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Αθήνα, σήµερα στις 20 ∆εκεµβρίου, ηµέρα ∆ευτέρα και ώρα
10.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια
διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης επί της αρχής, των άρθρων και του
συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύ-
ρωση του κρατικού προϋπολογισµού και των προϋπολογισµών
ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών οικονοµικού έτους
2011».

Το λόγο έχει o Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Ανδρέας Μακρυπί-
δης.

Πιστεύω πως για κανέναν δεν χρειάζεται να υπενθυµίσουµε ότι
ο χρόνος είναι επτά λεπτά.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ούτε για εµάς που ήρθαµε πρωί-
πρωί, κυρία Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Εσείς είστε συνεπής,
οπότε ισχύει περισσότερο για εσάς.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ξέρουµε και εµείς, κυρία Πρόεδρε,
ότι είσαστε επιεικής και ελαστική όσον αφορά το χρόνο.

Ευχαριστούµε πολύ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τον προϋπολογισµό του

2011, τον οποίο συζητάµε αυτές τις µέρες στη Βουλή, θα πρέπει
να δούµε το δηµοσιονοµικό, οικονοµικό και πολιτικό περιβάλλον
µέσα στο οποίο συντάχθηκε και πολύ περισσότερο θα υλοποιη-
θεί. Αυτό το περιβάλλον που άµεσα επηρεάζει τη χώρα µας, αλλά
είναι και ευρωπαϊκό και διεθνές.

Με µεγάλη µου λύπη διαπιστώνω ότι οι κύριοι συνάδελφοι της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είτε αγνοούν –πράγµα που δεν πι-
στεύω– είτε –και είµαι βέβαιος– εθελοτυφλούν, αποκρύπτουν, ξε-
περνούν το περιβάλλον µέσα στο οποίο ο προϋπολογισµός
αυτός καλείται να υλοποιηθεί.

Θα επικαλεστώ δύο-τρία από τα δηµοσιονοµικά µεγέθη που
επιβεβαιώνουν αυτήν την εκτίµησή µας. Σε σχέση µε το έλλειµµα
ακούσαµε και ακούµε πολλά. Κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, εγώ
να δεχτώ αυτό που επίσηµα η Νέα ∆ηµοκρατία στις 2 Οκτωβρίου
του 2009 έστειλε στην EUROSTAT, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ενη-
µερώνοντας ότι το έλλειµµα στη χώρα µας –επαναλαµβάνω: στις
2 Οκτωβρίου 2009– είναι 6%.

Αν αυτό είναι µια πραγµατικότητα, τότε εµείς µε την πολιτική

που εφαρµόσαµε ένα χρόνο τώρα, το 2010, µηδενίσαµε το έλ-
λειµµα, χωρίς να είµαστε «ταχυδακτυλουργοί», όπως είπε ο κ.
Σαµαράς που µηδενίζει µέσα σε δεκαοκτώ µήνες το έλλειµµα του
15,4%, αλλά µέσα από µια συγκεκριµένη πολιτική υλοποιήσιµη
και εφικτή.

∆υστυχώς, όµως, για τη χώρα το έλλειµµα δεν ήταν 6%, όπως
έλεγε η Νέα ∆ηµοκρατία. Είναι υπερδιπλάσιο. Έφτασε 15,4%,
που µας υποχρεώνει, δυστυχώς, αυτή η σκληρή πραγµατικότητα,
αποτέλεσµα των πολιτικών της Νέας ∆ηµοκρατίας, να συνεχί-
σουµε µια πολιτική περιοριστική και για τα επόµενα δύο χρόνια,
ούτως ώστε να φτάσουµε το έλλειµµα στο 3% που είναι και η δέ-
σµευση µας στο πλαίσιο της συνθήκης του Μάαστριχτ.

Ένα δεύτερο στοιχείο σε σχέση µε το χρέος: έχουν ακουστεί
πολλά και σε αυτό το θέµα. Άκουγα µε µεγάλη µου λύπη τον Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο της Νέας ∆ηµοκρατίας χθες από το
Βήµα αυτό να κάνει «βουτιά στο παρελθόν», κύριε Μητσοτάκη
και να πηγαίνει στο 1981. Και µάλιστα έφτασε που; Έφτασε στον
Ελευθέριο Βενιζέλο στο 1932, για να µας αποδείξει ότι το ΠΑΣΟΚ
ευθύνεται για τη διόγκωση του χρέους.

∆υστυχώς, οι αριθµοί είναι αµείλικτοι για τη Νέα ∆ηµοκρατία.
Το 2003 το δηµόσιο χρέος καλώς ή κακώς ήταν 170 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Το 2009, µετά από έξι χρόνια πολιτικής της Νέας
∆ηµοκρατίας, έφτασε 300 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυξήθηκε µέσα
σε έξι χρόνια 130 δισεκατοµµύρια ευρώ. Και επειδή ακούγονται
πολλά για το ΠΑΣΟΚ και τις πολιτικές του, έγινε και µια αναγωγή
στην κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας επί του κ. Μητσοτάκη ή
και στην κυβέρνηση της εξαετίας και ειπώθηκε ότι µόνο 12 δισε-
κατοµµύρια επιβάρυναν οι πολιτικές αυτές µιας δεκαετίας το δη-
µόσιο χρέος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, µπο-
ρείτε να µας πείτε πόσο ήταν οι πρωτογενείς δαπάνες το 2003;
Να σας θυµίσω εγώ. Ήταν 31 δισεκατοµµύρια ευρώ. Επαναλαµ-
βάνω, οι πρωτογενείς δαπάνες το 2003 ήταν 31 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Το 2009 έφτασαν στα 62 δισεκατοµµύρια ευρώ, χωρίς τό-
κους, χωρίς «βερεσέδια», κατά όπως λένε του ΠΑΣΟΚ.

Γιατί υπερδιπλασιάστηκαν τα 31 δισεκατοµµύρια ευρώ των
πρωτογενών δαπανών µέσα σε έξι χρόνια και χωρίς να χρειαστεί
να κάνετε αυτήν την υπέρβαση για µεγάλα έργα, για µεγάλες
υποδοµές, για κοινωνική πολιτική, χωρίς όλα αυτά; Απλούστατα,
επιβαρύνατε το χρέος µέσα από σπατάλες και πολιτικές που
στόχο είχαν να εξυπηρετήσουν και µόνο τους ηµέτερους.

Ακούγονται πολλά για το εάν ο προϋπολογισµός αυτός θα
υλοποιηθεί. Μάλιστα, υπάρχει κριτική για το εάν θα υλοποιηθεί
στο σκέλος των εσόδων. Μπορώ να σας πω ότι είναι ένας ισορ-
ροπηµένος και ρεαλιστικός προϋπολογισµός και θα υλοποιηθεί
και στο σκέλος των εσόδων, όπως προβλέπεται, για τον απλού-
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στατο λόγο ότι δεν επικεντρωνόµαστε στη φορολογική επιβά-
ρυνση πλέον, αλλά στοχεύουµε στη φοροδιαφυγή.

Μάλιστα, µπορώ να σας αναφέρω δύο-τρεις καινοτόµες πα-
ρεµβάσεις, όπως είναι το νοµοσχέδιο που περάσαµε για τις φο-
ροδίκες, που εκεί εκκρεµούν 30 δισεκατοµµύρια ευρώ µε
150.000 φορολογικές υποθέσεις, που για να εκδικαστούν χρειά-
ζονται οκτώ µε δέκα χρόνια.

Μια ουσιαστική παρέµβαση έγινε για πρώτη φορά στη χώρα
µας µε τη δηµιουργία της οικονοµικής αστυνοµίας στο Υπουρ-
γείο Προστασίας του Πολίτη, ακριβώς για να στοχεύσουµε το οι-
κονοµικό έγκληµα που γίνεται και που υπάρχει στη χώρα µας σε
µεγάλη έκταση.

Τέλος, µέσα από την αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας,
µέσα από αποκρατικοποιήσεις και µέσα από τέτοιες παρεµβά-
σεις θα έχουµε την αύξηση των εσόδων που χρειαζόµαστε,
χωρίς –επαναλαµβάνω– να µπούµε στην πεπατηµένη αύξηση των
φορολογικών συντελεστών και της φορολογικής επιβάρυνσης.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό που νοµίζω ότι είναι
ζητούµενο σήµερα για την ελληνική κοινωνία, την ελληνική οικο-
νοµία και την αγορά είναι αυτό που λέµε ανάπτυξη. Είναι αυτό
που όλοι επιδιώκουµε, το επικαλούµαστε µέσα από αυτόν τον
προϋπολογισµό. Και µέσα σε αυτήν την σκληρή, δυστυχώς, δη-
µοσιονοµική πραγµατικότητα υπάρχουν θετικές, ουσιαστικές και
αποτελεσµατικές παρεµβάσεις στον τοµέα στης ανάπτυξης.

Πρώτα και κύρια επιδιώξαµε και πετύχαµε να δηµιουργήσουµε
ένα άλλο, νέο, σύγχρονο, ελκυστικό –θα έλεγα- επενδυτικό και
αναπτυξιακό περιβάλλον. Ο αναπτυξιακός νόµος είναι ήδη έτοι-
µος. Το Ταµείο Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης είναι και
αυτό έτοιµο. Ήδη ψηφίσαµε µε το fast track το πλαίσιο εκείνο για
τις µεγάλες και γρήγορες επενδύσεις και έγιναν ουσιαστικές πα-
ρεµβάσεις, όσον αφορά την περιστολή της γραφειοκρατίας σε
σχέση µε την έναρξη και λειτουργία νέων επιχειρήσεων.

∆εν έγιναν µόνο αυτά. Ψηφίσαµε το φορολογικό νόµο για ένα
νέο, σταθερό φορολογικό περιβάλλον και το ασφαλιστικό νοµο-
σχέδιο, προκειµένου ακριβώς να υπάρχει και εκεί µια βιώσιµη
προοπτική του ασφαλιστικού και συνταξιοδοτικού συστήµατος
της χώρας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Υπήρξαν όµως –και τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- και ουσιαστικές
παρεµβάσεις σε επιµέρους ζητήµατα, όπως η µείωση από 24%
σε 20% στα επενδυόµενα κέρδη, η µείωση στο 6,5% -από 11%-
του ΦΠΑ σε έναν από τους πυλώνες της ανάπτυξης, που είναι ο
τουρισµός, και η αντίστοιχη µείωση στα φάρµακα, για να µειώ-
σουµε την επιβάρυνση στα ταµεία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Έγινε αναστολή για δύο χρόνια του
«πόθεν έσχες» στην πρώτη κατοικία, καθώς και παρέµβαση για
την αγορά –τελειώνω, κυρία Πρόεδρε- αυτοκινήτων κ.ο.κ..

∆εν αρκούν όµως αυτές οι νοµοθετικές παρεµβάσεις. Κάναµε
παρέµβαση, για να στηρίξουµε το τραπεζικό σύστηµα στη χώρα
µας, για να µην έχουµε τα προβλήµατα της Ιρλανδίας, µέσα από
τη δηµιουργία του ενιαίου Ταµείου Χρηµατοπιστωτικής Σταθε-
ρότητας µε 10 δισεκατοµµύρια ευρώ και φυσικά µε τη στήριξη µε
25 δισεκατοµµύρια ευρώ εγγυήσεων στο τραπεζικό σύστηµα,
ούτως ώστε τα χρήµατα αυτά να έρθουν επιτέλους στην αγορά
για την ανάπτυξη.

Κυρία Πρόεδρε, επειδή είπα για ανάπτυξη –και τελειώνω- δεν
µπορούµε να µην δούµε την ανάπτυξη µε µια προοπτική ισοµέ-
ρειας, να υπάρξει δηλαδή και περιφερειακή ανάπτυξη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, έχει
τελειώσει ο χρόνος σας και δεν κάνουµε καλή αρχή.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Ως προς το Νοµό Αιτωλοακαρνα-
νίας, τα έργα υποδοµής βρίσκονται σε εξέλιξη. Η Ιόνια Οδός, η
Αµβρακία - Άκτιο, το φράγµα στ’ Αχυρά, το µεγάλο έργο στο
Πλατυγιάλι του Αστακού είναι εκείνες οι υποδοµές που όντως θα
µπορέσουν και τη δυτική Ελλάδα και κυρίως το Νοµό Αιτωλοα-
καρνανίας να τον βάλουν σε µια αναπτυξιακή προοπτική που δια-
γράφεται θετική για τη χώρα µας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένως το κουδούνι λήξεως

του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Όµως, για να γίνει πραγµατικότητα η ανάπτυξη της χώρας

µας, θα πρέπει να µπούµε σε αυτόν το «διάδροµο», τον οποίο
πρέπει να διανύσουµε, το «διάδροµο» που όντως θα µας δώσει
τη δυνατότητα να απογειωθούµε, να πετάξουµε, ούτως ώστε να
φθάσουµε σε αυτό που θέλουµε και να είναι παρένθεση αυτή η
δύσκολη οικονοµική συγκυρία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Φαίνεται όµως ότι
αυτός ο διάδροµος είναι πολύ µακρύς για εσάς. Παρακαλώ, ολο-
κληρώστε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙ∆ΗΣ: Και αυτός ο προϋπολογισµός εγ-
γυάται αυτή τη θετική προοπτική. Γι’ αυτό και υπερψηφίζω τον
προϋπολογισµό.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε, αλλά πρέπει να τηρείται ο χρόνος. Το καταλαβαίνουµε
όλοι ότι έχουν γραφτεί διακόσιοι δέκα οµιλητές.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Κυριάκο Μητσοτάκη, Βουλευτή της
Νέας ∆ηµοκρατίας στη Β’ Αθηνών.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µε την εµπειρία
σας προτείνω να εισηγείστε στους Βουλευτές να ξεκινούν τις
αναφορές τους µε τα ζητήµατα των εκλογικών τους περιφερειών
και να µην καταλήγουν µε αυτά, ώστε, κύριε συνάδελφε, να µη
σας πιέζει τόσο πολύ ο χρόνος.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι η έκτη
συζήτηση προϋπολογισµού στην οποία έχω τη χαρά να συµµε-
τέχω και πολύ φοβάµαι ότι κάθε συζήτηση στην οποία συµµε-
τείχα, φαίνεται να διακρίνεται από µία, συχνά, αβάσταχτη
ελαφρότητα και µια ανυπόφορη µονοτονία. Άκουσα και τον προ-
λαλήσαντα Βουλευτή της Πλειοψηφίας να χρησιµοποιεί τον συ-
νηθισµένο, κατά την άποψή µου, ξύλινο κοµµατικό λόγο.

Η πραγµατικότητα, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι
ότι οι προϋπολογισµοί των τελευταίων δέκα ετών –όλοι!- έχουν
πέσει έξω. Κανείς προϋπολογισµός δεν έχει υλοποιηθεί έτσι
όπως ψηφίστηκε από τη Βουλή των Ελλήνων.

Κατά συνέπεια, η συζήτηση την οποία κάνουµε και σήµερα
εδώ πέρα ενέχει πολλά στοιχεία εικονικής πραγµατικότητας. ∆εν
είναι ο προϋπολογισµός ένα πλαίσιο δεσµευτικών στόχων, αλλά
µια έκφραση προσδοκιών και ελπίδων που πολύ συχνά –τις πε-
ρισσότερες φορές- µένουν ανεκπλήρωτες.

Και παρ’ ότι ο Πρωθυπουργός δήλωσε στη συζήτηση του Προ-
ϋπολογισµού του 2010 ότι αυτός Προϋπολογισµός της χρονιάς
που διανύουµε θα διαφέρει ριζικά από τους προηγουµένους, δυ-
στυχώς, και αυτός ο Προϋπολογισµός αστόχησε εκεί που αστο-
χούν όλοι οι Προϋπολογισµοί. Και δεν αναφέροµαι βασικά στις
δαπάνες, αλλά στα έσοδα.

Με µεγάλη χαρά σήµερα διαπιστώνω ότι σήµερα εκπροσωπεί
την Κυβέρνηση και ο αρµόδιος Υφυπουργός Οικονοµίας, υπεύ-
θυνος για τα έσοδα.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΥΣΕΛΑΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Φέτος
δεν θα αστοχήσει.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Το εύχοµαι, κύριε Υπουργέ, διότι
στην υλοποίηση του προϋπολογισµού του 2010 –και το γνωρί-
ζετε καλά- παρά τους υψηλότερους φορολογικούς συντελεστές,
υπάρχει µια υστέρηση εσόδων, η οποία ξεπερνά τα 2 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ και παρά τις φιλότιµες προσπάθειες του κ. Μα-
κρυπίδη να µας πείσει ότι κάτι έχει αλλάξει στο πρόβληµα της
αντιµετώπισης της φοροδιαφυγής, η φοροδιαφυγή δυστυχώς
παραµένει η εκτεταµένη γάγγραινα των δηµόσιων οικονοµικών.

Θα πρέπει να πούµε µια µεγάλη αλήθεια εδώ, κύριε Υπουργέ,
ότι αν δεν περιορίσουµε τη φοροδιαφυγή, ουσιαστικά τα δηµό-
σια οικονοµικά σε αυτήν τη χώρα δεν πρόκειται ποτέ να µπουν σε
τάξη. Η υψηλή φορολογία, την οποία επιβάλατε, έφερε την κοι-
νωνία και την οικονοµία στα όριά της, αλλά δυστυχώς η κατά-
σταση στο µέτωπο της φοροδιαφυγής παραµένει ζοφερή.

Ακούσαµε στη διάρκεια του περασµένου έτους διάφορες εν-
διαφέρουσες ανακοινώσεις από πλευράς Κυβέρνησης για φο-
ροφυγάδες, οι οποίοι δήθεν εντοπίστηκαν. Πολύ φοβάµαι, όµως,
ότι αυτές οι πρωτοβουλίες εξαντλήθηκαν σε επικοινωνιακά τε-
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χνάσµατα και η πραγµατικότητα δυστυχώς παραµένει εξαιρετικά
δυσάρεστη.

Το γνωρίζετε καλά και εσείς, κύριε Μακρυπίδη. Η φορολογική
νοµοθεσία παραµένει εξαιρετικά περίπλοκη. Από το 2001 µέχρι
και σήµερα έχουν ψηφιστεί συνολικά από τη Βουλή των Ελλήνων
πενήντα οκτώ αλλαγές ως προς τη φορολογία των νοµικών προ-
σώπων. ∆υστυχώς, η διαφθορά στους φοροεισπρακτικούς µη-
χανισµούς εξακολουθεί να υπάρχει και να είναι εξαιρετικά
διαδεδοµένη. Τα φορολογικά δικαστήρια µέχρι και σήµερα εξα-
κολουθούν να λειτουργούν µε κανόνες απαρχαιωµένους, η δε
περαίωση, την οποία εσείς ψηφίσατε, αποτελεί τελικά την καλύ-
τερη και την πιο έµπρακτη επιβεβαίωση του ασυνεπή φορολο-
γούµενου.

Βέβαια, δεν θέλω να θυµίσω στο Σώµα το πώς αλλάξατε ρότα
180 µοιρών ως προς τη διαγραφή των χρεών προς το δηµόσιο,
όταν ο ίδιος ο Πρωθυπουργός έλεγε ότι υπάρχουν 32 δισεκα-
τοµµύρια ανείσπρακτες οφειλές, από τα οποία µπορούσαµε να
βρούµε τα χρήµατα και τα οποία υποτίθεται ότι υπήρχαν. Και ήρ-
θατε εδώ πέρα και επιχειρήσατε τα 24 δισεκατοµµύρια από αυτά
να τα διαγράψετε.

Η πραγµατικότητα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι ότι
επειδή ακριβώς δεν µπορέσατε να περιορίσετε τη φοροδιαφυγή,
αυξήσατε οριζόντια τους φορολογικούς συντελεστές και στα φυ-
σικά πρόσωπα και στα νοµικά πρόσωπα και στο ΦΠΑ και το τε-
λικό αποτέλεσµα ήταν να βυθίσετε την αγορά σε µια πολύ βαθιά
ύφεση, τη χειρότερη ύφεση των τελευταίων τριάντα ετών.

Γίνεται πολύς λόγος αν είναι δυνατόν µια οικονοµία, η οποία
βρίσκεται σε συνθήκες περιοριστικής πολιτικής, να έχει ρυθµούς
ανάπτυξης και εγώ ενδεχοµένως θα συµφωνήσω µε όσους θεω-
ρούν ότι ένα τέτοιο εγχείρηµα είναι δύσκολο.

Όµως, κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, υπάρχει µια πολύ µε-
γάλη διαφορά µεταξύ του να έχει κανείς ύφεση 5% ή να έχει
ύφεση 2%. Και αυτή η διαφορά των τριών ποσοστιαίων µονάδων
είναι εκατό χιλιάδες περισσότεροι άνεργοι, οι οποίοι προέρχο-
νται αποκλειστικά από τον ιδιωτικό τοµέα, άνεργοι που κατά κα-
νόνα δεν διαδηλώνουν στους δρόµους µαζί µε τους προνοµιού-
χους των ∆ΕΚΟ, διότι αναλώνουν το χρόνο τους ψάχνοντας αγ-
γελίες απασχόλησης στο διαδίκτυο για θέσεις, οι οποίες δυστυ-
χώς δεν δηµιουργούνται σήµερα από την ελληνική οικονοµία.

Η πραγµατικότητα σήµερα της ελληνικής αγοράς και της
πραγµατικής οικονοµίας του ιδιωτικού τοµέα είναι ότι αυτή, κύ-
ριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ και κύριοι Υπουργοί της Κυβέρνη-
σης, θυµίζει έρηµη χώρα, για να δανειστώ τη φράση, την οποία
χρησιµοποίησε ο εισηγητής της Πλειοψηφίας από το οµότιτλο
ποίηµα του Τόµας Έλιοτ και µε το οποίο έκλεισε την οµιλία του.

Μόνο που θέλω να θυµίσω στους συναδέλφους της Πλειοψη-
φίας ότι ο πρώτος στίχος αυτού του πολύ σηµαντικού ποιήµα-
τος λέει ότι ο Απρίλιος θα είναι ο πιο άγριος µήνας. Το
επαναλαµβάνω. Αυτό λέει ο ποιητής και ελπίζω η πρόβλεψή του
να µην επιβεβαιωθεί. ∆ιότι όλοι πολύ καλά γνωρίζουµε ότι ο Απρί-
λιος είναι η ηµεροµηνία ορόσηµο για την εκταµίευση της τέταρ-
της δόσης και δεν θα ήθελα να διαπιστώσουµε σε εκείνο το
σηµείο ότι θα έχουµε ψηφίσει εδώ σ’ αυτήν την Αίθουσα άλλον
έναν προϋπολογισµό, ο οποίος δεν θα µπορεί να εφαρµοστεί και
ο οποίος θα πρέπει να αναθεωρηθεί κάποια στιγµή κατά τα µέσα
του χρόνου.

Κυρία Πρόεδρε, το ερώτηµα για τη χώρα είναι ευρύτερο και
πολύ πιο διαχρονικό. Το 1978 ο γνωστός φιλόσοφος Κώστας
Αξελός έγραψε ένα πολύ ενδιαφέρον κείµενο. Το διάβασα χθες
το βράδυ. Είναι σύντοµο και έχει τίτλο «Η µοίρα της σύγχρονης
Ελλάδος». Το κείµενο αυτό κλείνει, στην τελευταία του σελίδα, µε
µια σειρά από πολύ επίκαιρα ερωτήµατα. ∆ιαβάζω µόνο τρία.

«Η Ελλάδα, αφήνοντας κατά µέρος την αυταρέσκειά της, θα
περάσει µήπως στο στάδιο της προσπάθειας και της συνέπειας;
Θα εκτιναχθεί σαν µεταλλικό ελατήριο πιεσµένο από καιρό προς
την κατάκτηση της δικής της κίνησης; Θα γνωρίσει τη χαρά της
αποτελεσµατικής έντασης ή την αληθινή θλίψη της κακιάς ώρας;
Σ’ έναν κόσµο που κυριαρχείται από µεγάλες δυνάµεις, µε ποιο
τρόπο θα εδραιώσει η Ελλάδα την αρµονία ανάµεσα στη δύναµη
και στην αδυναµία της;».

Το κείµενο αυτό γράφτηκε το 1978. Είναι σαν να γράφτηκε σή-

µερα. Εύχοµαι –και κλείνω µ’ αυτό, κυρία Πρόεδρε- ως πολιτικό
σύστηµα, αλλά και ως κοινωνία να µπορέσουµε να γνωρίσουµε
ακριβώς αυτή τη χαρά της δηµιουργικής έντασης. Πολύ φοβά-
µαι, όµως, ότι ο προϋπολογισµός τον οποίο µας καλείτε να ψη-
φίσουµε σήµερα, µας σπρώχνει προς την αντίθετη κατεύθυνση.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Ιωάννης Βλατής, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, σας ευχαριστώ εκ των

προτέρων για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας παρακαλώ, να

είστε όσο γίνεται πιο συνεπής στο χρόνο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Μια φορά και έναν καιρό ήταν µια µικρή χώρα. Στη χώρα αυτή

ζούσαν πολίτες που ήταν ικανοί για το καλύτερο και το χειρό-
τερο. Στη διάρκεια της ιστορίας τους είχαν κάνει θαύµατα. Είχαν
προσφέρει τα φώτα τους σ’ όλους τους λαούς του κόσµου, είχαν
αντισταθεί στο άδικο, στο ανήθικο, σε κάθε τι µικρό. Είχαν ξεπε-
ράσει ανυπέρβλητα εµπόδια και ενωµένοι µετά από κάθε δοκι-
µασία έβγαιναν πιο δυνατοί. Μετά κουράστηκαν. Μετά έχασαν
τον προσανατολισµό τους. Μετά υποδουλώθηκαν όχι σε άξιους
εχθρούς, αλλά σε ανάξια πάθη, στην ευκολία, τον γρήγορο πλου-
τισµό, τον υπερκαταναλωτισµό, τον εγωισµό, την απάθεια.

Έτσι κάπως διηγούνταν το παραµύθι της Ελλάδος τα ξένα
µέσα ενηµέρωσης λίγους µήνες πριν, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι. Μας έλεγαν λαθρεπιβάτες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και
του αναπτυγµένου δυτικού κόσµου, ανάξιους και ευθυνόφοβους
ηγέτες, ανίκανους και τεµπέληδες πολίτες, µε ευτελείς πρακτικές
και πολιτικές. Αυτά έγραφαν για τους Έλληνες ένα χρόνο πριν.

Υπάρχει άραγε αλήθεια σ’ όλα αυτά; Ίσως κάποια είναι αλη-
θινά, κάποια άλλα υπερβολές και άλλα απλώς ψέµατα. Γι’ αυτό
άλλωστε και τα ονοµάζουµε παραµύθια. Την αλήθεια, όµως, που
κρύβεται πίσω από το παραµύθι, τη γνωρίζουν καλύτερα από τον
καθέναν οι πρωταγωνιστές του και αυτήν την αλήθεια καλούµα-
στε να την κοιτάξουµε σήµερα κατάµατα.

Η άνευ προηγουµένου οικονοµική κρίση που ξέσπασε ένα
χρόνο πριν στη χώρα µας, µας έθεσε προ των ευθυνών µας. Εµ-
φάνισε µε τον πιο ξεκάθαρο τρόπο τα κακώς κείµενα, τα λάθη
του παρελθόντος, τις αδυναµίες του συστήµατος, τις κακές επι-
λογές όλων µας.

∆εν θα µπω στη λογική απονοµής των ευθυνών. ∆εν είναι ανά-
γκη σήµερα, δεν είναι αυτό που χρειαζόµαστε σήµερα. Ούτως ή
άλλως λίγο έως πολύ όλοι έχουν βγάλει τα δικά τους συµπερά-
σµατα. Αυτό που σήµερα θέλουν να ακούσουν οι πολίτες είναι
τις λύσεις, τι θα γίνει από εδώ και στο εξής.

∆υστυχώς, το τελευταίο κεφάλαιο που γράφεται για την Ελ-
λάδα της κρίσης µιλάει για χιλιάδες ανέργους, για συνταξιού-
χους και µισθωτούς που δοκιµάζονται, για ανύπαρκτη δηµόσια
υγεία και παιδεία, για προβληµατικές ∆ΕΚΟ και για ένα κράτος
υδροκέφαλο και γραφειοκρατικό, ένα κράτος κάτω από τον ζυγό
του οποίου καµµία επιχείρηση και κανένας ελεύθερος επαγγελ-
µατίας δεν µπορεί να ευδοκιµήσει, µια χώρα καταχρεωµένη και
πολίτες δύσπιστους, κατηφείς και αβέβαιους για το µέλλον.

Ζώντας σ’ αυτήν την πραγµατικότητα, ο σηµερινός Πρωθυ-
πουργός της χώρας είχε θέσει λίγους µήνες πριν το δίληµµα «ή
αλλάζουµε ή βουλιάζουµε». Την ίδια στιγµή ο Αρχηγός της Αξιω-
µατικής Αντιπολίτευσης έκανε λόγο για ξεπούληµα και εργα-
σιακό Μεσαίωνα και σήκωνε την αντιµνηµονιακή σηµαία, τη
σηµαία του αντιµνηµονιακού αγώνα. Τα µικρότερα κόµµατα της
Αντιπολίτευσης ηχούσαν τις «δηµοκρατικές» σάλπιγγες του πο-
λέµου.

Πρέπει µόνο να σας θυµίσω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
όλων των πτερύγων, ότι µε τις µάχες οπισθοφυλακής το µόνο
που µπορεί να κερδίσει κανείς είναι µια αξιοπρεπή ήττα, τίποτα
περισσότερο. Λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι οι κυβερνητικοί και µη
Βουλευτές γνώριζαν την πραγµατικότητα της ελληνικής κατά-
στασης, τίθεται το εύλογο ερώτηµα. Για ποιο λόγο το δίλληµα
που έθεσε ο Πρωθυπουργός προκάλεσε τόσο µεγάλη ανατα-
ραχή;
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Ναι, τα µέτρα που έλαβε η Κυβέρνηση µέχρι σήµερα και ίσως
και τα µέτρα του επόµενου έτους είναι εξαιρετικά σκληρά και
άδικα για µια µερίδα του λαού. ∆εν θα διαφωνήσω. ∆εν είναι
όµως αναγκαία; ∆εν γνωρίζει η Αντιπολίτευση και δη και Αξιω-
µατική Αντιπολίτευση, που έχει ασκήσει εξουσία στο παρελθόν,
ότι δεν µπορούµε να ασκούµε υπερήφανη οικονοµική πολιτική
µε δανεικά;

Κατηγορήθηκε η Κυβέρνηση ότι προσέφυγε στην εύκολη
λύση, στη µείωση των µισθών και των συντάξεων, την αύξηση
της άµεσης και έµµεσης φορολογίας. Ρωτώ όλους αυτούς που
το ισχυρίζονται το εξής: Είναι εύκολη λύση για οποιαδήποτε κυ-
βέρνηση να λάβει µέτρα που στρέφουν την κοινωνία εναντίον
της;

∆εν ήταν η υιοθέτηση των εύκολων λύσεων, οι διορισµοί στο
δηµόσιο, οι αυξήσεις µισθών –µικρών µεν, πέραν των οικονοµι-
κών δυνατοτήτων µας δε- η κατάρρευση των φοροεισπρακτικών
µηχανισµών και η πλήρης ασυδοσία σε προµήθειες και αναθέ-
σεις έργων, που µας οδήγησαν στη σηµερινή κατάσταση;

Επανέρχοµαι στο δίληµµα του Πρωθυπουργού. Θα αλλάξουµε
ή θα βουλιάξουµε; Με αντίπαλο την ύφεση, που ήδη προκαλεί
έκρηξη ανεργίας και µείωση εσόδων για το κράτος, η Κυβέρνηση
αναζητά εδώ και µήνες τρόπους ανάκαµψης της ελληνικής οικο-
νοµίας.

Θεσµοθετήθηκαν µεγάλες µεταρρυθµίσεις, ασφαλιστικό,
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», διαύγεια, ενιαία αρχή πληρωµών, απελευθέ-
ρωση οδικών µεταφορών, νέο, πιο δίκαιο –δεν µπορείτε να το αρ-
νηθείτε αυτό- φορολογικό σύστηµα, δύο νόµοι για νέα σχολεία,
για νέα νοσοκοµεία.

Το ευτύχηµα για τη χώρα είναι ότι τα αποτελέσµατα όλων
αυτών των µεταρρυθµίσεων θα είναι πολλαπλασιαστικά. Το δυ-
στύχηµα είναι ότι θα είναι ορατά σε ένα βάθος χρόνου. Καµµιά
από αυτές τις τοµές που προώθησε η Κυβέρνηση τον τελευταίο
χρόνο δεν αφορά µόνο το παρόν. Αφορούν κυρίως το µέλλον του
τόπου, το αύριο, γιατί για να εξασφαλίσουµε ένα καλύτερο
αύριο, οφείλουµε να προνοήσουµε σήµερα. Ας το παραδε-
χτούµε, κύριοι συνάδελφοι. Η προνοητικότητα δεν ήταν έως σή-
µερα το µεγαλύτερό µας πλεονέκτηµα.

Αυτό που τώρα πρέπει να γίνει είναι να δώσουµε στους Έλλη-
νες προοπτική για το µέλλον, να τους δείξουµε την έξοδο απ’
αυτήν την κρίση, να τους δώσουµε µια ζωντανή εικόνα της
χώρας µας αύριο, όταν πλέον τα αποτελέσµατα των σηµερινών
µέτρων θα είναι ορατά και οι θυσίες που έκαναν θα έχουν επιτέ-
λους αντίκρισµα. Αυτό προσπαθεί να κάνει ο προϋπολογισµός
του 2011, να δώσει το σήµα της αλλαγής και της προοπτικής.

Οι περικοπές των δαπανών δεν επαρκούν πλέον ούτε και η αύ-
ξηση της φορολογίας. Το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης
γνωρίζει ότι τα έσοδα του κράτους, µε όλες τις περικοπές δα-
πανών, µε δυσκολία καταφέρνουν να ξεπεράσουν το 50% των
εξόδων του.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε δευτερόλεπτα τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, κύριε

συνάδελφε.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Συνεπώς θα πρέπει να υπάρξει και ανα-

νέωση της παραγωγικής βάσης της χώρας. Αν δεν βοηθήσουµε
την πραγµατική οικονοµία, κανένας λόγος δεν µπορεί να γίνεται
για έξοδο από την κρίση. Από εδώ και στο εξής, λοιπόν, επικε-
ντρωνόµαστε στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων και στην
αξιοποίηση των πόρων του ΕΣΠΑ.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και µε αυτό ολοκλη-
ρώνετε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Ο προϋπολογισµός του 2011 έχει συγκε-
κριµένους στόχους, κυρίως όµως θέλει να συνδράµει στην υλο-
ποίηση ενός εθνικού σχεδίου ανάπτυξης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε συνάδελφε, πα-
ρακαλώ ολοκληρώστε.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Τελείωσα, κυρία Πρόεδρε.
Η πραγµατικότητα είναι µία…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τελειώσατε, αλλά τε-

λεία δεν µπαίνει!

ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΛΑΤΗΣ: Πρέπει να αλλάξουµε ρότα. Αναγκαστικά;
Ίσως. Υπάρχει ελπίδα; Ναι, υπάρχει ελπίδα, κύριοι συνάδελφοι.
Γι’ αυτό ψηφίζουµε τον προϋπολογισµό του 2011.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει τώρα ο
Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας κ. Χαλκίδης Μιχαήλ.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Ο προλαλήσας συνάδελφος µίλησε για µύθους και παραµύθια

και για ευτελείς χαρακτηρισµούς εναντίον της χώρας και των πο-
λιτών από τα ξένα κέντρα. Θα του θυµίσω µόνο ότι εκείνος που
πρωτοστάτησε στον εξευτελισµό και τον ευτελισµό της χώρας
και των πολιτών είναι ο ίδιος ο Πρωθυπουργός, όταν διά στόµα-
τος αξιωµατούχων των Βρυξελλών ακούσαµε ότι είπε πως κυ-
βερνά µια χώρα διεφθαρµένων.

Κυρία Πρόεδρε, τα όσα συµβαίνουν τον τελευταίο χρόνο στο
ελληνικό Κοινοβούλιο είµαι σίγουρος ότι θα καταγραφούν µε τα
µελανότερα χρώµατα στα βιβλία της ιστορίας από τους ιστορι-
κούς του µέλλοντος και αυτό γιατί τον τελευταίο χρόνο η Βουλή
των Ελλήνων έχει αποκτήσει, µε ευθύνη αποκλειστικά της Κυ-
βέρνησης, απλά διακοσµητικό χαρακτήρα.

Σε εποχές που η πραγµατική συναίνεση θα έπρεπε να είναι το
µοναδικό ζητούµενο, καθώς µόνο µέσα από ουσιαστικές, συναι-
νετικές διαδικασίες µπορεί να επιτευχθεί η µέγιστη δυνατή νοµι-
µοποίηση της πολιτείας απέναντι στους πολίτες της –και το
τονίζω, ειδικά για τις εποχές που ζούµε- δυστυχώς η Κυβέρνηση
έχει εγκλωβιστεί σε επιφανειακές κινήσεις εντυπωσιασµού, σε
επίπλαστες προσκλήσεις δήθεν συνεννόησης, σε ήδη προαπο-
φασισµένες κινήσεις της.

Θέλει µε άλλα λόγια να βρει συνενόχους. Θέλει να αποσπάσει
συναινέσεις, µόνο και µόνο για να έχει µετά άλλοθι, για τα σφο-
δρά και απάνθρωπα µέτρα που παίρνει. Στη Νέα ∆ηµοκρατία δεν
θα βρει αυτό που ψάχνει.

Με τον προϋπολογισµό του 2011 η Κυβέρνηση καλείται να
δώσει λύση στα προβλήµατα που η ίδια δηµιούργησε µε την άνευ
όρων παράδοσή της – και µαζί της χώρας µας – στους όρους
των ξένων δανειστών µας. Με τον προϋπολογισµό αυτόν η Κυ-
βέρνηση διατείνεται ότι προσπαθεί να λύσει χρόνιες παθογέ-
νειες. Και εδώ συµφωνούµε ότι αυτές υπάρχουν. Και συµφω-
νούµε ότι είναι υπερκοµµατικές και διαχρονικές, συσσωρευµέ-
νες χρόνια τώρα.

Όµως, κύριοι συνάδελφοι, επιλέγει η Κυβέρνηση έναν κοινω-
νικά βάρβαρο τρόπο για να το πετύχει. Και δεν είναι µόνο η κοι-
νωνική αδικία στα µέτρα, αλλά πρόβληµα υπάρχει και στη
συνταγή που ακολουθεί, στις πολιτικές που επιχειρεί να συν-
δυάσει, προκειµένου να κλείσει τρύπες και να γεµίσει τα ταµεία
της.

Οι πολιτικές αυτές για εµάς είναι σε λάθος κατεύθυνση. Είναι
πολιτικές χωρίς µακροπρόθεσµη στρατηγική, είναι επιλογές
χωρίς µακρόπνοο ορίζοντα, είναι µέτρα ευκαιριακού και εφήµε-
ρου χαρακτήρα.

Με αυτόν τον τρόπο, όµως, η Κυβέρνηση, κύριοι συνάδελφοι
της Πλειοψηφίας, πλήττει, χωρίς να ενδιαφέρεται, ένα πρωτεύον
στοιχείο της οικονοµικής δράσης, την ψυχολογία της αγοράς. Οι
οικονοµικοί παράγοντες οδηγούνται σε ακόµη περισσότερο αγο-
ραφοβικές συµπεριφορές. Το χρήµα δεν κυκλοφορεί. Όλοι ζούνε
µέσα στην απαισιοδοξία. Και τελικά, τροφοδοτείται ο κύκλος της
ίδιας ύφεσης, που υποτίθεται ότι θέλουµε να νικήσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τονίζουµε από την πρώτη µέρα
ότι ένας ασφαλής, ένας σίγουρος δρόµος ταχύτερης εξόδου
από την κρίση θα έπρεπε από την Κυβέρνηση να θεωρείται µε-
ταξύ άλλων ο τοµέας των υποδοµών, των κατασκευών, των δη-
µοσίων έργων. ∆εν ξέρω πόσα ακόµη επιχειρήµατα πρέπει να
επικαλεστούµε, για να πείσουµε τους αρµόδιους. ∆εν ξέρω γιατί
παραβλέπουν, αλήθεια, την αναπτυξιακή διάσταση των κατα-
σκευών.

Ο προϋπολογισµός του 2011 είναι πάντως ενδεικτικός των κυ-
βερνητικών προθέσεων στον τοµέα αυτόν. Το Πρόγραµµα ∆η-
µοσίων Επενδύσεων προβλέπεται βάσει του σχεδίου να µειωθεί
στο ποσό των 8,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ ή στο 3,7% του ΑΕΠ.
Υπενθυµίζουµε ότι στον προϋπολογισµό του 2009 το Πρόγραµµα
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∆ηµοσίων Επενδύσεων είχε ανέλθει στο ποσό των 9,58 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ και στον πλασµατικό προϋπολογισµό του 2010,
που ψήφισε η κυβερνητική Πλειοψηφία το 2010, ήταν στο ύψος
των 10,3 δισεκατοµµυρίων ευρώ. Ανακοινώθηκε κατ’ αρχάς το
ποσό αυτό, µειώθηκε κατά 500 εκατοµµύρια στην αρχή και στη
συνέχεια περιορίστηκε άλλες δυο φορές λόγω µνηµονίου, για να
καταλήξει στα 8,5 δισεκατοµµύρια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία έχει σταθε-
ρές απόψεις για τα δηµόσια έργα και για το γεγονός ότι µαζί µε
την οικοδοµή είναι από τους πιο βασικούς πυλώνες της εθνικής
οικονοµίας. Αυτό δεν το έχει αντιληφθεί η Κυβέρνηση.

Μέσα στο άκρως δυσµενές αυτό οικονοµικό περιβάλλον, δε-
κάδες ελληνικές κατασκευαστικές εταιρείες βρίσκονται αντιµέ-
τωπες µε το πρόβληµα της αφερεγγυότητας κάποιων πελατών
τους. Ένας απ’ αυτούς –και µάλιστα ο µεγαλύτερος– είναι και ο
ευρύτερος δηµόσιος τοµέας, ο οποίος εκτιµάται ότι οφείλει αυτή
τη στιγµή περίπου 1,5 δισεκατοµµύρια ευρώ για έργα που ήδη
έχουν ολοκληρωθεί εδώ και αρκετό καιρό.

Και όµως, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου περιδιαβαίνει τη
χώρα εξαγγέλλοντας νέα µεγάλα έργα, προϋπολογισµού πολ-
λών δισεκατοµµυρίων ευρώ. Εξαγγέλλοντας! Ποτέ δεν προχω-
ρεί στο επόµενο βήµα, ενώ πρόσφατα στη Θεσσαλονίκη
ανακοινώθηκαν στους εµβρόντητους πολίτες όχι µία, αλλά δύο
υποθαλάσσιες αρτηρίες και µία ζεύξη του Θερµαϊκού.

Και επειδή χθες στην οµιλία του ο Υπουργός Υποδοµών ανα-
φέρθηκε απαξιωτικά στο έργο της κυβέρνησης των πεντέµισι
ετών του Κώστα Καραµανλή, θα σας πω χαρακτηριστικά µόνο
κάποια νούµερα: 19 δισεκατοµµύρια ευρώ είναι το συνολικό
ποσό των έργων που έχουν κατασκευαστεί.

Και επειδή ο συνάδελφος που προλάλησε, ο αγαπητός φίλος
Ανδρέας Μακρυπίδης από την Αιτωλοακαρνανία, αναφέρθηκε
και σε έργα της περιφέρειάς του, θα του θυµίσω µόνον ότι το
έργο της Ιονίας Οδού, το έργο της Ολυµπίας Οδού, το έργο της
Εγνατίας Οδού από τον Έβρο µέχρι την Ηγουµενίτσα, το κοµ-
µάτι του Μαλλιακού, το κοµµάτι των Τεµπών, όλα αυτά τα έργα,
αγαπητέ συνάδελφε και συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, έχουν
γίνει επί κυβερνήσεως του Κώστα Καραµανλή και της Νέας ∆η-
µοκρατίας.

Σας αφήσαµε κάποια κοµµάτια, όπως τη Στυλίδα, και εδώ και
ενάµιση χρόνο δεν κάνατε τίποτα. Ξέρετε τι κάνατε; Ακυρώσατε
έργα τα οποία ήταν έτοιµα, όπως στην περιοχή τη δική σας, της
Αιτωλοακαρνανίας, τον άξονα Αµβρακία-Άκτιο, όπως την τρίτη
φάση της Ηγουµενίτσας και τόσα άλλα.

Μέχρι στιγµής δεν έχει δηµοπρατηθεί από το Υπουργείο ούτε
ένα έργο πάνω από 100 εκατοµµύρια ευρώ σε όλη την Ελλάδα.
Και ακούσαµε χθες τον Υπουργό ικετευτικά να απευθύνεται
στους πολίτες ότι ναι, δόθηκε η Εγνατία, αλλά πρέπει να κατα-
λάβουν και οι πολίτες ότι πρέπει να πληρώσουµε τα διόδια. Ναι,
αλλά σε τέτοια κρίση οικονοµική, όταν µειώνονται µισθοί και συ-
ντάξεις, αν µη τι άλλο, οφείλει η Κυβέρνηση να µην αυξήσει τα
διόδια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πόσο θα αντέξει ο µικρός και ο
µικροµεσαίος ακόµη; Πόσο θα αντέξει ο εργαζόµενος και ο συ-
νταξιούχος; Πόσο θα αντέξει ο άνεργος και ο νέος επιστήµονας;
Πόσο ο µικρός επιχειρηµατίας, ο αγρότης και η αγρότισσα;

Ο προϋπολογισµός του επόµενου έτους είναι ένα εξαιρετικά
φιλόδοξο, µη ρεαλιστικό και εφαρµόσιµο νοµοσχέδιο εξυγίαν-
σης των δηµοσίων οικονοµικών, ένα σχέδιο που δεν στηρίζεται
σε γερές βάσεις, αγνοεί την ανάκαµψη της οικονοµίας και την
αναθέρµανση της αγοράς, αδιαφορεί και για την κοινωνική προ-
στασία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία κρατάει

υπεύθυνη και συνετή στάση από την αρχή. Πολύ έγκυρα ο Αρ-
χηγός µας, ο Αντώνης Σαµαράς, παρουσίασε µια εµπεριστατω-
µένη πρόταση πέρυσι την άνοιξη στο Ζάππειο, ένα άλλο µείγµα
πολιτικής, όπως εύστοχα προσδιορίζεται η πολιτική του πρό-
ταση, µια άλλη ακολουθία βηµάτων, προκειµένου να επιτευχθεί
ο µεγάλος µας στόχος.

Εµείς θα µείνουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Πλειο-
ψηφίας, στον δρόµο της ευθύνης. Χωρίς να παραγνωρίζουµε την
ιστορική πραγµατικότητα ή να εθελοτυφλούµε, προτείνουµε ένα
διαφορετικό τρόπο εξόδου από την κρίση, δικαιότερο για τον πο-
λίτη, αποτελεσµατικότερο για την οικονοµία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΑΛΚΙ∆ΗΣ: Έτσι θα πορευτούµε, έτσι αντιλαµβανό-
µαστε το ρόλο µας. Και αυτόν το ρόλο δεν τον υπηρετεί ο σηµε-
ρινός προϋπολογισµός, γι’ αυτό και τον καταψηφίζουµε.

Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει τώρα η Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, κ. Μαρία Θεο-
χάρη.

ΜΑΡΙΑ ΘΕΟΧΑΡΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός που συζη-

τάµε σήµερα είναι ίσως ο κρισιµότερος προϋπολογισµός που
έχει έρθει ποτέ στην ιστορία του ελληνικού Κοινοβουλίου. Και
αυτό για δυο λόγους:

Πρώτον, γιατί είναι η πρώτη φορά που ένας προϋπολογισµός
αντανακλά ρεαλιστικά και υπεύθυνα τα πραγµατικά µεγέθη της
ελληνικής οικονοµίας για το 2011, χωρίς υπέρµετρα αισιόδοξες
προβλέψεις, που θα τον καθιστούσαν έναν ακόµη αποτυχηµένο
προϋπολογισµό.

∆εύτερον, γιατί είναι ένας προϋπολογισµός που θα καθορίσει
την πορεία της ελληνικής οικονοµίας για τα επόµενα χρόνια, διότι
εντάσσεται σε ένα σχέδιο δηµοσιονοµικής προσαρµογής και οι-
κονοµικής ανάπτυξης και αποτελεί την απαρχή της επανόδου της
οικονοµίας µας σε µια βιώσιµη πορεία.

Ο προϋπολογισµός αυτός έρχεται σε µια περίοδο βαθειάς
ύφεσης σε εθνικό και διεθνές επίπεδο. Ειδικά, όµως, για την Ελ-
λάδα –µε το έλλειµµα και το χρέος να ανέρχονται σε πρωτοφανή
επίπεδα– ο προϋπολογισµός που συζητάµε είναι η µοναδική
εναλλακτική πολιτική, µια υπεύθυνη πρόταση µιας Κυβέρνησης
που βάζει το µέλλον της χώρας πάνω από το όποιο πολιτικό κό-
στος – και το πολιτικό κόστος είναι πράγµατι µεγάλο. Μιας Κυ-
βέρνησης που κατάφερε να πετύχει την µεγαλύτερη δηµοσιο-
νοµική προσαρµογή που έχει επιτευχθεί ποτέ, όχι µόνο στην Ελ-
λάδα, αλλά και παγκοσµίως.

Μειώσαµε ένα τεράστιο έλλειµµα κατά έξι ολόκληρες µονάδες
του ΑΕΠ, µε συγκεκριµένο σχέδιο και βέβαια µε σκληρές, επώ-
δυνες, αλλά αναγκαίες θυσίες του ελληνικού λαού. Το πετύχαµε
παρά τις αντιδράσεις της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, που όχι
µόνο µας κληροδότησε αυτήν την κατάσταση, αλλά παρέµεινε
σθεναρά αντίθετη στις προσπάθειές µας, χωρίς όµως να προ-
τείνει ουσιαστικές εναλλακτικές λύσεις – ή µάλλον πρότεινε τον
µηδενισµό του ελλείµµατος σε ενάµιση χρόνο!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ύφεση, η ανεργία, η έλλειψη
ανταγωνιστικότητας δεν είναι συνέπειες του µνηµονίου, αλλά
αποτελέσµατα των καταστρεπτικών πολιτικών των τελευταίων
χρόνων. Η κρίση δεν µας χτύπησε ξαφνικά την πόρτα το 2010.
Ήταν µια κατάσταση που προϋπήρχε και βρήκε τη χώρα µας
αθωράκιστη. Και µέσα σε αυτό το ζοφερό κλίµα κληθήκαµε να
κυβερνήσουµε.

Αν συνεχίζαµε την ίδια πολιτική η κατάρρευση θα ήταν δεδο-
µένη. ∆εν µας είναι ευχάριστο να αυξάνουµε τους φόρους ή να
προχωράµε σε περικοπές µισθών και συντάξεων. Είναι, όµως,
επιβεβληµένο, αν θέλουµε να σώσουµε τη χώρα, που βρέθηκε
στο χείλος του γκρεµού. Και δεν την έφερε η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ, σε αυτό το σηµείο.

Βεβαίως και πολλά από τα προβλήµατα είναι διαχρονικά και
ευθύνονται γι’ αυτά όλες οι κυβερνήσεις των τελευταίων τριάντα
χρόνων. Αλλά κορυφώθηκαν µε την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας από το 2004.

Ναι, µεσολάβησε η διεθνής κρίση. Αυτό, όµως, δεν δικαιολο-
γεί την αύξηση του ελλείµµατος κατά δέκα ολόκληρες µονάδες
από το 2004, την αύξηση των δαπανών κατά 13 δισεκατοµµύρια
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ευρώ από το 2007 έως το 2009.
Γι’ αυτές τις αλόγιστες δαπάνες πόνεσε πολύ ο ελληνικός

λαός τους τελευταίους µήνες, για να µπορέσουµε να τις περιο-
ρίσουµε. Αν είχαµε συνεχίσει την ανεύθυνη πολιτική της προη-
γούµενης κυβέρνησης, τώρα το ενδεχόµενο της αναδιάρθρωσης
του χρέους, που συνεχίζουν να επικαλούνται διάφορες Κασσάν-
δρες, θα είχε γίνει πραγµατικότητα. Και αντί να µιλάµε για περι-
κοπές και µειώσεις, θα µιλούσαµε για στάση πληρωµών και
συνεπώς χρεοκοπία.

∆εν έχουµε την πολυτέλεια να είµαστε λαϊκιστές και να υπο-
σχόµαστε µαγικές συνταγές. Για πρώτη φορά όλα τα µεγέθη
είναι στο τραπέζι. Ο προϋπολογισµός έρχεται να συνεχίσει µια
τεράστια επώδυνη προσπάθεια, που περιλαµβάνει µέτρα για τη
δηµοσιονοµική εξυγίανση, την αντιµετώπιση των δοµικών προ-
βληµάτων της ελληνικής οικονοµίας.

Το 2010 αναγκαστήκαµε να λάβουµε οριζόντια µέτρα, για να
αντιµετωπίσουµε την κρίση που κληθήκαµε να διαχειριστούµε.
Το 2011 είναι η χρονιά των µεγάλων διαρθρωτικών αλλαγών.

Στοχεύουµε τις µεγάλες παθογένειες της ελληνικής οικονο-
µίας, όπως το µεγάλο κόστος λειτουργίας του δηµοσίου, τα τε-
ράστια ελλείµµατα στις ∆ΕΚΟ, τις αµυντικές δαπάνες, τη
σπατάλη στο χώρο της υγείας. Λαµβάνουµε διαρθρωτικά µέτρα,
για να ενισχύσουµε την ανάπτυξη – και εδώ πρέπει να επιµεί-
νουµε πάρα πολύ – που είναι το αντίδοτο για την έξοδο από την
κρίση, µε τη µείωση του ΦΠΑ στις υπηρεσίες τουρισµού, τη στή-
ριξη της επιχειρηµατικότητας και της καινοτοµίας, την ενίσχυση
της εξωστρέφειας µε στρατηγικές επενδύσεις και την αναθέρ-
µανση της οικονοµίας µε την ενίσχυση της ρευστότητας.

Και βέβαια, όταν µιλάµε για ανάπτυξη, εννοούµε και την περι-
φερειακή ανάπτυξη, που είναι άρρηκτα συνδεδεµένη και µε την
αγροτική ανάπτυξη.

Στέκοµαι λίγο σε αυτό το σηµείο, αγαπητοί συνάδελφοι, γιατί
είναι ένα ζήτηµα που αφορά άµεσα τους συµπολίτες µου στο
Νοµό Καρδίτσας, έναν νοµό µε τεράστιο αναπτυξιακό έλλειµµα,
το οποίο θα µεγιστοποιηθεί ακόµη περισσότερο µε την πιθανή
κατάργηση των ∆ΟΥ και παραρτηµάτων του ΙΚΑ σε κοµβικές κω-
µοπόλεις, όπως οι Σοφάδες, ο Παλαµάς και το Μουζάκι, αφού
είναι υπηρεσίες που συντελούν στην αναπτυξιακή διαδικασία του
τόπου.

Ισχύουν όντως αυτές οι φήµες, κύριε Υπουργέ; Και αν ναι, µε
ποια κριτήρια θα γίνει η επιλογή των υπό κατάργηση υπηρεσιών;
Εάν πραγµατοποιηθεί, θα είναι όντως άδικο, σκληρό και, εν τέλει,
αντιπαραγωγικό, γιατί οι πολίτες θα ταλαιπωρούνται έως και δύο
ώρες, για να µεταβαίνουν από την ορεινή Αργιθέα και την ορεινή
Ρεντίνα στην Καρδίτσα για να διεκπεραιώνουν τις υποθέσεις
τους.

Όπως γνωρίζετε, η περιφέρειά µου είναι µια κατ’ εξοχήν
αγροτική περιοχή, που στηρίζεται στον πρωτογενή τοµέα που δο-
κιµάζεται. Συνεπώς ο προϋπολογισµός του 2011 θα πρέπει να δια-
σφαλίζει τις πιστώσεις για την υλοποίηση προγραµµάτων νιτρο-
ρύπανσης, πρόωρης συνταξιοδότησης, το Πρόγραµµα «Αλέξαν-
δρος Μπαλτατζής», σχέδια βελτίωσης, προγράµµατα προστασίας
της αγροτικής παραγωγής µέσω του ΕΛΓΑ και των ΠΣΕΑ.

Η στήριξη των αγροτών και των αγροτικών προϊόντων µπορεί
να συµβάλλει στη µείωση του ελλείµµατος του ισοζυγίου τρε-
χουσών συναλλαγών µε την ενίσχυση των εξαγωγών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011 κα-
ταδεικνύει τις µεγάλες προσπάθειες για την οικονοµική µας ανά-
ταση. Όλοι µας έχουµε την αίσθηση της δυσκολίας που
κουβαλάει ο µέσος πολίτης, ο άνεργος, ο εργαζόµενος, η επι-
χείρηση, ο αγρότης που πραγµατικά υποφέρει. Πρέπει, όµως,
αυτούς τους πολίτες να τους πείσουµε ότι υπάρχει φως στο
βάθος του τούνελ και ότι οι θυσίες τους δεν θα πάνε χαµένες.

Και αυτό θα το πετύχουµε, αν τους δώσουµε να καταλάβουν
ότι έχουµε σχέδιο και πλαίσιο στρατηγικής και ότι οι πολιτικές
µας δεν υποβάλλονται µόνο από τις επιταγές της τρόικα ή από
άλλες δάνειες δυνάµεις.

Η συγκεκριµένη πολιτική της Κυβέρνησης πρέπει να πετύχει.
Τυχόν αποτυχία θα οδηγήσει τη χώρα σε αδιέξοδο. Η επιτυχία
δεν θα είναι της Κυβέρνησης, αλλά όλων των Ελλήνων που υπο-
µένουν πραγµατικά µε στωικότητα τη συνέχιση αυτών των µεγά-

λων αλλαγών.
Αλλά πρέπει να µπουν και κάποιες κόκκινες γραµµές στα βάρη.

Να µην την πληρώνουν πάντα τα συνήθη υποζύγια, οι µισθωτοί
και οι συνταξιούχοι. Το κόστος προσαρµογής θα πρέπει να είναι
αναλογικό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η αρχή έγινε από το 2010. Συ-
νεχίζουµε το 2011, που πράγµατι θα είναι ο δυσκολότερος χρό-
νος της µεγαλύτερης δηµοσιονοµικής προσαρµογής. Ανηφορι-
κός ο δρόµος, µονόδροµος, αλλά δρόµος που θα µας οδηγήσει
σε συνθήκες προοπτικής και ανάπτυξης για τις επόµενες γενιές.

Για όλους αυτούς τους λόγους υπερψηφίζω τον προϋπολογι-
σµό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε την κ.

Θεοχάρη.
Το λόγο έχει ο κ. Νικόλαος Λέγκας, Βουλευτής της Νέας ∆η-

µοκρατίας.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ: Σας ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011

αποτυπώνει την απόπειρα της Κυβέρνησης να καταγράψει τις
δηµοσιονοµικές εξελίξεις σε µια οµολογουµένως ευαίσθητη πε-
ρίοδο γεµάτη αβεβαιότητες. Περίοδο που θα πρέπει να µας κάνει
όλους πιο επιφυλακτικούς όταν µιλάµε για προβλέψεις, όταν µι-
λάµε για αποκλίσεις, όταν µιλάµε για πραγµατοποιήσεις.

Το λέω αυτό γιατί δεν µπορεί να λέγεται ότι το έλλειµµα -µόνο
στη χώρα µας- αυξήθηκε την περίοδο 2007-2009 κατά εννέα πο-
σοστιαίες µονάδες και να παραβλέπεται ότι η αύξηση του ελ-
λείµµατος των προηγµένων οικονοµιών την ίδια περίοδο ήταν
στο ίδιο επίπεδο.

Στο κλίµα αυτής της αβεβαιότητος είναι σαφές ότι ο προϋπο-
λογισµός του 2011, µε την ολοκλήρωση της συζήτησής του, θα
αρχίσει να ξαναγράφεται από την αρχή. Θα αναθεωρηθεί, όπως
-για να λέµε την αλήθεια- γίνεται διαχρονικά. Θα αναθεωρηθεί,
αφού έγινε κανόνας το «όταν τα αποτελέσµατα των πολιτικών
δεν συναντούν τους στόχους, προσαρµόζονται οι στόχοι πάνω
στα αποτελέσµατα».

Επισηµαίνω πως ο στόχος µόνο των καθαρών εσόδων αναθε-
ωρήθηκε τουλάχιστον πέντε φορές για να έχουµε στο τέλος του
2010 έσοδα 5 δισεκατοµµύρια λιγότερα από αυτά που προέ-
βλεπε το µνηµόνιο. Και όλα αυτά παρά τα αλλεπάλληλα, τα πολ-
λαπλάσια µέτρα που λήφθηκαν.

Όσον αφορά τις δαπάνες του 2010, για τις οποίες τόση συζή-
τηση γίνεται -και είναι λογικό να γίνεται- έχει ιδιαίτερο ενδιαφέ-
ρον να δούµε τις πηγές µείωσης των πρωτογενών δαπανών, που
η Κυβέρνηση εκτιµά ότι θα είναι γύρω στα 5 δισεκατοµµύρια. Τι
είναι, λοιπόν, αυτά τα 5 δισεκατοµµύρια;

Είναι οι οριζόντιες περικοπές αποδοχών και συντάξεων κατά
2,5 δις. Είναι η µείωση των καταναλωτικών και συνθέτων δαπα-
νών κατά 700 εκατοµµύρια ευρώ. Και είναι η µείωση επιχορήγη-
σης του ΙΚΑ κατά 1,7 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Εδώ, βεβαίως, τίθενται κάποια ειδικότερα ερωτήµατα, τα
οποία πρέπει να απαντηθούν. Πώς είναι δυνατόν η επιχορήγηση
του ΙΚΑ να είναι αυξηµένη, να είναι «φουσκωµένη» στα 4 δισεκα-
τοµµύρια και να περιορίζεται στα 2,3 δισεκατοµµύρια τόσο για το
2010, όσο και για το 2011; Γιατί αυτή η απλοχεριά το 2009 για το
ΙΚΑ και γιατί η ανάλογη απλοχεριά για το σύνολο των επιχορη-
γήσεων στα διάφορα ασφαλιστικά ταµεία; Το 2009 ήταν 3 δισε-
κατοµµύρια παραπάνω. Προφανώς για να πληρωθούν µε πιστώ-
σεις του 2009 οι συντάξεις του 2010.

Πώς επίσης, είναι δυνατόν οι εξοπλιστικές δαπάνες, στην
ουσία οι προγραµµατισµένες παραλαβές - επαναλαµβάνω οι
προγραµµατισµένες παραλαβές - από τα 3 δισεκατοµµύρια το
2009 να πέφτουν στο 1,3 δισεκατοµµύρια το 2010 και στα 800
εκατοµµύρια το 2011; Έχουµε ακυρώσεις; Έχουµε µεταθέσεις;
Έχουµε ετεροχρονισµό στις παραλαβές στρατιωτικού εξοπλι-
σµού; Τι έχουµε;

Πώς ακόµη είναι δυνατόν το 2010 να µειώνεται το έλλειµµα
στα νοσοκοµεία στο µισό, όταν οι δαπάνες τους τρέχουν µε
ακόµη µεγαλύτερο ρυθµό από το 2008 και το 2009, όταν πλη-
σιάζουν τα 200 εκατοµµύρια ευρώ το µήνα;

Αν όλα αυτά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουν την αξία και
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τη σηµασία τους, ακόµη µεγαλύτερη σηµασία έχει ένα καινούρ-
γιο στοιχείο που προστέθηκε στον προϋπολογισµό του 2011.
Μιλάω για την πρόσφατη επιβάρυνση, κυρίως, του δηµοσίου χρέ-
ους και δευτερευόντως των ελλειµµάτων εξαιτίας της αναταξι-
νόµησης των δηµοσίων επιχειρήσεων και του swap της Goldman
Sachs, το οποίο για την ιστορία λέµε ότι συνήφθη από την
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ.

∆υστυχώς, τόσο οι αλλαγές αυτές στις επανακατατάξεις των
δηµοσίων επιχειρήσεων, για τις οποίες µάλιστα συζητείται µια
µονοµερής εφαρµογή κανονισµού που είναι αµφίβολο αν ισχύει
σε άλλες χώρες της Ευρώπης, όσο και το swap της Goldman
Sachs επιβαρύνουν το δηµόσιο χρέος µε 20 και πλέον δισεκα-
τοµµύρια ευρώ.

Το σηµαντικότερο, όµως, είναι ότι έχουµε τη λογιστική
επανακρατικοποίηση δηµοσίων επιχειρήσεων, οι οποίες θα ενα-
ποθέσουν τις ζηµιές τους στο δηµόσιο και τον κρατικό προϋπο-
λογισµό.

Σε κάθε περίπτωση –και κλείνω µε αυτό το κεφάλαιο- η δηµο-
σιονοµική ιστορία κάθε χώρας πρέπει να αναλύεται, πρέπει να
γράφεται µε αντικειµενικά κριτήρια, µε κριτήρια µηδενικής πολι-
τικής εµπάθειας, τέτοια που δεν θα οδηγούν στην αµαύρωση του
παρελθόντος ούτε στην εξίσου ωραιοποίηση του παρόντος και
του µέλλοντος. Μόνο έτσι θα µπορέσουµε να εντοπίσουµε τα συ-
στηµικά λάθη µας για τα οποία ευθύνες έχουµε όλοι µας και κυ-
ρίως –για να µην αδικώ αυτούς που δεν έχουν ασκήσει εξουσία-
τα κόµµατα που άσκησαν εξουσία. Γιατί έξω από τα σύνορα µας
δεν βλέπουν Νέα ∆ηµοκρατία και ΠΑΣΟΚ, βλέπουν µόνο Ελλάδα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το µεγαλύτερο πρόβληµα που
αντιµετωπίζει η χώρα µας είναι το υψηλό δηµόσιο χρέος και γι’
αυτό ο στόχος µας θα πρέπει να είναι ο µηδενισµός των πρωτο-
γενών ελλειµµάτων. Υπάρχει, όµως, εδώ ένα λεπτό σηµείο.
Ακόµα κι αν φτάσουµε στο επίπεδο του µηδενισµού των πρωτο-
γενών ελλειµµάτων, ακόµα κι αν µηδενίσουµε κάθε νέο δανεισµό,
ο λόγος του χρέους προς το ΑΕΠ µπορεί να συνεχίζει να αυξά-
νεται. Μπορεί να συνεχίζει να αυξάνεται, όταν το µεσοσταθµικό
επιτόκιο εξυπηρέτησης του δηµοσίου χρέους είναι υψηλότερο
από το ρυθµό µεταβολής του ονοµαστικού ΑΕΠ κι αυτό γιατί ο
αριθµητής θα αυξάνεται γρηγορότερα από τον παρονοµαστή.

Είναι, επίσης, σαφές ότι πέρα από την αναγκαιότητα για τη δη-
µιουργία συστηµατικών πρωτογενών πλεονασµάτων, µεγαλύ-
τερη σηµασία έχει η τόνωση της οικονοµικής µεγέθυνσης. Και
στην κατεύθυνση αυτήν απαιτούνται πολιτικές και µέτρα για τη
µεταφορά πόρων σε τοµείς µε υψηλό πολλαπλασιαστή. Και αυτό
δεν µπορεί να συµβεί όταν το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων -το βασικότερο µέσο άσκησης αναπτυξιακής πολιτικής- µε-
ταµορφώνεται σε εργαλείο βίαιης δηµοσιονοµικής προσαρ-
µογής, σε ρόλο δηλαδή «µαξιλαριού», για να καλύπτονται οι απο-
κλίσεις και οι αστοχίες των εσόδων. Όταν το Πρόγραµµα ∆ηµο-
σίων Επενδύσεων έχει επανακατηγοριοποιηθεί από την
Κυβέρνηση στην κατηγορία των δαπανών προς περιστολή, σε
αυτήν δηλαδή που θα µας φέρει πιο κοντά στο στόχο του ελ-
λείµµατος. Την ώρα µάλιστα, που όπως το ΙΟΒΕ υποστηρίζει, οι
δύο από τις τέσσερις µονάδες της ύφεσης οφείλονται στις µει-
ωµένες επενδύσεις και στο κουτσουρεµένο Πρόγραµµα ∆ηµο-
σίων Επενδύσεων. Αποτέλεσµα; Το καταγεγραµµένο. Για να
µειώσουµε το έλλειµµα κατά 19 δισεκατοµµύρια, να παίρνουµε
µέτρα πολλαπλάσια. Μέτρα για 34 δισεκατοµµύρια, καθόσον η
ύφεση –κι αυτή είναι η αλήθεια- καταβροχθίζει την αποτελεσµα-
τικότητα των µέτρων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτήν την κρίσιµη περίοδο
που διανύουµε όχι µόνο εµείς αλλά και όλη η Ευρωζώνη, θα πρέ-
πει να επενδύσουµε σε ισχυρούς πολλαπλασιαστές στην ανά-
πτυξη, στη συναίνεση, στη σύνεση, στον αυτοπεριορισµό. Στον
αυτοπεριορισµό όταν µιλάµε για το σπίτι µας, τόσο για το χθες
όσο και για το σήµερα, µα κυρίως για το µέλλον, βάζοντας στο
λόγο µας ισχυρές δόσεις ελπίδας, ισχυρές δόσεις αισιοδοξίας
και αναπτυξιακής προοπτικής. Γιατί αν θέλετε αυτό είναι που
χρειάζεται η χώρα και η οικονοµία µας πέρα και πάνω από κάθε
µνηµόνιο. Η ελπίδα της ανάπτυξης να γίνει πραγµατικότητα.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου ): Το λόγο έχει ο Βου-
λευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Συµεών Κεδίκογλου.

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕ∆ΙΚΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, δεν θέλω να χρησιµοποιήσω µεγαλό-

σχηµους χαρακτηρισµούς για τον προϋπολογισµό που συνήθως
ακούγονται κάθε χρόνο σε µια τέτοια συζήτηση. Αυτό που χρει-
άζεται πρωτίστως η Ελλάδα είναι ένας προϋπολογισµός αξιόπι-
στος, ρεαλιστικός, υπεύθυνος και εφαρµόσιµος. Ένας τέτοιος
προϋπολογισµός ήταν αυτός του 2010. Προϋπολογίστηκε 25,2
δισεκατοµµύρια ευρώ και το τελικό έλλειµµα διαµορφώθηκε στα
20,6 δισεκατοµµύρια ευρώ, όταν το 2009 προϋπολογίστηκε 8,8
δισεκατοµµύρια ευρώ και το τελικό έλλειµµα όπως όλοι πλέον
ξέρουµε ήταν 33,6 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτή η κραυγαλέα
αναντιστοιχία αντικατοπτρίζει και το µέγεθος της αναξιοπιστίας
της προηγούµενης κυβέρνησης.

Αυτό που κρατάω από το 2010 και αναγνωρίζουν και οι Έλλη-
νες πολίτες είναι ότι αποφύγαµε τη χρεοκοπία, ότι εκτελέσαµε
για πρώτη φορά καλύτερα τον προϋπολογισµό από ό,τι είχαµε
προβλέψει, ότι επιτύχαµε τη µεγαλύτερη δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή που έχει επιτευχθεί ποτέ µε µια µείωση του ελλείµµα-
τος κατά έξι ολόκληρες µονάδες του ΑΕΠ.

Φυσικά δεν έχουµε λόγους πανηγυρισµών. Είναι µε επίπονες
και µεγάλες θυσίες των Ελλήνων πολιτών που καταφέραµε τα
παραπάνω. Θα µπορούσε η Κυβέρνηση να τα πάει και καλύτερα;
Ακούστηκε και από έναν προηγούµενο οµιλητή της Αντιπολίτευ-
σης. Ναι, θα µπορούσε να τα πάει, όπως για παράδειγµα στον
τοµέα των εσόδων όπου η υστέρηση είναι µεγαλύτερη από την
προβλεπόµενη, αλλά ο αγώνας συνεχίζεται και συνεχίζεται µε
σχέδιο. Και το σχέδιο είναι αυτός ο προϋπολογισµός να χτυπή-
σει την καρδιά του προβλήµατος, τις παθογένειες του ελληνικού
δηµοσίου και της πραγµατικότητας, το κόστος του δηµοσίου, τα
µεγάλα ελλείµµατα στις ∆ΕΚΟ, τις σπατάλες στην υγεία, την
εκτεταµένη φοροδιαφυγή. Βέβαια, εκτός από τα νούµερα και
τους αριθµούς, θα πρέπει να δούµε στο δηµόσιο τοµέα και ποι-
οτικές παρεµβάσεις, τέτοιες όπως τα κίνητρα σύνδεσης των
αµοιβών για την αποτελεσµατικότητα των υπαλλήλων, δηλαδή
για την παραγωγικότητα τους.

Οι Έλληνες πολίτες έχουν σηκώσει όλο το βάρος και δεν µπο-
ρούν να σηκώσουν περισσότερο. Ο κοσµάκης ό,τι πλήρωσε πλή-
ρωσε, ό,τι έδωσε έδωσε. ∆εν µπορούµε να επαναλάβουµε τα
οριζόντια µέτρα άµεσης απόδοσης στα οποία αναγκάστηκε να
καταφύγει η Κυβέρνηση, προκειµένου να αποφύγει τη στάση
πληρωµών και την κατάρρευση της χώρας. Θα πρέπει, όµως, να
συνεισφέρουν παραπάνω και οι έχοντες αυτού του τόπου. Άλ-
λωστε, όταν το ίδιο το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο λέει σε µια
σοσιαλιστική κυβέρνηση ότι θα πρέπει να επωµιστούν και οι
πλουσιότεροι περισσότερα βάρη, ότι θα πρέπει να «κάψουµε
λίπος» εκεί, είναι φανερό ότι θα πρέπει να εντείνουµε τις προ-
σπάθειες µας προς αυτήν την κατεύθυνση στην αντιµετώπιση για
παράδειγµα της φοροδιαφυγής. Τώρα είµαστε καταδικασµένοι
να πετύχουµε σε αυτό, όπως και στη µείωση της σπατάλης και
στον εξορθολογισµό των δηµοσίων δαπανών.

Ανοίγω µια παρένθεση όσον αφορά το πάνδηµο αίτηµα να
αποδίδονται και ποινικές ευθύνες σε όσους καταχράστηκαν χρή-
µατα του ελληνικού λαού. Πιστεύω ότι αυτό µπορεί να γίνει µόνο
µε την τροποποίηση του νόµου περί ευθύνης Υπουργών και γι’
αυτό θα πρέπει η επόµενη Βουλή να είναι αναθεωρητική.

Επανερχόµενος καλωσορίζω τα µέτρα εξοικονόµησης 6,5 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ όπως την ενιαία αρχή πληρωµών, τις πα-
ρεµβάσεις στις ∆ΕΚΟ που εξοικονοµούν 800 εκατοµµύρια, την
περαιτέρω µείωση των λειτουργικών εξόδων του δηµοσίου κατά
200 εκατοµµύρια και τις συγχωνεύσεις των δηµοσίων οργανι-
σµών στα οποία ήδη έχουµε προχωρήσει, στα οποία θα πρέπει
να είµαστε ακόµα πιο γενναίοι στο µέλλον.

Μεγάλο περιθώριο υπάρχει και στην αξιοποίηση της δηµόσιας
ακίνητης περιουσίας. Πολλή συζήτηση γίνεται από πολλούς γι’
αυτό το θέµα. Για να γίνει, όµως, αυτό ρεαλιστικό και εφικτό, θα
πρέπει να προχωρήσουµε στην υιοθέτηση συγκεκριµένων µέ-
τρων, όπως είναι η αναβάθµιση του µητρώου ακινήτων, η ορι-
στική διευθέτηση µε νοµοθετική ρύθµιση του προβλήµατος των
καταπατήσεων, η άµεση συγκρότηση λίστας ακινήτων υψηλού
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ενδιαφέροντος, ώστε να αξιοποιηθούν µε προτεραιότητα, η δη-
µιουργία γενικής γραµµατείας δηµόσιας περιουσίας και στέγα-
σης των δηµοσίων υπηρεσιών στην οποία θα συγκεντρωθούν τα
επιµέρους χαρτοφυλάκια ακινήτων του δηµοσίου και η ίδρυση
µιας κυρίαρχης εταιρίας αξιοποίησης της ακίνητης περιουσίας
του δηµοσίου.

Όµως, κύριοι συνάδελφοι, πριν µιλήσουµε για τέτοια µεγαλό-
πνοα σχέδια, θα σας αναφέρω ένα παράδειγµα που αποτελεί χα-
ρακτηριστική περίπτωση παθογένειας του ελληνικού δηµοσίου,
το νέο Νοσοκοµείο Χαλκίδας. Είχε εξαγγελθεί από δύο πρώην
Πρωθυπουργούς, εξαγγέλθηκε κι από εµάς προεκλογικά κι
αυτήν τη στιγµή, παραµονές του 2011 δεν έχει διασφαλιστεί το
οικόπεδο στο οποίο θα γίνει η ανέγερσή του, όταν για πρώτη
φορά έγινε σε υπουργική απόφαση το 1986. Αυτό που πρέπει να
γίνει είναι το οικόπεδο να µεταβιβαστεί από έναν φορέα του δη-
µοσίου, από το ένα Υπουργείο σε έναν άλλο φορέα, σε ένα άλλο
Υπουργείο. ∆υστυχώς, λόγω γραφειοκρατίας αυτήν τη στιγµή
αποτέλεσµα είναι να µην έχουµε νοσοκοµείο, να µην έχουµε τις
δηµοσιονοµικές υπηρεσίες που θα έπρεπε να έχουµε για τον
πληθυσµό, τα κονδύλια που έχουν δεσµευθεί µέσω ΕΣΠΑ ή
άλλων πόρων να είναι εκεί αδιάθετα και επιπλέον, να δύναται ο
ανάδοχος να ζητήσει αποζηµίωση για τη σύµβαση που έχει ήδη
υπογράψει από το Μάρτιο του 2009.

Θεωρώ ότι είναι ζήτηµα αρχής και ηθικής τάξεως. Γιατί δεν
µπορούµε από τη µια µεριά να ζητάµε σκληρά µέτρα και να επι-
βάλλουµε σκληρά µέτρα στον κόσµο και από την άλλη να ανα-
γκάζεται το δηµόσιο να καταβάλλει µεγάλα ποσά σε εργολάβους
για αδικαιολόγητες δικές µας καθυστερήσεις. Είναι ένα θέµα στο
οποίο χρειάζεται παραπάνω συντονισµός. Και εκµεταλλεύοµαι
την ευκαιρία, για να ζητήσω µία συνάντηση όλων των εµπλεκό-
µενων Υπουργείων για να προχωρήσει το θέµα. Επειδή, λοιπόν,
το κάθε Υπουργείο µπορεί να βλέπει τα ζητήµατα από τη δική
του σκοπιά, γι αυτό µίλησα προηγουµένως για µια ενιαία αρχή
δηµόσιας περιουσίας.

Στο θέµα της υγείας υπάρχει σηµαντικό περιθώριο εξοικονό-
µησης για το δηµόσιο µε την αντιµετώπιση της κατασπατάλησης.
Ήδη προχωρήσαµε γι αυτό στη µείωση των τιµών του φαρµά-
κου, στην ηλεκτρονική συνταγογράφηση, στα νέα συστήµατα
προµηθειών που σχεδιάζει το Υπουργείο Υγείας.

Στο ΕΣΠΑ θέλουµε και θα καταφέρουµε ακόµα πιο γρήγορα
απορρόφηση, σχεδόν διπλάσια για να φτάσουµε στο 30% του
χρόνου. Σε αυτό το σηµείο θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή
στην απορρόφηση στον τοµέα της έρευνας και της καινοτοµίας.
Αν τα στοιχεία µου είναι σωστά –που είναι σωστά- αυτή φτάνει
µόνο το 0,4% από το διαθέσιµο 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ. Έχουν
δεσµευθεί δηλαδή, µόλις 48 εκατοµµύρια ευρώ από το 1,5 δισε-
κατοµµύριο και έχουν απορροφηθεί λίγο περισσότερα από 6 εκα-
τοµµύρια ευρώ, ενώ στις τέσσερις από τις οκτώ θεµατικές
προτεραιότητες έρευνας και καινοτοµίας δεν έχει ενταχθεί ούτε
ένα έργο.

Είναι χρήσιµο εργαλείο, λοιπόν, για να κρατήσουµε ανοιχτές
τις ελληνικές επιχειρήσεις και το επιστηµονικό και ερευνητικό δυ-
ναµικό της χώρας εντός των συνόρων.

Τέλος, θα συµφωνήσω µε το ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελ-
λάδος ότι χρειάζεται να καταρτίσουµε έναν οδικό χάρτη για την
ανάπτυξη, να υπάρχει ένα µακροπρόθεσµο σχέδιο για την πο-
ρεία µας, ένα σχέδιο δράσης για το πού πάµε, τι ακριβώς θέ-
λουµε να επιτύχουµε, ποια είναι τα ανταγωνιστικά µας
πλεονεκτήµατα, για να καταφέρουµε να επανέλθει ξανά η εµπι-
στοσύνη στο εµπορικό σήµα της Ελλάδας, σε καθετί ελληνικό.
Πρέπει να αποφασίσουµε για το µέλλον µας, γιατί, ως γνωστόν,
το µέλλον δεν το προβλέπεις, το σχεδιάζεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, απαιτείται, είναι αλήθεια, αντοχή της

πολιτικής ηγεσίας για ακόµη περισσότερες µεταρρυθµίσεις. Και
αν ο προϋπολογισµός του 2010 είχε στόχο την αποφυγή της χρε-
οκοπίας, ο προϋπολογισµός του 2011 έχει στόχο τη µείωση της
σπατάλης, τον εξορθολογισµό των δηµοσίων δαπανών, τις µε-
γάλες διαρθρωτικές αλλαγές που έχει ανάγκη η Ελλάδα. Είναι

ένας προϋπολογισµός συνέχειας και συνέπειας, ένας προϋπο-
λογισµός ευθύνης και γι’ αυτό σας καλώ να τον υπερψηφίσουµε.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Συνεχίζουµε µε τον κ. Μπούρα Αθανάσιο, Βουλευτή της Νέας
∆ηµοκρατίας.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε σήµερα το δεύτερο

προϋπολογισµό της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, που ανέλαβε τη
διακυβέρνηση της χώρας τον Οκτώβριο του 2009, για να µοιρά-
σει, υποτίθεται, καλύτερα τα χρήµατα που υπήρχαν, να εισπρά-
ξει τα χρήµατα που δεν µπορούσε να εισπράξει το κράτος από
τους οφειλέτες του και να αλλάξουµε, αντί να βουλιάξουµε.
Όπως φάνηκε, όµως, από τις πρώτες µέρες της διακυβέρνησης
από το ΠΑΣΟΚ, αλλάξαµε µεν, αλλά δυστυχώς πάµε για βού-
λιαγµα!

Προσπάθησε, λοιπόν, το ΠΑΣΟΚ, αφού δεν µπορούσε να
πραγµατοποιήσει την ακατάσχετη προεκλογική του υποσχεσιο-
λογία, να φορτώσει την πράγµατι δύσκολη οικονοµική κατά-
σταση στην κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, λες και το
ΠΑΣΟΚ –και το ακούω διαρκώς από τους συναδέλφους- δεν είχε
κυβερνήσει ποτέ την Ελλάδα, λες και ήρθε από άλλον πλανήτη
και δεν γνώριζε τίποτα.

Αντί, λοιπόν, να ρίξει το βάρος στην προσπάθεια για ανάκαµψη
και ανάπτυξη, έκανε ό,τι µπορούσε για να φουσκώσει το έλ-
λειµµα του 2009, ώστε να παρουσιάσει µείωση το 2010 και µετά.
Κατέθεσε έναν προϋπολογισµό το 2010, που η εκτέλεσή του
ήταν ανέφικτη και η αποτυχία του σίγουρη.

Είναι σύνηθες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να ρίχνουµε τις
ευθύνες της αποτυχίας µας στους άλλους και όχι σε δικά µας
λάθη, αν και η Νέα ∆ηµοκρατία έχει το θάρρος να αποδέχεται τα
δικά της λάθη. Αυτό, λοιπόν, έκανε το ΠΑΣΟΚ από την πρώτη
στιγµή. Το χειρότερο, όµως, ήταν ότι κατέφυγε σε µια δυσφηµι-
στική εκστρατεία κατά της χώρας, µε αποτέλεσµα κυρίως η πι-
στοληπτική της δυνατότητα να εκµηδενιστεί. Μετέτρεψε την
κρίση ελλείµµατος, που είχαν όλες οι χώρες της Ευρώπης, σε
κρίση δανεισµού.

Και ενώ οι ανάγκες δανεισµού ήταν υπαρκτές και δεδοµένες
και οι συνθήκες δανεισµού ήταν ευνοϊκές τους πρώτους µήνες
της διακυβέρνησης από το ΠΑΣΟΚ, η Κυβέρνηση έκανε ό,τι µπο-
ρούσε για να µας οδηγήσει εκεί που µας οδήγησε. Είναι πρωτο-
φανές –και δεν χρησιµοποιώ άλλες λέξεις- ένας ηγέτης να
διαβάλλει τη χώρα του, για να παραδοθεί στο ∆ιεθνές Νοµισµα-
τικό Ταµείο και σε ένα µηχανισµό, που όλοι οι Έλληνες κατάλα-
βαν αργότερα, γιατί δεν έπρεπε να παραδοθούµε και µάλιστα µε
τους συγκεκριµένους όρους.

Η Κυβέρνηση ανέλαβε δεσµεύσεις και υποχρεώσεις, που δυ-
στυχώς φόρτωσε στις πλάτες του Έλληνα πολίτη, κυρίως στους
εργαζόµενους και –το χειρότερο- στους συνταξιούχους. Ήταν η
εύκολη λύση βέβαια.

Όσον αφορά τη φοροδιαφυγή, όπως είπαν και άλλοι συνά-
δελφοι µου και ο κ. Μητσοτάκης πριν από λίγο, όχι µόνο µέτρα
δεν πήρε η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, αλλά σχεδίασε και τη δια-
γραφή των φόρων, όπως πριν από λίγες ηµέρες είδαµε, µε την
προσπάθεια διαγραφής των 24 δισεκατοµµυρίων.

Με λογιστικά τρικ προσπάθησε η Κυβέρνηση να µειώσει το έλ-
λειµµα. Περιέκοψε τις δηµόσιες επενδύσεις σηµαντικά και το
Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων, που είναι το σηµαντικότερο
εργαλείο για την ανάπτυξη και στο δηµόσιο και στον ιδιωτικό
τοµέα της οικονοµίας και το οποίο θα συγκρατούσε την ύφεση
κατά περίπου δύο µονάδες, όπως προχθές δήλωσε κατηγορη-
µατικά στην Επιτροπή Έρευνας και Τεχνολογίας ο Γενικός ∆ιευ-
θυντής του ΙΟΒΕ, ο Καθηγητής κ. Στουρνάρας, ο οποίος δεν
πρόσκειται στη Νέα ∆ηµοκρατία. Το ανέλυσε, µάλιστα, µε διεξο-
δικό τρόπο.

Τα έσοδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κατέρρευσαν. Η
ύφεση κατρακύλησε στο 4,2%. Η ανεργία ανέβηκε στο 12,2%. Ο
πληθωρισµός ξεπέρασε το 5%. Τα καταστήµατα και οι µικροµε-
σαίες επιχειρήσεις κλείνουν η µία µετά την άλλη σε όλη την Ελ-
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λάδα και το βλέπετε. Παντού υπάρχουν ταµπέλες «ενοικιάζεται»
ή «πωλείται». Βέβαια, δεν υπάρχει ούτε ενοικιαστής ούτε αγο-
ραστής.

Στην ίδια κατεύθυνση κινείται και ο προϋπολογισµός του 2011.
Η φιλοσοφία του νέου προϋπολογισµού είναι ίδια µε αυτήν του
προηγούµενου. Είναι η φιλοσοφία του µνηµονίου, που εµείς αρ-
νηθήκαµε να ψηφίσουµε, γιατί ούτε τη σπατάλη ούτε τη φορο-
διαφυγή χτυπά ούτε την ανάπτυξη ενισχύει. Οποιαδήποτε
εισπρακτικά µέτρα και αν πάρεις, όσες περικοπές αποδοχών και
αν κάνεις, χωρίς ανάπτυξη, ανάκαµψη δεν µπορείς να πετύχεις.

Γι’ αυτό η Νέα ∆ηµοκρατία δεν είναι αρνητική σε κάθε θετική
πρόταση, δεν λέει «όχι» στις διαρθρωτικές αλλαγές που προτεί-
νονται και είναι προς τη σωστή κατεύθυνση. Η Νέα ∆ηµοκρατία,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι ΠΑΣΟΚ που έλεγε «όχι»
σε όλα. Να θυµίσω σε µερικούς ότι έλεγε «όχι» ακόµη και στην
εγγύηση των καταθέσεων των Ελλήνων πολιτών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Αντίθετα, εµείς δεν αρκούµαστε µόνο στο να κάνουµε κριτική,
αλλά καταθέτουµε εποικοδοµητικές προτάσεις και µάλιστα, ένα
πλήρες πρόγραµµα εναλλακτικής διεξόδου από την κρίση.

Ένα χρόνο τώρα αναπτυξιακός νόµος δεν υπάρχει. Είναι, µά-
λιστα, πρωτοτυπία σε περίοδο οικονοµικής κρίσης µία Κυβέρ-
νηση να καταργεί τον υπάρχοντα µέχρι τότε αναπτυξιακό ν. 3299,
που κατά κοινή οµολογία ήταν ένας καλός νόµος.

Τα πάντα έχουν παγώσει. Τα δηµόσια έργα είναι σταµατηµένα
ή προχωρούν µε ρυθµούς χελώνας. Οι προεκτάσεις της Αττικής
Οδού, που θα βοηθούσαν όλο το λεκανοπέδιο και όχι µόνο την
Περιφέρεια Αττικής, βρίσκονται σε αναστολή.

Στην Περιφέρεια Αττικής, συγκεκριµένα, όλα τα έργα βάλτω-
σαν. Μόνο στη διαχείριση των απορριµµάτων δείχνει σπουδή και
επιµονή η Κυβέρνηση, αρνούµενη µάλιστα αυτές τις ηµέρες το
διάλογο µε τις τοπικές κοινωνίες.

Το Πρόγραµµα «ΘΗΣΕΑΣ», µε ό,τι αυτό συνεπάγεται, είναι
σταµατηµένο. Τα ειδικά αναπτυξιακά προγράµµατα που συνέ-
βαλλαν στην εσωτερική συνοχή πολλών νοµών και περιφερειών,
δεν χρηµατοδοτούνται από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων. Αναφέρω ως χαρακτηριστικό παράδειγµα -το ξέρουν οι
περισσότεροι- το Πρόγραµµα «ΠΙΝ∆ΟΣ», που αφορά πέντε δια-
φορετικές περιφέρειες και αναφέρεται σε δεκαπέντε νοµούς.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε.
Το πρόγραµµα ενίσχυσης των µικροµεσαίων επιχειρήσεων και

ελευθέρων επαγγελµατιών, ύψους 1,3 δισεκατοµµυρίων, το πε-
ρικόψατε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς ολοκληρώσαµε µε επιτυ-
χία το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης. Σας παραδώσαµε ενεργο-
ποιηµένο πάνω από 50% του ΕΣΠΑ. Στην απορρόφηση του ΕΣΠΑ
τον Οκτώβριο του 2009 η Ελλάδα ήταν στην πέµπτη θέση στην
Ευρωπαϊκή Ένωση και σήµερα βρίσκεται στη δέκατη όγδοη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τελείωσε ο χρόνος,
κύριε συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Ολοκληρώνω σε µισό λεπτό, κυρία
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): ∆εν έχετε µισό λεπτό
ακόµη. Ολοκληρώστε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΜΠΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πο-
λιτική σας είναι αναποτελεσµατική. Ζητάτε δήθεν συναίνεση, για
να επικαλείστε αργότερα τη συνενοχή. Αντί γι’ αυτό, ακούστε και
µελετήστε τις προτάσεις µας. Μάλιστα, ο Πρόεδρός µας, ο Αντώ-
νης Σαµαράς, από τις αρχές του καλοκαιριού κατέθεσε λεπτο-
µερείς, ρεαλιστικές και υπεύθυνες προτάσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λαός µας δεν αντέχει άλλες
θυσίες. Άρχισαν ήδη οι πρώτες µεγάλες αντιδράσεις. Για όλους
αυτούς τους λόγους καταψηφίζουµε τον προϋπολογισµό του
2011.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-
στώ.

Το λόγο έχει η κυρία Τσόνογλου-Βυλλιώτη Βασιλική, Βουλευ-
τής του ΠΑΣΟΚ.

ΒΑΣΙΛΙΚΗ ΤΣΟΝΟΓΛΟΥ-ΒΥΛΛΙΩΤΗ: Ευχαριστώ κυρία Πρόε-
δρε.

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο σπίτι του
κρεµασµένου δεν µιλάνε για σκοινί. Περίµενα ότι η Νέα ∆ηµο-
κρατία τουλάχιστον θα είχε τη σεµνότητα να µη κάνει συγκρίσεις,
διότι είναι κοινός τόπος ότι πράγµατι η δηµοσιονοµική εκτροπή
της χώρας µας, η δυσφήµισή της στο εξωτερικό, η αφερεγγυό-
τητά της και η κατάταξή της στον διεθνή Τειρεσία, οφείλεται στις
πολιτικά λανθασµένες επιλογές και αστοχίες της οικονοµικής πο-
λιτικής, κυρίως της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Παρέδωσε τη χώρα τον Οκτώβριο του 2009 σε πλήρη ύφεση.
Ήδη η χώρα µας είχε δυσφηµιστεί στο εξωτερικό εξ αιτίας των
πλαστών στοιχείων και των επίπλαστων προϋπολογισµών της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Ποιος έχει ξεχάσει τη λεηλασία των ασφαλι-
στικών ταµείων; Το σκάνδαλο των οµολόγων, την κατάργηση των
ανεξάρτητων αρχών, ώστε να µην υπάρχει διαφάνεια; Μία φο-
ρολογία η οποία ευνοούσε τους ολίγους, γιατί αυτούς χάιδευε
και τα συµφέροντα αυτών εξυπηρετούσε και όχι κατ’ αναλογία
της φοροδοτικής ικανότητας του κάθε πολίτη. Ποιος θα ξεχάσει
το πόσο σκανδαλώδης υπήρξε η περίοδος διακυβέρνησης και
οικονοµικής διαχείρισης της χώρας µας, όταν οι ίδιοι οι Υπουρ-
γοί Οικονοµικών της Νέας ∆ηµοκρατίας κατηγορούν ο ένας τον
άλλον;

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ανέλαβε ένα µεγάλο έργο. Η διά-
σωση της χώρας µας δεν ήταν απλή υπόθεση. Ο Γιώργος Πα-
πανδρέου δεν το έβαλε στα πόδια. ∆εν φυγοµάχησε. Το ΠΑΣΟΚ
έδωσε µάχη και τη δίνει καθηµερινά και σε όλα τα επίπεδα. Ο
Πρωθυπουργός µας διανύει χιλιόµετρα, δίνει µάχες, κάνει συνα-
ντήσεις και επαφές, προσπαθώντας να ανακτήσει η χώρα µας τη
φήµη και το κύρος που είχε πριν από την κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας. Μία χώρα που τέλεσε µε τέτοια επιτυχία τους Ολυ-
µπιακούς Αγώνες -γιατί το ΠΑΣΟΚ είναι εκείνο που τους διοργά-
νωσε και τους έδωσε έτοιµους να τους διαχειριστεί η Νέα
∆ηµοκρατία, αύξησε το κύρος της χώρας µας στο εξωτερικό και
την παρέδωσε µία χώρα περήφανη- που κυριολεκτικά κατέπεσε
στα µάτια των ξένων αγορών, έγινε αντικείµενο των στυγνών κερ-
δοσκοπικών συµφερόντων. Και δικαιολογηµένα. Αλλά, όχι από
την πολιτική του ΠΑΣΟΚ. ∆εν έφτασε το ΠΑΣΟΚ τη χώρα µας
στο µνηµόνιο µέσα σε πέντε µήνες. Αντίθετα, ένας διεθνούς κύ-
ρους άνθρωπος έτρεξε χιλιόµετρα σε όλο τον πλανήτη και µί-
λησε ακόµη και µε τον Πρόεδρο της Αµερικής, προκειµένου να
πείσει ότι η χώρα είναι εδώ και παλεύει για την εθνική σωτηρία.
Έτσι εµείς αντιλαµβανόµαστε την πατρίδα. Η χώρα ακολουθεί
το µνηµόνιο. Γιατί όµως; Είναι αποτέλεσµα της πολιτικής του
ΠΑΣΟΚ;

Το µνηµόνιο για το οποίο µίλησε και για το άρθρο 14 ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας ∆ηµοκρατίας ήταν µία ανα-
γκαία λύση για να µη φτάσει η χώρα µας στη χρεοκοπία. Κύριε
Τζαβάρα, αγαπητέ συνάδελφε, που κατακρίνατε το άρθρο 14 του
µνηµονίου -όπου η Νέα ∆ηµοκρατία µας έφερε σ’ αυτό το ση-
µείο για να αντιµετωπίσουµε την καταστροφή- µπορείτε να δώ-
σετε µία εξήγηση στο λαό και να πείτε τι σηµαίνει πτώχευση;
Ποια είναι τα αποτελέσµατα της δήλωσης αναστολής των πλη-
ρωµών; Μπορούν οι δανειστές σου ενωµένοι σε οµάδα να κά-
νουν κατάσχεση σε οποιοδήποτε περιουσιακό στοιχείο κρίνουν
αυτοί; Είναι αυτό αποτέλεσµα της πτώχευσης; Έχεις τη δυνατό-
τητα να διαχειριστείς και να κάνεις συµβιβασµούς, όταν έρχεσαι
σε περίοδο πτωχευτική; Είναι δυνατόν να αποκατασταθείς στους
δανειστές σου στην αγορά κατόπιν και πόσα χρόνια χρειάζονται
για να το πετύχεις αυτό; Και τι αγώνας δρόµου πρέπει να γίνει γι’
αυτό; Και τολµάτε και κρίνετε το µνηµόνιο ότι πράγµατι ήταν
κακή επιλογή της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ;

Μα εδώ µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα, εγώ προσωπικώς δεν
άκουσα ποτέ από καµµία παράταξη κανέναν συνάδελφο να µε
πείσει ότι δεν υπήρχε άλλη λύση πλην του µνηµονίου, υπήρχε
µεν, αλλά έπρεπε να γίνει αυτό ή το άλλο. ∆εν άκουσα κανέναν
να βγει στον ελληνικό λαό και να πει ότι κακώς ακολουθήθηκε το
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µνηµόνιο και έπρεπε να γίνει αυτό ή το άλλο και είχαµε διέξοδο
και είχαµε την άλλη λύση. Κανείς µέχρι τώρα.

Γιατί αγαπητοί συνάδελφοι, µε αφορισµούς και αναθέµατα δεν
περνάει η κρίση. ∆εν υπάρχουν µαγικά ραβδιά και το διαπιστώ-
νουµε. Πρέπει να είµαστε ρεαλιστές. Ο προϋπολογισµός του
2011 είναι προϋπολογισµός ρεαλισµού, αλλά και ελπίδας, διότι
διαφαίνεται ότι όλοι αυτοί οι κόποι του ελληνικού λαού δεν πάνε
στράφι, ότι υπάρχει φως και αυτή η αισιοδοξία είναι που κάνει
την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να συστήνει επιτροπή παρακολού-
θησης του προϋπολογισµού. Γιατί αυτή είναι η έννοια της δια-
φάνειας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αυτή τη διαφάνεια και
την ειλικρίνεια δείχνει ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Γεώργιος Πα-
πανδρέου προτείνοντας εξεταστικές επιτροπές, για να δούµε τη
ροή του µαύρου χρήµατος, για να δούµε εκείνους που πίστεψαν
στην απόλυτη εξουσία και διέφθειραν το κράτος µας. Γιατί ο
Γιώργος Παπανδρέου δεν τρέχει µόνο για την ανόρθωση της οι-
κονοµίας µας, κάνει διαρθρωτικές αλλαγές στη δικαιοσύνη, στην
ποινική και διοικητική, για την επιτάχυνση των διαδικασιών, να
µην ταλαιπωρούνται οι πολίτες, για να γίνουν τα φορολογικά δι-
καστήρια ταχύτατα, για να µπορεί να εισπράττει το κράτος, να
ενεργοποιηθούν οι φοροεισπρακτικοί µηχανισµοί εναντίον εκεί-
νων που έχουν και κατέχουν και τόσα χρόνια τους «χάϊδευε» η
Νέα ∆ηµοκρατία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πράγµατι είχα ετοιµάσει και εγώ
ένα λογύδριο να διαβάσω και να πω για τον προϋπολογισµό,
αλλά ακούγοντας όλα αυτά τα πράγµατα αισθάνοµαι ότι το
ΠΑΣΟΚ δεν έχει λόγο να απολογηθεί, γιατί τη µάχη που δίνει την
αναγνωρίζουν παγκοσµίως και τη φέρνουν την Ελλάδα σαν πα-
ράδειγµα, γι’ αυτό και η Μέρκελ έφτασε σε σηµείο να πει ότι η
Ελλάδα µπορεί και θα τα καταφέρει και µόνη της. Και ερχόµα-
στε εδώ και µεµψιµοιρούµε, τη στιγµή που πρέπει να υπάρχει
εθνική οµοψυχία, εθνική συναίνεση να προχωρήσουµε, να βγά-
λουµε τη χώρα από το τέλµα και να κοιτάξουµε µπροστά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτό κάνει ο προϋπολογισµός
του 2011. Κοιτάει µπροστά. Ελπίζω και εύχοµαι αυτό να συµβεί
και για το Νοµό Βοιωτίας, όπου είναι γνωστά τα περιβαλλοντικά
προβλήµατα στον Ασωπό, είναι γνωστή η δυσφήµιση των αγρο-
τικών προϊόντων και το έλλειµα του Έλληνα αγρότη της περιοχής
της επαρχίας Θήβας που µε τόση ευκολία από τα κανάλια δυ-
σφηµίζονται τα προϊόντα του. Είναι γνωστά τα προβλήµατα της
µη ανάδειξης των αρχαιολογικών χώρων, όπως και των Βυζαντι-
νών αρχαιοτήτων.

Είναι γεγονός ότι η Βοιωτία δεν είναι ένας νοµός µόνο βιοµη-
χανίας και έρευνας, είναι ένας νοµός ο οποίος έχει το συγκριτικό
πλεονέκτηµα να βρίσκεται κοντά στην Αθήνα και είναι ένας νοµός
ο οποίος διαθέτει τουρισµό, παράλια και έχει ανάγκη ισόρροπης
ανάπτυξης παντού.

Κυρία Πρόεδρε, θέλω να πω σε όλους τους συναδέλφους να
έχουν δύναµη και υγεία για να παλέψουµε για την πατρίδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ο κ. Βασίλειος Μουλόπουλος, Βουλευτής του ΣΥΡΙΖΑ, έχει το

λόγο.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΜΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011

είναι ένας ωµός και απροκάλυπτα ταξικός προϋπολογισµός, γιατί
επαναπροτείνει την ίδια οικονοµική φιλοσοφία που παρήγαγε την
οικονοµική κρίση. Αυτή που απαιτεί λιγότερο κράτος και περισ-
σότερη αγορά.

Αλήθεια κύριοι της Κυβέρνησης, όλα τα κακά της ελληνικής
οικονοµίας οφείλονται στο υπερµεγέθες, σπάταλο και αντιπα-
ραγωγικό δηµόσιο, όπως µας είπε χθες ο κ. Παπακωνσταντίνου;
Στις επιχειρήσεις δεν υπάρχει ουδεµία ευθύνη για την επιλογή
τους να στηρίζουν την ανταγωνιστικότητά τους αποκλειστικά στη
µείωση του κόστους εργασίας και να παράγουν µόνο χαµηλούς
µισθούς; Ρητορική ερώτηση, αφού εσείς τους επιβραβεύετε γι’
αυτό, παραχωρώντας τους ό,τι έχει αποµείνει από το κράτος.

Η Κυβέρνηση υποστηρίζει ότι η µείωση των δαπανών και η µεί-
ωση των µισθών, µαζί µε τη µείωση της φορολογίας του κεφα-
λαίου, θα απελευθερώσει κεφάλαια για την ανάπτυξη στον

ιδιωτικό τοµέα. Το κοινωνικό κράτος που συνόδευε τους πολίτες
από την κούνια στον τάφο, δεν µπορεί πλέον να ισχύσει, γιατί
έχουν µειωθεί και οι κούνιες και οι τάφοι. Γεννάµε λιγότερο και –
δυστυχώς για την Κυβέρνηση- αρνιόµαστε να πεθάνουµε γρή-
γορα.

Είναι εµφανές ότι ο στόχος του προϋπολογισµού, είναι ο ορι-
στικός ενταφιασµός του κοινωνικού κράτους και του δηµόσιου
τοµέα, ενώ η κρίση απαιτεί ακριβώς το αντίθετο.

Μεγαλύτερη προστασία στις ευάλωτες κοινωνικές οµάδες και
αύξηση της απασχόλησης στο δηµόσιο ως αντίδοτο στην αύ-
ξηση της ανεργίας.

Αυτά, κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι τίποτα αριστερίστικες προ-
τάσεις. ∆εν χρειάζονται την κατάληψη των χειµερινών ανακτό-
ρων για να εφαρµοστούν. Είναι µια κλασσική σοσιαλδηµοκρατική
πολιτική για την οικονοµική κρίση, εάν στους συναδέλφους του
ΠΑΣΟΚ η λέξη «σοσιαλδηµοκρατία» θυµίζει τίποτα.

Μας λέτε ότι το χρέος µας πνίγει και ότι είναι αναγκαίο να κό-
ψουµε τις δαπάνες για την παιδεία, την υγεία, την προστασία του
περιβάλλοντος, τις δηµόσιες συγκοινωνίες, την έρευνα. Ο προ-
ϋπολογισµός, όπως µας είπε ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, δεν είναι
ούτε αριστερός ούτε δεξιός. Είπε ότι είναι αναγκαίος, κάτι το
αναπόφευκτο, όπως η έκλειψη ηλίου, ενώ η κερδοσκοπία των
τραπεζών και των αγορών, η εκµετάλλευση των εργαζοµένων
από τους κεφαλαιοκράτες καθορίζονται από αναλλοίωτους νό-
µους της φύσης. Εµείς το µόνο που µπορούµε να κάνουµε είναι
να τους υποστούµε όπως τις φυσικές καταστροφές, κάτι σαν
τσουνάµι. Μεγάλο ψέµα.

Η πλειονότητα των περικοπών που κάνετε δεν είναι σπατάλες.
Οι παιδικοί σταθµοί, η υποστήριξη της µητρότητας και των γη-
ρατειών δεν είναι σπατάλη. Οι γιατροί και οι δάσκαλοι που κό-
βετε, δεν είναι δαπάνη. Το πετρέλαιο θέρµανσης για τα σχολεία,
για τους συνταξιούχους, για τους ανέργους, για τους ηµιάνερ-
γους, για τους εργαζόµενους, δεν είναι σπατάλη. Σπατάλη είναι
να έχεις τη µεγαλύτερη πολιτιστική κληρονοµιά του κόσµου και
να κόβεις λεφτά στα µουσεία, τους αρχαιολογικούς χώρους και
τα θέατρα. Σπατάλη είναι να σπουδάζεις τα παιδιά σου και µετά
να τα αναγκάζεις να µεταναστεύσουν. Σπατάλη τελικά είναι το
να έχεις ένα εκατοµµύριο ανέργους και τρία εκατοµµύρια φτω-
χούς. Αυτή είναι µια ιδιαίτερη σπατάλη γιατί είναι σπατάλη αν-
θρώπινης ζωής και ανθρώπινης αξιοπρέπειας.

Οι επιλογές που κάνει η Κυβέρνηση δεν είναι νοµοτελειακές.
Είναι πολιτικές και είναι βαθειά ταξικές. Είναι πολιτικές διάσω-
σης όλων όσων έχουν προκαλέσει την κρίση ώστε όχι µόνο να
βγουν αλώβητοι από αυτήν, αλλά και πλουσιότεροι. Είναι µία επι-
χείρηση βίαιης ανακατανοµής του εισοδήµατος υπέρ του κεφα-
λαίου.

Χθες ο κ. Παπακωνσταντίνου µας µίλησε για διαχωριστικές
γραµµές. Υπάρχουν και υπάρχει µια βασική διαχωριστική γραµµή
µεταξύ του κεφαλαίου και της εργασίας.

Εσείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, έχετε κάνει
την επιλογή σας. Γι’ αυτό διαλύετε το δηµόσιο, γι’ αυτό νοµοθε-
τείτε την εργασιακή ζούγκλα και για να το δικαιολογήσετε λέτε
ψέµατα.

Ψέµα πρώτο, το υπερτροφικό κράτος. Η απογραφή έδειξε ότι
το σύνολο των υπαλλήλων είναι επτακόσιες εξήντα οκτώ χιλιά-
δες, από τους µόνιµους έως τα «STAGE» και από τους ένστο-
λους και τους κληρικούς ως τους αιρετούς. Ποσοστό δηλαδή
11,4% επί του συνόλου των εργαζοµένων. Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, είναι το τέταρτο χαµηλότερο σε όλη την Ευρώπη.

Ψέµα δεύτερο, οι υπέρογκες δηµόσιες δαπάνες. Από τα ευ-
ρωπαϊκά στοιχεία, από την έκθεση ανταγωνιστικότητας της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής προκύπτει ότι το σύνολο των δαπανών του
ελληνικού κρατικού τοµέα, ως ποσοστό του ΑΕΠ, είναι 12% ή
κάτι λιγότερο. Επίσης, ένα από τα χαµηλότερα σε όλη την Ευ-
ρώπη.

Για τις κοινωνικές δαπάνες που µίλησε επίσης χθες ο κ. Πα-
πακωνσταντίνου, τον πληροφορώ ότι είναι στο µισό της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

Ψέµα τρίτο: Ποιος πληρώνει τις δηµόσιες δαπάνες. Το 2008
οι έµµεσοι φόροι ήταν 12,1% του ΑΕΠ, ενώ οι άµεσοι φόροι µόνο
το 7,7%. Αλλά και στους άµεσους φόρους οι µισθωτοί και οι συ-
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νταξιούχοι συµµετέχουν πολύ περισσότερο σε σχέση µε τις επι-
χειρήσεις. Το 2008 πλήρωσαν σε άµεσους φόρους 6,5 δισεκα-
τοµµύρια, ενώ οι επιχειρήσεις µόνο 4,7 δισεκατοµµύρια. Αν
συνυπολογίσουµε τους άµεσους και έµµεσους φόρους, προκύ-
πτει ότι οι εργαζόµενοι συµµετέχουν µε περισσότερο από 80%
στα κρατικά έσοδα και οι επιχειρήσεις µε λιγότερο από 20%.

Ψέµα τέταρτο, η αβάστακτη φορολογία του κεφαλαίου. Ο
πραγµατικός φορολογικός συντελεστής κεφαλαίου στην Ελλάδα
βρίσκεται κάτω από το µισό του µέσου όρου της Ευρώπης,
15,8% έναντι 32,6% της Ευρωπαϊκής Ένωσης. ∆ηλαδή, το ελλη-
νικό κράτος εισπράττει τους µισούς φόρους κάθε χρόνο από τις
επιχειρήσεις και τους εισοδηµατίες σε σύγκριση µε τον ευρω-
παϊκό µέσο όρο. Αυτά, κύριοι συνάδελφοι, λένε οι αριθµοί, αν θέ-
λουµε να µιλήσουµε µε αριθµούς.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο Πρωθυπουργός είπε στην Κοι-
νοβουλευτική Οµάδα προχθές ότι έχουµε µπροστά µας µια
Οδύσσεια. Θέλω να του θυµίσω ότι ο Οδυσσέας έφθασε στην
Ιθάκη µετά από πολλά, πολλά χρόνια έχοντας χάσει στο δρόµο
και το σκάφος του και το πλήρωµά του.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ, κύριε
Μουλόπουλε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού συµµετείχαν στο εκπαιδευτικό πρόγραµµα
«ΕΡΓΑΣΤΗΡΙ ∆ΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ» που οργανώνει το Ίδρυµα της
Βουλής, είκοσι µαθητές και ένας εκπαιδευτικός από το 13ο ∆η-
µοτικό Σχολείο Αθήνας.

Η Βουλή σας καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Κουρουµπλής έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, ως άνθρω-

πος, πριν ξεκινήσω την οµιλία µου, θέλω να εκφράσω τη θλίψη
µου για την απώλεια δυο σηµαντικών προσωπικοτήτων, µιας προ-
σωπικότητας του πνευµατικού κόσµου της Ευρώπης, µιας πραγ-
µατικής «Ελληνίδας», της Ζακλίν Ντε Ροµιγί και µιας διεθνούς
πολιτικής προσωπικότητας, από τις λίγες που πραγµατικά είχαν
όραµα γι’ αυτό που λέµε ενιαία Ευρώπη, του αείµνηστου Τοµάσο
Σκιόπα.

Κυρία Πρόεδρε, συζητούµε σήµερα ενώπιον της Εθνικής Αντι-
προσωπείας έναν κρίσιµο προϋπολογισµό, προϊόν µιας δεινής
και οδυνηρής περιόδου, την οποία ανέλαβε µετά τις εθνικές
εκλογές του 2009 να διαχειριστεί η σηµερινή Κυβέρνηση.

Καλείται, λοιπόν, η σηµερινή Κυβέρνηση να µετατρέψει ένα
µελαγχολικό και καταθλιπτικό κοινωνικό και οικονοµικό περιβάλ-
λον, σε ένα περιβάλλον δηµιουργικής εξέλιξης, που θα επιχει-
ρήσει να µεταβάλει ακριβώς όλες αυτές τις συνθήκες, ώστε να
µπορέσει η ελληνική κοινωνία να εξέλθει απ’ αυτήν την κρίση.

Καλείται, λοιπόν, η Κυβέρνηση να κινητοποιήσει όλα τα ενερ-
γειακά κοιτάσµατα της ψυχής των Ελλήνων, µέσα από τη συ-
γκρότηση ενός συλλογικού «εγώ» που πραγµατικά θα αποτε-
λέσει τη δύναµη δηµιουργικής αναταραχής και προώθησης των
προσπαθειών, ώστε η κοινωνία και η ελληνική πολιτεία να αντι-
µετωπίσει µε αισιοδοξία το µέλλον.

Στόχος µας, κυρίες και κύριοι, δεν πρέπει να είναι µόνο η έξο-
δος της οικονοµίας από την κρίση, αλλά να κατορθώσουµε να
βγάλουµε και την κοινωνία αλώβητη. Άρα, χρειάζεται να οργα-
νώσουµε την κοινωνική άµυνα αυτού του λαού, ενός λαού που
στην ιστορική του διαδροµή έζησε κρίσιµες εθνικές και κοινωνι-
κές κρίσεις και στάθηκε όρθιος. Άρα, λοιπόν, µέσα από την ορ-
γάνωση της κοινωνικής άµυνας µπορεί η ελληνική κοινωνία να
αντιµετωπίσει τις αντικοινωνικές αµµοθύελλες που έρχονται
µπροστά της και οι οποίες δεν έχουν προέλευση Αφρικανική
αλλά Κεντρικοευρωπαϊκή.

Το λικέρ των εµπειριών όλων µας, έχει καταδείξει ότι δυστυ-
χώς στη χώρα λειτουργεί ένας ασθενικός αναδιανεµητικός µη-
χανισµός ανίκανος να κατανείµει δίκαια τα βάρη προς όλους.
Αποτέλεσµα αυτής της κατάστασης είναι να διαπιστώνουµε όλοι
ότι έχουµε µια προκλητική, µια σκανδαλώδη φοροκλοπή και φο-
ροδιαφυγή.

Το πολιτικό σύστηµα οφείλει να κηρύξει πόλεµο κατά της φο-
ροδιαφυγής, ώστε να µη ζούµε τα φαινόµενα που έχουµε ζήσει
τα τελευταία χρόνια, όπως το να έχουµε πολυεθνικές φαρµα-
κευτικές εταιρείες οι οποίες για δαπάνη 9 δισεκατοµµυρίων ευρώ
πληρώνουν µόνο 80 εκατοµµύρια ευρώ φόρο στο ελληνικό κρά-
τος, διατηρώντας ακόµη και ένα 15% απαλλαγής τους για δήθεν
διαφηµιστική προώθηση του προϊόντος. Αυτά ούτε στην Ουγκά-
ντα δεν γίνονται!

Επίσης κάθε χρόνο καταγράφονται στην Ελλάδα 100 εκατοµ-
µύρια συνταγές φαρµάκων, όσες και στην Ισπανία, η οποία έχει
τετραπλάσιο πληθυσµό από τη χώρα µας. Μόνο στον ΟΠΑ∆ το
2007, είχαµε 300 εκατοµµύρια ευρώ δαπάνη φαρµάκου και το
2008, 650 εκατοµµύρια ευρώ και από την άλλη µεριά δίνουµε στα
ανασφάλιστα παιδιά, που δεν έχουν καµµία προστασία, εδώ και
δεκαπέντε χρόνια, µόνο 45 ευρώ.

Να περικόπτουµε τα επιδόµατα των αναπήρων και των µικρο-
συνταξιούχων, να δίνουµε ένα µέρος του δώρου σε εκείνους που
είναι πάνω από εξήντα πέντε ετών και να το περικόπτουµε άνισα
για εκείνους που είναι κάτω από εξήντα πέντε ετών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι και κύριοι Υπουργοί υπάρχει ένα
ζήτηµα, γιατί οι µέρες µας είναι πράγµατι πονηρές και η καχυ-
ποψία βρίσκει πολύ µεγάλο έδαφος, ώστε να µετατρέπεται σε
δύναµη ανατροπής. Αναφέροµαι στην απόσυρση του άρθρου 7.
Ήταν πράγµατι σοφή η απόσυρση και χαίροµαι πραγµατικά που
υπάρχει αυτή η απόφαση.

Εγώ κύριοι Υπουργοί, όπως ξέρετε δεν βλέπω, αλλά ακούω
καλά, για να κάνουµε και λίγο χιούµορ. Ακούω καλά το τι συντε-
λείται µέσα στην κοινωνία. Θα πρέπει, λοιπόν, εφόσον έχετε απο-
φασίσει να επαναφέρετε τη διάταξη αυτή, να µην συνοδεύεται
µόνο µε τα ονόµατα αυτών που είναι πίσω από τα 24 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ. Θα πρέπει να κατατεθεί στη Βουλή ότι τόσο οι ίδιοι
όσο και κανένα µέλος από τις οικογένειές τους δε συµµετέχουν
σε off shore εταιρείες. Επίσης, θα πρέπει να µας διαβεβαιώσετε
ότι έχει εξαντληθεί η περίπτωση διεθνούς δηµοπρασίας αυτού
του δικαιώµατος σε εταιρείες που αναλαµβάνουν τέτοια δικαιώ-
µατα.

Θα πρέπει να εξασφαλιστούν δικαστικές εγγυήσεις µέσα από
το Ελεγκτικό Συνέδριο ότι δεν υπάρχει δυνατότητα είσπραξης.
Και, βεβαίως, πρέπει να διαβεβαιώσετε την Αίθουσα, ότι αυτή η
διαγραφή δεν θα χρεωθεί στο έλλειµµα µελλοντικώς.

Κυρία Πρόεδρε, απέναντι σ’ αυτόν το χειµώνα τον αντικοινω-
νικό που ζει η κοινωνία η Κυβέρνηση οφείλει συνεργασία, ιδιαί-
τερα του Υπουργείου Εργασίας και του Υπουργείου Υγείας µε
την Eκκλησία, την Τοπική Αυτοδιοίκηση και κοινωνικούς φορείς,
όχι από το πλεόνασµα αλλά από το υστέρηµά µας, ως κράτος να
υλοποιήσουµε ένα σηµαντικό πρόγραµµα στήριξης εκατό χιλιά-
δων οικογενειών που δεν ζουν µόνο στα όρια της φτώχειας, αλλά
βιώνουν πείνα, για να µπορέσουµε πραγµατικά να προστατεύ-
σουµε ένα σηµαντικό τµήµα της κοινωνίας απ’ αυτήν την
εκτροπή.

Πρέπει να στηρίξουµε µε κάθε τρόπο και ουσιαστικές πρωτο-
βουλίες µέσα από προγράµµατα καινοτοµίας και έρευνας, τη δη-
µιουργία θέσεων εργασίας για επιστηµονικό προσωπικό,
ιδιαίτερα για τους νέους µας που διαθέτουν υψηλό γνωσιολο-
γικό πεδίο δίνοντάς τους ελπίδα ώστε να µην σκέφτονται την ξε-
νιτιά και να αποφασίζουν την µετάβαση τους στο εξωτερικό για
την επαγγελµατική τους αποκατάσταση.

Πρέπει κύριοι Υπουργοί, να δούµε το ζήτηµα της οικοδοµής
µε πιο γενναίο τρόπο, για να µπορέσει πραγµατικά κι αυτός ο το-
µέας που συµπαρασύρει και εµπλέκει πάρα πολλά επαγγέλµατα
να συµβάλει στην ανάπτυξη.

Βεβαίως, σε ό,τι αφορά το ΕΣΠΑ, να ζητήσουµε από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση, όπως το έχουν κάνει κι άλλες χώρες, να το υλο-
ποιήσουµε στην αρχή χωρίς να είναι αναγκαία η εθνική συµ-
µετοχή.

Στηρίζω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, την πρωτοβουλία του
Πρωθυπουργού για τη συλλογή ενός εκατοµµυρίου υπογραφών
για υιοθέτηση της πολιτικής εκδόσεων ευρωοµολόγων, για στή-
ριξη των αδύναµων οικονοµικά. Αυτή είναι µία πρωτοβουλία που
έχει να κάνει µε την κινητοποίηση της ίδιας της ευρωπαϊκής κοι-
νωνίας η οποία πρέπει να διεκδικήσει και να αποκτήσει και ρόλο
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και λόγο στις εξελίξεις των πραγµάτων.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-

σετε κύριε συνάδελφε.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κλείνω, κυρία Πρόεδρε.
Κυρία Πρόεδρε, η Ιόνια Οδός είναι ένα έργο όπως το Γεφύρι

της Άρτας. Είναι ένα έργο που οδηγεί στην είσοδο της Ελλάδας
στην Ευρώπη. Είναι η πύλη της Ευρώπης προς την Ελλάδα. Κι
όµως, αν υπολογίσουµε πώς λειτουργεί, πώς εξελίσσεται αυτό το
έργο σε σχέση µε άλλα έργα, όπως είναι ο Οδικός Άξονας του
Μορέως θα δούµε ότι εδώ κάτι συµβαίνει, κάτι δεν πάει καλά.

Επιτέλους λοιπόν, αυτή η περιοχή που βιώνει και η Ήπειρος
και η Αιτωλοακαρνανία, την περιθωριοποίηση όλα αυτά τα χρό-
νια, δικαιούται µίας καλύτερης µεταχείρισης.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Παρακαλώ ολοκληρώ-
στε, έχει τελειώσει ο χρόνος σας.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥΡΟΥΜΠΛΗΣ: Κλείνω κυρία Πρόεδρε, λέ-
γοντας ότι κανένας µας δεν µπορεί να κοιµάται ήσυχος, κανένας
µας δεν µπορεί να είναι ήσυχος αν δεν εξαντλήσουµε όλα τα πε-
ριθώρια, ώστε να υπάρξουν δείκτες κοινωνικοί που θα προστα-
τεύουν κάθε πολίτη και κυρίως την αξιοπρέπεια και του πιο
αδύναµου πολίτη αυτής της χώρας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ανακοινώνω προς το Σώµα, ότι

οι Υπουργοί Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης Οικονοµικών και
Εξωτερικών κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση του Μνηµονίου
Συνεργασίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής ∆ηµοκρα-
τίας και της Κυβέρνησης του Κράτους του Κατάρ στον τοµέα της
Υγείας και της Ιατρικής.»

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει τώρα ο κ. Ιωάννης Παπαθανασίου, Βουλευτής της

Νέας ∆ηµοκρατίας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

όταν το Μάρτιο του 2009 αποφασίσαµε σαν κυβέρνηση να πα-
γώσουµε τους µισθούς πάνω από 1700 ευρώ στο δηµόσιο, ο ση-
µερινός Υπουργός Οικονοµικών, στις πολλές παρεµβάσεις που
έκανε τότε στο Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης, το σχολίαζε. Αυτά
είναι ακριβώς τα λόγια του: «Το πάγωµα µισθών σηµαίνει αφαί-
ρεση από την οικονοµία ρευστότητας, άρα περαιτέρω βάθεµα
της ύφεσης, άρα τελικά και µικρότερα έσοδα για το δηµόσιο και
συνέχιση της κατάστασης που έχουµε σήµερα. Είναι δηλαδή µία
λάθος πολιτική. ∆εν πρέπει κανένας να σκέφτεται καν να πάει σ’
αυτήν την κατεύθυνση».

Αν αυτά πιστεύει ο Υπουργός για το πάγωµα των µισθών, εγώ
διερωτώµαι πραγµατικά τι πιστεύει για τη µείωσή τους. Και ξέ-
ρουµε καλά ποιος επέβαλε τη µείωση.

Εν πάση περιπτώσει, πριν µερικές µέρες η Νέα ∆ηµοκρατία
ψήφισε το νόµο για τον περιορισµό του µισθολογικού κόστους
στις ∆ΕΚΟ, τηρώντας υπεύθυνη στάση. Τα κόµµατα οφείλουν να
δείχνουν υπευθυνότητα και συνέπεια και όχι άλλα να λένε ως
Αντιπολίτευση και άλλα να πράττουν ως κυβέρνηση.

Θα ήθελα να αναλογιστούν οι κυρίες και κύριοι συνάδελφοι
του ΠΑΣΟΚ τι κριτική µας έκαναν και τι υποσχέσεις έδιναν στον
ελληνικό λαό για να κερδίσουν την εξουσία και τι πολιτική ασκεί
σήµερα η Κυβέρνηση.

Όταν στις εκλογές του 2009 λέγαµε ότι θα πρέπει να γίνουν τα
επόµενα δύο χρόνια όσα δεν έγιναν τις προηγούµενες τρεις δε-
καετίες, µας χλευάζατε. Όταν καταθέταµε στον ελληνικό λαό συ-
γκεκριµένες προτάσεις για µείωση του ελλείµµατος µε
δυσάρεστα αλλά αναγκαία µέτρα, µας λέγατε ανάλγητους αλλά
και επικίνδυνους και µοιράζατε υποσχέσεις. Και θυµίζω: Αυξή-
σεις στους µισθούς και στις συντάξεις, 550 ευρώ στην αγροτική
σύνταξη, αυξήσεις στις δαπάνες για την υγεία, την παιδεία.

Σήµερα όλοι Έλληνες ξέρουν ποιος έλεγε την αλήθεια και
ποιος είπε ψέµατα. Το Μάιο του 2010 όταν φέρατε για ψήφιση το
µνηµόνιο, εµείς είπαµε ότι αυτό το µείγµα πολιτικής οδηγεί τη
χώρα σε αδιέξοδο και όχι σε έξοδο από την κρίση και τότε µας
χλευάσατε.

Σήµερα λίγους µήνες µετά, κανένας από τους στόχους που
είχαν τεθεί µε το µνηµόνιο δεν επιτυγχάνεται. Η ύφεση είναι µε-
γαλύτερη, ο πληθωρισµός και η ανεργία έχουν εκτοξευθεί και το
έλλειµµα θα είναι µεγαλύτερο γιατί και έσοδα έπεσαν έξω, παρά
την αύξηση των φόρων. Και το χειρότερο είναι ότι µε την εφαρ-
µογή του νηµονίου το χρέος θα αυξηθεί κοντά στο 170% του
ΑΕΠ τα επόµενα χρόνια, οπότε υποτίθεται ότι η Ελλάδα θα πρέ-
πει να επιστρέψει στις διεθνείς κεφαλαιαγορές.

Μερικές µέρες πριν τις δηµοτικές και περιφερειακές εκλογές
ο Πρωθυπουργός πάλι δεσµεύτηκε ότι δεν θα υπάρξουν πρό-
σθετα µέτρα. Όµως χρειάζονται µέτρα ύψους 6,1 δισεκατοµµυ-
ρίων για το 2011 κι άλλα 13 δισεκατοµµύρια για το 2014.

Κι εγώ ρωτώ, πώς µπορεί να εµπιστευθεί ο ελληνικός λαός µία
Κυβέρνηση κι έναν ηγέτη που επιµένει σε ακάλυπτες προεκλογι-
κές επιταγές; Και για ποιο λόγο δώσατε συνειδητά ψεύτικες υπο-
σχέσεις στις εθνικές εκλογές, την ώρα που η τότε κυβέρνηση, η
κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας παρουσίαζε µε ειλικρίνεια και
τις δυσκολίες και την κατάσταση και επεσήµαινε την ανάγκη να
ληφθούν σκληρά µέτρα, προκειµένου να µην φθάσουµε εδώ που
φθάσαµε;

Και πώς επιδιώκετε τη συναίνεση -που την ακούω συνέχεια-
πώς επιδιώκετε την κατανόηση και την ανοχή του ελληνικού
λαού, όταν τη µία µέρα µε τόση ευκολία δίνετε υποσχέσεις και µε
την ίδια άνεση την επόµενη µέρα τις πετάτε στο καλάθι των
αχρήστων;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η έξοδος από την κρίση απαιτεί
συνέπεια, ευθύνη, ειλικρίνεια. Χωρίς αυτά τα τρία στοιχεία δεν
µπορεί να υπάρξει ούτε η συναίνεση που ζητάτε κι αυτό το λέω
εγώ που είµαι γνήσιος οπαδός της συναίνεσης και το λέω επί-
σης, γνωρίζοντας καλά ότι δεν υπάρχουν εύκολες λύσεις για την
οικονοµία.

Το 2011 όλα δείχνουν ότι θα είναι η πιο δύσκολη χρονιά των τε-
λευταίων δεκαετιών. Το κύµα της ανεργίας και των λουκέτων θα
ενταθεί. Θα υπάρξουν συνάνθρωποι µας και ήδη υπάρχουν που
χρειάζονται βοήθεια για να εξασφαλίσουν τα στοιχειώδη κι αυτή
τη βοήθεια πρέπει να είναι σε θέση να την παράσχει το κράτος.

Πρέπει να βγούµε το συντοµότερο δυνατόν από το αδιέξοδο
και περαιτέρω φορολογική επιβάρυνση ή συµπίεση των εισοδη-
µάτων δεν βοηθάει, αντίθετα θα βαθαίνει την κρίση.

Οι ελπίδες για το αύριο βασίζονται στον ιδιωτικό τοµέα. Πράγ-
µατι χρειάζονται µέτρα µείωσης του ελλείµµατος για να βγούµε
από την κρίση -αυτό το λέµε και το ξέρουµε όλοι- χρειάζονται
όµως και αναπτυξιακές προσπάθειες, διαφορετικά όσα µέτρα κι
αν πάρετε δεν θα έχουν αντίκρισµα κι αυτό το επιβεβαιώνουν τα
δικά σας στοιχεία.

Ο προϋπολογισµός του 2011 προβλέπει µέτρα ύψους 14,3 δι-
σεκατοµµυρίων ευρώ για να µειωθεί το έλλειµµα κατά 5 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Γιατί όσο επιµένουµε σ’ αυτό το µείγµα
πολιτικής, η οικονοµία συρρικνώνεται και το µεγαλύτερο µέρος
της προσπάθειας εξανεµίζεται λόγω της ύφεσης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Άκουσα χθες τον Υπουργό Οικονοµικών να λέει ότι η ανάπτυξη
δεν έρχεται µε το πάτηµα ενός κουµπιού. Πράγµατι, συµφωνώ
και εγώ. Αλλά έχουν περάσει δεκατέσσερις µήνες από τότε που
αναλάβατε την εξουσία.

Και εγώ ρωτώ: Γιατί µιλάµε δεκατέσσερις µήνες µετά για τον
καινούργιο αναπτυξιακό νόµο και την ίδια στιγµή επιµένουµε
στην υψηλή φορολόγηση των επιχειρήσεων µε αποτέλεσµα η µία
µετά την άλλη ή να κλείνει ή να µεταναστεύει στο εξωτερικό;
Γιατί ακόµη µιλάµε, δεκατέσσερις µήνες µετά για νέα εξαγωγική
στρατηγική και την ίδια στιγµή οι επιστροφές του ΦΠΑ στους
εξαγωγείς είναι λιγότερες σε σύγκριση µε πέρυσι -για να εµφα-
νιστεί µειωµένο το έλλειµµα- παρ’ όλο ότι οι εξαγωγές έχουν αυ-
ξηθεί; Γιατί δεν έγινε ούτε µία αποκρατικοποίηση το 2010 την
ώρα που κόβατε µισθούς και συντάξεις;

Υπήρχαν περιπτώσεις που τα θέµατα ήταν σε προχωρηµένο
στάδιο και µπορούσαν να συνεχιστούν. Παραδείγµατος χάριν,
στη «ΛΑΡΚΟ» είχαµε εννέα σοβαρούς ενδιαφερόµενους. Όµως,
επιλέξατε να βάλετε όλο το φάκελο στο συρτάρι, στο ίδιο συρ-
τάρι που βάλατε και τους φακέλους για τη ∆ΕΠΑ και το Καζίνο
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της Πάρνηθας.
Γιατί τα Σ∆ΙΤ είναι ακόµη στον πάγο; Γιατί καρκινοβατούν τα

µεγάλα συγχρηµατοδοτούµενα έργα; Γιατί ακυρώσατε τους δια-
γωνισµούς για το νέο αεροδρόµιο στο Καστέλι και τις επεκτά-
σεις της Αττικής Οδού, για να επαναπροκηρυχθούν, που όµως
ακόµη δεν έχει γίνει; Γιατί βάλατε στο συρτάρι τον χωροταξικό
σχεδιασµό που είχε ολοκληρωθεί; Γιατί η απελευθέρωση της
ενέργειας είναι ακόµη στα χαρτιά; Γιατί το σχέδιο για τη σύνδεση
δύο εκατοµµυρίων νοικοκυριών στην οπτική ίνα είναι καταχωνια-
σµένο; Γιατί δεν αξιοποιούνται τα µεγάλα περιφερειακά αερο-
δρόµια και λιµάνια, όπως έγινε µε το «Ελευθέριος Βενιζέλος»;
Γιατί δεκατέσσερις µήνες µετά δεν έχει γίνει τίποτα για την αξιο-
ποίηση της δηµόσιας περιουσίας, που κάποτε δεν τη θέλατε και
τώρα συµφωνείτε; Γιατί δεκατέσσερις µήνες µετά η Κυβέρνηση
δεν έχει αναλάβει πόσο µάλλον να υλοποιήσει, ούτε µία σοβαρή
αναπτυξιακή πρωτοβουλία; Και δεν µιλώ βέβαια για φιάσκο
τύπου Αστακού.

Πράγµατι η ανάπτυξη είναι κάτι που δεν επιτυγχάνεται µε µία
απόφαση. Χρειάζονται πράξεις και αποτελεσµατικότητα και όχι
σχέδια επί χάρτου και µεγάλα λόγια. Κι αυτό δεν το βλέπουµε.

Αντί, λοιπόν, η Κυβέρνηση να εξαγγέλει fast track για τις ξένες
επενδύσεις –εφαρµόζοντας µάλιστα ουσιαστικά ένα νόµο που
εµείς ψηφίσαµε το καλοκαίρι του 2009- θα πρέπει πρώτα να
βάλει σε fast track την ίδια τη λειτουργία της. Γιατί όσο καθυ-
στερεί στα θέµατα ανάπτυξης, τόσο µεγαλύτερες θυσίες θα
απαιτούνται από τους Έλληνες, χωρίς να είναι βέβαιο τελικά ότι
θα γλιτώσουµε και τα χειρότερα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία έχει αποδεί-
ξει στην πράξη ότι βάζει πλάτη και στα δύσκολα και θα εξακο-
λουθήσει να το κάνει. Ο προϋπολογισµός του 2011 δεν
ανταποκρίνεται στις απαιτήσεις των καιρών και γι’ αυτό τον κα-
ταψηφίζουµε.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Παπαθανασίου.

Έχω την τιµή να καλέσω στο Βήµα τον Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ,
πρώην Υφυπουργό ∆ικαιοσύνης και νυν εκλεγµένο Περιφερει-
άρχη ∆υτικής Ελλάδος κ. Απόστολο Κατσιφάρα.

(Χειροκροτήµατα)
Τον συγχαίρουµε για την επιτυχία του και του ευχόµαστε καλά

έργα.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΤΣΙΦΑΡΑΣ: Αγαπητέ Πρόεδρε, µε συγκινείτε

µε τα λόγια σας.
Αγαπητοί συνάδελφοι, αγαπητοί Υπουργοί, εµφανίζοµαι για τε-

λευταία φορά σήµερα εδώ στο Βήµα του ναού της δηµοκρατίας
µε το ίδιος δέος και σεβασµό όπως και την πρώτη φορά. Επέ-
λεξα έναν άλλο νέο συλλογικό θεσµό να προσφέρω στα κοινά,
την αιρετή Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδας.

Είµαι βαθιά συγκινηµένος γιατί στέκοµαι απέναντί σας. Περά-
σαµε δύσκολες στιγµές, µε αντιθέσεις, µε συναινέσεις. Είχαµε
χαρές, είχαµε συγκρούσεις. Είχαµε καλές και δύσκολες στιγµές.
Αποχωρώ, όµως, ως ένας άλλος άνθρωπος, πιο ολοκληρωµένος
πολιτικά, πιο ώριµος, πιο συνετός. ∆ιδάχθηκα, έµαθα πολλά,
έµαθα να µαθαίνω κι αυτό είναι µια δύναµη και αναγκαία όσο
ποτέ άλλοτε. Γαλουχήθηκα, αλλά και γνώρισα από πολύ κοντά
τις αδυναµίες του πολιτικού µας συστήµατος και του κοινοβου-
λευτικού συστήµατος.

Ήµουν τυχερός που µε εµπιστεύτηκαν οι Αχαιοί συµπολίτες
µου τρεις φορές να µε εκλέξουν Βουλευτή και µάλιστα τις δύο
φορές, πρώτο Βουλευτή. Ήµουν επίσης τυχερός γιατί η παρά-
ταξή µου µου άνοιξε το δρόµο. Ήµουν επίσης τυχερός, γιατί µε
εµπιστεύτηκε ο Πρωθυπουργός της χώρας ο Γιώργος Παπαν-
δρέου να µου αναθέσει τον ευαίσθητο τοµέα της δικαιοσύνης,
της διαφάνειας, της ισότητας και να χειριστώ θέµατα από τη
θέση του Υφυπουργού.

Είναι πράγµατα που δεν τα ξεχνώ. ∆εν τα ξεχνώ ποτέ. Όπως
και δεν θα ξεχάσω ότι ξεκίνησα τη διαδροµή µου από ένα ορεινό
ιστορικό χωριό στις πλαγιές του Ερύµανθου, µε θάρρος, µε αι-
σιοδοξία για τη ζωή, µε σεβασµό και µε µέτρο. Το θάρρος σή-
µερα έγινε πείρα. Αλλά κρατώ αναλλοίωτες τις αρχές του

σεβασµού και του µέτρου. Και κρατώ ζωντανή την αισιοδοξία
µου.

Είµαι περήφανος για τη διαδροµή µου, για τη διαχρονική µου
στάση στα κοινά. Την προσφορά µου θέλω να την κρίνουν άλλοι,
να την κρίνετε εσείς και πάνω απ’ όλα ο ελληνικός λαός.

∆εν ρίζωσα εδώ. Φεύγω πριν καν συµπληρώσω επτά χρόνια
κοινοβουλευτικής θητείας. Αυτό ίσως να είναι καλύτερο για τη
δηµοκρατία και τον κοινοβουλευτισµό, για την ίδια την κοινωνία
που ζητά ανανέωση, ζητά νέες δυνάµεις.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η πατρίδα µας περνά δύσκολες ώρες,
περνά ιστορικές στιγµές και εύχοµαι από την καρδιά µου να είναι
ο τελευταίος δύσκολος προϋπολογισµός. Η διέξοδος, όµως, από
την κρίση είναι εθνική υπόθεση, ξεπερνά τα κόµµατα και τις πα-
ρατάξεις και απαιτεί πανστρατιά από όλους µας, πολίτες και άρ-
χοντες, δυνάµεις της παραγωγής, αλλά και κοινωνικές δυνάµεις.
Έχουµε ανάγκη και τη δύναµη του µοναχικού ανθρώπου σήµερα.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η ιστορία θα είναι αµείλικτη προς όλους
µας αν δεν τα καταφέρουµε. Αλλά θα είναι και γενναιόδωρη αν
τα πάµε καλά. Τον εχθρό µόνο στο ξέφωτο τον πολεµάς. Όταν
είσαι σε τούνελ, χρειάζεσαι να πιαστείς χέρι-χέρι, για να µπορείς
να πας στο φως. ∆ιαφορετικά θα τρώµε τις σάρκες µας.

Κατέβηκα ξανά στο στίβο της αυτοδιοίκησης γιατί πιστεύω στο
θεσµό, πιστεύω στο νέο θεσµό του «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ». Και κατέβηκα
µε δύο δεσµεύσεις, δύο προτάγµατα:

Το ένα, η Περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος να είναι περιφέρεια
πρότυπο δηµοκρατικής λειτουργίας, πρότυπο τοπικής δηµοκρα-
τίας, για να δώσουµε ανάσα στο πολιτικό σύστηµα, να δώσοµε
πνοή στους θεσµούς, µε συµµετοχή και µε τις αρχές της αξιο-
κρατίας, της δικαιοσύνης, της ίδιας της ζωής, που θέλει απολο-
γισµό και λογοδοσία από τους υπηρετούντες και κρατούντες.

Το δεύτερο πρόταγµά µας, εµένα και της παράταξής µου,
ήταν να είναι η περιφέρεια ∆υτικής Ελλάδος πρότυπο ανάπτυ-
ξης, να αλλάξουµε τη µοίρα του τόπου µας, να αλλάξουµε την
Ελλάδα, να αναδιατάξουµε τις δυνάµεις µας.

Το πρώτο το µπορώ και θα το παλέψω, όχι µόνο εγώ, αλλά και
η κοινωνία της ∆υτικής Ελλάδος. Για το δεύτερο θέλω και τη συ-
µπαράσταση όλων και της Κυβέρνησης, που έχει τη διαχείριση
των πολιτικών πραγµάτων, αλλά και της αντιπολίτευσης, που
αναδεικνύει όλα τα ζητήµατα. Σας θέλω δίπλα µου. Σας θέλουν
οι πολίτες της ∆υτικής Ελλάδος δίπλα τους.

Πάνω απ’ όλα, όµως, αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι οι µε-
γάλες αλλαγές, οι ανατροπές γίνονται από τα κάτω. Από πάνω
στην καλύτερη περίπτωση να κάνεις εκσυγχρονιστικές παρεµ-
βάσεις.

Η χώρα µας, όµως, σήµερα χρειάζεται ριζικές αλλαγές. Και
προϋπόθεση για να γίνουν αυτές οι ριζικές αλλαγές είναι να συ-
ναντηθεί η πολιτική µε την κοινωνία. Όταν η πολιτική αποκοπεί
από την κοινωνία, γίνεται µια απλή διοικητική διαδικασία, ανού-
σια, άνευρη, αναποτελεσµατική. Αν συναντηθεί, όµως, µε την κοι-
νωνία, αν την εκφράσει, γίνεται µια δηµιουργική δύναµη,
αποτελεσµατική και χρήσιµη.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΠΕΤΣΑΛΝΙΚΟΣ)

Θέλω και πάλι να σας ευχαριστήσω όλους σας, τους συνα-
δέλφους, τους Αρχηγούς των Κοµµάτων, τους υπαλλήλους της
Βουλής, τους δηµοσιογράφους, για τη βοήθεια, για τη συνεργα-
σία, για τις ωραίες στιγµές που είχαµε στο Κοινοβούλιο.

Και θέλω να σας καλέσω όλους στην Περιφέρεια ∆υτικής Ελ-
λάδος. Μπορεί να είµαστε η φτωχότερη Περιφέρεια σε επίπεδο
ΑΕΠ. Είµαστε, όµως, µια ζεστή Περιφέρεια, µε ιστορία. Και εί-
µαστε µια Περιφέρεια που θα αλλάξει τα δεδοµένα. Σας καλώ
όλους, τον κάθε έναν από εσάς. ∆εν έχουµε εκεί ωραίο κτήριο,
όπως έχει στα Χανιά ο φίλος ο Μανώλης ο Σκουλάκης, αλλά
έχουµε µια ζεστή, ανοικτή καρδιά κι είµαστε ως άνθρωποι φιλό-
ξενοι, ευγενείς.

Πάνω απ’ όλα, σας θέλω δίπλα µου στη µεγάλη προσπάθεια να
αναδιατάξουµε τις δυνάµεις µας, να ανασυγκροτήσουµε τη χώρα
µας, να έρθει πάλι η ελπίδα, η χαρά, η δηµιουργία στον τόπο µας.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ (Φίλιππος Πετσάλνικος): Ευχαριστούµε τον κ.
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Κατσιφάρα.
Ο Απόστολος Κατσιφάρας –και είµαι σίγουρος ότι µε αυτό που

θα πω εκφράζω όλες και όλους στην Αίθουσα αυτή- για το αµέ-
σως επόµενο διάστηµα θα λείψει από την Αίθουσα του Κοινο-
βουλίου και από τις διεργασίες του Κοινοβουλίου. Θα λείψει σε
όλους, γιατί σε αυτά τα χρόνια που προηγήθηκαν, µε τις επανει-
ληµµένες φορές που ο λαός της Περιφέρειάς του τον τίµησε και
τον έστειλε να εκπροσωπήσει την Αχαΐα στο εθνικό Κοινοβούλιο,
απέδειξε µε τη σεµνότητά του, την εργατικότητά του, την προ-
σήλωση στους στόχους και την πίστη στις ιδέες του, ότι είναι ένα
από τα πλέον διακεκριµένα στελέχη σε αυτό το Κοινοβούλιο.

Εγώ είχα την ευκαιρία να συνεργαστώ µαζί του επανειληµµένα
όλο αυτό το διάστηµα, όπως και όλοι σας. Γι’ αυτό λέω ότι από
την Αίθουσα αυτή θα λείψει.

Είµαι, όµως, σίγουρος ότι µε την ίδια επιµονή, προσήλωση
στους στόχους, εργατικότητα, πίστη στις ιδέες του και τη σε-
µνότητά του –το υπογραµµίζω αυτό- θα προσφέρει πάρα πολλά
στην ανάπτυξη της Περιφέρειας, της οποίας τώρα οι πολίτες τού
αναθέτουν τις ευθύνες.

Αγαπητέ Απόστολε, η Περιφέρειά σου, όπως είπες, µπορεί να
είναι από τις περιφέρειες µε το προς στιγµήν χαµηλότερο ΑΕΠ,
ταυτόχρονα, όµως, όλοι γνωρίζουµε ότι είναι µία από τις πολυ-
πληθέστερες και ταυτόχρονα µία από τις περιφέρειες που έχει
σηµαντικά συγκριτικά πλεονεκτήµατα. Αυτά τα πλεονεκτήµατα
καλείσαι εσύ και οι συνεργάτες σου να τα αναδείξετε και να τα
αξιοποιήσετε.

Σε διαβεβαιώνουµε –και πιστεύω ότι και µε αυτό εκφράζω όλες
τις πτέρυγες και όλους τους συναδέλφους- ότι σε αυτές, τις
δικές σου προσπάθειες ανάπτυξης της Περιφέρειας για το καλό
των πολιτών. Θα είµαστε όλοι δίπλα σου. Και δεν χρειάζεται να
έχεις µεγάλα κτήρια για να υποδεχθείς συναδέλφους, επιτροπές
της Βουλής, το ελληνικό Κοινοβούλιο. Έχετε µια πολύ µεγάλη
καρδιά κι εκεί χωράνε όλοι.

Θα παρακολουθούµε από κοντά, θα συµπαραστεκόµαστε και
θα βοηθάµε στις δικές σου δηµιουργικές προσπάθειες. Σε ευχα-
ριστούµε για τη συνεργασία όλα αυτά τα χρόνια και για την πα-
ρουσία σου στο εθνικό Κοινοβούλιο!

(Χειροκροτήµατα)
Βλέπετε, είναι η πρώτη φορά -και χθες και σήµερα- που το

Προεδρείο καλώς κάνει, κατά την άποψή µου, και παραβιάζει το
πρωτόκολλο, χειροκροτώντας, επικροτώντας τα όσα είπαν οι συ-
νάδελφοι που ολοκληρώνουν έναν κύκλο εδώ κι ανοίγουν έναν
κύκλο ευθυνών µε άλλες αρµοδιότητες και ιδιότητες. Και αυτό
λέει πολλά, Απόστολε!

Το λόγο έχει τώρα ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σωκράτης Ξυνίδης.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Αγαπητέ συνάδελφε Αποστόλη Κατσιφάρα, σου ευχόµαστε
καλή επιτυχία στο δύσκολο έργο που έχεις αναλάβει κι εσύ και
όλοι οι νεοεκλεγέντες περιφερειάρχες. Έχουµε µιλήσει πάρα
πολλές φορές, και σε αυτή την Αίθουσα και στο Κίνηµά µας, για
τη σπουδαιότητα που αποδίδουµε σε αυτό το εγχείρηµα. Και πι-
στεύουµε ότι άνθρωποι του δικού σου βεληνεκούς, της δικής σου
εµπειρίας, του δικού σου ήθους είναι αυτοί που θα πραγµατώ-
σουν αυτό το µεγάλο πολιτικό στοίχηµα της πατρίδας που είναι
ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ» και η µεγάλη µεταρρύθµιση στην αυτοδιοί-
κηση.

Θα προσπαθήσω, µε την τοποθέτησή µου, να ακολουθήσω το
πνεύµα που ακολούθησε και ο Αποστόλης, που προηγήθηκε:

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο χώρο του Κοινοβουλίου
έχει συζητηθεί κατά κόρον το θέµα της οικονοµικής κρίσης και
της δηµοσιονοµικής κατάστασης της χώρας µας.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Υπήρξαν διάφορες προσεγγίσεις, διαπιστώσεις, πολιτικά συ-
µπεράσµατα και ερµηνείες ενδιαφέρουσες, κοινότοπες, λογικές,
ενίοτε και απίθανες. Είτε το ονοµάσουµε «παγκόσµια οικονοµική
κρίση του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος» είτε το ονοµάσουµε
«κρίση θεσµών και προοπτικής της Ευρωπαϊκής Ένωσης» είτε το

ονοµάσουµε «κατάρρευση των αξιωµάτων που αφορούν τη λει-
τουργία της ελεύθερης αγοράς» είτε το ονοµάσουµε «κρίση του
καπιταλισµού» είτε το ονοµάσουµε «επίθεση του καπιταλισµού»,
η σταθερά είναι παρούσα και ονοµάζεται «οικονοµική κρίση».

Αντίστοιχα, για τη χώρα µας, είτε το ονοµάσουµε «δηµοσιονο-
µική κατάρρευση» είτε το ονοµάσουµε «δηµοσιονοµική κρίση
που κατέληξε σε κρίση δανεισµού» είτε το ονοµάσουµε «επίθεση
των παγκόσµιων κερδοσκόπων» είτε το ονοµάσουµε «επίθεση
της παγκόσµιας άρχουσας τάξης», η σταθερά είναι παρούσα και
λέγεται «κίνδυνος κατάρρευσης της χώρας».

Ας σταµατήσουµε, λοιπόν, να διαπιστώνουµε και να συζητούµε
για τα αίτια και την ερµηνεία τους κι ας επικεντρωθούµε στις επι-
λογές που έχουµε.

Κάποιοι είπαν ότι πρέπει να πτωχεύσουµε ελεγχόµενα ή µη.
∆ηλαδή, να κάνουµε αυτό που λογικά πρέπει να αποφύγουµε.
Εάν θεωρήσουµε ότι τώρα, δυστυχώς, έχουµε όρους και µνηµό-
νιο, προτείνουν να αποφασίσουµε να έχουµε µόνιµα µόνο όρους
και µνηµόνια, που θα τα καθορίζουν και θα τα εφαρµόζουν µο-
νοµερώς οι δανειστές µας.

Κάποιοι είπαν ότι θα πρέπει να αντισταθούµε ως λαός –γενι-
κώς και αορίστως- και να απαιτήσουµε την ανατροπή των αδι-
κιών της κοινωνίας και του παγκόσµιου οικονοµικού κατεστη-
µένου που προκαλεί τέτοιες επιθέσεις σε βάρος των λαών. Μόνο
που δεν µας λένε πώς θα πληρωθούν οι µισθοί και οι συντάξεις
στον απλό εργαζόµενο και συνταξιούχο, µέχρι να το ανατρέ-
ψουµε.

Κάποιοι άλλοι, που δραπέτευσαν από την εξουσία, για να µην
αντιµετωπίσουν κατάµατα αυτά που η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ
καλείται σήµερα να διαχειριστεί, µιλάνε για αστοχία χειρισµών
και άλλα µείγµατα πολιτικής. Μόνο που ξεχνούν ότι το µόνο που
παρέδωσαν ήταν µια ωρολογιακή βόµβα που έγραφε «µηδέν»
την ώρα που συζητούν περί όνου σκιάς.

Η λύση, η λύση ανάγκης, προφανώς ήταν και είναι µία και όχι
ευνόητα αποδεκτή από τους εταίρους και τους δανειστές µας.
Η χώρα δεν έπρεπε να πτωχεύσει. Η χώρα έπρεπε να έχει δα-
νεικά για να παλέψει. Η χώρα πρέπει σε χρόνο ρεκόρ να ανα-
τρέψει τη δηµοσιονοµική πραγµατικότητα. Η χώρα πρέπει σε
χρόνο ρεκόρ να τα αλλάξει σχεδόν όλα. Η χώρα πρέπει να βρει
τις δυνάµεις της και την αυτοπεποίθησή της.

Αυτό είναι το έργο µας. Το γνωρίζουµε. Παλεύουµε και θα το
πετύχουµε, αναµετρώµενοι όχι µόνο µε τις αντιξοότητες, αλλά
και µε την ίδια την ιστορία και µε πλήρη συναίσθηση της ευθύ-
νης. Λύση, πάντως, σίγουρα δεν είναι η επιστροφή στο παρελ-
θόν. Λύση δεν είναι η αναπαραγωγή του αποτυχηµένου µοντέλου
ανάπτυξης που µας έφερε µέχρι εδώ.

Λύση δεν είναι η αύξηση των απασχολούµενων στο δηµόσιο
τοµέα και η αναπαραγωγή του πελατειακού κράτους. Λύση δεν
είναι η αναζωογόνηση της κρατικοδίαιτης ανάπτυξης των επιχει-
ρήσεων. Λύση δεν είναι η παραχώρηση προνοµίων σε κοινωνικά
στρώµατα σε βάρος του εθνικού προϋπολογισµού και των φο-
ρολογούµενων. Λύση δεν είναι η στήριξη των ηµετέρων σε ανο-
µίες και παρανοµίες. Λύση δεν είναι η επανακυριαρχία της
ιδεολογίας του πολιτικού κόστους, η αναβλητικότητα στη λήψη
κρίσιµων αποφάσεων, η ικανοποίηση του πρόσκαιρου σε βάρος
του καλού και του τώρα σε βάρος του µέλλοντος.

Η µεγάλη αλλαγή που συντελείται δεν επιµερίζεται και δεν τε-
µαχίζεται. Αφορά τα πάντα. Πρέπει να αναγνωρίσουµε τη νέα
πραγµατικότητα και να κάνουµε άλµα προς τα εµπρός και όχι
προς τα πίσω µε δυναµισµό και αποφασιστικότητα. Για εµάς δεν
υπάρχουν αδιέξοδα.

Το οικονοµικό και κοινωνικό κόστος που πληρώνουµε τώρα για
όλα αυτά που δεν κάναµε επί τόσα χρόνια για µας είναι το αντί-
τιµο του εισιτηρίου για το µέλλον. Το ΠΑΣΟΚ δεν αντιµετωπίζει
φοβικά τις προκλήσεις. Το µνηµόνιο είναι µια στιγµή στην ιστο-
ρία µας. Όµως η ιστορία γράφεται από εµάς, γράφεται από τον
ελληνικό λαό.

Παρακολούθησα την οµιλία του εισηγητή του ΛΑΟΣ. Ο κ. Βο-
ρίδης προσπάθησε να αποδοµήσει το βασικό ζητούµενο: πώς µια
Κυβέρνηση και ένας Πρωθυπουργός, που πραγµατοποιεί µέρα
µε τη µέρα µέσα σε ένα χρόνο ό,τι δεν τόλµησε να αναλάβει ως
βάρος και πολιτικό κόστος καµµία κυβέρνηση από τη Μεταπολί-
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τευση και µετά, συνεχίζει το δρόµο, διαψεύδοντας όλες τις προ-
βλέψεις ότι δεν θα αντέξει, στην αρχή µέχρι το Μάιο, µετά µέχρι
το Σεπτέµβριο και ύστερα µέχρι τα Χριστούγεννα.

Προσπαθώντας, λοιπόν, να αποδοµήσει το µοναδικό συναγό-
µενο αποτέλεσµα, ότι ο ελληνικός λαός υποφέρει, αλλά είναι
αποφασισµένος να στηρίξει τις µεγάλες αλλαγές και την προ-
σπάθεια σωτηρίας της χώρας από την καταστροφή, επεδίωξε να
αποδοµήσει το ηθικό υπόβαθρο αυτής της προσπάθειας δηλαδή,
την πρόθεση της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού να αλλά-
ξει την Ελλάδα. Είπε απλά ότι ποιήσαµε την ανάγκη φιλοτιµία.

Ας δούµε λοιπόν, αν είναι έτσι. Η παράταξή µας, από την ήττα
µας από το 2004 και µετά πέρασε από σκληρή διαδικασία αυτο-
κριτικής. Παράλληλα, µέσα από τη σκληρή αυτή διαδικασία διη-
γηθήκαµε µια Ελλάδα χωρίς παλαιοκοµµατισµό, χωρίς
αδιαφάνεια, χωρίς κρατικοδίαιτη, αντιπαραγωγική και γραφειο-
κρατική αντίληψη, µια Ελλάδα της νεολαίας και των νέων αντι-
λήψεων. Το ΠΑΣΟΚ και ο Πρόεδρός του λοιδορήθηκαν για την
αφήγηση αυτή. Και µέσα στο ΠΑΣΟΚ και έξω απ’ αυτό.

Τα χρόνια που ακολούθησαν δικαίωσαν την αφήγηση αυτή,
αλλά δυστυχώς δικαίωσαν µε το χειρότερο τρόπο τους φόβους
µας για µια Ελλάδα ξοφληµένη πολιτικά, ηθικά και οικονοµικά.
Και σιγά-σιγά τα επόµενα χρόνια οι λέξεις και οι ιδέες που λοι-
δορούνταν µπήκαν στο στόµα όλων, ακόµα και των πλέον σκλη-
ρών µας αντιπάλων: διαβούλευση, διαφάνεια, ανοιχτό κόµµα,
ηλεκτρονική διακυβέρνηση, καινοτοµία, νέες τεχνολογίες, πρά-
σινη ανάπτυξη, αξιολόγηση, διά βίου µάθηση, κοινωνική λογο-
δοσία και τόσες άλλες.

Αναζητήστε, κύριοι συνάδελφοι, της Νέας ∆ηµοκρατίας, στον
πολιτικό σας λόγο από το 2004 και το 2005 και δεν θα βρείτε ούτε
λέξη από αυτές τις έννοιες που σήµερα κατά κόρον χρησιµοποι-
είτε και επικαλείστε. Άρα, όχι µόνο δεν ποιούµε την ανάγκη φι-
λοτιµία, αλλά υλοποιούµε τις αρχές µε βάση τις οποίες απευθυν-
θήκαµε στον ελληνικό λαό τα δύσκολα χρόνια της Αντιπολίτευ-
σης και της αµφισβήτησης της πολιτικής µας αντίληψης και του
πολιτικού µας λόγου. Γι’ αυτό και διατηρούµε ακόµα και σήµερα,
παρά τα δύσκολα µέτρα. το ηθικό πλεονέκτηµα στην κοινωνία.
Γιατί ο λαός θυµάται. ∆εν είναι σαν εσάς, που θέλετε να ξεχά-
σετε τον εαυτό σας µέσα σε ένα χρόνο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στη χώρα µας ο κοµβικός κλά-
δος της βιοµηχανίας παρουσιάζει χαρακτηριστικά παρακµής,
κρατικοδίαιτης εξάρτησης και εγκατάλειψης δίχως δυναµισµό,
δίχως όραµα. Παρά τις φωτεινές εξαιρέσεις, ο κανόνας κατα-
γράφει το γεγονός ότι βρισκόµαστε αντιµέτωποι µε τη συρρί-
κνωση της βιοµηχανίας τα τελευταία χρόνια.

Το γεγονός αυτό, σε συνδυασµό µε το σηµαντικό ρόλο των ει-
σαγωγών στη διαµόρφωση των καταναλωτικών προτύπων, δηµι-
ουργεί εύλογες ανησυχίες για τη διαρθρωτική υποκατάσταση
των εγχώρια παραγόµενων προϊόντων από εισαγόµενα, γεγονός
που είναι σίγουρο ότι δηµιουργεί εµπόδια στην ανάκαµψη της
ελληνικής βιοµηχανίας.

Με αυτά τα δεδοµένα ο σχεδιασµός του Υπουργείου προσα-
νατολίστηκε σε µια οικονοµία µε ισχυρές παραγωγικές δυνατό-
τητες που να βασίζεται στην υψηλή ποιότητα του εργατικού
δυναµικού, το αποτελεσµατικό κράτος, τις νέες τεχνολογίες και
το σεβασµό στο περιβάλλον.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Νόµιζα ότι είχα δεκαοκτώ λεπτά, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Όχι. Είναι δέκα λεπτά.
ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κύριε Πρόεδρε, νόµιζα ότι
είχα περισσότερο χρόνο. Θα αφήσω τις ειδικότερες αναφορές
και θα ακολουθήσω µόνο ένα ουσιαστικό κοµµάτι που έχει πε-
ρισσότερη σηµασία να αναφερθεί στην Αίθουσα αυτήν.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Κάντε µια αναδιάταξη
της ύλης. Από πλευράς Προεδρείου, να σας ενηµερώσω, για να
οργανώσετε το λόγο σας, ότι θα έχετε δεκαπέντε λεπτά.

ΣΩΚΡΑΤΗΣ ΞΥΝΙ∆ΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµίας,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): ∆εν θα χρειαστώ, κύριε
Πρόεδρε, ευχαριστώ. Θα χρειαστώ λιγότερο. Θα παραλείψω το
ειδικότερο κοµµάτι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πλέον δεν πρέπει να µιλάµε µε
συνθήµατα, αλλά πρέπει να µιλάµε για το περιεχόµενο αυτών
των συνθηµάτων. Το ζητούµενο είναι να µιλήσουµε για τον τρόπο
οικοδόµησης µιας νέας πραγµατικότητας. Το ζητούµενο είναι να
συµφωνήσουµε, αλλά και να διαφωνήσουµε για την ουσία των
πραγµάτων, έτσι ώστε να κληθούµε να αποσαφηνίσουµε το τι
ακριβώς θέλουµε.

Η σιωπή για την ουσία επιφέρει την αναπαραγωγή του, µέχρι
σήµερα, κυρίαρχου µοντέλου και των συστηµάτων εξουσίας που
µας έφεραν στη σηµερινή κρίση. Υπό τέτοιες συνθήκες σιωπής,
µετά το τέλος της κρίσης και τις συνυφασµένες οικονοµικές θυ-
σίες θα συναντήσουµε µια καρικατούρα του ίδιου του σηµερινού
συστήµατος που παρήγαγε την κρίση.

Εµείς δεν θα επιτρέψουµε κάτι τέτοιο. Οι θυσίες του ελληνι-
κού λαού αυτή τη φορά δεν θα πάνε χαµένες. Κοιτάµε µπροστά.
Αλλάζουµε την Ελλάδα.

Σήµερα, όµως, προβάλλει όσο ποτέ άλλοτε η αναγκαιότητα να
δούµε αυτό που εδώ και καιρό έχουµε ονοµάσει κρίση αντιπρο-
σωπευτικότητας του πολιτικού µας συστήµατος. Η κρίση αντι-
προσωπευτικότητας σήµερα δεν έχει να κάνει µε ταξικά κοινω-
νικά ή συντεχνιακά χαρακτηριστικά. Έχει να κάνει µε οριζόντια
χαρακτηριστικά. Οι πολίτες δεν βλέπουν τον εαυτό τους στα
πρόσωπα αυτών που συµµετέχουν στο πολιτικό σύστηµα και
τους αποδίδουν ανικανότητα, ή ακόµα χειρότερα, έλλειψη πρό-
θεσης να υπηρετηθεί το δηµόσιο συµφέρον, δηλαδή, το συµφέ-
ρον τους.

∆εν εκφράζονται οι πολίτες εκείνοι που δυσκολεύτηκαν να
προσανατολιστούν στα δεδοµένα του κατεστηµένου, που αρνή-
θηκαν να προσαρµοστούν στον δήθεν πολιτικό καθωσπρεπισµό,
παρ’ ότι έδωσαν και δίνουν αγώνες για την προσωπική και πολι-
τική τους αξιοπρέπεια, που αν και συµµετείχαν στις γενιές που
έχτισαν την Ελλάδα, κατέληξαν να στερούνται την πολιτική τους
συµµετοχή, έκφραση και αξιοπρέπεια.

∆εν εκφράζονται όµως και ολόκληρες γενιές, οι γενιές που µε-
γάλωσαν µε την απαξιωτική αναφορά «της γενιάς που τα βρήκε
όλα έτοιµα» και κατέληξαν οι γενιές που δεν έχουν απολύτως τί-
ποτα.

Η δυνατότητα έκφρασης αυτών των γενιών και των πολιτών
παντού, στην πολιτική, στην επιχειρηµατικότητα, στη διοίκηση,
στην παιδεία, στην καινοτοµία, στην έρευνα, στον πολιτισµό,
αποτελεί τη µοναδική δυνατότητα της κοινωνίας µας να ανανε-
ωθεί, να αποκτήσει δύναµη.

Να εκφραστούν αυτοί που µέχρι σήµερα υπήρξαν σιωπηλοί
συνοδοιπόροι και άκοντες συνένοχοι σε ένα σύστηµα που ουδέ-
ποτε τους εξέφρασε και ουδέποτε τους έδωσε την ευκαιρία να
αποδείξουν ότι υπάρχουν Έλληνες και νεότερες γενιές Ελλήνων
που έχουν την ικανότητα να τραβήξουν τη χώρα µπροστά. Να
υπερβούν µειονεκτικά σύνδροµα του φτωχού συγγενή της Ευ-
ρώπης, να µην έχουν ανάγκη από επικίνδυνες ακροβασίες εθνι-
κισµού, ξενοφοβίας και πολιτικού λαϊκίστικου καιροσκοπισµού,
προκειµένου να κριθούν τα µειονεκτικά µας σύνδροµα.

Σήµερα δηµιουργούµε συνθήκες έκφρασης και δηµιουργίας
αυτών των νέων κοινωνικών δυνάµεων, µιας χρυσής εφεδρείας
της κοινωνίας µας. Και τους καλούµε να αδράξουν τη συγκυρία
να χτίσουµε την Ελλάδα του κόσµου και της Ευρώπης, την Ελ-
λάδα των πολιτών που έχουν προνοµιακή σχέση όχι µε συστή-
µατα εξουσίας αλλά µε την παιδεία, τη γνώση την εκπαίδευση, τη
διά βίου µάθηση και εξέλιξη του ανθρώπου, τις τέχνες, τον πολι-
τισµό, τον αθλητισµό, την περιβαλλοντική συνείδηση, την αειφο-
ρία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα είναι ευθύνη µας να
ανασυντάξουµε τους στόχους µας και να προδιαγράψουµε τις
προοπτικές µας. Ο προϋπολογισµός του 2011 ανταποκρίνεται σ’
αυτές ακριβώς τις προκλήσεις και τις προοπτικές. Είναι ένας
προϋπολογισµός ευθύνης που αναλαµβάνει το κόστος της προ-
σαρµογής της οικονοµίας στα δεδοµένα που ορίζουν οι δυνατό-
τητές µας και η ανάγκη διασφάλισης των προοπτικών του ιδίου
του µέλλοντος της πατρίδας.

Σας καλώ να τον υπερψηφίσουµε ως συνέχεια της µεγάλης
προσπάθειας που καταβάλλουµε ένα χρόνο τώρα και που θα
αποτελέσει τη βάση για θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης το 2012.
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Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από τη πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό, κ. Σωκράτη Ξυνίδη.

Το λόγο έχει τώρα –και καλείται να λάβει το Βήµα- ο Βουλευ-
τής Καρδίτσης της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Σπυρίδων Ταλιαδού-
ρος.

ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο
προϋπολογισµός του 2011 εκφράζοντας την πολιτική της Κυ-
βέρνησης, δυστυχώς, δεν κινείται προς την κατεύθυνση που έχει
ανάγκη η χώρα µας, για να αντιµετωπίσει την εξαιρετικά δύσκολη
οικονοµική κρίση.

Χαρακτηριστικό της ανεπάρκειας της οικονοµικής πολιτικής
είναι ότι έπεσε εντελώς έξω στις προβλέψεις. Συγκεκριµένα, ενώ
για την ύφεση το Πρόγραµµα Σταθερότητας προέβλεπε -0,3%, ο
προϋπολογισµός του 2011 προβλέπει -4,2%. Οµοίως, για τα δη-
µόσια έσοδα ενώ το µνηµόνιο προέβλεπε αύξηση 13,7%, µέχρι
τον Οκτώβριο ήταν µόλις στο 3,7%. Για το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων το µνηµόνιο προέβλεπε µείωση των δαπανών κατά
4,1%, ενώ µέχρι τον Οκτώβριο η µείωση είχε φθάσει στο 24,5%.
Τέλος, για τον πληθωρισµό το µνηµόνιο προέβλεπε 1,9% και βρί-
σκεται ήδη στο 5%.

∆εν είναι τυχαίο ότι η ανεργία θα εξακολουθήσει να παραµέ-
νει και για την επόµενη τριετία σε επίπεδα που θα ξεπερνούν το
13% µε 14%, κάτι που είναι ενδεικτικό της αποτυχίας της Κυ-
βέρνησης να εφαρµόσει στην πράξη ένα συγκροτηµένο αναπτυ-
ξιακό σχέδιο δράσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτός είναι ένας προϋπολογι-
σµός που περιλαµβάνει πρόσθετους φόρους και περικλείει νέες,
ακόµα µεγαλύτερες θυσίες για νοικοκυριά και επιχειρήσεις,
χωρίς να εξασφαλίζει ότι αυτές θα πιάσουν τόπο. Ο προϋπολο-
γισµός αυτός δεν δίνει καµµία αναπτυξιακή διέξοδο στην οικο-
νοµία, δεν πολεµά την ύφεση, δεν αντιµετωπίζει την ανεργία και
δεν προστατεύει τους οικονοµικά αδύνατους.

Είναι συνεπώς σαφές και έχει λεχθεί κατ’ επανάληψη από τη
Νέα ∆ηµοκρατία και από τον Πρόεδρο Αντώνη Σαµαρά ότι απαι-
τείται άµεσα αλλαγή του µείγµατος της οικονοµικής πολιτικής
για έξοδο από την κρίση, µε ανάκαµψη και ανάπτυξη.

Σηµαντικό είναι η αναπτυξιακή πολιτική να επικεντρωθεί στους
κλάδους εκείνους που µπορούν να αποδώσουν άµεσα και στους
οποίους υπάρχει συγκριτικό πλεονέκτηµα της πατρίδας µας,
όπως είναι η µεταποίηση των αγροτικών προϊόντων, η ναυτιλία,
ο τουρισµός.

Παράλληλα, πρέπει να προχωρήσουν διαρθρωτικές αλλαγές.
Βασικοί στόχοι πρέπει να είναι ο εκσυγχρονισµός και η διαφά-
νεια της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης, η ενίσχυση της ευελιξίας στην
αγορά εργασίας, η ενδυνάµωση του ανταγωνισµού στις αγορές
αγαθών και υπηρεσιών, η βελτίωση της απορρόφησης κονδυλίων
από τα κοινοτικά προγράµµατα και βέβαια η αποτελεσµατικό-
τητα της εκπαίδευσης, για την οποία δυστυχώς τα αντίστοιχα
κονδύλια του προϋπολογισµού µειώθηκαν περίπου κατά 1 δισε-
κατοµµύριο, σε σχέση τόσο µε το 2010 όσο και µε το 2009, παρά
τη δέσµευση του κυρίου Πρωθυπουργού ότι θα έδιδε 1 δισεκα-
τοµµύριο επιπλέον για την παιδεία.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να πω ότι ειδικότερα στην ανώτατη
εκπαίδευση και την έρευνα που συνδέονται στενά µε την ανά-
πτυξη της πατρίδας µας, δυστυχώς, η νέα ακαδηµαϊκή χρονιά
έχει ξεκινήσει µε σηµαντικές καθυστερήσεις και αδυναµίες που
πλήττουν την ποιότητα της παρεχόµενης ανώτατης εκπαίδευσης
της πατρίδας µας και δυσχεραίνουν την εκπλήρωση των στόχων
κάθε πανεπιστηµίου και ΤΕΙ σε όλη την επικράτεια.

Συγκεκριµένα, καταργήθηκε και δεν προχωρεί η υλοποίηση
των τετραετών ακαδηµαϊκών αναπτυξιακών προγραµµατισµών.
Οι περικοπές στις λειτουργικές δαπάνες των πανεπιστηµίων και
των ΤΕΙ έχουν προ πολλού ξεπεράσει το 40% και τα ανώτατα
ιδρύµατα έχουν οικονοµική ασφυξία. ∆εν έχει προχωρήσει η υλο-
ποίηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Έχουν πα-
γώσει όλα τα έργα. Εκκρεµούν στο Υπουργείο Παιδείας περισ-
σότεροι από επτακόσιοι διορισµοί εκλεγέντων καθηγητών δια-
φόρων βαθµίδων. Παρατηρείται τεράστια καθυστέρηση στην
έγκριση νέων προγραµµάτων µεταπτυχιακών σπουδών.

Σηµειώνεται σηµαντική καθυστέρηση στην πληρωµή των εκτά-
κτων καθηγητών των περισσοτέρων ΤΕΙ της πατρίδας µας. ∆εν
έχουν προωθηθεί οι προκηρύξεις για στελέχωση τµηµάτων και
πανεπιστηµίων της χώρας µας µε διοικητικό προσωπικό, ενώ ση-
µειώνεται αδικαιολόγητη καθυστέρηση στις διαδικασίες έγκρι-
σης των Προγραµµάτων «ΘΑΛΗΣ» και «ΑΡΧΙΜΗ∆ΗΣ» που αδρα-
νοποιούν την πανεπιστηµιακή έρευνα.

Τέλος, η κατάργηση της βάσης του «10» για την εισαγωγή στα
πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ της χώρας οδήγησε σε φαινόµενα απα-
ξίωσης της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης µε υποψηφίους να πετυ-
χαίνουν σε σχολές µε βαθµούς που αγγίζουν το µηδέν.

Όλη αυτή η κατάσταση αποτυπώνει πόσο κρίσιµη είναι σήµερα
η ανάγκη για αναβάθµιση της ποιότητας της ανώτατης παιδείας
στην πατρίδα µας. Για το λόγο αυτό πρέπει να ληφθούν µέτρα,
για να αντιµετωπιστούν τα προβλήµατα αυτά, αξιοποιώντας κυ-
ρίως το ισχύον νοµοθετικό καθεστώς. Και αυτό γιατί πολλά από
τα θέµατα, για τα οποία καλεί σε διάλογο το Υπουργείο Παιδείας,
έχουν ήδη θεσπιστεί από την κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας
και αποµένει να αξιοποιηθούν.

Για παράδειγµα, έχουν ληφθεί όλες οι απαραίτητες νοµοθετι-
κές ρυθµίσεις για την αξιολόγηση των ανωτάτων εκπαιδευτικών
ιδρυµάτων. Υπάρχουν ήδη τα κατάλληλα νοµοθετικά εργαλεία
για την ανάπτυξη της εξωστρέφειας και της διεπιστηµονικότη-
τας των ΑΕΙ, ενώ µε το ν.3396/2005 θεσµοθετήθηκαν τα ινστι-
τούτα διά βίου εκπαίδευσης στα ΑΕΙ της πατρίδας µας.

Όµως, ορισµένες προτάσεις του Υπουργείου Παιδείας εγεί-
ρουν και σοβαρά ζητήµατα αντισυνταγµατικότητας στο µέτρο
που µεταθέτουν κρίσιµες αρµοδιότητες των οργάνων των ΑΕΙ,
όπως είναι η έγκριση του προϋπολογισµού, η επιλογή του πρύ-
τανη σε τρίτο όργανο, το συµβούλιο, µε τη συµµετοχή και προ-
σώπων εκτός του ανωτάτου εκπαιδευτικού ιδρύµατος
προσβάλλοντας µε τον τρόπο αυτό τη συνταγµατικά κατοχυρω-
µένη αυτοδιοίκησή τους.

Το κείµενο διαβούλευσης µοιάζει να αντιµετωπίζει τα ελληνικά
πανεπιστήµια και ΤΕΙ ως θεσµούς µιας νεόκοπης χώρας, που για
πρώτη φορά ιδρύει ανώτατα εκπαιδευτικά ιδρύµατα, παραβλέ-
πει όλες τις υφιστάµενες δοµές λειτουργίας των ΑΕΙ και εµφανί-
ζεται σαν να νοµοθετεί σε θεσµικό κενό. Είναι αναγκαίο να
δηµιουργηθεί το κατάλληλο κλίµα, ώστε η εκπαίδευση να απο-
τελέσει τον πυλώνα της παιδείας.

Κλείνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λέγοντας ότι µόνο µε
µια άλλη κατεύθυνση της οικονοµικής πολιτικής µπορούµε να βά-
λουµε τη χώρα µας σε ένα δρόµο ανάπτυξης και σταθερότητας,
ώστε να βγούµε από το δρόµο της ύφεσης και της υπερχρέω-
σης, στον οποίο µας βυθίζει η πολιτική της Κυβέρνησης και να
πιάσουν τόπο οι σκληρές θυσίες του ελληνικού λαού.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Σπύρο Ταλιαδούρο.

Καλείται στο Βήµα η κ. Αθανασία Μερεντίτη, Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Τρικάλων.

ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είµαι βέβαιη ότι εµείς, κάθε Έλ-

ληνας και κάθε Ελληνίδα Βουλευτής, ανεξαρτήτως της πολιτικής
µας τοποθέτησης, κάνουµε µια ευχή και µοιραζόµαστε µια ελ-
πίδα, την ελπίδα να επιτύχει τους στόχους του αυτός ο προϋπο-
λογισµός, γιατί όσες αντιπολιτευτικές φωνές και αν ακούστηκαν
ή θα ακουστούν εδώ µέσα, γνωρίζουµε όλοι ότι πρέπει να επιτύ-
χει ο προϋπολογισµός, γιατί είναι απαραίτητος για τη νέα Ελ-
λάδα.

Είµαστε στην αρχή ενός πολύ δύσκολου δρόµου. Ο λαός αγω-
νιά, υποφέρει, υποµένει και εµείς οι πολιτικοί –το πολιτικό σύ-
στηµα, κατά τη γνώµη µου- έχουµε χρέος να κάνουµε δυο
πράγµατα, να πούµε αλήθειες και να δώσουµε ελπίδα και προο-
πτική, να πούµε αλήθεια για το πού είµαστε, πού θέλουµε να
φθάσουµε και πώς θα φθάσουµε και κυρίως να πούµε ότι, ναι,
θα τα καταφέρουµε. Θα τα καταφέρουµε και η αρχή είναι αυτός
ο προϋπολογισµός, ο οποίος µε αλήθεια και ρεαλισµό προσπα-
θεί να καλλιεργήσει ταυτόχρονα προσδοκίες και ελπίδες.

Οι πολίτες κατανοούν την τιτάνια προσπάθεια και το µεγάλο
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έργο που συντελείται, υποφέρουν όµως από τις συνέπειες της
ύφεσης. Ταυτοχρόνως, µας στέλνουν ένα µήνυµα και µια εντολή,
εντολή εξόδου από την κρίση, εντολή για επαναφορά της χώρας
στην τροχιά ανάπτυξης και προόδου, εντολή για εξυγίανση των
δηµόσιων οικονοµικών, εντολή για πάταξη της διαφθοράς και της
φοροδιαφυγής, εντολή για µείωση των λειτουργικών δαπανών
του δηµοσίου, εντολή για αποκατάσταση της κοινωνικής συνο-
χής µε πολιτικές που θα επιτρέψουν σε όσους έχουν περισσό-
τερη ανάγκη να αισθάνονται ότι έχουν δίπλα τους το κράτος
αρωγό και συµπαραστάτη.

Τη χρονιά που πέρασε, υλοποιήθηκε η µεγαλύτερη δηµοσιο-
νοµική προσαρµογή στην ιστορία της Ελλάδας µετά τη Μεταπο-
λίτευση. Το σπάταλο κράτος άρχισε να νοικοκυρεύεται, όµως
πρέπει να γίνει πιο σύγχρονο και πιο παραγωγικό.

Η ανεξέλεγκτη φοροδιαφυγή, η εισφοροδιαφυγή, η διαφθορά
πρέπει να περιοριστούν. Οι απαρχαιωµένες και υποβαθµισµένες
δηµόσιες υπηρεσίες, πρέπει να εκσυγχρονιστούν. Η σπατάλη
στο φάρµακο πρέπει να σταµατήσει. Η αξιοποίηση της δηµόσιας
υπηρεσίας πρέπει να ξεκινήσει. Το έλλειµµα εµπιστοσύνης της
ελληνικής κοινωνίας προς το κράτος, την πολιτική και τους πο-
λιτικούς είναι κυρίαρχο και σ’ ένα βαθµό –για να λέµε αλήθειες-
είναι και δικαιολογηµένο.

Τις τελευταίες µέρες, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ζήσαµε
φαινόµενα, που δεν τιµούν κανέναν, ούτε τη δηµοκρατία ούτε το
λαό µας. Τα φαινόµενα αυτά γεννιόνται όταν κάποιοι επενδύουν
πάνω στην απόγνωση και την απελπισία και την απαισιοδοξία,
που έχουν κατακυριεύσει το µεγάλο µέρος των πολιτών, των πο-
λιτών, που βλέπουν τα εισοδήµατά τους να συρρικνώνονται, να
χάνουν τις δουλειές τους, οι ίδιοι, τα παιδιά τους, τα παιδιά τους,
να µην µπορούν να βρουν δουλειά.

Αυτό είναι το σηµαντικότερο πρόβληµα της ελληνικής κοινω-
νίας, η απόγνωση, που όσο γενικεύεται, απειλεί το αξιακό µας
σύστηµα. Και πιθανόν, αν δεν ανασχεθεί, να οδηγήσει σε επικίν-
δυνους ατραπούς την κοινωνία.

Και εδώ έγκειται η δική µας αποστολή και ευθύνη, πέρα από
κόµµατα, πέρα από µικροσυµφέροντα, µακριά από τον οποιον-
δήποτε ίλιγγο της οποιασδήποτε εξουσίας. Σε µας ανήκει η ευ-
θύνη να περάσουµε στον σκληρά δοκιµαζόµενο σήµερα πολίτη
το µήνυµα της ελπίδας που µας αναλογεί, της αισιοδοξίας, της
προοπτικής για τις καλύτερες µέρες που θα έρθουν, αν τα κα-
ταφέρουµε και ολοκληρώσουµε µε επιτυχία τους στόχους µας.

Οι Έλληνες ιστορικά έχουν αποδείξει ότι ξέρουν και µπορούν
να κάνουν υποµονή, όταν υπάρχει όραµα και προοπτική. Και εδώ
θα σας θυµίσω την περίπτωση της ένταξης στην ΟΝΕ: παλέψαµε,
πιστέψαµε, τα καταφέραµε και απολαµβάνουµε ακόµα και σή-
µερα τα αποτελέσµατα.

Αυτό πρέπει να κάνουµε και σήµερα, να κινητοποιήσουµε όλες
τις δηµιουργικές δυνάµεις της κοινωνίας µας, να δώσουµε στους
νέους µας ελπίδα ότι µπορούν να αξιοποιήσουν τα ταλέντα τους
στην Ελλάδα που χτίζουµε σήµερα και ότι υπάρχει χώρος στην
Ελλάδα αυτή, επιτέλους, για όλους όσους θέλουν να δουλέψουν
και να προσφέρουν. Και µόνο γι’ αυτούς.

Ταυτόχρονα, όµως, πρέπει να πούµε αλήθειες και να αναλά-
βουµε τις ευθύνες µας, σαν πολιτικό σύστηµα. ∆εν αρκεί να λέµε
στους πολίτες, ότι αυτά τα µέτρα είναι αρκετά και θα νοικοκυ-
ρέψουν. Χρειαζόµαστε περισσότερα. Πρέπει να αλλάξουµε τη
νοοτροπία των Ελλήνων, αλλά ταυτόχρονα να αναγνωρίσουµε
και τις δικές µας ευθύνες και ολόκληρου του πολιτικού συστή-
µατος.

Μπορούµε να δούµε το µέλλον, να τρέξουµε στο µέλλον, αν
αναγνωρίσουµε και παραδεχθούµε το παρελθόν. Και αυτό το πα-
ρελθόν µάς διδάσκει ότι το πολιτικό σύστηµα εξέθρεψε γενεές
ολόκληρες Ελλήνων ανθρώπων, µε µόνο όραµα την ιδανική στα-
διοδροµία στο δηµοσιοϋπαλληλίκι και –επιτρέψτε µου να πω– το
εύκολο βόλεµα.

Φταίει το πολιτικό σύστηµα για τον ωχαδερφισµό που χαρα-
κτηρίζει πολλούς καρεκλοκενταύρους της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης
και των ∆ΕΚΟ και τους ανεχτήκαµε. Φταίει το πολιτικό σύστηµα
που ενθάρρυνε τους αγρότες µας να µην επενδύουν σε νέες καλ-
λιέργειες και ποιοτικά προϊόντα, αλλά να έχουν σαν µόνη επι-
δίωξη την επιδότηση, µε κάθε κόστος και κάθε τρόπο. Είναι το

πολιτικό σύστηµα που επέτρεψε στους αεριτζήδες να διασπαθί-
ζουν πολύτιµους κοινοτικούς πόρους. Είναι το πολιτικό σύστηµα
που δεν αντιστάθηκε και δεν πάταξε ελαστικές συµπεριφορές.
Είναι το πολιτικό σύστηµα που επέτρεψε σε δηµόσια κτήρια να
νοικιάζονται µε 100 ευρώ και να αφήνεται ανεκµετάλλευτη η δη-
µόσια υπηρεσία.

Εδώ θα καταθέσω δύο έγγραφα στους αρµόδιους Υπουργούς,
που δείχνουν ότι υπάρχει κτήριο της Περιφέρειας Θεσσαλίας
που νοικιάζεται αυτήν την ώρα µε 350.000 ευρώ και δίπλα υπάρ-
χει –ζητήθηκε από την περιφερειάρχη να παραδοθεί– πολύ µε-
γαλύτερο κτήριο του ΕΟΜΜΕΧ, που µπορεί αµέσως να προσφέ-
ρει στο κράτος.

Αυτό δείχνει ότι µας µένει πολύς δρόµος, ότι ζητάµε θυσίες,
αλλά πρέπει να δείχνουµε στους πολίτες ότι κάνουµε και πρό-
οδο και µπορούµε να τρέξουµε, όχι διεκδικώντας αυτό που είναι
εύκολο και αρεστό πρόσκαιρα, αλλά αυτό που θα φέρει την αλ-
λαγή και το µεγάλο, µακροχρόνιο έστω, κέρδος.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Αθανασία Μερεντίτη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν είναι ευχάριστο σε κανέναν
µας να βιώνουµε αυτήν την κατάσταση, ούτε να εισηγούµεθα
ούτε να ψηφίζουµε σκληρά µέτρα, αλλά δεν υπάρχει διέξοδος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Επιτρέψτε µου, κύριε Πρόεδρε.
Η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Οικονοµικών ανέλαβε τη

διαχείριση µιας πολύ δύσκολης συγκυρίας δηµοσιονοµικά, πρω-
τόγνωρης δυσκολίας και τραγικής και νοµίζω ότι και η Νέα ∆η-
µοκρατία το παραδέχτηκε, όταν έφευγε το 2009 – διότι περί
αυτού πρόκειται– από την εξουσία.

Έχοντας, λοιπόν, απόλυτη επίγνωση και συνείδηση των δυ-
σκολιών η Κυβέρνησή µας και αντιλαµβανόµενη το χρέος της,
αποδέχεται την ευθύνη. Και είναι αποφασισµένη, γιατί ο στόχος
είναι ένας και είναι εθνικός. ∆εν πρέπει να εφησυχάζουµε.

Το δηµοσιονοµικό έλλειµµα πρέπει να µειωθεί. Το χρέος πρέ-
πει να αποκλιµακωθεί. Τα µέτρα πρέπει να λυθούν. Και πάντα να
κάνουµε όσο το δυνατόν πιο δίκαιη κατανοµή των βαρών.

Πρέπει ταυτόχρονα να τρέξει και η ανάπτυξη. Γιατί χωρίς την
ανάπτυξη, δεν µπορούµε να κάνουµε τίποτα. Η χώρα είναι σε κα-
τάσταση έκτακτης ανάγκης. Όλες οι πολιτικές µας πρέπει να
υλοποιούνται άµεσα. ∆εν υπάρχουν περιθώρια για αναβολές, για
δεύτερες σκέψεις, για δισταγµούς, για αναµονές, για αναποφα-
σιστικότητα, γιατί πρέπει να δώσουµε ελπίδα στο λαό και ιδιαί-
τερα στη νεολαία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Πρέπει να κοιτάξουµε τους νέους στα µάτια και να τους πούµε
ότι δεν υπάρχει το καταφύγιο του δηµοσίου, αλλά ότι εµείς θα
προσπαθούµε, θα δηµιουργούµε τις προϋποθέσεις, θα στηρί-
ζουµε τις προσπάθειες τους, για να αναζητήσουν την τύχη τους
στην αγορά, να αναπτύξουν τη δηµιουργικότητα τους, το ταλέ-
ντο τους, τις δυνάµεις τους σε αυτήν τη χώρα, στην Ελλάδα,
στην πατρίδα τους. Η Κυβέρνησή µας εγγυάται κανόνες ίσους
για όλους, ευνοµία και αξιοκρατία. Και από εκεί και πέρα εξαρ-
τώνται όλα από τους ίδιους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Και κλείνω µε δύο λόγια για το χρέος µας που έχουµε απένα-
ντι σε αυτούς που έχουν µεγαλύτερη ανάγκη. Η κοινωνική δικαι-
οσύνη –πέρα από αξία και ιδεολογία- για εµάς στο ΠΑΣΟΚ είναι
και προαπαιτούµενο συµµετοχής όλων των κοινωνικών οµάδων
στην εθνική προσπάθεια και στο προσδοκώµενο αποτέλεσµα.

Όταν διαρρηγνύεται η κοινωνική συνοχή, τότε υπονοµεύεται
και η όποια εθνική προσπάθεια γίνεται, για την έξοδο της χώρας
από την κρίση. Είναι, λοιπόν, πολύ σηµαντικό να είµαστε δίπλα
στους ασθενέστερους, να τηρούµε τις δεσµεύσεις µας, γιατί έτσι
δυναµώνουµε την κοινωνία, δυναµώνουµε την προσπάθεια µας
και µπορούµε να επιφέρουµε γρηγορότερα αποτελέσµατα που
θέλουµε.
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Υπερψηφίζω τον προϋπολογισµό γιατί τον θεωρώ αναγκαίο,
απαραίτητο και τη µόνη λύση για διέξοδο της χώρας από την
τραγική θέση που βρίσκεται.

Σας ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Μερεντίτη.

Όντως υπήρξε ανοχή εξαιτίας σας.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτό το «εξαιτίας σας»

είναι αµφίσηµο.
ΑΘΑΝΑΣΙΑ ΜΕΡΕΝΤΙΤΗ: Εγώ το εκλαµβάνω, κύριε Πρόεδρε,

και το απολαµβάνω.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μάλιστα.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, τριάντα πέντε µαθητές και µαθή-
τριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 3ο ∆ηµοτικό Σχολείο
Μεταµόρφωσης.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τώρα καλείται στο Βήµα ο κ. Παναγιώτης Μελάς, Βουλευτής
Πειραιώς της Νέας ∆ηµοκρατίας, να λάβει το λόγο. Να είναι πε-
ριεκτικός και ευσύνοπτος, ως γιατρός.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι. Συζητάµε τον δεύτερο προϋ-

πολογισµό που κατετέθη από τη Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ. Είναι
ένας προϋπολογισµός που δεν δίνει ελπίδα και προοπτική επί-
λυσης των πολλαπλών οικονοµικών προβληµάτων της κοινωνίας
µας, αλλά πιστεύω ότι θα οδηγήσει τη χώρα σε χειρότερη οικο-
νοµική στενωπό. ∆υστυχώς, µέχρι σήµερα το ΠΑΣΟΚ έχει ακο-
λουθήσει µια λάθος τακτική, µια αποτυχηµένη οικονοµική
πολιτική. Και αυτή φαίνεται ότι θα συνεχίσει.

Όταν ήταν αντιπολίτευση, παρ’ ότι η Νέα ∆ηµοκρατία ως κυ-
βέρνηση είχε µιλήσει για την επερχόµενη οικονοµική κρίση, όχι
µόνο δεν συµφώνησε, αλλά έλεγε ότι «λεφτά υπάρχουν» και ότι
«δε χρειάζονται νέα µέτρα». Και αντιδρούσε στα πολύ ελαφρό-
τερα µέτρα που πήγε να εφαρµόσει τότε η κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας. Αντιστάθηκε µε πείσµα. Καταψήφιζε τα πάντα. Κα-
ταψήφιζε όλες τις µεταρρυθµίσεις, για τη στήριξη της οικονο-
µίας και ζητούσε συνεχώς εκλογές.

Τρανό παράδειγµα είναι η περίπτωση της αποκρατικοποίησης
των «Ολυµπιακών Αερογραµµών». Ένα εκατοµµύριο ευρώ την
ηµέρα έφευγε από τον κρατικό κορβανά και πήγαινε στο ταµείο
της Ολυµπιακής. Κανείς, µα κανείς συνάδελφος της τότε αξιω-
µατικής αντιπολίτευσης, αλλά και άλλων κοµµάτων δεν διατύ-
πωσε ένα θετικό σχόλιο. Μια καλή κουβέντα δεν είπε.

Όταν το ΠΑΣΟΚ ανέλαβε τη διακυβέρνηση της χώρας, ακο-
λούθησε µία σειρά ερασιτεχνικών κινήσεων, µε πολλά λάθη.
Αδράνησε σε πολλά θέµατα και διέσυρε τη χώρα µας στο εξω-
τερικό, χαρακτηρίζοντάς την µέχρι και «διεφθαρµένη χώρα».
Αδράνησε όλο το διάστηµα, από τον Οκτώβριο του 2009 που
ανέλαβε την εξουσία µέχρι τη στιγµή που οδηγηθήκαµε στο µνη-
µόνιο και την επιτήρηση. ∆εν διαπραγµατεύτηκε κανένα σηµείο
του µνηµονίου και µε αυτόν τον τρόπο έθαψε την ελπίδα ανά-
πτυξης και προοπτικής της χώρας µας.

Το µνηµόνιο, τελικά, είναι µία θηλιά στο λαιµό των µικροµε-
σαίων και των οικονοµικά αδυνάτων, που δυστυχώς, από ό,τι φαί-
νεται, και από τον προϋπολογισµό που συζητάµε όλο και
περισσότερο θα ασκεί ασφυκτική πίεση στις κοινωνικές αυτές
οµάδες.

Η Νέα ∆ηµοκρατία είπε «όχι» στο µνηµόνιο, διότι έβλεπε ότι
δεν θα βγάλει τη χώρα από το φαύλο κύκλο της ύφεσης, των ελ-
λειµµάτων και του χρέους και γενικά από την οικονοµική κρίση.
Σήµερα επιβεβαιώνεται, αφού το µνηµόνιο γίνεται αντικείµενο
σκληρής κριτικής ακόµη και από αυτούς που το ψήφισαν.

Η Ελλάδα, δυστυχώς, δεν ακολούθησε την τακτική της Ιρλαν-
δίας, όταν και αυτή αντιµετώπισε οικονοµική κρίση. Η Ιρλανδία

διαπραγµατεύτηκε σκληρά τους όρους δανεισµού και κατάφερε
να εξασφαλίσει τέσσερα χρόνια χάριτος και επτά χρόνια απο-
πληρωµής.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ επεδίωξε µόνη της την υποταγή της
χώρας µας στο ∆ΝΤ και αποδέχθηκε αµαχητί τους δυσβάστα-
κτους όρους που µας επιβλήθηκαν. Σήµερα ο ελληνικός λαός
βιώνει αυτήν τη στάση και τη συµπεριφορά της Κυβέρνησης.
Είναι εγκλωβισµένος στη δίνη της ύφεσης, της υψηλής ανεργίας,
του πληθωρισµού και διακατέχεται από ανασφάλεια για το αύριο.
Αυτή η πολιτική δηµιουργεί συνεχώς νέα θύµατα, νέους ανέρ-
γους, βάζει νέα λουκέτα σε επιχειρήσεις, µε αποτέλεσµα να διο-
γκώνεται η δυσαρέσκεια των πολιτών.

Οι µισθοί και οι συντάξεις µειώνονται. Ο πληθωρισµός και οι
φορολογικοί συντελεστές αυξάνονται, ενώ η λέξη «ανάπτυξη»
δεν υπάρχει στο λεξικό και στο µυαλό της Κυβέρνησης.

Μειώνοντας τους µισθούς και τις συντάξεις και περικόπτοντας
το δέκατο τρίτο και δέκατο τέταρτο µισθό ή σύνταξη, φθάσαµε
στο σηµείο ο µισθωτός και ο συνταξιούχος να χάνουν ετησίως
περίπου 20% των αποδοχών τους.

Μετά ταύτα, η Κυβέρνηση θα έπρεπε να φροντίσει µε κάθε
τρόπο να ελαττωθούν οι τιµές όλων των καθηµερινών κατανα-
λωτικών αγαθών. Μιλώ για τα καθηµερινά καταναλωτικά αγαθά
και όχι για τα είδη πολυτελείας. Με αυτόν τον τρόπο θα έδινε µια
µικρή ανάσα σε όλους τους οικονοµικά αδυνάτους.

∆υστυχώς, έπραξε το αντίθετο, αύξησε όλες τις τιµές, αυξά-
νοντας το ΦΠΑ, για να έχει περισσότερα έσοδα, καθιστώντας τη
ζωή των πολιτών ακόµα πιο δύσκολη. Όµως, τα έσοδα εκ του
ΦΠΑ θα µπορούσαν να είναι περισσότερα µε τη µείωση των
τιµών, αφού θα υπήρχε αύξηση στην κατανάλωση των αγαθών.
Αυτή την πολιτική, αυτήν την τακτική της µείωσης των τιµών
έπρεπε να ακολουθήσει η Κυβέρνηση.

Όµως, µε την πολιτική που ακολουθεί ο πληθωρισµός ανέβηκε
στο 5,6% και ουδείς πιστεύει ότι δεν θα υπάρξουν νέα µέτρα,
που θα πλήξουν ξανά τους µισθωτούς, του συνταξιούχους και
τους ελεύθερους επαγγελµατίες µε τον προϋπολογισµό που συ-
ζητάµε.

Παρ’ όλα αυτά, η Νέα ∆ηµοκρατία, σεβόµενη το θεσµικό της
ρόλο, στάθηκε µε σοβαρότητα και υπευθυνότητα, παρουσιάζο-
ντας πλήρες πρόγραµµα για να βγούµε πιο ανώδυνα από την
κρίση. Μίλησε για ανάπτυξη, για επενδύσεις, για αξιοποίηση της
ακίνητης περιουσίας του δηµοσίου κ.λπ.. Ακόµη, ψήφισε περισ-
σότερα από τριάντα νοµοσχέδια µέσα σε ένα χρόνο, όταν το
ΠΑΣΟΚ σε πεντέµισι χρόνια ψήφισε µόνο επτά νοµοσχέδια.

Εµείς δεν µένουµε µόνο στην κριτική, ούτε στη στείρα αντιπο-
λίτευση, όπως έκανε το ΠΑΣΟΚ, γιατί θέλουµε τη σωτηρία της
χώρας µας και την καλύτερη πορεία της. Το πράττουµε αυτό,
γιατί η οικονοµία της Ελλάδας, έχει οδηγηθεί στο χείλος του
γκρεµού, για να µην πω ότι έχει αρχίσει να κατρακυλά.

Η ευθύνη για την κατάσταση αυτή είναι διαχρονική. ∆υστυχώς,
µάθαµε για πολλά χρόνια να ζούµε µε δανεικά, χωρίς κανείς να
ενδιαφερθεί για το σηµείο που φθάσαµε.

Προσωπικά, σε συζήτηση προηγούµενου προϋπολογισµού,
απ’ αυτό το Βήµα είχα τονίσει, µεταξύ άλλων, ότι δεν µπορούµε
να ζούµε συνεχώς µε δανεικά. Τα δανεικά επιστρέφονται και µε
τόκους και φέρνουν πρόσκαιρα χαµόγελα και µετά δάκρυα. Και
δυστυχώς, τα δάκρυα του ελληνικού λαού ήρθαν. Εδώ που φθά-
σαµε κινδυνεύει το µέλλον της Ελλάδας, το δικό µας µέλλον και
των παιδιών µας. Ακούµε καθηµερινά πολλά παιδιά να λένε ότι θα
φύγουν στο εξωτερικό. Εάν συµβεί αυτό, διερωτάται κανείς ποιο
θα είναι το µέλλον της Ελλάδας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας, θα ήθελα να το-
νίσω, χρησιµοποιώντας και ιατρικοπολιτική σκέψη και έκφραση,
ότι η οικονοµία της χώρας µας βρίσκεται σήµερα στην εντατική.
Γι’ αυτό, επιβάλλεται τα κόµµατα να λειτουργήσουν, όπως λει-
τουργεί ένα συµβούλιο ιατρών-καθηγητών για ένα βαριά άρρω-
στο. Εκεί ο καθένας καταθέτει την καλύτερη άποψη για τη
σωτηρία του αρρώστου και γίνεται σύνθεση απόψεων. Κατ’ όµοιο
τρόπο επιβάλλεται το ΠΑΣΟΚ να αφήσει τα πείσµατα και τους
εγωισµούς και τα κόµµατα να καταθέσουν τις καλύτερες από-
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ψεις, απόψεις σοβαρές, υπεύθυνες και υλοποιήσιµες για τη σω-
τηρία της χώρας µας και να γίνει µία σύνθεση απόψεων, ώστε να
βγούµε το ταχύτερο δυνατό και όσο γίνεται πιο ανώδυνα απ’
αυτήν την οικονοµική κρίση.

Πάνω απ’ όλα, πάνω από πρόσωπα και κόµµατα, πρέπει να
είναι η Ελλάδα. Έτσι θα δώσουµε ελπίδα και προοπτική για µία
καλύτερη πορεία της χώρας µας και θα αποκαταστήσουµε στα
µάτια του ελληνικού λαού την πολιτική και την κοινοβουλευτική
δηµοκρατία.

Φυσικά, καταψηφίζω τον προϋπολογισµό.
Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μελά.

Ιδιαιτέρως εκτιµάται, κύριε Μελά, η αλληγορία ή η αναλογία
µε το ιατρικό συµβούλιο στην πολιτική.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΕΛΑΣ: ∆εν συµφωνείτε;
ΠΡΟΕ∆ΡEΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ναι και εκτιµάται.
Το λόγο έχει ο κ. Μαργέλης Σπυροπάνος, Βουλευτής του

ΠΑΣΟΚ από τη Λευκάδα, δηλαδή συµπατριώτης του Βαλαωρί-
του και του Σικελιανού.

ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ: Ακριβώς, κύριε Πρόεδρε. Σας ευ-
χαριστώ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ζούµε σε µία εποχή που δεν εί-
µαστε µόνοι µας στον κόσµο. Ζούµε σε ένα µεγάλο κόσµο χωρίς
σύνορα, σε έναν κόσµο που αλλάζει κάθε µέρα, που τίποτε αύριο
δεν θα είναι το ίδιο µε σήµερα. Ζούµε σ’ έναν κόσµο που η τε-
χνολογία, οι τηλεπικοινωνίες, η πληροφορική δίνουν καινούργιες
δυνατότητες και αποτελούν καινούργιες προκλήσεις.

Σε αυτόν το µεγάλο κόσµο, λοιπόν, λειτουργεί η οικονοµία
µας, σ’ ένα εντελώς παγκοσµιοποιηµένο περιβάλλον, χωρίς όµως
ένα σαφές και σταθερό πλαίσιο για την προστασία της εργασίας
και του φυσικού περιβάλλοντος.

Συγχρόνως, παρακολουθούµε όλοι τα προβλήµατα στην Ευ-
ρώπη, στην Ευρωπαϊκή Ένωση, τους κλυδωνισµούς στην Ευρω-
ζώνη, την κρίση του ευρώ. Παρακολουθούµε όλοι µε ανησυχία
την αδυναµία των ηγετών των ευρωπαϊκών κρατών να πάρουν
γενναίες, τολµηρές αποφάσεις που έχει ανάγκη η Ευρώπη, για
να βγούµε από αυτό το αδιέξοδο που σήµερα υπάρχει και να δη-
µιουργήσουµε καλύτερες συνθήκες για το αύριο.

∆ιαπιστώνουµε ακόµα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πολ-
λές φορές χανόµαστε στο παρελθόν και δεν ασχολούµαστε µε το
µέλλον. Πολλές φορές περισσότερο αναλώνουµε τις δυνάµεις
µας, για να αποδίδουµε ευθύνες για το παρελθόν και όχι να
βρούµε λύσεις για το αύριο που έχει ανάγκη ο τόπος µας. Μεµ-
ψιµοιρούµε, τελικά, για το σήµερα και δεν σχεδιάζουµε το µέλ-
λον.

Τον προϋπολογισµό, που συζητάµε αυτές τις ηµέρες στη
Βουλή, είναι φανερό ότι τον συντάξαµε µέσα σε αυτές τις συν-
θήκες, µέσα σε αυτό το διεθνές περιβάλλον. Οφείλαµε να έχουµε
γνώση –και είχαµε καλή γνώση- για το πού βρίσκεται η χώρα µας,
ότι δηλαδή η χώρα µας έχει το µεγαλύτερο έλλειµµα από όλες
τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και ότι έχει ένα από τα µε-
γαλύτερα χρέη στον κόσµο. Πιο συγκεκριµένα, είναι τέταρτη
στον πίνακα κατάταξης των χωρών µε το µεγαλύτερο δηµόσιο
χρέος σε όλο τον κόσµο.

Συγχρόνως, ξέρουµε πολύ καλά ότι η χώρα µας έχει µια πα-
ραγωγική βάση, η οποία είναι αποδιαρθρωµένη, µία αδύναµη πα-
ραγωγική βάση. Ξέρουµε πολύ καλά ότι καταναλώνουµε
περισσότερα από ό,τι παράγουµε. Κάποια στιγµή, λοιπόν, θα
έπρεπε να σοβαρευτούµε και να σχεδιάσουµε το µέλλον µε σο-
βαρότητα. Και σ’ αυτόν τον προϋπολογισµό, όπως και στον προ-
ϋπολογισµό του 2010 που συζητούσαµε πριν από ένα χρόνο,
βάλαµε ως κεντρικό µας στόχο να νοικοκυρέψουµε την οικονο-
µία µας, να βγούµε από το αδιέξοδο, να µειώσουµε τελικά το έλ-
λειµµα, να τακτοποιήσουµε τα δηµοσιονοµικά µας.

Γίνεται µεγάλη κριτική όλες αυτές τις ηµέρες από συναδέλ-
φους της Αντιπολίτευσης ότι δεν πετύχαµε τους στόχους, ότι ξε-
φύγαµε στα έσοδα, στις δαπάνες, ότι είχαµε αποκλίσεις σε αυτό
που σχεδιάσαµε. Είναι αλήθεια. Είχαµε αποκλίσεις και µερικές
φορές σοβαρές αποκλίσεις. Θα ήθελα, όµως, να πω δύο πράγ-

µατα.
Πρώτον, θεωρώ ότι είναι από τους ελάχιστους προϋπολογι-

σµούς, αν όχι ο µοναδικός προϋπολογισµός, όπου κεντράραµε σ’
ένα στόχο και τελικά τον πετύχαµε. Πετύχαµε να µειώσουµε το
έλλειµµα όσο είχαµε σχεδιάσει, δηλαδή, κατά έξι µονάδες.

Και βεβαίως, αλλάξαµε πάρα πολλές φορές και πολλές φορές
είµαστε ανακόλουθοι µε αυτά που είπαµε. Είναι, όµως, προτιµό-
τερο να αδιαφορούµε, παρά να κεντράρουµε στο στόχο µας; ∆εν
είναι προτιµότερο δηλαδή να κάνουµε αλλαγές και διορθωτικές
κινήσεις, προκειµένου στο τέλος να πετύχουµε το στόχο µας,
παρά να αδιαφορούµε; Ε, λοιπόν, αυτό κάναµε εµείς. Κάναµε
διορθωτικές κινήσεις, κάναµε αλλαγές στη διάρκεια της πορείας
και θεωρώ ότι πετύχαµε το βασικό µας στόχο.

Στο ίδιο κλίµα και µε τον ίδιο στόχο συντάχθηκε -και συζητούµε
τώρα- o προϋπολογισµός για το 2011. Είναι ο ίδιος ακριβώς στό-
χος. Να µειώσουµε ακόµη περισσότερο το έλλειµµα, να µαζέ-
ψουµε και να νοικοκυρέψουµε τα δηµοσιονοµικά πράγµατα της
χώρας µας. Υπάρχει ένας στόχος, ένα πρόγραµµα, ένα σχέδιο,
µέχρι το 2014 το έλλειµµα από 36 δισεκατοµµύρια να το φτά-
σουµε στα 6 δισεκατοµµύρια, για να µπορέσουµε τελικά να δια-
χειριστούµε το δηµόσιο χρέος της χώρας, για να µπορέσουµε
τελικά να µιλήσουµε για ανάπτυξη, πρόοδο, ευηµερία, για ένα
καλύτερο αύριο για τα παιδιά µας.

Στο χρόνο που έχω, θέλω να κάνω µερικές παρατηρήσεις.
Πρώτη παρατήρηση. Κάνουµε πάρα πολύ καλά που προσπα-
θούµε και έχουµε στόχο το 2011 να µειώσουµε τις δαπάνες στο
χώρο της υγείας, αλλά πρέπει να πούµε τις σπατάλες στο χώρο
της υγείας. ∆εν θα πρέπει µε αυτή την προσπάθεια, µε αυτή τη
µείωση των δαπανών στο χώρο της υγείας, να µειώσουµε και την
ποιότητα των παρεχοµένων υπηρεσιών υγείας. Και εδώ χρειάζε-
ται µεγάλη προσοχή, γιατί κακή λειτουργία της διοίκησης, κακή
λειτουργία των διοικήσεων που έχουµε στα νοσοκοµεία, αβλε-
ψίες και παραλείψεις, µπορούν να οδηγήσουν στο συµπέρασµα
τους Έλληνες πολίτες και τους συµπολίτες µας σε κάθε νοµό,
ότι τελικά µειώνουµε τις παρεχόµενες υπηρεσίες, υποβαθµί-
ζουµε τις υπηρεσίες που προσφέρει το ΕΣΥ.

∆εύτερη παρατήρηση, που έχει να κάνει µε τις ∆ΕΚΟ. Καλά
κάνουµε και καλά κάναµε προχθές και ψηφίσαµε στο πολυνοµο-
σχέδιο την περικοπή των αποδοχών στον ευρύτερο δηµόσιο
τοµέα στις ∆ΕΚΟ. Πρέπει, όµως, συγχρόνως να καταρτίσουµε
ένα σοβαρό σχέδιο εξυγίανσης για κάθε ∆ΕΚΟ, για να είµαστε
και αξιόπιστοι απέναντι στους Έλληνες πολίτες, γιατί δεν αρκεί
µόνο η µείωση των µισθών για να πετύχουµε το στόχο µας.

Τρίτη παρατήρηση. Για να πετύχουµε όλη αυτήν την τιτάνια
πραγµατικά προσπάθεια, πρέπει να αναδιοργανώσουµε, να ανα-
συγκροτήσουµε το κράτος. Με αυτό το κράτος που έχουµε, µε
αυτήντη διοίκηση που έχουµε, δεν είναι σίγουρο ότι θα πετύ-
χουµε. Πρέπει, λοιπόν, να συνεχίσουµε και να εντείνουµε αυτές
τις προσπάθειες που έγιναν τον προηγούµενο χρόνο. Θα πρέπει
το κράτος να λειτουργήσει πραγµατικά µε σχέδιο. Θα πρέπει να
κάνουµε γρήγορα τις µετατάξεις που απαιτούνται. ∆εν µπορεί
την ίδια στιγµή να λέµε ότι έχουµε ένα υπερδιογκωµένο κράτος,
ότι έχουµε πολύ περισσότερους δηµοσίους υπαλλήλους από
όσους χρειάζεται –και είναι αλήθεια- και την ίδια στιγµή να υπάρ-
χουν υπηρεσίες, οι οποίες δεν έχουν υπαλλήλους, δεν είναι στε-
λεχωµένες. Αναφέροµαι παραδείγµατος χάριν στην Κτηµατική
Υπηρεσία του Νοµού µου της Λευκάδας, όπου δεν έχει ανθρώ-
πους να λειτουργήσει και για να οριοθετηθεί ένας αιγιαλός και
µια παραλία χρειάζονται δυο χρόνια και δεν µπορούν να προ-
στατεύσουν και τη δηµόσια υπηρεσία. Πρέπει δηλαδή, τελικά το
κράτος, τα Υπουργεία και οι Υπουργοί να λειτουργήσουν µε ένα
master plan. Πρέπει να υπάρχει προγραµµατισµός δράσεων,
στόχων, ενεργειών και απολογισµός και πρέπει να γίνονται και
διορθωτικές κινήσεις στην πορεία, προκειµένου να πετύχουµε
τους στόχους που θα βάλουµε. Πρέπει τελικά να δανειστούµε τη
λειτουργία του ιδιωτικού τοµέα και τα εργαλεία και τα µέσα που
έχει ο ιδιωτικός τοµέας στις διαδικασίες, στον προγραµµατισµό
και στη διαχείριση των προβληµάτων.

Το τελευταίο που θέλω να πω είναι ότι για να πετύχουµε, θα
πρέπει πραγµατικά να υπάρξει µια πανστρατιά. Πρέπει όλοι να
έχουµε συµµετοχή σ’ αυτήν την προσπάθεια. Χρειάζεται ένας συ-
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ναγερµός κυριολεκτικά. Θα πρέπει το κράτος να λειτουργήσει
καλύτερα. Η ελληνική ∆ηµόσια ∆ιοίκηση να λειτουργήσει καλύ-
τερα. Οι Οργανισµοί Τοπικής Αυτοδιοίκησης να λειτουργήσουν
καλύτερα και να καταλάβουν την προσπάθεια που κάνει η χώρα
και το πρόβληµα που έχει η χώρα. Θα πρέπει να λειτουργήσουν
καλύτερα οι ελληνικές επιχειρήσεις, οι οποίες µέχρι σήµερα ξέ-
ρουµε πώς λειτούργησαν. Θα πρέπει και αυτές να αναλάβουν τις
ευθύνες τους, να οργανωθούν περισσότερο, να βάλουν στόχους,
να έχουν σχέδιο, να προσβλέπουν στο αύριο και στο µέλλον και
όχι µόνο στο σήµερα. Πρέπει να καταλάβουν ότι λειτουργούν σε
ένα ανταγωνιστικό περιβάλλον και δεν ζουν µόνο από το κράτος.

Θα πρέπει και ο πνευµατικός κόσµος της χώρας να κάνει και
αυτός το καθήκον του. Οι ακαδηµαϊκοί µας, οι πανεπιστηµιακοί
µας, όλη η ακαδηµαϊκή κοινότητα, πρέπει να βγουν µπροστά, να
προσπαθήσουν να δώσουν τον καλύτερο εαυτό τους να εµπνεύ-
σουν τελικά τους Έλληνες πολίτες. Αν όλα αυτά τα κάνουµε, εγώ
είµαι αισιόδοξος ότι στο τέλος θα πετύχουµε. Θα βγούµε από το
αδιέξοδο, θα κερδίσουµε τη µάχη.

Με αυτές τις σκέψεις καταθέτω τη στήριξή µου, την υπερψή-
φισή µου στον προϋπολογισµό για το 2011.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μαργέλη.

Το λόγο έχει τώρα ο κ. Γεώργιος Καρασµάνης Βουλευτής
Νέας ∆ηµοκρατίας από το Νοµό Πέλλης.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Το αν θα έχετε ένα

λεπτό επιπλέον, επειδή είστε κοσµήτωρ της Βουλής, θα εξαρτη-
θεί από τη συντοµία του λόγου σας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Θα προσπαθήσω, κύριε Πρόεδρε,
να δώσω ταχύτητα στο λόγο µου, για να τελειώσω σύντοµα.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Εντάξει.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εν

µέσω της σοβαρότερης οικονοµικής κρίσης που έχει γονατίσει
τη χώρα και οδηγεί το λαό στα όρια της απόγνωσης, περιµέναµε
έναν προϋπολογισµό ευέλικτο, καινοτόµο, να δίνει έµφαση και
κίνητρα για την αντιµετώπιση της βαθιάς ύφεσης, για την ανα-
ζωογόνηση της αγοράς, για τη συγκράτηση των τροµακτικών
ρυθµών αύξησης της ανεργίας, για την ανακούφιση των ευπα-
θέστερων κοινωνικών οµάδων. Αντ’ αυτού, έχουµε έναν προϋ-
πολογισµό στον οποίο οι µόνοι χαρακτηρισµοί που αρµόζουν
είναι: Αναξιόπιστος, αναποτελεσµατικός, κοινωνικά άδικος και
ανάλγητος, φοροεισπρακτικός και προδήλως αντιαναπτυξιακός.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι κοινωνικά άδικος ο προϋ-
πολογισµός. Θεωρείτε κοινωνική πολιτική την επίθεση –διότι
πρόκειται περί επίθεσης- στις τρίτεκνες και πολύτεκνες οικογέ-
νειες, αποστερώντας τα πολυτεκνικά επιδόµατα µε την καθιέ-
ρωση εισοδηµατικών κριτηρίων; Αυτοί οδήγησαν την οικονοµία
στα τάρταρα και βρήκατε να το εφαρµόσετε σε µια χώρα που
βουλιάζει δηµογραφικά και εξελίσσεται σε χώρα γερόντων; ∆εν
παραδειγµατιστήκατε, ούτε από το γεγονός ότι πριν από µια δε-
καετία δική σας κυβέρνηση επιχείρησε να κάνει το ίδιο και το
Συµβούλιο της Επικρατείας το απέρριψε ως παράνοµο;

Έρχεστε, κύριοι της κυβέρνησης, και επιβάλλετε περαίωση σε
απασχολούµενους µε τα µπλοκάκια. Θα σώσει την οικονοµία η
γενιά των 700 ευρώ, ή θα τη σώσουν οι νέοι αγρότες µε την τή-
ρηση βιβλίων, όπου επιβάλλετε και σε αυτούς περαίωση; Επι-
βάλλετε πρόσθετα µέτρα στις µικροµεσαίες επιχειρήσεις και
στους µικροεµπόρους. Έχετε υπ’ όψιν τα στοιχεία που κατέθεσε
η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνικού Εµπορίου; ∆ιαβάσατε τι λένε
για τα φετινά Χριστούγεννα; Ο τζίρος του λιανικού εµπορίου –
λένε- ότι θα είναι χαµηλότερος, κατά 3 δισεκατοµµύρια από την
αντίστοιχη περίοδο. Με όλα αυτά, υπάρχει κανείς που να πι-
στεύει σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι αυτές οι µέρες θα είναι µέρες
γιορτής; Χριστούγεννα φτώχειας, µε ένα λαό σε απόγνωση που
για πρώτη φορά εδώ και δεκαετίες δεν παίρνει το δώρο των Χρι-
στουγέννων που το περίµενε ο κάθε οικογενειάρχης κάθε χρόνο.

Θέλετε να ακούσετε και ένα παγκόσµιο ρεκόρ αναποτελεσµα-
τικότητας; Στον προϋπολογισµό κάνατε περικοπές 3,9% του
ΑΕΠ. Τι προσδοκάτε να πετύχετε από αυτό, εάν το καταφέρετε;

Μείωση του ελλείµµατος, κατά 0,8% και προσπαθείτε σοβαρά να
µας πείσετε ότι µ’ αυτήν την αλλοπρόσαλλη πολιτική σας θα µπο-
ρέσετε κάποια στιγµή να µηδενίσετε το έλλειµµα; Που βασίζετε
αυτήν την αισιοδοξία; Έχετε διαψευστεί σε όλες σας τις προ-
βλέψεις. Σας ξέφυγαν τα έσοδα, σας ξέφυγαν οι δαπάνες, σας
ξέφυγε ο προϋπολογισµός, πολύ φοβάµαι ότι σας έχει ξεφύγει
γενικά ο έλεγχος της οικονοµίας µε ό,τι αυτό εξυπακούεται και
συνεπάγεται για τη χώρα.

Να καταθέσω ένα ακόµη κατόρθωµά σας που έχει σχέση µε
την παρακράτηση του ΦΠΑ και µε τη µη έγκαιρη επιστροφή του.
Συγκρατείτε τεχνικά µε λογιστικές αλχηµείες το έλλειµµα για να
δείξετε καλή διαγωγή στην τρόικα. Από την άλλη, όµως, κατα-
φέρνετε τα τελειωτικά χτυπήµατα στις επιχειρήσεις, στην αγορά,
στους εργαζόµενους, στους παραγωγούς.

Να σας φέρω ένα παράδειγµα από το Νοµό Πέλλης; Βιοµη-
χανία µεταποίησης αγροτικών προϊόντων που απασχολούσε
τριακόσιους εργαζοµένους και πλέον, έκλεισε πριν από ένα µήνα.
Άλλες τριακόσιες οικογένειες στο δρόµο. Και γιατί µπήκε αυτό το
λουκέτο, κύριοι της Κυβέρνησης; Γιατί εδώ και ένα χρόνο δεν
αποδίδεται ΦΠΑ 1 εκατοµµυρίου ευρώ και από την άλλη δεν δί-
νονται επιδοτήσεις από επενδυτικά προγράµµατα 2 εκατοµµυ-
ρίων ευρώ. Το κλείσιµο αυτής της βιοµηχανίας που έδινε ψωµί,
έδινε ζωή σε µια ολόκληρη περιοχή, έχει συγκλονίσει, όχι µόνο
την αγορά, αλλά ολόκληρη την τοπική κοινωνία.

Και ένα άλλο παράδειγµα. Είκοσι εκατοµµύρια ευρώ, τα οποία
έπρεπε να εισπραχθούν ως ΦΠΑ στις µεταποιητικές βιοµηχανίες
συµπύρηνου ροδάκινου, παρακρατούνται.

Η συνέπεια αυτονόητη. Οι βιοµηχανίες δεν µπορούν να πλη-
ρώσουν τους ροδακινοπαραγωγούς για την πρώτη ύλη που πα-
ρέδωσαν. Η κατάσταση είναι τραγική και απελπιστική. Οι
περισσότεροι είναι µονοκαλλιεργητές. ∆εν έχουν άλλη πηγή ει-
σοδήµατος. Μαύρα Χριστούγεννα θα κάνουν αυτοί και οι οικο-
γένειές τους, όπως µαύρα Χριστούγεννα θα κάνουν και οι
έµποροι αφού δεν µπαίνει στα µαγαζιά τους κανένας πελάτης
γιατί δεν υπάρχουν χρήµατα.

Με τον προϋπολογισµό περιστέλλεται το Πρόγραµµα ∆ηµο-
σίων Επενδύσεων που αποτελεί το καύσιµο που µπορεί να δώσει
επανεκκίνηση στον κινητήρα της εθνικής µας οικονοµίας. Μ’
αυτόν τον τρόπο βαλτώνει η απορρόφηση των 32 δισεκατοµµυ-
ρίων του ΕΣΠΑ, ενός προγράµµατος που µπορεί να δώσει πνοή
και ανάπτυξη σε όλη την ελληνική περιφέρεια. Θα δώσει δουλειά
σε νέους ανθρώπους, θα καταβληθούν σηµαντικά ποσά ΦΠΑ, θα
πληρωθούν φόροι εισοδήµατος, θα καταβληθούν ασφαλιστικές
εισφορές στα ταµεία, θα δουλέψουν τα µαγαζιά. Μόνο µε ανά-
πτυξη µπορεί να πάει ο τόπος µπροστά και η οικονοµία και όχι µε
υπερφορολόγηση, η οποία οδηγεί στη συρρίκνωση.

Για να γίνει όµως αυτό, κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να επανα-
διαπραγµατευτούµε µε την τρόικα για χρονικό διάστηµα δύο,
τριών ετών, να µην υποχρεωθούµε να καταβάλλουµε την εθνική
συµµετοχή των 6 δισεκατοµµυρίων στα 32 δισεκατοµµύρια που
είναι όλο το ΕΣΠΑ, µε το επιχείρηµα ότι η χώρα µας βρίσκεται
σε δεινή οικονοµική κατάσταση. Έχετε τη δυνατότητα, έχετε το
σθένος να το διαπραγµατευτείτε αυτό; Να έχετε όµως κατά νου
ότι η καθυστέρηση υλοποίησης του ΕΣΠΑ προκαλεί µοιραία κα-
θυστερήσεις σε έργα υποδοµής και µάλιστα ζωτικής σηµασίας.

Θα µιλήσω πάλι για το νοµό µου µε απτά παραδείγµατα, ότι
λόγω της καθυστέρησης υλοποίησης του ΕΣΠΑ ένας σηµαντι-
κός δρόµος Χαλκηδόνα – Γιαννιτσά – Έδεσα κοντεύει να κατα-
ντήσει γεφύρι της Άρτας, πέρα από το γεγονός ότι τα 120
εκατοµµύρια είναι εξασφαλισµένα. Έπρεπε το έργο αυτό να είχε
δηµοπρατηθεί από το πρώτο εξάµηνο του 2010.

Για ένα ακόµη µεγάλο έργο, το φράγµα Αλµωπαίου ποταµού,
έργο πνοής για το νοµό, έχει ενταχθεί η µελέτη του στο ΕΣΠΑ
µε εξασφαλισµένη τη χρηµατοδότηση 3,4 εκατοµµύρια ευρώ,
έχετε παγώσει τη διαδικασία αξιολόγησης των προσφορών. Την
ίδια τύχη έχουν και άλλα έργα τα οποία δεν έχω τη δυνατότητα
του χρόνου να τα αναλύσω.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προσπάθεια για τη σωτηρία
της χώρας είναι υπόθεση όλων µας. Ασκούµε αντιπολίτευση συ-
νέπειας και ευθύνης. Θα είµαστε στο πλευρό της κάθε προσπά-
θειας που εγγυάται την προάσπιση των εθνικών µας συµφερό-
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ντων. Λέµε «ναι» στις σωστές διαρθρωτικές αλλαγές και στη δη-
µοσιονοµική πειθαρχία. Αυτό ακριβώς που σας λέει κατ’ επανά-
ληψη ο Αρχηγός µας Αντώνης Σαµαράς και σας έχει προτείνει
συγκεκριµένες τεκµηριωµένες προτάσεις ανάκαµψης και ανά-
πτυξης, αλλά δεν ακούτε.

Είµαστε όµως απέναντί σας στην ακατανόητη πρόθεσή σας
για νέα φοροληστρική πολιτική που δροµολογείτε επί δικαίων και
αδίκων. Εµείς δεν πλειοδοτούµε σε λαϊκισµούς, δεν κατεβάζουµε
ορδές λαού στους δρόµους απλά και µόνο για να κάνουµε αντι-
πολίτευση. Αυτά αποτελούν δικές σας πρακτικές.

Ασφαλώς γνωρίζετε καλά ότι αν η δική µας κυβέρνηση είχε
πάρει αυτά τα τροµακτικά µέτρα, κάποιοι θα ανέβαιναν στα κε-
ραµίδια, κάποιοι θα είχαν κατεβάσει το λαό να ξηλώνει τα πεζο-
δρόµια. Για µας πάνω από όλα το συµφέρον της πατρίδας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Καρασµάνη.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Σπηλιόπουλος Βουλευτής του
ΠΑΣΟΚ Αχαΐας.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΠΗΛΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόε-
δρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011
δεν είναι ένας απλός συνηθισµένος προϋπολογισµός. ∆εν είναι
ένας προϋπολογισµός που θα φέρει βελτιώσεις στη ζωή των Ελ-
λήνων πολιτών. Είναι ένας προϋπολογισµός δύσκολος, είναι ένα
δύσκολο µονοπάτι, αναγκαίο όµως για τη σωτηρία και την ανόρ-
θωση της χώρας.

Πρέπει το 2011 η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ να εφαρµόσει µε
απόλυτη επιτυχία ένα δύσκολο προϋπολογισµό και µαζί ένα ευρύ
φάσµα αλλαγών και µεταρρυθµίσεων µέσα σε ένα εξαιρετικά δύ-
σκολο οικονοµικό και κοινωνικό περιβάλλον. Για το λόγο αυτό η
κριτική στον προϋπολογισµό του 2011 είναι εύκολη δουλειά. Ας
συνειδητοποιήσουµε όµως όλοι µας ότι η καταγγελία και ο λαϊ-
κισµός δεν πείθουν πια τους πολίτες. Οι πολίτες ζητούν αυτο-
κριτική και τιµωρία των υπευθύνων για τα δεινά του τόπου.
Ζητούν σχέδιο και πρόγραµµα εξόδου από την κρίση. Ζητούν
αποτέλεσµα και δίκαιη κατανοµή των βαρών. Ζητούν προτάσεις
και ρεαλιστικές ιδέες. Και βεβαίως ζητούν την ελπίδα και το
όραµα για µια νέα πορεία απαλλαγµένη από τα βάρη του πα-
ρελθόντος.

Είναι πλέον σαφές ότι η χώρα µας και οι πολίτες πληρώνουν
τον εκτροχιασµό που είχε τα τελευταία χρόνια η οικονοµία µας,
αλλά και η χώρα γενικότερα δυστυχώς από την έλλειψη υπεύ-
θυνης πολιτικής ηγεσίας, από το πελατειακό κράτος, τον νεο-
πλουτισµό και τη σπατάλη. Το έλλειµµα πολιτικής ηγεσίας και
συνάµα πνευµατικής και επιχειρηµατικής ηγεσίας οδήγησαν την
πατρίδα µας στην κατηφόρα.

Η προσπάθεια που καταβάλλει σήµερα η χώρα γίνεται σε ένα
δύσκολο και γκρίζο ευρωπαϊκό περιβάλλον µε χαρακτηριστικά
το έλλειµµα φωτισµένης και ικανής ηγεσίας, την απουσία ορά-
µατος και συνοχής για µια κοινή ευρωπαϊκή πορεία. Παρατη-
ρούµε δυστυχώς στην Ευρωπαϊκή Ένωση την αναβίωση
προσπαθειών για επανεθνικοποίηση των ευρωπαϊκών οικονοµι-
κών πολιτικών. Κάποια κράτη βέβαια τα ευνοεί αυτή η προσπά-
θεια. Βλάπτει όµως το συνολικό οικοδόµηµα της Ευρωπαϊκής
Ένωσης και την ισχυροποίηση της Ευρώπης.

Σ’ αυτήν τη δύσκολη καµπή η χώρα µας χρειάζεται αφύπνιση
ολόκληρης της πολιτικής ηγεσίας του τόπου και υπεύθυνη στάση
µε γνώµονα το εθνικό συµφέρον. ∆εν φτάνει όµως µόνο αυτό. Η
πνευµατική ηγεσία και γενικότερα οι άνθρωποι του πνεύµατος
πρέπει να φωτίσουν την προσπάθεια της χώρας µακριά από το
λαϊκισµό και την εύκολη καταγγελία.

Επίσης, επιχειρηµατική ηγεσία και επιχειρηµατική κοινότητα
να µη βλέπουν την κρίση σαν ευκαιρία για την αύξηση του πλου-
τισµού τους ή για την κατάκτηση θέσεων και ρυθµίσεων εις
βάρος των εργαζοµένων.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι πολίτες είναι απαι-
σιόδοξοι. Τα εισοδήµατά τους µειώνονται. Η ανεργία αποτελεί
νάρκη στα θεµέλια της κοινωνίας. Οι οικογένειες τα βγάζουν δύ-
σκολα πέρα. Οι νέοι απογοητεύονται και αποστασιοποιούνται και

δυστυχώς µένει ανεκµετάλλευτη αυτή η ελπίδα του έθνους. Χρει-
αζόµαστε επειγόντως µια νέα ελπίδα, ένα νέο όραµα να σώσουµε
τη χώρα και να χτίσουµε µια υγιή και στέρεα πορεία για το µέλ-
λον.

Με τον προϋπολογισµό του 2011 κάνουµε ένα βήµα προς
αυτήν την κατεύθυνση, χρειαζόµαστε όµως αντοχή της πολιτι-
κής ηγεσίας και την ικανότητα για την υλοποίηση αυτών που σχε-
διάζουµε. Ο λαός κατανοεί και ίσως αισθάνεται κάπου και ένα
µικρό δικό του µερίδιο ευθύνης, διότι ανέχθηκε τα προηγούµενα
χρόνια µια λαθεµένη πορεία.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Στον προϋπολογισµό του 2011 κάνουµε ένα ακόµη βήµα για
την δηµοσιονοµική εξυγίανση της χώρας. Αυτό ασφαλώς γίνεται
µε δυσκολίες γιατί πρέπει το πρόγραµµα αυτό να εφαρµοστεί
µέσα σε ένα κλίµα οικονοµικής ύφεσης. Επιτυχία, όµως, χωρίς
την ανάπτυξη δεν θα υπάρξει. Πρέπει το συντοµότερο δυνατόν
να επανέλθουµε σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης. Ασφαλώς
αυτό δεν γίνεται µε το πάτηµα ενός κουµπιού. Χρειάζεται σχέδιο
µε στόχους, ρεαλισµό, µε αξιοποίηση των εθνικών πλεονεκτη-
µάτων και την κινητοποίηση όλων των δυνάµεων.

Πολλές φορές ακούµε ότι καθυστερεί ο αναπτυξιακός νόµος
ο οποίος, πράγµατι, είναι ένα χρήσιµο εργαλείο, αλλά δεν απο-
τελεί πανάκεια και δεν θεραπεύει όλα τα προβλήµατα ανάπτυ-
ξης της χώρας. Αναπτυξιακούς νόµους είχαµε και στο παρελθόν,
αλλά η συµβολή τους ήταν µικρή. Σήµερα η χώρα χρειάζεται µια
συµφωνία ανάπτυξης, ένα µνηµόνιο, θα έλεγα, ανάπτυξης. Και
όπως το κάθε Υπουργείο σήµερα έχει το δικό του κοµµάτι από το
µνηµόνιο να εφαρµόσει, έτσι θα πρέπει να έχει και το δικό του
µνηµόνιο ανάπτυξης µε στόχους, χρονοδιαγράµµατα και βέβαια
αυστηρή επιτήρηση και εφαρµογή. Υπάρχουν υγιείς τοµείς στη
χώρα µας που µπορούν, πραγµατικά, να κινητοποιήσουν την ανά-
πτυξη, όπως τα τρόφιµα, ο τουρισµός, η ενέργεια και η ναυτιλία
που µπορούµε να τους αξιοποιήσουµε.

Κύριοι συνάδελφοι, θα αναφερθώ εδώ και για το Πρόγραµµα
∆ηµοσίων Επενδύσεων. Το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
είναι, πράγµατι, ένα χρήσιµο εργαλείο και η µείωσή του είναι
λάθος γιατί είναι κρίσιµο για την ανάπτυξη της χώρας. Ελπίζουµε
αυτήν τη χρονιά τα 8,5 δισεκατοµµύρια που έχουν προϋπολογι-
στεί να µην έχουν περικοπές και να χρησιµοποιηθούν κυρίως για
να εισρεύσουν οι πόροι των συγχρηµατοδοτούµενων έργων από
την Ευρωπαϊκή Ένωση και να προχωρήσουν γρηγορότερα τα
έργα, να υπάρξουν απαλλοτριώσεις στα συγχρηµατοδοτούµενα
και στις συµβάσεις παραχώρησης που σήµερα καθυστερούν.

Εδώ θέλω να κάνω µια παρατήρηση. Πρόσφατα το ΙΟΒΕ ανα-
κοίνωσε στην Επιτροπή Έρευνας και Τεχνολογίας, όπου είχαµε
καλέσει τον κ. Στουρνάρα, το Γενικό ∆ιευθυντή ότι ο καλύτερος
πολλαπλασιαστής της ανάπτυξης είναι το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων
Επενδύσεων.

Μία µονάδα αύξησης του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύ-
σεων αυξάνει µεσοπρόθεσµα πέντε µονάδες το Ακαθάριστο
Εθνικό Προϊόν. Άρα, λοιπόν, φαίνεται η σηµασία του, η συµβολή
του στην ανάπτυξη και στην ανόρθωση της χώρας.

Οι συµπράξεις δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα που είναι ένα
χρήσιµο εργαλείο, δυστυχώς δεν ενεργοποιήθηκαν ακόµα. Παρ’
ότι το νόµο που είχε ψηφίσει η Νέα ∆ηµοκρατία, τον είχαµε ψη-
φίσει κι εµείς, παρά τις αντιρρήσεις, τις αδυναµίες και τα προ-
βλήµατα που είχε ακόµη δεν έχει εφαρµοστεί.

Πρέπει να εφαρµοστεί σε κρίσιµους τοµείς της οικονοµίας,
όπως στην ενέργεια, στα απορρίµµατα, στον τουρισµό κι όχι σε
έργα που δεσµεύουν το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων.
Πρέπει να εφαρµοστεί σε έργα και σε δράσεις που θα φέρουν
πόρους στην οικονοµία µας και κυρίως νέες µεθόδους, καινοτο-
µίες και νέες τεχνολογίες.

Η οικοδοµή επίσης, είναι ένα χρήσιµο εργαλείο για την ανά-
πτυξη της χώρας που τώρα έχει φρενάρει. Θεωρώ θετικό ότι θα
υπάρξει απαλλαγή του πόθεν έσχες από την πρώτη κατοικία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
∆εν φθάνει όµως αυτό, πρέπει να γίνουν κι άλλα πράγµατα κι
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όχι πράγµατα που χρειάζονται χρήµατα. Πρέπει να δώσουµε θε-
σµικές λύσεις σε πολλά προβλήµατα που υπάρχουν για να προ-
χωρήσει η οικοδοµή.

Παραδείγµατος χάριν, σήµερα µε µία απόφαση από το Υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος, ουσιαστικά δεν χτίζεται κανένας οικισµός
της χώρας µε το διάταγµα του ’85. Μιλάµε σχεδόν για το σύνολο
των οικισµών της χώρας. Γιατί αυτό το θέµα να µην έχει λυθεί ή
να µην µπορεί να λυθεί;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας θέλω να πω ότι
υπάρχει ένα ερώτηµα από το λαό και τους πολίτες: «Υπάρχει ελ-
πίδα;». Η απάντηση είναι ότι «ναι», υπάρχει ελπίδα και το λέµε µε
βεβαιότητα. Όµως χρειάζεται όλοι µαζί να κατανοήσουµε ότι
έχουµε ένα µακρύ και δύσκολο δρόµο και χρειαζόµαστε βεβαίως
αντοχές. Γι’ αυτό όλες οι πλευρές, όλοι οι πολίτες και κυρίως η
πολιτική ηγεσία του τόπου πρέπει να το κατανοήσει αυτό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ.
Κωνσταντίνο Σπηλιόπουλο, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ Αχαΐας.

Το λόγο έχει ο Ανεξάρτητος Βουλευτής Αττικής, κ. Αθανάσιος
Λεβέντης.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΛΕΒΕΝΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο τόπος µας δοκιµάζεται

σκληρά από την παγκόσµια οικονοµική κρίση, προϊόν βέβαια του
καπιταλιστικού συστήµατος που πλήττει πιο πολύ τις αδύναµες
χώρες. Όµως και στις αδύναµες χώρες αλλά και σε όλες τις
χώρες πλήττει πολύ περισσότερο τα αδύναµα οικονοµικά
στρώµατα κι αυτό το ζούµε και στη χώρα µας.

Υποβαθµίζεται βέβαια κατακόρυφα το οικονοµικό και βιοτικό
επίπεδο όλου του ελληνικού λαού κι εδώ βέβαια, δεν πάσχουν
µόνο τα χαµηλότερα οικονοµικά στρώµατα, αλλά και τα µεσαία
στρώµατα, εκτός από µία υψηλή οικονοµική αριστοκρατία.

Η ανεργία καλπάζει και βάλλεται κατ’ εξοχήν το κράτος
πρόνοιας που είναι µόνιµος στόχος της οικονοµίας της αγοράς
και του κέρδους. Τα εργασιακά δικαιώµατα που κατακτήθηκαν
µε αγώνες, θυσίες, µε αίµα µέσα σε εκατονταετίες, ποδοπα-
τούνται κυριολεκτικά. Χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το
τελευταίο νοµοσχέδιο που προώθησε η Κυβέρνηση µε διαδικα-
σίες κατεπείγοντος και ψήφισε η κυβερνητική πλειοψηφία πριν
από λίγες µέρες.

Καταργήθηκε ο δέκατος τρίτος και δέκατος τέταρτος µισθός
στο δηµόσιο και έπεται ο ιδιωτικός τοµέας. Περιορίζονται
σηµαντικά οι αµοιβές τόσο στο δηµόσιο όσο και στον ιδιωτικό
τοµέα. Περικόπτονται οι συντάξεις, τα επικουρικά, οι υπερωρίες.

Μία ιδιότυπη οικονοµική κατοχή έχει επιβληθεί στη χώρα µε
απόλυτο κυρίαρχο το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και την
Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα. Το µνηµόνιο δεσπόζει στη ζωή
µας, αυτό το µνηµόνιο που εµείς ως ∆ηµοκρατική Αριστερά
καταψηφίσαµε και κάθε τρεις και πέντε αυτό το µνηµόνιο
επικαιροποιείται και πάντα προς το χειρότερο.

Ο προϋπολογισµός του 2011 αναδύει αυτό το άρωµα του
τρίτου επικαιροποιηµένου µνηµονίου και οι επικαιροποιήσεις
υπογράφονται από τον Υπουργό Οικονοµικών που έχει
αναδειχθεί στον απόλυτο κυρίαρχο της ζωής όλων µας εν αγνοία
του Κοινοβουλίου, σύµφωνα µε διάταξη που πέρασε ο κύριος
Υπουργός και παρά τις κατηγορηµατικές δεσµεύσεις ότι αυτές οι
πράξεις των επικαιροποιήσεων θα έρθουν τουλάχιστον για
συζήτηση και έγκριση στη Βουλή.

Επειδή ο χρόνος είναι εξαιρετικά περιορισµένος δεν θα
µπορέσω να επεκταθώ σε άλλα θέµατα που είναι επίσης
καθοριστικά, αλλά θα περιοριστώ περισσότερο στο κράτος
πρόνοιας και ειδικότερα στα θέµατα της υγείας, σύµφωνα µε
ορισµένες θέσεις και κάποιους αριθµούς που καταγράφονται
στον προϋπολογισµό, αλλά και στο τρίτο επικαιροποιηµένο
µνηµόνιο που αυτό θα καθορίσει τη λειτουργία και την
αποτελεσµατικότητα του προϋπολογισµού για το 2011.

Αυτό το επικαιροποιηµένο µνηµόνιο, λοιπόν, είδε πρόσφατα
το φως της δηµοσιότητας και αναφέροµαι πιο πολύ στο µνηµόνιο
γιατί αυτό θα είναι ο ουσιαστικός προϋπολογισµός που θα
λειτουργήσει.

∆ίνει πρωταρχική έµφαση σε δύο διαρθρωτικά προβλήµατα:

στις δαπάνες υγείας και στις δηµόσιες επιχειρήσεις. Και όσον
αφορά στις µεταρρυθµίσεις στον τοµέα της υγείας αναφέρει ότι
υπολογίζεται εξοικονόµηση ½% του ΑΕΠ το 2011. ∆ηλαδή
περίπου 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ θα υπάρξουν εξοικονοµήσεις
από τις δαπάνες υγείας.

Ποιες είναι αυτές οι δαπάνες υγείας; Στον προϋπολογισµό
αναφέρεται ότι οι δαπάνες υγείας για το 2011 θα είναι 6,1
δισεκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε το 4,7 δισεκατοµµύρια που
ήταν το 2010. Εδώ όµως θα έχουµε περικοπές, όπως αναφέρει
το µνηµόνιο. Ποιόν να πιστέψουµε; Νοµίζω ότι το µνηµόνιο είναι
αυτό που θα επικρατήσει.

Επίσης, οι δαπάνες πρόνοιας το 2011 θα είναι 830 εκατοµ-
µύρια ευρώ, λέει ο προϋπολογισµός. Το 2010 είχαµε 998 εκατοµ-
µύρια ευρώ.

Αναφέρει επίσης, διεύρυνση της λίστας των µη εγκρινοµένων
φαρµάκων. ∆ηλαδή, θα υπάρχουν φάρµακα, αυτά που είχαµε ως
τώρα, τα οποία δεν τα ενέκριναν. Και θα έπρεπε να επιβαρύνουν
τον πολίτη. Τώρα αυτή η λίστα θα διευρυνθεί ακόµα περισ-
σότερο. Θα υπάρξει µία ενοποίηση πακέτων παροχών µεταξύ
των διαφόρων ταµείων. Λέει για κεντρικοποίηση των προµηθειών.
Αυτή την κεντρικοποίηση προµηθειών είχε προσπαθήσει να την
κάνει και ο κ. Αβραµόπουλος και κάθε τόσο διακήρυσσε από εδώ
ότι θα είχαµε 500 εκατοµµύρια οικονοµία. Τα είδατε αυτά;

Θα υπάρχει επίσης ολοήµερη λειτουργία των νοσοκοµείων και
-σηµειώστε το αυτό- µείωση στα αναλώσιµα και στις παρεχό-
µενες υπηρεσίες των νοσοκοµείων και των κέντρων υγείας. Αυτό
τι σηµαίνει; Κατακόρυφη υποβάθµιση τού ήδη πολύ χαµηλού
επιπέδου των προσφεροµένων υπηρεσιών υγείας.

Θα υπάρξουν όπως λέει, απογευµατινά ιατρεία στα δηµόσια
νοσοκοµεία και στα κέντρα υγείας για να βελτιωθούν οι
υπηρεσίες και για να αυξηθούν τα έσοδα. Και πώς θα το
πετύχουµε αυτό; Αυξάνοντας αυτό το τέλος που βάλαµε, το
εισιτήριο των 3 ευρώ, τώρα θα το κάνουµε 5 ευρώ από το 2011.

Επίσης, λέει ότι επεκτείνει αυτήν τη χρέωση και στις
αδικαιολόγητες επισκέψεις στα επείγοντα περιστατικά. Κύριοι
Υπουργοί, σας παρακαλώ προσέξτε. Ποιος θα κρίνει αν είναι
αδικαιολόγητη η επίσκεψη στα επείγοντα περιστατικά; Για
παράδειγµα έχει κάποιος έναν πόνο. Μπορεί να είναι ένα
έµφραγµα, µπορεί και να µην είναι κάτι. Αν δεν είναι κάτι δηλαδή,
αυτός θα επιβαρυνθεί; Ποιος το ξέρει; Ή κι εάν είναι ένας
τραυµατίας. Υπάρχει µεγάλος κίνδυνος να έχουµε πάρα πολλά
και οδυνηρά παρατράγουδα.

Επίσης, λέει και κάτι άλλο το µνηµόνιο, ότι θα υπάρξει ιδιωτικο-
ποίηση της κρατικής περιουσίας. Γενικό ξεπούληµα θα το έλεγα
εγώ, µιας και περιµένουν να εισπράξουν τουλάχιστον 7 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ από απευθείας πωλήσεις, δηµοπρασίες και
παραχωρήσεις.

Θα υπάρξει λέει και ολοκλήρωση της ασφαλιστικής µεταρ-
ρύθµισης, η οποία σύµφωνα µε ενηµέρωση που µας έκανε
πρόσφατα, πριν από λίγες µέρες ο κ. Κουτρουµάνης, στοχεύει
στο να περιοριστεί το κόστος της ασφαλιστικής δαπάνης από το
10% του ΑΕΠ στο 7,5%.

Και το κερασάκι είναι ότι αν η εφαρµογή των παραπάνω
µέτρων είναι ανεπαρκής, η Κυβέρνηση θα εφαρµόσει µέτρα µετά
από συζητήσεις µε την Ευρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, την Ευρω-
παϊκή Επιτροπή και το προσωπικό του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού
Ταµείου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Από αγορά ιατρικών υπηρεσιών και αγαθών θα έχουµε

επίτευξη σηµαντικής µείωσης των δαπανών κατά 25% και θα
υπάρξει σύναψη συµφωνιών για τις τιµές µε βάση την αγορα-
ζόµενη ποιότητα. Μιλάµε για ιατρικές υπηρεσίες και µιλάµε για
αγοραζόµενη ποσότητα των ιατρικών υπηρεσιών.

∆εν είναι πράγµατα αυτά. Στην ιατρική δεν µπορείς να έχεις
αυτή την µπακαλίστικη λογική.

Επίσης, ένα άλλο καίριο ζήτηµα είναι ότι οι προσλήψεις
περιορίζονται πια σε όλο το δηµόσιο τοµέα. Πέντε φεύγουν κι
ένας έρχεται.

Φεύγουν ήδη κατά χιλιάδες το νοσηλευτικό προσωπικό, το
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οποίο ήταν ανεπαρκέστατο και δεν προσλήφθηκε, σύµφωνα µε
τις διακηρύξεις και τις εξαγγελίες της Κυβέρνησης και από πα-
λαιότερα της Νέας ∆ηµοκρατίας και της τωρινής Κυβέρνησης.
Ούτε γιατροί προσλήφθηκαν. Θα φεύγουν πέντε και θα προ-
σλαµβάνεται ένας. Καταλαβαίνετε πού θα οδηγηθούµε. Και όλα
αυτά όταν έχουµε τα ΑΜΕΑ, τις πολύτεκνες οικογένειες, τη «Βοή-
θεια στο Σπίτι».

Εµείς τι προτείνουµε; Προτείνουµε να υπάρξει ένας εξορθο-
λογισµός του συστήµατος. Να είναι δηµόσιο και δωρεάν το σύ-
στηµα υγείας για όλους τους πολίτες. Να υπάρξει υγειονοµικός
χάρτης, ενιαίος φορέας υγείας, πρωτοβάθµια φροντίδα, προ-
σλήψεις προσωπικού, πάταξη της διαπλοκής και της διαφθοράς
στο σύστηµα, έλεγχος των δαπανών, οι οποίες ούτως ή άλλως
είναι πολύ χαµηλές και δεν έχουν περιθώριο περαιτέρω περι-
στολής.

Γι’ αυτό λέµε ότι ο προϋπολογισµός του 2011 είναι ένας προ-
ϋπολογισµός αντιλαϊκός, άδικος, ταξικός, που φορολογεί σκλη-
ρότερα τα λαϊκά εισοδήµατα, ευνοεί τους υψηλότερα οικονοµικά
ιστάµενους και έναν τέτοιο προϋπολογισµό εµείς σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν µπορούµε να τον ψηφίσουµε. Τον καταψηφίζουµε.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Λε-
βέντη.

Το λόγο έχει η κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη, Βουλευτής Κο-
ρινθίας.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ-ΓΚΕΚΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόε-
δρε.

Αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήταν ψέµατα βέβαια να πω ότι αι-
σθάνοµαι καλά που το 2010 ανατρέπονται κατακτήσεις δεκαε-
τιών, που µειώθηκε το εισόδηµα των εργαζοµένων και που πολλά
δεδοµένα, στα οποία οι πολίτες βάσιζαν τη µέχρι τώρα ζωή τους,
δυστυχώς µεταβάλλονται βίαια. Είναι πραγµατικά δε δύσκολο να
το καταλάβει αυτό ένας απλός πολίτης, είναι δύσκολο ένας άν-
θρωπος που δεν έχει σχέση µε δηµοσιονοµικά µεγέθη και νού-
µερα προϋπολογισµού, να αντιληφθεί το µέγεθος του προβλή-
µατος, την κρισιµότητα της κατάστασης, το πώς ακριβώς φτά-
σαµε εδώ και να µην αντιδρά σε αυτές τις αλλαγές.

Το 2009 βρεθήκαµε σε µία πάρα πολύ δύσκολη θέση. Χρεια-
ζόµασταν 62,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, για να πληρώσουµε µι-
σθούς και συντάξεις, να λειτουργήσει το κράτος, την ώρα που
τα κρατικά έσοδα έφταναν µόλις τα 48,5 δισεκατοµµύρια ευρώ
και συγχρόνως, το δηµόσιο χρέος ήταν στα 300 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Ποιος δανειστής, ποιος λογικός άνθρωπος θα δάνειζε σε
µία χώρα αυτό το ιλιγγιώδες ποσό, όταν αυτή η χώρα βρισκόταν
σε συνθήκες κατάρρευσης και χρεοκοπίας, σε µία χώρα όπου
δυστυχώς οι πολίτες ζούσαν σε ένα καθεστώς συνεχούς δανει-
σµού και κατανάλωσης και πλασµατικής ανάπτυξης και που οι
κυβερνήσεις µιλούσαν για θωράκιση της οικονοµίας, δίνοντας
ψεύτικα στοιχεία στους Ευρωπαίους εταίρους, σε µία χώρα που
για χρόνια ανέχθηκε παρωχηµένες δοµές και πολιτική επιδοµά-
των, που αντιµετώπιζε την ανεργία µε διορισµούς στο δηµόσιο,
τη συρρίκνωση της αγροτικής παραγωγής µε κοινοτικές επιδο-
τήσεις και αποζηµιώσεις και την ανάπτυξη µε γραφειοκρατία και
µίζες;

Ήταν, λοιπόν, αναπόφευκτο κάποια στιγµή να βρεθούµε αντι-
µέτωποι µε πρωτοφανή για µετά τη Μεταπολίτευση διλήµµατα
και τη διαρκή απειλή της πτώχευσης ως δαµόκλειο σπάθη πάνω
από τα κεφάλια µας. Ο Πρωθυπουργός προσωπικά, ο Γιώργος
Παπανδρέου, προσπάθησε και πέτυχε να δηµιουργηθεί ο µηχα-
νισµός και έτσι υπογράψαµε το µνηµόνιο και µπορέσαµε και πή-
ραµε νοµοθετικές πρωτοβουλίες για την εφαρµογή του.

Κάποιοι λένε ότι το µνηµόνιο είναι κατάρα για την Ελλάδα, κά-
ποιοι άλλοι ότι είναι ευλογία και ότι θα έπρεπε να το είχαµε εφεύ-
ρει, εάν τελικά δεν το είχαµε υπογράψει. Όµως, τίποτε απ’ όλα
αυτά δεν είναι. Είναι τελικά ένα εργαλείο µε το οποίο µπορούµε
πέρα από τα νούµερα µείωσης του ελλείµµατος να προβούµε και
σε διαρθρωτικές αλλαγές και µεταρρυθµίσεις στο φορολογικό,
στο ασφαλιστικό, στο άνοιγµα των κλειστών επαγγελµάτων και
αγορών, στην κατάργηση των µονοπωλίων, να κάνουµε όλα αυτά
που τα σιγοψιθυρίζαµε όλοι τόσα χρόνια, αλλά που δεν είχαµε
ποτέ το θάρρος να πάρουµε το πολιτικό κόστος και να τα κά-
νουµε πράξη για την Ελλάδα.

Οφείλουµε σήµερα, λοιπόν, να κάνουµε αυτό που δεν κάναµε
την εποχή της αφθονίας και των µεγάλων ρυθµών ανάπτυξης.
Θα πρέπει σταδιακά τα επόµενα χρόνια, µέχρι το 2013, να κατα-
λήξουµε σε ένα έλλειµµα όχι πάνω από τα 6.000.000.000 ευρώ,
έτσι ώστε να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε πρωτογενή ελ-
λείµµατα και να µειώσουµε το χρέος. Μόνο έτσι το κράτος θα
µπορεί να βγει µε ίδιες δυνάµεις στις αγορές, να δανειστεί µε δί-
καιους όρους. Όλα αυτά βέβαια, σε µία Ευρώπη που πιστεύω
βαθιά ότι είναι ο χώρος µας, αλλά και που χρειάζεται να επανα-
καθορίσει τη θέση της απέναντι στα κράτη-µέλη της περιφέ-
ρειας.

Μέσα σε αυτό το πλαίσιο, το κράτος µας καλείται µε µία νέα
δηµοσιονοµική πνοή να µπορέσει να διαχειριστεί ορθά τους δη-
µόσιους πόρους κατευθύνοντάς τους στην παιδεία, στην υγεία,
στην επιστήµη, στην τεχνολογία και σε ένα νέο µοντέλο ανάπτυ-
ξης, ένα πράσινο µοντέλο ανάπτυξης που αφ’ ενός θα αξιοποιή-
σει τον φυσικό µας πλούτο, τα ορυκτά µας, τον ήλιο, τον αέρα,
τη θάλασσα, πηγές φθηνές και αστείρευτες, που είναι το εθνικό
πλεονέκτηµα στο χώρο της ενέργειας και που αφ’ ετέρου θα
προστατεύσει το ταλαιπωρηµένο φυσικό µας περιβάλλον βοη-
θώντας τον τουρισµό και την γεωργία µας να αποκτήσουν νέα
κατεύθυνση και να δηµιουργήσουν νέες θέσεις εργασίας.

Αυτήν την προτεραιότητα σηµατοδότησε η σύσταση του
Υπουργείου Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
ώστε να αντιµετωπιστούν ενεργειακά και περιβαλλοντικά ζητή-
µατα που είχαν αφεθεί στο περιθώριο τα προηγούµενα χρόνια.
Το 2011 το ΥΠΕΚΑ φιλοδοξεί να προχωρήσει πολλά βήµατα πιο
πέρα τόσο στον τοµέα της ενέργειας µε δράσεις για την εξοικο-
νόµηση ενέργειας, τη χρήση ΑΠΕ στο δηµόσιο και οικιακό τοµέα,
την προώθηση του φυσικού αερίου και τη δηµιουργία υποδοµών
για τη µεταφορά ηλεκτρικής ενέργειας, όσο και στον τοµέα του
περιβάλλοντος µε δράσεις για την προστασία των δασών και των
υδάτων, την εκπόνηση θαλάσσιας στρατηγικής, τις αναπλάσεις
υποβαθµισµένων περιοχών στα αστικά κέντρα και την αξιοποί-
ηση των πόρων του πράσινου ταµείου σε έργα µε περιβαλλο-
ντική αξία για όλη την επικράτεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα µας έχει ανάγκη όσο
ποτέ άλλοτε να αλλάξει, αν θέλει να επιβιώσει, και να βάλει τις
βάσεις για µία βιώσιµη και αειφόρο ανάπτυξη. ∆εν υπάρχουν, δυ-
στυχώς, µαγικές λύσεις για να βγούµε από το µεγάλο αδιέξοδο.
Πρέπει να αλλάξουµε. Σήµερα από αυτό το Βήµα θέλω να ζη-
τήσω απ’ όλους τους πολίτες την εµπιστοσύνη τους στην προ-
σπάθεια που έχει ξεκινήσει η Κυβέρνηση εδώ και ένα χρόνο. Η
επιµονή και η υποµονή µας είναι απαραίτητα στοιχεία, για να µε-
τατραπούµε σε µία χώρα που παράγει, δηµιουργεί, βελτιώνεται
και τελικά πλουτίζει.

Πίσω από τον προϋπολογισµό του 2011 που καλούµαστε να
ψηφίσουµε σήµερα υπάρχει η αγωνιώδης προσπάθεια ενός πε-
ρήφανου λαού να αντέξει και να διεκδικήσει µε αξιοπρέπεια ένα
καλύτερο µέλλον, ενός λαού που διήνυσε µέχρι τώρα πολύ
δρόµο και έκανε µεγάλες θυσίες. Αυτές οι θυσίες δεν πρέπει να
πάνε χαµένες.

Η εκτέλεση του προϋπολογισµού του 2011 µε συνέπεια µπορεί
να διασφαλίσει ότι οι θυσίες του ελληνικού λαού δεν θα πάνε χα-
µένες. Με αυτά τα λόγια σας καλώ να υπερψηφίσουµε τον προ-
ϋπολογισµό του 2011.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κι εµείς ευχαριστούµε
την κ. Αικατερίνη Φαρµάκη-Γκέκη, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ Κοριν-
θίας.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Σερρών της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Αναστάσιος Καριπίδης.

ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΑΡΙΠΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι, «αλλάζουµε ή
βουλιάζουµε». Τι ωραίο σύνθηµα! Πόσο άγγιξε τις ψυχές των συ-
µπατριωτών µας! Πόσοι Έλληνες το πίστεψαν! Φάνηκε άλλωστε
και από τα αποτελέσµατα των εθνικών εκλογών. Είπε ο ελληνικός
λαός ότι το ΠΑΣΟΚ άλλαξε. ∆εν είναι εκείνο το παλαιό ΠΑΣΟΚ
του «ο λαός στην εξουσία», «Τσοβόλα, δωσ’ τα όλα», εκείνο το
ΠΑΣΟΚ που µοίραζε αναπηρικές συντάξεις στους µισούς Έλλη-
νες πολίτες, που διόριζε ασύστολα κάθε πράσινη απόχρωση, που
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έκανε βίωµά του την ήσσονα προσπάθεια, που γκρέµιζε θεσµούς
και αξίες και που υποσχόταν τα πάντα στους πάντες. Πίστεψε ότι
θα ήταν ένα άλλο ΠΑΣΟΚ.

∆υστυχώς, κύριοι του ΠΑΣΟΚ αλλάξατε, αλλά ο ελληνικός
λαός βούλιαξε. ∆εν χρειάζεται να σας πούµε νούµερα και αριθ-
µούς µε τα οποία ζαλιστήκαµε όλοι µας.

∆είτε τα πρόσωπα των συµπατριωτών µας. Μιλήστε µαζί τους.
Φόβος και αγωνία κυριαρχεί παντού. Η ελπίδα έσβησε από τα
πρόσωπά τους. ∆εν πιστεύουν τίποτα. Τους γκρεµίσατε κάθε τι.
Καταφέρατε, κύριοι του ΠΑΣΟΚ, µέσα σ’ ένα χρόνο να οδηγή-
σετε τον ελληνικό λαό στη χειρότερη κατάσταση που βρέθηκε
ποτέ.

Τέτοια σκληρή και άδικη Κυβέρνηση δεν γνώρισε ποτέ ο
τόπος. Αλλάξαµε και βουλιάξαµε. Βουλιάξαµε, κύριοι, γιατί δεν
είστε ικανοί, γιατί δεν είχατε πρόγραµµα, γιατί είπατε ψέµατα
στον ελληνικό λαό, γιατί δεν είχατε στόχους που θα βοηθούσαν
την πατρίδα µας να πάει µπροστά.

Ο στόχος σας ήταν να φορτώσετε στη Νέα ∆ηµοκρατία όλα
τα αρνητικά που συνέβησαν από ιδρύσεως του ελληνικού κρά-
τους και να οδηγήσετε τον ελληνικό λαό στο ζυγό της τρόικας.
Και αυτό το κάνατε, όχι γιατί πιστεύατε ότι µέσω των «φίλων» µας
της τρόικας θα ορθοποδήσουµε σαν κράτος και σαν λαός, αλλά
γιατί νοιάζεστε µήπως οι δανειστές δεν πάρουν τα λεφτά τους,
αγωνιάτε µήπως δεν φέρετε σε πέρας την άνωθεν εντολή που
σας εδόθη.

Γι’ αυτόν το λόγο και κόβετε συντάξεις και µισθούς, βάζετε φό-
ρους επί δικαίων και αδίκων, καταργείτε εργασιακές συµβάσεις,
στέλνοντας τους εργαζόµενους στα δόντια των εργοδοτών, φο-
ρολογείτε ό,τι κινείται, καταργείτε το κοινωνικό κράτος, χτυπάτε
τους µικροµεσαίους και γενικά µαζεύετε χρήµατα για να δώσετε
τις δόσεις αδιαφορώντας για οποιαδήποτε αναπτυξιακή πρωτο-
βουλία.

Πού είναι η ανάπτυξη, κύριοι του ΠΑΣΟΚ; Ποιος παράγει
πλούτο σήµερα; Ποιος δηµιουργεί; Ποιος κάνει όνειρα για το
αύριο; Τους τροµάξατε όλους. Κυβερνάτε σαν το λίβα που καίει
τα σπαρτά. Είπαµε να αλλάξετε, όχι να πίνετε καθηµερινώς το
αίµα του ελληνικού λαού! Όλα έχουν και τα όριά τους.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είµαστε, πραγµατικά, σε εξαι-
ρετικά δύσκολη θέση να µιλήσουµε γι’ αυτόν τον προϋπολογι-
σµό στον ελληνικό λαό. Και τι να πούµε; Να πούµε ότι άλλο
ηπιότερο προσχέδιο προϋπολογισµού παρουσίασε η Κυβέρνηση
πριν τις δηµοτικές εκλογές και άλλο σκληρότερο προϋπολογι-
σµό συζητούµε σήµερα;

Τι να πούµε; Ότι µιλάµε για έναν προϋπολογισµό της εθνικής
µας καταδίκης, έναν προϋπολογισµό εθνικής αυτοκτονίας, που
εδράζεται σε αβάσιµες παραδοχές και περικλείει µη ρεαλιστικές
προβλέψεις, που περιλαµβάνει πρόσθετα –εντός και εκτός µνη-
µονίου- περιοριστικά δηµοσιονοµικά µέτρα; ∆εν βλέπετε, κυρίες
και κύριοι, ότι είναι µη ρεαλιστικός και ότι περιέχει αστοχίες προ-
βλέψεων και αποκλίσεις στόχων;

Είδαµε µέχρι τώρα, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι οι εκτιµήσεις
της Κυβέρνησης σπανίως επιβεβαιώνονται, γι’ αυτό και αναθεω-
ρούνται. Κάθε µέρα έχουµε αλλαγές. Πρέπει καθηµερινώς, όπως
βλέπουµε τι καιρό θα κάνει αύριο, να βλέπουµε ποιες είναι οι κυ-
βερνητικές αποφάσεις για να καταλαβαίνουµε τι µέρα θα ξηµε-
ρώσει.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011
είναι δυστυχώς ένας αποτυχηµένος προϋπολογισµός. Περιλαµ-
βάνει πρόσθετους φόρους και νέες περικοπές εντός και εκτός
µνηµονίου. Περικλείει νέες, ακόµα µεγαλύτερες και από εκείνες
του 2010, θυσίες για νοικοκυριά και επιχειρήσεις. Ο συγκεκριµέ-
νος προϋπολογισµός ενσωµατώνει µη ρεαλιστικές προβλέψεις,
τέτοιες από τις οποίες µπορεί να χαρακτηριστεί ως προϋπολο-
γισµός εικονικής πραγµατικότητας.

Χωρίς να θέλω να γίνω µάντης κακών ειδήσεων, µάλλον µιλάµε
για προσωρινό προϋπολογισµό, γιατί δυστυχώς πολύ γρήγορα
θα αναθεωρηθεί, όπως άλλωστε έγινε και µε το προσχέδιο του
προϋπολογισµού, γεγονός που αποτελεί για την Κυβέρνηση ξε-
κάθαρη παραδοχή αποτυχίας του προγράµµατος οικονοµικής
πολιτικής.

Τι άλλο δηλαδή πρέπει να γίνει, κυρίες και κύριοι, για να κα-
ταλάβετε ότι πρέπει να αλλάξετε επιτέλους ρότα; Ποια άλλη επι-
βεβαίωση αποτυχίας πρέπει να λάβετε για να αποφασίσετε να
αλλάξετε οικονοµική πολιτική; Πότε επιτέλους θα πιάσουν τόπο
οι µεγάλες και διευρυνόµενες θυσίες των Ελλήνων πολιτών; Με
αυτήν την πολιτική η υστέρηση εσόδων έναντι των στόχων συ-
νεχίζεται, οι επιστροφές φόρων προς τις επιχειρήσεις εµφανίζο-
νται µειωµένες έναντι του ετησίου στόχου για αύξηση κατά 3%,
η συρρίκνωση των δαπανών για δηµόσιες επενδύσεις συνεχίζε-
ται.

Οι κυβερνητικές αναφορές ότι πραγµατοποιήθηκε η µεγαλύ-
τερη δηµοσιονοµική προσαρµογή που επιτεύχθηκε ποτέ στη
χώρα µας, η οποία ανέρχεται στο 6% του ΑΕΠ ή στα
14.000.000.000 ευρώ, αποτελούν αισιόδοξες εκτιµήσεις και όχι
πραγµατικά δεδοµένα.

Η Κυβέρνηση µιλάει για µείωση του ελλείµµατος κατά
10.000.000.000 ευρώ το 2010, δεν µας λέει όµως πώς θα γίνει
αυτό. Όµως, εµείς πρέπει να το πούµε ξεκάθαρα, ότι δηλαδή η
όποια µείωση υπάρξει θα προέλθει κυρίως από τη φορολογική
αφαίµαξη νοικοκυριών και επιχειρήσεων και από την περιορι-
στική εισοδηµατική πολιτική και όχι από τη µείωση της σπατά-
λης.

Άρα, για ποια µείωση µιλάµε όταν η ύφεση παραµένει βαθιά
και παρατεταµένη, ενώ η δηµοσιονοµική προσαρµογή είναι εξαι-
ρετικά φιλόδοξη και κοινωνικά άδικη; Και λέω ότι είναι εξαιρε-
τικά φιλόδοξη, γιατί η Κυβέρνηση παραµένει εκτός στόχων στην
είσπραξη εσόδων.

Και πώς θα µπορούσε να γίνει διαφορετικά αφού είµαστε σε
βαθιά ύφεση, έχουµε καθίζηση της κατανάλωσης, συρρίκνωση
των εισοδηµάτων και εκτίναξη της ανεργίας; Κυρίως όµως δεν
υπάρχει αναπτυξιακός προσανατολισµός, δεν υπάρχει σχέδιο για
ουσιαστικές παρεµβάσεις µε στόχο την αξιοποίηση της περιου-
σίας του δηµοσίου, ενώ το δηµόσιο χρέος διογκώνεται και δια-
τηρεί τη δυναµική του.

Γι’ αυτό, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ, η πολιτική σας θυµίζει
αργό και βασανιστικό θάνατο και όχι σωτηρία, µε πρόσθετους
φόρους και περαιτέρω περικοπές, µε νέες, ακόµη µεγαλύτερες
και από εκείνες του 2010, θυσίες που γίνονται πιο οδυνηρές
λόγω του διαφαινόµενου εκτροχιασµού του προϋπολογισµού για
το τρέχον έτος, όπως αποτυπώνεται και από τις αποκλίσεις των
προβλέψεων για βασικά µεγέθη της ελληνικής οικονοµίας.

Ακόµα και ο Πρόεδρος του ∆ΝΤ κ. Στρος Καν πρόσφατα δή-
λωσε ότι η λιτότητα αλά ελληνικά είναι λάθος συνταγή για την
Ευρώπη. Λίγοι τότε όµως προέβλεψαν ότι η θεραπεία- σοκ ήταν
λάθος.

Κυρίες και κύριοι, η Νέα ∆ηµοκρατία πρότεινε άλλο µείγµα πο-
λιτικών, το οποίο οδηγεί ταχύτερα και µε λογικούς όρους στην
έξοδο στις αγορές και κυρίως είναι συµβατό µε την ελληνική
πραγµατικότητα. Εσείς του ΠΑΣΟΚ δεν καταδεχθήκατε ούτε να
δείτε την πρότασή µας. ∆εν πειράζει. Να ξέρετε όµως ότι η οργή
των πολιτών έχει αρχίσει να ξεχειλίζει. Προσέξτε, γιατί σε λίγο
θα γίνει χείµαρρος και θα µας καταπιεί όλους.

Θέλω να θυµίσω κάτι κλείνοντας. Η παρέµβαση του ∆ΝΤ στην
Αργεντινή το 2001 οδήγησε το 50% του πληθυσµού κάτω από τα
όρια της φτώχειας και ο πρόεδρος της χώρας φυγαδεύτηκε µε
ελικόπτερο από το προεδρικό µέγαρο. Φαντάζοµαι ότι δεν θα θέ-
λετε να σας θυµάτε ο ελληνικός λαός να δραπετεύετε αλά Πα-
λαιοκώστα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Κα-
ριπίδη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και δυο εκ-
παιδευτικοί από το Γ’ Γενικό Λύκειο Νέας Ιωνίας Αττικής.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
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Το λόγο έχει ο Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
κ. Κωνσταντίνος Σκανδαλίδης για δεκαοκτώ λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νιώθω
υποχρέωση, ξεκινώντας την τοποθέτησή µου, να κάνω µερικά
πολιτικά σχόλια που βγαίνουν από µέσα µου για το ευρύτερο πο-
λιτικό πλαίσιο και τις εξελίξεις, γιατί πιστεύω ότι τοποθετήσεις
και αντιπαραθέσεις του τύπου που συνηθίζεται εδώ και πολύ
καιρό στην ελληνική Βουλή δεν βοηθούν µε τίποτα στην αυτο-
συνειδησία της χώρας και στη δυνατότητά της να ξεπεράσει τα
µεγάλα της προβλήµατα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνει µια δεκαετία, που
µπήκε µε τους καλύτερους οιωνούς το 2001, µε το ευρώ, µε την
ΟΝΕ, µε την προετοιµασία για τους Ολυµπιακούς Αγώνες και
φεύγει σε κλίµα ανησυχίας και φόβου. Είναι λέξεις που σηµατο-
δότησαν µια ολόκληρη εποχή, οι οποίες σήµερα τροµάζουν τους
Έλληνες, λέξεις όπως «Ασφάλεια, ∆ικαίωµα, Ευηµερία, Μέλλον».

Το δικαίωµα στην ευηµερία ή το ασφαλές µέλλον ήταν το σήµα
κατατεθέν της Μεταπολίτευσης, όµως σήµερα µπαίνουν στη δο-
κιµασία µιας µακρόσυρτης κρίσης µε άδηλη προοπτική. Είµαστε
εδώ, οι τριακόσιοι Βουλευτές του εθνικού Κοινοβουλίου και
έχουµε ένα ιστορικό χρέος, να ανταποκριθούµε στην ανάγκη
αναγέννησης του ελληνισµού, να ανταποκριθούµε στην ανάγκη
επανάκαµψης των Ελλήνων στην ευηµερία.

Για να ανταποκριθούµε σ’ αυτό το χρέος, είναι απόλυτη ανά-
γκη να µεταβούµε από το «τις πταίει» του Χαριλάου Τρικούπη
στο «quo vadis», πού πάµε σήµερα, τι προβλέπεται να µας συµ-
βεί στο µέλλον.

Υπάρχει ένας µαγικός χρόνος, το 2020. Εκεί προετοιµάζεται
να πάει η Ευρώπη. Είναι ο κρίσιµος γεωπολιτικός σταθµός. Ένας
σταθµός, στον οποίο συγκλίνουν οι µεσοπρόθεσµες επιδιώξεις
των δυνάµεων που διαµορφώνουν τις παγκόσµιες εξελίξεις.
Ένας σταθµός που συγκλίνουν οι νέες στρατηγικές επεξεργα-
σίες των ΗΠΑ, η παρουσία και η αυξανόµενη ισχύς της Κίνας, ο
επανακαθορισµός του ρόλου της Ρωσίας, η άνοδος µεγάλων πε-
ριφερειακών δυνάµεων στον κόσµο. Ο ακήρυχτος Γ’ Παγκόσµιος
Πόλεµος είναι ένας νοµισµατικός και εµπορικός πόλεµος, που
θα κρίνει το µέλλον του πολυπολικού µας κόσµου.

Η Ευρώπη στέκεται µπροστά σ’ ένα κρίσιµο δίληµµα: ολοκλή-
ρωση ή διάλυση της Ένωσης; Μια οµοσπονδία που οραµατίστη-
καν οι ιδρυτές της ή επιστροφή στους εθνικούς προστατευ-
τισµούς;

Η χώρα µας δίνει µια ευρύτερη µάχη µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο
και δεν µπορεί να τίθενται λογικές ευρωφοβίας ή επιστροφής
στην αυτάρκεια, δεν µπορεί να τίθενται λογικές επιστροφής σε
έναν αδιέξοδο αποµονωτισµό, ο οποίος δεν δίνει καµµία απά-
ντηση στην πορεία της χώρας και στην αντιµετώπιση της κρίσης.

Η έξοδος από την κρίση κάτω από ποιους όρους θα γίνει;
Κάτω από µια προοδευτική εξέλιξη της Ευρωπαϊκής Ένωσης ή
κάτω από µια συντηρητική διάλυση; Γιατί διαµορφώνονται, δειλά
έστω, συγκεκριµένες προτάσεις για τους ίδιους πόρους, για τον
περιβαλλοντικό φόρο, για το ευρωοµόλογο, όλα αυτά, που οι σο-
σιαλιστικές δυνάµεις αρχίζουν να ψελλίζουν για εναλλακτική
στρατηγική, την οποία πρέπει να ολοκληρώσουν και γρήγορα να
θέσουν στους Ευρωπαίους πολίτες.

Το ελληνικό πρόβληµα θα κριθεί και θα επιλυθεί µέσα στους
διεθνείς συσχετισµούς που θα προκύψουν στη διάρκεια αυτών
των χρόνων. Η χώρα πρέπει να φύγει από τη µυωπική αντιπαρά-
θεση περί του µνηµονίου, που άλλοι το δαιµονοποιούν και άλλοι
το δοξάζουν. Χρειάζεται να αποκτήσει στρατηγική που ενσωµα-
τώνει το µνηµόνιο και τους στόχους του και κυρίως, το υπερβαί-
νει στο συντοµότερο δυνατό χρόνο και µε τον καλύτερο δυνατό
τρόπο.

Αυτή η σκιαµαχία που ζούµε συνεχώς αυτές τις µέρες, δίνει
µια απάντηση προς αυτήν την κατεύθυνση. Προς την κατεύ-
θυνση µιας εθνικής στρατηγικής που να βλέπει στο 2020 και να
καθορίζει τα συγκεκριµένα βήµατα από τώρα; ∆εν τρέφω καµ-
µιά αυταπάτη. Αν θέλουµε να υπάρξει αυτή η στρατηγική, απαι-
τούνται δύο πολύ συγκριµένες προϋποθέσεις: πρώτα απ’ όλα
πολιτική σταθερότητα και δεύτερον, ένα ελάχιστο επίπεδο εθνι-
κής συνεννόησης, προϋποθέσεις που για να γίνουν πράξη, χρει-

άζεται άλλος πολιτικός λόγος, άλλου τύπου πολιτική αντιπαρά-
θεση. Χρειάζεται µια υπέρβαση από όλους µας.

Το χθες µάς πληγώνει όλους και ισοπεδώνει κόµµατα και πο-
λιτικές. Ναι, ασφαλώς δεν έχουµε την ίδια ευθύνη για την πορεία
της χώρας. Άλλη ευθύνη έχουν τα κόµµατα που κυβερνούν και
άλλη τα µικρότερα. Ναι, ασφαλώς ο καθένας µας διαβάζει δια-
φορετικά την ιστορία. Όµως, όποιος νοµίζει ότι µετά από αυτήν
την κρίση θα βγει στον αφρό, είναι γελασµένος.

Η ιστορία µάς περιπαίζει, µεγάλους και µικρούς, µε τον ίδιο
ισοπεδωτικό τρόπο και περιπαίζει και τα κόµµατα που δηµιουρ-
γήθηκαν µετά τη Μεταπολίτευση. Και όσα επιχειρήθηκαν τα τε-
λευταία χρόνια ή επιχειρούνται να δηµιουργηθούν, κινούνται
µέσα στο ίδιο φάσµα µιας εθνικής στρατηγικής που έχει εξα-
ντλήσει τα συγκεκριµένα της όρια και ενός πολιτικού συστήµα-
τος που βρίσκεται υπό κατάρρευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µέσα σ’ αυτό το πλαίσιο πρέπει
να δούµε την ελληνική γεωργία. Ανέλαβα το Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε βασικό στόχο να δηµιουργή-
σουµε τις προϋποθέσεις αυτής της υπέρβασης, να εντάξουµε τη
γεωργία σε µια εθνική στρατηγική, σε µια στρατηγική µε ορίζο-
ντα δεκαετίας. Αυτή ήταν η εντολή του Πρωθυπουργού.

Το 2020 είναι ο επόµενος σταθµός, που όµως περνά µέσα από
µια κρίσιµη στάση: το 2014 και τη νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική.
Ποια είναι η αφετηρία; Οι αριθµοί είναι αµείλικτοι:

Το ισοζύγιο εισαγωγών-εξαγωγών εµφανίζει µια σταθερή επι-
δείνωση τα τελευταία χρόνια. Το 2009 έχει έλλειµµα 3 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ. Κάναµε εισαγωγές αγροτικών προϊόντων 6,4
δισεκατοµµυρίων ευρώ, σε µια κατ’ εξοχήν αγροτική χώρα. Το
εισόδηµα από το 2001 µέχρι το 2009 έχει µείωση 17%. Η απα-
σχόληση στον αγροτικό τοµέα από το 16,1% που ήταν 2001,
έφθασε στο 3,4% το 2009. Η συµβολή του αγροτικού τοµέα στο
Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν από το 5,6% του 2001, έφθασε στο
3,4% το 2009. Σε ό,τι αφορά τους πόρους, το 40% της ακαθάρι-
στης αξίας της γεωργικής παραγωγής ουσιαστικά αποτελείται
από πόρους της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής.

Όλα αυτά τα χρόνια κάναµε µια µεγάλη προσπάθεια για να
στηρίξουµε το αγροτικό εισόδηµα. Τουλάχιστον, σε ό,τι αφορά
τις κυβερνήσεις του ΠΑΣΟΚ, από την αρχή έδωσαν µια τεράστια
σηµασία και αξία σ’ αυτό και πάλεψαν σκληρά, µε πολύ σκληρές
διαπραγµατεύσεις στο πεδίο της Ευρωπαϊκής Ένωσης για να
διασφαλιστούν οι πόροι.

Πρέπει να οµολογήσουµε, όµως, ότι δηµιουργήσαµε µια επι-
δοµατική γεωργία, όταν από την αρχή της Μεταπολίτευσης µι-
λούσαµε για παραγωγή, µιλούσαµε για αναδιάρθρωση
καλλιεργειών, µιλούσαµε για αγροτοβιοµηχανικούς συνεταιρι-
σµούς, µιλούσαµε για νέες αγροτικές εκµεταλλεύσεις.

∆εν µπαίνω στο παρελθόν. ∆εν έχουµε χρόνο για κατασπατά-
ληση πόρων και άλλων πόρων, για άλλα πανωγραψίµατα, για
επαγγελµατικές κινητοποιήσεις, για κατακερµατισµένες δοµές,
για να πληρώνουµε αλόγιστα πρόστιµα που έρχονται το ένα µετά
το άλλο και κυρίως, για να τρεφόµαστε µε εισαγόµενα τρόφιµα.

Η νέα Κοινή Αγροτική Πολιτική είναι επί θύραις, µε µεγάλες
απαιτήσεις και πολύ µεγαλύτερες δυσκολίες. Και η χώρα πρέπει
να προετοιµαστεί ταχύτατα κι αυτά τα τρία χρόνια που ακολου-
θούν είναι ιδιαίτερα κρίσιµα για να φθάσουµε στο 2014.

Μια εθνική στρατηγική θα έπρεπε να συµπεριλάβει πολύ συ-
γκεκριµένα βήµατα. Ξεκίνησε από την αρχή της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ. Το 2010 επιχειρήσαµε ένα στοιχειώδη εκσυγχρονισµό,
που συνεχίζεται µε µεγαλύτερη ένταση και ταχύτητα. Το 2011
πρέπει να στραφούµε στην παραγωγή. Το 2012 πρέπει να έχουµε
ένα πρακτικό αποτέλεσµα στο ισοζύγιο εµπορικών συναλλαγών
των αγροτικών προϊόντων. Και το 2013 πρέπει η γεωργία µας να
βρίσκεται σε τροχιά δυναµικής ανάπτυξης.

Το 2010 µια σηµαντική θετική εξέλιξη συνέβη: κάναµε εκσυγ-
χρονιστικά βήµατα προς τα εµπρός. Στη φάση της ύφεσης και
της ένδειας, που βρίσκεται σήµερα ο ελληνικός λαός, ο αγροτι-
κός τοµέας της οικονοµίας γίνεται αποκούµπι και για τον αγρότη
και για την αγορά. Γιατί µέσα στο 2010 τα 2,5 δισεκατοµµύρια
ευρώ των άµεσων ενισχύσεων –που αν συνυπολογίσουµε ότι
φέτος δώσαµε και του 2009 και του 2010, ξεπερνούν τα 5,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ- όπως και η δυνατότητα µέσα στο 2011 να
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«πέσουν» 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ σε παραγωγικές επενδύσεις
στην αγροτική οικονοµία, ανοίγουν ένα παράθυρο αισιοδοξίας
σε έναν σκοτεινό ορίζοντα.

Το 2011, λοιπόν, πρέπει να στραφούµε χωρίς άλλο στην πα-
ραγωγή. Να στραφούµε στην περιφερειακή ανάπτυξη της
χώρας. Να στραφούµε στα καλάθια των προϊόντων της ελληνι-
κής γης. Να φέρουµε σε κάθε περιφέρεια ένα επιχειρηµατικό
σχέδιο µε επίκεντρο τη συγκέντρωση, την τυποποίηση, την πι-
στοποίηση, τη µεταποίηση, την εµπορία, την προώθηση των
προϊόντων.

Από οπουδήποτε µπορούµε να µαζέψουµε πόρους –και είναι
δύσκολο αυτό- σε προγράµµατα που συνεχίζονται, πρέπει να το
κάνουµε, για να πάνε ένα βηµατάκι µπροστά, να βάλουµε ένα λι-
θαράκι.

∆εν είναι µόνο το fast track και οι επενδύσεις που η χώρα έχει
ανάγκη να έρχονται από το εξωτερικό. Έχει ανάγκη η οικονοµία
µας, για να κινηθεί και να αρχίσει πάλι η ανάπτυξη, να εξαντλή-
σει όλες τις παραγωγικές της δυνάµεις και την τελευταία ικµάδα,
σε οποιοδήποτε µέρος της χώρας κι αν βρίσκεται, αξιοποιώντας
τα συγκριτικά της πλεονεκτήµατα.

Το 2012 θα µπορέσουµε να κάνουµε µια παρέµβαση στο ισο-
ζύγιο για να συµβάλει η αγροτική οικονοµία στην έξοδο της
χώρας από την κρίση.

Ο στόχος πρέπει να είναι κάθε στιγµή, κάθε λεπτό, υποκαθι-
στούµε τις εισαγωγές, αυξάνουµε τις εισαγωγές. Γι’ αυτό από
τώρα και παράλληλα το βάρος πρέπει να δοθεί στο να αποκτή-
σουµε ελληνική γεωργία. Να έχουµε σπόρους. Να έχουµε συ-
γκριτικά πλεονεκτήµατα. Να µην κατασπαταλώνται οι δικοί µας
πόροι στις παράνοµες ελληνοποιήσεις. Και κυρίως να αποκτή-
σουµε εθνική καταναλωτική συνείδηση. Αγρότες, επιχειρηµατίες
και πολίτες οφείλουν να συµπτύξουν ένα µεγάλο µέτωπο δυνά-
µεων, ούτως ώστε αυτός ο στόχος να γίνει πραγµατικότητα, γιατί
είναι απόλυτη ανάγκη αυτήν τη στιγµή να ανοίξει ο δρόµος για
την Ελλάδα των περιφερειών.

Καµµία χώρα δεν έχει βγει από τέτοια κρίση χωρίς παραγω-
γική ανασυγκρότηση του πρωτογενούς τοµέα, χωρίς να στρέψει
το βλέµµα στο έδαφός της, στις πηγές του πλούτου της, χωρίς
εµείς να είµαστε εδώ να τσακωνόµαστε µεταξύ µας και να µην
καταλαβαίνουµε ότι ήδη πολλές κοινωνικές δυνάµεις φεύγουν
από τα αστικά κέντρα και πάνε να καλλιεργήσουν τα χωραφάκια
τους, να ζήσουν µ’ έναν τρόπο που ζούσαν τη δεκαετία του ’50
και τη δεκαετία του ’60.

Και αντί να επιταχύνουµε, να ενισχύσουµε, να επιδοτήσουµε
αυτήν ακριβώς την προσπάθεια, εµείς περί άλλα τυρβάζουµε και
περί άλλων κάνουµε αντιπαραθέσεις.

Πιστεύω, λοιπόν, ότι ιστορικές περιφέρειες της χώρας σε ό,τι
αφορά στον αγροτικό τοµέα πρέπει να αποκτήσουν όνοµα και
ταυτότητα. Το εθνικό προϊόν στο χώρο της παραγωγής να έχει
brand name, όπως λένε, την Ελλάδα και την ιστορική περιφέρεια:
την Κρήτη, τη Ρούµελη, την Πελοπόννησο, το Ιόνιο, την Ήπειρο,
τη Θεσσαλία, τη Μακεδονία, την Αττική, τη Θράκη, το Αιγαίο,
όλες τις περιφέρειες της χώρας.

Για να γίνουν αυτά όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, απαι-
τούνται µεγάλες ανατροπές. Τρεις είναι οι δέσµες των µεγάλων
ανατροπών που πρέπει να δροµολογήσουµε.

Η πρώτη µεγάλη ανατροπή αφορά στη ριζική αλλαγή στο κρά-
τος: το επιτελικό Υπουργείο, την περιφερειακή άρθρωση και την
προσαρµογή στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», την ανασύσταση, ανασυ-
γκρότηση και ενοποίηση οργανισµών, την απλούστευση των δια-
δικασιών, την ενίσχυση των ελέγχων και την ψηφιακή σύγκλιση
όλων των κρατικών µηχανισµών.

Νοµίζω ότι αυτή η αλλαγή είναι προϋπόθεση οποιασδήποτε
άλλης προσπάθειας. Ένα κατακερµατισµένο Υπουργείο µε εκα-
τοντάδες περιφερειακές δοµές, µε εκατοντάδες κτηνιάτρους και
µε πολλές εκατοντάδες γεωπόνους, όπου όµως κανείς δεν ασχο-
λείται µε την στήριξη στον αγρότη, κανείς δεν ασχολείται µε µια
περιφερειακή διάρθρωση τέτοια, ώστε να ενισχύσει την παρα-
γωγή, είναι υποχείριο -και δεν φταίνε οι άνθρωποι αυτοί- της γρα-
φειοκρατικής εξέλιξης και στρέβλωσης ενός κράτους που, ενώ
έπρεπε να είναι παραγωγικό, κατάντησε κατακερµατισµένο και
αναποτελεσµατικό.

Η δεύτερη µεγάλη αλλαγή αφορά τη στήριξη του αγρότη.
Εφαρµοσµένη έρευνα, επαγγελµατική κατάρτιση, πιστοποίηση
ποιότητας. Πρέπει να οδηγήσουµε το γεωπόνο στο χωράφι και
τον κτηνίατρο στη στάνη. Έχουµε όλη τη δυνατότητα και το αν-
θρώπινο δυναµικό να κάνουµε πραγµατικά τον αγρότη να νιώσει
ότι αυτό που κάνει θα του αποδώσει, αν παράξει περισσότερο
κέρδος απ’ αυτό που θα µπορούσε να κερδίσει µε την ήσσονα
προσπάθεια ή αν θέλετε µε την απλή στήριξη του εισοδήµατός
του.

Η τρίτη αλλαγή είναι στην οργάνωση της παραγωγής, στο κα-
τακερµατισµένο τοπίο τον εξήµισι συνεταιρισµών, στις οµάδες
παραγωγών που γίνονται ευκαιριακά για να µπούνε σε ένα πρό-
γραµµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Αλλαγή σ’ αυτό που κάνουµε
εδώ, όπου όλα τα γραφεία κάνουν µελέτες και επειδή οι µελέτες
δεν εφαρµόζονται ποτέ, επειδή καµµιά δεν τελειώνει, µετά τις
ξανακάνουµε και τις επικαιροποιούµε και ξαναξοδεύουµε χρή-
µατα για να κάνουµε µελέτες.

∆ιεπαγγελµατικές οργανώσεις και συµβολαιακή γεωργία. Στην
Ευρώπη βρίσκονται σε εξέλιξη, στην Ελλάδα όµως είναι σε υπο-
τυπώδη µορφή. Και βέβαια να υπάρχουν δηµοπρατήρια αγροτι-
κών προϊόντων σε κάθε περιφέρεια της χώρας, που να µπορούν
να προστατέψουν το εισόδηµα του αγρότη και να καταργήσουν
τις στρεβλώσεις που υπάρχουν και τους µεσάζοντες στην αγρο-
τοδιατροφική αλυσίδα.

Με ποιον προϋπολογισµό θα τα κάνουµε αυτά; Με την παρα-
γωγική αξιοποίηση των διαθέσιµων πόρων. Με τη δραστική εξοι-
κονόµηση που διασφαλίζουν οι καταργήσεις και συγχωνεύσεις
οργανισµών, η διαδικτυακή λειτουργία, ο εξορθολογισµός των
δαπανών, η εξυγίανση, ο έλεγχος της αγροτοδιατροφικής αλυ-
σίδας και η χρήση νέων χρηµατοδοτικών πόρων σε παραγωγική
κατεύθυνση, όπως το αγροτικό ΕΠΕΑΝ που ετοιµάζουµε και που
θα δώσει βάρος κυρίως στη µεταποίηση των αγροτικών προϊό-
ντων.

Εύχοµαι να είναι ο τελευταίος προϋπολογισµός που τα έσοδα
στηρίζονται κυρίως σε εισοδηµατικά και φορολογικά µέτρα και
δεν προέρχονται από διαρθρωτικές αλλαγές -που κατά συρροή
νοµοθετούµε- και την ανάπτυξη που προσδοκούµε.

Όλοι µας οφείλουµε να αντιληφθούµε µια αλήθεια. Κανένας
νόµος, καµµιά επικοινωνιακή στρατηγική δεν διασφαλίζουν την
απόδοση των αλλαγών. Μόνο η δηµόσια πολιτική που ασκείται
µέσω του κράτους µε τους συγκεκριµένους φορείς, πρόσωπα
και δοµές που µπορούν να ενισχύσουν τη συµµετοχή, µε την
αποκέντρωση των αποφάσεων και των εξουσιών, µε τον έλεγχο
της χρηστής διαχείρισης οποιουδήποτε πόρου µέχρι το τελευ-
ταίο ευρώ και µε όλη αυτήν την προσπάθεια που πρέπει να γίνει,
για να γίνει µια εκ βάθρων ανατροπή.

Τελειώνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πω ότι όλοι
µιλούν για την κρίση του πολιτικού συστήµατος. Μιλούν για νέα
µεταπολίτευση. Εµείς µιλήσαµε εδώ και πολλά χρόνια. Τώρα όλοι
µιλούν για την κρίση του πολιτικού συστήµατος και την κατάρ-
ρευσή του. Όλοι µιλούν για µια υπέρβαση, που όµως πρέπει να
γίνει από τους άλλους και όχι από τον εαυτό µας. Αυτή είναι υπο-
κρισία του κύκλου που κλείνει. Είναι υποκρισία και αποδοχή της
παρακµής.

Όλοι µιλούν και θέλουν –το λέµε χρόνια- συνταγµατικές ανα-
θεωρήσεις και θεσµικές αλλαγές. Το 1974 ξεκινήσαµε από το
πρώτο µεγάλο δηµοκρατικό Σύνταγµα της χώρας που είχε ένα
δυισµό στην εκτελεστική εξουσία ανάµεσα στον Πρόεδρο της
∆ηµοκρατίας και τον Πρωθυπουργό. Το 1985 φτάσαµε στο πρω-
θυπουργικοκεντρικό καταργώντας τον δυισµό.

Το 2010, 2011, 2012, 2013, αν κάνουµε τέτοια αλλαγή, πρέπει
να είναι συντακτικού τύπου, όχι απλή αναθεώρηση, αλλά ανακα-
τανοµή εξουσιών προς τη Βουλή των Ελλήνων, το Αντιπροσω-
πευτικό Σώµα, που σήµερα διασύρεται. ∆εν θα ξαναγυρίσουµε
στο δυισµό, ούτε στον Πρόεδρο της ∆ηµοκρατίας. Ούτε θα κα-
ταργήσουµε το πολίτευµα της Προεδρευοµένης ∆ηµοκρατίας.

Αλλά βασικές και θεµελιακές διατάξεις που αφορούν τη σχέση
των εξουσιών, την κατοχύρωση των δικαιωµάτων που καταπα-
τούνται συστηµατικά και όλα αυτά που έχουν σχέση µε ένα προ-
ωθηµένο δηµοκρατικό σύνταγµα µόνο µια αλλαγή δυνατή,
συντακτικού τύπου µπορεί να επιφέρει. Και αυτό, µόνο αν συµ-
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φωνήσει η Βουλή των Ελλήνων, που σήµερα λοιδορείται και προ-
πηλακίζεται στους δρόµους -ως µη όφειλε- σ’ αυτήν τη ∆ηµο-
κρατία που σήµερα γίνεται ολοένα και πιο ολιγαρχική και
ατελέσφορη.

Έχω τη γνώµη ότι, αν συνοµολογήσουµε ότι το χτες πέρασε
οριστικά, ότι το αύριο είναι µπροστά µας και ότι πρέπει η επα-
νεκκίνηση της χώρας να συνδυαστεί µε την επανίδρυση της δη-
µοκρατίας, µπορούµε να προχωρήσουµε σ’ ένα καλύτερο µέλλον
για όλους µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης.

Έχει ζητήσει το λόγο για δύο λεπτά ο κ. Ροντούλης. Έχετε
τρία λεπτά από την τριτολογία σας, κύριε Ροντούλη.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Λαϊκού Ορθόδοξου Συ-
ναγερµού έχει το λόγο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, µας είπατε µια πάρα πολύ ωραία έκθεση

ιδεών, την οποία συνυπογράφουµε. ∆εν έχουµε κανένα απολύ-
τως πρόβληµα. Και µάλιστα είδα ότι υιοθετείτε και την πρόταση
που πολλάκις έχουµε φέρει στην επιφάνεια εµείς του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού, περί αγροτικών δηµοπρατηρίων σε κάθε
περιφέρεια της χώρας.

Να έρθουµε και στην οδυνηρή πραγµατικότητα όµως. Απο-
κρύψατε δύο πάρα πολύ σηµαντικά µεγέθη του προϋπολογισµού
που πρέπει ν’ ακούσει η Αίθουσα.

Πρώτον, αναφέροµαι στο Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων,
στο οποίο ο αγροτικός τοµέας εµφανίζεται λαβωµένος, κύριε
Υπουργέ. ∆υο χαρακτηριστικά στοιχεία θα σας αναφέρω και
µόνο. Πέρυσι στον προϋπολογισµό του 2010 προβλέπονταν 685
εκατοµµύρια ευρώ από το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων
για τον αγροτικό τοµέα. ∆όθηκαν 400 εκατοµµύρια ευρώ.

Φέτος ξέρετε πόσα προβλέπεται να δοθούν, αγαπητοί συνά-
δελφοι; Προβλέπεται να δοθούν –πρόβλεψη- µόνο 231.000.000
ευρώ.

∆εύτερο στοιχείο: ΕΛΓΑ. Είναι πολύ σηµαντικό µέγεθος για τον
παραγωγό, για τον αγρότη η ασφάλιση της παραγωγής του. Ο
προϋπολογισµός του 2010 προέβλεπε 450.000.000 ευρώ. ∆όθη-
καν 213.000.000 ευρώ. Τώρα προϋπολογίζονται 296.000.000
ευρώ.

Κύριε Υπουργέ, είναι πολύ ωραία αυτή η έκθεση ιδεών που
αναπτύξατε πριν από λίγο από του Βήµατος της Βουλής. Θα µας
πείτε, όµως, πώς θα αναπτυχθεί, µε υποδοµές, ο αγροτικός
χώρος; Θα µας πείτε πώς θα διασφαλίσει ο αγρότης την παρα-
γωγή του στο χωράφι, για να µπορέσει να παραµείνει στο χω-
ράφι του ή στο µαντρί του; Σας πληροφορώ δε ότι είκοσι
χιλιάδες παραγωγοί ετησίως εγκαταλείπουν τις αγροτικές τους
ενασχολήσεις. Αυτό δεν σας απασχολεί καθόλου;

Και, βεβαίως, θα πρέπει να αισθάνεστε ως Υπουργός πάρα
πολύ άβολα, γιατί το Υπουργείο σας χάνει αρµοδιότητες. Χάσατε
τα νερά. Χάσατε τα δάση. Οι κτηνίατροι µετατρέπονται σε υγει-
ονοµικούς υπαλλήλους. Στο τέλος θα σας καταντήσουν Υφυ-
πουργείο του Υπουργείου Ανάπτυξης και δεν θα έχουµε ένα
δυνατό Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, για να
κάνει όλες αυτές τις αναδιαρθρώσεις που επαγγέλλεστε.

Είναι ωραία, λοιπόν, τα λογύδρια, είναι ωραίες οι ιδέες, αλλά
ο αγρότης θέλει πράξεις, κυρία Πρόεδρε. Και απευθύνοµαι σε
εσάς, γιατί ξέρω και την ευαισθησία σας γι’ αυτά τα ζητήµατα,
µια που προέρχεστε από την περιφέρεια.

Επιτέλους, όµως, σταµατήστε τα λόγια και περάστε στις πρά-
ξεις!

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Ρο-

ντούλη.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο κύριος Υπουργός έχει

το λόγο.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, για τα δύο µεγέθη

του προϋπολογισµού να µας πείτε.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-
πτυξης και Τροφίµων): Πρώτον, είναι ένας προϋπολογισµός σε
γνωστά πλαίσια συρρίκνωσης πόρων, διότι υπακούει σε µια ευ-
ρύτερη ανάγκη, την οποία όλοι γνωρίζουµε και κανείς δεν µπο-
ρεί να αµφισβητήσει.

∆εύτερον, στο πλαίσιο αυτού του Προϋπολογισµού το Υπουρ-
γείο Γεωργίας έχει σαφέστατα καλύτερη µοίρα από όλα τα άλλα
Υπουργεία, για τους εξής λόγους: πρώτον, διότι δεν µετέχει στο
µνηµόνιο. ∆εύτερον, διότι τα προγράµµατα ανάπτυξής του έχουν
πολύ συγκεκριµένους πόρους, που είναι σηµαντικοί και που η ελ-
ληνική Κυβέρνηση βάζει τους αντίστοιχους εθνικούς πόρους για
να τα υλοποιήσει.

Τρίτον, όσον αφορά στο θέµα του ΕΛΓΑ, είναι φανερό ότι το
ελληνικό κράτος, ο ελληνικός προϋπολογισµός πήρε ένα µεγάλο
χρέος της τάξης των 4.000.000.000. Κι έχουµε και µια διαδικασία
όπου και ο αριθµός ο φετινός, σε σχέση µε τα περσινά, είναι
σαφώς βελτιωµένος.

Και πρέπει να σας πω ότι όλες οι αποζηµιώσεις που εκκρε-
µούσαν τα τελευταία χρόνια, τελειώνουν µε το τέλος του 2010.
Μέχρι τις 31 ∆εκεµβρίου θα πληρωθούν όλες οι αποζηµιώσεις.
Άρα, είµαστε σε µια πολύ καλύτερη µοίρα…

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΖΕΚΗΣ: Για τις τιµές των αγροτών θα πείτε τίποτα;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε συνά-

δελφε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΚΑΝ∆ΑΛΙ∆ΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανά-

πτυξης και Τροφίµων): …από αυτήν που ήταν τα προηγούµενα
χρόνια.

Τέλος, µιλήσατε για τις αρµοδιότητες του Υπουργείου. Εγώ
δεν είµαι τιµαριούχος στην Κυβέρνηση, ούτε νιώθω ότι είναι τι-
µάριο το Υπουργείο. Η πολιτική που ασκείται συνολικά από την
Κυβέρνηση, οφείλει να απαντά αποτελεσµατικά στα προβλήµατα
αυτά. Και πιστεύω ότι η διάταξη, η δοµή της και η λειτουργίας
της θα αποδείξουν στην πράξη –γιατί είναι πρόσφατη η αλλαγή
που λέτε- ότι µια χαρά θα τα καταφέρει το Υπουργείο Αγροτικής
Ανάπτυξης να είναι στην πρωτοπορία της κυβερνητικής πολιτι-
κής.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ποια πρωτοπορία; Αφού χάνει αρ-
µοδιότητες.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης.

Καλείται στο Βήµα η Βουλευτής Φθιώτιδας του ΠΑΣΟΚ κ.
Αντωνίου Αντωνία.

Κυρία Αντωνίου, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΤΟΝΙΑ ΑΝΤΩΝΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-

γισµό του 2011 δεν µοιάζει µε καµµία από αυτές που έχουν γίνει
στο παρελθόν. Ζούµε στη δίνη της µεγαλύτερης οικονοµικής κρί-
σης που έχει αντιµετωπίσει η χώρα µας στη µεταπολεµική πε-
ρίοδο. Πρόκειται για µία κρίση που ξεκίνησε ως κρίση του
διεθνούς χρηµατοπιστωτικού συστήµατος, αλλά εξελίχθηκε στη
συνέχεια σε δηµοσιονοµική κρίση για τα κράτη και σε κρίση για
το διεθνές πολιτικό σύστηµα.

Η κρίση αυτή είχε συγκεκριµένη πολιτική αφετηρία και ταυτό-
τητα, την ιδεολογία του ακραίου νεοφιλελευθερισµού, που ήθελε
τις αγορές να λειτουργούν ασύδοτα, χωρίς αρχές, χωρίς κανό-
νες, χωρίς έλεγχο.

Αυτό είχε σαν αποτέλεσµα να είναι σήµερα το διεθνές πολι-
τικό σύστηµα έρµαιο στους ανέµους και τις επιταγές των διε-
θνών αγορών, χωρίς την αναγκαία βούληση και αποφασιστι-
κότητα να αντιδράσει και να επιβάλει θεσµούς και κανόνες οικο-
νοµικής διακυβέρνησης.

Η διεθνής κρίση βρήκε την Ευρώπη σε φάση αδυναµίας. Οι
συντηρητικές δυνάµεις, που έχουν την πλειοψηφία, αντιδρούν
σθεναρά στη θεσµική και δηµοκρατική ολοκλήρωσή της. Και
φτάσαµε στο παράδοξο να υπάρχει κοινό νόµισµα, χωρίς να
υπάρχει κοινή οικονοµική πολιτική.

Αντί για την ιδέα της ευρωπαϊκής αλληλεγγύης, πρυτανεύουν
κοντόφθαλµοι εθνικοί εγωισµοί και επιµέρους στρατηγικές των
ισχυρότερων χωρών.

Αυτό το είδαµε και στη δική µας περίπτωση. Έπρεπε να φτά-
σει ο κόµπος στο χτένι, για να πειστούν κάποιοι εταίροι µας να
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συµφωνήσουν στο µηχανισµό διάσωσης. Το ίδιο έργο βλέπουµε
σήµερα να επαναλαµβάνεται µε τα θέµατα της επιµήκυνσης και
των ευρωοµολόγων.

Η κρίση, όµως, δεν βρήκε µόνο την Ευρώπη αντιµέτωπη µε τις
αντιφάσεις και τις αδυναµίες της. Βρήκε και την Ελλάδα ανοχύ-
ρωτη και αποδυναµωµένη.

Ασφαλώς, αγαπητοί συνάδελφοι, και υπάρχουν διαχρονικές
πολιτικές ευθύνες για την εξέλιξη του χρέους, για τα διαρθρω-
τικά προβλήµατα της οικονοµίας µας, για το µοντέλο ανάπτυξης
που ακολουθήθηκε στη Μεταπολίτευση και για τα φαινόµενα
σπατάλης, πελατειακού κράτους και κακής διαχείρισης του δη-
µοσίου χρήµατος.

Καµµία, όµως, κυβέρνηση στο παρελθόν δεν παρέδωσε τη
χώρα στα πρόθυρα της χρεοκοπίας και σε πλήρη, διεθνή, ανα-
ξιοπιστία, για να δραπετεύσει τελικά από την εξουσία, όπως
έκανε η κυβέρνηση του κ. Καραµανλή.

Η δηµοσιονοµική και οικονοµική κατάρρευση την εξαετία 2004
– 2009 ήταν ολοκληρωτική. Το δηµόσιο χρέος αυξήθηκε από
168.000.000.000 σε 298.000.000.000 ευρώ, 130.000.000.000
επάνω. Το έλλειµµα έφτασε από το 5,6% στο 15,4%, δέκα µονά-
δες πάνω. Ο ρυθµός ανάπτυξης έπεσε από το 6% στο -2,3%, 8,3
µονάδες κάτω. Η ανταγωνιστικότητα της χώρας µας κατρακύ-
λησε από την τριακοστή πέµπτη θέση στην κόσµο στην εβδοµη-
κοστή πρώτη, τριάντα έξι θέσεις κάτω.

Η σηµερινή ηγεσία της Νέας ∆ηµοκρατίας αντί να απολογηθεί
για όλα αυτά, αρνείται ότι υπήρξε καν έγκληµα και υποστηρίζει
ότι µπορεί να µηδενίσει το έλλειµµα µέσα σε δεκαοκτώ µήνες µε
τη µαγική συνταγή που διαθέτει, χωρίς να πονέσει κανένας. ∆εν
χρειάζεται, αγαπητοί συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, να πω τι συµπεράσµατα βγάζουν οι πολίτες από τέτοιες δη-
λώσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ που έχουν φτάσει τα πράγ-
µατα, το µεγάλο εθνικό µας στοίχηµα είναι να αποτρέψουµε τον
εφιάλτη της χρεοκοπίας. Η µάχη, όµως, που έχουµε να δώσουµε
δεν είναι µόνο απέναντι στον κακό µας εαυτό και στις λάθος επι-
λογές του παρελθόντος. Είναι η µάχη απέναντι στις επιδιώξεις
των διεθνών αγορών και των εξωθεσµικών κέντρων που θέλουν
σήµερα να επιβάλουν τη δική τους ατζέντα σε κράτη και κοινω-
νίες.

Η απαξίωση των πολιτικών θεσµών και η µείωση του ρόλου
τους, αποτελεί στρατηγική επιλογή και εργαλείο αυτών των δυ-
νάµεων, προκειµένου να εδραιώσουν το δικό τους ρόλο. Οι θε-
σµοί, όµως, της πολιτικής και της δηµοκρατίας, µε τις όποιες
αδυναµίες τους, αποτελούν σήµερα τη µοναδική ασπίδα προ-
στασίας που µπορεί να έχουν οι πολίτες -και ιδιαίτερα οι πιο αδύ-
ναµοι- σε ό,τι απειλεί τα δικαιώµατά τους και την κοινωνική
συνοχή.

Αυτή η ασπίδα, βέβαια, για να είναι αποτελεσµατική έχει ως
προϋπόθεση ισχυρούς πολιτικούς θεσµούς, ισχυρά κόµµατα,
ισχυρά συνδικάτα, ισχυρό Κοινοβούλιο κι όχι το κάψιµο της Βου-
λής, όπως ζητάει ένα ακραίο σύνθηµα τυφλής διαµαρτυρίας.

Αγαπητοί συνάδελφοι, µπορεί να είναι ακραίο, αλλά δεν είναι
πρωτόγνωρο. Το κάψιµο της γερµανικής βουλής το 1933 όρισε
και το πέρασµα στη ναζιστική δικτατορία.

Σήµερα, στη χώρα µας δεν υπάρχει ο κίνδυνος επιβολής δι-
κτατορικών λύσεων. Η αποτροπή, όµως, της οικονοµικής χρεο-
κοπίας και των συνεπειών της για την κοινωνία, που είναι το
ζητούµενο, συνδέεται άρρηκτα µε την αποτροπή χρεοκοπίας της
ίδιας της δηµοκρατίας.

Η ευθύνη και για τα δύο αφορά ολόκληρο το πολιτικό µας σύ-
στηµα, όλες τις ηγεσίες και όχι µόνο την Κυβέρνηση, αφορά τη
Βουλή και τα κόµµατα, την αυτοδιοίκηση, τα συνδικάτα, τα Μέσα
Ενηµέρωσης, τους φορείς εκπροσώπησης των πολιτών, τα κοι-
νωνικά κινήµατα, ακόµα και τους bloggers του διαδικτύου. Γι’
αυτό οι πολίτες σ’ αυτήν την κρίσιµη φάση για τη χώρα θα πρέ-
πει να συµµετέχουν ενεργά και όχι να αδιαφορούν και να απέ-
χουν.

Σήµερα δεν µπορούµε να συζητάµε µε τους πολιτικούς όρους
που ζήσαµε στο παρελθόν. Σήµερα συζητάµε υπό το καθεστώς
των σκληρών όρων που µας έχουν επιβάλει οι δανειστές µας.
Αυτό οδήγησε, ώστε ο φετινός προϋπολογισµός να είναι ένας

υποχρεωτικός προϋπολογισµός, που χρειάζεται µεγάλη προ-
σοχή και αυστηρή συνέπεια στην υλοποίηση του.

Το 2010 είναι η χρονιά που η Κυβέρνηση θα πρέπει να πετύχει
στα δύσκολα, κύριοι Υπουργοί, στην καταπολέµηση της φορο-
διαφυγής, στη δραστική µείωση φαρµακευτικής δαπάνης και της
σπατάλης στο χώρο της υγείας, στην περαιτέρω περιστολή των
καταναλωτικών δαπανών στο δηµόσιο τοµέα, στην απαλλαγή των
Ελλήνων φορολογούµενων από τα ελλείµµατα των ∆ΕΚΟ, στις
αναγκαίες διαρθρωτικές αλλαγές που δεν έγιναν για δεκαετίες
στην Ελλάδα, µε πραγµατικό, ουσιαστικό διάλογο, όµως, µε τον
κόσµο της εργασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να γίνουν όλα αυτά χρειά-
ζεται οι πολίτες να δουν και να πιστέψουν πρώτον, στην ορθό-
τητα των µέτρων και δεύτερον, στη δίκαιη και αναλογική
κατανοµή των βαρών.

Το πολιτικό σύστηµα από την πλευρά του θα πρέπει να κάνει
την αυστηρή αυτοκριτική του µε έργα και όχι µε λόγια. Και αυτό
επειδή οι πολίτες γνωρίζουν ότι ποτέ δεν ήταν όλοι στο ίδιο πάρτι
καλεσµένοι και επειδή ποτέ δεν τα έτρωγαν όλοι µαζί. Γι’ αυτό
απαιτούν ο λογαριασµός να πάει στη σωστή διεύθυνση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο λαός µας δεν ήταν ποτέ φυ-
γόπονος. Το στοίχηµα, όµως, σήµερα δεν είναι για το λαό, είναι
για τις ηγεσίες του. Γι’ αυτό το ξεπέρασµα της κρίσης είναι ιστο-
ρικό χρέος όλων µας απέναντι στις ανάγκες των πολιτών και της
Ελλάδος.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Τόνια Αντωνίου, Βουλευτή ΠΑΣΟΚ Φθιώτιδας.

Καλώ στο Βήµα τη Βουλευτή ΠΑΣΟΚ Φθιώτιδας και πρώην
Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης την κ. Μπατζελή Αικατερίνη.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Αγαπητοί συνάδελφοι, το 2011 είναι µια ιδιαίτερα δύσκολη

χρονιά για την Ελλάδα. Μια χρονιά µε δύσκολες αποφάσεις,
αλλά και µια χρονιά αφετηρία για έξοδο από την κρίση.

Ο προϋπολογισµός του 2011 στην ουσία καταγράφει τις πολι-
τικές της Κυβέρνησης για συνέχιση της προσπάθειας µε σκοπό
τη σταθεροποίηση των δηµόσιων οικονοµικών και τη δηµιουργία
των προϋποθέσεων για βελτίωση της ανταγωνιστικότητας της οι-
κονοµίας. Καταγράφει µε αρκετή σαφήνεια το κόστος που κα-
λούµαστε όλοι να πληρώσουµε ως αντιστάθµισµα της αδρά-
νειας, της αµεριµνησίας και της ανευθυνότητας του παρελθό-
ντος.

Η Αξιωµατική Αντιπολίτευση πρέπει να σταµατήσει τις γραφι-
κότητες και την καταγραφή του αριθµού πρωτοκόλλου των, σύµ-
φωνα µε την ίδια, λαθών της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ. Άλλωστε
ούτε την ίδια ωφελεί, το αντίθετο µάλιστα. Συµβάλλει στην ενί-
σχυση της εσωστρέφειας της και στην επιβεβαίωση για µια
ακόµη φορά ότι δεν µπορεί να απεγκλωβιστεί από τα χαρακτη-
ριστικά της λαϊκής ∆εξιάς και της ένταξής της στην ευρωπαϊκή
∆εξιά και τα ευρωπαϊκά συντηρητικά κόµµατα. Εξ ου άλλωστε
και τα µαθήµατα της πολιτικής ορθοφωνίας που παραδίδονται
στον κ. Σαµαρά, όταν επισκέπτεται τις Βρυξέλλες.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πρέπει να τολµήσουµε, να σκεφτούµε
και να δράσουµε διαφορετικά. Απαιτείται σύγκλιση απόψεων,
κοινωνική δράση, πολιτικός διάλογος, ακόµα και συναίνεση για
τις µεγάλες διαρθρωτικές αλλαγές που πρέπει να γίνουν στην
εθνική µας οικονοµία. Φυσικά ο όρος, η πρακτική του διαλόγου
αυτού να τροµάζει το ελληνικό Κοινοβούλιο και τα πολιτικά κόµ-
µατα για διαφορετικούς λόγους. Αυτά, όµως, είναι ζητήµατα τα
οποία πρέπει να τα λύσουµε και να αντιµετωπίσουµε κατ’ αρχάς
µε την ίδια την κοινωνία.

Οι αλλαγές που πρέπει να γίνουν θα περάσουν -και περνάν-
µέσα σ’ ένα ασφυκτικό εσωτερικό και διεθνές οικονοµικό περι-
βάλλον, σ’ ένα περιβάλλον ύφεσης, ανεργίας και συρρίκνωσης
των εισοδηµάτων γενικά στην Ευρώπη, αλλά και στο διεθνή
χώρο, σ’ ένα περιβάλλον όπου ο Πρωθυπουργός δίνει τη δική
του εθνική µάχη. Γνωρίζουµε ότι µετά από αυτήν την έντονη δια-
µάχη πολιτική, ιδεολογική, κοινωνική θα φτιαχτεί µια νέα Ευρω-
παϊκή Ένωση µε νέες πολιτικές, νέα εργαλεία και νέα χρηµατο-
δοτικά όργανα.
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Η ενίσχυση των πόρων του ευρωπαϊκού µηχανισµού στήριξης,
το ευρωοµόλογο, οι νέοι ίδιοι πόροι στήριξης του κοινοτικού
προϋπολογισµού θα επαναπροσδιορίσουν τη νέα Ευρώπη, τη
συµµετοχή της στο παγκόσµιο γίγνεσθαι, την εξυγίανση της αγο-
ράς, αλλά και τη διασφάλιση της δηµοκρατίας σε παγκόσµιο επί-
πεδο.

Στο πλαίσιο αυτό ο νέος προϋπολογισµός αποτελεί µέρος των
αλλαγών αυτών που γίνονται σταδιακά σε εθνικό, ευρωπαϊκό και
διεθνές επίπεδο, επιδιώκοντας να διασφαλίσει τη δηµοσιονοµική
σταθερότητα και ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας. Αυτά είναι
θετικά ζητήµατα, µε τα οποία µεθοδικά ασχολείται το Υπουργείο
Οικονοµικών µε την ανασυγκρότηση των εισπρακτικών και ελε-
γκτικών µηχανισµών.

Το φορολογικό σύστηµα πρέπει να εγγυάται τους απαραίτη-
τους πόρους για τη δηµιουργία ενός συστήµατος κοινωνικών πα-
ροχών που θα διασφαλίζουν σε µόνιµη βάση ένα επίπεδο
διαβίωσης δίκαιο για όλους. Στο πλαίσιο της απλοποίησης και
διαφάνειας µπορεί να γίνεται ταυτόχρονη είσπραξη των φορο-
λογικών εσόδων µε τις ασφαλιστικές εισφορές. Αυτό το ζήτηµα
είναι σκόπιµο και συζητιέται µε τους αρµόδιους ασφαλιστικούς
οργανισµούς.

Οι οριζόντιες περικοπές δαπανών εκτιµάται ότι πλέον θα απο-
τελέσουν παρελθόν, διότι πέρα της κοινωνικής τους διάστασης,
επιβαρύνουν το ίδιο το δηµόσιο, όπως µε τη µείωση των ει-
σπράξεων υπέρ του δηµοσίου, των ασφαλιστικών εισφορών και
άλλων. Προετοιµάζεται προς αυτήν την κατεύθυνση η οικονοµική
αναδιάρθρωση και αυτό διαφαίνεται πλήρως µε το πρόγραµµα
οικονοµικής πολιτικής που παρουσιάστηκε από τον ίδιο τον
Υπουργό Οικονοµικών στις 16 ∆εκεµβρίου του 2010.

Με την αναµενόµενη εσωτερική αναδιάρθρωση του δηµοσίου
οι εισοδηµατικές πολιτικές θα είναι πλέον αναλογικές και δίκαιες.
Η αύξηση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων, η οποία
σήµερα δεν είναι εφικτή, θα έχει µέγιστο όφελος για τις επιχει-
ρήσεις, τους εργαζόµενους και την ίδια την εθνική οικονοµία. Η
σταδιακή µείωση του εµπορικού ελλείµµατος αποτελεί, µαζί µε
το χρέος, τη δοµική αδυναµία της οικονοµίας µας.

Η Κυβέρνηση αυτό το γνωρίζει και έχει προχωρήσει στην ενερ-
γοποίηση του ΕΣΠΑ και σύντοµα και στην ψήφιση του νέου επεν-
δυτικού νόµου. Είναι δύο αναπτυξιακές παράλληλες και
συµπληρωµατικές πολιτικές, οι οποίες θα βγάλουν τη χώρα από
το βάλτο του 4% της ύφεσης και θα την οδηγήσουν σταθερά στο
δρόµο της ανάπτυξης και της απασχόλησης.

Στην πορεία αυτή ίσως είναι σκόπιµο να εξεταστούν όλες οι
µορφές ευελιξίας χρηµατοδότησης που παρέχονται από τη λει-
τουργία των διαρθρωτικών ταµείων και των κρατικών ενισχύ-
σεων. Η επαναδιαπραγµάτευση της εθνικής συµµετοχής, ύψους
περίπου 3,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, στην υλοποίηση ήδη ενταγ-
µένων και ώριµων έργων στο πλαίσιο του ΕΣΠΑ από το 2010 είναι
πιθανώς χρονικά πολύ ώριµη.

Απαιτείται, όµως, µια συνολική επαναδιαπραγµάτευση, όταν
µάλιστα αναµένεται το 2012 και το 2013 να έχει ήδη προχωρήσει
το θέµα της επιµήκυνσης εξόφλησης του δανείου, η ολοκλή-
ρωση του µηχανισµού στήριξης, η υλοποίηση του ευρωοµολό-
γου, αλλά και οι συζητήσεις για τις δηµοσιονοµικές προοπτικές
της Ευρώπης.

Η ανταγωνιστικότητα αποτελεί το σηµαντικό κοµµάτι αυτής
της πολιτικής. Οι ελληνικές επιχειρήσεις, πέρα των µεγάλων αλ-
λαγών, χρειάζονται απλά µέτρα, τα οποία µειώνουν τις επισφά-
λειες, όπως την άµεση εξόφληση των οφειλών του κράτους από
τις επιχειρήσεις και µάλιστα σε επιχειρήσεις που ήταν ενταγµέ-
νες σε προγράµµατα.

Ήδη, στην Περιφέρεια Στερεάς Ελλάδος, στην περιφέρειά
µου, πολλές επιχειρήσεις αναµένουν την εκταµίευση αντίστοιχων
πληρωµών. Επίσης, την εξασφάλιση µικροδανείων για την κά-
λυψη πληρωµής τιµολογίων, ώστε να αποφευχθεί το επιχειρη-
µατικό ντόµινο καταρρεύσεων.

Φυσικά, θα πρέπει να τονιστεί ότι δεν έχουν επιβαρύνει όλοι
οι τοµείς το έλλειµµα της χώρας. Χαρακτηριστικό παράδειγµα
είναι ο αγροτικός τοµέας, ο οποίος λαµβάνει από το 2003 έως
το 2010 την ίδια εθνική και κοινοτική αρωγή.

Από την άλλη πλευρά, ξέρουµε ότι οι απορροφήσεις από τις

κοινοτικές επιδοτήσεις ενισχύουν το 40% του εισοδήµατος, γε-
γονός που αποδεικνύει ότι οι δηµόσιες επενδύσεις τόσο από τα
µεγάλα διαρθρωτικά προγράµµατα όσο και από το ίδιο το Πρό-
γραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων θα πρέπει να ενισχυθούν.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ ολοκληρώστε.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΠΑΤΖΕΛΗ: Κλείνοντας –και ευχαριστώ, κυρία

Πρόεδρε- ως Βουλευτής Φθιώτιδας θα ήθελα να επισηµάνω
πέντε βασικές αναπτυξιακές δράσεις, οι οποίες είναι κοµβικής
σηµασίας για το νοµό µου:

Εκµετάλλευση των ιαµατικών πηγών που πρέπει στο πλαίσιο
της νέας πολιτικής επενδύσεων να αποδεσµευθούν από τα Ελ-
ληνικά Τουριστικά Ακίνητα, µια πολιτική που καθυστερεί ιδιαί-
τερα, και να αναζητηθούν επενδυτές για τη δηµιουργία νέων
σύγχρονων τουριστικών µονάδων. Ένταξη του Νοµού Φθιώτιδας
µε επίκεντρο την Ανθήλη και τα Καµένα Βούρλα στο σχέδιο εκ-
µετάλλευσης των γεωθερµικών πεδίων. Ανάπτυξη του λιµανιού
της Στυλίδας και κατασκευή του ολοκληρωµένου προγράµµατος
Σµοκόβου.

Αγαπητοί συνάδελφοι, για τους παραπάνω λόγους υπερψη-
φίζω τον προϋπολογισµό του 2011.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Μπατζελή.

Καλώ στο Βήµα την Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας στο
Νοµό Σερρών κ. Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά.

Οι κυρίες έχουν σηµαντική και ουσιαστική παρουσία στο Κοι-
νοβούλιο.

ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Και ωραία παρουσία.
ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ – ΤΣΑΡΟΥΧΑ: Ευχαριστώ, κύριε συνάδελφε.
Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτήν την

εξαιρετικά δύσκολη οικονοµική περίοδο και σ’ αυτήν τη συζή-
τηση του προϋπολογισµού του 2011 επιβάλλεται να ξεπερά-
σουµε τις κοµµατικές µας προσεγγίσεις και να τοποθετηθούµε,
όπως το Σύνταγµα ορίζει, ως εκπρόσωποι του έθνους. Πάνω από
τη συλλογική µας πολιτική ευθύνη υπάρχει και η ατοµική ευθύνη,
στο όνοµα της οποίας σήµερα τοποθετούµαι.

Οι πιο πολλοί Βουλευτές, κύριοι συνάδελφοι, και µάλιστα όσοι
υπηρετήσαµε και από τη θέση του κυβερνητικού Βουλευτή, πρέ-
πει να επαναφέρουµε στη µνήµη µας ό,τι έχουµε υποστηρίξει
κατά καιρούς, να δικαιολογήσουµε τα αδικαιολόγητα. Ευθυνό-
µαστε για όσα είπαµε και όσα πράξαµε, αλλά κυρίως γι’ αυτά
που παραλείψαµε να πούµε και να πράξουµε άλλοι λιγότερο και
άλλοι περισσότερο –µιας και κυβέρνησαν τη χώρα για πάνω από
είκοσι χρόνια- και βέβαια εκείνοι που λειτουργούν ως κόµµατα
διαµαρτυρίας και οπαδοί της πλήρους άρνησης.

Οι ευθύνες µας, λοιπόν, ξεκινούν από το γεγονός ότι όλοι µας
δηµιουργήσαµε µία χώρα πνιγµένη στα δηµόσια ελλείµµατα, στο
εξωτερικό χρέος, στην ακρίβεια, στη χαµηλή ανταγωνιστικότητα,
στην ανεργία και κατά την εκτίµησή µου γιατί δεν καθοδηγήσαµε
τους πολίτες µε τη στάση µας, γιατί δεν τιµήσαµε τον αξιακό κώ-
δικα που κληρονοµήσαµε.

Η πατρίδα µας σήµερα δεν δανείζεται µόνο για να πληρώσει το
χρέος της, αλλά και για να καλύψει τις τρέχουσες υποχρεώσεις
της. Αυτό σηµαίνει ότι έχουµε µπροστά µας αδιέξοδο. ∆εν είναι
δυνατόν να επιβιώσουµε έτσι. Το χρέος µεγαλώνει, η παραγω-
γική µας υποδοµή συρρικνώνεται. Αυτό υποκρύπτει ένα διαχρο-
νικά υδροκέφαλο, αναποτελεσµατικό και διεφθαρµένο κράτος.

Μοναδική διέξοδος είναι να µειώσουµε παράλληλα τα έξοδά
µας, να ψαλιδίσουµε τις δηµόσιες δαπάνες µε ταυτόχρονη αύ-
ξηση της παραγωγής πλούτου, να επιδιώξουµε µία νέου τύπου
ανάπτυξη σε παραγωγικές επενδύσεις που θα αποδίδουν µεγα-
λύτερη εθνική προστιθέµενη αξία και απασχόληση. Χρειάζεται
βέβαια ένα πλέγµα µεγάλων και δύσκολων αποφάσεων, ικανών
όµως να ανατρέψουν όλα εκείνα τα δεδοµένα που περιορίζουν,
αποπροσανατολίζουν και νοθεύουν την οικονοµική δραστηριό-
τητα, µε όλες εκείνες τις κοινωνικές συναινέσεις, στη βάση ενός
λεπτοµερούς και µακροχρόνιου σχεδίου ανάπτυξης και οικονο-
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µικής εξωστρέφειας της χώρας µας. Πολλοί το ονοµάζουν «το
δικό µας» αναπτυξιακό µνηµόνιο.

Στην προοπτική αυτή αντιστέκεται µε σφοδρότητα µέρος του
βολεµένου πολιτικού και οικονοµικού συστήµατος, αλλά και της
κοινωνίας. Αγωνιούν βέβαια οι πολίτες που δυσκολεύονται να πι-
στέψουν ότι έχουµε τη γνώση, αλλά και τη θέληση να ανατρέ-
ψουµε τα πράγµατα. Στη βεβαιωµένη ευθύνη µας, ας
προσθέσουµε και την ανευθυνότητα εκείνων που µε την ψήφο
τους έφεραν κυβερνήσεις στην εξουσία πιστεύοντας στις ανε-
δαφικές τους υποσχέσεις.

Κρίσιµο ζήτηµα είναι η ανάκτηση της χαµένης εθνικής υπερη-
φάνειας και η εκ νέου απόκτηση της ατοµικής µας αυτοπεποί-
θησης. Η πατρίδα µας συνδέθηκε µε διαφθορά, άκοπη
καλοπέραση και επιβίωση σε βάρος των κόπων άλλων. Τσαλα-
κώθηκε η εικόνα της χώρας και του λαού µας.

Επιχαίρουµε γιατί µπήκαµε σε µηχανισµό δήθεν σωτηρίας,
γιατί έγινε υπερδεκαετής η υποχρέωση αποπληρωµής. Ο κ. Πα-
πανδρέου δηλώνει ότι αν δεν ήταν Πρωθυπουργός, θα βρισκόταν
ο ίδιος και πολλοί Υπουργοί του στους δρόµους. Έλεος, κύριοι
συνάδελφοι! Κρινόµαστε, κύριοι της Κυβέρνησης και εσείς γι’
αυτά που ως κατεπείγοντα ψηφίζετε στη Βουλή και εµείς για την
ποιότητα της αντιπολίτευσης που ασκούµε.

Στο όνοµα όλων των προηγούµενων γενιών που έδωσαν και τη
ζωή τους για την ελευθερία της πατρίδας, αλλά και στο όνοµα
των παιδιών και των εγγονιών µας έχουµε την ιστορική ευθύνη,
όσοι πιστεύουµε στην Ελλάδα, να σταµατήσουµε τον κατήφορο
του λαϊκισµού, να βάλουµε τις προτεραιότητές µας και να ξανα-
συνεννοηθούµε οι πολιτικές δυνάµεις σε νέα επίπεδα συναίνε-
σης, όχι βέβαια λευκών επιταγών που θα ισοδυναµούν µε
καταστροφή της ελπίδας και της χώρας µας, αλλά να προχωρή-
σουµε σε στρατηγικές συµφωνίες, όπου δεν θα ανατρέπονται,
από ευκαιριακά εκλογικά αποτελέσµατα, µεγάλα ζητήµατα όπως
η παιδεία, η οικονοµία, το δηµογραφικό.

Τη συναίνεση ούτε την αξίζετε ούτε τη δικαιούστε, κύριοι του
ΠΑΣΟΚ. Την έχει, όµως, ανάγκη η πατρίδα µας. Αυτή είναι υπεύ-
θυνη στάση Αντιπολίτευσης για να µπορεί να ξαναγεννηθεί η ελ-
πίδα. Μας κατηγορείτε για λαϊκισµό και ανευθυνότητα –µα,
ψηφίσαµε τριάντα πέντε νοµοσχέδια- και ότι αποφεύγουµε να
αναλάβουµε τις ευθύνες µας. Ψηφίσαµε το ασφαλιστικό, τον
ΟΣΕ, τις µειώσεις στις ∆ΕΚΟ, όταν µάλιστα δικοί σας Βουλευτές
ζητούν να ψηφίσουν κατά συνείδηση.

Είναι λαϊκισµός να υποστηρίζεις ότι ο κόσµος δεν αντέχει άλλη
φορολογική λαίλαπα, ότι πρέπει να ληφθούν µέτρα τόνωσης της
εσωτερικής ζήτησης; Είναι λαϊκισµός να αναδεικνύεις ότι Υπουρ-
γοί αποδεικνύουν µε τις πράξεις τους την άγνοιά τους για τους
όρους του µνηµονίου που κλήθηκαν να ψηφίσουν την άνοιξη; Εί-
µαστε λαϊκιστές, όταν ζητάµε µία στοιχειωδώς σοβαρή απάντηση
γιατί η Κυβέρνηση συνυπέγραψε και αποδέχτηκε τη βίαιη µείωση
των µισθών και συντάξεων στον ιδιωτικό τοµέα, όταν γνωρίζουµε
ότι η κρίση είναι κρίση χρέους στο δηµόσιο τοµέα;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξέρετε γιατί η Νέα ∆ηµοκρατία
θα γίνει αύριο καλύτερη κυβέρνηση και ο Αντώνης Σαµαράς κα-
λύτερος Πρωθυπουργός; ∆ιότι απλά σήµερα είναι καλύτερος Αρ-
χηγός Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και η Νέα ∆ηµοκρατία
σύσσωµη κινείται σ’ αυτήν την κατεύθυνση αξιοπιστίας.

Σκέφτεστε, κύριοι συνάδελφοι, τι θα γινόταν αν η Νέα ∆ηµο-
κρατία έπαιρνε τα µέτρα αυτά που παίρνει σήµερα το ΠΑΣΟΚ;
Το φαντάζεστε; Ξέρουµε ότι είναι δύσκολο να πεις σ’ ένα λαό
που έχει µάθει να ζει µε δανεικά και επιδοτήσεις να επιδιώξει ένα
άλλο κοινωνικό µοντέλο, όπου τον περιµένει η σκληρή προσπά-
θεια, η εργασία και η ανταγωνιστικότητα.

Οι αρχαίοι µας πρόγονοι δίδαξαν πως η τύχη των εθνών εξαρ-
τάται από την εκπαίδευση των νέων και η ενότητα ενός λαού πρέ-
πει να επιδιώκεται µε την παιδεία. Η κρίση που βιώνουµε είναι
οικονοµική, αλλά κυρίως αξιακή. Οι έννοιες της ελευθερίας, της
δηµοκρατίας παρεξηγήθηκαν και εξισώθηκαν µε την ασυδοσία.
Εξαφανίστηκε η αξιοκρατία. Ο Έλληνας βυθίστηκε στην πολυ-
θρόνα του χάνοντας το δυναµισµό, τη φαντασία και την ανθρω-
πιά του. Για χρόνια οδηγήσαµε τα παιδιά µας στο µαρτύριο της
παπαγαλίας και στην αφασία της δηµοσιοϋπαλληλίας. Επιτρέ-
ψαµε ως πνευµατικός και πολιτικός κόσµος να πορευόµαστε

χωρίς αξίες, πρότυπα και στόχους, επιβραβεύοντας την ήσσονα
προσπάθεια, την αναβλητικότητα. Φτάσαµε στο σηµείο να ντρε-
πόµαστε να κάνουµε το σταυρό µας, να µιλάµε για πατρίδα, για
έθνος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εµείς λέµε «φτάνει ως εδώ». Η
επόµενη Βουλή είναι αναθεωρητική. Οι Βουλευτές µπορούν να
µειωθούν στους διακόσιους, να καταργηθεί κάθε µορφή ποινι-
κής αµνησίας και ασυλίας, ακόµα και µε ανώτατη θητεία του αι-
ρετού µέλους, µε αποτελεσµατικό σύστηµα εκτελεστικής,
νοµοθετικής και δικαστικής εξουσίας.

Σε καµµία περίπτωση δεν θα αφήσουµε την ελπίδα να πεθάνει.
Με το παράδειγµά µας ας οδηγήσουµε τις εξελίξεις. Πρέπει να
αποφασίσουµε ότι θέλουµε να βγάλουµε τη χώρα από την πα-
ρακµή. Στο όνοµα της υπερηφάνειας, της νοικοκυροσύνης και
του ελληνικού φιλότιµου δεν θα αφήσουµε την ελπίδα να πεθά-
νει. Σήµερα ας σταθούµε στο διπλανό µας που έχει την ανάγκη
µας. Μπορούµε να πάρουµε πίσω την πατρίδα µας µε αλληλεγ-
γύη, κουράγιο και ελπίδα.

Με τις σκέψεις αυτές, κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, καταψηφίζω τον προϋπολογισµό, γιατί πιστεύω ότι µε τις
προτάσεις του καµµία ελπίδα δεν µπορεί να εµφυσήσει στον Έλ-
ληνα πολίτη.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε την κ.
Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά.

Παρακαλώ να λάβει το λόγο ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο
Νοµό Καρδίτσης κ. Νικόλαος Σαλαγιάννης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα
λίγα λεπτά που διαθέτω δεν θα τα σπαταλήσω να µιλήσω για το
παρελθόν, πώς φτάσαµε ως εδώ, ούτε για τα στοιχεία του προ-
ϋπολογισµού, που νοµίζω, ότι µε εξαιρετικό τρόπο τα ανέπτυξε
εχθές ο εισηγητής µας και οι Υπουργοί και οι αγαπητοί συνά-
δελφοι. Θα τα αξιοποιήσω όµως, για να φωτίσω από τη δική µου
πλευρά, την προσωπική µου άποψη, για τα πράγµατα.

∆εν υπάρχει, λοιπόν, αµφιβολία ότι έχουµε µπει σε µία οδυ-
νηρή περιπέτεια, µε τεράστιο κοινωνικό κόστος στη χώρα. Το
ερώτηµα είναι πώς θα βγούµε από αυτήν, πότε θα βγούµε από
αυτήν και µε ποιο κόστος θα βγούµε από αυτήν; Είναι επίσης
σαφές, ξεκάθαρο πια, ότι δεν φτάνουν αυτά, που θα κάνουµε
εµείς. ∆εν φτάνουν, όσο καλά κι αν τα κάνουµε. Είναι κρίσιµη η
παράµετρος, το πώς θα κινηθεί η κοινότητα. ∆εν µιλάω γι αυτό,
τα είπαν οι συνάδελφοι, τα είπε ο Πρωθυπουργός. Θέλω µόνο
να υπογραµµίσω, ότι έχουµε ένα πλεονέκτηµα, το ότι ο σηµερι-
νός Πρωθυπουργός, ο Γιώργος Παπανδρέου κινείται µε άνεση,
κινείται µε κύρος και µε αξιοπιστία και στον ευρωπαϊκό και στο
διεθνή χώρο. Και αυτό είναι πλεονέκτηµα για τη χώρα, σε αυτήν
την κρίσιµη φάση που βρισκόµαστε. Οφείλουµε να το αναγνωρί-
σουµε.

Θα µπω µόνο στα εσωτερικά µας. Είµαι πεπεισµένος προσω-
πικά, ότι δεν υπάρχει περίπτωση να βγει η χώρα από τα αδιέ-
ξοδα, χωρίς τους ανθρώπους της. Η βασικότερη παράµετρος
είναι οι άνθρωποι της. Και για να µπορέσουν οι άνθρωποί της, οι
πολίτες, το πιο δηµιουργικό κοµµάτι να ενστερνιστούν τις πολι-
τικές, να εµψυχωθούν, να κινητοποιηθούν, να µπουν ενεργά στην
υποστήριξη των νέων πολιτικών, θα πρέπει να δηµιουργήσουµε
προσδοκία, ελπίδα, προοπτική. Το µεγαλύτερο έλλειµµα σήµερα
στην κοινωνία, είναι το έλλειµµα προσδοκίας. Και αυτό είναι ζή-
τηµα όχι µόνο ψυχολογίας, ζήτηµα κοινωνικό, είναι κατ’ εξοχήν
οικονοµικό και αναπτυξιακό µέγεθος. Αλλά πώς χτίζεται η ελπίδα
και η προοπτική;

Πρώτον, αν η κοινωνία νιώθει ότι η πολιτική της ηγεσία έχει
ένα συνολικό σχέδιο, ξέρει πού πάει, ξέρει τα βήµατα, ξέρει τις
πρωτοβουλίες και ξέρει και το κόστος που θα υποστεί και η ίδια.
Να ξέρει δηλαδή πού πάµε. Να µη νιώθει ότι πάµε από το κακό
στο χειρότερο, από τα δύσκολα στα δυσκολότερα και να µην έχει
τέλος αυτή η υπόθεση. Αυτό είναι ένα µείζον θέµα.

Εµείς στο ΠΑΣΟΚ κάναµε ένα λάθος. Ενώ είχαµε στο πρό-
γραµµά µας επαναστατικές, σαρωτικές αλλαγές στο κράτος,
στην παιδεία, στην υγεία, στο ασφαλιστικό, που το είχε ανάγκη
η κοινωνία, που το λέγαµε χρόνια ολόκληρα -εγώ από το 2000
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τα έλεγα αυτά- ενώ ήταν στο πρόγραµµά µας αυτή η µεγάλη ει-
ρηνική επανάσταση, δεν το προβάλαµε αυτό ως πρωτοβουλία
µας. Συνδέθηκε µε το µνηµόνιο. Έγιναν ασφαλώς οι αλλαγές πιο
επώδυνες, αλλά συνδέθηκαν και µε οδυνηρά µέτρα του µνηµο-
νίου και έτσι η κοινωνία θεωρεί ότι όλα αυτά µας επιβάλλονται.
Φοβήθηκε, στριµώχθηκε και είναι σε απαισιοδοξία. Σαρώνει ο
φόβος και η απαισιοδοξία την κοινωνία σήµερα. Ήταν λάθος µας
αυτό. Έπρεπε να πούµε: «Αυτά είναι δικό µας θέµα, αυτό είναι το
σχέδιο µας για το µέλλον και καλείται η κοινωνία να υπερασπιστεί
αυτά τα θέµατα». Αυτό ήταν το λάθος µας. Επειγόντως, λοιπόν,
να πείσουµε ότι υπάρχει σχέδιο συγκροτηµένο, µε χρονοδιά-
γραµµα και µε στόχους.

∆εύτερον, πώς χτίζεται η προοπτική; Με την εµπιστοσύνη, µε
την αξιοπιστία! Να πούµε στην κοινωνία ότι αυτά είναι τα µέτρα
και να το χρονοδιάγραµµά τους, να ξέρει τι περιµένει. ∆εν µπο-
ρεί να της δίνουµε χαστούκια από την µια µέρα στην άλλη και
από το ένα στον άλλο και να µην έχει τέλος. Πώς χτίζεται η εµπι-
στοσύνη, πώς χτίζεται η φερεγγυότητα, πώς χτίζεται η ελπίδα
στον κόσµο; Έτσι χτίζεται! Να µην κάνουµε τα ίδια λάθη, να ξέρει
η κοινωνία, να λέµε την αλήθεια στην κοινωνία, να είµαστε ειλι-
κρινείς απέναντι της.

Τρίτο θέµα, πως χτίζεται η εµπιστοσύνη; Με την αίσθηση δι-
καίου! Να νιώθει η κοινωνία ότι πληρώνουν όλοι, ανάλογα µε την
αντοχή τους. Σήµερα δεν το νιώθει αυτό. Και µάλιστα νιώθει ότι
δεν υπάρχει δικαιοσύνη, ότι δεν υπάρχει κράτος δικαίου, δεν
πληρώνει κανένας. Μπορεί να κάνει ο καθένας οτιδήποτε, να λε-
ηλατήσει, να κλέψει, να παρανοµήσει. ∆εν πληρώνει κανένας. Κα-
νένας!

Από εκεί και πέρα, όµως, υπάρχουν πολιτικές που µέχρι σή-
µερα αφήνουν την αίσθηση στην κοινωνία, ότι η κοινωνία µονό-
παντα υφίσταται τα βάρη, το πιό αδύναµο κοµµάτι της. Θα σας
πω ένα παράδειγµα. Ενώ κόβουµε µισθούς και συντάξεις, που
είναι οδυνηρό µέτρο και για την κοινωνία και για την οικονοµία
και για την ανάπτυξη, αφήνουµε τους φοροφυγάδες απείρα-
χτους! Και να καταλάβω ότι πήραµε ένα κράτος ξεχαρβαλωµένο,
να το κατανοήσω. ∆εκαπέντε µήνες µετά, µπορούµε να ισχυρι-
ζόµαστε το ίδιο;

Ένα µικρό παράδειγµα. Λέει η Τράπεζα της Ελλάδος, ότι αυτή
τη χρονιά, που είµαστε σε «πόλεµο», που λέει ο Πρόεδρος, κά-
ποιοι πήραν τα λεφτά τους και τα πήγαν στο εξωτερικό, 27 δισε-
κατοµµύρια, 35 κατά άλλους. Για να καταλάβει η κοινωνία, µιλάµε
για 10-15 τρισεκατοµµύρια δραχµές µε το παλιό νόµισµα. Γι’
αυτό µιλάµε. Ξέρουµε τα ονόµατα τους; Τα ξέρουµε! Μα, γιατί
δεν φτιάξαµε µία επιτροπή να δούµε ποιος είναι αυτός ο καθέ-
νας, που είναι το «πόθεν έσχες» τους, πώς τα έχουν τα λεφτά,
πού τα βρήκαν τα λεφτά; Θα δώσουµε αµνηστία, ηθική και πολι-
τική; Ή θα τους αφήσουµε µετά από τρία χρόνια να φέρουν τα
λεφτά µέσα και να αγοράσουν τις περιουσίες και τις επιχειρή-
σεις και τα σπίτια µας, όσων έχουν χρεοκοπήσει; Λάθος µέγα!

∆εύτερον, οι τράπεζες και οι τραπεζίτες και οι µέτοχοι δεν θα
βάλουν τίποτα από την τσέπη τους; ∆εν θα πρέπει να κάνουν αύ-
ξηση του µετοχικού κεφαλαίου τους; ∆ώσαµε και εµείς εγγυή-
σεις είκοσι πέντε δισ. και η Νέα ∆ηµοκρατία είκοσι πέντε δισ. και
αυτές έχουν στραγγίξει την αγορά. Για να πάρεις δάνειο είτε ως
επιχείρηση είτε ως επαγγελµατίας είτε ως πολίτης, χρειάζεται να
βάλεις υποθήκες τα µάρµαρα του Παρθενώνα. Αυτό θα το συνε-
χίσουµε; Αναφέρω δύο παραδείγµατα, για να σας πω τι σηµαίνει
δικαιοσύνη και πως τα βάρη δεν µπορεί να πέφτουν µονόπαντα.

Αγαπητοί φίλοι και συνάδελφοι, εµείς οι Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ είµαστε στρατευµένοι σε µία προσπάθεια να κάνουµε τις
µεγάλες αλλαγές που έχει ανάγκη η χώρα. Ούτε πυροβολούµε
ούτε συνωµοτούµε ούτε φτιάχνουµε οµάδες ανταρτών. Την αγω-
νία µας εκφράζουµε σε αυτήν την κρίσιµη ιστορική στιγµή για
την χώρα. Πότε θα την εκφράσουµε, αν δεν την εκφράσουµε
τώρα δηλαδή; Μα το σύστηµα έφτασε ως εδώ, έφτασε γιατί οι
Βουλευτές του, ποτέ δεν µιλούσαν, µην φθαρεί η παράταξή µας,
µην φθαρεί η κυβέρνησή µας, µην θιγεί ο Πρωθυπουργός, µην
θιγεί Υπουργός. Θα συνεχίσουµε έτσι; Είµαστε, λοιπόν, στρα-
τευµένοι. Προσωπικά είµαι στρατευµένος σε αυτήν την υπόθεση,
την στηρίζω και θα την στηρίζω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε παρακαλώ,

κύριε συνάδελφε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΑΛΑΓΙΑΝΝΗΣ: Ακούστε όµως, η ευθύνη που λέει

ο Πρόεδρος -και το είπε άριστα προχθές, ότι έχουµε ιστορική ευ-
θύνη εµείς οι Βουλευτές- σηµαίνει δύο πράγµατα: να στηρίζουµε
αποφάσεις, ακόµα και επώδυνες, αλλά και να κρίνουµε αυστηρά
τις πολιτικές των Κυβερνήσεων µας και τους Υπουργούς που τις
φέρνουνε. Θα είµαι και στα δύο συνεπής, γιατί νοµίζω ότι το υπη-
ρετώ, την παράταξή µου και τη χώρα µου.

Αλλά ποια χώρα, κύριοι συνάδελφοι; Τι σηµαίνει να «µην χρε-
οκοπήσει η χώρα»; Τι σηµαίνει αυτό; Για µένα σηµαίνει να µη
διαρραγεί ο κοινωνικός ιστός. Σηµαίνει να µην υπάρξει εκατόµβη
µικροµεσαίων µισθοσυντήρητων και ανέργων. Σηµαίνει ότι δεν
θα γίνει κόλαση η ζωή των ανθρώπων που εκπροσωπούµε και
που µας γέννησαν. Κι εγώ δεν είµαι πορφυρογέννητος. Αυτό ση-
µαίνει «χώρα». Τα παιδιά µας είναι η χώρα. Ο λαός είναι η χώρα.
Χωρίς το λαό, πάµε δηλαδή;

Σ’ αυτά, λοιπόν, είµαι αλληλέγγυος. Υπερασπίζοµαι τις απο-
φάσεις. ∆εν θα σιωπήσω, όµως, όταν θεωρώ ότι κάποια πράγ-
µατα δεν πάνε καλά. Για να πάνε καλύτερα τα πράγµατα ψηφίζω
τον προϋπολογισµό. Όχι γιατί µε απειλεί κανένας - δεν φοβάµαι
και κανέναν- αλλά γιατί εκτιµώ ότι η χώρα θέλει τη στήριξή µας
σ’ αυτήν την κρίσιµη στιγµή. Γιατί αν δεν πάει κάτι καλά, αυτούς
οι οποίοι εγώ υπερασπίζοµαι, αυτοί θα πληρώσουν το µάρµαρο.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Σα-
λαγιάννη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, εξήντα επτά µαθητές και µαθή-
τριες και οκτώ εκπαιδευτικοί από το 1ο και 2ο Γυµνάσιο Παλαµά
Καρδίτσας.

Η Βουλή τους καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Μόλις κατήλθε του Βήµατος, ο Βουλευτής του Νοµού Καρδί-
τσας, που ήταν και αγορητής στον προϋπολογισµό.

Έχω την τιµή να καλέσω, τώρα στο Βήµα, τον Βουλευτή Β’
Αθήνας της Νέας ∆ηµοκρατίας και πρώην Υπουργό, κ. Πανα-
γιώτη Παναγιωτόπουλο. Είπα ολόκληρο το όνοµα, για να µην
έχουµε συνειρµούς.

ΠΑΝΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός τον οποίον

συζητούµε στην Αίθουσα της Εθνικής Αντιπροσωπείας είναι
προϊόν έκτακτης ανάγκης, αλλά και προϊόν πολιτικού κατανα-
γκασµού. Η χώρα είναι υπό επιτήρηση και περνά τη δυσκολό-
τερη συγκυρία στην ιστορία της, στη νεότερη και νεότατη
ιστορία της τουλάχιστον των τελευταίων πενήντα ετών.

Πώς φθάσαµε µέχρι εδώ; Έχουν ειπωθεί πολλά και είµαι βέ-
βαιος ότι αυτό το ερώτηµα θα απασχολήσει και τον ιστορικό του
µέλλοντος. Εµείς οι πολιτικοί, οι οποίοι δηµοσιολογούµε ή δη-
µοσιογραφούµε µέσα στη βραχεία κλίµακα του χρόνου, είµαστε
υποχρεωµένοι να απαντήσουµε. Ασφαλώς υπάρχουν συσσω-
ρευµένα προβλήµατα του πολιτικού συστήµατος και ασφαλώς
υπάρχουν ευθύνες διαχρονικά, που βαρύνουν τους ώµους όλων
των κυβερνήσεων των τελευταίων τριάντα ετών. Όµως, η κυ-
βέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας, όπως το έπραξαν όλες οι κυ-
βερνήσεις µετά τη Μεταπολίτευση, αλλά ουσιαστικότερα από το
’81 µέχρι σήµερα -γιατί η εκτίναξη και του δηµοσίου χρέους και
των ελλειµµάτων έγινε από το ’81 και µετά- παρέδωσε τον Οκτώ-
βριο του 2009 στην Κυβέρνηση Παπανδρέου πρόβληµα χρέους
και ελλείµµατος, το οποίο εξαιτίας των λανθασµένων επιλογών,
εξαιτίας της καθυστέρησης στη λήψη των απαραίτητων µέτρων
και εξαιτίας δηλώσεων, παραλείψεων και λαθών, η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ το µετέτρεψε σε οξεία κρίση δανεισµού.

Μόλις πριν από λίγες εβδοµάδες κυκλοφόρησε µια έκθεση της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής. Μου έκανε εντύπωση ότι αποσιωπήθηκε
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από µία µεγάλη µερίδα των Μέσων Μαζικής Επικοινωνίας, παρά
τις προσπάθειες της Νέας ∆ηµοκρατίας να την προβάλει. Τι
έλεγε αυτή η έκθεση; Η έκθεση αυτή ανεδείκνυε τις ευθύνες του
σηµερινού Υπουργού Οικονοµίας κ. Γιώργου Παπακωνσταντίνου
για τη ραγδαία εκτίναξη προς τα πάνω των spreads του ελληνι-
κού δανεισµού, µία αύξηση ραγδαία των spreads, που δηµιούρ-
γησε τα αδιέξοδα στο δανεισµό της Ελλάδος και άνοιξε το
δρόµο για να µπει η χώρα στην τριµερή επιτήρηση.

Είναι προφανείς, είναι κραυγαλέες οι ευθύνες της Κυβερνή-
σεως Παπανδρέου. ∆εν νοµίζω ότι υπάρχει λόγος να σας θυµίσω
τις δηλώσεις περί Τιτανικού, περί διεφθαρµένης χώρας, οι οποίες
εξέθεταν τη χώρα στα µάτια των πιστωτών ή των υποψηφίων δα-
νειστών της, την πιο κρίσιµη περίοδο, και καθιστούσαν την Ελ-
λάδα στόχο των παγκοσµίων κύκλων κερδοσκόπων, που δεν
άργησαν να επιτεθούν σε βάρος µας.

Από την άλλη πλευρά, κάτω απ’ αυτές τις συνθήκες, η χώρα
υποχρεώθηκε να µπει στην τριµερή επιτήρηση. ∆εν ήταν, λοιπόν,
µονόδροµος η προσφυγή στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. ∆εν
ήταν µονόδροµος για τον ελληνικό λαό, την ελληνική κοινωνία, το
έθνος µας η κατάσταση που ζούµε σήµερα. Είναι µια κατάσταση
την οποία υφιστάµεθα, είναι δεινά τα οποία υφίσταται ο ελληνι-
κός λαός εξαιτίας των λαθών, των επιλογών, των παραλείψεων
του σηµερινού Πρωθυπουργού και της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ.

Φθάσαµε, λοιπόν, στο µνηµόνιο. Και πρέπει να σας πω -χωρίς
να θέλω να προβοκάρω τους συναδέλφους- ότι παρακολούθησα
µε πολλή προσοχή τις πολύ ενδιαφέρουσες επισηµάνσεις που
έκανε ο κ. Σαλαγιάννης πριν από λίγο. Μιλώ για ένα συνάδελφο,
ο οποίος ξέρει ότι τον τιµώ και έχουµε βρεθεί απέναντι πολλές
φορές. Είναι σκληρός οπαδός των θέσεων και της γραµµής του
ΠΑΣΟΚ, αλλά, όπως όλοι µας, κάποια στιγµή σε αυτήν την Αί-
θουσα υποχρεούµεθα να τιµούµε τον όρκο που δώσαµε ως εντο-
λοδόχοι ενός εντολέως, του ελληνικού λαού. Σήµερα αναγνω-
ρίζουν Υπουργοί της Κυβέρνησης σε ακριτοµυθίες ή σε ευθείες
δηλώσεις ότι τα όσα υπεγράφησαν στο µνηµόνιο δεν ήταν
προϊόν καµµίας διαπραγµάτευσης. Γι’ αυτό ακούµε ότι στέλνουν
οι Υπουργοί γράµµατα -θα ζητήσουµε από τον κ. Παπακωνστα-
ντίνου να µας πει εάν εστάλη τέτοια επιστολή- προς το ∆ιεθνές
Νοµισµατικό Ταµείο για το θέµα των εργασιακών σχέσεων. Σε
λίγο, θα καταθέσω ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων.
Βλέπουµε την Υπουργό κ. Κατσέλη να διοχετεύει πληροφορίες
ότι διαπραγµατεύεται, για να αλλάξουν οι όροι.

Μα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, τι είδους δια-
πραγµάτευση έκανε η Κυβέρνησή σας, τι είδους κείµενο υπέ-
γραψε υπό τη µορφή µνηµονίου, το οποίο οι ίδιοι οι Υπουργοί
του ΠΑΣΟΚ σήµερα αναγνωρίζουν ότι δεν µπορούν να εφαρµό-
σουν; Και όταν το εφαρµόζουν, µας οδηγεί κατευθείαν πάνω στα
βράχια, µας οδηγεί σε δραµατικά εθνικά και κοινωνικά αδιέξοδα.

Η ουσία είναι ότι η Κυβέρνηση Παπανδρέου δεν έκανε καµµία
διαπραγµάτευση. Υπέγραψε ένα µνηµόνιο, όπως της υποβλή-
θηκε από ανθρώπους, που, απ’ ό,τι αποδείχθηκε, δεν είχαν καµ-
µία γνώση του ιδιαίτερου περιεχοµένου της ελληνικής οικονο-
µίας και της ταυτότητας της ελληνικής κοινωνίας.

Είδατε την Ιρλανδία. Και οι Ιρλανδοί διαπραγµατεύτηκαν. Η
Κυβέρνηση Μακ Όουεν διαπραγµατεύτηκε και πέτυχε να διατη-
ρήσει το ισχυρό ατού της ιρλανδικής οικονοµίας, που είναι ο φο-
ρολογικός συντελεστής του 12,5%.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επειδή ο χρόνος δεν επαρκεί, ερωτώ: Μπορεί να σωθεί η χώρα
έτσι; Σήµερα και τα στελέχη του ΠΑΣΟΚ αποδέχονται ότι η χώρα
µε την εφαρµογή αυτής της πολιτικής οδηγείται σε δραµατικά
αδιέξοδα. Η κοινωνική συνοχή έχει διαρραγεί και η ανεργία έχει
εκτιναχθεί στα ύψη. Άλλα προϋπολογίσατε και άλλα σας βγήκαν.
Υπήρξε πλήρης αστοχία σε όλα τα επίπεδα και σε όλους τους
τοµείς.

Υπάρχει διέξοδος; Ναι, υπάρχει διέξοδος. Είναι ο δρόµος της
ανάκαµψης και της ανάπτυξης.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, µε αίσθηση ευθύνης εκεί που χρειάστηκε,
βγήκε µπροστά και στήριξε τις περιορισµένες περιπτώσεις στις
οποίες πράξατε το σωστό. Σας καλούµε σήµερα, µε επίγνωση
των αδιεξόδων που ορθώνονται µπροστά µας, να αλλάξετε πο-

λιτική, να δώσετε ανάσα στην οικονοµία, να δώσετε δυνατότητα
ανάκαµψης και ανάπτυξης, να υιοθετήσετε πολιτικές δοκιµα-
σµένες, προκοστολογηµένες, άµεσα εφαρµόσιµες, όπως αυτές
που προτείνει η Νέα ∆ηµοκρατία εδώ και πολύ καιρό.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, όλοι κρινόµαστε. Άλλωστε, το
είπε και ο Πρωθυπουργός, µιλώντας προς την Κοινοβουλευτική
του Οµάδα. Περνάµε µέσα από συµπληγάδες. Είναι καιρός ο κα-
θένας και η καθεµία από εµάς, ως µέλη του Εθνικού Κοινοβου-
λίου, να αναλάβουµε τις ευθύνες µας. Είναι αδιανόητο, ένας
προϋπολογισµός που δεν οδηγεί πουθενά να πάρει την ψήφο
στήριξης και εµπιστοσύνης των µελών της Εθνικής Αντιπροσω-
πείας. Σας καλούµε να τον καταψηφίσουµε όλοι µαζί και να επα-
ναδιαµορφώσουµε, ως Εθνική Αντιπροσωπεία, έναν προϋπολο-
γισµό ανάταξης, ανάκαµψης και ανάπτυξης. Είναι η µόνη δυνα-
τότητα να ξεφύγουµε από τα σηµερινά εθνικά, κοινωνικά, δρα-
µατικά αδιέξοδα.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Πάνο Παναγιωτόπουλο, Βουλευτή της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Χατζή Οσµάν Αχµέτ.
ΑΧΜΕΤ ΧΑΤΖΗ ΟΣΜΑΝ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι η χώρα µας

βρίσκεται σε µια εξαιρετικά κρίσιµη περίοδο. Ο λαός ασφυκτιά
οικονοµικά, το κράτος προσπαθεί να ορθοποδήσει, να επουλώ-
σει πληγές του παρελθόντος και να ακολουθήσει το ρυθµό ανά-
πτυξης των ευρωπαϊκών και διεθνών αγορών.

Ο αγώνας που δίνουµε καθηµερινά σε εθνικό, ευρωπαϊκό και
διεθνές επίπεδο είναι επώδυνος και σκληρός. Η προσπάθεια που
καταβάλλει η Κυβέρνηση είναι οργανωµένη. Υπάρχει προγραµ-
µατισµός πολύ συγκεκριµένος, υπάρχει χρονοδιάγραµµα υλο-
ποίησης και οι πολιτικές που υιοθετούµε θα επιφέρουν σε βάθος
χρόνου τα επιθυµητά αποτελέσµατα.

Ο προϋπολογισµός που συζητάµε σήµερα καθρεφτίζει όλα τα
παραπάνω. Μπορεί σε κάποιους να φαντάζει ως ένας σφικτός
προϋπολογισµός, συµβαδίζει ωστόσο απόλυτα µε τις ανάγκες
της χώρας µας και έχει ως γνώµονα το κοινό καλό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εκλέγοµαι στη Ροδόπη, µια πε-
ριοχή µε πολλά προβλήµατα και ακόµα περισσότερα ελλείµµατα.
Η οικονοµία του τόπου µου στηρίζεται στον πρωτογενή τοµέα, ο
οποίος τα τελευταία χρόνια διέρχεται από βαθιά κρίση.

Η καλλιέργεια καπνού, που καλύπτει το µεγαλύτερο ποσοστό
της αγροτικής παραγωγής στη Ροδόπη, έχει σχεδόν νεκρώσει
λόγω λανθασµένων πολιτικών και χειρισµών. Οι καπνοπαραγω-
γοί στηρίζουν µε κόπο και ιδρώτα µια εξαιρετική σε ποιότητα
καλλιέργεια, όπως είναι ο µπασµάς. Με την περικοπή των άµε-
σων ενισχύσεων, οι παραγωγοί συντηρούν τις οικογένειές τους
κάτω από εξαιρετικά δύσκολες συγκυρίες. Τον περασµένο Οκτώ-
βριο έλαβαν το πρώτο θετικό µήνυµα, όταν σε επίσκεψη του
Πρωθυπουργού και του Υπουργού Εθνικής Ανάπτυξης στην Αλε-
ξανδρούπολη λάβαµε τη δέσµευση για επιστροφή του 50% των
άµεσων ενισχύσεων. Η ανακοίνωση αυτή υπήρξε απόρροια µιας
σειράς συσκέψεων και επαφών στην Αθήνα, τις οποίες πραγµα-
τοποιήσαµε µε τοπικούς φορείς, από τον Οκτώβριο του 2009,
µέχρι σήµερα. Οι παραγωγοί της Ροδόπης χαιρέτησαν τις ανα-
κοινώσεις του Υπουργού για επιστροφή των χρηµάτων και ανα-
µένουν την υλοποίησή τους. Προς το παρόν, έχουµε καλά νέα
για το βαµβάκι, για διατήρηση του παλαιού καθεστώτος, που
αποτελεί το αίτηµα των παραγωγών.

Κλείνοντας την αναφορά µου στη γεωργία, οφείλω να ανα-
φέρω ότι αποτελεί χρέος µας να βοηθήσουµε και να ενισχύσουµε
τους αγρότες µας. Η Ροδόπη δεν αποτελεί ξεχωριστό παρά-
δειγµα από τις υπόλοιπες επαρχιακές πόλεις της επικράτειας.
Υπάρχουν πολλά κοινά χαρακτηριστικά.

Η βιοµηχανική περιοχή της Κοµοτηνής έχει µετατραπεί σε βιο-
µηχανικό φάντασµα, µε τα εργοστάσια να κλείνουν το ένα µετά
το άλλο, γεγονός που εκτοξεύει τα ποσοστά ανεργίας στα ύψη.

Στο χώρο της υγείας, η Κοµοτηνή διαθέτει ίσως το χειρότερο,
από άποψη υποδοµών και έλλειψης προσωπικού, επαρχιακό νο-
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σοκοµείο της χώρας µας. Το λιγοστό προσωπικό στηρίζει «µε
νύχια και δόντια» ένα άκρως προβληµατικό νοσοκοµείο. Για
πρώτη φορά δροµολογείται η κατασκευή ενός νέου νοσοκο-
µείου.

Σε εκκρεµότητα βρίσκονται και άλλα θέµατα υποδοµών, καθώς
υπάρχουν περιοχές και αποµακρυσµένα χωριά του ορεινού
όγκου της Ροδόπης, που παραµένουν χωρίς ασφαλτόστρωση και
υδροδότηση. Ευελπιστούµε ότι θα υλοποιηθούν άµεσα αυτά τα
έργα ζωτικής σηµασίας.

Επιτρέψτε µου να αναφέρω και δύο λόγια για τη µειονότητα
της Θράκης, την οποία έχω την τιµή να εκπροσωπώ στο Κοινο-
βούλιο. Το 2010 σηµαδεύτηκε µε την κατάργηση της Ειδικής Παι-
δαγωγικής Ακαδηµίας Θεσσαλονίκης. Η κατάργηση αυτού του
µορφώµατος αποτελούσε χρόνιο και δίκαιο αίτηµα της µειονό-
τητας, το οποίο καµµία κυβέρνηση δεν τολµούσε να αγγίξει.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ µε Πρωθυπουργό τον Γιώργο Πα-
πανδρέου, ανέλαβε αυτή την πρωτοβουλία, η οποία αποτελεί ένα
σηµαντικό βήµα στην πορεία της µειονοτικής εκπαίδευσης. Ανά-
λογες θετικές πρωτοβουλίες έχουµε να δούµε από την εποχή
Υπουργίας του Γιώργου Παπανδρέου στο Υπουργείο Παιδείας.
Φυσικά αυτή η κίνηση πρέπει να συνοδευτεί από µια σειρά πρω-
τοβουλιών και πολιτικών, που θα βγάλουν τη µειονοτική εκπαί-
δευση από το τέλµα στο οποίο έχει έλθει. Ήρθε η ώρα, το
µορφωτικό επίπεδο της µειονότητας να καταγράψει θετικά πο-
σοστά και οι νέοι να λάβουν τα εκπαιδευτικά εφόδια που θα τους
διασφαλίσουν µια πετυχηµένη πορεία στο µέλλον και στην επαγ-
γελµατική τους εξέλιξη. Προσωπική µου εκτίµηση ότι η κατάρ-
γηση της ΕΠΑΦ, θα αποτελέσει µόνο την αρχή µιας σειράς
µεταρρυθµίσεων που θα στοχεύουν στην ποιοτική βελτίωση της
µειονοτικής εκπαίδευσης.

Μείζονος σηµασίας για τη µειονότητα είναι το ζήτηµα της
εκλογής των µελών των διαχειριστικών επιτροπών βακουφίων και
το ζήτηµα εκλογής του µουφτή, του θρησκευτικού ηγέτη της µει-
ονότητας. Εν έτη 2011, πρέπει να θεωρείται αυτονόητο το δικαί-
ωµα ενός µειονοτικού πληθυσµού να εκλέγει τον θρησκευτικό
του ηγέτη και να ορίζει τα του οίκου του, δηλαδή την περιουσία
του που δεν είναι άλλη από τα βακούφια. Πρόκειται για θέµατα
αρχής, ελευθεριών και δικαιωµάτων, τα οποία πρέπει να απαλ-
λαγούν από προσκόµµατα και στεγανά του παρελθόντος. Υπάρ-
χουν και άλλα ζητήµατα, τα οποία ωστόσο ιεραρχικά δεν είναι
τόσο σηµαντικά, όσο η µειονοτική εκπαίδευση, η εκλογή του µου-
φτή και των διαχειριστικών επιτροπών των βακουφίων. Αναφέρ-
θηκα σε αυτά, γιατί αν τα επιλύσουµε, τότε θα αλλάξει η
φυσιογνωµία της µειονότητας προς το καλύτερο. Θα δικαιωθούν
χρόνια αιτήµατα, θα ενισχυθεί η ηρεµία στη µειονότητα και στην
περιοχή.

Ως µέλη της µειονότητας και πολίτες αυτής της χώρας σεβό-
µαστε απόλυτα τους νόµους, αγαπάµε την πατρίδα µας, είµαστε
υπεύθυνοι πολίτες και εκπληρώνουµε τις υποχρεώσεις µας,
όπως όλοι οι υπόλοιποι πολίτες της επικράτειας. Εφόσον εκπλη-
ρώνουµε τις υποχρεώσεις µας, γιατί να µην απολαµβάνουµε και
τα δικαιώµατά µας; Οι συγκυρίες έχουν ωριµάσει. Αποτελεί προ-
σωπική µου πεποίθηση ότι τα ζητήµατα αυτά µπορούν και πρέπει
να δροµολογηθούν άµεσα, για να µην επαναλάβουµε τα λάθη
των προηγούµενων κυβερνήσεων, οι οποίες, επιχειρώντας να λύ-
σουν ένα πρόβληµα, δηµιούργησαν δέκα καινούρια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, διαβάζοντας το κείµενο του
προϋπολογισµού, διαπιστώνω ότι η Κυβέρνηση διακρίνεται από
απόλυτη ειλικρίνεια και επίγνωση της κατάστασης. Θέλουµε
κάθε πολίτη σύµµαχο σε µια δύσκολη διαδροµή, η οποία να είστε
σίγουροι ότι θα είναι επιτυχής και θα σηµάνει ένα νέο ξεκίνηµα
για τη χώρα µας. Να µην ξεχνάµε ότι στο επίκεντρο αυτών των
προσπαθειών βρίσκεται ο άνθρωπος, ο πολίτης και ότι οι πολιτι-
κές, που ακολουθεί η Κυβέρνηση, στοχεύουν πρωταρχικά στο
καλό των πολιτών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δηλώνω παρών και σύµµαχος
στον αγώνα που δίνει η Κυβέρνηση καθηµερινά. Για όλους τους
παραπάνω λόγους υπερψηφίζω τον προϋπολογισµό.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ

τον κύριο συνάδελφο.
Η Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Λιάνα

Κανέλλη έχει το λόγο.
ΛΙΑΝΑ ΚΑΝΕΛΛΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε αυτόν τον προϋπολογισµό

εγώ θα σας µιλήσω µόνο για την πατρίδα και µε αριθµούς, γιατί
υποτίθεται ότι ο προϋπολογισµός αφορά την πατρίδα. Και δεν
υποτίθεται απλώς, οφείλει να είναι έτσι, ακόµη και µε αυτές τις
συνθήκες, ακόµη και µε τον τρόπο µε τον οποίο συζητάµε σή-
µερα, ακόµη και µε αυτούς τους παράλληλους µονόλογους που
δεν παίρνουν απαντήσεις. Σας καλώ ευθέως –την Κυβέρνηση,
ευθέως όµως- να απολογηθείτε εντός του ελληνικού Κοινοβου-
λίου, εντός εκτός προϋπολογισµού, για τη συνειδητή απεµπό-
ληση κυριαρχικών δικαιωµάτων.

∆εν µπορούµε να παίξουµε άλλο το παιχνίδι. Ξέρουµε ότι κά-
νατε διάψευση για τις µυστικές συµφωνίες µε τους Τούρκους. Ε,
δεν θα σας µιλήσω για τις µυστικές, σας µιλάω για τις φανερές.
∆εν θα ασχοληθώ ούτε καν µε τον κ. Νταβούτογλου, ο οποίος
δηλώνει: «Μα, ποιες; Εµείς ήδη κάνουµε µπίζνες στο Αιγαίο µε το
Γιώργο». Και εδώ µιλάµε για τις Ένοπλες ∆υνάµεις κι εδώ µιλάµε
για τις επενδύσεις κι εδώ µιλάµε για τον τρόπο µε τον οποίο πα-
ραγγέλνετε υποβρύχια που γέρνουν. ∆ίνετε 30 τρισεκατοµµύρια
δραχµές από το 1998. Τριάντα τρισεκατοµµύρια δραχµές έχετε
δώσει. Τριάντα τρισεκατοµµύρια δραχµές -να ακουστεί αυτό εδώ
το νούµερο- για να φυλάξετε τι και πώς; Τι δεν φυλάσσεται; Να
πούµε την αλήθεια. Με τη συνέργεια των κυβερνήσεων της Νέας
∆ηµοκρατίας στην αλληλοδιαδοχή των δύο κοµµάτων από το
1982 µέχρι σήµερα, αρνείστε και δεν έχετε πάρει καµµία θέση -
γι’ αυτό σας εγκαλούµε- για την αποκλειστική οικονοµική ζώνη
που περιλαµβάνει το Καστελόριζο. ∆εν µπορείτε να το χρησιµο-
ποιείτε επικοινωνιακά το Καστελόριζο. ∆εν µπορεί να έχετε αδρα-
νήσει. ∆εν χρειάζεται πολεµοκαπηλική αντίληψη και το Αιγαίο
ανήκει στα ψάρια του.

Ξέρετε πάρα πολύ καλά ότι µε βάση το δίκαιο της θάλασσας
από το 1982 µέχρι σήµερα η αποκλειστική οικονοµική ζώνη συ-
νεπάγεται πολύ συγκεκριµένα κυριαρχικά δικαιώµατα. ∆ικός σας
άνθρωπος είναι ο Κουλουµπής και δεν µιλάω ούτε µόνο για τις
γεωτρήσεις, ούτε για τα πετρέλαια ούτε για το θησαυρό ούτε για
την πραγµατικότητα ότι αυτός ο τόπος είναι πλούσιος και έχει
λεφτά. ∆εν θα µιλήσω για τον Κουλουµπή και για τον Μπά-
µπουρα ούτε για το Λεβιάθαν. ∆εν λέω λέξεις τυχαίες. Ο Μπά-
µπουρας είναι περιοχή πετρελαϊκών κοιτασµάτων στο βόρειο
Αιγαίο και ο Λεβιάθαν είναι περιοχή µε κοιτάσµατα φυσικού αε-
ρίου και πετρελαίου µεταξύ Κύπρου, ελληνικών χωρικών υδάτων,
Αιγύπτου και Ισραήλ.

Και έρχεστε σήµερα και µιλάτε για φτώχεια, για τούτο, για
εκείνο, για το άλλο. Ξοδεύετε να φυλάξετε την Καταχάρ, το
Νταρφούρ. Στο Νταρφούρ και στο Σουδάν ποιοι κάνουν επέν-
δυση, κύριοι της Κυβέρνησης; Κάνουν οι µεγάλες πολυεθνικές.
Τι θέλετε να µας πείσετε; Ότι είναι εκσυγχρονιστική πολιτική
αυτή τη στιγµή και σωτήρια για τη χώρα; Ο Πρωθυπουργός σας
έρχεται σε µόνιµη αντίφαση. ∆εν µπορεί το Σάββατο να σας λέει
στην κοινοβουλευτική οµάδα ότι όλα γίνονται για την πατρίδα και
την Ελλάδα για να παραµείνει ανεξάρτητη και ελεύθερη, όταν
είναι ο ίδιος άνθρωπος ο οποίος άπειρες φορές πριν από τις
εκλογές µέχρι σήµερα µιλάει για µειωµένη εθνική κυριαρχία συ-
νειδητά και µε τη ψήφο του ελληνικού λαού. ∆εν είναι δυνατόν το
Καστελόριζο να µην µπορείτε να το υπερασπιστείτε στο επίπεδο
της οικονοµικής ζώνης, να έχετε πάρει απόφαση, χωρίς να µι-
λάµε για casus belli. Προσέξτε, εδώ δεν σας µιλάω για casus
belli, σας µιλάω για αποκλειστική οικονοµική ζώνη. Γιατί δεν είναι
µόνο τα κοιτάσµατα. Είναι πολλαπλές οικονοµικές δραστηριότη-
τες. Και ξέρετε πάρα πολύ καλά τι σηµαίνει το οικόπεδο δώδεκα
το ισραηλινό στην περιοχή.

Έτσι αφήνετε την πατρίδα ακάλυπτη και έρχεστε µετά εδώ και
ξοδεύετε, πότε για τους µετανάστες, πότε για τους αγωγούς,
πότε για το ένα και πότε για το άλλο. Πού είναι, λοιπόν, οι πραγ-
µατικές και ουσιαστικές παρεµβάσεις; Ξοδεύουµε «τον άµπακο».
Ο ελληνικός λαός πληρώνει τα πάντα, για απειλή από την Ανα-
τολή, µετά απειλή από το Βορρά και από κάτω το µεγάλο κεφά-
λαιο µε όλα τα ιµπεριαλιστικά του σχέδια, µε στρατηγείο τη

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΖ’ - 20 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 3021



Θεσσαλονίκη, µε Σούδα, µε Άκτιο, µε στρατόπεδο διεθνών προ-
διαγραφών στις Σέρρες, µε το Κέντρο Θαλασσίων Ερευνών του
ΝΑΤΟ. Συµµετείχαµε στα πάντα. ∆εν µπορείτε παρά να θυµη-
θείτε µια ρήση. Είτε σας αρέσει είτε όχι, στην ιστορία έχουν γρα-
φτεί πράγµατα που δεν αλλάζουν.

Αυτή είναι η αντίληψή σας για τις Ένοπλες ∆υνάµεις που µας
φέρνετε έναν προϋπολογισµό που λέει ότι κάνετε οικονοµία; Να
πούµε την αλήθεια στον ελληνικό λαό. Μεταθέτετε, στην πραγ-
µατικότητα, σε επόµενες χρήσεις προϋπολογισµών τµήµα από
τα χρέη. Τι κάνατε πραγµατικά; Καταστρέψατε –όπως συµβαίνει
και µε το σύνολο του ελληνικού λαού- την ποιότητα, τη ζωή, τις
συντάξεις, κλείσατε και δύο νοσοκοµεία των στρατιωτικών και
εκεί φτάσατε.

Σας είπε ποτέ το ΚΚΕ να µην δώσετε; Πού να τα δώσετε; Να
τα δώσετε σε πολίτες θητείας που παίρνουν 8 ευρώ και κουβα-
λούν τις ευχετήριες κάρτες, εκ των πραγµάτων, γιατί αυτή είναι
η δουλειά τους.

Φτιάξατε µια δοµή Ενόπλων ∆υνάµεων, η οποία είναι κυριολε-
κτικά υποστηρικτική των µεγάλων οικονοµικών συµφερόντων σε
αυτό που ο Νταβούντογλου –δώδεκα χρόνια δεν µπορεί να κα-
µώνεστε ότι δεν ξέρετε- λέει στο βάθος την ουσία των πραγµά-
των ότι η Ανατολική Μεσόγειος, δηλαδή τα δικά µας εθνικά
κυριαρχικά συµφέροντα σε πρώτο βαθµό, είναι το κεντρικότερο
γεωστρατηγικό, γεωπολιτικό, οικονοµικό σηµείο στον εξελισσό-
µενο κόσµο της Ευρασίας. Και τι κάνετε; Έχετε τσακίσει το ηθικό
στις Ένοπλες ∆υνάµεις. Στην πραγµατικότητα τσιράκια αλλό-
τριων συµφερόντων, εκ των πραγµάτων, οι αξιωµατικοί, µε συ-
ζητήσεις εδώ µέσα κατάπτυστες, για µια χώρα που θέλει να είναι
εθνικά κυρίαρχη, ανάµεσα στην άδεια του περιπτέρου, στη σύ-
νταξη για κάποιον που δεν έχει, στο κλείσιµο των νοσοκοµείων
και στη αφαίρεση των γυναικολογικών προδιαγραφών από ένα
νοσοκοµείο. Αυτά καθόµασταν και συζητούσαµε. Τις τριακοντα-
πενταετίες, τα τρία ευρώ πάνω, τα τρία ευρώ κάτω. Και στο µε-
ταξύ, κρουνοί τα λεφτά στους δανειστές κυρίως, γιατί το
µεγαλύτερο ποσό το έχετε δανειστεί από τη Γερµανία.

Έτσι ξεπουλήσατε και τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά. Πού είναι η
εθνική πολιτική σας σε αυτά τα πράγµατα, η υποστηρικτική πο-
λιτική, για να µπορείτε να µιλάτε για πατρίδα, την ίδια ώρα που
µιλάτε για απεµποληµένα κυριαρχικά δικαιώµατα και µε φόντο
το Καστελόριζο προσκαλείτε το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. ∆εν θα κάνω κατάχρηση. Και άλλοι
έφτασαν στα οκτώ λεπτά. Είναι ώρα µεσηµεριού και είναι µερικά
πράγµατα που πρέπει να ακούγονται.

∆εν λέτε αλήθεια και σε πάρα πολλά άλλα πράγµατα, όπως
για στρατηγικούς τοµείς αυτής της χώρας. Γιατί αν τους βάλετε
διά των οικονοµικών ζωνών της ανοχής σας και της απάθειάς σας
στο θαλάσσιο χωράφι των ελληνικών συµφερόντων, τότε βε-
βαίως µπορείτε να το παίζετε ειρηνιστές και να λέτε ότι «το Αι-
γαίο ανήκει στα ψάρια του», ενώ στην πραγµατικότητα θα
εννοείτε τους µεγάλους καρχαρίες, τις πολυεθνικές. Εκεί το
πάτε. Η «CHEVRON» είναι. Σας το είπε ο Morningstar, ο Υφυ-
πουργός για την ενέργεια των Ηνωµένων Πολιτειών, ο κ. Αυγε-
ρινός. Όχι ο δικός σας, ο συµπαθέστατος κατά τα άλλα
πολιτικός, αλλά ο Αµερικάνος. Βρείτε τα πρώτα στην οικονοµική
ζώνη, δηλαδή κάντε πίσω εκεί που πρέπει και µετά θα χαράξουµε
σύνορα.

Ξέρετε, ο Στάλιν έλεγε –και µη φοβάστε, µην ανατριχιάζετε,
δεν πλανώνται φαντάσµατα εδώ µέσα- ότι πρέπει να είναι κά-
ποιος πάρα πολύ γενναίος, για να είναι δειλός στον Κόκκινο
Στρατό.

Βγαίνει ο κ. ∆ρούτσας και λέει «ούτε γρατζουνιά στα κυριαρ-
χικά δικαιώµατα». Λέγονται µεγάλα πράγµατα. Στο ζήτηµα της
οικονοµικής ζώνης δεν υπάρχει casus belli, δεν είναι καν διατυ-
πωµένο. Bussiness plan είναι. Τι κάνατε γι’ αυτό; Τι κάνατε για
την ελληνική αµυντική βιοµηχανία; Πουλάτε τα πάντα σε ιδιώτες.
Όταν πουλάτε και αυτά τα κοµµάτια, τότε η µειωµένη εθνική κυ-
ριαρχία είναι όντως µια αλήθεια εκ στόµατος Πρωθυπουργού.
Αλλά, µειωµένη εθνική κυριαρχία, χωρίς από κάτω ο λαός να
γνωρίζει. Όπως για παράδειγµα δεν γνωρίζει ότι το µεγαλύτερο

ποσοστό γης -που βγαίνετε και µιλάτε και λέτε τούτα και εκείνα-
στη χώρα, το έχει ο ΟΣΕ. Ο ΟΣΕ έχει τη µεγαλύτερη γη. Γι’ αυτό
µιλάτε για τουρισµό και για τουριστικό σιδηρόδροµο. Γι’ αυτό
σας φαίνονται πολλά να παίρνει κάποιος 1600 και 1800 ευρώ
όταν δουλεύει από τη δεκαετία του 1970 στον ΟΣΕ, στις ράγες,
µέχρι σήµερα. Τριάντα χρόνια και είναι πολλά τα λεφτά; Που το
βρήκατε γραµµένο αυτό; Στα υποβρύχια που γέρνουν;

Για να σας πω πώς φέρεστε στις Ένοπλες ∆υνάµεις και πώς
αντιµετωπίζετε το ζήτηµα της εθνικής κυριαρχίας, τελειώνω µε
δύο φράσεις. Κρατείστε τις καλά στο κεφάλι σας, γιατί είναι
πραγµατικές πληροφορίες. Στα πλαίσια της οικονοµίας κόψατε
το δωρεάν γάλα στο στρατό, σε στρατιωτικούς των σχολών. Κό-
ψαµε το γάλα στο στρατό. Εγώ ντρέποµαι! Πηγαίνετε στη «Vi-
vartia» και στους άλλους, στο καρτέλ γάλακτος, να πάρετε µε
χορηγό γάλα για τις Ένοπλες ∆υνάµεις.

Κλείνετε δύο στρατιωτικά νοσοκοµεία –αν αυτό το θεωρείτε
εξαιρετικά υγειές- έχετε κληρωτούς µε οκτώ ευρώ και παραγ-
γείλατε και έξι φρεγάτες για να τις χρησιµοποιήσετε πού; Στη
Σοµαλία; Εσείς που έχετε συµµετάσχει και στο σχέδιο του ΝΑΤΟ
να εκπαιδεύονται οι εθνικοί στρατοί, για την αντιµετώπιση των
διαδηλώσεων και των εκδηλώσεων;

∆εν σπέρνετε για να θερίσετε θύελλες. Σπέρνετε εκείνη την
ανασφάλεια που θα χρειαστεί µια σπίθα για να αποκτήσει έννοια
η πατρίδα, έξω από τις δηµόσιες σχέσεις και τις επικοινωνίες.
Για την ώρα δεν έχει καταργηθεί η έννοια και ούτε πρόκειται να
την καταργήσετε. Με ψεύτικα διλλήµατα δεν µπορεί να αντιµε-
τωπιστεί αυτή η ιστορία. Σας το είχα ξαναπεί και την προηγού-
µενη φορά. Σας το λέω και κάθε φορά που συζητάµε για τις
Ένοπλες ∆υνάµεις. Όταν δεν µπορείτε να στηρίξετε ως σάρκα εκ
της σαρκός σας τον ένστολο Έλληνα στο εικοστό πρώτο αιώνα
και τον κάνετε µισθοφόρο, µην ψάχνετε να βρείτε πόσο πάει το
κλειδί της κερκόπορτας. Μην το ψάξετε. Θα το βρείτε σε ξεπου-
ληµένα από την πατρίδα πολύ φθηνά γαλόνια.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Λιάνα Κανέλλη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας.

Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Επικρατείας κ. Χάρης Παµπού-
κης έχει το λόγο.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Ευ-
χαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.

Αξιότιµοι κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δεν είχα σκοπό να µι-
λήσω καθόλου σήµερα για το παρελθόν. Ακούγοντας όµως ορι-
σµένες τοποθετήσεις νιώθω ότι είµαι αναγκασµένος και
υποχρεωµένος να το κάνω.

Άκουσα προηγουµένως τον κ. Παναγιωτόπουλο, ο οποίος ούτε
λίγο ούτε πολύ είπε ότι για όλα τα δεινά φταίει αυτή η Κυβέρ-
νηση. Είναι λάθος αυτό. Η Νέα ∆ηµοκρατία είναι παρούσα µόνο
στην κριτική. Είναι απούσα από την ευθύνη, από την αυτοκριτική.
∆οκιµαστήκατε επί πέντε χρόνια. Είχατε την ευκαιρία να πάτε την
Ελλάδα εµπρός. ∆υστυχώς την πήγατε πίσω. Οι Έλληνες ξε-
χνούν δυστυχώς, αλλά δεν ξεχνούν και τόσο γρήγορα. ∆εν έχουν
ξεχάσει τις αλόγιστες σπατάλες, την επιβάρυνση των δηµοσιο-
νοµικών µας, τα κούφια λόγια, την ήττα από τη φαυλοκρατία.
Ακόµα και σήµερα έχετε την ευκαιρία να είστε δηµιουργικοί, εάν
µε την αντιπολίτευσή σας βάλετε το εθνικό συµφέρον πιο πάνω
από τους κοµµατικούς ανταγωνισµούς. Κατά καιρούς το έχετε
κάνει. Εγώ θέλω να είµαι τίµιος. ∆εν το είδα σήµερα και λυπάµαι
πάρα πολύ γι’ αυτό.

Στην κυρία εκπρόσωπο του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλά-
δος πρέπει να πω ότι όταν συζητάµε για εθνικά ζητήµατα, στα
οποία όλοι έχουµε µια ευαισθησία και την οποία την αναγνωρίζω,
απαιτείται –γενικώς απαιτείται σήµερα, αλλά περισσότερο όταν
συζητάµε αυτά τα θέµατα- µεγάλη σοβαρότητα και φειδώ.

∆εν µπορεί να λέµε σήµερα στο ελληνικό Κοινοβούλιο ότι
έχουµε απεµπολήσει κυριαρχικά δικαιώµατα. Ποια έχουµε απε-
µπολήσει συγκεκριµένα; Είναι κουβέντες; Επειδή υπάρχει µια
εφηµερίδα –και αναφέροµαι στον «ΕΛΕΥΘΕΡΟ ΤΥΠΟ»- η οποία
τα λέει, πρέπει εµείς να τα υιοθετούµε και να τα λέµε στη Βουλή;
Ποια είναι τα πραγµατικά γεγονότα;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΖΙΩΓΑΣ: Μνηµόνιο….
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΠΑΜΠΟΥΚΗΣ (Υπουργός Επικρατείας): Με

συγχωρείτε, δεν µίλησε γι’ αυτό η κ. Κανέλλη. ∆εν µίλησε για το
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µνηµόνιο. Εγώ µιλώ για τα άλλα. Αν µιλούσε για το µνηµόνιο, ευ-
χαρίστως.

Είναι αλήθεια ή όχι ότι αυτή η Κυβέρνηση –για να µιλήσουµε
για πράξεις- δηµιούργησε µετά από πάρα πολλά χρόνια τον Ορ-
γανισµό ο οποίος θα µπορεί έγκυρα και έγκαιρα να µας πληρο-
φορήσει για τον εθνικό πλούτο; Το έκανε αυτό ή δεν το έκανε;
Λέω για πράξεις. Τώρα τον ψηφίσατε – όχι όλοι. Αυτό δεν είναι
πράξη; Τι είναι η απεµπόληση των βιοµηχανικών δικαιωµάτων, το
οποίο έχει γίνει τώρα; Γιατί υπάρχει αυτός ο αέρας, ποιον βο-
λεύει αυτός ο αέρας, αυτό το κλίµα και πού στηρίζεται κυρίως;

∆ιότι, να σας πω κάτι: είναι αλήθεια ότι όταν βρισκόµαστε σε
µια περίοδο ανέχειας, µεγάλης δυσκολίας, λαϊκών κόπων, είναι
πολύ επικίνδυνο να εξάρουµε τη φαντασία και να συνοµοσιολο-
γούµε. Όταν µιλάµε για εξωτερική πολιτική και για εθνικά κυ-
ριαρχικά δικαιώµατα, πρέπει να είµαστε σαφείς και τεκµη-
ριωµένοι, αλλιώς είναι καλύτερα αυτά να γίνονται µε µεγάλη
φειδώ, ακόµα κι αν χάνετε ένα κοµµάτι της αντιπολιτευτικής, ας
πούµε, ικανότητας. ∆εν βαριέστε – είναι πιο σοβαρά τα εθνικά
θέµατα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σήµερα µέσα στην κρίση συζη-
τείται ο προϋπολογισµός, ένας Προϋπολογισµός, όµως, ο οποίος
δεν είναι εκτός συγκυρίας, εκτός πλαισίου. Κι αυτό πρέπει να το
καταλάβουµε όλοι, να το εννοήσουµε.

Σήµερα, βρισκόµαστε σε µια κρίση παγκόσµιας µετάβασης. Η
παγκόσµια διακυβέρνηση δοκιµάζεται. Είναι ένα παλαιό µοντέλο,
είναι το µοντέλο το µετά το ’45. Σήµερα έχουν αλλάξει πλήρως
οι συνθήκες, έχει αποδιοργανωθεί το σύστηµα από την παγκο-
σµιοποίηση των αγορών, της τεχνολογίας και φυσικά, θα έλεγα
κι από τη µεγάλη δυνατότητα και ικανότητα υπερσυσσώρευσης
κεφαλαίων των αγορών και τη δυνατότητα και ικανότητα να
δρουν τάχιστα, προσηλωµένα, µε ακρίβεια έναντι των κρατών.

Καταλαβαίνω ότι είναι ένα ζήτηµα πάρα πολύ σύνθετο και δύ-
σκολο, το πώς θα επανασυστήσεις την παγκόσµια διακυβέρνηση,
σε ποιες βάσεις και µε ποιους. Και βέβαια, ο διάλογος σήµερα σ’
αυτό το θέµα είναι ανοιχτός. Έχει ξεκινήσει αυτό, σε επίπεδο
G20. Και µετέχουν όλοι βέβαια, µετέχει και η Κίνα, µετέχει και η
Ρωσία, µετέχει και η Γαλλία και η Γερµανία και η Ευρώπη και ο
Καναδάς.

Η κρίση την οποία ζούµε σήµερα είναι µία ανέκδοτη κρίση.
Είναι ανέκδοτη µε την εξής έννοια: ποτέ στο παρελθόν δεν εί-
χαµε αντιµετωπίσει µία µε ίδια χαρακτηριστικά και εποµένως λύ-
σεις του παρελθόντος δεν είναι δοκιµασµένες για σήµερα. Αυτή
είναι η αλήθεια. Είναι µία κρίση πολύ µεγάλης συνθετότητας,
τόσο µεγάλης συνθετότητας που προκαλεί πεδία αγνώστου.
Πολλοί από εµάς δεν ξέρουµε όλες τις πτυχές και σίγουρα δεν
ελέγχονται όλες.

Και µέσα σ’ αυτήν την παγκόσµια κρίση -η οποία δεν είναι
χωρίς συνέπειες για τα κράτη και τους λαούς- εξελίσσεται πα-
ράλληλα το αναγκαίο µεγάλο βήµα µετεξέλιξης της Ευρώπης.

∆ιότι, για να είµαστε σαφείς, η Ευρώπη για την Ελλάδα αλλά
και για όλα τα κράτη τα οποία µετέχουν σ’ αυτήν είναι η λύση,
δεν είναι το πρόβληµα. Έτσι ισχυριζόµαστε. Έτσι λέµε κι έτσι
είναι.

Η κρίση της Ευρώπης δεν θα είναι χωρίς συνέπειες για κανένα
κράτος-µέλος, ακόµα και για τα κράτη-µέλη τα οποία είναι δι-
στακτικά αυτήν τη στιγµή στο να κάνουν το επόµενο µεγάλο
βήµα. Μετά την Ενιαία Ευρωπαϊκή Πράξη του 1984, αυτό είναι
το επόµενο βήµα, τώρα πρέπει να γίνει. ∆ιότι δεν µπορεί να µην
υπάρχει µία εναρµόνιση µεταξύ νοµισµατικής και οικονοµικής πο-
λιτικής. ∆εν µπορεί να στερείται. ∆εν είναι οι ίδιες συνθήκες σ’
όλα τα κράτη-µέλη. ∆εν έχουµε όλοι τους ίδιους κινδύνους.

Η Ευρώπη είναι και υπόθεση των λαών. Γι’ αυτό όσοι πιστεύ-
ουν σ’ αυτό πρέπει να δράσουν. Πρέπει να προσφύγουν και να
δράσουν σε αυτήν την κατεύθυνση.

Βεβαίως, πρέπει να µπορεί να εκδίδει ευρωοµόλογα. Τι είναι
αυτή η µειωµένη οικονοµική κυριαρχία; Τι είναι η Ευρώπη; Μόνο
για να τρώει ξύλο και να διαλέγουν κατά καιρούς αδύναµους κρί-
κους και να επιτίθενται οι αγορές και να µην έχει στην πραγµατι-
κότητα δυνατότητες αµύνης, όπως για παράδειγµα έχουν οι
Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερικής;

Αυτό το βήµα πρέπει να γίνει και χαίροµαι πάρα πολύ και όλοι

πρέπει να στηρίξουµε την προσπάθεια του Πρωθυπουργού µας,
ο οποίος πρώτος µίλησε για ευρωοµόλογα, σε µια εποχή που το
θέµα σχολιαζόταν και στο ευρωπαϊκό επίπεδο περίπου σκωπτικά.
Τώρα έχει γίνει κεντρικό θέµα. Πόσες φωνές δεν έχουν αθροι-
στεί πάνω σ’ αυτήν τη γραµµή, η οποία είναι η µόνη γραµµή της
λογικής;

Και είµαι βέβαιος ότι εκεί θα πάµε, διότι δεν υπάρχει άλλος
δρόµος. Ο άλλος δρόµος είναι ο δρόµος της µη Ευρώπης κι
αυτός δεν αντέχεται από κανέναν και πάντως όχι από τους λαούς
µας. ∆ιότι είναι κοινή συνείδηση ότι καµµία χώρα της Ευρώπης
στην παγκοσµιοποίηση και στα µεγέθη της, στην κλίµακα του
giga δεν µπορεί να παίξει κανένα ρόλο, παρά µόνο αν είναι ως
Ευρώπη, ως µέλος της Ευρώπης. Καµµία χώρα ούτε η Γερµανία.

Ποιες είναι οι προϋποθέσεις για να βγούµε από την κρίση; Οι
προϋποθέσεις είναι πρώτα απ’ όλα οι µεταρρυθµίσεις, αλλά µε-
ταρρυθµίσεις στις οποίες εµείς πιστεύουµε και όχι η καλλιέργεια
των οποίων µας επιβλήθηκε. Γιατί πρέπει να γίνουν. Εφ’ όσον πι-
στεύουµε ότι πρέπει να γίνουν, τότε πρέπει να γίνουν σε διάφο-
ρους τοµείς πάρα πολύ σηµαντικούς. Εκτός αν είµαστε όλοι
ευχαριστηµένοι από την κατάσταση στην οποία περιήλθε η χώρα.
Ε, δεν είµαστε!

∆εύτερον, θέλει µια ριζική αλλαγή νοοτροπίας. Αυτοί οι οποίοι
εργάζονται στο δηµόσιο πρέπει να είναι περήφανοι γι’ αυτό, διότι
εργάζονται για το συλλογικό συµφέρον. Κι αυτοί όµως που συ-
ναλλάσσονται µε το δηµόσιο, πρέπει να τιµούν τους δηµοσίους
υπαλλήλους.

Θα πρέπει να δώσουµε προτεραιότητα στο συλλογικό είναι
µας. Θα πρέπει να ξεχάσουµε λίγο τον εαυτό µας και να πάµε
στο συλλογικό. ∆εν έχει γίνει αρκετά αυτό κι αυτό βέβαια είναι
θέµα και πολιτισµού. Χρειάζονται ευρείες κοινωνικές συναινέ-
σεις.

Τι µπορείς να απαντήσεις σε µία χήρα πενήντα εννέα ετών µε
επτακόσια ευρώ το µήνα, που µε ρώτησε; Ειλικρινά, τι µπορείς να
της απαντήσεις; ∆εν µπορείς να της απαντήσεις τίποτα. Μόνο
σεβασµό µπορείς να δείξεις µε τη σιωπή σου, αν είναι σοβαρός.
Και το µόνο που µπορείς να ελπίζεις είναι ότι είµαστε σε µία κοι-
νωνία ακόµα που παραδοσιακά τα δεσµά της έχουν δεσµούς αλ-
ληλεγγύης µέσω της οικογένειας, µέσω των φίλων. Εγώ πιστεύω
ότι η ελληνική κοινωνία διατηρεί ακόµα ανθρώπινα χαρακτηρι-
στικά και θέλω να το πιστεύω αυτό το πράγµα.

Το τέταρτο είναι ότι πρέπει να έχεις σαφές µέτωπο κατά της
κλεπτοπλουτοκρατίας. Βέβαια, έτσι είναι. Υπάρχουν και εχθροί
σ’ αυτό το σύστηµα εναντίον του κοινωνικού παρασιτισµού –γιατί
έχει κοινωνικές συνέπειες– ο οποίος είναι παντού.

Χρειάζονται κανόνες οι οποίοι να τηρούνται. ∆εν χρειάζονται
πολλοί κανόνες. Εµείς οι νοµικοί νοµίζω ότι έχουµε καυτηριάσει
πολλές φορές αυτήν την πολυνοµία. Έτσι δεν είναι; Είναι πηγή
προβλήµατος η πολυνοµία και η κακονοµία. Χρειάζονται όµως
κανόνες που να τηρεί ο κόσµος, έχοντας πεποίθηση δικαίου, ότι
«πρέπει να το κάνεις αυτό».

Πάνω απ’ όλα, πρέπει να πούµε µια µεγάλη αλήθεια, την οποία
δεν ξέρω αν είχαµε πει τόσο εµφατικά στον κόσµο, όσο θα
έπρεπε να είχε λεχθεί. Η ευηµερία, κυρίες και κύριοι Βουλευτές,
δεν χαρίζεται πια -στην πραγµατικότητα δεν χαριζόταν ποτέ- η
ευηµερία κατακτιέται.

Η Ελλάδα της ανεξαρτησίας και της ευηµερίας δεν µπορεί να
είναι άλλη από την Ελλάδα της ποιότητας, της αξιοπρέπειας και
της ευφυΐας. ∆εν υπάρχει καµµία περίπτωση να έχουµε κέρδος,
χωρίς να καταβάλουµε την ανάλογη προσπάθεια. Θα ήταν ψέµα
να το πούµε αυτό.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, στην πιο κρίσιµη καµπή της σύγ-
χρονης ελληνικής δηµοκρατίας, η Κυβέρνηση έχει την ευθύνη να
συνεχίσει το δύσκολο έργο επανόδου της χώρας στο δρόµο της
ανάπτυξης. ∆εν υπάρχει άλλος δρόµος από το δρόµο της προ-
σπάθειας, της εθνικής συνεννόησης, των κοινωνικών συναινέ-
σεων.

Όσο πιο σοβαρά, όσο πιο συλλογικά, όσο πιο γρήγορα και
έντονα κάνουµε την προσπάθεια αυτή, τόσο πιο γρήγορα θα
βγούµε από την κρίση. ∆εν υπάρχει µυστικό. Αυτή είναι η αλή-
θεια. Και ο νέος προϋπολογισµός σηµατοδοτεί αυτό το κρίσιµο
σηµείο, τη χρονιά της έντασης της προσπάθειας, για να αρχίσει
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η ανάκαµψη από το 2012 και µετά.
∆εν είναι ώρα για ιδιαίτερες και αδιέξοδες αναδροµές στο πα-

ρελθόν. Πρέπει να διοχετεύσουµε όλη την ενεργητικότητά µας
στο να ανακτήσουµε το χαµένο χρόνο µε τολµηρές µεταρρυθµί-
σεις, µε άνοιγµα της οικονοµίας και της κοινωνίας µας στο αύριο.
Γιατί το αύριο έχει ανάγκη ο τόπος, το σήµερα δεν µας ικανο-
ποιεί. Ούτε µία µέρα δεν πρέπει να πάει χαµένη.

Οι στρεβλώσεις που θα διορθωθούν µέσα από το εκτεταµένο
πρόγραµµα δηµοσιονοµικής προσαρµογής, αλλά και αναπτυξια-
κής στρατηγικής θα οδηγήσουν σε µία βιώσιµη δηµοσιονοµική
πολιτική και σίγουρα αµέσως µετά σ’ έναν πραγµατικά νέο ανα-
πτυξιακό µετασχηµατισµό.

Τη χρονιά που πέρασε, η Κυβέρνησή µας εργάστηκε σκληρά,
πολύ σκληρά, µε αγωνία, για να φέρει τη χώρα ένα βήµα πιο
κοντά στην επόµενη µέρα, για µία Ελλάδα, η οποία είναι πραγ-
µατικά διαφορετική και θα είναι διαφορετική, µία Ελλάδα απε-
λευθερωµένη στ’ αλήθεια από οπισθοδροµικές αντιλήψεις και
ανορθολογικά πρότυπα και στρεβλώσεις.

Η Ελλάδα είναι έτοιµη και πάντα ήταν έτοιµη να αναπνεύσει το
οξυγόνο της προόδου και της δηµιουργίας και οι Έλληνες το
ίδιο. Χρειάζεται να υπερηφανεύονται για µια χώρα πρότυπο, µια
χώρα που δεν αναλώνεται στο να αναπολεί µόνο το παρελθόν
της, αλλά που υπερηφανεύεται για το παρόν και χτίζει σε στέ-
ρεες βάσεις το µέλλον της. Σήµερα βρισκόµαστε σε αυτό ακρι-
βώς το σηµείο, στο σηµείο της αρχής, της επανεκκίνησης, εδώ
που µπαίνουν οι βάσεις γι’ αυτό το νέο ξεκίνηµα, για τη νέα πο-
ρεία.

Είναι αλήθεια ότι σηµειώθηκαν και καθυστερήσεις και ότι έγι-
ναν και λάθη. Υπήρξαν αδικίες στον επιµερισµό των βαρών αυτής
της προσπάθειας. Θα µπορούσαµε να είχαµε κινηθεί ταχύτερα
και ίσως µε µεγαλύτερη ευελιξία.

Υπάρχει, όµως, ένας αέρας αλλαγών. Έχουν γίνει σηµαντικές
αλλαγές, έχουν γίνει σηµαντικές µεταρρυθµίσεις, έχει επικρατή-
σει µια νέα πολιτική αντίληψη, η οποία είναι πρωτόγνωρη, νοµίζω,
στην πολιτική ιστορία του τόπου µας.

Αυτή η αντίληψη είναι που θα καλλιεργήσει µια συλλογική συ-
νείδηση και µια κοινωνική συνοχή. Αυτή είναι που θα συγκροτή-
σει ένα µέτωπο αλλαγής της χώρας µας µε τη συµµετοχή όλων
των υγιών κοινωνικών και παραγωγικών δυνάµεων του τόπου.

Οφείλουµε να κάνουµε την ποιότητα σύµµαχό µας σε κάθε επι-
λογή. Κάθε επιλογή µας πρέπει να εµπεριέχει το στοιχείο της ευ-
φυΐας. ∆εν είµαστε και δεν θα γίνουµε και δεν µπορούµε να
γίνουµε µια οικονοµία ποσότητας. Όµως µπορούµε να πετύ-
χουµε µια ανάπτυξη βασισµένη στα ποιοτικά µας χαρακτηρι-
στικά, στα ιδιαίτερα δικά µας ανταγωνιστικά γνωρίσµατα.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, το 2011 θα έχει και αυτό χαρα-
κτηριστικά ύφεσης, τουλάχιστον το πρώτο εξάµηνο. Η υπέρβαση
αυτής είναι ένα θέµα που πρέπει να µας αφορά όλους. Χωρίς τις
θεσµικές αλλαγές που προωθούµε, θα είναι δύσκολο να προ-
σελκύσουµε επενδύσεις, θα είναι αδύνατο να καλλιεργήσουµε
θετικές προσδοκίες για τις διεθνείς αγορές, θα είναι αδύνατο να
πείσουµε την κοινωνία και τους πολίτες ότι έχουµε τη βούληση
να προχωρήσουµε για να διασφαλίσουµε µια Ελλάδα µε συνοχή
και ανάπτυξη.

Γνωρίζουµε όλοι ότι η βελτίωση του οικονοµικού κλίµατος
περνά µέσα από τη βελτίωση των οικονοµικών δεικτών και ασφα-
λώς µέσα από τη διασφάλιση ενός δικτύου προστασίας για τις
αδύναµες κοινωνικά οµάδες. Εµείς δεν θέλουµε να ευηµερούν
οι αριθµοί και να δυστυχούν οι πολίτες. Η αλήθεια είναι όµως ότι
σήµερα, την εποχή της παντοδυναµίας των αγορών, αν δεν ευη-
µερούν και οι αριθµοί, σίγουρα δεν ευηµερούν και οι πολίτες.

Αυτά διασφαλίζονται, στο µέτρο του εφικτού, µε υπέρβαση.
Χρειαζόµαστε ένα σύγχρονο, παραγωγικό δηµόσιο τοµέα -είναι
βασικός πυλώνας της ανάπτυξης- που να ωθεί, να στηρίζει, να
συνεργάζεται µε τον ιδιωτικό τοµέα σε αυτόνοµες και καινοτό-
µες δράσεις.

Στόχοι µας είναι, σε µακροοικονοµικό επίπεδο, η δηµιουργία
πρωτογενούς πλεονάσµατος το 2012, η σταδιακή αποκλιµάκωση
της δυναµικής του χρέους, η κατακόρυφη µείωση των ελλειµµά-
των και η βελτίωση του ισοζυγίου πληρωµών. Μόνο αυτά θα µας
οδηγήσουν σταδιακά, αφού περάσει χρόνος και υπάρξει σχετική

προσπάθεια, ξανά στο δρόµο της ανάπτυξης.
Η διεθνής µας ανταγωνιστικότητα είναι ο εθνικός µας στόχος.

Αν δεν είµαστε ανταγωνιστικοί, δεν µπορεί να υπάρξει ελπίδα στ’
αλήθεια. Ας µη λησµονούµε ούτε µία στιγµή ότι το περιβάλλον
µέσα στο οποίο καλούµαστε να βγάλουµε τη χώρα από το αδιέ-
ξοδο, είναι ιδιαίτερα επιβαρυµένο.

Μίλησα για τη Νοµισµατική Ένωση, την κρίση και τα προβλή-
µατα της Ευρωζώνης. Και αυτά επηρεάζουν. Και εκεί πρέπει να
έχουµε άποψη. Και εκεί χρειάζεται συνέγερση των λαών. ∆εν
µπορεί να είµαστε αµέτοχοι. Η Ευρώπη δεν είναι η Ευρώπη της
γραφειοκρατίας ούτε µόνο των κυβερνήσεων. Είναι υπόθεση των
λαών µας.

Η σηµερινή Κυβέρνηση δρα συνεκτικά, θωρακίζοντας την
εθνική οικονοµία και αξιοποιώντας τον εθνικό πλούτο. Για την Ελ-
λάδα πάγιος στόχος παραµένει η ανταγωνιστικότητα και η ανά-
πτυξη. Είναι η οµορφιά η ιδανική γεωγραφική µας θέση, η οποία
προσδιορίζει γεωπολιτικά πολλά πράγµατα, είναι το έµψυχο δυ-
ναµικό µας και κυρίως είναι µια χώρα στην οποία υπάρχουν πολ-
λές κρυµµένες δυνάµεις, που αποτελούν στην πραγµατικότητα
και την ελπίδα του µέλλοντος.

Η πράσινη ενέργεια: βλέπω ότι στην πράξη ήδη διεθνώς υπάρ-
χει ενδιαφέρον. ∆εν είναι λόγια, δεν είναι σλόγκαν. Είναι αλήθεια.
Θέλουν να επενδύσουν στην πράσινη ενέργεια σήµερα σε αυτή
τη κατάσταση που είµαστε.

Ο τουρισµός, η ναυτιλία, βεβαίως, αργότερα, και οι υπηρεσίες
µας, αυτά είναι που µπορούν να µας επιτρέψουν να διατηρη-
θούµε και να είµαστε διεθνώς ανταγωνιστικοί. Και πρέπει να εί-
µαστε σαφείς. Μόνο αυτός ο στόχος εγγυάται ότι δεν θα
ξαναβρεθούµε σε θέση αδυναµίας.

Χρειάζεται δηµιουργία ενός νέου πλαισίου ανάπτυξης, νοικο-
κύρεµα του κράτους, παραγωγή κοινωνικών µερισµάτων. Εγώ
κατανοώ ότι θα υπάρξει µια δύσκολη, επίπονη περίοδος προ-
σαρµογής. Θα δηµιουργηθεί όµως το πλαίσιο της ανάπτυξης και
της ανταγωνιστικότητας, προς όφελος του πολίτη και µόνο µέσα
σε αυτό το πλαίσιο θα επιχειρήσουµε –και επιχειρούµε– να προ-
σελκύσουµε τις λεγόµενες στρατηγικές επενδύσεις.

Θα µπορούσε, υπό µία έννοια, να είναι –επιτρέψτε µου να σας
θυµίσω αυτή τη σειρά η οποία έγινε και φιλµ- mission impossible,
όπου καταστρέφονταν οι φάκελοι κ.λπ. Το να φέρνεις, λοιπόν,
σήµερα στρατηγικές επενδύσεις στη χώρα αυτό είναι, για να εί-
µαστε µεταξύ µας εξηγηµένοι και να λέµε την αλήθεια.

Αν δεν είναι αδύνατη, πάντως είναι επικίνδυνη αυτή η απο-
στολή. Γιατί οι επενδύσεις δεν επιτάσσονται. Επενδύσεις προ-
καλούνται µέσα από µια σύνθετη διαδικασία κυρίως διαρθρω-
τικών αλλαγών, σύνθετων, συνολικών και στόχευσης, που αφορά
φυσικά το σύνολο της Κυβέρνησης και των Υπουργών, αλλά και
το σύνολο της διοικήσεως.

Για παράδειγµα, εάν δεν υποχωρήσει η γραφειοκρατία, εάν
δεν υποχωρήσει η διαφθορά, πώς θα γίνουν επενδύσεις; Πώς θα
εκτιµήσει ο άλλος τον επιχειρηµατικό κίνδυνο, όταν έχει και άλ-
λους κινδύνους, που δεν είναι επιχειρηµατικοί;

Πρέπει να επιλύσουµε το πρόβληµα της ταχύτητας στην απο-
νοµή της δικαιοσύνης. ∆εν γίνεται να βγαίνουν αποφάσεις µετά
από δέκα χρόνια και να θέλουµε να γίνονται επενδύσεις. ∆έκα
χρόνια είναι τεράστιος χρόνος για κάποιον ο οποίος βάζει τα
χρήµατά του και επενδύει µε σκοπό το κέρδος.

Βεβαίως, υπάρχουν και σηµαντικά παράλληλα κοινωνικά απο-
τελέσµατα. Η µείωση της ανεργίας πώς θα γίνει, αν δεν φτιάξεις
δουλειές; Πώς θα µειωθεί η ανεργία, που είναι το πιο σοβαρό
πρόβληµα στην κοινωνία, εάν δεν υπάρξουν δουλειές; Και, ας εί-
µαστε ειλικρινείς, αυτό δεν εξαρτάται από έναν άνθρωπο, προ-
φανώς, ούτε από ένα σύστηµα. Θέλει µια συλλογική προσπάθεια
και µια συνδυασµένη κυβερνητική δράση.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γνωρίζετε όλοι ότι δεν είµαι
επαγγελµατίας της πολιτικής. Η δουλειά µου είναι να προσπα-
θήσω από κοινού µε τους συναδέλφους µου να προσελκύσουµε
επενδύσεις, για να ανασάνουν οι Έλληνες, για να πάψουµε να
ζητάµε και άλλα από πολίτες που πλέον δεν αντέχουν, για να
έχουν όλοι δουλειά και ιδίως οι νέοι, αλλά και οι πιο ευάλωτοι. Και
δεν θα ησυχάσω εάν δεν συµβάλλω, στο να επιτύχουµε κάτι.

Γιατί η µεγαλύτερη επένδυση σε αυτή τη χώρα σήµερα είναι
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να επιστραφεί στους Έλληνες το πολυτιµότερό µας γνώρισµα, η
περηφάνια µας. Και γι’ αυτό έχουµε όλοι χρέος να επιδείξουµε
σθένος, επιµονή, γνήσια προσήλωση στον εθνικό στόχο, µα πάνω
απ’ όλα ανθρωπιά. Γιατί η κοινωνική αλληλεγγύη αυτό που χρει-
άζεται πάνω απ’ όλα είναι ψυχή.

Πολλοί έχουν µιλήσει για την ευκαιρία που δηµιουργεί η κρίση
που περνάµε. Αλλά, ποια είναι αλήθεια η µήτρα αυτής της ευ-
καιρίας; Είναι πιστεύω η κατανόηση της αξίας του «συν». Είναι να
περάσουµε από µια κοινωνία του «αντί», του φθόνου, των διαι-
ρέσεων, σε µια κοινωνία της συναντίληψης, της συµµετοχής, της
συνέργειας, της συνέχειας, της σύνθεσης και της συλλογικότη-
τας, µιας αξίας που στα χρόνια της επίπλαστης ευηµερίας, του
ευδαιµονισµού και των ευκόλων αποφάσεων είχε ξεχαστεί όχι
µόνο σε εθνικό επίπεδο, αλλά και σε ευρωπαϊκό επίπεδο.

Η διεθνής συγκυρία είναι αναµφίβολα κακή. Όπως γράφει ο
Γκρίσπαν στο τελευταίο βιβλίο του, ζούµε στην εποχή της αβε-
βαιότητας. Θα έλεγα ότι είµαστε στην εποχή του απρόβλεπτου,
του «µαύρου κύκνου», γιατί το ίδιο το σύστηµα έχει αποκτήσει
τέτοια πολυπλοκότητα, που πλέον βάλλεται η ίδια η διατήρησή
του. Οι δυνάµεις που απελευθερώθηκαν στρέφονται κατά των
δηµιουργών τους. Ίσως γι’ αυτό, το καίριο εγχείρηµα επανεκκί-
νησης της οικονοµίας µοιάζει σήµερα ακόµη πιο προκλητικό.

Η αλλαγή θεσµικού πλαισίου της οικονοµίας που επιχειρούµε
µπορεί να επισπεύσει και να διευκολύνει τις επενδυτικές δρα-
στηριότητες. Και είµαι αισιόδοξος ότι µπορούµε να περπατή-
σουµε αυτό το δύσκολο δρόµο. Είµαι αισιόδοξος και για έναν
επιπλέον λόγο: γιατί είµαι πεπεισµένος ότι δεν υπάρχει άλλος.
Αυτός είναι ο λόγος, όµως, που σας µίλησα για mission impossi-
ble.

Έχουµε όµως πλεονεκτήµατα. Έχουµε µεγάλο περιθώριο ανά-
πτυξης. Με ρωτούν: γιατί να κάνουµε επενδύσεις; Γιατί υπάρχει
µεγάλη δυναµική, έχουµε µεγάλη δυνατότητα. Έχουµε πλέον
ένα σοβαρό πρόγραµµα αποκρατικοποιήσεων και σιγά- σιγά θα
είµαστε στις πρώτες θέσεις ελκυστικότητας για επενδύσεις στις
ανανεώσιµες πηγές ενέργειας.

Θα στηριχτούµε στο «εµπιστευτείτε µια Ελλάδα που αλλάζει
προς το καλύτερο, µια χώρα που κοιτάζει εµπρός». Οι στρατηγι-
κές επενδύσεις έχουν ιδιαίτερη µεταχείριση, ακριβώς επειδή
είναι ιδιαίτερες. Θωρακίζουν στρατηγικά τη χώρα, την αναβαθ-
µίζουν γεωπολιτικά, έχουν πολλαπλασιαστική θετική επίδραση
στο σύνολο της οικονοµίας µας και µπορούν να λειτουργήσουν
ως ελκτήρες στις µικρότερες επενδύσεις.

Πρέπει όµως να το πω. Αυτός είναι ο σκοπός του fast track 1.
Μας ενδιαφέρουν όλες οι επενδύσεις και οι µικρές. Απλώς εκεί
χρειάζεται περισσότερος χρόνος και µεγαλύτερες διαρθρωτικές
αλλαγές. Αυτό είναι το αντικείµενο, αυτό που έχουµε δεσµευθεί
να φέρουµε, το fast track 2. Αυτό θα αφορά όλες τις επενδύσεις.

Στη µάχη να κερδίσουµε το χαµένο έδαφος δεν περισσεύει
ούτε µία στιγµή και αυτή είναι η ουσία του fast track. Αυτή η
ουσία νοµίζω ότι είναι πλέον οριζόντια και κάθετη. Ο νόµος που
ψηφίστηκε, πρακτικά αποτελεί την εκκίνηση αυτού του συστή-
µατος, για να µπορέσουµε να δηµιουργήσουµε µία θετική προσ-
δοκία στις διεθνείς αγορές.

Ταυτόχρονα µε τη διαδικασία αυτή του fast track, πρέπει να
αντιµετωπίσουµε χρόνια και µεγάλα ζητήµατα, όπως είναι το
θέµα της πολυνοµίας, της κωδικοποίησης της νοµοθεσίας, του
ευ νοµοθετείν και πολλά άλλα. Αυτό είναι το συνολικό σχέδιο, για
να µπορέσουµε να βγάλουµε τη χώρα από την πρωτοφανή αυτή
κρίση.

Είµαστε µια Κυβέρνηση που δεν αναβάλλει τις δύσκολες απο-
φάσεις για το µέλλον –τις παίρνουµε τώρα- που δεν φοβάται να
αναµετρηθεί µε τις νοοτροπίες, µε οργανωµένα συµφέροντα και
οπισθοδροµικές αντιλήψεις. ∆εν φοβάται να συγκρουστεί και µε
λάθη του δικού της παρελθόντος.

Σας καλούµε για τη µέγιστη δυνατή συναίνεση στη µάχη κατά
της ιδιοτέλειας και του παρασιτισµού. Ή η πολιτεία µας θα τα
πατάξει ή θα χαθούν οι πολιτικοί λόγω αναξιοπιστίας. Εκφράζω
από την καρδιά µου την ελπίδα και την πίστη ότι θα παλέψουµε
µαζί για να διαλύσουµε την καταχνιά, γιατί δεν υπάρχει επιτυχία,
χωρίς στόχο και πίστη σ’ αυτόν, όπως δεν υπάρχει πρόοδος
χωρίς προσπάθεια.

Σας ευχαριστώ πολύ για την υποµονή σας και ιδιαίτερα εσάς,
κύριε Πρόεδρε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και

εµείς τον κ. Παµπούκη, Υπουργό Επικρατείας.
Βέβαια, θα σας πω ότι ένας τόσο πολιτικά πολιτισµένος λόγος

και τόσο εµπνευσµένος δεν χωράει την ανταγωνιστικότητα, που
είναι προϋπόθεση για να πετύχουµε. Άρα, θα πρέπει οπωσδή-
ποτε να επινοήσουµε κάτι άλλο, µε τόσα συν, συνοδοιπορία, συ-
νειδητότητα και συνύπαρξη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, εβδοµήντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και
πέντε εκπαιδευτικοί από το 1ο Γενικό Λύκειο της κοντινής Καβά-
λας, µε τον ήχο σαν να «ξεκαβαλικέψατε» άλογο όταν µπήκατε
µέσα στην Αίθουσα από τα δεξιά.

Η Βουλή τους καλωσορίζει και σας εύχεται χρόνια πολλά.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Μέχρι τι ώρα θα συνε-
δριάσουµε, κύριε Πρόεδρε;

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Μέχρι τις τέσσερις.
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: ∆εν προλαβαίνουµε,

κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): ∆εν θα κάνουµε

όµως διάλογο εδώ.
Ο κ. Κατρίνης, Βουλευτής Ηλείας του ΠΑΣΟΚ, έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα παρακαλέσω για

τη συνέπεια στο χρόνο, ανεξάρτητα αν είναι κάποιος Υπουργός…
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Αν ήσασταν, φίλτατε

κύριε Βαγιωνά, στο Βήµα, δεν θα µου το λέγατε αυτό, γιατί θα
σας άφηνα το ίδιο.

Κύριε Κατρίνη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011

που συζητάµε είναι ένας προϋπολογισµός τελείως διαφορετικός
από τους άλλους, γιατί για πρώτη φορά δεν θα δούµε τους Βου-
λευτές της Συµπολίτευσης να µιλούν διθυραµβικά για τους στό-
χους της νέας χρονιάς και τους Υπουργούς να υπόσχονται
ακόµα καλύτερες µέρες, µε ευηµερία και ανάπτυξη.

Βεβαίως, δεν θα ακούσουµε -µε εξαίρεση ενός τµήµατος της
Αριστεράς- τους Βουλευτές της Αντιπολίτευσης να κατακρίνουν
µε ξύλινο και ισοπεδωτικό τρόπο και λόγο τον προϋπολογισµό
που τρέχει, προεξοφλώντας την αποτυχία του προϋπολογισµού
που συζητάµε, υποκύπτοντας για µία ακόµη φορά στην πτωχευ-
µένη λογική της αντιπαράθεσης για τις εντυπώσεις. Γιατί οι πε-
ρισσότεροι από όσους πήραν και θα πάρουν το λόγο σ’ αυτήν
την Αίθουσα αισθάνονται πρωτίστως βαριά την ευθύνη που τους
αναλογεί απέναντι στη χώρα και τη νέα γενιά, γιατί η συγκυρία
απαιτεί γενναιότητα στην αυτοκριτική και γενναιοψυχία στις απο-
φάσεις.

Η συζήτηση για τον προϋπολογισµό δεν αποτυπώνει µόνο
τους στόχους και τις κατευθύνσεις της οικονοµικής πολιτικής,
αλλά και τη σχέση που έχουν οι πολιτικές δυνάµεις µε την κοι-
νωνία και κυρίως µε την πραγµατικότητα. Η πραγµατικότητα είναι
ότι για πρώτη ίσως φορά στα τριάντα έξι χρόνια της Μεταπολί-
τευσης, µε ενδιάµεσες φωτεινές εξαιρέσεις, ένας προϋπολογι-
σµός φιλοδοξεί µε µεγάλες πιθανότητες να είναι αξιόπιστος και
ακριβής – και αυτό να γίνει αντιληπτό τόσο εντός όσο και εκτός
συνόρων– ένας προϋπολογισµός που δεν «κλείνει το µάτι» στους
πολίτες για µια ακόµη φορά, αλλά µιλάει τη σκληρή γλώσσα της
αλήθειας.

Και είναι βέβαιο ότι, τόσο η συζήτηση, όσο και το περιεχόµενο
του προϋπολογισµού βάζει τέλος σε µια σειρά από προϋπολογι-
σµούς, που κάθε χρόνο τοποθετούσαν µια νάρκη στα θεµέλια
της ελληνικής οικονοµίας, αγοράζοντας πολύτιµο χρόνο για την
πολιτική ατοµική επιβίωση των κρατούντων, υποθηκεύοντας
όµως ταυτόχρονα τη θέση της χώρας και το µέλλον της γενιάς
των σηµερινών εικοσιπεντάρηδων και τριαντάρηδων. Αυτών που
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καλούνται «να πληρώσουν τα σπασµένα» από το ατελείωτο πάρτι
της Μεταπολίτευσης, πάρτι που οδήγησε σε µια εικονική ευηµε-
ρία και έληξε άδοξα το Μάιο του 2010.

Μπορεί σ’ αυτό το πάρτι να ήταν συγκεκριµένοι καλεσµένοι,
ποικίλων πάντα αποχρώσεων, µπορεί να έγιναν συστάσεις που
προειδοποιούσαν για τη σοβαρότητα της κατάστασης και ότι ξέ-
φευγε από τον έλεγχο, µπορεί να προσέφερε µοναδικές στιγµές
καλοπέρασης, όταν όµως τελείωσε, τον λογαριασµό δεν κλήθη-
καν να τον πληρώσουν µόνο οι διοργανωτές και οι συµµετέχο-
ντες, αλλά, δυστυχώς, κυρίως αυτοί που δεν πήραν µέρος.

Η νέα γενιά, όπως και πάρα πολλοί συµπολίτες µας, είναι σί-
γουρο ότι δεν συµµετείχαν σ’ αυτό το πάρτι, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι. Γνωρίζω την αγωνία αυτών των νέων ανθρώπων που
θέλουν να αποτρέψουν αυτό που σήµερα φαίνεται αναπόφευ-
κτο: το να ζήσουν πολύ χειρότερα από τους γονείς τους.

Προέρχοµαι από ένα νοµό που το πρόβληµα της ανεργίας, ιδι-
αίτερα των νέων ανθρώπων, λαµβάνει εκρηκτικές διαστάσεις.
Ένα νοµό που στη γενικότερη δύσκολη οικονοµική συγκυρία
ήρθαν να προστεθούν οι πρωτοφανείς φυσικές καταστροφές και
η υστέρηση στην υλοποίηση αναπτυξιακών έργων. Η Ηλεία πε-
ριµένει πολλά από αυτή την Κυβέρνηση και η Κυβέρνηση οφείλει
να είναι φερέγγυα στις υποσχέσεις της απέναντι στην Ηλεία. Με
πράξεις και όχι µε λόγια.

Η φερεγγυότητα όµως αποτελεί το χαρακτηριστικό του προϋ-
πολογισµού που συζητάµε. Φερεγγυότητα που θα ελέγχεται σε
τακτά χρονικά διαστήµατα και την οποία προσπαθούν εναγωνίως
οι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης να αµφισβητή-
σουν.

Μπορεί όµως να µιλάει για φερεγγυότητα µια παράταξη που,
σε πεντέµισι χρόνια διακυβέρνησης, συστηµατικά παραπληρο-
φορούσε τους Ευρωπαίους εταίρους µας, µια παράταξη που δι-
πλασίασε το χρέος και τετραπλασίασε το έλλειµµα; Μπορεί να
θεωρηθεί υπεύθυνη µια παράταξη που, ενώ γνώριζε το µέγεθος
του προβλήµατος, όχι µόνο δεν πήρε τα αναγκαία µέτρα, όχι
µόνο δεν έκανε τις διαρθρωτικές αλλαγές, αλλά τις εγκατέλειπε
άκοπα µε πρόσχηµα το πολιτικό κόστος και συνέχιζε µε απρο-
κάλυπτο τρόπο τη σπατάλη οδηγώντας στο σηµερινό αδιέξοδο:

Βεβαίως, είµαι ο τελευταίος που θα ισχυριστεί ότι για τη ση-
µερινή κατάσταση ευθύνονται µόνο ο κ. Καραµανλής και οι
Υπουργοί του. Μια διαχρονική, επιδερµική προσέγγιση της πραγ-
µατικότητας χαρακτηρίζει συνολικά τη µεταπολιτευτική περίοδο,
µε εξαιρέσεις βεβαίως. ∆εν πρέπει να είµαστε ισοπεδωτικοί,
αλλά ούτε και αµνήµονες.

Κύριο µέρος της ευθύνης φέρουν αυτοί που κυβέρνησαν τη
χώρα, αλλά εξίσου µεγάλη ευθύνη αναλογεί και σ’ αυτούς που,
στο όνοµα του λαϊκού πάντα συµφέροντος, υπερασπίστηκαν µε
πάθος συντεχνιακές απαιτήσεις, παροχές χωρίς όρους και όρια,
επιλέγοντας να είναι ευχάριστοι και όχι υπεύθυνοι.

Οι Έλληνες πολίτες, χάρη στις θυσίες των οποίων επιτεύχθηκε
η δηµοσιονοµική εξυγίανση του τρέχοντος έτους, απαιτούν
πρώτα και πάνω από όλα την αλήθεια. Αυτή την αλήθεια την εκ-
φράζει, µε επώδυνο βέβαια τρόπο, ο προϋπολογισµός του 2011,
προϋπολογισµός αναγκαίος, που επιχειρεί να προασπίσει το
κοινό συµφέρον, το συµφέρον της πλειοψηφίας των πολιτών, το
οποίο δεν περνάει µέσα από τη διόγκωση των ελλειµµάτων και
του χρέους. ∆εν περνάει µέσα από την αέναη αναζήτηση δανει-
κών µε ολοένα δυσµενέστερους όρους. ∆εν περνάει µέσα από τη
διαιώνιση όλων των αδικιών και των στρεβλώσεων ούτε από τη
µετάθεση των ευθυνών και των προβληµάτων στο µέλλον.

Περνάει µέσα από τη διασφάλιση της εύρυθµης λειτουργίας
του κράτους και της αγοράς, την τήρηση των θεσµών και των
νόµων, την ανάπτυξη που δεν βασίζεται σε δανεικά ή στον κρα-
τισµό, αλλά διαχέεται σε πολλούς και µάλιστα µακροπρόθεσµα.
Περνάει µέσα από διαρθρωτικές αλλαγές που διασφαλίζουν έναν
αξιόµαχο δηµόσιο τοµέα, που θα αξιολογείται βάσει της παρα-
γωγικότητάς του, µε ενιαίους κανόνες στα κριτήρια, πάντα προς
όφελος των πολιτών.

Περνάει µέσα από την πάταξη της παραοικονοµίας, η οποία
φέτος άγγιξε τα 30 δισεκατοµµύρια ευρώ, κατατάσσοντας την
Ελλάδα πρώτη στην ευρωζώνη, στερώντας πολύτιµους πόρους
από το κοινωνικό κράτος, από την υγεία, από την παιδεία, από

την κοινωνική ασφάλιση. Περνάει, βεβαίως, µέσα από τον εξορ-
θολογισµό του ασφαλιστικού συστήµατος, που εγγυάται την αλ-
ληλεγγύη των γενεών, χωρίς ταυτόχρονα, µε πολιτική επιλογή,
να διευρύνει το χάσµα µεταξύ των γενεών, όσον αφορά την τε-
χνογνωσία και τις απολαβές. Και βεβαίως, η αλληλεγγύη οφείλει
να είναι αµφίδροµη. Περνάει µέσα από τη φορολογική δικαιο-
σύνη απέναντι σε όλους και σε όλα, χωρίς αναιτιολόγητες δια-
γραφές χρεών, χωρίς επαναλαµβανόµενες περαιώσεις, χωρίς
ρυθµίσεις που ακυρώνουν κάθε φορά τον κανόνα και αµαυρώ-
νουν τις καλές προθέσεις.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011 φι-
λοδοξεί, µέσα απ’ όσα προανέφερα, να υπηρετήσει το δηµόσιο
συµφέρον. Η Ελλάδα αλλάζει. Πρέπει να αλλάξει, για να βρει την
ελπίδα. Για να είναι στο αύριο και να µην παραµείνει στο χθες.

Σ’ αυτές τις δύσκολες συνθήκες απαιτείται ευρεία συναίνεση.
Αυτή η συναίνεση δυστυχώς δεν υπάρχει στο πολιτικό σύστηµα.
Οφείλουµε να την αναζητήσουµε στην κοινωνία, µε λόγο αλη-
θινό, µε λόγο αξιόπιστο. Πρέπει -για να δανειστώ τη ρήση ενός
Γάλλου κλασικού- να σταµατήσουµε να λέµε ψέµατα στους άλ-
λους τόσο συχνά, ώστε να κινδυνεύουµε να συνηθίσουµε να λέµε
ψέµατα στους εαυτούς µας. Πρέπει να σταµατήσουµε να προ-
σποιούµαστε ότι δεν βλέπουµε την πραγµατικότητα.

Στον προϋπολογισµό που συζητάµε, πίσω από τους αριθµούς
βρίσκεται ισχυρή πολιτική βούληση για µια νέα Ελλάδα, µε θυ-
σίες, αλλά και µε προοπτική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σωτηρία και η ασφαλής πο-
ρεία της χώρας δεν χρειάζεται θεωρητικές προσεγγίσεις και µι-
κροπολιτικές αντιλήψεις. Απαιτεί σχεδιασµό, αποφασιστικά
βήµατα, συνέπεια και συνέχεια. ∆εν αρκούν πλέον µόνο οι καλές
προθέσεις. Η σωτηρία της ψυχής µας προϋποθέτει κυρίως τη
σωτηρία της χώρας, γιατί θα κριθούµε αµείλικτα από τους πολί-
τες για τα αποτελέσµατα των πολιτικών επιλογών µας, όπως κρί-
νονται σήµερα αυτοί οι οποίοι οδήγησαν την κατάσταση σ’ αυτό
το αδιέξοδο.

Η κοινωνία ψάχνει την ασφάλεια για το παρόν, την αισιοδοξία
και την ελπίδα για το µέλλον. Στους πολίτες που δοκιµάζονται
και µας κοιτούν διστακτικά πρέπει να εγγυηθούµε το δικαίωµα
στην ελπίδα, ότι θα µετασχηµατίσουµε τις θυσίες στις οποίες
υποβάλλονται σήµερα σε δικαίωµα για ένα καλύτερο αύριο. Αυτή
η ελπίδα, που σήµερα χρειάζεται η χώρα όσο ποτέ, απαιτεί εν-
διάµεσα βήµατα σταθερότητας. Και ένα από τα πιο σηµαντικά
αυτά βήµατα είναι και ο προϋπολογισµός που συζητάµε τον
οποίο και υπερψηφίζω.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Μιχάλη Κατρίνη.

Ο κ. Μάριος Σαλµάς, Βουλευτής της Νέας ∆ηµοκρατίας από
το Νοµό Αιτωλοακαρνανίας, έχει το λόγο.

ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, συναίνεση σηµαίνει, όταν είσαι στην αντι-

πολίτευση, να δίνεις τις προτάσεις σου στην κυβέρνηση και να
συµµετέχεις θετικά στο διάλογο, κάτι που δεν κάνατε όταν ήσα-
σταν Αντιπολίτευση, κάτι που κάνουµε εµείς τώρα.

Συνεννόηση είναι η διάθεση της Κυβέρνησης να πάρει µερικές
από τις προτάσεις της Αντιπολίτευσης, πράγµα το οποίο κάνετε
σήµερα. Και το κάνετε, ενώ µέχρι σήµερα ο Πρωθυπουργός
εφήρµοσε όλη του την πολιτική µέχρι το βαθµό που έφθασε στη
σύναψη του µνηµονίου µε τους δανειστές µας, χωρίς καν να ρω-
τήσει την ελληνική Βουλή, χωρίς καν να συζητήσει µε τα κόµ-
µατα. Μάλιστα, έδωσε τυφλή εξουσιοδότηση στον Υπουργό
Οικονοµικών να µη ρωτά καν τους υπόλοιπους Υπουργούς για
τα επιµέρους θέµατα, όταν φέρνει τις επικαιροποιήσεις του µνη-
µονίου.

Να κάνω µια διόρθωση, που προφανώς εκ παραδροµής σας
ξέφυγε. Είπατε ότι τριπλασιάσαµε το έλλειµµα µέσα σε πέντε
χρόνια. Να σας θυµίσω ότι η απογραφή του 2004 έδειξε ένα έλ-
λειµµα 7,8%, που παρέδωσε η Κυβέρνηση του κ. Σηµίτη και δεν
περιελάµβανε…

ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΤΡΙΝΗΣ: Ήταν 4%...
ΜΑΡΙΟΣ ΣΑΛΜΑΣ: Το 2004 το έλλειµµα που µας παραδώσατε
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ήταν 7,8% και δεν περιελάµβανε καθόλου µια σειρά δαπανών.
Τώρα, στο 15% που έχει φθάσει, είναι γιατί εγγράφονται και µια
σειρά δαπανών που δεν εγγράφονταν τότε.

Όσον αφορά το χρέος, που είπατε ότι το διπλασιάσαµε –αν
άκουσα καλά- να σας αναφέρω ότι το χρέος ως ποσοστό του
ΑΕΠ το παραλάβαµε στο 101% από την κυβέρνηση του κ. Σηµίτη
και είναι τώρα στο 120%. Σας θυµίζω, όµως, ότι θα το παραδώ-
σετε σε τρία χρόνια στο 150%.

Και σε αριθµούς θα σας πω ότι παραλάβατε 300 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ οµόλογα –αυτό ήταν το χρέος της χώρας- και θα πα-
ραδώσετε 300 δισεκατοµµύρια ευρώ οµόλογα συν 110
δισεκατοµµύρια ευρώ ενυπόθηκο δάνειο. ∆ηλαδή, θα παραδώ-
σετε 410 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτό, για να καταλαβαίνουµε τη
βαρύτητα των περιστάσεων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα χρησιµοποιήσω το παρά-
δειγµα των δαπανών υγείας και της πολιτικής όσον αφορά την
υγεία, για να αποδείξω ότι αυτή η Κυβέρνηση δεν έχει καθόλου
στόχευση. Και θα το κάνω αυτό, γιατί βλέπω εδώ τον Υφυπουργό
Υγείας και θεωρώ ότι είναι έντιµο να µιλήσω για θέµατα, στα
οποία θα µπορούσε να απαντήσει.

Οι δαπάνες για την υγεία έχουν άµεση σχέση και µε τον δη-
µοσιονοµικό εκτροχιασµό της χώρας, αλλά και µε το χρέος της
χώρας. Είναι ευθέως εξαρτώµενες.

Το πρώτο ερώτηµα που θα ήθελα να απαντηθεί σήµερα και να
ακούσουν οι Έλληνες πολίτες, είναι αν οι θυσίες, στις οποίες κα-
λούνται να υποβληθούν, πιάνουν τόπο. ∆υστυχώς όχι.

Τα µέτρα που πήρε φέτος αυτή η Κυβέρνηση, ήταν εισπρα-
κτικά, αξίας 20 δισεκατοµµυρίων ευρώ -από αύξηση των εσόδων,
αλλά και από µείωση των δαπανών- και το έλλειµµα µειώθηκε
µόλις µετά βίας στο 5%. ∆ηλαδή, έχουν χαθεί γύρω στα 9 δισε-
κατοµµύρια ευρώ. Αυτά τα απορρόφησε η ύφεση που έφερε
αυτή η Κυβέρνηση.

Σ’ αυτά τα µέτρα της Κυβέρνησης καλούνται κοινωνικές τά-
ξεις να δώσουν το «οβολόν» τους. Οι πολύτεκνοι και οι τρίτεκνοι
καλούνται από τον προϋπολογισµό του 2011 να δώσουν 150 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Ο προϋπολογισµός του Υπουργείου Υγείας για
το κατασκηνωτικό πρόγραµµα έχει περικοπεί στο µισό. Τα µισά
παιδιά φέτος θα πάνε σε κατασκηνώσεις. Τα παιδάκια που είναι
εγκαταλελειµµένα στις µονάδες κοινωνικής φροντίδας, στα ιδρύ-
µατα, θα δουν τα ιδρύµατά τους, µε τους ήδη περιορισµένους
προϋπολογισµούς, να καλούνται να λειτουργήσουν µε 30% λι-
γότερους πόρους. Επίσης, για το ιατρικό και νοσηλευτικό προ-
σωπικό των νοσοκοµείων θα δοθούν 500 εκατοµµύρια ευρώ από
τον προϋπολογισµό του 2011.

Και ρωτούν: πιάνουν τόπο αυτά τα χρήµατα; Όχι. Γιατί δεν γυ-
ρίζουν ως επιστροφή πίσω στις κοινωνικές παροχές, αλλά πάνε
για να καλύψουν τα 300 εκατοµµύρια ευρώ περίπου, που χάθη-
καν το 2010 από τις λειτουργικές δαπάνες των νοσοκοµείων, οι
οποίες το 2009 ήταν 2,9 δισεκατοµµύρια ευρώ. Και εκεί που πε-
ριµέναµε να µειωθούν, σύµφωνα µε τη ρητορική της Κυβέρνη-
σης και του Πρωθυπουργού, τις είδαµε φέτος, το 2010, να
φθάνουν τα 3 δισεκατοµµύρια ευρώ, σύµφωνα µε δήλωση του
κ. Λοβέρδου.

Αν αθροίσει κανείς τα 500 εκατοµµύρια ευρώ µε το στοκ των
νοσοκοµείων που χρησιµοποιήθηκε, θα δει ότι φέτος οι λειτουρ-
γικές δαπάνες των νοσοκοµείων ήταν 600 εκατοµµύρια ευρώ πε-
ρισσότερα από το 2009. Και η ενηµέρωση στα Υπουργικά
Συµβούλια της προκατόχου του σηµερινού Υπουργού ήταν ότι
µειώθηκαν οι δαπάνες. Η δήλωση του Πρωθυπουργού στη δια-
καναλική συνέντευξη, αλλά και στην Έκθεση Θεσσαλονίκης,
ήταν ότι οι λειτουργικές δαπάνες των νοσοκοµείων µειώθηκαν.
Εννοούσαν την αύξηση κατά 600 εκατοµµύρια ευρώ!

Γιατί συνέβη αυτό, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι; Γιατί αυτή
εδώ η Κυβέρνηση -εγώ λέω λόγω έλλειψης ικανότητας, δεν λέω
ότι είχε δόλο- χάρισε στους προµηθευτές αυτά τα 300 εκατοµ-
µύρια ευρώ, διότι προµήθειες νοσοκοµείων 3 δισεκατοµµυρίων
ευρώ έγιναν µε απευθείας αναθέσεις και µάλιστα, µε εντολή της
πρώην Υπουργού Υγείας και µετέπειτα της Προέδρου της Επι-
τροπής Προµηθειών Υγείας, χωρίς ούτε ένα διαγωνισµό. Άρα,
όταν προµήθειες νοσοκοµείων 3 δισεκατοµµυρίων ευρώ έγιναν
χωρίς διαγωνισµό, µε απευθείας αναθέσεις, καταλαβαίνει κανείς

ότι –αν ήταν το 10% να κέρδιζε το κράτος από τους διαγωνι-
σµούς – χάθηκαν 300 εκατοµµύρια ευρώ.

Είναι µόνο αυτά τα 300 εκατοµµύρια ευρώ που χάθηκαν; Προ-
σθέστε και άλλα 150 εκατοµµύρια ευρώ από τη µη επιβολή έκ-
πτωσης των ασφαλιστικών ταµείων, ως µεγάλοι πελάτες που
είναι, όταν αγοράζουν από τη φαρµοκοβιοµηχανία. Πώς συνέβη
αυτό; Με δύο τρόπους:

Πρώτον, το repaid, που είναι θεσµοθετηµένο, που είναι το επι-
στρεφόµενο ποσό επί της λιανικής των φαρµάκων από τη φαρ-
µοκοβιοµηχανία στα ασφαλιστικά ταµεία, δεν το εισέπραξε αυτή
η Κυβέρνηση. Μάλιστα, πρέπει να σας πω ότι µε τον καινούργιο
νόµο που έφερε για διαβούλευση ο Υπουργός και παρουσίασε
πριν από λίγες µέρες, µειώνει και το ποσοστό του repaid.

Και όσον αφορά την περιβόητη λίστα -γιατί άκουσα τον γενικό
εισηγητή της Πλειοψηφίας να µιλάει για τη λίστα- σας είπαµε ότι
δεν θέλει αυτή η Κυβέρνηση να εφαρµόσει τη λίστα. Γι’ αυτό και
επί ένα χρόνο που έχει αναλάβει, δεν την εφαρµόζει. Επειδή
υπάρχει κρυφή ατζέντα σε πάρα πολλά θέµατα, σας λέω ότι ο
Υπουργός διαβεβαιώνει τους φαρµακοβιοµηχάνους ότι δεν θα
φέρει την πραγµατική λίστα, αλλά θα φέρει µια µεσοβέζικη λίστα,
που ουσιαστικά δεν θα τους επιβάλει άλλες εκπτώσεις. Υπάρχει
κρυφή ατζέντα µε τους φαρµακοποιούς, που τους έλεγε ότι δεν
θα ανοίξει το επάγγελµα και τώρα διατείνονται ότι θα ανοίξουν
και το ιδιοκτησιακό καθεστώς.

Υπάρχει µια παράδοση του Υπουργείου σε λογιστές, που τους
έβαλαν τέσσερις µεγάλες εταιρείες να παρακολουθούν την εκτέ-
λεση των προϋπολογισµών σε πέντε µεγάλα νοσοκοµεία. Και
υπάρχει ανάθεση, µέσω του µνηµονίου, σε µια καινούργια
οµάδα, η οποία το Μάιο θα υποβάλλει τη µεγάλη µεταρρύθµιση
που πρέπει να έχει το σύστηµα υγείας.

Μ’ αυτά τα λίγα και µ’ ένα συγκεκριµένο παράδειγµα του
Υπουργείου Υγείας, νοµίζω ότι τεκµηρίωσα την έλλειψη στρατη-
γικής και σχεδίου του Υπουργείου Υγείας, που φαίνεται και από
το τελευταίο νοµοσχέδιο, µιας και πρέπει να σας πω ότι αυτό που
παρουσίασε ο Υπουργός Υγείας στις αρχές ∆εκέµβρη στο
Υπουργικό Συµβούλιο δεν έχει καµµία σχέση µ’ αυτό που πα-
ρουσίασε µετά από επτά µέρες και το πήρε πάλι πίσω από την
ιστοσελίδα του Υπουργείου.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε τον
κ. Σαλµά από τη Νέα ∆ηµοκρατία.

Συνεχίζουµε µε την κ. Περλεπέ-Σηφουνάκη Αικατερίνη Βου-
λευτή Ευβοίας του ΠΑΣΟΚ και γιατρό.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ-ΣΗΦΟΥΝΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Ο κύριος συνάδελφος προηγουµένως ξέχασε να πει ότι επί πε-
ντέµισι χρόνια που κυβερνούσε η Νέα ∆ηµοκρατία διαλύθηκε
εντελώς το δηµόσιο σύστηµα υγείας. Και µπορώ να το πω µετά
λόγου γνώσης αυτό, γιατί µέχρι το 2004 ήµουν γιατρός στο
Εθνικό Σύστηµα Υγείας για πάρα πολλά χρόνια. ∆εν λέω ότι τα εί-
χαµε τέλεια, αλλά αυτά τα πεντέµισι χρόνια διαλύθηκε το σύ-
µπαν. Αναπτύχθηκε πάρα πολύ ο ιδιωτικός τοµέας της υγείας και
διαλύθηκε, βέβαια, ο δηµόσιος τοµέας.

Και όσον αφορά στις προµήθειες, κύριε Σαλµά, να σας πω ότι
ψηφίσατε ένα νόµο για τις προµήθειες τον οποίον ποτέ δεν βά-
λατε σε εφαρµογή. Επί πεντέµισι χρόνια όλα τα νοσοκοµεία
έπαιρναν εξωσυµβατικά, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται για την οικο-
νοµία της υγείας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις δύσκολες µέρες που περ-
νάει η πατρίδα µας και οι πολίτες, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, µε
υψηλό το αίσθηµα της ευθύνης, συνεχίζει την προσπάθεια που
ξεκίνησε πριν από 14 µήνες για τη σωτηρία της χώρας και την
έξοδο από την κρίση.

Ο προϋπολογισµός του 2011, αυτόν ακριβώς το στόχο υπη-
ρετεί, βάζοντας πρώτα απ’ όλα τάξη στα δηµοσιονοµικά µεγέθη
και εξυγιαίνοντάς τα µε ρεαλισµό, µε υπευθυνότητα και µε σύ-
νεση.

Ανταποκρινόµαστε στις δεσµεύσεις και απαντάµε στις πραγ-
µατικές ανάγκες της οικονοµίας µας µε τις δυνατότητες και τις
υστερήσεις της µε την πιο αντικειµενική αποτύπωση στους λο-
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γαριασµούς του προϋπολογισµού των δηµόσιων οικονοµικών µε-
γεθών.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η πολιτική των προηγούµενων
πεντέµισι χρόνων της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε την δηµιουργία του
τεράστιου ελλείµµατος, οδήγησε στο δάνειο των 110 δισεκα-
τοµµυρίων και τις υποχρεώσεις που προκύπτουν απ’ αυτό.

Το δεύτερο µείζον πρόβληµα είναι το δηµόσιο χρέος, που βέ-
βαια υπήρχε και πριν το µνηµόνιο, που θα υπάρχει και µετά τη
λήξη των δόσεων του δανείου προς τη χώρα µας. Πρέπει να ξέ-
ρουν όµως οι πολίτες, ότι το χρέος αυτό από το 2003 ως το 2009
αυξήθηκε κατά 30 ποσοστιαίες µονάδες.

Σε πορεία αντιµετώπισης αυτών των συµπληγάδων κινείται και
ο προϋπολογισµός του 2011, ακριβώς για να τις ξεπεράσει και
για να βγει η χώρα στα ανοιχτά σε πιο γαλήνιες θάλασσες. Αυτός
είναι ο στόχος και η αγωνία συνάµα και της Κυβέρνησης και των
πολιτών.

Όµως ορισµένοι, µε πρώτη τη Μείζονα Αντιπολίτευση, συµπε-
ριφέρονται µε πλήρη ανευθυνότητα και εφόσον δεν έχουν τίποτα
συγκεκριµένο να προτείνουν, τουλάχιστον ας µην προκαλούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι πολεµικές σήµερα οι συν-
θήκες για την οικονοµία και κατά συνέπεια για την κοινωνία.
Όµως, έπρεπε να αποφευχθεί η καταστροφή, δηλαδή, η πτώ-
χευση που θα σήµανε καταστροφή ανάλογη µε εκείνη ενός
πραγµατικού πολέµου. Το καταφέραµε µέχρι εδώ και η οικονο-
µική διάλυση αποφεύχθηκε. Όµως, ο συναγερµός εξακολουθεί
να είναι στο κόκκινο.

Πριν από έναν ακριβώς χρόνο συζητούσαµε για τον προϋπο-
λογισµό του 2010 και η νεοεκλεγείσα τότε Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ σε χρόνο µηδέν, µε όσα στοιχεία είχε µπορέσει να απο-
κρυπτογραφήσει το οικονοµικό επιτελείο, είχε φέρει τον προϋ-
πολογισµό προς ψήφιση στη Βουλή.

Θυµίζω, ότι λίγο πριν, η προηγούµενη κυβέρνηση της Νέας
∆ηµοκρατίας είχε στείλει στις Βρυξέλλες πρόβλεψη για έλλειµµα
6% στο τέλος του 2009. Το τι ακολούθησε και τι αποκαλύφθηκε
το γνωρίζουµε όλοι πάρα πολύ καλά. Τα πραγµατικά στοιχεία
ήταν καταπέλτης για τη, χώρα αφού τελικά αποδείχθηκε ότι το
έλλειµµα έκλεισε στο 15,4%.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ είχε αναλάβει να σηκώσει ένα απί-
στευτο φορτίο και είχε µια µόνο επιλογή: να πετύχει να σώσει τη
χώρα από τη χρεοκοπία. Καταφέραµε µέσα σ’ ένα χρόνο, µε τις
επώδυνες αποφάσεις που πήραµε, που σήµαιναν σκληρές θυ-
σίες για τους Έλληνες, να µειώσουµε τη µαύρη τρύπα του ελ-
λείµµατος κατά 6 µονάδες.

∆εν ήταν καθόλου εύκολο για την Κυβέρνηση να πάρει τις απο-
φάσεις και τα µέτρα για να µην χρεοκοπήσει η χώρα και δεν ήταν
ούτε εξακολουθούν να είναι εύκολες οι συνέπειες για τους πολί-
τες. Όµως, δεν υπήρχε άλλη λύση και κανείς δεν πρότεινε καµ-
µία άλλη λύση µε συγκεκριµένες και υλοποιήσιµες θέσεις.

Είχαµε οδηγηθεί στο πιο σκοτεινό µέρος του λαβυρίνθου και
η συνάντηση µε το τέρας της πτώχευσης θα ήταν αναπόφευκτη,
αν δεν είχαµε δράσει µε τον τρόπο που δράσαµε. Αν αδρανού-
σαµε, οι επιπτώσεις θα ήταν ανυπολόγιστα τραγικές. Καταφέ-
ραµε να αποτρέψουµε αυτήν την εξέλιξη.

Σήµερα βρισκόµαστε στο δρόµο προς την έξοδο. Έχουµε δια-
νύσει ένα πολύ κρίσιµο κοµµάτι της πιο κακοτράχαλης διαδρο-
µής των τελευταίων δεκαετιών. Κάποιοι, δυστυχώς, εξακολου-
θούν να µην εννοούν την κρισιµότητα και το µέγεθος του προ-
βλήµατος. Αυτοί που ευθύνονται για τα σηµερινά δεινά, το κόµµα
της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τις κυβερνήσεις του, ασκούν κριτική
στο ΠΑΣΟΚ µιλώντας για καθυστερήσεις για λάθη, για µίγµα οι-
κονοµικής πολιτικής που πρέπει να αλλάξει.

Άλλο όµως είναι, κύριοι συνάδελφοι, να κάνεις κάποιο λάθος
σε µια προσπάθεια που σε πάει µπρος και άλλο να οδηγείς ανά-
ποδα, γιατί έτσι βολεύει πρόσκαιρα τη διατήρησή σου στην εξου-
σία και το εφήµερο κοµµατικό συµφέρον. Αυτό κάνατε, κύριοι
συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, µε την πολιτική των κυβερ-
νήσεών σας τα προηγούµενα πεντέµισι χρόνια και τώρα πελα-
γοδροµείτε στον αντιπολιτευτικό σας λόγο.

Το ΠΑΣΟΚ δεν στέκεται σ’ αυτά που έγιναν. Οι πολίτες µάς
εµπιστεύτηκαν για να οδηγήσουµε τη χώρα ξανά στο οξυγόνο
της ανάπτυξης και να κλείσουµε τις πληγές. Με τον προϋπολο-

γισµό του 2011 τηρούµε την υπόσχεσή µας στον ελληνικό λαό
ότι δεν θα γίνει στάση πληρωµών, ότι θα βελτιωθεί το επενδυ-
τικό έδαφος στη χώρα µας, αυτό που είχε γίνει χέρσο και απρό-
σφορο για να ξεπεραστεί η ύφεση. Στοχεύουµε συγκεκριµένα τις
παθογένειες του οικονοµικού συστήµατος και του µοντέλου συ-
γκρότησης του κράτους, που πρέπει να αλλάξει και αλλάζει µε
πολύ γρήγορους ρυθµούς, παθογένειες όπως είναι το παράλογο
κόστος στο δηµόσιο, όπως είναι τα τεράστια ελλείµµατα στις
∆ΕΚΟ, όπως είναι η σπατάλη στην υγεία.

Μετά τις µεγάλες µεταρρυθµίσεις που νοµοθετήσαµε το 2010,
όπως η διαφάνεια και η αξιοκρατία στο δηµόσιο, ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑ-
ΤΗΣ», η φορολογική µεταρρύθµιση, το ασφαλιστικό, τώρα µε
µπούσουλα τον προϋπολογισµό του 2011 και βεβαίως µε τους
περιορισµούς του, προχωράµε τις θεσµικές αλλαγές.

Ο προϋπολογισµός του 2011 έχει ως αφετηρία τις προσπά-
θειες και τις θυσίες του 2010. Είναι προϋπολογισµός της αλή-
θειας, µε την έννοια των πραγµατικών στοιχείων, αλλά και µε την
έννοια του εφικτού. Είναι προϋπολογισµός σύνεσης που οδηγεί
σε λύσεις. Περιστέλλεται ακόµα πιο πολύ η σπατάλη στο δηµό-
σιο και εξορθολογίζονται οι δαπάνες. Εξορθολογίζονται οι δα-
πάνες στην υγεία για παράδειγµα, χωρίς να έχουµε επίπτωση
στις υγειονοµικές ανάγκες των πολιτών.

Είναι, επίσης, προϋπολογισµός της σταθεροποίησης, που θα
οδηγήσει στην ανάπτυξη τα επόµενα χρόνια, όταν η ύφεση θα
σταµατήσει. Γι’ αυτό αγωνιζόµαστε. Εκεί στοχεύουµε, αυτό αι-
σιοδοξούµε να καταφέρουµε όσο πιο σύντοµα γίνεται.

Παρ’ όλους του περιορισµούς στον παρόντα προϋπολογισµό
το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων δίνει αισιοδοξία. Θα θέ-
λαµε, βέβαια, να είναι υψηλότερο από το 3,7%. Πρώτοι εµείς το
λέµε. Όµως και έτσι δηµιουργεί ισχυρές προϋποθέσεις για επεν-
δυτικές δραστηριότητες.

Αγαπητοί συνάδελφοι, οι πολίτες που ακούνε τη συζήτηση
αυτή για τον Προϋπολογισµό αγωνιούν για το παρόν και το µέλ-
λον των ιδίων και των παιδιών τους. Οφείλουµε να δείξουµε απέ-
ναντι στις αγωνίες τους το µεγαλύτερο σεβασµό και απέναντι
στις ανάγκες τους τη µεγαλύτερη υπευθυνότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα και η οικονοµία εκτός
από προβλήµατα, έχουν και πολύ µεγάλες δυνατότητες. Ψηφίζω
τον Προϋπολογισµό µε όλη την υπευθυνότητα που απαιτούν οι
συγκυρίες και οι ανάγκες της χώρας και των πολιτών. Είναι βέ-
βαιο ότι µπορούµε να τα καταφέρουµε.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ.

Προχωράµε στον κ. Γεώργιο Βαγιωνά, Βουλευτή Χαλκιδικής
της Νέας ∆ηµοκρατίας, πολλά σεβαστό και αγαπητό.

Ορίστε, κύριε Βαγιωνά, έχετε το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΓΙΩΝΑΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα είµαι τυπικός για

άλλη µία φορά στο χρόνο µου.
Κύριε Υφυπουργέ, όταν κατατέθηκε ο προϋπολογισµός, µελέ-

τησα στο βάθος ένα µικρό κοµµάτι που αναφέρεται στην υγεία.
Ένιωσα θλίψη και απογοήτευση. Γι’ αυτό και σας δηλώνω ότι δεν
θα αναφερθώ σε στοιχεία του προϋπολογισµού, διότι πιστεύω
ακράδαντα ότι ο προϋπολογισµός αυτός δεν κατατέθηκε από τη
νόµιµα εκλεγµένη Κυβέρνηση του τόπου. Κατατέθηκε στο Εθνικό
Κοινοβούλιο από την τρόικα και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.
Και δεν νοµίζω στην Αίθουσα αυτή να αµφιβάλλει κανείς.

Πέρασαν από το Βήµα αυτό τις ηµέρες αυτές περισσότεροι
από εκατό συνάδελφοι. Στη συντριπτική πλειοψηφία ανιαροί µο-
νόλογοι. Πρέπει να αλλάξει το σύστηµα της συζήτησης του προ-
ϋπολογισµού. Το έχει ανάγκη ο τόπος. Το έχει ανάγκη η κάθε
κυβέρνηση. Υπήρχαν, φυσικά, και φωτεινές εξαιρέσεις.

Ο τόπος περνάει βαθιά κρίση. Έχουµε βαθιά ύφεση. Σήµερα
βρίσκεται στο 4,2%. Και θα ήθελα να είναι ο κ. Παµπούκης και να
ρωτήσουµε: Για να µηδενιστεί η ύφεση αυτή, πόσα δισεκατοµ-
µύρια χρειάζονται; Σας ενηµερώνω, κύριε Παµπούκη, ότι θέ-
λουµε 4.000.000.000 µε 5.000.000.000 για να µηδενιστεί.

Υπάρχουν συγκεκριµένες προτάσεις; Θα ακούσετε από εµένα
πέντε απλές, που δεν χρειάζονται καµµία νοµοθετική ρύθµιση.
Κι έπρεπε ήδη, στους δεκατέσσερις µήνες που κυβερνάτε, αυτά
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να έχουν γίνει πράξη. Και επιφορτίζεστε, κύριοι εκπρόσωποι της
Κυβέρνησης, να µεταφέρετε αυτά τα πράγµατα, διότι καλό θα
κάνουν και στην Κυβέρνηση.

Πρώτη πρόταση: Η πρώτη δύναµη για την οικονοµία της Ελ-
λάδος ήταν και είναι ο εµπορικός στόλος των Ελλήνων. Η Κυ-
βέρνηση πρέπει εδώ και τώρα –έπρεπε ήδη να το είχε κάνει- να
δώσει κίνητρο στους Έλληνες εφοπλιστές να σηκώσουν ξανά
την ελληνική σηµαία στα πλοία τους µε τα ίδια ακριβώς ναύλα,
που πληρώνουν για τις ξένες σηµαίες σε χώρες του εξωτερικού,
να πληρώνουν και στην Ελλάδα. Τα χρήµατα που εισπράττουν
από τους Έλληνες εφοπλιστές οι ξένες χώρες, δεν καταλαβαίνω
για ποιο λόγο να µην µπαίνουν στα ταµεία του ελληνικού κρά-
τους.

Μεγάλης στρατηγικής σηµασίας είναι το λιµάνι του Πειραιά
που µε αντίστοιχες κινήσεις µπορεί να εξελιχθεί στο µεγαλύτερο
διακοµιστικό λιµάνι της νοτιοανατολικής Ευρώπης, βοηθούσης
βέβαια και της «COSCO». Πολεµήσατε να τη διώξετε. Τώρα την
επαινείτε. Και καλά κάνετε.

∆εύτερον, τα ακίνητα του δηµοσίου: Η Νέα ∆ηµοκρατία κι εγώ
προσωπικά, από τριετίας περίπου, έχουµε επιµείνει στην ανάγκη
προσοδοφόρας για το κράτος διαχείρισης της αξιοποίησής τους.
Θα αναφερθώ συγκεκριµένα:

Το σύνολο των ακινήτων που υπάρχουν στην Αθήνα -και είναι
περί τις δύο χιλιάδες- ρηµάζουν αφηµένα στην τύχη τους. Τα πε-
ρισσότερα από αυτά –ίσως κάπως λιγότερα από τα µισά- έχουν
χαρακτηριστεί ως διατηρητέα. προτείνω η πολιτεία να τα βγάλει
σε δηµοπρασία ένα προς ένα και όχι µε οµαδοποίηση που είπε ο
Πρωθυπουργός. Κρύβουν πολλά κακά. ∆εν θέλουµε µόνο fast
track. Εδώ είναι τα fast track. Και να υποχρεωθούν οι αγοραστές
τους να επιβαρυνθούν µε τα έξοδα ανακατασκευής τους ως δια-
τηρητέα, µε αντάλλαγµα την απαλλαγή αυτών επί µία, δύο, τρεις
δεκαετίες από το φόρο που θα κατέβαλαν για τα ενοίκια, τα
οποία οι ίδιοι θα εισέπρατταν από αυτά τα ακίνητα.

Το ίδιο µπορεί να συµβεί µε τα ακίνητα του δηµοσίου, που δεν
είναι διατηρητέα, χωρίς, όµως, φορολογικές απαλλαγές. Τελούν,
όµως υπό κατάρρευση. Αυτό θα άλλαζε µερικώς την όψη της
Αθήνας, θα τόνωνε την απασχόληση και θα ενίσχυε την αγορά
και την ανάπτυξη.

Τρίτον: Εκτιµάται ότι το κράτος εισπράττει το χρόνο περί τα
15.000.000 ευρώ και πληρώνει 300.000.000 για χώρους που ενοι-
κιάζει. Την ίδια ώρα, όµως, τα ολυµπιακά ακίνητα, για τα οποία
δαπανήθησαν εκατοντάδες εκατοµµύρια ευρώ από τα λεφτά του
Έλληνα φορολογουµένου, βρίσκονται εγκαταλελειµµένα.

Αδυνατώ να καταλάβω γιατί µέχρι σήµερα πολλές από τις
εγκαταστάσεις των Υπουργείων και των δηµοσίων φορέων δεν
ακολουθούν το παράδειγµα της κ. Γιαννάκου, µε τη µεταφορά
του Υπουργείου Παιδείας σε ολυµπιακό ακίνητο στο Μαρούσι.

Τέταρτον: Πολλές χιλιάδες στρέµµατα και εκτάσεις - φιλέτα.
Πάνω από διακόσιες χιλιάδες έχει το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας.
Και µέσα σε αστικά κέντρα. Στη Θεσσαλονίκη έχει καµµιά δεκα-
ριά στρατόπεδα, στη Λάρισα και αλλού. Μπορούν κι εφόσον κι-
νηθούν οι κατάλληλες διαδικασίες σύντοµα, µε τη µέθοδο της
αντιπαροχής, να µετατραπούν σε µεγάλα πάρκα, ένα µέρος των
οποίων θα οικοδοµηθεί. Αυτό θα συνεπαγόταν αύξηση της οικο-
δοµικής δραστηριότητας και ενίσχυση των θέσεων εργασίας.

Πέµπτον: Στη µεγάλη υπόθεση των αυθαιρέτων η Κυβέρνηση
επέλεξε τη λύση του µπαλώµατος όπως και η Νέα ∆ηµοκρατία.
Αντί για νέα νοµοθετική ρύθµιση -πρόταση την οποία είχαµε
κάνει πριν από τις περασµένες εθνικές εκλογές- η Κυβέρνηση
επέλεξε τελικά, µετά από παλινωδίες, να αναγνωρίσει υπόγεια
και κάθε είδους παράνοµες ταράτσες, χωρίς όµως να εγγυάται
ταυτόχρονα την οριστική νοµιµοποίησή τους, κρατώντας έτσι
εκατοντάδες χιλιάδες αυθαιρετούχους σε µία ιδιότυπη οµηρία.
Αυτό, όµως, όπως απεδείχθη, δεν λύνει το πρόβληµα.

Προτείνω, η νοµιµοποίηση να γίνεται µε ποσοστό επί της αντι-
κειµενικής αξίας της περιοχής και το βαθµό και το µέγεθος της
αυθαιρεσίας που έχει εντοπιστεί στα εν λόγω ακίνητα. Θα συ-
γκεντρωθούν πολλά δισεκατοµµύρια ευρώ. Ίσως και τριψήφιος
αριθµός.

Παράλληλα, εδώ και τώρα, η Κυβέρνηση πρέπει να φέρει νο-
µοθετική ρύθµιση δύο γραµµών, που θα προβλέπει, µε ευθύνη

των δηµάρχων, την υποχρεωτική κατεδάφιση των ακινήτων. Και
τα έξοδα θα βαρύνουν το νόµιµο ιδιοκτήτη του νέου αυθαιρέτου.

Η Νέα ∆ηµοκρατία, κύριοι συνάδελφοι, δεν επενδύει στην απο-
τυχία της Κυβέρνησης, γιατί στο Γολγοθά που έχει εµπλέξει τη
χώρα ο Πρωθυπουργός, δεν υπάρχουν νικητές και ηττηµένοι.

Το 2011 θα είναι η χειρότερη χρονιά της Μεταπολίτευσης για
την Ελλάδα. Ο λαός πίστευε –απ’ όσα µας έταζε ο Πρωθυπουρ-
γός- ότι λεφτά υπάρχουν. Υπολόγιζε 31.000.000.000, που είχε να
λαµβάνει το κράτος από τους µεγαλοφειλέτες. Και χάριζε µε µία
µονοκονδυλιά 24.000.000.000. Ευτυχώς το απέσυρε, προσωρινά
τουλάχιστον. Παίρνει, όµως, 100 ευρώ από το συνταξιούχο των
400 ευρώ.

Το µήνυµα που πρέπει να λάβει η Κυβέρνηση από τη συζήτηση
του προϋπολογισµού είναι ένα και µόνο: Προχωρήστε, χωρίς
άλλες καθυστερήσεις, «ήξεις, αφήξεις», ολιγωρίες, αναστολές
σε αυτό που έχει ανάγκη η ελληνική οικονοµία, έναν αναπτυξιακό
νόµο, εφόσον βέβαια η Κυβέρνηση και ο Πρωθυπουργός επιθυ-
µούν, όσο κι εµείς, την έξοδο από το µνηµόνιο και το ∆ΝΤ.

Ως προς το τελευταίο: Το πόσο γρήγορα θέλει ο Πρωθυ-
πουργός να βγούµε από την επιτήρηση του ∆ΝΤ, επιτρέψτε µου
προσωπικά να διατηρώ, δυστυχώς, τις επιφυλάξεις µου. Μακάρι
να διαψευστώ.

Τον προϋπολογισµό τον καταψηφίζω.
Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας. Χρόνια Πολλά και καλές

γιορτές σε όλους.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πάρα
πολύ το συνάδελφο κ. Βαγιωνά.

Στο σηµείο αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, διακόπτουµε τη συ-
νεδρίαση για σήµερα ∆ευτέρα, 20 ∆εκεµβρίου 2010 και ώρα
18.00’.

Σας ευχαριστώ.
(∆ΙΑΚΟΠΗ)

(ΜΕΤΑ ΤΗ ∆ΙΑΚΟΠΗ)
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’

Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΝΙΩΤΗΣ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση.
Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να διαβάσει τις αναφορές

προς το Σώµα.
(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον κ. Πυθαγόρα Βαρδίκο,

Βουλευτή Σάµου, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜ-
ΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ – ΠΑΣΧΑΛΙ∆ΟΥ και Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩ-
ΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Πολυµε-
λών Οικογενειών µε τρία τέκνα Ελλάδος εκφράζει τη διαµαρτυ-
ρία της για την καθιέρωση εισοδηµατικών κριτηρίων για τη χο-
ρήγηση του επιδόµατος τριών τέκνων και άνω κ.λπ..

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η ανα-
γκαιότητα παραχώρησης µιας σειράς αναξιοποίητων δηµόσιων
ακινήτων στους ∆ήµους Ηρακλείου και Χερσονήσου στο Νoµό
Ηρακλείου.

3) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΚΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι κάτοικοι του ∆ήµου Αγριάς Μαγνησίας
αιτούνται να παραµείνει στην θέση του ο γιατρός του ΙΚΑ Αγριάς
κ. Ψώχιας.

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Πρακτόρων ΟΠΑΠ
Νοµού Ηρακλείου καταθέτει προτάσεις και ζητά την επίλυση του
θέµατός τους σχετικά µε την αδυναµία απόδοσης των εισπρά-
ξεων προς την ΟΠΑΠ ΑΕ.

5) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολυτέκνων Πύργου και
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Περιχώρων εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την κατάργηση επι-
δοµάτων συγκεκριµένων κατηγοριών των πολυτέκνων κ.λπ..

6) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Αγώνα για την Υγεία στην
Αµοργό Νοµού Κυκλάδων αιτούνται να προκηρυχθούν όλες οι
θέσεις που προβλέπονται για την καλή λειτουργία του Κέντρου
Υγείας Αµοργού.

7) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ∆ΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυ-
τοκινηστών Ελλάδος ∆ιεθνών Μεταφορών ζητά την τροποποίηση
των όρων της υπουργικής απόφασης (Τ.1861/34/Β0019/2008)
σύµφωνα µε την οποία υποχρεούνται της χωριστής καταγραφής
εσόδων-εξόδων της διαχείρισης του καθεστώτος TIR.

8) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία οι ∆ήµαρχοι Άνδρου και Τήνου Νοµού Κυ-
κλάδων αιτούνται την άµεση επαύξηση της διαθέσιµης ισχύος
του ΑΠΣ Άνδρου, που τροφοδοτεί την Άνδρο και την Τήνο µε
ρεύµα, για τις επόµενες δέκα ηµέρες κ.λπ..

9) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η κ. Βασιλική Μπίνου ζητά διευκρινήσεις
σχετικά µε τον χρόνο θεµελίωσης δικαιώµατος συνταξιοδότησης
της.

10) Ο Βουλευτής Λακωνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ∆ΑΒΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η ∆ήµαρχος Ασωπού Νοµού Λακω-
νίας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας των Εφοριών Μολαών
και Νεάπολης Λακωνίας.

11) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και Β’
Θεσσαλονίκης κ. ΕΥΑΓΓΕΛΙΑ (ΛΙΤΣΑ) ΑΜΜΑΝΑΤΙ∆ΟΥ - ΠΑΣΧΑ-
ΛΙ∆ΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµο-
σπονδία Πολυτέκνων Ελλάδος αιτούνται την άµεση απόσυρση
των επίµαχων άρθρων 42, 43 και 44 του Κεφαλαίου 5 του σχε-
δίου νόµου «∆ιαρθρωτικές αλλαγές στο σύστηµα Υγείας και
άλλες διατάξεις».

12) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η κ. Χρυσάνθη Γκανίδου ζητά την
επίσπευση της διαδικασίας για τη συνταξιοδότησή της.

13) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΓΑΛΗΝΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Μυρίνας Νοµού Λέσβου δια-
µαρτύρεται σχετικά µε την υπ’ αριθµ. 47514/Φ.391/18.11.2010
πράξη διεξαγωγής ακρόασης για την αναµετάδοση σηµάτων των
τηλεοπτικών σταθµών «ΑΝΤ1» και «STAR».

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην υπολειτουργία
του ΙΚΑ Αγίου Αλεξίου, καθώς και άλλων καταστηµάτων στο
Νοµό Αχαΐας, λόγω της σαρανταοκτάωρης απεργίας.

15) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο πρόβληµα δια-
χείρισης απορριµµάτων που καλείται να επιλύσει ο ∆ήµαρχος
του ∆ήµου Αιγιαλείας.

16) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Άρης Αθανασιάδης κάτοικος ∆υ-
τικού Πέλλας αιτείται να πληροφορηθεί συγκεκριµένες λεπτο-
µέρειες για την κατασκευή του κλειστού γυµναστηρίου στο ∆∆
του ∆υτικού Πέλλας.

17) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Αγροτικών Συνεταιρι-
σµών Μεσσαράς Νοµού Ηρακλείου καταθέτει προτάσεις για την
τροποποίηση του µέτρου 133 «Ενηµέρωση-Προώθηση των προϊ-
όντων στο πλαίσιο συστηµάτων για την ποιότητα και ασφάλεια

των τροφίµων».

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η έλλειψη υποδο-
µών στην ψυχιατρική περίθαλψη της κλινικής του Πανεπιστη-
µιακού Γενικού Νοσοκοµείου Πατρών.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδυναµία του
∆ήµου Πατρέων να ορίσει τον αριθµό εργαζοµένων που θα απο-
λυθούν στις 31 ∆εκεµβρίου του 2010.

20) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι αδιόριστοι επιτυχόντες του ει-
δικού γραπτού διαγωνισµού του Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ια-
φάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιωµάτων εκφράζουν τη διαµαρ-
τυρία τους για τη λύση που δόθηκε, µε σκοπό την καλύτερη λει-
τουργία των δικαστηρίων, µε τη χρήση ασκούµενων δικηγόρων
και όχι αυτών.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο ενδεχόµενο µε-
ταφοράς απορριµµάτων από τη µία περιφέρεια στην άλλη για
την αντιµετώπιση του προβλήµατος των χωµατερών στην Πελο-
πόννησο.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αναζήτηση από
τη «ΓΑΙΑ ΟΣΕ» αξιόπιστης πρότασης αξιοποίησης του σταθµού
Αγίου ∆ιονυσίου Πατρών.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις ανε-
ξέλεγκτες σπατάλες και παράτυπες συµφωνίες στη δηµόσια
τηλεόραση (ΕΡΤ), σύµφωνα µε το πόρισµα των Επιθεωρητών ∆η-
µόσιας ∆ιοίκησης.

24) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται να ενηµερωθεί εάν είναι
αληθή τα ποσά που αφορούν κονδύλια του ΟΣΚ τα οποία είναι
εγγεγραµµένα σε έγγραφο που κυκλοφόρησε στον Οργανισµό
Σχολικών Κτηρίων.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι ο Αλέ-
ξης Κούγιας καταθέτει στην εισαγγελέα φάκελο για όσα
διαδραµατίστηκαν στον αγώνα Ηλιούπολης- Εθνικού Αστέρα,
που επηρέασαν την άνοδο της οµάδας της Παναχαϊκής.

26) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ασηµακόπουλος Γεώργιος,
συνταξιούχος απόστρατος αξιωµατικός της Ελληνικής Αστυνο-
µίας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την έκνοµη κράτηση κάθε
µήνα από τη σύνταξή του.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι ο Αλέ-
ξης Κούγιας θέλει να προκαλέσει το ενδιαφέρον των υπευθύνων
της UEFA σχετικά µε το παρασκήνιο σε βάρος της οµάδας της
Παναχαϊκής.

28) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην το-
ποθέτηση του Σωκράτη Λαζαρίδη στο Χρηµατιστήριο Αθηνών.

29) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην εκ-
προσώπηση της Ελλάδας στην Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων
από τον Πλούταρχο Σακελλάρη ο οποίος επίκειται να κληθεί ως
µάρτυρας στην εξεταστική για την οικονοµία.
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30) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΡΓΥΡΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων αιτείται να
γίνει άµεσα αποτίµηση των ζηµιών των πληγέντων παραγωγών
καλαµποκιού του νοµού του, για να αποζηµιωθούν.

31) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΝΤΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η δυσφο-
ρία των εκπαιδευτικών του Νοµού Ηλείας για το θέµα της
εισαγωγικής επιµόρφωσης των εκπαιδευτικών του 2010-2011 η
οποία λαµβάνει χώρα µετά την έναρξη των µαθηµάτων και πέραν
του ωραρίου εργασίας τους.

32) Οι Βουλευτές, Ευβοίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ και Β’ Αθη-
νών κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΠΑΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ κατέθεσαν αναφορά
µε την οποία ο ∆ήµαρχος Φουρνά Νοµού Ευρυτανίας αιτείται να
καλυφθεί το αγροτικό ιατρείο του δήµου του µε γιατρό.

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η εκρηκτική κατά-
σταση που έχει διαµορφωθεί στο λιµάνι της Πάτρας µεταξύ
λιµενικών και µεταναστών.

34) Η Βουλευτής Κορινθίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΦΑΡΜΑΚΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµος Ξυλοκάστρου Νοµού Κο-
ρινθίας ζητά την συµβολή των αρµοδίων αρχών για την
αντιµετώπιση των προβληµάτων που έχουν δηµιουργηθεί από τη
διάβρωση των ακτών στο Νοµό Κορινθίας.

35) Ο Βουλευτής Φθιώτιδος κ. ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Σπερχειάδος Νοµού
Φθιώτιδας αιτείται τη συνέχιση της λειτουργίας και ταυτόχρονα
την αναβάθµιση της ∆ηµόσιας Οικονοµικής Υπηρεσίας Μακρα-
κώµης Νοµού Φθιώτιδας.

36) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητά από
την Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού την ένταξη στο πρόγραµµα
έργων ΣΑΕ του νέου χρόνου των προγραµµατικών συµβάσεων
για τα υπό εκτέλεση αθλητικά έργα στο νοµό.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η επικινδυνότητα
των εθνικών οδικών στο Νοµό Αχαΐας και στην αδυναµία συντή-
ρησής τους από την περιφέρεια, λόγω έλλειψης πόρων.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αναγκαιότητα
λήψης αποφάσεων για την διαχείριση των απορριµµάτων από
τον περιφερειάρχη και τους δηµάρχους Πατρών, δυτικής Αχαΐας
και Ερυµάνου, Αιγιαλείας και Καλαβρύτων.

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΜΙΧΑΗΛ ΜΠΕΚΙΡΗΣ κατέθεσε δη-
µοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρόταση του
Συλλόγου Μηχανικών Αχαΐας για παράταση της λατοµικής ζώνης
Αράξου, µέχρι να βρεθεί εναλλακτική λύση µετεγκατάστασης
των επιχειρήσεων.

40) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Βιοµηχανιών Βο-
ρείου Ελλάδος Θεσσαλονίκης αιτείται την πληρωµή των οφειλών
ή τη λήψη µέτρων συµψηφισµού των οφειλών του δηµοσίου
προς τις επιχειρήσεις του ΣΕΒΕ.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται η πολι-
τική πίεση που φαίνεται να ασκεί ο δήµαρχος δυτικής Αχαΐας για
οποιαδήποτε πηγή ρύπανσης στην περιοχή.

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σύµφωνα
µε τον διευθυντή της υγειονοµικής µονάδας του ΙΚΑ Πατρών στα

προβλήµατα που δηµιουργούνται µε την συγχώνευση του ΙΚΑ µε
το ΕΣΥ.

43) Ο Βουλευτής Λευκάδος κ. ΣΠΥΡΟΠΑΝΟΣ ΜΑΡΓΕΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµό-
νων ∆ηµοτικού Σχολείου και Νηπιαγωγείου Καρυάς Νοµού
Λευκάδας αιτείται την άµεση κάλυψη της κενής θέσης τέταρτου
δασκάλου που έχει δηµιουργηθεί στο τετραθέσιο δηµοτικό σχο-
λείο τους.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο αίτηµα
του Συλλόγου Νοσηλευτών Αχαΐας να υπάρξει η απαιτούµενη
οργάνωση για την πλήρη κάλυψη των ασθενών.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε πόρι-
σµα της έκθεσης Επιθεωρητών ∆ηµόσιας Υγείας για το
Εργαστήριο Ιατροδικαστικών Ερευνών Κρήτης.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις αδι-
ευκρίνιστες συνθήκες σύλληψης του προέδρου των εργαζο-
µένων στα Λατοµεία του Αράξου.

47) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται, σύµφωνα
µε τον Πρόεδρο του Αρείου Πάγου, στην αναγκαιότητα επιτά-
χυνσης των ρυθµών απονοµής καθώς και της επίλυσης του κτη-
ριακού προβλήµατος των δικαστικών υπηρεσιών της Πάτρας.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας στο οποίο αναφέρεται ότι στο
Υπουργείο Εργασίας ιδρύθηκε Υφυπουργείο αρµόδιο για τους
µετανάστες.

49) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Νοµάρχης Ιωαννίνων ζητά από την
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού την ένταξη στο πρόγραµµα
έργων ΣΑΕ του νέου χρόνου των προγραµµατικών συµβάσεων
για τα υπό εκτέλεση αθλητικά έργα του νοµού.

50) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρει ότι παρ’ όλο
που το σύστηµα νοσοκοµειακών προµηθειών κόστισε πακτωλούς
χρηµάτων, το Υπουργείο Υγείας αποφάσισε να αναθέσει τη δια-
χείριση των προµηθειών σε ιδιωτική εταιρεία.

51) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΟΛΓΑ ΡΕΝΤΑΡΗ - ΤΕΝΤΕ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητήριο Έβρου κα-
ταθέτει προτάσεις και ζητά την επίλυση των προβληµάτων που
αντιµετωπίζουν οι επιχειρήσεις και το εργατικό δυναµικό στον
Νοµό Έβρου.

52) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται στο θέµα
που έχει δηµιουργηθεί στο Αίγιο λόγω του προβλήµατος αποκο-
µιδής των σκουπιδιών.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αδυ-
ναµία πρόσβασης των µαθητών του Αρσακείου Πάτρας στον
αρχαιλογικό χώρο της Βούντενης, λόγω στενότητας του δρόµου.

54) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στις προ-
βλέψεις του ∆ιοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος για τη πορεία
της οικονοµίας, ότι το 2011 θα είναι δυσκολότερη χρονιά κ.λπ..

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
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ταγγελία των ληπτών ψυχικής υγείας, καθώς και των οικογενειών
τους για την έλλειψη υποδοµών στην ψυχιατρική κλινική του Πα-
νεπιστηµιακού Γενικού Νοσοκοµείου Πατρών.

56) Ο Βουλευτής Ηµαθίας κ. ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΛΚΑΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Σωµατείο Πρακτόρων ΟΠΑΠ καταθέτει
προτάσεις και ζητά την επίλυση των οικονοµικών προβληµάτων
που αντιµετωπίζουν.

57) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Φρα-
τζίσκος Καθηγητής Μουσικής ΤΕΙ και ο Πρόεδρος του Συλλόγου
Γονέων Τυφλών Μαθητών αιτούνται την πρόσληψη καθηγητή Βυ-
ζαντινής µουσικής και πιάνου µε γνώση µουσικής σηµειογραφίας
Braille στο Μουσικό Σχολείο Αλίµου.

58) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Μουζακίου ζητά να

µην καταργηθεί το παράρτηµα του ΙΚΑ Μουζακίου και παράλ-
ληλα την ενίσχυση των αποκεντρωµένων υπηρεσιών.

59) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΤΑΛΙΑ∆ΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο ∆ήµαρχος Μουζακίου ζητά να
µην καταργηθεί το γραφείο ∆ΟΥ Β’Τάξης στο ∆ήµο Μουζακίου.

60) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Από-
στρατων Σωµάτων Ασφαλείας Αγρινίου αιτούνται την επαναφορά
της εύρυθµης λειτουργίας του Μετοχικού Ταµείου Στρατού κ.λπ..

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 1766/26-08-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 105899/ΙΗ/3-
12-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μά-
θησης και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:

3032 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



2. Στην µε αριθµό 5129/19-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ανατολάκη Γεώργιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 132541/ΙΗ/3-12-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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3034 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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3. Στην µε αριθµό 5368/21-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αποστολάτου Βαΐτση (Βάη) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Β-2461/3-

12-2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Υποδοµών, Μεταφορών
και ∆ικτύων η ακόλουθη απάντηση:

3036 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Σηµ. Τα συνηµµένα σχετικά έγγραφα ευρίσκονται στο αρχείο της ∆/νσης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου (Τµήµα Ερωτήσεων)



4. Στην µε αριθµό 5671/29-10-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη Αγγέλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 2410/3-12-2010

έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργασίας και Κοινωνι-
κής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 5999/08-11-2010 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Γεωργιάδη Σπυρίδωνος - Αδώνιδος, Πλεύρη Αθανασίου

δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 355/3-12-2010 έγγραφο από τον Υπουρ-
γό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

3038 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



6. Στην µε αριθµό 6050/10-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καράογλου Θεοδώρου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 143021/ΙΗ/3-12-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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7. Στην µε αριθµό 6054/10-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 363/3-12-2010

έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών η ακόλουθη απάντηση:

3040 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



8. Στην µε αριθµό 6074/10-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Παρασύρη Φραγκίσκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/ 30286/

1001/3-12-2010 έγγραφο από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εργα-
σίας και Κοινωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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3042 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



9. Στην µε αριθµό 6569/23-11-2010 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κουράκη Αναστασίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 149023/ΙΗ/3-12-

2010 έγγραφο από τον Υφυπουργό Παιδείας, ∆ιά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση:
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3044 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Στο σηµείο αυτό συνε-
χίζουµε τη συζήτηση επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και των
προϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών, οι-
κονοµικού έτους 2011».

Ο κ. Βασίλης Έξαρχος, Βουλευτής στο Νοµό Λαρίσης, έχει το
λόγο.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΕΞΑΡΧΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για τον προϋπολο-

γισµό γίνεται σε µια περίοδο όπου οι ανάγκες της χώρας το επι-
βάλλουν και οι πολίτες, ανεξαρτήτως από την κοµµατική τους
τοποθέτηση, µε πολύ µεγάλη σαφήνεια και θα έλεγα ορισµένες
φορές και µε θυµό ζητούν να γίνουν ριζοσπαστικές και ουσια-
στικές αλλαγές στο πολιτικό σύστηµα, στο κράτος, στην οικονο-
µία, στο παραγωγικό σύστηµα.

Το αίτηµα για ανάπτυξη, απασχόληση, διαφάνεια, δικαιοσύνη
και αυστηρή απόδοση ευθυνών σε όσους ενεπλάκησαν σε υπο-
θέσεις διαφθοράς και κατασπατάλησης του δηµοσίου χρήµατος,
το αίτηµα για ένα κράτος δικαίου, που λειτουργεί µε κανόνες που
σέβονται τον πολίτη, είναι πλέον καθολικό στη χώρα. Οι πολίτες
ζητούν από την Κυβέρνηση να συγκρουστεί µε τα πιράνχας και
τα κατεστηµένα συµφέροντα, που αποµυζούν τους δηµόσιους
πόρους και το εισόδηµα όσων δουλεύουν µε καθαρό µέτωπο.

Στο ερώτηµα «από πού θα βρεθούν οι πόροι για την παιδεία,
την υγεία, την καταπολέµηση της ανεργίας και το κοινωνικό κρά-
τος», η απάντηση είναι σαφής και συγκεκριµένη: Από τη µαύρη
οικονοµία που φοροδιαφεύγει, από την καταπολέµηση της σπα-
τάλης στο σύστηµα υγείας και στα ασφαλιστικά ταµεία για φάρ-
µακα που δεν χρειάζονται και ιατρικές πράξεις που πολλές
φορές είναι ιατρικές πράξεις «µαϊµού», από την καταπολέµηση
του λαθρεµπορίου και της κερδοσκοπίας στα καύσιµα, από την
πάταξη της διακίνησης των αγροτικών προϊόντων, χωρίς τιµολό-
γηση, από τις υπέρογκες ορισµένες φορές αµοιβές υψηλόβαθ-
µων στελεχών του δηµόσιου τοµέα, αλλά και από την κατάργηση
πολλών εκατοντάδων αχρείαστων επιτροπών που είχε δηµιουρ-
γήσει η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας µπορούν να βρεθούν
οι πόροι για την υγεία, για την παιδεία, για το κοινωνικό κράτος.

Συγχρόνως, όµως µε την καταπολέµηση της σπατάλης και την
αύξηση των εσόδων είναι απαραίτητη και η ριζική αλλαγή του
αναπτυξιακού µοντέλου της χώρας. Αυτό, βεβαίως, µπορεί να
γίνει µε επενδύσεις και πόρους για τη στήριξη των µικροµεσαίων
επιχειρήσεων, τη ριζική αναδιοργάνωση του αγροτικού τοµέα και
τη στήριξη των τουριστικών και των εµπορικών επιχειρήσεων.

Να το πούµε καθαρά. Ανάπτυξη της χώρας χωρίς παραγωγή
νέου πλούτου δεν µπορεί να υπάρξει. Ανάπτυξη της χώρας χωρίς
χρηµατοδοτήσεις από τις τράπεζες δεν µπορεί να υπάρξει. Ανά-
πτυξη της χώρας χωρίς έγκαιρη και σωστή αξιοποίηση των 26
δισεκατοµµυρίων ευρώ του Εθνικού Στρατηγικού Πλαισίου Ανα-
φοράς δεν µπορεί να υπάρξει. Οι µεγάλες αλλαγές που είναι
απαραίτητες, πρέπει να γίνουν ορατές παντού, σε όλους τους
τοµείς και να είναι ορατές και στα µεγάλα αστικά κέντρα και στην
ύπαιθρο. Είναι φανερό ότι η Κυβέρνηση κάνει µία πολύ µεγάλη
προσπάθεια, παρά τις µεγάλες, επίσης, δυσκολίες που υπάρ-
χουν. Αυτή η προσπάθεια φαίνεται ότι έχει τα πρώτα θετικά απο-
τελέσµατα.

Εµείς, χωρίς να εφησυχάζουµε, οφείλουµε να συνεχίσουµε, πι-
στεύοντας ότι η χώρα µπορεί να βγει από το τούνελ της ύφεσης
και της οικονοµικής κρίσης, στηριζόµενη στα δικά της αποθέ-
µατα δυνάµεων, βεβαίως και µε την αλληλεγγύη της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης, που δυστυχώς χρειάστηκε να περάσει κρίσιµος
χρόνος, προκειµένου να κατανοήσει ότι το πρόβληµα της Ελλά-
δας είναι και δικό της πρόβληµα, ότι η αντιµετώπιση της κερδο-
σκοπίας στις διεθνείς οικονοµικές συναλλαγές µόνο µε συντο-
νισµένες συλλογικές δράσεις µπορεί να αντιµετωπιστεί.

Χάθηκε κρίσιµος χρόνος, γιατί δεν κατανόησαν από την αρχή
ορισµένες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης αυτό που τους έλεγε
ο Γιώργος Παπανδρέου, ότι χρειάζονται συλλογικές πρωτοβου-
λίες, ότι το πρόβληµα δεν είναι η Ελλάδα, το πρόβληµα είναι η
προοπτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης, η προοπτική του ευρώ, τι
Ευρώπη θέλουµε.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε πλήρη συναί-

σθηση της κρισιµότητας των στιγµών που περνάει η χώρα, όπως
έχουµε και πλήρη συναίσθηση ότι την κρίση δεν µπορεί να την
πληρώσουν οι οικονοµικά ασθενέστεροι, που δεν φταίνε για την
κρίση.

Γι’ αυτό, οφείλουµε να κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για να απο-
φύγουµε φαινόµενα κοινωνικού αποκλεισµού, για να µην οδηγη-
θούν συµπολίτες µας στο περιθώριο της ζωής. Οφείλουµε να
κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για να στηρίξουµε τους άνεργους,
τους χαµηλόµισθους, τους χαµηλοσυνταξιούχους, τα άτοµα µε
αναπηρία, τις πολύτεκνες οικογένειες. Οφείλουµε να κάνουµε
ό,τι είναι δυνατόν για να στηρίξουµε το κοινωνικό κράτος, γιατί
αυτό που έχει σηµασία, αυτό που είναι κυρίαρχο ζήτηµα για τη
χώρα, είναι να αντιµετωπίσει την κρίση µε κοινωνική συνοχή.
Αυτό νοµίζω ότι είναι ένα κορυφαίο ζήτηµα για όλους µας, γι’
αυτό εµείς σε αυτή την κατεύθυνση θα συνεχίσουµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός κάνει µια
προσπάθεια να πετύχει το µεγάλο στόχο, που είναι η σωτηρία
της χώρας. Εµείς θα διαθέσουµε όλες µας τις δυνάµεις, προκει-
µένου να πετύχουµε αυτό το µεγάλο στόχο. Είµαι βέβαιος ότι
µέσα από τη συζήτηση που θα γίνει και αυτές τις µέρες στον
προϋπολογισµό, αλλά και την επόµενη περίοδο, όταν θα συζη-
τήσουµε µεγάλες νοµοθετικές πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης
ότι θα υπάρξει η ελάχιστη συνεννόηση που χρειάζεται η χώρα,
προκειµένου να βγει από την κρίση.

Σε κάθε περίπτωση, εµείς θα σταθούµε στο ύψος των περι-
στάσεων.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ τον κ.
Έξαρχο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να σας ενηµερώσω ότι
από τα ‘Εδρανα των Επισήµων παρακολουθεί τη συνεδρίασή µας
ο πρώην συνάδελφος Βουλευτής, κ. Κώστας Αγοραστός, άρτι
εκλεγείς Περιφερειάρχης Θεσσαλίας.

(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Εισερχόµεθα τώρα εις την αγόρευσην της κ. Ελισσάβετ Βόζε-

µπεργκ.
Θα παρακαλούσα να τηρούµε τους χρόνους. Ο κ. Έξαρχος

ετήρησε απολύτως το χρόνο και τον ευχαριστώ ιδιαιτέρως.
Το ίδιο απευθύνω και προς εσάς, κυρία Βόζεµπεργκ.
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Με µια µικρή ανοχή.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Με µία ελάχιστη ανοχή.

Η «ελάχιστη», βέβαια, σηµαίνει ορισµένα δευτερόλεπτα.
ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜΠΕΡΓΚ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αποτελεί κοινή

πεποίθηση ότι η χώρα µας βρίσκεται σε µια εξαιρετικά δύσκολη
καµπή, καθώς διέρχεται τη µεγαλύτερη οικονοµική κρίση της µε-
ταπολεµικής περιόδου. Οι δραµατικές µειώσεις µισθών και συ-
ντάξεων, η βίαιη ανατροπή του ασφαλιστικού συστήµατος, η
ανάλγητη περικοπή ακόµη και του πολυτεκνικού επιδόµατος, της
µέριµνας για τους τρίτεκνους, η εκµηδένιση της αγοραστικής δύ-
ναµης των νοικοκυριών απέδειξαν στην πράξη ότι ο περίφηµος
µηχανισµός στήριξης ήταν τελικά ένας µηχανισµός κατάργησης
αποκτηµένων δικαιωµάτων. Η αγορά έχει παγώσει, ο τζίρος είναι
40% κάτω -το γνωρίζετε- και οι πολίτες δοκιµάζονται σκληρά. Πα-
νευρωπαϊκό ρεκόρ ανεργίας στους νέους.

Για πρώτη φορά αισθανόµαστε όλοι ορατή την απειλή διατά-
ραξης του κοινωνικού ιστού, της κοινωνικής συνοχής. Μέσα σ’
αυτό το ζοφερό κλίµα, η νεολαία, το πιο ανταγωνιστικό κοµµάτι
του ανθρώπινου δυναµικού της χώρας, άρχισε να ψάχνει διέξοδο
στο εξωτερικό. Γνωρίζετε τις σχετικές έρευνες.

Η Κυβέρνηση, προφανώς υποτιµώντας τη µνήµη και την κρίση
των πολιτών, επιχειρεί να πείσει ότι για όλα τα δεινά του τόπου,
αποκλειστικός υπεύθυνος είναι η προηγούµενη κυβέρνηση της
Νέας ∆ηµοκρατίας. Η πραγµατικότητα, όµως, είναι ότι ακριβώς
πριν ένα χρόνο το ΠΑΣΟΚ ακύρωσε όλα τα µέτρα που είχε λάβει
ήδη η Νέα ∆ηµοκρατία για τη συγκράτηση του ελλείµµατος και
µε λογιστικές αλχηµείες φόρτωσε σηµαντικές δαπάνες του 2010
στο 2009, µεταθέτοντας ταυτόχρονα έσοδα του 2009 στον επό-
µενο χρόνο, σε µια προσπάθεια να επιβαρύνει τα οικονοµικά µε-
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γέθη της χρονιάς που κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία, για να εξω-
ραΐσει αυτά του 2010.

Και σαν να µην έφθανε αυτό, οι κυβερνώντες κλώτσησαν την
ευκαιρία να αξιοποιήσουν τα 43 δισεκατοµµύρια ευρώ που µας
πρόσφεραν απλόχερα οι αγορές µε πολύ συγκεκριµένο χαµηλό
τόκο. Άργησαν υπέρµετρα να λάβουν µέτρα για την οικονοµία
και παρέλυσαν τον κρατικό µηχανισµό καθυστερώντας υπερβο-
λικά την τοποθέτηση προέδρων οργανισµών και γενικών γραµ-
µατέων Υπουργείων, µε αναπόφευκτο αποτέλεσµα την κατάρ-
ρευση των εσόδων του τελευταίου τριµήνου του 2009.

Αυτά τα τραγικά λάθη της Κυβέρνησης είχαν ως αποτέλεσµα
να φουσκώσει το έλλειµµα του 2009, από το 9,5% στο 14% και να
εκτοξευθούν τα spreads από τις 130 µονάδες βάσης, παραµο-
νές εκλογών του 2009, στις 900 µονάδες σήµερα, µετατρέπο-
ντας το πρόβληµα του υψηλού ελλείµµατος, κοινό πρόβληµα
όλων των Ευρωπαίων εταίρων µας, σε οξύτατο πρόβληµα δανει-
σµού µόνο για την Ελλάδα.

Οφείλω να υπογραµµίσω ότι τα περίφηµα spreads –η ορολο-
γία εισήλθε στη ζωή µας από το ΠΑΣΟΚ, κανείς δεν γνώριζε πριν
τι ακριβώς σηµαίνουν- δεν ανέβηκαν όταν ανακοινώθηκε το δι-
ψήφιο έλλειµµα στα µέσα Νοεµβρίου του 2009, αλλά εκτοξεύ-
θηκαν στα ύψη από το Φεβρουάριο του 2010, όταν οι διεθνείς
αγορές διαπίστωναν εµπράκτως την αδράνεια και ανεπάρκεια
της σηµερινής Κυβέρνησης και όταν οι ίδιοι οι κυβερνώντες διέ-
συραν τη χώρα στο εξωτερικό, µιλώντας για «επικείµενη χρεο-
κοπία», «επικείµενο ναυάγιο», «Τιτανικό». ∆εν τα ακούτε αυτά για
πρώτη φορά, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

Απέναντι σε όλα αυτά το ΠΑΣΟΚ, µε περίσσιο πολιτικό θρά-
σος, κατηγορεί τη Νέα ∆ηµοκρατία για τα 80 δισεκατοµµύρια
ευρώ που δανείστηκε επί των ηµερών της, αποκρύπτοντας σκό-
πιµα ότι τα 50 δισεκατοµµύρια εξ αυτών ξοδεύτηκαν για την απο-
πληρωµή των ετήσιων τόκων του δηµοσίου χρέους –που η Νέα
∆ηµοκρατία παρέλαβε από το ΠΑΣΟΚ- και άλλα 20 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ πήγαν για την κάλυψη άµεσων υποχρεώσεων του
κράτους, τις οποίες είχαν αναλάβει οι προηγούµενες κυβερνή-
σεις.

Αυτή είναι η αλήθεια. Γιατί το µεσηµέρι ακούσαµε στα δελτία
ότι ο Υπουργός, κ. Παµπούκης –λυπούµαι που δεν είναι εδώ- κα-
τατρόπωσε τη Νέα ∆ηµοκρατία και ότι επετέθη σκληρά. ∆εν ει-
πώθηκε, όµως, ο αντίλογος µε επιχειρήµατα, γιατί αυτά τα οποία
σας αναφέρουµε σήµερα, µιλάνε πάνω σε επιχειρήµατα και σε
πολύ συγκεκριµένα επίσηµα στατιστικά στοιχεία.

Αυτό που απογοητεύει βαθιά και πραγµατικά εξοργίζει τους
πολίτες είναι ότι η σηµερινή Κυβέρνηση δεν σεβάστηκε και δεν
προστάτευσε ούτε τους ευαίσθητους τοµείς, στους οποίους ο κ.
Έξαρχος αναφέρθηκε προηγουµένως. Μιλώ για τον πυρήνα του
κοινωνικού κράτους, παιδεία, υγεία, κοινωνική ασφάλιση.

Πιο συγκεκριµένα, σε ό,τι αφορά στην παιδεία, που έχω την
τιµή να µου έχει ανατεθεί ο τοµέας ευθύνης από τη Νέα ∆ηµο-
κρατία, ο συνολικός προϋπολογισµός του Υπουργείου για το
2011 ανέρχεται σε 6.270.000.000 ευρώ έναντι 7.160.000.000
ευρώ το 2010 και 7.045.000.000 ευρώ το 2009. Μιλάµε δηλαδή
για µείωση 1 δισεκατοµµυρίου ευρώ από τις περασµένες χρο-
νιές, ενώ ο Πρωθυπουργός είχε υποσχεθεί το ακριβώς αντίθετο.

Στον προϋπολογισµό δηµοσίων επενδύσεων το ποσό που δια-
τίθεται για την παιδεία από 1.150.000.000 το 2010 µειώνεται σχε-
δόν στο µισό, δηλαδή σε µόλις 580.000.000 ευρώ για το 2011.

∆ράττοµαι της ευκαιρίας να τονίσω για µία ακόµη φορά αυτό
που -και δια στόµατος του Προέδρου µας Αντώνη Σαµαρά- έχει
κατ’ επανάληψη ειπωθεί στο δηµόσιο διάλογο, ότι για εµάς η παι-
δεία είναι κυρίαρχος τοµέας εθνικής πολιτικής και γι’ αυτό πρέ-
πει να εξαιρείται από την πολιτική της λιτότητας και των
περικοπών, ακόµη και όταν διατρέχουµε µία περίοδο κρίσης,
έστω και βαθιάς ύφεσης. ∆υστυχώς, για την εκπαιδευτική κοινό-
τητα η Κυβέρνηση δεν συµµερίζεται τη θέση αυτή. Το βέβαιο
είναι ότι χιλιάδες κενά στα σχολεία, σοβαρά προβλήµατα του υλι-
κοτεχνικού εξοπλισµού, τάξεις µε υπεράριθµους µαθητές, διά-
λυση της πρόσθετης διδακτικής στήριξης, στρατιές αδιόριστων
εκπαιδευτικών και σηµαντικές ελλείψεις αποτελούν φλέγοντα
προβλήµατα, που δεν µπορούν να περιµένουν.

Αντίστοιχα, και στο χώρο της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης οι

δραµατικές περικοπές χρηµατοδότησης των ΑΕΙ και ΤΕΙ, η ακύ-
ρωση του τετραετούς προγραµµατισµού, η άρνηση διορισµού
επτακοσίων ήδη εκλεγµένων µελών ∆ΕΠ, η αδρανοποίηση της
πανεπιστηµιακής έρευνας, η ανεπίτρεπτη καθυστέρηση στην
πληρωµή των έκτακτων καθηγητών των περισσότερων ΤΕΙ της
χώρας και η υπερβολική καθυστέρηση στην προκήρυξη νέων θέ-
σεων, αποτελούν πληγές που και αυτές δεν µπορούν να περιµέ-
νουν. ∆εν είναι η ειδυλλιακή ατµόσφαιρα για την παιδεία, που
ακούσαµε χθες διά στόµατος της κ. ∆ιαµαντοπούλου.

Ανάλογη είναι και η εικόνα στον ευαίσθητο χώρο της δικαιο-
σύνης. Ο προϋπολογισµός του Υπουργείου είναι µειωµένος κατά
170.000.000 ευρώ. Αυτό σηµαίνει µείωση 20% περίπου από
πέρσι, την ώρα που, όπως γνωρίζετε, τα δικαστήρια ασφυκτιούν
και καθυστέρηση στην απονοµή της δικαιοσύνης εγγίζει περίπου
τα όρια της αρνησιδικίας.

Κλείνοντας, θα ήθελα να υπογραµµίσω ότι απέναντι στη φο-
ροεισπρακτική, αντιαναπτυξιακή και αδιέξοδη πολιτική του
ΠΑΣΟΚ, που βύθισε τη χώρα σ’ ένα φαύλο κύκλο παράλυσης,
υπάρχει µία άλλη λύση. Αναφέροµαι στην πρόταση της Νέας ∆η-
µοκρατίας για την έξοδο από την κρίση, όπως αναλύθηκε από το
γενικό εισηγητή µας κ. Σταϊκούρα και τους ειδικούς εισηγητές κ.
Καράογλου, Μπεκίρη και ∆ερµεντζόπουλο.

Είναι µία πρόταση που στηρίζει την ανταγωνιστικότητα, ενι-
σχύει τη µεσαία τάξη, αξιοποιεί και δεν εκποιεί τη δηµόσια περι-
ουσία, προστατεύει την κοινωνική συνοχή, προσφέρει ευκαιρίες,
τείνει να ανατρέψει την εθνική κατάθλιψη και να την µετατρέψει
σε ελπίδα.

Ζητάτε συναίνεση, αλλά επιδιώκετε συνενοχή. ∆εν αντέχετε
την κατακραυγή του κόσµου και θέλετε να τη µοιραστείτε. Αυτή
είναι η αλήθεια. Γι’ αυτό προσπαθείτε να αποδοµήσετε την ανα-
λυτική, κοστολογηµένη, υλοποιήσιµη πρόταση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολιτικός εγωισµός δεν νοείται
τέτοιες κρίσιµες ώρες. Η συνείδησή µας, η ευθύνη απέναντι σε
όσους µας εµπιστεύτηκαν και µας έστειλαν στην Εθνική Αντι-
προσωπεία, αλλά κυρίως το καθήκον, µας υποχρεώνουν να κα-
ταψηφίσουµε τον προϋπολογισµό που εισηγείστε. Είναι ένας
προϋπολογισµός που θίγει νέους, τρίτεκνους, πολύτεκνους, αν-
θρώπους µε αναπηρία, προσβάλλει τους πολίτες και αδικεί κα-
τάφορα την πατρίδα µας.

Αυτή είναι η στάση ευθύνης µας. Αυτή είναι η στάση της ζωής
µας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε την κυρία
Βόζεµπεργκ.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Τρικάλων του ΠΑΣΟΚ κ. Χρήστος
Μαγκούφης, για επτά λεπτά.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΓΚΟΥΦΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση, υπό την επίδραση

των αναγκαίων για τη σωτηρία της οικονοµίας πολιτικών του µνη-
µονίου, κατέθεσε τον κρισιµότερο προϋπολογισµό της µεταπο-
λεµικής Ελλάδας, που βιώνει µία πολυδιάστατη κρίση.

Η επιτυχής έκβασή του θα αποδείξει την ικανότητα της Κυ-
βέρνησης να σχεδιάζει και να υλοποιεί τις αναγκαίες τοµές, λαµ-
βάνοντας υπ‘ όψιν τη βασική συνιστώσα του δικαίου, που αποτε-
λεί τον καταλύτη του κοινωνικού reactio στο κυβερνητικό actio.

Εν προκειµένω, η Κυβέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου µε τον
παρόντα προϋπολογισµό κόβει το γόρδιο δεσµό των αγκυλώ-
σεων, που οδήγησαν κατά το παρελθόν στο δηµοσιονοµικό
εκτροχιασµό και την οικονοµία στο κόκκινο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι το οξυµένο πρό-
βληµα στην οικονοµία προέκυψε από το στρεβλό παραγωγικό
σύστηµα, το µεγάλο σπάταλο και πελατειακό κράτος, τη φούσκα
του χρηµατιστηρίου και την έξοδο πολλών δισεκατοµµυρίων από
τη χώρα, το διογκωµένο κόστος των Ολυµπιακών Αγώνων, το κα-
ταναλωτικό πρότυπο της γενιάς µας να ζει µε δανεικά, τα υπερ-
βολικά ελλείµµατα των ∆ΕΚΟ και πρωτίστως από τις λαθεµένες
πολιτικές επιλογές του πολιτικού συστήµατος της γενιάς µας,
που δανείστηκε υπέρµετρα την ευµάρειά της από την επόµενη.
Προφανώς, προκύπτουν ευθύνες για όσους κυβέρνησαν και όχι
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µόνο. Ας αναλάβει η κάθε παράταξη και ο καθένας µας το µερ-
τικό του στην ευθύνη.

Αξιοσηµείωτο είναι, όµως, ότι κατά την τελευταία περίοδο που
κυβέρνησε η Νέα ∆ηµοκρατία, από το 2004 έως το 2009, έγινε
κάτι πρωτοφανές εγκληµατικό, καθ’ότι ενώ είχαµε ονοµαστική
αύξηση του ΑΕΠ κατά 40%, η αύξηση των πρωτογενών δαπανών
της κεντρικής Κυβέρνησης ανήλθε στο 87%, ενώ τα φορολογικά
έξοδα αυξήθηκαν µόνο κατά 31%. Τότε, προέκυψε ο µεγαλύτε-
ρος εκτροχιασµός των δηµοσιονοµικών µεγεθών µε αποκορύ-
φωµα το 2009, όπου το έλλειµµα από 9,85 αυξήθηκε σε 36,2
δισεκατοµµύρια ευρώ. Το δε δηµόσιο χρέος αυτής της περιόδου
εκτινάχθηκε από τα 168 δισεκατοµµύρια ευρώ στα 298 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ.

Τα γεγονότα αυτά µείωσαν την όποια θετική συµβολή του δη-
µόσιου χρέους κατά τις δεκαετίες ’80 και ’90, µέσω του οποίου
προχώρησε η ανάπτυξη, εφαρµόστηκε το κοινωνικό κράτος, σχε-
διάστηκαν και υλοποιήθηκαν οδικές υποδοµές, χτίστηκαν σχο-
λεία, πανεπιστήµια και νοσοκοµεία, κάθε ελληνική οικογένεια
απέκτησε ένα άνετο σπίτι και επί της ουσίας δηµιουργήθηκε η
µεσοαστική τάξη στη χώρα.

∆υστυχώς, η εκτίναξη στα ύψη του δηµόσιου χρέους έφερε τη
χώρα στα πρόθυρα της χρεοκοπίας κι ένα βήµα πριν από το
γκρεµό. Το διεθνές οικονοµικό περιβάλλον κατέστη αρνητικό και
αβέβαιο, καθ’ ότι η εγκληµατική χρηµατοπιστωτική απληστία των
κερδοσκόπων έπληξε και πλήττει, µε πρωτοφανή αγριότητα, τις
αδύναµες χώρες, µεταξύ των οποίων και την Ελλάδα.

Ως κατάληξη αυτής της στρατηγικής προέκυψε το πρόβληµα
στην ευρωζώνη και ο πόλεµος ευρώ-δολαρίου. Είναι ένας πόλε-
µος που βρήκε πρόσφορο έδαφος στην προβληµατική αρχιτε-
κτονική της Ένωσης, που δεν ολοκληρώθηκε ως πολιτική,
παραµένοντας απλώς ως ΟΝΕ.

Σήµερα, έχει πλέον αποδειχθεί πως δεν αρκεί ένα κοινό νόµι-
σµα και η ΕΚΤ, για να επιλύσουν το δοµικό πρόβληµα των εθνι-
κών οικονοµιών των χωρών της Ένωσης, αλλά απαιτείται
εγρήγορση και φύλαξη της κερκόπορτάς της, προκειµένου να
µην αλωθεί. Ήδη, οι πολιορκητές έχουν πολλαπλασιαστεί και κα-
ραδοκούν, παρεµβαίνοντας δυναµικά στον παγκόσµιο καταµερι-
σµό εργασίας, ενώ ο κίνδυνος για την Ευρωπαϊκή Ένωση
διευρύνεται.

Είναι καιρός, οι πολιτικές ηγεσίες της Ένωσης να σταθούν στο
ύψος των περιστάσεων, έναντι τους οράµατος για την Ευρω-
παϊκή Ένωση των λαών και να υπερισχύσει η πολιτική έναντι της
αισχροκέρδειας της αγοράς.

Η κοντόφθαλµη πολιτική της κ. Μέρκελ αποδείχθηκε κατα-
στροφική για πολλές χώρες της Ευρωζώνης και πρόχειρη για την
υπόσταση του ευρώ.

Ήδη, οι φωνές αµφισβήτησης των επιλογών της πληθαίνουν,
εντός και εκτός Γερµανίας, ενώ οι εξελίξεις δικαιώνουν τον
Γιώργο Παπανδρέου και τις πολιτικές του πρωτοβουλίες.

Η υπέρβαση της χρήσης του ευρώ είναι εκ των ουκ άνευ, αλλά
προϋποθέτει τη σωτηρία των αδυνάτων χωρών της Ευρωζώνης.
Αυτό για την Ελλάδα συνεπάγεται την αναγκαιότητα της χρονι-
κής επιµήκυνσης αποπληρωµής του δανείου των 110 δισεκα-
τοµµυρίων ευρώ, χωρίς πρόσθετους και επαχθείς όρους, που θα
ανέτρεπαν την όλη προσπάθεια της δηµοσιονοµικής εξυγίανσής
της.

Ήδη, κατά τη διάρκεια του 2010, µε τις θυσίες του ελληνικού
λαού επιτεύχθηκε ο πιο σηµαντικός στόχος της µείωσης του ελ-
λείµµατος κατά 6% του ΑΕΠ, που µεταφράζεται σε 14 δισεκα-
τοµµύρια ευρώ, πράγµα πρωτοφανές που δεν έχει επιτευχθεί σε
καµιά οικονοµία και χώρα του κόσµου.

Αυτό το θετικό επίτευγµα του ΠΑΣΟΚ κατά το 2010 ισοδυνα-
µεί αριθµητικά µε την αντίστοιχη ζηµιά της Νέας ∆ηµοκρατίας
του 2009. Ως εκ τούτου, θα περίµενα από τον κ. Σαµαρά, αντί να
µιλάει «για γλάστρες και βασιλικούς» αναφερόµενος στην περί-
πτωση της Ιρλανδίας, να ζητήσει ταπεινά συγγνώµη για τα σφάλ-
µατα της παράταξής του και να σταθεί µε πατριωτική συνείδηση
στο ύψος των αναγκαίων για τη χώρα περιστάσεων.

Όσοι σήµερα δεν αντιλαµβάνονται την κρισιµότητα των και-
ρών και την τιτάνια προσπάθεια του Γιώργου Παπανδρέου και
της Κυβέρνησής του, είναι εξαρτηµένοι από το µικροκοµµατικό

τους σύνδροµο και την αγωνία για τη µελλοντική τους πολιτική
ύπαρξη. Πατριωτικό είναι να επιβραβεύεις τα θετικά για τη χώρα
επιτεύγµατα µιας κυβέρνησης και όχι να προσδοκάς την αποτυ-
χία της, µε στόχο τα πολιτικά σου οφέλη ως Αντιπολίτευση.

Για τους φίλους µου της άλλης Αριστεράς, οφείλω να τονίσω
ότι η φυγή από την πραγµατικότητα και η αναζήτηση της ουτο-
πίας δεν αποτελεί λύση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο νέος προϋπολογισµός θέτει
υψηλούς στόχους. ∆εν είναι αρεστός, είναι, όµως, αναγκαίος και
επιβεβληµένος από τη στυγνή πραγµατικότητα. Είναι ένας προ-
ϋπολογισµός συνέχειας και συνέπειας, µε στόχο την έξοδο της
χώρας από την κρίση. Είναι ένας οροϋπολογισµός που συµβάλ-
λει στην αναδιάρθρωση του παραγωγικού συστήµατος της οι-
κονοµίας και στην ανασυγκρότηση του κράτους. Εξασφαλίζει τη
σταθερή ροή της δανειακής χρηµατοδότησης της χώρας. Απο-
καθιστά τη χαµένη αξιοπιστία της Ελλάδος έναντι των εταίρων
της, αφού οι στοχεύσεις και οι προβλέψεις του βασίζονται σε
πραγµατικά στοιχεία καταγραφής από την ΕΛΣΤΑΤ και ελέγχου
από την EUROSTAT. Συνεχίζει τη δηµοσιονοµική προσαρµογή,
θέτοντας νέους στόχους και προκλήσεις.

Ειδικότερα, η εκτέλεσή του αποβλέπει στην περαιτέρω µείωση
του ελλείµµατος κατά 5 δισεκατοµµύρια ευρώ, στοχεύει στην
αποκλιµάκωση του πληθωρισµού από το 4,7% στο 2,2% και επι-
κεντρώνει την προσπάθεια της Κυβέρνησης στην επίτευξη µε-
γάλων προκλήσεων, όπως στη διαχείριση και τον έλεγχο των
δηµόσιων δαπανών, στην αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής, στη
µείωση των ελλειµµάτων των δηµοσίων οργανισµών, στη µεταρ-
ρύθµιση του δηµοσίου τοµέα, στην αντιµετώπιση της σπατάλης
στο χώρο της υγείας, στις εργασιακές σχέσεις, στην απελευθέ-
ρωση των επαγγελµάτων, στη στήριξη του χρηµατοπιστωτικού
τοµέα, στην αξιοποίηση της δηµόσιας περιουσίας και την απο-
κρατικοποίηση, στο επιχειρηµατικό περιβάλλον και την ανά-
πτυξη.

Ειδικότερα για την ανάπτυξη, οφείλω να τονίσω ότι πρέπει να
γίνει στη βάση κριτικών πλεονεκτηµάτων κάθε τοµέα και περιο-
χής και ιδίως εκείνων που έχουν αδικηθεί, µεταξύ των οποίων και
ο Νοµός Τρικάλων. Και δεν το λέω αυτό, επειδή προέρχοµαι από
εκεί, αλλά επειδή ο νοµός µου ανήκει στους αδικηµένους.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κλείνοντας, οφείλω να τονίσω
την αδήριτη ανάγκη της αποκλιµάκωσης του τεράστιου δηµό-
σιου χρέους. Προ πολλού ο Ανδρέας Παπανδρέου µε τη ρήση
«η Ελλάδα θα αφανίσει το δηµόσιο χρέος ή το χρέος την Ελ-
λάδα» είχε προειδοποιήσει. Αυτή η αποκλιµάκωση του δηµόσιου
χρέους θα επιτευχθεί µόνο µε τη δηµιουργία πρωτογενών πλεο-
νασµάτων, δίχως να µεταθέτουµε την αντιµετώπιση του προ-
βλήµατος στις επόµενες γενιές.

«Οι καιροί ου µενετοί» και η ευθύνη δική µας. Γι’ αυτό σας
καλώ να ψηφίσουµε τον προϋπολογισµό του 2011.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ τον Βου-
λευτή Τρικάλων, κ. Χρήστο Μαγκούφη.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Κέρκυρας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας κ. Νικόλαος ∆ένδιας, για επτά λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ∆ΕΝ∆ΙΑΣ: Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αγαπητές κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι µια εποχή στην

οποία δεν είναι εύκολο κανείς να είναι πολιτικός. Από την άλλη,
όµως, θα µου επιτρέψετε να θεωρήσω την εποχή αυτή ως προ-
νοµία, υπό την έννοια ότι δίνει τη δυνατότητα στον καθένα από
εµάς, απευθυνόµενοι στην ελληνική κοινωνία, να της πούµε την
αλήθεια, την απόλυτη αλήθεια, έστω και αν αυτό δεν είναι ευχά-
ριστο, αλλά οφείλω να πω ότι πιθανότατα, λόγω της κρισιµότη-
τας της στιγµής, είναι ιδιαίτερα απαραίτητο. Το γνωστό ρητό «εν
δεινές και χαλεπές και πατρίδος συµφοραίς, δει πάντα πολίτην
λέγειν τ’ αληθή» νοµίζω ότι βρίσκει σε αυτήν την ιστορική συ-
γκυρία την απόλυτη δυνατότητα εκπλήρωσής του.

Και θα µου επιτρέψετε, ξεκινώντας την ολιγόλεπτη οµιλία, να
απευθυνθώ πρώτα στους κυρίους συναδέλφους του ΠΑΣΟΚ. ∆εν
προτίθεµαι να υπερασπίσω την κυβερνητική θητεία της Νέας ∆η-
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µοκρατίας. Είµαι εξ αυτών που υπήρξα Υπουργός της Νέας ∆η-
µοκρατίας και αισθάνοµαι πάντα δύσκολα να υπερασπίσω τον
εαυτό µου.

Ήθελα, όµως, εάν θα µου επιτρέψετε, αγαπητοί κύριοι συνά-
δελφοι, να σας διατυπώσω δύο ρητορικά ερωτήµατα. Το πρώτο:
Ακούω όλες αυτές τις ώρες φιλιππικούς εναντίον των δικών µας
πραγµάτων. Εάν πάρουµε ως σηµείο έναρξης τις εκλογές του
2009, τον Οκτώβρη του 2009, εάν υποθέσουµε ότι ο χρόνος µπο-
ρούσε να επανέλθει πίσω, το χρονικό διάστηµα από τον Οκτώβρη
του 2009 µέχρι τον Απρίλη του 2010 θα το αξιοποιούσατε τώρα
µε τον τρόπο που τον αξιοποιούσατε τότε; Έχετε, για να το πω
αλλιώς, την αίσθηση ότι ο τρόπος µε τον οποίο εργάστηκε η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ από τον Οκτώβρη του 2009 µέχρι τον
Απρίλη του 2010 ωφέλησε τα συµφέροντα της χώρας;

Και θα µου επιτρέψετε να σας θέσω ένα δεύτερο ρητορικό
ερώτηµα: Εάν υποθέσουµε ότι είχαµε πάλι τη δυνατότητα να επι-
στρέψουµε πίσω, στον Απρίλη του 2010 και εάν κάνουµε και µία
δεύτερη υπόθεση εργασίας, ότι υπήρχε ανάγκη εξωγενούς χρη-
µατοδότησης και πάλι, της µορφής που τελικά πήραµε, η δια-
πραγµάτευση η οποία έγινε για το µνηµόνιο θα τύγχανε τώρα
της αποδοχής σας ή αλλιώς, ο τρόπος µε τον οποίο διαπραγµα-
τευθήκατε το µνηµόνιο ως Κυβέρνηση, κατά την κρίση σας,
υπήρξε επαρκής; Και αν υπήρξε επαρκής, τότε γιατί συνεχώς οι
Υπουργοί της Κυβέρνησής σας προσπαθούν να βρουν τρόπους
επαναφοράς των ζητηµάτων, επανάκρισής τους, διαφορετικής
διατύπωσής τους;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι η κατάσταση είναι
οµιλούσα. Υπάρχουν συνάδελφοι εδώ οι οποίοι εµφανίζουν τον
σεβαστό Πρωθυπουργό της χώρας, τον κ. Γιώργο Παπανδρέου,
ως Μεγαλέξανδρο, ο οποίος µε το σπαθί λύει το γόρδιο δεσµό,
οδηγεί τις διαρθρωτικές αλλαγές, αλλάζει την πραγµατικότητα
στη χώρα.

Εγώ πήρα και διάβασα τον προϋπολογισµό και τον απολογι-
σµό του Υπουργείου, στο οποίο ο Πρόεδρος της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, ο κ. Αντώνης Σαµαράς, µου έχει κάνει την τιµή να είµαι
υπεύθυνος, του Υπουργείου Προστασίας του Πολίτη, πρώην ∆η-
µόσιας Τάξης. Όλες οι οικονοµίες τις οποίες κάνατε τον προη-
γούµενο χρόνο, στην πραγµατικότητα προέρχονται από έναν
κωδικό, τον κωδικό της µισθοδοσίας, 200 εκατοµµύρια περίπου.
Από εκεί κάνατε τις οικονοµίες.

Πάµε να δούµε το εξής: Ας υποθέσουµε ότι τον προηγούµενο
χρόνο δεν ήσασταν έτοιµοι, αλλά τώρα, το 2011, είσαστε πλέον
έτοιµοι για διαρθρωτικές αλλαγές, για σηµαντικές αλλαγές που
θα αλλάξουν την πραγµατικότητα. Η πρώτη περικοπή την οποία
κάνετε σε ποσοστό 23%, ξέρετε από πού προέρχεται; Από τα
έξοδα τροφοδοσίας των προσωρινά κρατουµένων. Και ξέρετε
γιατί; Όχι γιατί θα ελευθερωθούν οι προσωρινά κρατούµενοι,
αλλά επειδή έχετε την εντύπωση ότι µε τη νέα λογική του ασύ-
λου, ένα κοµµάτι από αυτά τα χρήµατα θα έλθουν από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση.

Το δεύτερο ποσό ξέρετε από πού έρχεται, σε ποσοστό 20%;
Από τα καύσιµα, που µεταφράζεται σε λιγότερες περιπολίες
στους δρόµους, αγαπητοί κύριοι Υπουργοί. Ερωτώ: Αυτές είναι
οι διαρθρωτικές αλλαγές;

Όµως, ας αφήσουµε το Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη,
να πάµε στη γενικότερη εικόνα. Ποιες είναι οι σηµαντικές διαρ-
θρωτικές αλλαγές στο δηµόσιο τοµέα που προωθεί η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ; Ποιες είναι οι σηµαντικές συγχωνεύσεις νοµικών
προσώπων; Ποια είναι η συνολική αλλαγή οργανογράµµατος; Τι
είναι αυτό το οποίο ριζικά αλλάζει στη χώρα; Σε τι αλλάζει ο τρό-
πος συλλογής των φορολογικών εσόδων, των εσόδων του κρά-
τους; Σε τι αλλάζει ο τρόπος λειτουργίας των πολεοδοµιών; Πώς
µαχόµαστε τη διαφθορά; Τι είναι αυτό που συνολικά λέτε ότι θα
αλλάξετε και αλλάζετε στον τόπο;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το στενάχωρο είναι: Απλές πε-
ρικοπές εύκολα περικοπτοµένων δαπανών, µε κορυφαίες πά-
ντοτε τις µισθοδοσίες και µάλιστα, οριζόντια -η λαϊκή έκφρασις
«κούρεµα»- όχι κάθετα, όχι αξιολογώντας το ρόλο του καθενός,
όχι δηµιουργώντας µια πραγµατικότητα ότι η παραγωγικότητα, η
εντιµότητα, η εργατικότητα αµείβεται, αλλά οριζόντια, από
όλους, ώστε να την πληρώνουν όλοι, ώστε να µην θέλει να ερ-

γαστεί και να διακριθεί ο οποιοσδήποτε.
Αυτός είναι ο τρόπος µε τον οποίο αντιµετωπίζετε τη µεγάλη

κρίση της πατρίδας. Και όταν µιλάτε για διαφάνεια και καταπο-
λέµηση της διαφθοράς, στην πραγµατικότητα το µόνο πράγµα
το οποίο έχετε κάνει είναι να έχετε στήσει τη γνωστή βιοµηχανία
εξεταστικών επιτροπών. Για ποιο λόγο; Όχι, βεβαίως, για να βοη-
θήσετε την απονοµή της δικαιοσύνης, αλλά για έναν και µόνο
λόγο, για να έχετε την Αντιπολίτευση αιχµάλωτη των διαφόρων
επιτροπών, ώστε να µπορείτε αύριο το πρωί να καυχάστε ότι µε
αυτόν τον τρόπο έχετε πετύχει κάποιο αποτέλεσµα. Αυτό είναι
παντελώς ανακόλουθο.

Και το άλλο που κάνετε και το οποίο ειλικρινά είναι στενάχωρο,
είναι αυτή η απίστευτη διγλωσσία σας. Όταν είστε µεν στο εξω-
τερικό, κατακεραυνώνετε τη χώρα, την κοινωνία και τους πολί-
τες. Παρουσιάζετε την ελληνική κοινωνία ως αρνησίπατρη, την
Ελλάδα ως διεφθαρµένη. Χρησιµοποιείτε επίθετα τα οποία ου-
δείς εύκολα θα χρησιµοποιούσε για τον τόπο, το λαό, το έθνος
και την κοινωνία του. Και από την άλλη, όταν έρχεστε µέσα στη
χώρα, τι κάνετε; Κάνετε ακριβώς το ανάποδο.

Μιλάτε στην ελληνική κοινωνία ως µαχόµενοι εναντίον των
ξένων, ως δυστυχούντες, όπου οι κακοί ξένοι σας επιβάλλουν να
πάρετε µέτρα, τα οποία είναι βαθύτατα άδικα. Εσείς δεν θέλετε.
Εσείς είστε θερµοπυλοκρατούντες. Μάχεστε σε Θερµοπύλες.
Αλλά, οι κακοί ξένοι βάζουν τα άδικα µέτρα!

Αυτή η διττή πραγµατικότητα δεν µπορεί να επιβιώσει. Αυτό
το οποίο χρειάζεται να κάνετε –αν θέλετε χρειάζεται να κάνουµε
κι εµείς, έχουµε «βάλει πλάτη» εκεί που χρειάζεται µε κόστος
είναι κατ’ αρχάς να είστε ειλικρινείς. Το τελευταίο νοµοθέτηµα
για τις ∆ΕΚΟ είναι λαµπρό παράδειγµα του πώς µία Αντιπολί-
τευση στηρίζει µία Κυβέρνηση στα δύσκολα. Πρώτα, λοιπόν,
πρέπει να είστε ειλικρινείς µε τον εαυτό σας, γιατί το κράτος το
οποίο πρέπει να ξηλώσετε είναι το δικό σας κράτος, το κράτος
που εσείς επί δεκαετίες δηµιουργήσατε. Αυτό είναι το κράτος-
ΠΑΣΟΚ. Εναντίον αυτού του κράτους οφείλετε πρώτα να προ-
σπαθήσετε, αυτό το κράτος να θέσετε υπό έλεγχο. Κι από εκεί
και πέρα, να απευθυνθείτε στην υπόλοιπη κοινωνία, η οποία είναι
έτοιµη να στηρίξει κάθε πραγµατική προσπάθεια. Εάν αυτό δεν
γίνει, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι ο χρόνος της Κυβέρνησης
ΠΑΣΟΚ είναι περιορισµένος και ήδη µετράει ανάποδα.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε τον κ.

∆ένδια.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Σάµου του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Βαρδίκος

Πυθαγόρας.
Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά

για να αναπτύξετε τις θέσεις σας.
ΠΥΘΑΓOΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Θα ήταν πιο καλά, κύριε συνά-

δελφε, να ήσασταν έτοιµοι πριν από ένα χρόνο κι όχι να φεύγατε
από την εξουσία. Θα ήταν πιο καλά για όλους µας.

Αναµφίβολα, η χώρα στροβιλίζεται στη δίνη της δυσµενέστε-
ρης συγκυρίας από τη Μεταπολίτευση. Σε τέτοιες εποχές, η ψή-
φιση του προϋπολογισµού γίνεται ένα ακόµα πιο σηµαντικό
πολιτικό γεγονός. Εντύπωση προκαλούν αναφορές στελεχών της
Νέας ∆ηµοκρατίας -ακόµα και του τελευταίου Υπουργού της
στην Οικονοµία- που ισχυρίζονται ότι για τον ασύλληπτο δηµο-
σιονοµικό εκτροχιασµό του 2009 ευθύνεται το ΠΑΣΟΚ. Ο εκ-
πρόσωπός της, δε, θεωρεί το σηµερινό Υπουργό Οικονοµικών
υπεύθυνο για την εκτίναξη των spreads, που οδήγησαν στην
κρίση δανεισµού και στο µνηµόνιο. Γιατί; Επειδή έκανε δήλωση
για µεγαλύτερο έλλειµµα τον Οκτώβριο του 2009. ∆ηλαδή, το
πρόβληµα δεν ήταν το υπερδιπλάσιο από αυτό που δήλωναν έλ-
λειµµα, αλλά το ότι ανακοινώθηκε. Γι’ αυτό στο χωριό µου λένε
«κρύψου και χούγιαζε».

∆ικαίωµά τους, βέβαια, είναι να λένε ό,τι θέλουν. Θα περίµενε
κάποιος, όµως, τουλάχιστον να είναι πιο προσεκτικοί αυτοί που
πριν από δύο ακριβώς χρόνια σ’ αυτήν εδώ την Αίθουσα ψήφιζαν
έναν προϋπολογισµό µε ένα έλλειµµα 2%, µας είπαν ότι ήταν 6%
και στο τέλος βγήκε 15,4%. Αυτό, δε, µεταφράζεται σε 31,5 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ. Τόσο έπεσαν έξω. Είναι το 30% του µνηµο-
νίου.

Η κορυφαία, βέβαια, στιγµή της νεοδηµοκρατικής φιλολογίας
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βρίσκεται στον ισχυρισµό του Προέδρου της για µηδενισµό του
ελλείµµατος σε δέκα οχτώ µήνες. ∆υστυχώς, όµως, δεν βλέπω
να υπάρχει καµµία δυνατότητα να γίνουµε ευεργέτες της αν-
θρωπότητας και να δώσουµε σ’ όλους τους λαούς της γης τη συ-
νταγή πώς να περνούν καλά δανειζόµενοι για τριάντα χρόνια, να
µηδενίζουν τα ελλείµµατα και να αποπληρώνουν τα χρέη σε ενά-
µιση χρόνο και να αρχίζουν πάλι από την αρχή.

Υπάρχουν, όµως και πολλές φωνές στην Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση που είπαν την αλήθεια.

Έχει δηλώσει σύµβουλος επί οικονοµικών θεµάτων του κ. Σα-
µαρά στον «ΑΘΗΝΑ 9,84»: «Η χώρα θα φτώχαινε, αν δεν έπαιρνε
τα χρήµατα του µνηµονίου. Είναι βέβαιο ότι αν έπρεπε να ψηφί-
σουν εκατόν ογδόντα ένα, η Νέα ∆ηµοκρατία θα έβαζε πλάτη και
θα ψήφιζε το µνηµόνιο».

Έχει επίσης δηλώσει ο Αναπληρωτής Τοµεάρχης Οικονοµίας
της Νέας ∆ηµοκρατίας στις 14 Φεβρουαρίου 2010 στο «MEGA»,
όταν ήταν Αντιπρόεδρος των Ελλήνων Τραπεζιτών του Λονδίνου:
«Εκτινάχθηκαν τα spreads, γιατί κατάλαβαν πως είµαστε πολύ
περισσότερο χρεωµένοι απ’ ότι νοµίζαµε, ότι δεν χρωστάµε
100% του ΑΕΠ, αλλά 120%, επειδή το έλλειµµα δεν είναι 6, αλλά
12 και για να το φέρεις πίσω στο 3, θα έχεις τρία µε τέσσερα χρό-
νια µε µεγάλα ελλείµµατα. Και αν όλα αυτά τα προσθέσεις, φτά-
νεις το δηµόσιο χρέος στο 130%-140% του ΑΕΠ.»

Εύχοµαι αυτές οι φωνές να γίνουν περισσότερες και πιο δυ-
νατές. Είναι αναξιοπιστία στο πολιτικό µας σύστηµα να βλέπει
κανείς τα στελέχη της Νέας ∆ηµοκρατίας να είναι λάβρα κατά
του µνηµονίου. Λες και δεν κυβέρνησαν ποτέ αυτήν τη χώρα και
λες και δεν ήταν αυτοί που κυβερνούσαν κυρίως το τραγικό
2009.

Πρέπει όλοι ή έστω σχεδόν όλοι –γιατί πάντα υπάρχει το «πλην
Λακεδαιµονίων»- να φύγουµε από αυτό το φαύλο κύκλο της µι-
ζέριας και της απαισιοδοξίας, να βρούµε έναν κοινό τόπο να λει-
τουργήσουµε και να αντιµετωπίσουµε αποτελεσµατικά την κρίση,
να συνειδητοποιήσουµε όλοι πως το µνηµόνιο δεν είναι η αρρώ-
στια µας, είναι το πικρό φάρµακο. Η αρρώστια είναι τα ελλείµ-
µατα και πρωτίστως το δηµόσιο χρέος. Αρρώστια είναι το να ζεις
µε δανεικά. ∆εν υπάρχουν άλλες συνταγές. Αν υπήρχαν, πρώτοι
εσείς, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, θα τις είχατε
εφαρµόσει. Βλέπατε τι έρχεται και ήταν και πολύ ευκολότερα τα
πράγµατα τότε. Για την οικονοµία, για τον προϋπολογισµό του
2008 προκαλέσατε και κερδίσατε τις εκλογές του 2007. Πώς
έγινε και φτάσαµε στον εκτροχιασµό του 2009; Αυτό είναι το µε-
γάλο ερώτηµα. Για να δούµε πότε θα απαντηθεί και κυρίως ποιος
θα το απαντήσει.

Για τους Λακεδαιµόνιους δεν έχω πολλά να πω στα επτά λεπτά
της οµιλίας µου. Καλούν τους πολίτες να αντισταθούν. Να αντι-
σταθούν! Μετά τι; Πτώχευση; ∆ραχµή; Εκτός Ευρωπαϊκής Ένω-
σης; Ας έχουν κατά νου πως µε 340 δραχµές περάσαµε στο 1
ευρώ. Τώρα, όµως, οι περισσότεροι αναλυτές µιλούν για πέρα-
σµα από το ευρώ στις 700 δραχµές, ακόµη και στις 1.000 δραχ-
µές. Μπορεί κανείς να φανταστεί τι µας περιµένει! Θα δώσουµε
αποβραδίς 1 ευρώ για να πάρουµε 340 δραχµές και από το επό-
µενο πρωί για να πάρουµε 1 ευρώ, θα θέλουµε 1.000.

Κάπως ξεκαθάρισε την κατάσταση το Κοµµουνιστικό Κόµµα,
που µίλησε για την ανάγκη ανατροπής του καπιταλισµού. ∆εν
µας είπε, όµως, πότε και πώς. Ο ΣΥΡΙΖΑ ακόµη δεν λέει τίποτα,
εκτός από τη διαγραφή του χρέους. Πώς;

Για να φτάσουµε εκεί που θέλουµε, σε µία οικονοµία που θα
παράγει και θα µοιράζει δίκαια πλούτο, σε µία κοινωνία που θα
στηρίζει τον αδύναµο και τον ανήµπορο, είναι µονόδροµος η
προσαρµογή στα σύγχρονα δεδοµένα µε περιορισµό του δηµό-
σιου τοµέα, µε ισχυροποίηση των θεσµών, µε αύξηση της αντα-
γωνιστικότητας, µε απελευθέρωση των κλειστών επαγγελµάτων,
µε καταπολέµηση της διασπάθισης του δηµόσιου χρήµατος και
της διαφθοράς, µε πάταξη της φοροδιαφυγής. Είναι µονόδρο-
µος να αξιοποιήσουµε τα δάνεια από την Ευρωπαϊκή Κεντρική
Τράπεζα, από την Ευρωπαϊκή Ένωση, από το ∆ιεθνές Νοµισµα-
τικό Ταµείο, που όσοι βέβαια το δαιµονοποιούν, αγνοούν ή απο-
κρύπτουν ότι οι δεκατρείς από τις είκοσι τέσσερις χώρες που
κατέφυγαν σ’ αυτό σώθηκαν. Και µάλιστα οι δύο από αυτές, η
Τουρκία και η Βραζιλία, έχουν βρεθεί σήµερα στο G20 µε θυσίες

των λαών τους βέβαια.
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Βουλευτή)
Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα ήθελα να κλείσω µε µία έκκληση και µία δήλωση.
Η έκκληση είναι άµεση εκδίκαση των δικαστικών υποθέσεων

που αφορούν διαφθορά και φοροδιαφυγή. Αν απαιτηθεί, να έρθει
και στη Βουλή άµεσα κι εδώ µια σχετική νοµοθέτηση κι εδώ µας
χρειάζεται ένα fast track. ∆εν είναι δυνατόν σήµερα ούτε ένας
πολιτικός να µην έχει θεωρηθεί υπεύθυνος για την κρίση και να
µην έχει πληρώσει γι’ αυτό.

Ασχολούµαι µε τα κοινά από το 1994 ως Νοµάρχης και ως
Βουλευτής. ∆εν έχω αποκτήσει ούτε ένα περιουσιακό στοιχείο.
Σε ένα σπίτι των παππούδων µου µένω στη Σάµο και σ’ ένα σπίτι
των γονιών µου στη Αθήνα µένουν τα παιδιά µου. ∆εν ανέχοµαι
και δεν αντέχω να µε φωνάζουν κλέφτη, έστω και µε τον τρόπο
που το ακούµε τώρα τελευταία.

Η δήλωση µου είναι ότι στα επόµενα µέτρα κατά της διαφθο-
ράς και της φοροδιαφυγής, λέω «ναι». Στα επόµενα µέτρα που
θίγουν προνόµια και προνοµιούχους, λέω «ναι». Όµως, στα επό-
µενα µέτρα που θα συρρικνώσουν κι άλλο το εισόδηµα του µι-
κρού και του µέσου Έλληνα εργαζόµενου και συνταξιούχου, λέω
«όχι». Όσα ήταν να πάρουµε από αυτόν, τα πήραµε. Εύχοµαι κι
ελπίζω να µη βρεθούµε ξανά µπροστά σε µία τέτοια οδυνηρή κα-
τάσταση.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Βαρδίκο, παρα-
καλώ συντοµεύετε.

ΠΥΘΑΓOΡΑΣ ΒΑΡ∆ΙΚΟΣ: Τέλειωσα, κύριε Πρόεδρε.
Τον προϋπολογισµό θα τον ψηφίσω. Στηρίζω και θα στηρίξω

τις προσπάθειες της Κυβέρνησης να βγάλει τη χώρα από την
κρίση. Η ελπίδα υπάρχει. Η προοπτική υπάρχει. Ως αντίδοτο στη
µιζέρια και την καταστροφολογία έρχεται η επιτακτική ανάγκη
να αποκτήσουµε ως πολιτικοί την αξιοπιστία και την αξιοπρέπειά
µας και ως λαός την αισιοδοξία µας. Θα τα καταφέρουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, θα ήθελα να κάνω µία ανακοίνωση προς το Σώµα.
Ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής Οµάδας του ΣΥΡΙΖΑ κ.

Αλέξης Τσίπρας και οι Βουλευτές του Κόµµατός του κατέθεσαν
πρόταση νόµου: «∆ιαµόρφωση θεσµικού πλαισίου λειτουργίας
των κέντρων πρόληψης της χρήσης εξαρτησιογόνων ουσιών».

Παραπέµπεται στην αρµόδια ∆ιαρκή Επιτροπή.
Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Αχαΐας του Λαϊκού Ορθόδο-

ξου Συναγερµού κ. Αλέξανδρος Χρυσανθακόπουλος.
Παρακαλώ, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝ∆ΡΟΣ ΧΡΥΣΑΝΘΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Αγαπητοί συνάδελ-

φοι, η αναµέτρηση µε το σύστηµα ξεκινά µε την εσωκοµµατική
πάλη και όσοι έχουµε παλέψει εσωκοµµατικά, για να µην πάρει
τον κατήφορο ο πολιτικός χώρος στον οποίο ανήκαµε, ξέρουµε
πολύ καλά τι σηµαίνει αυτό. Σηµαίνει άρνηση του Υπουργείου,
σύγκρουση µε την ηγεσία, αναµέτρηση µε το σύστηµα, «κόψιµο»
από τα µέσα ενηµέρωσης, διωγµός, παγίδες, επιθέσεις, γενικευ-
µένη απαξίωση. Σηµαίνει να έχεις καθαρή τη συνείδησή σου και
να µένεις σε νοίκι και να ντρέπεσαι γι’ αυτούς που µένουν στις βι-
λάρες τους!

Και, βέβαια, οι ίδιοι καµαρώνουν, γιατί ΠΑΣΟΚ και Νέα ∆ηµο-
κρατία ερίζουν σήµερα, ενώ ακριβώς αυτά που είχαν να µοιρά-
σουν, τα µοίρασαν ως σκυλιά αλληλοτρωγόµενα, αλλά µε
συγκεκριµένες συνθήκες! Μαζί γεµίσατε τον άβακα της διαφθο-
ράς, µαζί ανορθώσατε λίθο-λίθο το λόφο των σκανδάλων, µαζί
εκπληρώσατε τις εντολές του διεθνούς συστήµατος, τα ίδια
εγκλήµατα είχατε διαπράξει!

Είστε οι πολιτικοί µεταπράτες, το υπηρετικό πολιτικό προσω-
πικό των διαφθορέων σας! Μαζί τα φάγατε όλοι οι βαρώνοι του
συστήµατος! Και έχετε εξασφαλίσει τη γενικευµένη ατιµωρησία
σας, ακριβώς διότι πίσω από εδώ, όταν γίνονται εξεταστικές, δεν
καλούνται αυτοί που οφείλουν και κάποιοι που έχουν την βαρύ-
τατη ευθύνη για όσα συντελέστηκαν στη χώρα, στέλνουν υπο-
µνήµατα για να κρυφτούν!

Το ΠΑΣΟΚ ως Κυβέρνηση, δυστυχώς, είναι πλέον ένα πάλαι
ποτέ σοσιαλιστικό κόµµα. Έµεινε στα µισά του δρόµου ως ανο-

ΣΥΝΕ∆ΡΙΑΣΗ ΜΖ’ - 20 ∆ΕΚΕΜΒΡΙΟΥ 2010 3049



λοκλήρωτο πολιτικό υποκείµενο. Κυριάρχησε πάλι, δυστυχώς,
αυτό που ο Ανδρέας Παπανδρέου κατήγγειλε την περίοδο του
1965, δηλαδή η αµερικανική οµπρέλα. Ο όψιµος φιλοαµερικανι-
σµός και, βέβαια, ο νεοφιλελευθερισµός δεν ήταν καθόλου τυ-
χαίος. Ας δούµε το Μάνο και τον Ανδριανόπουλο την περίοδο
του 2004. ∆εν είναι καθόλου τυχαίο ότι αυτό το κόµµα απορρο-
φήθηκε και µεταλλάχθηκε µέσα σ’ αυτό το σύστηµα. Εξόντωσε
το πατριωτικό ΠΑΣΟΚ και τώρα αποµακρύνει την κοινωνική του
βάση. Είστε, δυστυχώς, προνοµιακοί απολογητές της νέας τάξης
πραγµάτων! Συναγελάζεστε σ’ ένα άλλο επίπεδο το οποίο, δυ-
στυχώς, έχει να κάνει µε νέους κύκλους εξουσίας, οι οποίοι είναι
εκτός χώρας και έχουν αλλότρια σχέδια!

Και, βέβαια, σε λίγο καιρό θα καλεστεί αυτός ο λόχος να ψη-
φίσει το φασιστικό εκλογικό νόµο, µε τον οποίο θα διορίζονται οι
Βουλευτές και βέβαια µε µυστική διπλωµατία προχωρούν µία
σειρά εξελίξεις, για τις οποίες θα µας βρείτε απέναντι!

Εµείς δεν θα επιτρέψουµε την Κυπριοποίηση της Θράκης –
φτιάξατε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» µ’ αυτούς τους τρεις δήµους τους
ισλαµικούς και τα παρεπόµενα- δεν θα επιτρέψουµε τη διχοτό-
µηση του Αιγαίου και ελπίζουµε στις αρχές του Γενάρη ο κ. Πα-
πανδρέου, όταν θα ανακοινώνει µε τον κ. Ερντογάν τις συµφω-
νίες τους –και εδώ έλεγε ότι δεν έκλεισε καµµία συµφωνία, ενώ
εκεί θα αποκαλύψει ξαφνικά ότι έκλεισε- να µην αποτελεί αυτό
εθνική υποχώρηση. Εµείς δεν θα επιτρέψουµε να δώσετε το
όνοµα «Μακεδονία» στα Σκόπια ούτε να φέρετε πάλι το σχέδιο
Ανάν στην Κύπρο.

Στον οικονοµικό τοµέα, δυστυχώς, υπάρχει µία µεγαλύτερη
υποκρισία απ’ ό,τι φαίνεται µέσα στο διεθνές πλέγµα ανταγωνι-
σµού Ευρώπης και ΗΠΑ. Οι ΗΠΑ βρίσκονται σε χειρότερη θέση
απ’ ό,τι βρίσκεται το ευρώ. Το ευρώ, όµως, έχει πολιτική αστά-
θεια και ακριβώς εκεί έγκειται το µεγαλύτερο πρόβληµα. Η πα-
γκόσµια φούσκα του δολαρίου είναι αυτή που συµπαρασύρει τις
εξελίξεις. Η υπονόµευση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της ευ-
ρωπαϊκής συνοχής γίνεται ακριβώς µε τους αδύναµους κρίκους
του ευρωπαϊκού νότου.

Το δολάριο –και πρέπει να το ξεκαθαρίσουµε αυτό- έχει να
κάνει µε τα εξής στοιχεία, τα οποία έχουµε από σήµερα. Ανατι-
µήθηκε τεχνητά σε σχέση µε το ευρώ, χωρίς καµµία υπόσταση.
Το τρέχον σωρευτικό έλλειµµα των ΗΠΑ διαµορφώνεται στα 1,56
τρισεκατοµµύρια δολάρια, στο 10,6 του αµερικανικού ΑΕΠ. ∆εν
είδαµε µέτρα λιτότητας. Είδαµε να κόβεται ατελείωτο χαρτί! Εί-
δαµε να κόβουν 1,3 τρισεκατοµµύρια δολάρια το προηγούµενο
διάστηµα, για να καλύψουν τα ελλείµµατά τους και η Βουλή και
η Γερουσία πήραν αποφάσεις αλληλοδιαδόχως, για να καλύψουν
ακριβώς αυτό το τέχνασµα. Υπήρχε αύξηση του αµερικανικού
χρέους στα 12,394 τρισεκατοµµύρια δολάρια!

Για να το αντιµετωπίσουν, λοιπόν, αυτό, κόβουν νόµισµα –
χαρτί είναι- όσο θέλουν! Και έχουµε αυτή τη στιγµή ένα µεγάλο
παιχνίδι στα παράγωγα που έχει ξεπεράσει τα 700 τρισεκατοµ-
µύρια δολάρια! Μέσα σε µία πενταετία έφτασε από τα 150 τρι-
σεκατοµµύρια δολάρια στα 700 τρισεκατοµµύρια δολάρια! Και
βλέπουµε το παγκόσµιο ΑΕΠ αντί να είναι 60 τρισεκατοµµύρια
δολάρια, το παγκόσµιο χρέος να ξεπερνάει πλέον τα 60 τρισε-
κατοµµύρια δολάρια!

Άρα, λοιπόν, τι συµβαίνει µπροστά µας; Τι γίνεται µε τον πα-
γκόσµιο οικονοµικό πόλεµο; Πώς δικαιολογούνται τα τετράκις
τρισεκατοµµύρια δολάρια που κυκλοφορούν; Πώς αντιµετωπί-
ζεται αυτός ο κίνδυνος; Έρχονται και µας λένε για παγκόσµια
διακυβέρνηση, για παγκόσµιο νόµισµα. Ετοιµάζουν πράγµατι το
παγκόσµιο οικονοµικό πραξικόπηµα! Πώς αλλιώς θα σβήσουν τα
χρέη τους; Θα πρέπει να καταρρεύσουν! Οι ίδιοι το οµολογούν
στις µελέτες τους! Και αυτό πλέον έχει γίνει κοινό µυστικό! Τι θα
εµποδίσει τις τράπεζες των ΗΠΑ και τους πελάτες τους να δηµι-
ουργήσουν ένα τρισεκατοµµύριο δολάρια, δέκα τρισεκατοµµύ-
ρια δολάρια, πενήντα τρισεκατοµµύρια δολάρια, µέσα από τα
πληκτρολόγια των υπολογιστών τους και να αγοράσουν όλα τα
οµόλογα και τις µετοχές στον κόσµο, µαζί µε τη γη και τα άλλα
περιουσιακά στοιχεία προς πώληση, µε την ελπίδα να αποκοµί-
σουν κεφαλαιακά κέρδη και να τσεπώσουν τη διαφορά των επι-
τοκίων, τα spreads, χρησιµοποιώντας δανεικά µε κόστος
επιτοκίου µικρότερο του 1%;

Αυτή είναι µία ερώτηση, την οποία δεν µπορούν να απαντή-
σουν οι µεγιστάνες οικονοµολόγοι του κόσµου ούτε οι παγκό-
σµιοι τοκογλύφοι! Αυτό που σας θέτω, τέθηκε σε όλες τις
συσκέψεις της «Global Crisis» και στις συναντήσεις του Νταβός
και παντού και κανείς δεν απαντά, γιατί δεν υπάρχει καµµία
ρήτρα ευθύνης παγκόσµια!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Και µας απαντούν πολιτικά «θα φτιάξουµε την παγκόσµια κυ-
βέρνηση»! Το λέει ο Πρωθυπουργός της χώρας! Τρία χρόνια
τώρα µας το λέει! ∆ηλαδή, πώς θα γίνει και το παγκόσµιο νόµι-
σµα; Ίσως, λέει, µε µία δέσµη νοµισµάτων υποστήριξης. Αν,
όµως, θέλουν να σβήσουν το χρέος, θα µηδενίσουν την αξία του
ευρώ και του δολαρίου µαζί και µ’ αυτόν τον τρόπο θα φτιάξουν
καινούργιο νόµισµα, το οποίο θα µπει στην αγορά, θα καταργή-
σει όλες τις άυλες αξίες και θα µείνουν µόνο οι τίτλοι ιδιοκτη-
σίας! Όλο το χαρτονόµισµα, όλα τα οµόλογα δεν θα έχουν
καµµία αξία! ∆εν τους συµφέρει να έχουν ανταλλακτική αξία!
Αυτό είναι το παγκόσµιο πραξικόπηµα, για να σβήσουν τα δικά
τους χρέη και να χρεωκοπήσουν την Κίνα, την Ινδία, τη Ρωσία
µαζί και όλους τους άλλους.

Έχουµε, λοιπόν, αυτό το αδιέξοδο! Αν αυτό θα γίνει σε έξι
µήνες ή σε ένα χρόνο ή σε ενάµιση χρόνο ή σε δύο, κανείς δεν
γνωρίζει ακριβώς το πότε µεθοδεύεται. Σίγουρα, όµως, είναι σε
αδιέξοδο, γιατί όλοι αντιλαµβανόµαστε ακριβώς ότι ξαφνικά
εµείς που βρεθήκαµε να χρωστάµε 150 δισεκατοµµύρια ευρώ,
δανειζόµαστε τα 110 δισεκατοµµύρια ευρώ, που είναι για να πλη-
ρώσουµε τους τόκους! ∆εν είναι για να βγούµε από την κρίση!

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Είµαστε σε ύφεση! Όλα τα εισπρακτικά µέτρα της Κυβέρνη-

σης οδηγούν σε ένα αποτέλεσµα, τη χρεοκοπία! Καµµία λύση
δεν προκύπτει απ’ όλες αυτές τις πολιτικές ούτε ισχύουν αυτά
που λέτε για τους αναπτυξιακούς νόµους και τα υπόλοιπα! Την
αγορά τη βουλιάξατε! Είστε µέρος αυτού του παγκόσµιου προ-
βλήµατος και συστήµατος. Το υπηρετείτε πιστά και θέλετε να
οδηγήσετε τη χώρα στον όλεθρο!

Εµείς –και ολοκληρώνω µ’ αυτό- ένα µικρό σε µέγεθος κόµµα,
σηκώσαµε τεράστιο, υπερβολικό βάρος για τις πλάτες µας στο
διάστηµα που πέρασε, δείχνοντας µέγιστη καλή θέληση και υπο-
µονή, ελπίζοντας ότι θα µας ακούσετε, ότι θα ακούσετε την κοινή
λογική του πολίτη που καθηµερινά µας τροφοδοτεί µε µηνύµατα
και προτάσεις.

∆υστυχώς, κωφεύσατε! Ακούτε τα αφεντικά σας που οδηγούν
τη χώρα στην καταστροφή και εσείς είστε οι ίδιοι άνθρωποι, οι
οποίοι κάποτε ήταν σοσιαλιστές, τώρα νεοφιλελεύθεροι και
αύριο ουραγοί και ίσως εξαφανισµένοι από τη χώρα µε ειδικά
τσάρτερ!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, στο σηµείο αυτό το λόγο έχει ο Υπουργός Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης κ. Ανδρέας Λοβέρδος.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για δεκαοκτώ λεπτά.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καλησπέρα! Ο τοµέας της υγείας

στη χώρα µας θα βρεθεί τα επόµενα δύο χρόνια σε κίνηση, σε µία
κίνηση πάρα πολύ έντονη, για να καταργηθούν οριστικά τα βάρ-
βαρα κατάλοιπα του παρελθόντος.

Αναφέρω δύο χαρακτηριστικά παραδείγµατα, όπως το 20%
που έχει µείνει από το παλαιότερο βάρβαρο και αδυσώπητο για
τον άνθρωπο σύστηµα αντιµετώπισης των ψυχικώς ασθενού-
ντων! Ακόµα, να εξαφανιστούν εκείνες οι στιγµές ταλαιπωρίας
των ανθρώπων, όταν ασθενούν και µπορεί κανείς να τις φωτο-
γραφίσει, βλέποντας τους θαλάµους των νοσοκοµείων που
ακόµα υπάρχουν, όπου για οκτώ, δέκα, δώδεκα κρεβάτια, οι άν-
θρωποι ταλαιπωρούνται και δεν υπάρχει ούτε καν ένας χώρος
για τις προσωπικές τους ανάγκες.

Αυτός είναι ο πρώτος λόγος, για τον οποίο τα επόµενα δύο
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χρόνια θα δουλέψουµε πάρα πολύ σκληρά, αλλά υπάρχει ακόµη
ένας άλλος πάρα πολύ σοβαρός από την εκπλήρωση του οποίου
εξαρτάται και η πραγµατική εφαρµογή των όσων στοχεύουµε για
τον πρώτο µας στόχο, για να µπορέσουµε να βοηθήσουµε, δη-
λαδή, τους πολίτες, τους ανθρώπους στη πιο ευαίσθητη στιγµή
τους, όταν δηλαδή ασθενούν.

Αυτός ο δεύτερος τοµέας, είναι ένας τοµέας που µας είναι
γνωστός λόγω της κρίσης και των προβληµάτων που αντιµετω-
πίζουµε. Είναι η ανάγκη να βρούµε χρήµατα γι’ αυτά που πρέπει
να κάνουµε από το ίδιο το σύστηµα, από την περιστολή της κα-
κοδιοίκησης, της σπατάλης και της ρεµούλας, της διαφθοράς, η
οποία εκδηλώνεται στο χώρο της υγείας ως παράγωγο φαινό-
µενο, ως φαινόµενο όχι πρωτογενές, ως φαινόµενο που προκύ-
πτει, επειδή ακριβώς υπάρχει η κακοδιοίκηση, υπάρχει η
ακαταστασία, υπάρχει η τσαπατσουλιά.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Β’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΡΟ∆ΟΥΛΑ ΖΗΣΗ)

Κυρίες και κύριοι, ο Έλληνας και η Ελληνίδα πληρώνουν σή-
µερα ως εθνική δαπάνη 25 δισεκατοµµύρια ευρώ το χρόνο για
την υγεία τους. Έχουν άραγε αντίστοιχες υπηρεσίες; Πόσο πλη-
ρώνουν οι άλλοι; Όσο πληρώνουν οι Αµερικάνοι ή οι Γερµανοί
πληρώνουµε και εµείς. Είµαστε η έκτη χώρα στον πλανήτη σε
εθνική δαπάνη για την υγεία. Είµαστε και η έκτη χώρα του πλα-
νήτη, όµως, στην παροχή αντίστοιχων υπηρεσιών; ∆ίνουµε στα
χρήµατα του φορολογούµενου, του Έλληνα και της Ελληνίδας,
την αξία που αυτός δίνει όταν µας τα πληρώνει; Όχι και αυτό
πρέπει να αλλάξει.

Ένας µόνο τρόπος χρηµατοδότησής µας υπάρχει. Ένας µόνο,
κανένας άλλος: Η αυτοχρηµατοδότησή µας. Κανένας σοβαρός
Υπουργός στο χώρο της υγείας δεν µπορεί να ζητήσει από τον
Πρωθυπουργό να δώσει περισσότερα. Ο Πρωθυπουργός πρέπει
να ζητάει και ζητάει ο Γιώργος Παπανδρέου από τον Υπουργό
Υγείας να βρει χρήµατα από τη σπατάλη, να βρει χρήµατα από
την ακαταστασία, να βρει χρήµατα από την καλή, επιτέλους, δι-
οίκηση του χώρου της υγείας.

Ο χώρος αυτός, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, είναι ένας χώρος
πολιτικά βατός, γιατί όλοι οι πολίτες είναι κοντά µας στους στό-
χους αυτούς που έχουµε. ∆εν υπάρχει πολίτης που να διαφωνεί.
Όµως, διοικητικά είναι ο πιο δύσβατος χώρος της ελληνικής δι-
οίκησης, γιατί δεκαετίες συσσωρεύουµε προβλήµατα χωρίς να
δίνουµε τις λύσεις που χρειαζόµαστε.

Έχουµε αίφνης υπερδιπλάσιο αριθµό γιατρών σε σχέση µε
όλες τις αναπτυγµένες χώρες του κόσµου, αλλά υποτριπλάσιο
αριθµό νοσηλευτών. ∆εν έχω χρόνο να εξηγήσω τι σηµαίνει αυτό
στην πράξη. Έχουµε ένα σύστηµα υδροκέφαλο, ένα σύστηµα
που πάσχει και στο µεγάλο κέντρο, αλλά πάσχει και στη περιφέ-
ρεια όπου ακτινώνονται εκατόν τριάντα δύο δηµόσια νοσοκοµεία
της χώρας, που τοποθετήθηκαν στον, ας τον πούµε έτσι, υγειο-
νοµικό χάρτη της χώρας όχι µε τις ανάγκες των Ελλήνων και των
Ελληνίδων, αλλά µε βάση τις ανάγκες του πελατειακού κράτους
που στο χρόνο της Μεταπολίτευσης, στον κρίσιµο αυτό χρόνο,
δούλεψαν τα πελατειακά θέµατα ως πρωτεύοντα θέµατα και δια-
µόρφωσαν και στο χώρο της υγείας τα πάρα πολύ κακά τους
αποτελέσµατα και δεδοµένα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταντήσαµε σήµερα, φτάσαµε
στο απελπιστικό σηµείο κατά βάση –οι γιατροί µέσα στην Αί-
θουσα θα µε καταλάβουν- να έχουµε µε όλους τους προηγµέ-
νους του κόσµου ίδια ηµερήσια διάταξη ως προς τους τίτλους
των θεµάτων, αλλά όταν αρχίζουµε και µπαίνουµε στο περιεχό-
µενο των θεµάτων, εκεί να αποκλίνουµε δραµατικά. Για να γίνω
σαφής, λέµε τα ίδια πράγµατα που λένε και οι Γερµανοί, οι πολι-
τικοί, οι γιατροί και το νοσηλευτικό προσωπικό. Όταν, όµως, λένε
αυτοί για την ανάγκη συγκράτησης των δαπανών της υγείας
µέσω της πρόληψης και της τηλεϊατρικής, εµείς λέµε µέσω της
µηχανοργάνωσης των αποθηκών και των νοσοκοµείων.

Επιτέλους πια, πόσο θα ανεχόµαστε αυτήν την κατάντια, αυτό
το πρόβληµα; Επιτέλους πια, πρέπει να δώσουµε τις απαραίτη-
τες λύσεις και όχι απλώς να συζητάµε γι’ αυτές.

Οι κατάλληλες, όµως, λύσεις, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, δί-
νονται από την πολιτική δύναµη εκείνη και τους πολιτικούς εκεί-
νους που θα στοχοθετήσουν, θα χρονοδιαγράψουν και σταδιακά,

µήνα µε το µήνα, θα δίνουν λύσεις σε προβλήµατα. ∆εν δίνονται
από αυτούς –χρησιµοποιώ έκφραση του συνάδελφου του Κώστα
Γείτονα- που µπαίνουν στο χώρο ως ταύροι εν υαλοπωλείω.
Αυτοί απεδείχθη ότι σπάνε και το πρόσωπό τους και ό,τι τζάµι
βρουν µπροστά τους, λύσεις, όµως, δεν δίνουν. Πρέπει να πάµε
σταδιακά και µε συγκεκριµένο χρονοδιάγραµµα και χωρίς καµµία
διάθεση ή τάση αναβολών.

Πρώτη ανάγκη είναι να κάνουµε επιτέλους έναν ειλικρινή προ-
ϋπολογισµό, έναν προϋπολογισµό που θα τον εφαρµόσουµε εξε-
τάζοντας ανά εβδοµάδα την εφαρµογή του και από τον οποίο θα
εξαρτηθεί και το 2012 και το 2013 και το 2014 και το 2015 και τα
επόµενα χρόνια για το χώρο της υγείας. Ή λειτουργούµε από
φέτος ή θα σπάσουµε τα µούτρα µας και εµείς, αλλά και η χώρα,
γιατί όλο και περισσότεροι κοιτούν την υγεία ως θέµα της χώρας,
που δεν αφορά µόνο τον πολίτη ή τον ασθενή, αλλά που αφορά
όλη την Ελλάδα, όλες τις Ελληνίδες και όλους τους Έλληνες.

Κάνουµε µία προσπάθεια, όπως διατάξαµε τον προϋπολογι-
σµό -και θα µιλήσω γι’ αυτό αµέσως τώρα- να περιορίσουµε την
σπατάλη και την κακοδιοίκηση, όχι όµως και τις υπηρεσίες προς
τους ανθρώπους. Να, το πιο ντελικάτο έργο που έχει να κάνει η
Κυβέρνηση στο χώρο της υγείας στην Ελλάδα, που δεν αφορά
µόνο την υγεία, που αφορά όλους τους τοµείς της κρατικής δρά-
σης για το 2011. Αυτός είναι ο δύσκολος στόχος, να εγχειρίσεις,
αλλά µε το νυστέρι του χειρουργού, όχι να δώσεις λύσεις µε τη
βαριοπούλα ή µε τον µπαλτά.

Πρέπει να πάµε µε ευαίσθητους τρόπους, ντελικάτους, επιδέ-
ξιους τρόπους στην πηγή του προβλήµατος. Κοντολογίς από τα
περίπου 8,5 δισεκατοµµύρια που δαπανήσαµε για την υγεία το
2010, πρέπει να πάµε στα επτά δισεκατοµµύρια περίπου για την
υγεία του 2011, χωρίς –επαναλαµβάνω- αυτό να σηµάνει την πα-
ραµικρή µείωση της παροχής των υπηρεσιών υγείας και των λοι-
πών υπηρεσιών, που αυτό το Υπουργείο προσφέρει στους
πολίτες.

Η δαπάνη που θα αφορά το κεντρικό κράτος, το Υπουργείο
Υγείας, τους εποπτευόµενους από αυτό Οργανισµούς δεν θα
πρέπει να ξεπεράσει τα περίπου 5,5 δισεκατοµµύρια για το έτος
2011 και ό,τι θα δαπανήσουµε για τα νοσοκοµεία µας δεν θα ξε-
περάσει τα 2,5 δισεκατοµµύρια ευρώ σε σχέση µε τα περίπου
τρία δισεκατοµµύρια ευρώ, που δαπανήθηκαν το 2010. Είναι
ποσό ως προς τα νοσοκοµεία, ίδιο περίπου µε αυτό που δαπα-
νήθηκε και το 2009, κατά κάτι οπωσδήποτε λιγότερο. Αυτή η προ-
σπάθεια είναι προσπάθεια που για να επιτύχει πρέπει να
ξεκινήσει να εφαρµόζεται από την 1η του νέου έτους.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, περίπου από τα χρήµατα αυτά,
τα 1.350.000.000 ευρώ, θα πρέπει τα 600.000.000 ευρώ να τα
εξοικονοµήσουµε από τις πολιτικές που µεταφέρονται στο 2011
από το 2010 και είναι πολιτικές του Υπουργείου Οικονοµικών,
είναι πολιτικές που απέδωσαν για το έτος 2010 αυτά τα οποία το
Μάιο είχαµε καθορίσει. Και από εκεί και πέρα τα υπόλοιπα χρή-
µατα πρέπει να τα βρούµε από τα νοσοκοµεία, όπου και πάλι –
επαναλαµβάνω- δεν υπάρχει περίπτωση να περικόψουµε
υπηρεσίες, αλλά και από ορισµένες λειτουργίες της κεντρικής
διοίκησης.

Λίγο ή πολύ 150.000.000 ευρώ πρέπει να συγκρατηθούν από
τη φαρµακευτική δαπάνη του Εθνικού Συστήµατος Υγείας, των
νοσοκοµείων. Περίπου 250.000.000 ευρώ θα εξοικονοµηθούν
από τις προµήθειες, από τις ίδιες προµήθειες µε λιγότερα χρή-
µατα. Περίπου 150.000.000 ευρώ στοχεύουµε να εξοικονοµή-
σουµε από τον εξορθολογισµό της χορήγησης των επιδοµάτων
χωρίς, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, να θίξουµε τελικά τις οικο-
γένειες, µε κριτήριο και όριο εισοδηµατικό.

Σχεδιάσαµε και εξετάσαµε το φαινόµενο στα µέτρα, που θα
πάρουµε, να µπει και ένα εισοδηµατικό κριτήριο για τις οικογέ-
νειες. Οι επιδόσεις των επιλογών µας, να βάλουµε, ας πούµε,
40.000, 45.000 ή 50.000 ευρώ εισοδηµατικό κριτήριο είναι κοι-
νωνικά προβληµατικές, ενώ δεν µας δίνουν τις απαιτούµενες
πηγές σε έσοδα.

Συνεπώς, αποφασίσαµε µε το Υπουργείο Οικονοµικών αυτό το
µέτρο να το εξαλείψουµε από τις δικές µας τουλάχιστον στο-
χεύσεις για το 2011.

∆εν σταµατάµε, όµως, εδώ. Θέλουµε να εξοικονοµηθούν χρή-
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µατα από τον καλύτερο τρόπο λειτουργίας των νοσοκοµείων, ας
πούµε από την ολοήµερη λειτουργία τους. Ο Υφυπουργός, κ. Τι-
µοσίδης είναι εδώ. Έχει κατορθώσει –γιατί ο ίδιος το ανέλαβε-
µέσα σε λίγους µήνες αυτό το θεσµό που ψήφισε η Βουλή των
Ελλήνων να τον φέρει σε λειτουργία ξεκινώντας µε στόχευση εί-
κοσι πέντε νοσοκοµείων πριν από δύο εβδοµάδες και απ’ αυτά να
δουλέψουν τα είκοσι ένα. Μάλιστα σ’ ένα ήµουν παρών την
πρώτη µέρα της λειτουργίας του. Στη συνέχεια σε λίγες µόνο
µέρες τα λειτουργούντα ολοηµέρως νοσοκοµεία θα έχουν ξεπε-
ράσει, αν είναι πραγµατικός ο τελευταίος αριθµός, τα σαράντα
πέντε και έχουµε τη βεβαιότητα ότι ο θεσµός θα επεκταθεί σε
όλα σχεδόν τα νοσοκοµεία της χώρας.

Έχουµε επίσης την εφαρµογή της είσπραξης των 3 ευρώ στα
εξωτερικά ιατρεία των νοσοκοµείων και τη σύναψη προγραµµα-
τικών συµφωνιών, επιτέλους, µε τις δηµόσιες επιχειρήσεις. Πλη-
ρώνουν τα νοσοκοµεία όσο πληρώνει κι ένα σπίτι. Να πληρώ-
νουν, λοιπόν, µε βάση κάποιες προγραµµατικές συµφωνίες τις
δηµόσιες επιχειρήσεις αφού είναι εκατόν τριάντα δύο νοσοκο-
µεία και έχουν πολλά να διεκδικήσουν µέσα από προγραµµατικές
συµφωνίες ως πάρα πολύ σοβαροί και µεγάλοι καταναλωτές.

Να εξορθολογίσουµε τον ΟΠΑ∆, αυτό το δήθεν ασφαλιστικό
Ταµείο των δηµοσίων υπαλλήλων. Να το κάνουµε ασφαλιστικό
Ταµείο. Οι σχετικές προβλέψεις υπάρχουν ήδη στο πολυνοµο-
σχέδιο που εγκρίθηκε από το Υπουργικό Συµβούλιο και σε λίγες
µέρες µε την εξάντληση της διαβούλευσης θα κατατεθεί στη
Βουλή.

Κυρίες και κύριοι, πώς θα τα κάνουµε αυτά; Πώς θα γίνουν
αυτά; Αυτοί είναι αριθµοί. Εµένα δεν µου αρέσουν οι αριθµολο-
γίες, δεν µου αρέσει η ανταλλαγή επιχειρηµάτων µε αριθµούς,
γιατί ο καθένας µπορεί να χειριστεί τους αριθµούς στη συζήτηση
του προϋπολογισµού. Πρέπει να δώσεις το στίγµα µε τις πολιτι-
κές σου. Πώς θα πας στο στόχο σου; Ποια είναι τα µέσα σου;

Είπα στην αρχή, ότι για να φτάσεις το στόχο, πρέπει να χρο-
νοδιαγράψεις. Εγώ ήλθα εδώ για να δώσω τους χρόνους, για να
µπορώ να ελεγχθώ, για να µην µπορεί κάποιος να πει «είσαι ασυ-
νεπής, δεν κάνεις αυτά που λες». Έχω µία προηγούµενη καλή
εµπειρία, έχω κάπου να πατήσω, εν πάση περιπτώσει, λέγοντάς
σας, ότι δεν κορόιδεψα την Εθνική Αντιπροσωπεία. Όταν έδινα
χρονοδιαγράµµατα, τα τηρούσα. ∆εν λέω χρόνους για να κάνω
τον έξυπνο για µία δηµοσιογραφική κάλυψη ή για ένα χειροκρό-
τηµα συναδέλφου. Αυτά που λέω τα λέω, επειδή τα πιστεύω και
τα χρονοδιαγράµµατα που θα σας δώσω θα παλέψουµε εγώ στο
Υπουργείο, ο κ. Τιµοσίδης, ο κ. Αηδόνης, οι γενικοί γραµµατείς,
να τα τηρήσουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έως το Μάρτιο
του 2011.

Θα πρέπει να έχουµε βάλει στην πράξη, όχι στις θεωρίες, τα
νοσοκοµεία να λειτουργούν µε µηχανοργάνωση και µε ψηφιο-
ποιηµένο διπλογραφικό λογιστικό, όχι να έχουν την «τέχνη». Το
κεντρικό Υπουργείο έχει πληρώσει είκοσι εφαρµογές µηχανορ-
γάνωσης και δεν δουλεύει καµµία. ∆εν λέω να έχουν. Λέω να τα
λειτουργούν και αν δεν γίνει αυτό µε επιτυχία, εγώ δεν θα είµαι
στη θέση αυτή. Έβαλα το στόχο, τον προχωράµε όλοι µαζί και
απ’ ό,τι φαίνεται, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα τον πετύχουµε.
Έχουµε πολύ µεγάλες πιθανότητες.

Θα έχει µεταφερθεί έως το τέλος Ιανουαρίου η αρµοδιότητα
να καθορίζονται οι τιµές των φαρµάκων από το Υπουργείο Οικο-
νοµίας στο Υπουργείο Υγείας. Από την 1η Απριλίου θα καθορί-
ζουµε εµείς, ο φορέας που ενδιαφέρεται αµέσως για την τελική
επίδοση, τις τιµές των φαρµάκων. Έως το τέλος Ιανουαρίου θα
πρέπει να έχουµε δουλέψει στην πράξη το νέο σύστηµα πληρω-
µής των προµηθευτών.

Γιατί παροξύνονται οι τιµές, κυρίες και κύριοι Βουλευτές; ∆ιότι
πληρώνουµε µετά από πέντε χρόνια, µετά από έξι χρόνια. Πού
συµβαίνει αυτό; Γιατί συνέβαινε αυτό; Πώς να το χαρακτηρίσω
αυτό; ∆ιότι µεταφέραµε κάθε δαπάνη µιας χρήσης των νοσοκο-
µείων σε επόµενες χρήσεις -αυτό βέβαια συνέβαινε και σε άλ-
λους τοµείς- µε βάση τη δηµιουργική λογιστική και το κάναµε
όλοι επί πάρα πολλά χρόνια. Τουλάχιστον τα δέκα χρόνια που
είµαι Βουλευτής αυτό γινόταν και µαθαίνω ότι γινόταν και πριν.
∆εν είναι δυνατό να συνεχίσουµε έτσι. Και µόνο η έγκαιρη πλη-
ρωµή σηµαίνει καλύτερες τιµές. Αφήστε δε που είναι γνωστό ότι

θα προτείνουµε στη Βουλή να νοµοθετήσει νέο σύστηµα προµη-
θειών για να «δουλέψει» από το 2012.

Επίσης, θα πω κάτι µε µία φράση. Το είπα και στο Υπουργικό
Συµβούλιο, το λέω κι εδώ. Υπάρχει το σύστηµα Πρωτοβάθµιας
Υγείας. Να µην το πω έτσι, γιατί αυτή η φράση έχει γίνει κωµω-
δία. Τη λέµε χρόνια, δεκαετίες και δεν την κάνουµε. Εµείς είπαµε
στο Υπουργείο: «∆εν θα την πούµε, θα την κάνουµε». Ψηφίσαµε
το καλοκαίρι στο Ασφαλιστικό τη δυνατότητα να υπαχθούν οι Μο-
νάδες Υγείας των ασφαλιστικών Ταµείων και οι συµβεβληµένοι
γιατροί τους στο ΕΣΥ. Λέγανε: «Καλώς, τα’ παν κι άλλοι». Τώρα
το νοµοθετούµε επί του συγκεκριµένου.

Εµείς θα το κάνουµε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γιατί είναι
απλό, γιατί είναι πάρα πολύ απλό, αρκεί να έχεις µυαλό να σκε-
φτείς την κατάλληλη λύση που δεν θα σε µπλέξει σε περιπέτειες
πολιτικές, κοινωνικές, δικαστικές. Γίνεται, σας διαβεβαιώνω. Από
την 1η Ιουνίου αυτό θα εφαρµόζεται στην πράξη σε δύο περιο-
χές της χώρας, Θεσσαλονίκη και Κρήτη, µε σκοπό µέχρι το τέλος
του 2011 ή τις αρχές του 2012 να εξαπλωθεί.

Θα κάνουµε πράξη µία κατεύθυνση που µόνο οι Έλληνες δεν
είχαµε, να συνταγογραφούν οι γιατροί µας κατά 50% γενόσηµα.
Οι Βρετανοί που είναι σε χώρα-παραγωγό συνταγογραφούν 80%
γενόσηµα. Αυτός είναι ο εθνικός τους στόχος. Εµείς τι είµαστε
δηλαδή, που παραβλέψαµε όλη αυτή τη στοχοθεσία και σήµερα
είµαστε στο 10% µε 12%; Το βάλαµε στο 30%, δουλεύεται και
από την 1η Ιανουαρίου ο στόχος είναι 50% και θα πρέπει αυτό να
εφαρµόζεται ελεγχόµενο µήνα µε το µήνα.

Επίσης, µέχρι το τέλος του ∆εκεµβρίου πλάι στην πρόσληψη -
όχι στην στρατηγική των προσλήψεων- στην ανάληψη υπηρε-
σίας, έχουµε βάλει το στόχο των δύο χιλιάδων οκτακοσίων
νοσηλευτών. Αυτήν τη στιγµή έχουµε καλύψει τα 2/3 της σχετι-
κής προσπάθειας. Ξαναλέω: Όχι αυτός που θα πει το ΑΣΕΠ ότι
προσελήφθη, αλλά αυτός που ανέλαβε υπηρεσία. Για όλους αυ-
τούς, οι οποίοι θεωρούν φλυαρία, υπόσχεση και ψέµατα όλα
αυτά, ένα στοιχείο έχω για να αποδείξω τα όσα λέω, τους αριθ-
µούς και την πείρα που συγκεντρώνεται ανά νοσοκοµείο.

∆εν τελειώνουµε εδώ. Να αναθεωρήσουµε εντάσσοντας
ώριµα έργα. Το Υπουργείο Υγείας είναι ουραγός στο ΕΣΠΑ. ∆εν
πρέπει να είναι ουραγός, γιατί κάθε έργο που γίνεται εκεί σηµαί-
νει διαγραφή κοµµατιού του απαράδεκτου παρελθόντος µας, να
δεχόµαστε να είναι δώδεκα άνθρωποι στο ίδιο δωµάτιο χωρίς
τουαλέτα σ’ ένα νοσοκοµείο και αυτό να συµβαίνει και στην
Αθήνα και στην περιφέρεια. Το ΕΣΠΑ µάς κάνει να τελειώνουµε
µ’ αυτά και είναι υποχρέωσή µας να το προχωρήσουµε.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πλάι σ’ αυτά που εµπεριέχουν
στόχους µε χαρακτήρα συµµαζέµατος, εξορθολογισµού, προό-
δου, θα κατορθώσουµε να κάνουµε τα δεκαεπτά κέντρα απε-
ξάρτησης. Άκουσα ότι ο ΣΥΡΙΖΑ καταθέτει πρόταση νόµου.
Ευπρόσδεκτη. Αν κάτι µας λείπει, να το εντάξουµε, όµως αυτό
το πρόγραµµα για τα δεκαεπτά νέα κέντρα σε νοσοκοµεία –αυτή
είναι η νέα παρέµβαση- έχει ξεκινήσει και δεν πηγαίνει άσχηµα.
Πηγαίνει καλά. Θα µιλήσουµε στην Εθνική Αντιπροσωπεία γι’
αυτό σε λίγες εβδοµάδες.

Επίσης να κάνουµε το εθνικό τεστ για τον τράχηλο και το
µαστό σ’ όλες τις γυναίκες σαράντα πέντε έως πενήντα ετών µε
τα Ταµεία να καλύπτουν τη δαπάνη και να εξορθολογίζουν τον
τρόπο της «επισκεψιµότητας» στο πλαίσιο του εθνικού προ-
γράµµατος για την αντιµετώπιση του καρκίνου. Το καταγράψαµε
αυτό, όχι για να το πούµε, αλλά για να το κάνουµε κι εδώ θα εί-
µαστε για να ελεγχθούν οι του Υπουργείου Παιδείας αν είναι σο-
βαροί, αν είναι ειλικρινείς, ή αν είναι απλώς δηµαγωγοί που
πετάνε δύο λόγια και δεν σκέφτονται πώς θα τα κάνουν πράξη
την εποµένη το πρωί.

Κυρία Πρόεδρε, κλείνοντας, θέλω να αναφέρω µόνο τους τίτ-
λους –δεν προλαβαίνω να δώσω τα περιεχόµενα- αυτών των προ-
σπαθειών που έχουµε χρονοδιαγράψει από τον Απρίλιο του 2011
και µετά.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, σας µίλησα κατά βάση γι’ αυτά
που γίνονται τώρα το ∆εκέµβριο και που θα γίνουν το Γενάρη, το
Φλεβάρη και το Μάρτιο. Έχουµε όµως φιλοδοξίες, έχουµε ένα
πρόγραµµα, όχι θέλοντας να τα κάνουµε όλα. ∆εν γίνεται έτσι.
Έχουµε ένα πρόγραµµα για το τι ουσιαστικότερο για τον άν-
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θρωπο, για τον πολίτη, θα γίνει από την 1η Απριλίου και µετά.
Και το βασικότερο απ’ όλα είναι ο εξορθολογισµός της διάτα-

ξης στον υγειονοµικό χάρτη της χώρας των εκατόν τριάντα δύο
νοσοκοµείων.

Και τι δεν έχουµε ακούσει πάνω σ’ αυτό, κυρία Πρόεδρε! Και
µάλιστα, η διασπορά φηµών για το ότι εµείς κλείνουµε το άλφα
ή το βήτα νοσοκοµείο δεν γινόταν µόνο την κρίσιµη προεκλογική
περίοδο για τις δηµοτικές εκλογές, αλλά γίνεται και τώρα και γί-
νεται από συγκεκριµένους ανθρώπους δια της εκµεταλλεύσεως
των τηλεοπτικών µέσων. Και κάθε µέρα παραλαµβάνουµε κρί-
σεις, γιατί θα κλείσουµε, όπως λένε, ένα νοσοκοµείο και θα απο-
λύσουµε γιατρούς. Όλα αυτά τα ψεύδη ταιριάζουν σ’ αυτούς που
τα λένε, γιατί έτσι έµαθαν να δουλεύουν πολιτικά τόσες δεκαε-
τίες. Και γι’ αυτό η χώρα πήγε εκεί που πήγε!

Εµείς λέµε ότι θα πρέπει να υπάρχει σύνθεση, συνεργατικό-
τητα και ανταλλαγή δυνάµεων. ∆εν µπορεί να έχεις επτά καρ-
διολογικές κλινικές στα δέκα χιλιόµετρα και όλες να έχουν
ανάγκη προσωπικού! Εµείς, επίσης, λέµε ότι θα πρέπει να υπάρ-
ξει συνένωση δυνάµεων και µετατροπές. Και έχουµε πει «ναι»
στον κοινωνικό διάλογο 1η και 2 Απριλίου, για να τελειώσει τον
Ιούνιο και από τον Ιούλιο να µπούµε στις εφαρµογές. Εµείς ετοι-
µαζόµαστε γι’ αυτό, αλλά θα πρέπει να ετοιµαστούν και όλοι οι
άλλοι. Και όπως πάντα, κάθε συνάδελφος στην Εθνική Αντιπρο-
σωπεία µε βασικό του στόχο τον εξορθολογισµό και τον πολίτη
του νοµού του, θα πρέπει να συνεισφέρει σ’ αυτήν την προσπά-
θεια.

Ακόµα, θα ήθελα να σας πω ότι το πρώτο θέµα που µε υποδέ-
χθηκε, κυρίες και κύριοι, στο Υπουργείο ήταν όταν ορκίστηκα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ολοκληρώστε, κύριε
Υπουργέ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Επρόκειτο για µια διαδήλωση αποφοίτων της ια-
τρικής που ήθελαν να πάρουν ειδικότητα και περίµεναν οκτώ
χρόνια! Άλλοι περιµένουν δέκα χρόνια! Θα το κοιτάµε ακόµα
αυτό το πρόβληµα; Ποιον φοβόµαστε; Ποιον φοβίζει η ανάγκη
αλλαγής; Φοβάται κανέναν η Βουλή των Ελλήνων; Κανέναν δεν
φοβάται! Θα προχωρήσουµε, λοιπόν, στις απαραίτητες αλλαγές
για να τελειώνει αυτή η ντροπή, να έχουµε άριστους ανθρώ-
πους…

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Εξετάσεις θα κάνετε, κύριε Υπουργέ;
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κύριε Νασιώκα, την 1η Απριλίου περιµένω την ει-
σήγηση του Κεντρικού Συµβουλίου Υγείας. Και από την 1η Απρι-
λίου αυτό το θέµα θα συζητηθεί…

ΕΚΤΟΡΑΣ ΝΑΣΙΩΚΑΣ: Εξετάσεις, κύριε Υπουργέ, όπως σε
όλον τον κόσµο!

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ναι, κύριε συνάδελφε. Αυτό µου το λέτε και στην
επιτροπή. Ξέρω ότι είναι αυτονόητη –όχι αυτό που λέτε- η επί-
λυση του προβλήµατος.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υπουργέ, ολοκλη-
ρώστε, σας παρακαλώ.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Εκείνο, όµως, που επίσης ξέρω είναι ότι έχουν
περάσει τριάντα έξι µεταπολιτευτικά χρόνια και συνεχίζουµε να
κοιτάµε το πρόβληµα, µέχρι που το πρόβληµα γιγαντώθηκε,
µέχρι που έγινε ντροπή. Και αυτό ως ευθύνη µας βαραίνει όλους.
Θα λυθεί, όµως.

Και για να κλείσω, θα ήθελα να σας πω ότι θα αλλάξει και το
Κεντρικό Συµβούλιο Υγείας µε αλλαγές που θα προτείνει το ίδιο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υπουργέ, πρέπει να
ολοκληρώστε.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): ∆εν προλαβαίνω να σας τα πω αναλυτικά.

Έχουµε, λοιπόν, να κάνουµε πάρα πολύ δουλειά, την οποία
µάλιστα έχουµε κοστολογήσει. Ξέρουµε το πόσο επιδέξια διοί-
κηση προϋποθέτει αυτή, όπως ξέρουµε ότι επιδέξια διοίκηση ορι-
ζοντίως στη χώρα δεν έχουµε.

Εµείς στο Υπουργείο µας έχουµε και ειδικά προβλήµατα από

διοικητικής πλευράς. Όµως, θα τα παλέψουµε. Και για να γίνει
αυτό, πέραν των προσπαθειών, χρειάζεται, κυρίες και κύριοι Βου-
λευτές, και κάτι ακόµα, που το έχουµε δει και σ’ αυτό το Υπουρ-
γείο, αλλά το είδαµε ως πολιτική ηγεσία και στο Υπουργείο
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης.

Αυτό που χρειάζεται, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, πέραν της
επιδεξιότητας και της πολλής δουλειάς, είναι η συναίνεση. Και η
συναίνεση είναι κάτι που επιτυγχάνεται, επειδή το επιδιώκει κατά
βάση ο πρώτος, επειδή κατά βάση το επιδιώκει ο κοινοβουλευτι-
κώς ισχυρότερος, παραµερίζοντας το παρελθόν. Και η συναί-
νεση επιτυγχάνεται, όταν κάθε Υπουργός προσπαθεί στον τοµέα
του να διαρθρώσει µορφές συνεργασιών και συνεννοήσεων που
µπορεί να οδηγήσουν σε συγκλήσεις, αλλά και σε συµπτώσεις.
Να, λοιπόν, πώς επιτυγχάνεται η συναίνεση µε µέσα που κατα-
λαβαίνει ο κάθε Υπουργός ότι µπορεί στο δικό του τοµέα να είναι
αποτελεσµατικότερα.

Επίσης, επιτυγχάνεται, όταν ζητάς να µην πάρεις τον µπαλτά,
όταν λες ότι χρειάζεσαι επιδέξιες πολιτικές, ότι χρειάζεσαι κόπο,
ότι χρειάζεσαι επιδέξια καθοδήγηση της διοίκησης, όπως και την
απολύτως απαραίτητη συνεννόηση των πολιτικών κοµµάτων που
ποτέ -πλην σπανίων περιπτώσεων στη Μεταπολιτευτική Ελλάδα-
δεν είχαµε.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κύριο
Υπουργό.

Το λόγο έχει ζητήσει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Αστέριος Ροντούλης.

Κύριε Ροντούλη, έχετε το λόγο για δώδεκα λεπτά. Σας παρα-
καλώ, να τηρήσετε το χρόνο.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θέλω να απευθυνθώ στον κ. Λο-

βέρδο.
Κύριε Υπουργέ, σας άκουσα µε µεγάλη προσοχή και θα ήθελα

να κάνουµε τα πράγµατα περισσότερο συγκεκριµένα, όσον
αφορά τις προθέσεις σας σε σχέση µε τη σχεδιαζόµενη µέχρι
τώρα –ας το πω έτσι- περικοπή των οικογενειακών επιδοµάτων
βάσει εισοδηµατικού ορίου. Μιλάµε για πεντακόσιες χιλιάδες οι-
κογένειες, κύριε Υπουργέ!

Είπατε, λοιπόν, ότι το εισοδηµατικό κριτήριο δεν θα ισχύσει.
Παράλληλα…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Μου επιτρέπετε, κύριε συνάδελφε;

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Βεβαίως, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρία Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ορίστε, κύριε Υπουργέ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Κυρία Πρόεδρε, ο συνάδελφός µου θέτει ένα
θέµα διευκρίνισης όσον αφορά τα επιδόµατα. Θέλετε να απα-
ντήσω τώρα ή µετά; Όπως θέλετε.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τώρα, κύριε Υπουργέ, για να ξέρω
πώς θα µιλήσω.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Υπουργέ, εφόσον
έχετε την άδεια από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο, έχετε το
λόγο.

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, δεν είχα το χρόνο να είµαι λε-
πτοµερής.

Σκεφθήκαµε πώς θα µπορούσαµε να εξοικονοµήσουµε κάποια
χρήµατα…

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τα 150 εκατοµµύρια ευρώ.
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): …για να µειώσουµε το κόστος µέσα από το πεδίο
των επιδοµάτων για τις οικογένειες µε πολλά µέλη. Καταστρώ-
σαµε, λοιπόν, ορισµένες πολιτικές µε γνώµονα να µην περιορί-
σουµε τον αριθµό, αλλά ούτε και το ύψος.

Ο ένας τρόπος είναι όποιος είναι δικαιούχος του τριτεκνικού
επιδόµατος και καθίσταται τετράτεκνος κ.λπ., να παίρνει το δεύ-
τερο επίδοµα. Ένας άλλος τρόπος είναι να µην γίνει η τιµαριθ-
µική αναπροσαρµογή.
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Αυτές οι δύο µέθοδοι δίνουν µια εξοικονόµηση της τάξης των
100 εκατοµµυρίων ευρώ. Εµείς στοχεύαµε στο 150 εκατοµµύρια
ευρώ, αλλά δεν µπορούµε να τα φτάσουµε.

Η θέσπιση εισοδηµατικού κριτηρίου δίνει ελάχιστα χρήµατα
και πολύ µεγάλη πολιτική αντιπαράθεση. Επίσης, προκαλεί και
πολύ µεγάλη –αν τη δεις στοχευµένα σε µια συγκεκριµένη οικο-
γένεια- ενδεχοµένως δυσκολία.

Σκεφθήκαµε, λοιπόν, να απαλείψουµε αυτήν τη µέθοδο, αυτό
το µέσο. Το καταργούµε, λοιπόν, αυτό -συνεννοηθήκαµε µε το
Υπουργείο Οικονοµικών- και µένουµε στα άλλα δύο και κοιτάµε
γενικότερα τις λειτουργίες του συστήµατος, προκειµένου να
βρούµε αυτά τα χρήµατα. Αυτή είναι, κύριε συνάδελφε, η πλη-
ροφόρηση.

Και επειδή πρέπει να είµαι δίκαιος ως προς όλους τους Βου-
λευτές, θα ήθελα να απευθυνθώ στην κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη
που έθεσε και το ερώτηµα. Όµως, είναι και άλλοι τέσσερις ή
πέντε συνάδελφοι που µε είχαν ρωτήσει αυτές τις µέρες του
προϋπολογισµού και τους λέγαµε ότι δεν θα τους απαντήσουµε
ακόµα, γιατί κοιτούσαµε το θέµα. Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι δεν
σας λέγαµε ανακρίβειες. Ερευνούσαµε το θέµα και διαπιστώ-
σαµε ότι δεν βγαίνει προς τα εκεί.

Κύριε συνάδελφε, αυτά είχα να σας πω.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Άρα, λοιπόν, όπως καταλάβατε,

αγαπητοί συνάδελφοι, «θα βάλουν χέρι» στα οικογενειακά επι-
δόµατα. Αυτό είναι το συµπέρασµα. Καταργούµε, δηλαδή, το ει-
σοδηµατικό όριο, γιατί θα µας έπαιρναν µε τις λεµονόκουπες…

ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Καλά, κύριε συνάδελφε!

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Όχι «ε, καλά», κύριε Υπουργέ, γιατί
το γνωρίζετε πολύ καλά.

Και τώρα πάτε µε άλλους τρόπους «να βάλετε χέρι» στα οικο-
γενειακά επιδόµατα. Ακούει ο κόσµος, κύριε Υπουργέ!

Και στο σηµείο αυτό, πρέπει να σας πω ότι αυτό θα κοστίσει
πολιτικά πάρα πολύ σε εσάς προσωπικά.

Ήµουν σε εκδήλωση πολύτεκνων µητέρων, όπου φώναζαν
«Ηρώδης, Ηρώδης»! Όταν ρώτησα ποιος είναι αυτός ο «Ηρώ-
δης», µου απάντησαν «Ο Λοβέρδος. ∆εν ξέρετε ποιος είναι ο
«Ηρώδης»;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΙΩΑΝΝΙ∆ΗΣ: Είναι καλός άνθρωπος ο Υπουργός!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙ∆ΗΣ: Είναι καλός άνθρωπος ο Υπουρ-

γός!
ΠΑΡΑΣΚΕΥΑΣ ΚΟΥΚΟΥΛΟΠΟΥΛΟΣ: Έχει τρία παιδιά ο κύ-

ριος Υπουργός!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Να ξέρετε, κύριε Υπουργέ, ότι παί-

ζετε κορώνα- γράµµατα το πολιτικό σας µέλλον. ∆εν σας επι-
βάλλει κανένα µνηµόνιο και καµµία τρόικα να «βάλετε χέρι» στα
πολυτεκνικά και τριτεκνικά επιδόµατα ούτε στις ισόβιες τιµητι-
κές συντάξεις των πολύτεκνων µητέρων. Εσείς πάτε να το κά-
νετε, κύριε Υπουργέ!

Και βεβαίως, αγαπητοί συνάδελφοι, ενώ τα λέει αυτά ο κύριος
Υπουργός, σήµερα είναι αναρτηµένα στο Υπουργείο του τα
άρθρα που αναφέρονται στις περικοπές των πολυτεκνικών επι-
δοµάτων.

Καταργείτε, κύριε Υπουργέ, το εισοδηµατικό όριο των 40.000
ευρώ, γιατί ξέρετε πολύ καλά ότι θα έχετε πάσης φύσεως προ-
βλήµατα, όπως προβλήµατα συνταγµατικότητας, κοινωνικά προ-
βλήµατα και προβλήµατα πολιτικής αντιπαράθεσης και κρατάτε
όλα τα υπόλοιπα.

Και ενώ αναφερόµαστε σε ζήτηµα που αφορά πεντακόσιες χι-
λιάδες ελληνικές οικογένειες, γελάει ο κύριος Υπουργός.

Κύριε Υπουργέ, να σας χαίρεται η ελληνική κοινωνία!
ΑΝ∆ΡΕΑΣ ΛΟΒΕΡ∆ΟΣ (Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Είστε απαράδεκτος!
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Είστε απαράδεκτος εσείς που πάτε

να βάλετε χέρι στην πολύτεκνη οικογένεια, στην τρίτεκνη
οικογένεια. Εµείς θα σας χαιρόµαστε.

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να ξέρετε ότι δεν µας εκπλήσσουν
καθόλου αυτά που κάνετε. Ήδη οι οικογένειες των πολυτέκνων
και των τριτέκνων έχουν υποστεί µία απηνή δίωξη. Τους έχετε
στήσει στο εκτελεστικό απόσπασµα. Ένα πογκρόµ εξελίσσεται
εις βάρος των ανθρώπων αυτών.

Από πού να αρχίσω και πού να τελειώσω; Από τους διορισµούς
των πολυτέκνων εκπαιδευτικών, από τις µετεγγραφές, από τη
φορολογία που υφίστανται, από τους ηµιυπαίθριους χώρους; Η
µόνη αλλαγή που βρήκατε να κάνετε στο νοµοσχέδιο Σουφλιά
ήταν να καταργήσετε για τους ηµιυπαιθρίους τη µείωση κατά
50%, που προέβλεπε το νοµοσχέδιο Σουφλιά. Αναφέροµαι σε
50% µείωση της εισφοράς, προκειµένου να «τακτοποιηθεί» ο
ηµιυπαίθριος χώρος κάποιου. ∆ηλαδή από τότε που ανέλαβε το
ΠΑΣΟΚ την εξουσία, πάµε βήµα-βήµα και όλο αυτό το δίκτυ
ασφαλείας που είχε στηθεί γι’ αυτές τις οικογένειες
ξεχαρβαλώνεται. Και εσείς συνεχίζετε να γελάτε!

Τι µας είπε ο κύριος Υπουργός; Προσέξτε. Λέει: «Θα καταρ-
γήσουµε αυτό το σαραντάρι -40 χιλιάδες ευρώ- ως όριο, αλλά
υπάρχει µία εναλλακτική.» Αφήστε τα της τιµαριθµικής
αναπροσαρµογής αλλού, γιατί θα το πάτε εκεί που θα σας πω
τώρα: Εάν µία οικογένεια –για παράδειγµα τρίτεκνη- λαµβάνει το
πολυτεκνικό επίδοµα των 44 ευρώ το µήνα –πάρα πολλά λεφτά!-
και παίρνει προσθετικά και το επίδοµα τρίτου τέκνου, δηλαδή τα
177 ευρώ, τα κόβω τα πολυτεκνικά και θα µείνει µε 177 ευρώ.
Εκεί θα το πάτε το πράγµα.

Άρα, προσπαθείτε να κάνετε το εξής: Θα σας δώσω ένα
παράδειγµα, κύριε Υπουργέ. Έχουµε µία οικογένεια τρίτεκνη µε
δύο γονείς άνεργους, οι οποίοι παίρνουν προσθετικά αυτό το
πολυτεκνικό επίδοµα και το επίδοµα τρίτου τέκνου, δηλαδή 250
ευρώ το µήνα. Περί αυτού πρόκειται. Θέλετε να τους το
περικόψετε τώρα. Να πετάξετε έξω τα πολυτεκνικά και να τους
πείτε: «Πάρε το τριτεκνικό.» Σηµειωτέον ότι το τριτεκνικό είναι
µέχρι να συµπληρωθεί το έκτο έτος της ηλικίας του παιδιού.
Μετά κόβεται.

Αυτά πάτε να κάνετε! Ντροπή σας! Σε µια τέτοια δυσχε-
ρέστατη οικονοµική συγκυρία βρήκατε να χτυπήσετε ευάλωτες
κοινωνικές οµάδες. Ξέρετε πόσος είναι ο δείκτης φτώχειας στις
πολύτεκνες και πολυµελείς οικογένειες, µεσούσης της
οικονοµικής κρίσεως, κύριε Υπουργέ; Όµως, δεν κάνατε φτωχός,
για να ξέρετε. Πρέπει να κάνεις φτωχός, για να το ζεις αυτό το
πράγµα. Ο δείκτης φτώχειας είναι 32% και βαίνει αυξανόµενος.
Και εσείς πάτε να χτυπήσετε αυτήν την οικογένεια, τον αιµοδότη
του ελληνικού έθνους.

Έρχοµαι να σας πω το εξής, γιατί δήθεν µας κάνετε και χατίρι
που αποσύρατε το εισοδηµατικό όριο των 40 χιλιάδων ευρώ. Μα,
αγαπητοί συνάδελφοι, δεν είναι γελοίο να βάζεις εισοδηµατικό
όριο 40 χιλιάδες ευρώ; Και ως σκέψη µόνο απορώ πώς το
κάνατε. Μεικτά 40 χιλιάδες. Καθαρά 30 χιλιάδες. Να έχει κάποιος
δηλαδή πέντε, έξι, εφτά, οκτώ παιδιά, να παίρνει καθαρά 30
χιλιάδες ευρώ και να του λένε: «Το εισόδηµά σου είναι τριάντα
χιλιάδες συν ένα ευρώ. Άρα, δεν παίρνεις κανένα επίδοµα.»! Θα
σας έπαιρναν µε τις λεµονόκουπες ή δεν θα σας έπαιρναν; Θα
σας έπαιρναν. Άρα, αυτή η σκέψη ήταν βλακωδέστατη από την
αρχή.

∆εύτερον, υπήρχε ένα µεγάλο πρόβληµα συνταγµατικότητας,
αγαπητοί συνάδελφοι. Το άρθρο 21 του Συντάγµατος επιτάσσει
την ειδική µέριµνα και προστασία των πολύτεκνων οικογενειών
και επιβάλλει στο κράτος να οργανώνει µία δηµογραφική πολι-
τική, προκειµένου να αντιµετωπιστεί το οξύτατο δηµογραφικό
πρόβληµα της χώρας. Άρα, αυτό που πάτε να κάνετε ξέρετε ότι
πήγε να το κάνει και ο κ. Σηµίτης το 1997 και µε την απόφαση
1995/2001 το Συµβούλιο της Επικρατείας απεφάνθη ότι µια
τέτοια πρόταση που υλοποιούσε ο κ. Σηµίτης είναι παράνοµη και
αντισυνταγµατική. ∆εν θα στεκόταν, λοιπόν, το εισοδηµατικό
όριο. Ποιήσατε την ανάγκη φιλοτιµία. Όµως, οι τρίτεκνοι και οι
πολύτεκνοι ήταν και στις προθέσεις σας. Σήµερα, κύριε Υπουργέ,
αυτό είναι αναρτηµένο στο Υπουργείο σας.

Άρθρο 42, 43, 44. Θα τα αποσύρετε αυτά εντελώς; Όµως,
φθάσατε στο σηµείο –και το καταγγέλλω στην Αίθουσα,
αγαπητοί συνάδελφοι- να θέλουν να µπουν άνθρωποι, για να
γράψουν τα σχόλιά τους. Αυτό που σας λέω το έβγαλαν σε
δηµόσια διαβούλευση, µε εισοδηµατικά όρια κ.λπ.. Πάει
άνθρωπος να µπει µέσα, για να πει την άποψή του και το σχόλιό
του και δεν µπορεί να µπει. Τα ξέρετε αυτά, κύριε Υπουργέ; Σας
τα λένε; Προφανώς, δεν σας τα λένε.

Έχω, όµως, να σας πω και κάτι ακόµη. Εάν πάτε να βάλετε
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τώρα χέρι σε αυτά τα επιδόµατα –που θα πάτε να το κάνετε αυτό
το πράγµα- να ξέρετε, πρώτον και κύριο, ότι διακυβεύετε την
αξιοπιστία όχι του ΠΑΣΟΚ –αυτή είναι γνωστή- αλλά της
ελληνικής πολιτείας. Γιατί η ελληνική πολιτεία έδωσε κίνητρα και
επιδόµατα, ο άλλος έκανε πέντε-έξι παιδιά και στη συνέχεια θα
έρθει και θα πει: «Όχι, τώρα στα περιορίζω και µεγάλωσέ τα,
όπως καταλαβαίνεις, µε όλα τα προβλήµατά σου!» Αυτό είναι
κράτος φερεγγυότητας; Είναι κράτος αξιόπιστο ή είναι κράτος-
απατεώνας; Προφανώς, είναι κράτος- απατεώνας.

Βεβαίως, να σας πω το εξής: Εκθέτετε τον Πρωθυπουργό της
χώρας. Σας θυµίζω, κύριε Υπουργέ, ότι ο κ. Παπανδρέου αµέσως
αφού εξελέγη, δηλαδή το Νοέµβριο του 2009, απηύθυνε µήνυµα
προς τις πολύτεκνες οικογένειες και έλεγε ότι εµείς, ως ΠΑΣΟΚ,
υποσχόµαστε ότι όχι µόνο θα διατηρήσουµε τα κεκτηµένα, αλλά
θα ενισχύσουµε έτι περαιτέρω την πολύτεκνη οικογένεια,
προκειµένου να δοθεί αυτό το κίνητρο δηµογραφικής ανακάµ-
ψεως της χώρας.

Ξέρετε πού εδραζόταν η προγενέστερη απόφαση του
Συµβουλίου της Επικρατείας που σας είπα; Σε αυτό που σας λέω
τώρα. Απεφάνθη δηλαδή το Συµβούλιο της Επικρατείας το 2001
ότι αυτό το επίδοµα που δίδετε δεν είναι επίδοµα κοινωνικής
προνοίας, αλλά κίνητρο δηµογραφικής ανακάµψεως. Είναι εν
είδει βραβείου, που δίδεται στην πολύτεκνη µητέρα, προκειµένου
να περάσουµε σε ολόκληρη την κοινωνία το µήνυµα της οξύτη-
τας της υπογεννητικότητας που αντιµετωπίζει η χώρα µας. Έτσι,
δεν πέρασε τότε ο χειρισµός της κυβέρνησης Σηµίτη.

Αυτά, λοιπόν, τα λαµβάνετε υπ’ όψιν; ∆εν τα λαµβάνετε υπ’
όψιν. Ξέρετε γιατί; Γιατί το ΠΑΣΟΚ έκανε µια κεντρική επιλογή. Η
κεντρική στρατηγική επιλογή του ΠΑΣΟΚ είναι µία, αγαπητοί
συνάδελφοι: Θα λύσουµε ή θα αµβλύνουµε το οξύτατο, πράγ-
µατι, δηµογραφικό πρόβληµα της χώρας µε την αθρόα
λαθροµετανάστευση. Έτσι το πάτε το πράγµα.

Όµως, δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν πως όταν µιλάµε για δηµο-
γραφικό και για υπογεννητικότητα, ουσιαστικά µιλάµε για ένα
ζήτηµα που άπτεται πολλών διαστάσεων της πολιτικής της
χώρας. Ασχολούµαστε ταυτοχρόνως, όταν µιλάµε για το
δηµογραφικό, µε την άµυνα. Κάποιος πρέπει να επανδρώσει τις
στρατιωτικές µας δυνάµεις. Μιλάµε για το ασφαλιστικό µας
σύστηµα, το οποίο γνωρίζετε πολύ καλά. Πώς θα σταθούν τα
ασφαλιστικά ταµεία, όταν θα περιορίζονται οι νέοι εργαζόµενοι;
Μιλάµε για την ίδια την οικονοµία της χώρας, διότι η οικονοµία
της χώρας πώς θα αναταχθεί, κύριε Υπουργέ; Με τους γέροντες;
Έχουµε µεταβληθεί στην τρίτη πιο γηρασµένη χώρα της
υφηλίου.

Θα σας δώσω µόνο ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα: Το 1961
ο νεανικός πληθυσµός της πατρίδας µας ανέρχονταν στο 22%.
Οι υπερήλικες τότε ήταν 8%. Σήµερα, εν έτει 2010-2011, αυτό
έχει αναστραφεί πλήρως, δηλαδή οι υπερήλικες είναι στο 20%
και ο νεανικός πληθυσµός της χώρας στο 8%. ∆εν σας ανησυχεί
αυτό το πράγµα; Φωνάζουµε συνεχώς ότι το υπ’ αριθµόν «ένα»
εθνικό πρόβληµα είναι το πρόβληµα της υπογεννητικότητας.

Και βεβαίως, δεν λαµβάνετε υπ’ όψιν και κάτι άλλο και απορώ
µε τους εγκεφάλους αυτούς του οικονοµικού επιτελείου. Η γέν-
νηση κάθε παιδιού, σύµφωνα µε µελέτη, κύριε Υπουργέ –και σας
το λέω για να το επικαλείσθε- προσθέτει 3.000 ευρώ στο ΑΕΠ.
Για κάθε δηλαδή παιδάκι που γεννιέται, ανεβαίνει το ελληνικό
ΑΕΠ κατά 3.000 ευρώ. Ούτε απ’ αυτά παίρνετε χαµπάρι.

Σας λέµε για το εθνικό ζήτηµα, σας λέµε για το ασφαλιστικό
ζήτηµα, σας λέµε για το οικονοµικό ζήτηµα. Τίποτα. Μονόδρο-
µος! Και βεβαίως θα αναγορευθείτε, εάν περάσουν τέτοιου εί-
δους ρυθµίσεις, στο µεγαλύτερο εθνοκτόνο για το ελληνικό
κράτος.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Απηύθυνα ένα ερώτηµα στον κύριο Υπουργό και επειδή ξέρω

ότι δεν «µασάει» τα λόγια του, θα ήθελα να µας πει εάν αυτό εδώ
που έδωσα θα αποσυρθεί από τον ιστότοπο του Υπουργείου του,
εάν εντελώς θα φύγει, ή εάν µερικώς θα φύγει. Να το ξεκαθαρί-
σουµε αυτό το πράγµα.

Θα έρθω σε ένα τελικό ζήτηµα και θέλω κι εδώ την εµπλοκή

του κυρίου Υπουργού, στο ζήτηµα του Προγράµµατος «Βοήθεια
στο Σπίτι». ∆εν µπορεί εδώ η Κυβέρνηση να ρίχνει το «µπαλάκι»
από το ένα Υπουργείο στο άλλο. Ο κ. Λοβέρδος θα πει από το
Υπουργείο Υγείας: «∆εν είναι δικό µας ζήτηµα». Μήπως είναι του
Υπουργείου Εσωτερικών; Θα πουν «∆εν είναι του Υπουργείου
Εσωτερικών, είναι του Υπουργείου Περιφερειακής Ανάπτυξης».

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: ∆εν είναι του Εσωτερικών. Είναι του Ερ-
γασίας και το πρόγραµµα είναι εξασφαλισµένο, κύριε Ροντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Αφήστε τα αυτά, που είναι εξασφα-
λισµένο. Οι άνθρωποι αυτοί…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Μα, κύριε Ροντούλη…
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Θα µας τα πείτε τώρα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε Ροντούλη, ολοκλη-

ρώστε σας παρακαλώ.
ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Ευθυµίου, εγώ περιµένω να

µας πείτε πώς θα εξασφαλιστεί. Θα σας ακούσω µε µεγάλη προ-
σοχή.

Αυτήν τη στιγµή, όµως, η χρηµατοδότηση είναι µέχρι 31 ∆ε-
κεµβρίου του 2010. Μιλάµε για 4,5 µε 5 χιλιάδες εργαζοµένους,
που εξυπηρετούν πανελλαδικά εκατό δέκα χιλιάδες άτοµα, τα
οποία είναι είτε υπερήλικες είτε άτοµα µε ειδικές ανάγκες. Προ-
σφέρουν νοσηλεία στα άτοµα αυτά. Προσφέρουν στήριξη οικο-
γενειακή στα άτοµα αυτά. Προσφέρουν αποϊδρυµατοποίηση, µε
ό,τι αυτό συνεπάγεται.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Σας παρακαλώ, κύριε Ρο-
ντούλη.

ΑΣΤΕΡΙΟΣ ΡΟΝΤΟΥΛΗΣ: Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Και βεβαίως, κύριε Υπουργέ, πρέπει να σας πω το εξής. Τα

άτοµα αυτά, που εργάζονται στο Πρόγραµµα «Βοήθεια στο
Σπίτι», προσελήφθησαν µε διαδικασίες ΑΣΕΠ. Εξυπηρετούν πά-
γιες και διαρκείς ανάγκες, διότι απλούστατα ετησίως ανανεώνο-
νται οι συµβάσεις τους, έχουν διαδοχικές συµβάσεις και οι
άνθρωποι αυτοί, κύριε Ευθυµίου, είναι στον αέρα. Το ένα Υπουρ-
γείο τους έχει κάνει «µπαλάκι», καθώς τους ρίχνει στο άλλο
Υπουργείο.

Περιµένω, λοιπόν, είτε από τον κ. Λοβέρδο, είτε από όποιον
άλλο θεωρεί ότι είναι υπεύθυνος, τέλος πάντων, είτε από εσάς
ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του ΠΑΣΟΚ, να σηκωθείτε και
να µας πείτε, συγκεκριµένα: Έτσι θα λυθεί το πρόβληµα, αυτή
είναι η χρηµατοδότηση, να µην ανησυχούν οι εργαζόµενοι και να
µην ανησυχούν και τα εκατόν δέκα χιλιάδες άτοµα, που δέχονται
τις υπηρεσίες των ανθρώπων αυτών.

Τελειώνω απευθύνοντας µία έκκληση και αναφέροµαι στον
Υπουργό Υγείας.

Κύριε Υπουργέ, δεν αµφισβήτησα ποτέ τις καλές σας προθέ-
σεις, δεν αµφισβήτησα ποτέ την εργατικότητά σας, δεν αµφι-
σβήτησα ποτέ τη µαχητικότητά σας σε σχέση µε τη διεκδίκηση
κάποιων ορθών και δικαίων πραγµάτων. Ζητώ, λοιπόν, µε βάση
αυτά που είπα, πρώτον, την εµπλοκή σας σε αυτό το ζήτηµα, δη-
λαδή στο ζήτηµα συνέχισης του Προγράµµατος «Βοήθεια στο
Σπίτι», γιατί σας αφορά και εσάς, έστω εµµέσως και δεύτερον, να
µην βάλετε χέρι καθόλου στα οικογενειακά επιδόµατα, γιατί η
συγκυρία επιτάσσει κάτι τέτοιο. Εάν το κάναµε σε µια περίοδο
παχιών αγελάδων, θα πω τέλος πάντων ότι µπορεί η οικογένεια
να τα βγάλει πέρα. Τώρα δεν µπορούν να τα βγάλουν πέρα. Τους
οδηγείτε στο κοινωνικό περιθώριο.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΛΑΟΣ)

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο, για
ένα λεπτό.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Παρακαλώ, κύριε Ευθυ-
µίου.

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Μόνο για ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε,
γιατί φυσικά είναι απόλυτα νόµιµο να τίθενται ερωτήµατα απ’
όλες τις πτέρυγες της Βουλής προς την Κυβέρνηση, αλλά είναι
απόλυτα νόµιµο να τίθενται σ’ αυτούς που µπορούν να απαντή-
σουν µε τον τρόπο που επιβάλλει η κοινοβουλευτική τάξη.

Και επειδή κανείς δεν έχει το µονοπώλιο της ευαισθησίας, θα
ήθελα να διαβεβαιώσω τον κ. Ροντούλη ότι το Πρόγραµµα «Βοή-
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θεια στο Σπίτι» είναι πλήρως διασφαλισµένο από κοινοτικούς πό-
ρους. Εποµένως, επειδή ακριβώς όλοι είµαστε στην ίδια αγωνία,
κάποιοι δίνουν απαντήσεις και κάποιοι θέτουν τα ερωτήµατα. Η
απάντηση είναι δεδοµένη: Το πρόγραµµα είναι πλήρως διασφα-
λισµένο.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε, κύριε Ευ-
θυµίου.

Έχω την τιµή να καλέσω στο Βήµα τον Βουλευτή Σερρών του
ΠΑΣΟΚ, κ. Μιχαήλ Τζελέπη.

Ορίστε, κύριε Τζελέπη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΖΕΛΕΠΗΣ: Απλώς να προσθέσω για το Πρόγραµµα

«Βοήθεια στο Σπίτι» ότι είναι εξασφαλισµένοι οι πόροι και µάλι-
στα για τους ίδιους εργαζόµενους -γιατί υπήρχε µία αµφισβή-
τηση αν θα ξαναγινόταν προκήρυξη των θέσεων- εν αντιθέσει µε
την προηγούµενη κυβέρνηση, που από το 2007 µέχρι το 2009
αυτό το πρόγραµµα δεν µπόρεσε να το εντάξει πουθενά και ήταν
στον αέρα και οι εργαζόµενοι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι σαφές ότι θα µπορούσε ο
προϋπολογισµός του 2011 να καταλογιστεί ως πολιτική ιδεολο-
γική στάση της Κυβέρνησης, αν η Κυβέρνηση, όµως, είχε τη στοι-
χειώδη δηµοσιονοµική ηρεµία, τους πόρους και το περιβάλλον,
να ξεδιπλώσει τις ιδεολογικές της αρχές, αντανακλώντας έτσι το
κοινωνικό της πρόσωπο.

Πώς, όµως, µπορεί να το πράξει αυτό στο µέγεθος που επι-
θυµεί η σηµερινή Κυβέρνηση, όταν συγχρόνως πρέπει να δια-
χειριστεί µια οικονοµική κρίση, την πιο δύσκολη και κρίσιµη της
σύγχρονης ιστορίας της χώρας µας, όταν πρέπει να διορθωθούν
οργανωτικές στρεβλώσεις, που µας ταλανίζουν από ιδρύσεως
του σύγχρονου ελληνικού κράτους, όταν πρέπει να βελτιωθούµε
όχι µόνο σε επίπεδο οικονοµικών δεικτών, αλλά και νοοτροπίας

Αντ’ αυτού τι έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση και βρισκόµα-
στε σε αυτό το σηµείο σήµερα ως χώρα Γιατί όταν άρχισαν τα
πρώτα οικονοµικά σύννεφα να µαζεύονται πάνω από τη χώρα
µας, εσείς µιλούσατε, κύριοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης,
για θωρακισµένη οικονοµία. Κι εδώ πρέπει να απαντήσετε σή-
µερα, γιατί οι πολιτικές σας σώρευσαν τεράστια ελλείµµατα, συ-
ντήρησαν ακραίες εισοδηµατικές ανισότητες και είχαν ως
αποτέλεσµα την αναστροφή των αξιών; ∆ιέλυσαν, δε, κάθε πλαί-
σιο των θεσµικών λειτουργιών του πολιτικού συστήµατος και
έφεραν τη χώρα εφάµιλλη τριτοκοσµικών καταστάσεων.

Απαντήστε, λοιπόν, στα παραπάνω και µη γίνεστε κήνσορες
µιας ηθικοπλαστικής αντίληψης της πολιτικής, που αφορά κυ-
ρίως ζηλωτές αιρέσεων και όχι υπεύθυνους πολιτικούς, που ανοι-
χτά και ξεκάθαρα αναζητούν λύσεις για το µέλλον της χώρας. Κι
έχετε σήµερα το θράσος να µας εγκαλείτε για το µνηµόνιο και
για ελλιπείς διαπραγµατεύσεις. Ποιους πιστεύετε πως κοροϊ-
δεύετε, προσπαθώντας να εκµεταλλευτείτε την εύλογη δυσαρέ-
σκεια των πολιτών για τα πρόσφατα οικονοµικά µέτρα που εσείς
και η πολιτική σας ανικανότητα µας ανάγκασε να πάρουµε για
να σωθεί η χώρα

Πόσο θράσος, αλήθεια, µπορεί να έχει κάποιος σήµερα και να
µιλάει ζητώντας µας και τα ρέστα, όταν αυτός συµµετείχε από
τη θέση, µάλιστα, του Υπουργού Οικονοµίας και Οικονοµικών,
στο µεγαλύτερο δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό στην ιστορία της
χώρας

Πόσο θράσος µπορεί να έχει κάποιος, ο οποίος λιποτάκτησε,
µαζί µε όλη την Κυβέρνηση, µπροστά στο ενδεχόµενο χρεοκο-
πίας της χώρας και να σιωπά, δε, ακόµη σήµερα, χωρίς καµµία
αυτοκριτική

Αν αυτά που κάνουµε τώρα και µιλάµε για τις µεγάλες αλλαγές
είχαν γίνει πριν από λίγα χρόνια, δεν θα είχαµε τα ίδια χρέη και
ελλείµµατα. ∆εν θα χρειαζόµασταν το µνηµόνιο. ∆εν θα ήταν
αναγκαίο να περικοπούν µισθοί και συντάξεις. Οι πολίτες ξέρουν
ότι παραλάβαµε µία χώρα στα όρια της χρεοκοπίας και κάναµε
αγώνα δρόµου για να την αποφύγουµε, ερχόµενοι σε σύ-
γκρουση, πολλές φορές για να γίνει αυτό µε τον ίδιο µας τον
εαυτό. Και µιλάνε κάποιοι γι’ αυτό για ιδεολογικό εκτροχιασµό.
Σωστά. Σαν να εγκαλούν δηλαδή, έναν οικογενειάρχη, που χάνει
το σπίτι του λόγω χρεών, γιατί δεν ποτίζει το γκαζόν στον κήπο
του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός, όµως, ότι βρι-

σκόµαστε σε µία συγκυρία για τη χώρα και τους πολίτες, η οποία
νοµίζω ότι υπερβαίνει κάθε συζήτηση µε αποκλειστικά κοµµατικά
κριτήρια. Και αυτό κυρίως, γιατί στη συνείδηση των πολιτών έχει
καταγραφεί µε τον πλέον σαφή, συγκεκριµένο και αναλογικό
τρόπο η ευθύνη όλων µας, του συνόλου δηλαδή του πολιτικού
συστήµατος και του κάθε κόµµατος ξεχωριστά.

Ας µην λαϊκίζει, λοιπόν, η Νέα ∆ηµοκρατία και η παραδοσιακή
Αριστερά ας µην πολιτεύεται ακόµα µε συνταγές του παρελθό-
ντος.

Οφείλω να τονίσω για τους παραπάνω, ότι είναι πολύ επίκαιρη
η ρήση «η ιδεολογία είναι µεγαλύτερη φυλακή, αν δεν βλέπεις
την πραγµατικότητα». Το πρόβληµα είναι εδώ, είναι µπροστά µας
κι έχουµε χρέος απέναντι στον ελληνικό λαό να δώσουµε µε τις
πολιτικές µας τέτοιες διεξόδους, για να ξανά αποκτήσει η κοι-
νωνία χαραµάδα ελπίδας για το αύριο. Το πρόβληµα, λοιπόν
στην οικονοµία είναι το άµεσο, είναι το πιεστικό, είναι το µεγάλο
στοίχηµα όχι µόνο της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ, αλλά όλων.

Θα επιχειρήσουµε, λοιπόν, να το αντιµετωπίσουµε µε ιδεολο-
γήµατα ή µε πολιτικές ρεαλιστικές, εφαρµόσιµες και αποτελε-
σµατικές;

∆εν υπάρχει, λοιπόν, αµφιβολία ότι η χώρα χρειάζεται ένα
διαρθρωτικό σοκ, µε την προϋπόθεση όµως ότι θα ξαναφέρει την
αίσθηση δικαίου στους πολίτες. Σήµερα όσο ποτέ άλλοτε απο-
τελούν µονόδροµο εξόδου της χώρας από την κρίση η ανάπτυξη
όλων των πλουτοπαραγωγικών δυνάµεων της χώρας µε άµεση
στήριξη της υγιούς επιχειρηµατικότητας, όχι της ασύδοτης ερ-
γοδοσίας αλλά της επιχειρηµατικότητας που διαισθάνεται την
κοινωνική εταιρική ευθύνη, που ρισκάρει και καινοτοµεί.

Είναι αναγκαία επίσης η πάταξη της κρατικής σπατάλης. Εδώ,
όµως, θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή στην Κυβέρνηση για
το ότι ήδη διάφορες συντεχνίες έναντι αναδιάρθρωσης του κρά-
τους επιδιώκουν και κλείσιµο περιφερειακών υπηρεσιών, που δεν
έχουν κόστος, αλλά εξυπηρετούν τους πολίτες, χωρίς αυτοί να
ταλαιπωρούνται. Αντιθέτως, δεν θέλουν να ταλαιπωρούνται οι
ίδιοι οι εργαζόµενοι µε το να πηγαίνουν στην περιφέρεια και να
εξυπηρετούν τους πολίτες. Και θα αναφερθώ εδώ ιδιαίτερα στο
σχεδιασµό που γίνεται στις δηµόσιες οικονοµικές υπηρεσίες.

Σηµαντικό ρόλο στην έξοδο από την κρίση µπορεί να διαδρα-
µατίσει η ανασυγκρότηση του πρωτογενούς τοµέα στη χώρα
µας, του αγροτικού δηλαδή τοµέα, γιατί είναι ο µόνος τοµέας
της οικονοµίας που µπορεί να παράγει και να δηµιουργήσει
πλούτο µέσα σ’ ένα χρόνο, να δώσει θέσεις εργασίας και πα-
ράλληλα να δώσει ώθηση στο δευτερογενή και στον τριτογενή
τοµέα.

Θα ήθελα να επισηµάνω, ότι ευθύνη της Κυβέρνησης είναι επί-
σης να δει πώς θα διαµορφώσει µια πλατιά κοινωνική συµµαχία
γύρω από το αναγκαίο πρόγραµµα αντιµετώπισης της κρίσης και
να κατανοηθεί επιτέλους ότι αυτό είναι το σηµείο που πρέπει ιδι-
αίτερα να προσεχθεί. Οι όποιες λύσεις δηλαδή δεν µπορούν να
αποτελούν ζήτηµα µόνο µιας απλής λογιστικής προσέγγισης,
αλλά πρέπει να αποτελούν θέµα συνολικού πολιτικού σχεδια-
σµού, µε την κοινωνία και τον πολίτη συµµέτοχο κι όχι στο περι-
θώριο. Κι αυτό µπορεί να γίνει µόνον αν ο σχεδιασµός µας
εκπέµπει επί της ουσίας το αίσθηµα της κοινωνικής δικαιοσύνης.
Τα βάρη, δηλαδή, να κατανέµονται αναλογικά σε όλους κι όχι
στους συνήθεις υπόπτους, γιατί αλλιώς οδηγούµε µεγάλο κοµ-
µάτι των πολιτών στο πολιτικό και κοινωνικό περιθώριο. Και γνω-
ρίζουµε ιστορικά πως όταν ένα πολιτικό σύστηµα αδυνατεί να
εκφράσει τα ευρύτερα συµφέροντα της κοινωνίας, καταρρέει,
παραχωρώντας ελεύθερο χώρο σε κάθε λογής ακραίο συντηρη-
τισµό.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011
είναι η τελευταία λέξη µιας περιόδου που τελειώνει και η πρώτη
λέξη της νέας πορείας που ανοίγει η Κυβέρνηση. Είναι ένας δύ-
σκολος προϋπολογισµός, που σηµατοδοτεί τη συνέχιση της συ-
νολικής προσπάθειας της Κυβέρνησης και των πολιτών για να
βγει η χώρα από το τέλµα που βρίσκεται και να περάσει σε µία
πορεία προοπτικής, δικαιοσύνης και αξιοπρέπειας για όλους, δη-
µιουργώντας µια άλλη Ελλάδα για τις επόµενες γενιές.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε το Βου-
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λευτή Σερρών του ΠΑΣΟΚ, κ. Τζελέπη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Ευβοίας της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.

Κωνσταντίνος Μαρκόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, µε αφετηρία την οµιλία του µόλις κατελθόντος αξιότιµου
συναδέλφου του ΠΑΣΟΚ που εκλέγεται στις Σέρρες και που µί-
λησε για ασύδοτη εργοδοσία, θα ήθελα να υπενθυµίσω στον
κύριο συνάδελφο, ότι την ασυδοσία στην εργοδοσία την κάνατε
νόµο πριν από λίγες µέρες. Την ψηφίσατε εσείς, κύριε συνά-
δελφε. Εσείς, η Πλειοψηφία, ψηφίσατε την παράταση των «ενοι-
κιαζόµενων εργαζοµένων» σε τριπλάσιο χρόνο απ’ ό,τι ήταν πριν.
Εσείς ψηφίσατε τον επί δοκιµή εργαζόµενο, ο οποίος θα φεύγει
χωρίς αποζηµίωση στον πρώτο χρόνο. Εσείς τα ψηφίσατε. Αυτά
που σ’ αυτήν την Αίθουσα συζητούσαµε ότι κακώς συµβαίνουν,
εσείς τα κάνατε νόµο και καταργήσατε την ασυδοσία νοµιµοποι-
ώντας την! Με ποιο τρόπο; Με ποια αιτιολογία; Με µία αιτιολογία,
ότι δηλαδή το εργατικό κόστος ευθύνεται για το έλλειµµα αντα-
γωνισµού της χώρας. Καταπληκτική δικαιολογία!

Ερώτηµα, όχι ρητορικό αλλά πολιτικό και πολύ ουσιαστικό: Η
Γερµανία, η µεγάλη αυτή βιοµηχανική χώρα της Ευρώπης, που
έχει υπερδιπλάσιο πλέον εργατικό κόστος στις βιοµηχανίες της,
γιατί είναι ανταγωνιστική και εξάγει; Προφανώς για άλλους και
εντελώς διαφορετικούς λόγους: ∆ιότι προώθησε την καινοτοµία,
γιατί προώθησε τις νέες τεχνολογίες, γιατί πλήρωσε την αυξη-
µένη παραγωγικότητα, γιατί προφανώς έχει οικονοµική στρατη-
γική. Αυτό περιµέναµε από την Κυβέρνηση και σ’ αυτόν τον
προϋπολογισµό: οικονοµική στρατηγική, λύσεις για την κρίση.
Για την κρίση συµφωνούµε όλοι. Για τη λύση διαφωνούµε, κύριοι
συνάδελφοι της Κυβέρνησης. Οι λύσεις είναι λάθος. Γι’ αυτό δεν
ψηφίζουµε τον προϋπολογισµό. ∆εν αρνιόµαστε την κρίση. ∆ε-
χόµαστε ακόµα κι αυτά που δεν κάναµε εµείς. Θέλετε για την οι-
κονοµία της συζήτησης και για την ουσία να παραδεχθώ ότι, ναι,
υπήρχαν ελλείµµατα στην κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας;
Πράγµατι, τα ελλείµµατα προχώρησαν πολύ περισσότερο απ’
όσο έπρεπε. Όµως αυτό δεν σηµαίνει ότι εσείς έχετε λευκή επι-
ταγή να προχωρήσετε στη λύση που εσείς επιλέξατε. Ποια λύση
επιλέξατε; Επιλέξατε και υπογράψατε ένα µνηµόνιο δανεισµού,
µε βάση το οποίο «τρέχουν» και θα «τρέχουν» οι επόµενοι προϋ-
πολογισµοί, για να µειώσετε τα ελλείµµατα.

Τι είναι το έλλειµµα, κύριοι συνάδελφοι; Είναι το έλλειµµα της
γενικής κυβέρνησης διά του ΑΕΠ και βγαίνει ένα ποσοστό επί
τοις εκατό. Πώς θα το µειώσουµε; Υπάρχουν δύο τρόποι. Εσείς
επιλέξατε τον έναν: να µειώσετε τον αριθµητή, δηλαδή να µειώ-
σετε το έλλειµµα της γενικής κυβέρνησης. Πώς; Αυξάνοντας τα
έσοδα, δηλαδή αυξάνοντας τη φορολογία, την άµεση και την έµ-
µεση, και µειώνοντας τα έξοδα µε την εύκολη λύση, δηλαδή µει-
ώνοντας τα εισοδήµατα των συνταξιούχων, των χαµηλοσυντα-
ξιούχων και των µισθωτών.

Εµείς σας προτείναµε το εντελώς διαφορετικό και εµµένουµε
ότι για να µειώσεις ένα κλάσµα, αν δεν θες να µειώσεις τον αριθ-
µητή, µπορείς κάλλιστα να αυξήσεις τον παρονοµαστή, δηλαδή
αυξάνοντας το Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν, δηλαδή παράγοντας
πλούτο. Είναι απλή αριθµητική της δευτέρας τάξεως του ∆ηµο-
τικού. Μεθερµηνευόµενο στην πολιτική σηµαίνει, ότι αντί να επι-
λέξετε την οδό του να αυξήσετε τον πλούτο της χώρας, να
παράγουµε περισσότερα και εξ αυτού να απολαύσουµε περισ-
σότερους φόρους, µεγαλύτερες υπεραξίες, περισσότερες θέ-
σεις εργασίας, δεν το αποτολµήσατε. ∆εν το σκεφθήκατε; ∆εν
το πιστεύω. ∆εν το πιστεύετε, δεν το πιστέψατε ποτέ. Να, λοι-
πόν, γιατί ο προηγούµενος συνάδελφος µιλούσε για το ιδεολό-
γηµα, για την ιδεολογία του ΠΑΣΟΚ, που δεν επαληθεύεται σ’
αυτόν τον προϋπολογισµό. ∆εν πιστεύετε στην παραγωγή πλού-
του στη χώρα. Είναι πολύ απλό. Να γιατί καταψηφίζουµε τον
προϋπολογισµό. Να γιατί είστε λάθος. Και εν πάση περιπτώσει,
το κάνατε αυτό. Είναι µια πολιτική επιλογή. Θα την κρίνει η Ιστο-
ρία και οι πολίτες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Κυβέρνησης, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι της Πλειοψηφίας, που στηρίζετε αυτόν τον προ-
ϋπολογισµό, τι έχει κάνει η Κυβέρνησή σας για να στηρίξει τους
χαµηλόµισθους και τους χαµηλοσυνταξιούχους, στην πλευρά
του κοινωνικού κράτους; Μειώσατε, λοιπόν, τα εισοδήµατα όλων

οριζόντια, ιδιωτικού και δηµόσιου τοµέα, είτε κατευθείαν είτε εµ-
µέσως από τους µειωµένους τζίρους.

Αυξήσατε τον αριθµό των ανέργων. Το κάνατε κι αυτό, µε πο-
λιτική απόφαση. Το γράφετε και στο µνηµόνιο. Φέτος η ανεργία
είναι 12%, του χρόνου θα είναι 15%. Κύριος οίδε τι θα είναι του
παραχρόνου! Τι κάνατε για να στηρίξετε αυτούς που έχουν στε-
γαστικά δάνεια και που δεν τους βγαίνει η δόση και θα χάσουν το
σπίτι; Τι κάνατε γι’ αυτούς οι οποίοι δεν µπορούν να σπουδάσουν
τα παιδιά τους; Τι κάνατε, παράλληλα µ’ αυτό, για να στηρίξετε
το τραπεζικό σύστηµα της χώρας, να µειώσετε τις απαιτήσεις
των τραπεζών, να αυξήσετε τη δυνατότητα του κράτους να βοη-
θήσει; Απολύτως τίποτα. Να γιατί µιλάτε για ιδεολογικό κενό στο
ΠΑΣΟΚ! Να γιατί δεν µπορείτε να δικαιολογήσετε στην κοινωνία
και στον εαυτό σας τον ίδιο, ότι αυτό που υπογράψατε είναι η
πιο σκληρή νεοφιλελεύθερη πολιτική µε ιδεολογικό περιτύλιγµα
ΠΑΣΟΚ. Εκεί βρίσκεται η πεµπτουσία της αποτυχίας κι εκεί βρί-
σκεται η δικιά µας η διαφωνία. Ούτε εσείς ούτε εµείς είµαστε νε-
οφιλελεύθεροι. Απλά εµείς υπηρετούµε την απλή, κοινή λογική.
Προσπαθούµε να σας την πούµε από την πρώτη ώρα που είστε
Κυβέρνηση. Προσπαθούµε να σας πούµε «κάντε αυτό που έκανε
η Ιρλανδία». Γιατί, δηλαδή, η Ιρλανδία πήρε τέσσερα χρόνια χάρη
και επτά αποπληρωµή κι εµείς το κυνηγάµε τώρα από πίσω; Γιατί
η Ιρλανδία δεν δέχθηκε παρά να αυξήσει το 2014 µια µονάδα τον
ΦΠΑ κι εµείς τον αυξήσαµε τέσσερις φορές µέσα στον ίδιο
χρόνο; Γιατί, η Ιρλανδία, στη συµφωνία, την οποία έκανε, δεν αύ-
ξησε πάνω από το 12,5% την άµεση φορολογία, την οποία είχε,
και εµείς την έχουµε στο 20% στα διανεµόµενα και στο 40% στα
αδιανέµητα κέρδη; Για ποιο λόγο οι Ιρλανδοί είναι πιο έξυπνοι
από τους Έλληνες; ∆εν υπάρχει κανείς λόγος. Απλούστατα µόνοι
σας οδηγηθήκατε στη στενωπό, αυτοπαγιδευθήκατε ως Κυβέρ-
νηση και υπογράψατε ό,τι σας δώσανε. Και τώρα «τρέχουν» οι
προϋπολογισµοί και ζητάτε από µας, όπως είπε ο προλαλήσας
Υπουργός, κ. Λοβέρδος, συνεννόηση και συναίνεση. Σε τι; Στο
παράλογο; Ασφαλώς όχι. Να συνεννοηθούµε, ναι. Να συναινέ-
σουµε, ναι. Όµως η συνεννόηση και η συναίνεση, κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, έχει µια βασική ανατοµική προϋπόθεση: Θέλει
δύο στόµατα και τέσσερα αυτιά. Τα δικά σας είναι βουλωµένα.
Εδώ υπάρχουν δύο στόµατα -που συζητάµε- και δύο αυτιά: µόνο
της Αντιπολίτευσης, της εκάστοτε αντιπολίτευσης: ηµών, των
άλλων κοµµάτων, της Αριστεράς, που τη σεβόµαστε, όλων των
κοµµάτων. Πρέπει να µάθετε να ακούτε. ∆ιότι αν δεν µπορείτε
να ακούσετε, αν είστε προσηλωµένοι 100% και αποδέχεστε µόνο
το δικό σας το σχεδιασµό, δεν µπορούµε ούτε να συνεννοηθούµε
και ασφαλώς δεν µπορούµε να συναινέσουµε.

Άρα, λοιπόν αυτήν την πιπίλα αφήστε τη, δεν είναι της ώρας.
Το µεταπολιτευτικό µοντέλο απέτυχε. ∆εν ξέρω αν είναι δίκαιο

ή άδικο που έσκασε στα δικά σας χέρια, αλλά κατά βάση έσκασε
σε ολόκληρο το πολιτικό σύστηµα. Γι’ αυτό υπάρχει αυτή η απα-
ξία.

Εγώ πιστεύω ότι το ΠΑΣΟΚ έχει τη µεγαλύτερη ευθύνη για τη
διόγκωση του δηµόσιου τοµέα. Εµείς, ως Νέα ∆ηµοκρατία,
έχουµε ευθύνη για το γεγονός ότι δεν τολµήσαµε όταν µπορού-
σαµε να τον µαζέψουµε. Η Αριστερά έχει τη δική της ευθύνη,
γιατί µόνιµα αντιπαρατίθεται σε οτιδήποτε καινούργιο υπάρχει
σε αυτόν τον τόπο. Τώρα λοιπόν, ήρθε ο λογαριασµός. Και
επειδή ήρθε ο λογαριασµός, αυτό το οποίο σας ζητάµε, είναι
τουλάχιστον να ακούτε, να αντιλαµβάνεστε δηλαδή, ότι αυτό, το
οποίο υπηρετείτε δεν βγάζει σε άκρη. Και ακούστε γιατί δεν βγά-
ζει σε άκρη:

Το 2010 µαζέψαµε 5,8 δισεκατοµµύρια ευρώ. ∆εν τα πετύχαµε
όλα. Βάλαµε και κάποια στο 2011. Το 2011 βάλαµε στόχο να µα-
ζέψουµε 9,65 δισεκατοµµύρια ευρώ, το 2012 βάλαµε στόχο να
µαζέψουµε 5,5 δισεκατοµµύρια ευρώ, το 2013 βάλαµε στόχο 5
δισεκατοµµύρια και το 2014 βάλαµε στόχο να µαζέψουµε 5,75
δισεκατοµµύρια ευρώ. Αυτό λέει το µνηµόνιο. Αυτό θα λένε όλοι
οι προϋπολογισµοί: Τριάντα δισεκατοµµύρια µείωση των ανα-
γκών της χώρας µέσα σε µία τριετία. ∆εν βγαίνει, όπως καταλα-
βαίνετε. Και στο τέλος αυτής της τριετίας, αφού τελειώσει το
µνηµόνιο, το χρέος της χώρας θα έχει ξεπεράσει το 150% -
160%. Θα είναι το µεγαλύτερο χρέος µεταξύ όλων των χωρών
του κόσµου αναλογικά. Τότε θα βγούµε στις αγορές ή θα συνυ-
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πογράψουµε ένα διαφορετικό µνηµόνιο, γιατί δεν θα µπορούµε
να κάνουµε αλλιώς;

Να γιατί οι στιγµές αυτές είναι πολύ σοβαρές και επείγουσες,
για να µπορούµε να καταλήξουµε –αν µπορούσαµε να καταλή-
γουµε µαζί- να πάµε σε µία διαφορετική πολιτική, που θα αυξή-
σει τον πλούτο και δεν θα κάνει τις επιχειρήσεις, όσες µείνουν, να
φύγουν και αυτές, είτε για τη Βουλγαρία είτε για άλλα µέρη της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, µόνο και µόνο για τους φόρους. ∆ιότι και
100% αν φορολογήσετε το «µηδέν» µιας κλεισµένης επιχείρη-
σης, µηδέν θα εισπράξετε πίσω, κύριοι συνάδελφοι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

∆ώστε µου ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε. Και σας ευχαριστώ για
την ανοχή σας.

∆εν έχει πτωχεύσει η χώρα. Και θα κάνουµε όλες οι δυνάµεις
-πιστεύω- ό, τι µπορούµε για να µην πτωχεύσει. Φοβάµαι, όµως,
ότι αυτό που πτωχεύει είναι η δική σας πολιτική. Και αυτό πρέπει
να το αντιµετωπίσετε κατάµατα.

Τέλος, θα ήθελα να κάνω µια κουβέντα για το ευρωοµόλογο.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Κύριε συνάδελφε, πρέπει

να ολοκληρώσετε.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Θα χρειαστώ µόνο τριά-

ντα δευτερόλεπτα, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ο παραπάνω χρόνος είναι

εις βάρος των άλλων Βουλευτών.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι πολύ σηµαντικό

αυτό που θα πω:
Άκουσα τον αξιότιµο κύριο Πρωθυπουργό να µιλάει και να λέει

ότι έφτιαξε και µια επιτροπή για να συλλέξει το ένα εκατοµµύριο
των υπογραφών για το ευρωοµόλογο.

Ακούστε ποια είναι η αλήθεια, γιατί δεν ακούστηκε: Αυτό απο-
φασίστηκε στις 15 ∆εκεµβρίου. Πρέπει να γίνει νόµος των κρα-
τών-µελών της Ευρώπης. Μόνο που το ένα εκατοµµύριο πρέπει
να προέρχεται από επτά κράτη, δηλαδή από το 1/3 της Ευρώ-
πης.

Το πρώτο ερώτηµα είναι: Έχετε επιλέξει τους υπόλοιπους έξι
εταίρους; Ξέρετε ότι αυτό θα ξεκινήσει το 2012; Γνωρίζετε ότι οι
υπογραφές θα πρέπει να τελειώσουν µέχρι το τέλος του 2012
και άρα οι πιθανότητα του ευρωοµόλογου είναι για το 2013; Τί
συζητάµε; Το 2013, κύριοι συνάδελφοι, ή θα έχει τελειώσει το
µνηµόνιο ή θα έχε τελειώσει αυτό το οικοδόµηµα, το οποίο χτί-
ζετε. Άρα, περί τίνος συζητάµε εδώ;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αυτή είναι η ευρωπαϊκή πολιτική του ΠΑΣΟΚ. Και αυτή είναι η
άκρατη επικοινωνία. Πείτε όλη την αλήθεια. Μαζί σας είµαστε.
Αλλά µη λέτε, όµως, ότι θα µαζέψετε ένα εκατοµµύριο υπογρα-
φές, όταν πρέπει να βάλετε άλλα έξι κράτη και άλλα δύο χρόνια.

Αυτή είναι η αλήθεια και για το ευρωοµόλογο και για την ευ-
ρωπαϊκή σας πολιτική. Κατά τα άλλα, το ∆εκέµβρη –και έχουµε
και το Γενάρη- η γραµµή της Γερµανίας έχει περάσει µέχρι τώρα
και καµµία µα καµµία κουβέντα δεν άκουσα στη Σύνοδο Κορυ-
φής.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Και εγώ σας ευχαριστώ,
κύριε Μαρκόπουλε.

∆εν ξέρω, όµως, εάν η υπέρβαση του χρόνου που γίνεται, όταν
ο καθένας από εµάς οµιλεί περισσότερο, είναι προς όφελος τε-
λικά της διαδικασίας. Κάποιοι Βουλευτές δεν θα µπορέσουν να
µιλήσουν. Παρακαλώ για την τήρηση του χρόνου.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ, Β’ Αθηνών, κ. Λάµπρος
Μίχος.

Ορίστε, κύριε Μίχο, έχετε το λόγο.
ΛΑΜΠΡΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ασχοληθώ µε τα «φέσια»

του κ. Μαρκόπουλου. Θα του θυµίσω απλά ότι υπάρχει και ο
µύθος του Αισώπου «Η καµπούρα η δική µας είναι πίσω και δεν
τη βλέπουµε, βλέπουµε του µπροστινού».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το άσχηµο είναι ότι δεν ακού-
σαµε τις προειδοποιήσεις πριν από τριάντα χρόνια περίπου, όχι

τις προειδοποιήσεις των πολιτικών, αλλά τις προειδοποιήσεις
των ποιητών, όπως είπε και προχθές ο εισηγητής της Πλειοψη-
φίας. «Πάρτε µαζί σας νερό. Το µέλλον µας έχει πολύ ξηρασία»,
έλεγε πριν από τριάντα χρόνια περίπου ο Μιχάλης Κατσαρός.
∆υστυχώς, βρεθήκαµε σε µια έρηµο και δεν ξέρουµε πιο δρόµο
να πάρουµε. Είµαστε διψασµένοι και αποσταµένοι –όπως έλεγε
ο παππούλης µου- και βλέπουµε στο βάθος µια όαση, που δεν
ξέρουµε αν είναι πραγµατικότητα ή ψευδαίσθηση. Πρέπει, όµως,
να περπατήσουµε ως εκεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν επιλέγω να αναφερθώ διε-
ξοδικά στους λόγους της πρωτοφανούς οικονοµικής συγκυρίας,
αφού τόσα έχουν διατυπωθεί εντός και εκτός του Κοινοβουλίου.
∆εν έχω πρόθεση να αναλύσω τα αίτια της χρηµατοπιστωτικής
κρίσης, που έχει απειλήσει όχι µόνο την ελληνική οικονοµία αλλά
και τις προηγµένες οικονοµίες µεγαλύτερων χωρών, την κρίση
που στο διάβα της δεν εξαιρεί κανένα.

Θα σταθώ για λίγο στο πως η κρίση µπορεί να µας οδηγήσει
σε εξορθολογισµό, σε εκλογίκευση των κονδυλίων που διαχειρί-
ζεται το ελληνικό κράτος, τα Υπουργεία, οι ∆ΕΚΟ, οι δήµοι, οι
περιφέρειες, έτσι ώστε και ο Έλληνας πολίτης να κερδίσει τε-
λικά, από την εµπειρία αυτή, µε τη βελτίωση της καθηµερινότη-
τας του και το κράτος να επανακτήσει το σεβασµό στους
θεσµούς, την εµπιστοσύνη στους µηχανισµούς του, η οποία έχει
χαθεί στο λαβύρινθο της διαφθοράς, της αβελτηρίας, αλλά και
των πελατειακών σχέσεων, των προνοµιακών εξαιρέσεων. Για να
συµπεράνω, ότι καµµία αλλαγή δεν έχει αξία αν δεν αντανακλά-
ται άµεσα ή έµµεσα, βραχυπρόθεσµα ή µακροπρόθεσµα στην
καθηµερινότητα των πολιτών, µε δύο λόγια, στις συνθήκες υπό
τις οποίες ένας άνθρωπος ζει, γεννιέται, µορφώνεται, εργάζεται,
σπουδάζει και πεθαίνει ακόµα. Σε ό,τι διαπερνάει δηλαδή, την
καθηµερινή ζωή και δράση του καθενός µας, αυτό που λέµε ποι-
ότητα ζωής.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέπει να σας πω, ότι οι αλλα-
γές στις ∆ΕΚΟ, παραδείγµατος χάριν των συγκοινωνιών, έχουν
σηµασία, αν εν τέλει πηγαίνει εύκολα και γρήγορα ο εργαζόµε-
νος στη δουλειά του.

Το ζητούµενο στους δήµους όλης της επικράτειας είναι να
µπορεί να πηγαίνει ο πολίτης το παιδί του στην παιδική χαρά, να
παίζει στο πράσινο, να µη συναντά σκουπίδια, να έχει δυνατότη-
τες κατάρτισης και να µη µαστίζεται από την ανεργία.

Εδώ ειδικότερα θα ήθελα να σταθώ, διότι το θέµα της ανερ-
γίας είναι ένα κεφαλαιώδες ζήτηµα. Φανταστείτε να δουλεύει
µόνο ένας στην οικογένεια και να περιπέσει σε ανεργία. Μιλάµε
για την ακραία απόγνωση. Και δυστυχώς οι µέσοι όροι αδικούν
τους αδύναµους. Λέµε «ανεργία 15%», «ανεργία 20%», αλλά ο
κάθε άνεργος είναι 100% άνεργος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο φόβος µου είναι –και ο φόβος
όλων µας φαντάζοµαι- µήπως κερδίσουµε σε ποσοστά και χά-
σουµε σε ανθρωπιά.

Η διαφορά των τεχνοκρατών που ασχολούνται µε τους αριθ-
µούς, από τους πολιτικούς που ασχολούνται µε τους ανθρώ-
πους, είναι κατά βάση ηθική. Είναι ηθική αυτή η διαφορά. Τα
πρώτα συµπτώµατα από την ανθρωποφαγική διάθεση όλων µας
που καλλιεργούνται από αυτές τις συνθήκες κρίσης, φαίνονται.

Σας θυµίζω έναν οργανισµό, στον οποίο θα πήγαιναν κάποιοι
µετατασσόµενοι υπάλληλοι και όµως οι υπάλληλοι του οργανι-
σµού που θα τους υποδέχονταν, έκλεισαν τις πόρτες και δεν ήθε-
λαν άλλους να µεταταγούν, για να µη χάσουν το δικό τους
πλεονέκτηµα να είναι λιγότεροι και να εξασφαλίσουν καλύτερα
το µέλλον τους. Είναι η περίφηµη θεωρία του λεωφορείου, που
περιµένεις στη στάση, έρχεται το λεωφορείο και µε τα χίλια ζόρια
µπαίνεις µέσα και µόλις µπαίνεις ζητάς να κλείσουν οι πόρτες και
να µη κάνει στάση το λεωφορείο στην επόµενη στάση για να πα-
ραλάβει άλλους επιβάτες.

Αυτό που είναι δηλαδή χαρακτηριστικό, είναι ότι έχουµε πε-
ρισσότερους ναυαγούς απ’ όσα σωσίβια διαθέτουµε. Και ίσως
χρειαστεί να δώσουµε λύση, µε ακραίες προτάσεις, σε αυτές τις
ακραίες πραγµατικά καταστάσεις. Να πιάσουµε δύο-δύο το σω-
σίβιο.

Επίσης, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα να πω απευ-
θυνόµενος στους Υπουργούς µας, ότι έχουµε ευτυχώς επάρκεια
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νόµων και δεν χρειαζόµαστε νέους νόµους για να επέµβουµε
στην καθηµερινότητα, για τις ουρές, για τις καθυστερήσεις στην
απονοµή των συντάξεων, για την εξυπηρέτηση των ασθενών στα
νοσοκοµεία, για τη βελτίωση των συγκοινωνιών, για την απελευ-
θέρωση των παραλιών, για τον έλεγχο των τιµών, για τις άπειρες
περιπτώσεις αδιαφορίας και περιφρόνησης προς τους πολίτες,
ειδικά προς τους φτωχούς και τους αφανείς. Και χαίροµαι που
άκουσα προηγουµένως όλες αυτές τις υποθήκες που βάζει για
το πολύ κοντινό µέλλον ο κύριος Υπουργός Υγείας.

Επίσης, θέλω να επαινέσω τον παριστάµενο Υφυπουργό Αγρο-
τικής Ανάπτυξης για τις πρωτοβουλίες που έχει πάρει για τις
τιµές, µη θεωρηθεί, δηλαδή, ότι τον αδικώ µε την αναφορά που
έκανα προηγουµένως.

Θα νιώσουν, πάντως, ποτέ αυτοί οι φτωχοί και οι αφανείς και
τα παιδιά τους ότι η πατρίδα που έχουµε τους περιλαµβάνει και
αυτούς, ότι ο πολιτισµός που φτιάξαµε τους αφορά και αυτούς,
ότι η οικονοµική πολιτική που ευαγγελιζόµαστε δεν τους θεωρεί
περιττούς;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταλήγοντας θέλω να πω ότι
σε συνθήκες κρίσης, για να µην φαινόµαστε µεµψίµοιροι, ο κό-
σµος είναι δεκτικός σε µεγάλες µεταρρυθµιστικές αλλαγές. Εί-
δαµε µε πόση θέρµη αντιµετώπισε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» και
διαπιστώσαµε ότι πράγµατι ο κόσµος δεν ήθελε να βλέπει τα ίδια
πρόσωπα, τα ίδια όρια, τις ίδιες συµπεριφορές, τις ίδιες νοο-
τροπίες.

Ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», λοιπόν, είναι µία πολύ µεγάλη ευκαιρία,
ένας πολύ σηµαντικός θεσµός, µε τον οποίο αλλάζουν οι όροι δι-
οίκησης και λειτουργίας του κράτους. Αλλάζει η δοµή του κρά-
τους. Το κράτος που λέγαµε ότι δεν προνοεί, δεν σχεδιάζει, δεν
εφαρµόζει, δεν παράγει και ιδίως δεν λογοδοτεί, να µία πολύ
καλή ευκαιρία να αλλάξει. Αυτό θα ήταν, µπορώ να πω, ο πυρή-
νας της νέας κυρίαρχης ιδεολογίας, να αγωνιστούµε να ανατρέ-
ψουµε όλα αυτά που µας κρατάνε πίσω.

Είναι, λοιπόν, µία πολύ µεγάλη ευκαιρία να αξιοποιήσουµε, να
κεφαλαιοποιήσουµε όλες αυτές τις καινοτοµίες που δίνει ο «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗΣ». ∆υνάµεις παγιδευµένες σε µικρούς οργανισµούς,
αναξιοποίητα οικονοµικά µέσα, ανθρώπινο δυναµικό, παγιδευ-
µένα σε ένα αντιπαραγωγικό κράτος, βρίσκουν την ευκαιρία να
προχωρήσουν.

Εµπρός, λοιπόν. Είναι µία καλή ευκαιρία. Να ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑ-
ΤΗΣ», µία καινούργια δυνατότητα που ανοίγεται, για να εφαρµό-
σουµε το αξίωµα της οριακής ωφέλειας, µε τα ελάχιστα µέσα να
παράγουµε το µέγιστο αποτέλεσµα, να ικανοποιούµε πραγµατι-
κές ανάγκες και όλες να έχουν ανθρωποκοινωνικό περιεχόµενο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε και εµείς
τον κ. Μίχο, που η εµπειρία και το πάθος του για την αυτοδιοί-
κηση αποτυπώθηκε και στην αγόρευσή του.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Μαγνησίας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας και πρώην Υφυπουργός Εσωτερικών, κ. Αθανάσιος
Νάκος.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΝΑΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χρονιά
που φεύγει µπορεί σίγουρα να χαρακτηριστεί ως «η χρονιά των
χαµένων ευκαιριών». Η Κυβέρνηση, αφού εξαπάτησε τον ελλη-
νικό λαό, προκειµένου να αναρριχηθεί στην εξουσία, αφού επί
µεγάλο χρονικό διάστηµα από τότε αναλώθηκε στην εξεύρεση
άλλοθι, προκειµένου να δικαιολογήσει αυτά που θα επακολου-
θούσαν, δηµιουργώντας, ή έστω µεγιστοποιώντας, την κρίση δα-
νεισµού, βρέθηκε στην ανάγκη, υπό την πίεση της πραγµα-
τικότητας και των επιταγών της τρόικας να αντιµετωπίσει παθο-
γένειες, λάθη και παραλείψεις, που συσσωρεύτηκαν εδώ και
τριάντα χρόνια και δηµιούργησαν την εφιαλτική οικονοµική πραγ-
µατικότητα την οποία βιώνουµε.

Όµως, η ανάγκη δηµιούργησε και την ευκαιρία να αντιµετωπι-
σθούν τα κακώς κείµενα σε βασικούς τοµείς της δηµόσιας ζωής,
όπως η αναποτελεσµατική λειτουργία του διογκωµένου δηµο-
σίου τοµέα, οι ζηµιογόνες ∆ΕΚΟ, η διαφθορά, η φοροδιαφυγή, η
εισφοροδιαφυγή και πολλά άλλα.

∆υστυχώς, η Κυβέρνηση έχασε, αν όχι όλες, σίγουρα τις πε-
ρισσότερες από αυτές τις ευκαιρίες και άρα τη µεγάλη ευκαιρία

να εκσυγχρονίσει και να εξορθολογίσει τη δηµόσια ζωή της
χώρας. Και το πιο παράδοξο είναι ότι την ευκαιρία αυτή την
έχασε τη στιγµή που είχε απέναντί της µία Αξιωµατική Αντιπολί-
τευση η οποία έχοντας κάνει την αυτοκριτική της, µε αίσθηµα ευ-
θύνης και µε συνέπεια, είναι διατεθειµένη να βάλει πλάτη σε όλες
τις χρήσιµες και αναγκαίες µεταρρυθµίσεις.

Γιατί κάποια στιγµή θα πρέπει να τελειώσει αυτό το παραµύθι
ότι η Νέα ∆ηµοκρατία είναι το κόµµα του «αντί» και της αντίδρα-
σης. Ουδέποτε αρνηθήκαµε να στηρίξουµε επιλογές χρήσιµες
για τον τόπο. Και αυτό το βεβαιώνει η θετική µας ψήφος στη
Βουλή για πολλά από τα νοµοσχέδια που έφερε η Κυβέρνηση και
κρίναµε ότι ήταν προς όφελος της χώρας και των πολιτών.

Αυτό που καταγγείλαµε και µας έκανε να καταψηφίσουµε το
µνηµόνιο, δεν ήταν η διαφωνία µας για την ανάγκη οικονοµικής
στήριξης της Ελλάδας. Ήταν η διαφωνία µας στην αντιαναπτυ-
ξιακή κατεύθυνση που επέλεξε η Κυβέρνηση επενδύοντας µόνο
σε εισπρακτικά µέτρα, µε αµφίβολα βραχυπρόθεσµα οφέλη και
δυσανάλογα βαρύ κόστος, που βυθίζουν τη χώρα στην ύφεση
και τους πολίτες στην απελπισία. Και, δυστυχώς, το αποτέλεσµα
µας δικαιώνει.

Σήµερα η Κυβέρνηση έρχεται, δήθεν, να ζητήσει συναίνεση
από την Αντιπολίτευση. Συναίνεση, όµως, επί προειληµµένων
αποφάσεων δεν νοείται. Η συναίνεση είναι προϊόν διαλόγου επί
προτάσεων, χωρίς προαπαιτούµενα. Αυτά που ζητά σήµερα ο κ.
Παπανδρέου, είναι συνενοχή. Είναι στην πραγµατικότητα λευκή
επιταγή, ώστε να έχει αργότερα άλλοθι έναντι των πολιτών για
τις επιλογές του.

Το τελευταίο δείγµα γραφής της Κυβέρνησης, το περίφηµο
πολυνοµοσχέδιο για τις εργασιακές σχέσεις, είναι απολύτως εν-
δεικτικό. Ο εξορθολογισµός του εργασιακού καθεστώτος των ζη-
µιογόνων ∆ΕΚΟ ήταν το ζητούµενο. Και αυτό το στηρίξαµε.

Στο ίδιο, όµως, τσουβάλι η Κυβέρνηση έβαλε και τα εργασιακά
δικαιώµατα των εργαζοµένων στον ιδιωτικό τοµέα. Αποφάσισε,
χωρίς συνεννόηση και χωρίς διαπραγµάτευση, όπως ακριβώς
έκανε και µε το µνηµόνιο, να προχωρήσει σε βίαιες αλλαγές, µε
αµφίβολο αποτέλεσµα και µε δυσανάλογα µεγάλο κόστος για
την κοινωνία και τους πολίτες. Έχασε έτσι άλλη µία ευκαιρία
πραγµατικής µεταρρύθµισης, υποβαθµίζοντας κι άλλο την αξιο-
πρέπεια των Ελλήνων πολιτών.

Την ίδια τακτική ακολούθησε κωφεύοντας στις ενστάσεις µας,
όταν επιµέναµε ότι ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», πέρα από τις διαρθρωτι-
κές και λειτουργικές αδυναµίες που παρουσιάζει, για να επιτύ-
χει, είναι απαραίτητο να στηριχθεί οικονοµικά, ότι χωρίς την
απαραίτητη οικονοµική στήριξη δεν θα πετύχει το στόχο του και
ότι αντί για αναβάθµιση, υποβάθµιση θα επιφέρει στις υπηρεσίες
που ο πολίτης, τόσο πολύ έχει ανάγκη.

Ο συζητούµενος προϋπολογισµός, δυστυχώς, επιβεβαιώνει
τους φόβους µας, γιατί και αν ακόµη εφαρµοστεί ο προϋπολογι-
σµός, πράγµα αδύνατον, η αυτοδιοίκηση, πέρα από τις τεράστιες
λειτουργικές αδυναµίες που θα κληθεί να ξεπεράσει, θα βιώνει
καθηµερινά το άγχος της κάλυψης των λειτουργικών της ανα-
γκών.

Για δε την κατασκευή των απαραίτητων έργων, ούτε λόγος να
γίνεται. Εξηγούµαι. Ο προϋπολογισµός του 2009, 3.059 εκατοµ-
µύρια, συντάχθηκε µε αυξηµένους σε σχέση µε το 2008 πόρους,
προκειµένου να αυξηθούν οι αυξηµένες λειτουργικές ανάγκες
των δήµων, που προέκυπταν από τη µεταβίβαση αρµοδιοτήτων
και την εφαρµογή του π.δ. 164 για τους συµβασιούχους. Η αύ-
ξηση αυτή, παρότι ήταν µικρότερη από την πραγµατική δαπάνη
που υπολογίσθηκε απολογιστικά, θεωρήθηκε ότι ήταν στο όριο
να καλύψει τις λειτουργικές ανάγκες των δήµων.

Τα χρόνια 2009 και 2010 οι δήµοι πήραν αθροιστικά λιγότερα
1.000 εκατοµµύρια από τα προβλεπόµενα του 2009. Αποτέλε-
σµα; Η συντριπτική πλειοψηφία των δήµων ή δανείσθηκαν, αν
µπορούσαν, ή άφησαν απλήρωτους προµηθευτές ή και µισθούς
ακόµα. Οι περισσότεροι και δανείσθηκαν και φεύγοντας αφήνουν
χρέη.

Ο προϋπολογισµός του 2011 προβλέπει 467 εκατοµµύρια πε-
ρισσότερα από αυτά του 2009. Όµως, µε αυτά οι δήµοι τι θα
πρωτοκάνουν, τι θα πρωτοκαλύψουν; Θα αποπληρώσουν τα συσ-
σωρευθείτε χρέη; Θα καλύψουν το κόστος των µεταφεροµένων
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αρµοδιοτήτων ή µήπως τη δαπάνη της µισθοδοσίας και υλικοτε-
χνικής υποδοµής των υπαλλήλων που µετατάσσονται σε αυτούς
από την Νοµαρχιακή Αυτοδιοίκηση;

Για την κατασκευή έργων, προβλέπονται 620 εκατοµµύρια,
σχεδόν τα µισά από το 2009, τα οποία είναι βέβαιο ότι τελικά εξ
ανάγκης θα κατευθυνθούν σε λειτουργικές δαπάνες. Η µόνη ελ-
πίδα που θα απέµενε θα ήταν να προβλεπόταν γενναία χρηµα-
τοδότηση από το θεσµοθετηµένο στον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» Εθνικό
Αναπτυξιακό Πρόγραµµα Αυτοδιοίκησης. Γι’ αυτό, όµως, ούτε
νύξη δεν γίνεται στον προϋπολογισµό.

Τα ίδια ισχύουν και για τις περιφέρειες. Προβλέπει ο προϋπο-
λογισµός ότι θα πάρουν 350 εκατοµµύρια περισσότερα από ό,τι
θα εισέπρατταν οι νοµαρχίες το 2009. Όµως, µε το καινούργιο
καθεστώς οι περιφέρεις θα καλύπτουν από τα έσοδά τους τη δα-
πάνη µισθοδοσίας των υπαλλήλων που θα παραµείνουν στις πε-
ριφέρειες και αυτών που θα µεταταγούν από τις κρατικές
περιφέρειες στις αιρετές περιφέρειες.

Θα φθάσουν αυτά τα 350 εκατοµµύρια ευρώ; Θα περισσέψουν
και για έργα; Εάν όχι –όπως ισχυρίζοµαι- πώς θα ενισχυθεί η το-
πική και η περιφερειακή ανάπτυξη και η άµβλυνση των περιφε-
ρειακών ανισοτήτων, που επαγγέλθηκε η Κυβέρνηση µε τον
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ»; Αρκούν οι ευχές και οι µεγαλόστοµες διακηρύ-
ξεις, από τις οποίες χορτάσαµε;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κάνω την πρόβλεψη ότι θα έρ-
θετε στα λόγια µας. Θα αποδειχθεί ότι τη διοικητική µεταρρύθ-
µιση, για την οποία επαίρεστε, την κάνατε χωρίς την αναγκαία
τεχνική προετοιµασία και χωρίς τη διασφάλιση των απαραίτητων
πόρων. Την κάνατε για λόγους καθαρά πολιτικούς και όχι γιατί
αυτό ήταν το συµφέρον της αυτοδιοίκησης και της χώρας.

Γι’ αυτό η ευθύνη για τα προβλήµατα που θα παρουσιαστούν,
θα βαρύνει αποκλειστικά εσάς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Ροδούλα Ζήση): Ευχαριστούµε τον κ. Αθα-

νάσιο Νάκο.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Προστασίας του Πολίτη ο κ. Χρή-

στος Παπουτσής.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΑΠΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Προστασίας του Πολίτη):

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η εποχή µας χαρακτηρίζεται από
βίαιες αλλαγές σε παγκόσµιο επίπεδο, χαρακτηρίζεται από βί-
αιες µεταβολές των τοπικών αγορών εργασίας ως αποτέλεσµα
της παγκοσµιοποίησης και του φιλελευθερισµού.

Σε όλο τον κόσµο επιχειρείται η αποδυνάµωση του κράτους
πρόνοιας και η υποχώρηση κεκτηµένων δικαιωµάτων των εργα-
ζοµένων ως αποτέλεσµα της οικονοµικής κρίσης. Όλα αυτά ανα-
τρέπουν τον οικογενειακό προγραµµατισµό και τα δεδοµένα της
ζωής για εκατοµµύρια ανθρώπους σε ολόκληρο τον κόσµο.
Εγκλωβίζονται έτσι σε ένα καθεστώς οικονοµικής, κοινωνικής και
τελικά υπαρξιακής ανασφάλειας.

Εποµένως, η βία που ταλανίζει πλέον τη σηµερινή κοινωνία και
τη χώρα µας πρέπει να νοηθεί ως ένα αναπόσπαστο τµήµα ενός
ευρύτερου πλαισίου ανασφάλειας και αδιεξόδων.

Αισθάνοµαι, λοιπόν, την ανάγκη να µιλήσω καθαρά ενώπιόν
σας, ιδιαίτερα µετά την τελευταία περίοδο την οποία παρακο-
λουθήσαµε όλοι εδώ στην Αθήνα και σε άλλες πόλεις της χώρας.
Οφείλω να επισηµάνω, ότι η συστηµατικά συγκρουσιακή διεκδί-
κηση ορισµένων πολιτικών και κοινωνικών αιτηµάτων µπορεί
πράγµατι να προσφέρει προσωρινές διεξόδους σε βαθύτερα πο-
λιτικά και προσωπικά αδιέξοδα. Η συγκρουσιακή δράση µπορεί
πράγµατι να εξασφαλίζει σε ορισµένους βραχυπρόθεσµα πολι-
τικά οφέλη, καθώς ψαρεύουν στα θολά νερά της κοινωνικής ανα-
σφάλειας και των αδιεξόδων.

Η αλήθεια, όµως, είναι ότι ως αποτέλεσµα αυτής της κατά-
στασης, ολόκληρη η κοινωνία βυθίζεται σε ένα φαύλο κύκλο
διαρκούς κλιµακούµενης βίας. Και από εκεί και πέρα η βία τρο-
φοδοτείται από όλα τα εµπλεκόµενα µέρη, γιατί εντάσσεται σε
ένα πλέγµα συνεχών αλληλεπιδράσεων και, σε ορισµένες περι-
πτώσεις, µε µία ιδιόµορφη βεντέτα.

Ο φαύλος κύκλος της βίας έχει και µία άλλη συνέπεια. Είναι η
µοιρολατρική αποδοχή της βίας από την κοινωνία ως µόνιµο
στοιχείο του δηµόσιου βίου. Έτσι, πέραν της απαξίωσης του πο-
λιτικού κόσµου, που επιχειρείται συστηµατικά από ορισµένους,

οδηγούµαστε στην ουσιώδη απαξίωση του να ζεις και να λει-
τουργείς µε υπευθυνότητα σε ένα πλαίσιο ενός συγκεκριµένου
κοινωνικού συνόλου.

Όλες αυτές οι συνέπειες είναι ολέθριες. Η µόνη λύση είναι ο
απεγκλωβισµός από αυτόν τον φαύλο κύκλο της βίας. Σε ό,τι µε
αφορά ως Υπουργός Προστασίας του Πολίτη δεσµεύοµαι να κα-
ταβάλω κάθε δυνατή προσπάθεια προς αυτήν την κατεύθυνση.
Αλλά θα είναι προσπάθειες ατελέσφορες, χωρίς την αντίστοιχη
σύµπραξη όλων των πολιτικών σχηµατισµών και των ενεργών πο-
λιτών της χώρας.

Έχω επανειληµµένως καταδικάσει απερίφραστα το φαινόµενο
της αστυνοµικής αυθαιρεσίας. Μια από τις προτεραιότητές µου
είναι η διαρκής προσπάθεια για τον εκδηµοκρατισµό της Αστυ-
νοµίας. Θεωρώ µάλιστα ότι η προώθηση του νοµοσχεδίου περί
σύστασης του Γραφείου Αντιµετώπισης Περιστατικών Αυθαιρε-
σίας, δεν είναι παρά µόνο το πρώτο βήµα προς αυτήν την κα-
τεύθυνση.

Η σκληρή αλήθεια είναι ότι υπάρχουν περιστατικά αστυνοµι-
κής βίας και αυθαιρεσίας. Η σκληρή αλήθεια είναι ότι ένας αιµό-
φυρτος τραυµατισµένος διαδηλωτής, είτε είναι η υποψήφια
δηµοτική σύµβουλος της ανταρσίας είτε ο γραµµατέας της νεο-
λαίας του ΣΥΡΙΖΑ είτε δηµοσιογράφος είτε επώνυµος φωτορε-
πόρτερ είτε ένας άγνωστος πολίτης, απεργός, εργαζόµενος,
µαθητής ή φοιτητής, είναι όλοι τους θύµατα της αστυνοµικής
βίας και αυθαιρεσίας. Λυπάµαι γι’ αυτό. ∆ιαφωνώ. Έχω ήδη επι-
βάλλει διοικητική έρευνα και εξέταση για όλες τις περιπτώσεις.

Είναι, όµως, θύµατα της τυφλής βίας και της αυθαιρεσίας κά-
ποιων και όλοι αυτοί που βρίσκουν σπασµένες τις βιτρίνες και λε-
ηλατηµένα τα καταστήµατά τους, όλοι εκείνοι οι πολίτες που
βρίσκουν καµένα τα αυτοκίνητά τους, επαγγελµατίες και βιοπα-
λαιστές που δίνουν τον αγώνα της επιβίωσης σε µία ασφυκτική
οικονοµική συγκυρία. Όπως είναι θύµα του παραλογισµού της
βίας κάποιων ένας πρώην Υπουργός και Βουλευτής, όπως είναι
θύµατα της τυφλής βίας και της αυθαιρεσίας κάποιων και οι
αστυνοµικοί µε τραύµατα από σιδηρολοστούς, από µολότοφ,
από πέτρες και κοµµάτια από µάρµαρο, όπως είναι βία και αυ-
θαιρεσία αυτό που βιώνουν οι Αθηναίοι πολίτες που κατοικούν
στον Άγιο Παντελεήµονα και στο κέντρο της Αθήνας, που συν-
θλίβονται ανάµεσα σε ακραίες δραστηριότητες αλλοδαπών,
αλλά και ορισµένων αυτόκλητων προστατών των κατοίκων των
περιοχών αυτών. Στην πραγµατικότητα και οι µεν και οι δε καλ-
λιεργούν στο ίδιο χωράφι της µισαλλοδοξίας και του ρατσισµού.

Μία δηµοκρατική κοινωνία δεν διαπραγµατεύεται τα ανθρώ-
πινα δικαιώµατα. Στη δηµοκρατία µπορεί να µην υπάρχουν αδιέ-
ξοδα, υπάρχουν όµως όρια. Είναι προφανές ότι είναι εκτός
αυτών των ορίων, όταν κάποιος επιλέγει να παραβιάσει τα δικαι-
ώµατα και την ασφάλεια του άλλου.

∆εν αρκεί, λοιπόν, να επαγγελλόµαστε την ανάγκη συνοχής
και αλληλεγγύης στην κοινωνία. Πρέπει να την οικοδοµούµε, να
τη χτίζουµε ακούραστα, ακόµα και αν αυτή γκρεµίζεται κάθε
βράδυ. Ας ενώσουµε, λοιπόν, όλοι τη φωνή µας, ολόκληρος ο
πολιτικός κόσµος και ας πείσουµε τους νέους ανθρώπους που
ερωτοτροπούν µε τη βία, ότι η δύναµη των ιδεών και η αξία της
οργανωµένης πολιτικής δράσης είναι πάντα µεγαλύτερη και πιο
αποτελεσµατική από τη βία. Η βία φέρνει µόνο βία και πάλι βία,
χωρίς καµµία διέξοδο και καµµία προοπτική.

Η αλήθεια είναι ότι δεν µπορέσαµε να δηµιουργήσουµε την
κοινωνία που ονειρευτήκαµε στη γενιά µας. Αλλά χωρίς καµµία
αµφισβήτηση, η πρόοδος σε όλους του τοµείς έχει τεράστια δια-
φορά σε σχέση µε την κοινωνία και τις δηµοκρατικές δοµές που
παραλάβαµε.

Πώς θα µπορούσα, λοιπόν, να κατακρίνω τους νέους ανθρώ-
πους, που συνεχίζουν να επιδιώκουν την επίτευξη ενός αξιακού
πλαισίου, για το οποίο πάλεψαν επί δεκαετίες χιλιάδες άνθρω-
ποι, πριν από όλους εµάς;

Πώς θα µπορούσα να ισχυριστώ ότι δεν ακούµε τα µηνύµατα
των νέων ανθρώπων, όταν ουσιαστικά εκφράζουν το πολύχρονο
δίκαιο αίτηµα ενός ολόκληρου λαού, να έχει καθαρό, ασφαλές
και ελπιδοφόρο µέλλον, το δικό του µέλλον, της οικογένειάς του
και των παιδιών του;

Η πείρα, όµως, δείχνει, ότι ο κύριος δρόµος που ακολουθούν
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ορισµένοι –ευτυχώς στη µειοψηφία των νέων- ο δρόµος της βίας,
είναι αδιέξοδος, όταν µάλιστα υιοθετείς διαρκώς βίαιη συµπερι-
φορά στην πολιτική σου δράση, προκαλείς αναπόφευκτα τη
σκλήρυνση της στάσης του κρατικού µηχανισµού καταστολής.
Από αυτήν την έννοια η συλλογική βία ενδυναµώνει τελικά το µη-
χανισµό, που υποτίθεται ότι επιδιώκει να εξαλείψει και φυσικά
δεν µπορεί να προσφέρει στην ελπίδα ενός καλύτερου µέλλο-
ντος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ασφάλεια είναι δικαίωµα των
πολιτών, όπως ορίζεται από το Σύνταγµα, και έχουµε υποχρέωση
να το προασπίσουµε. Μόνο εάν υπάρχει η ασφάλεια µπορούν να
έχουν οι πολίτες ποιότητα στη ζωή τους, να εργαστούν, να ονει-
ρευτούν, να προοδεύσουν, να διεκδικήσουν.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Ε’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΕΡΑ ΝΙΚΟΛΑΪ∆ΟΥ)

Μόνο µε την ασφάλεια µπορεί να υπάρξει η ανάπτυξη και η ευ-
ηµερία. Αυτό ακριβώς το δικαίωµα του πολίτη εµείς, η Κυβέρ-
νηση του Γεωργίου Παπανδρέου και το ΠΑΣΟΚ, θα εγγυηθούµε
µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο. Εµείς θα περιφρουρήσουµε τη
δηµοκρατία µε κάθε τρόπο, όπως θα περιφρουρήσουµε και το
δικαίωµα των ανθρώπων να διαδηλώνουν, το δικαίωµα των ερ-
γαζόµενων να εκφράζουν την αγωνία τους. Αλλά, ταυτόχρονα,
υπενθυµίζω και την υποχρέωση όλων µας, να προστατεύουµε τη
ζωή, την εργασία, τις περιουσίες των πολιτών και να εγγυηθούµε
το δηµόσιο συµφέρον.

Σ’ αυτό το πλαίσιο ο ρόλος της Αστυνοµίας είναι να επιτηρεί
την εφαρµογή των νόµων. Είναι να εγγυάται και να διασφαλίζει
τα δικαιώµατα των νόµιµων κατοίκων της χώρας, όπως προσ-
διορίζεται από το Σύνταγµα και την έννοµη τάξη. ∆εν είναι ο
ρόλος της Αστυνοµίας να καλύπτει τα κενά του συστήµατος
εξουσίας στη χώρα, ούτε την ανυπαρξία διαλόγου και διαβού-
λευσης ανάµεσα στην πολιτική εξουσία και τις κοινωνικές δυνά-
µεις, όπου αυτή εµφανίζεται.

Για παράδειγµα, δεν είναι δουλειά της Αστυνοµίας να πείσει
τους κατοίκους της Κερατέας για την αναγκαιότητα της περιο-
χής τους, αλλά και ολόκληρης της Αττικής, να προχωρήσουµε
στην κατασκευή χώρων υγειονοµικής ταφής των απορριµµάτων.
Το έργο της Αστυνοµίας στην προκειµένη περίπτωση και παντού
είναι να επιβλέψει στην εφαρµογή των αποφάσεων των δικαστη-
ρίων, αλλά και στην έννοµη τάξη, όπως προσδιορίζεται από το
Σύνταγµα και τους νόµους της Κοινοβουλευτικής ∆ηµοκρατίας.
Ούτε είναι δουλειά των Σωµάτων Ασφαλείας να επιδίδονται σε
σχεδιασµούς ετοιµότητας για να αντιµετωπισθεί µία ενδεχόµενη
κοινωνική αντίδραση.

Εκείνο που είναι προτεραιότητα για µας, στο Υπουργείο Προ-
στασίας του Πολίτη, είναι να ενισχύσουµε την αποτελεσµατικό-
τητα των Σωµάτων Ασφαλείας για την αντιµετώπιση της
εγκληµατικότητας και για την εγγύηση της ασφάλειας στην κοι-
νωνία. Η Αστυνοµία δεν χρειάζεται επίδειξη πυγµής. Χρειάζεται
διαρκή επίδειξη υπευθυνότητας, µα πάνω από όλα, χρειάζεται
να εγγυάται τη δηµοκρατία, τις προσωπικές ελευθερίες και τα
ατοµικά δικαιώµατα των πολιτών.

Ωστόσο, στην Αστυνοµία, στο Λιµενικό Σώµα, στο Πυροσβε-
στικό Σώµα απαιτείται εκσυγχρονισµός, µε καλύτερη εκπαί-
δευση, κατάρτιση και επανακατάρτιση µε σύγχρονους εξοπλι-
σµούς, γιατί το οργανωµένο έγκληµα εκσυγχρονίζεται µε απί-
στευτους ρυθµούς και τεράστιους πόρους. Στο πλαίσιο αυτής
της προσπάθειας, έχουµε ιεραρχήσει τους στόχους µας και
έχουµε αναλάβει µία εργώδη προσπάθεια τόσο σε νοµοθετικό
όσο και σε επιχειρησιακό επίπεδο.

Στο πλαίσιο αυτό, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, για να ελέγξει τις
ροές των λαθροµεταναστών πήρε πρωτοβουλίες σε διεθνές επί-
πεδο. ∆ηλαδή, φέραµε την Ευρώπη στα δικά της σύνορα, εκεί
όπου προσδιορίζονται από τη Συνθήκη της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
τα εθνικά σύνορα, δηλαδή, της Ελλάδας. Ζητήσαµε από τους Ευ-
ρωπαίους εταίρους µας να ορίσουν επιτέλους έµπρακτα ότι το
πρόβληµα αυτό δεν είναι τοπικό, δεν είναι ελληνικό, αλλά είναι
καθαρά ευρωπαϊκό. Έτσι, µε τις δυνάµεις του FRONTEX, η Ευ-
ρώπη δείχνει πλέον την αλληλεγγύη της προς την Ελλάδα, έχο-
ντας αναλάβει να συνδράµει τις ελληνικές αρχές στην εφαρµογή
της Συνθήκης του Σένγκεν, όσον αφορά τους µετανάστες που

εισέρχονται παράνοµα στη χώρα µας.
Προχωράµε, επίσης, στην υλοποίηση του εθνικού σχεδίου

δράσης για τη διαχείριση των µεταναστευτικών ροών και εξα-
σφαλίζουµε τη χρηµατοδότηση από τα ευρωπαϊκά ταµεία αλλη-
λεγγύης για τη δηµιουργία Κέντρων Κράτησης Μεταναστών, για
τη δηµιουργία τριών Κέντρων Πρώτης Υποδοχής Μεταναστών,
για τη δηµιουργία Κέντρων Απέλασης και για τη µίσθωση υπη-
ρεσιών διερµηνέων, ψυχολόγων και κοινωνικών λειτουργών για
τις ανάγκες των Κέντρων Κράτησης, αλλά και των Κέντρων Απέ-
λασης των µεταναστών.

Επιπλέον, ψηφίστηκε ήδη σήµερα στην αρµόδια επιτροπή της
Βουλής το σχέδιο νόµου για την ίδρυση υπηρεσίας ασύλου και
υπηρεσίας πρώτης υποδοχής που θα λειτουργεί στο κέντρο και
στις περιφέρειες της χώρας.

Πέραν αυτών, µε προεδρικό διάταγµα που έχουµε ήδη στείλει
στο Συµβούλιο της Επικρατείας προχωράµε στη σύσταση της
υπηρεσίας Οικονοµικής Αστυνοµίας και ∆ίωξης του Ηλεκτρονι-
κού Εγκλήµατος, µια νέα αυτοτελή κεντρική υπηρεσία, µε πα-
νελλαδική επιχειρησιακή εµβέλεια και ειδικό επιστηµονικό και
έµπειρο αστυνοµικό προσωπικό. Σχεδιάζουµε και επιχειρούµε
παρεµβάσεις στις δοµές της Ελληνικής Αστυνοµίας, µε εξαιρε-
τικά δύσκολο το διπλό στόχο, την ενίσχυση της αποτελεσµατι-
κότητας και τον εκσυγχρονισµό, από τη µία πλευρά και από την
άλλη, τη µείωση των δαπανών µε την ορθολογική διαχείριση του
προϋπολογισµού.

Για παράδειγµα, οι οµάδες δίκυκλης αστυνόµευσης µε τις
οποίες επιτεύχθηκε η ενίσχυση της εµφανούς αστυνοµικής πα-
ρουσίας στα µεγαλύτερα αστικά κέντρα της χώρας, µε το σκοπό
της αποτελεσµατικότερης αντιµετώπισης της εγκληµατικότητας
και παγίωσης του αισθήµατος ασφάλειας των πολιτών. Αυτό το
µέτρο, αυτή η προσπάθεια των οµάδων δίκυκλης αστυνόµευσης
έχει ήδη τύχει της γενικής αναγνώρισης από το σύνολο σχεδόν
των πολιτών και µάλιστα -αυτό έχει σηµασία- πραγµατοποιήθηκε
µε το ελάχιστο οικονοµικό κόστος και µε το υφιστάµενο προσω-
πικό των αστυνοµικών υπηρεσιών.

Επιτρέψτε µου, όµως, στο σηµείο αυτό να τονίσω ότι η υφι-
στάµενη δύναµη της Ελληνικής Αστυνοµίας, όπως και των άλλων
Σωµάτων Ασφαλείας, υπολείπεται σηµαντικότατα της οργανικής
δύναµης. Είναι προφανές ότι για τα Σώµατα Ασφαλείας δεν θα
πρέπει να ισχύσει ο γενικός κανόνας περί προσλήψεων µε την
αναλογία ένας προς πέντε. Ενδεχόµενη εµµονή στη γενική αυτή
θέση θα οδηγήσει σε µείωση της αποτελεσµατικότητας των Σω-
µάτων Ασφαλείας, µε ό,τι αυτό συνεπάγεται.

Η Κυβέρνηση αναλαµβάνει, επίσης, µια ουσιαστική πρωτο-
βουλία, ιδρύοντας το Αρχηγείο Λιµενικού Σώµατος Ελληνικής
Ακτοφυλακής, που θα αποτελέσει τον επιχειρησιακό βραχίονα
δράσεων στη θάλασσα. Σ’ αυτό το πλαίσιο, το Λιµενικό Σώµα, η
Ελληνική Ακτοφυλακή θα έχει ως αποστολή τη φύλαξη των θα-
λασσίων συνόρων της χώρας µας, την αποτροπή των µετανα-
στευτικών πιέσεων, την καταπολέµηση της εγκληµατικότητας
στις θάλασσες, στα λιµάνια και στα πλοία, την προστασία της αν-
θρώπινης ζωής και της περιουσίας στη θάλασσα, όπως επίσης
και την προστασία του θαλασσίου περιβάλλοντος, µε διαρκή
εµπλουτισµό σε τεχνολογικά προηγµένο εξοπλισµό και εκσυγ-
χρονισµό των επιχειρησιακών µέσων και µε ανασχεδιασµό του
προγράµµατος προµηθειών από τους εθνικούς και κοινοτικούς
πόρους, δηλαδή, το ΕΣΠΑ, το Ταµείο Εξωτερικών Συνόρων της
Ένωσης, το Ταµείο Επιστροφών και το Ταµείο της Αλιείας.

Στο Πυροσβεστικό Σώµα προωθούνται οι νοµοθετικές πρωτο-
βουλίες για την αποκατάσταση των εποχικών πυροσβεστών, µε
τη σύσταση µιας νέας κατηγορίες προσωπικού µε την ονοµασία
«επικουρικοί πυροσβέστες» και για θητεία πέντε ετών, ανανεού-
µενη, όπως επίσης προχωράµε στην αναβάθµιση του θεσµού του
εθελοντή πυροσβέστη και των εθελοντικών πυροσβεστικών υπη-
ρεσιών, καθώς επίσης και στην ίδρυση είκοσι ενός πυροσβεστι-
κών κλιµακίων εθνικών οδών. Υλοποιείται το πρόγραµµα δορυ-
φορικής σύνδεσης των συντονιστικών περιφερειακών κέντρων
µε τα κινητά επιχειρησιακά κέντρα, ενώ παράλληλα, αξιοποιείται
το επιχειρησιακό Πρόγραµµα της Κοινωνίας της Πληροφορίας
«Ψηφιακή Σύγκλιση», µε σκοπό την αποτελεσµατικότερη αντιµε-
τώπιση των πυρκαγιών στα δάση.
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Όσον αφορά την πολιτική προστασία, είναι µόνιµη η επαγρύ-
πνηση και διαρκής η προσπάθεια για τη µείωση των κινδύνων των
καταστροφών στο πλαίσιο της αειφόρου ανάπτυξης και την ενί-
σχυση της απόκρισης της χώρας µας στις επιπτώσεις από τις
κλιµατικές αλλαγές, µε σχεδιασµό πρόληψης σε εθνικό, περιφε-
ρειακό και τοπικό επίπεδο, µε εκτέλεση διακλαδικών ασκήσεων
πολιτικής προστασίας σε εθνικό και διακρατικό επίπεδο, µε ενί-
σχυση της διεθνούς συνεργασίας της Γενικής Γραµµατείας Πο-
λιτικής Προστασίας, µέσα από την ενεργό συµµετοχή στον
Ευρωπαϊκό Μηχανισµό Πολιτικής Προστασίας και στα διαθέσιµα
ευρωπαϊκά προγράµµατα, ένα πεδίο εντελώς καινούργιο στην
Ευρωπαϊκή Ένωση, στο οποίο η χώρα µας οφείλει να συµµετά-
σχει και να το αξιοποιήσει.

Τέλος, προωθούµε τη νοµοθετική πρωτοβουλία του συστήµα-
τος εθελοντισµού της πολιτικής προστασίας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το στίγµα της δικής µου προ-
σέγγισης, το πολιτικό στίγµα του Υπουργείου µας, το πολιτικό
στίγµα του συναδέλφου µου Υφυπουργού Μανώλη Όθωνα και
το δικό µου, η εντολή του Πρωθυπουργού και η κυβερνητική πο-
λιτική είναι ασφάλεια και ανθρωπιά παντού, ασφάλεια και εγ-
γύηση για τη ζωή των ανθρώπων, ασφάλεια για την ποιότητα στη
ζωή των πολιτών. Η εντολή του λαού, η απόλυτη υποχρέωση
είναι να τηρούµε το Σύνταγµα, να τηρούµε τους νόµους για να
υπηρετούµε τον πολίτη, το δικαίωµά του στην ασφάλεια της
ζωής του.

∆ηµοκρατία, λοιπόν και αξιοκρατία παντού, στην κοινωνία και
στα Σώµατα Ασφαλείας. Και σε αυτήν την κατεύθυνση εµείς θα
παραµείνουµε σταθεροί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του Κοµµουνι-

στικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χαλβατζής. Ακολουθεί ο κ. ∆ρίτσας.
ΣΠΥΡΙ∆ΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, έχουµε έναν ακόµη προϋπολο-

γισµό ταξικό, αντιλαϊκό, αντικοινωνικό, έναν προϋπολογισµό που
συνεχίζει να παίρνει από τους εργάτες, τα πλατιά λαϊκά στρώ-
µατα και πλουσιοπάροχα να δίνει στο µεγάλο κεφάλαιο.

Ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, κλείνοντας την τοποθέτησή του, δή-
λωσε: «Ο προϋπολογισµός δεν είναι αριστερός, δεν είναι δεξιός,
δεν είναι πράσινος, δεν είναι µπλε, δεν είναι κόκκινος».

∆υστυχώς, για τους εργαζόµενους, για τη µεγάλη πλειοψηφία
του λαού, για άλλη µία φορά έχουµε ένα δίχρωµο προϋπολογι-
σµό. Ο προϋπολογισµός είναι µαύρος, κατάµαυρος για την ερ-
γατική τάξη και τα πλατιά λαϊκά στρώµατα, ενώ για άλλη µια
φορά είναι ρόδινος για το µεγάλο κεφάλαιο. Αυτή είναι η πραγ-
µατικότητα.

∆εν ήταν και δεν είναι το µνηµόνιο αυτό που οδήγησε και κα-
θοδηγεί την Κυβέρνηση στην αντιλαϊκή της πολιτική, σε αυτόν
τον προϋπολογισµό. Πολλοί Υπουργοί το δήλωσαν επανειληµ-
µένως: Τα µέτρα που παίρνετε, τα παίρνετε γιατί είναι αναγκαία
-έτσι είπατε- γιατί έπρεπε –λέει- να παρθούν πριν από πολλά χρό-
νια.

Η κρίση γίνεται τώρα -όπως πολλές φορές το τόνισε ο Πρω-
θυπουργός- ευκαιρία για να αλλάξουν όλα σε βάρος των εργα-
ζοµένων, δηλαδή να στραγγίσετε τους εργάτες, να ακυρώσετε
όλα τα δικαιώµατα, όλες τις κατακτήσεις του εργατικού και λαϊ-
κού κινήµατος του προηγούµενου αιώνα, όπως οκτάωρο, πεν-
θήµερο, σαραντάωρο, συλλογικές συµβάσεις, κοινωνική ασφά-
λιση. Και γνωρίζουµε πολύ καλύτερα οι παλιότεροι ότι χύθηκε
πάρα πολύ αίµα για το οκτάωρο, το πενθήµερο, το σαραντάωρο
και όχι µόνο πριν από εκατόν τριάντα χρόνια στο Σικάγο, αλλά
και πριν από µερικές δεκάδες χρόνια εδώ στον τόπο µας.

Η Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ προηγούµενα µε τη στήριξη της Νέας
∆ηµοκρατίας, αλλά και σήµερα κυριολεκτικά µε πρόφαση την
κρίση, καταστρέφει ό,τι οικοδοµήθηκε µέχρι σήµερα. Είναι πρό-
φαση το µνηµόνιο για να παρθούν αυτά τα σκληρά αντεργατικά
µέτρα. Και όλα αυτά, βέβαια, παίρνονται στο πλαίσιο της πολιτι-
κής της Ευρωπαϊκής Ένωσης. Και αυτήν την πολιτική µε θέρµη
εφαρµόζει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και στηρίζει η Νέα ∆ηµο-
κρατία, ο ΛΑΟΣ και τα υπόλοιπα κόµµατα του ευρωµονόδροµου.

Αυτό δεν είναι µία αυθαίρετη εκτίµηση. Αν διαβάσει κανείς την
οµιλία του Πρωθυπουργού προχθές το Σάββατο, θα δει ότι επι-
βεβαιώνει αυτήν την αλήθεια.

Η υποκρισία ήταν και παραµένει βασικό στοιχείο της πολιτικής
της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ και είναι υποκρισία όταν λέει ο Πρω-
θυπουργός ότι διασφαλίζονται τα δικαιώµατα των εργατών και
όλων των εργαζόµενων µε το πολυνοµοσχέδιο που ψηφίστηκε
την περασµένη εβδοµάδα, ένα νοµοσχέδιο που καταργεί τις συλ-
λογικές συµβάσεις εργασίας και ανοίγει το δρόµο για ατοµικές
συµβάσεις που τοποθετούν τους εργάτες «στον τοίχο» και όλους
τους εργαζόµενους τους δίνουν βορά στο µεγάλο κεφάλαιο,
χωρίς δικαιώµατα και ουσιαστικά τους ρίχνουν στον Καιάδα.
Αυτό το χαρακτηρίζει ο Πρωθυπουργός σαν θετικό βήµα για
τους εργαζόµενους, όπως και η Υπουργός Εργασίας. Εδώ πα-
ρουσιάζεται το µαύρο, άσπρο. Αυτή είναι η σκληρή πραγµατικό-
τητα, την οποία όλο το προηγούµενο διάστηµα προσπαθούσαν
και προσπαθείτε και σήµερα να την παρουσιάσετε µε ρόδινα
χρώµατα. Όµως, το µαύρο της ταξικής σας πολιτικής δεν µπορεί
να αποχρωµατιστεί. Το µαύρο είναι και παραµένει κατάµαυρο.

Τους εργατικούς και λαϊκούς αγώνες που µαχητικά απαντάνε
σε αυτήν την επίθεση, σε αυτόν τον πόλεµο που εξαπέλυσε το
µεγάλο κεφάλαιο, η κ. Μπακογιάννη τους χαρακτηρίζει «επανα-
στατική γυµναστική». Και αυτοί οι αγώνες συχνά αντιµετωπίζο-
νται µε τα ΜΑΤ και χηµικά και από τη σηµερινή Κυβέρνηση και
από την προηγούµενη, στην οποία κεντρικό ρόλο είχε η κ. Μπα-
κογιάννη.

Μια αλήθεια έρχεται στην επικαιρότητα: για να περάσει µια
κατ’ εξοχήν αντεργατική και αντιλαϊκή πολιτική, αυτή πρέπει να
συνοδεύεται από τις δυνάµεις καταστολής. Αυτή είναι η πράξη
και έχουµε συνεχώς ενίσχυση των δυνάµεων και των µηχανισµών
καταστολής.

Ο κύριος Υπουργός ∆ηµόσιας Τάξης, Προστασίας του Πολίτη
που λέγεται τώρα, πριν από λίγο ανακοίνωσε ότι ιδρύεται µία και-
νούργια Αστυνοµία, η Οικονοµική Αστυνοµία. Ο προϋπολογισµός
για τους εργάτες, για τους συνταξιούχους κονδύλια δεν έχει. Για
να προσλάβετε νοσηλευτές και νοσηλεύτριες δεν έχετε κονδύ-
λια. Αλλά, για να προσλαµβάνετε συνεχώς χωροφύλακες, ειδι-
κούς φρουρούς, ξεχωριστούς φρουρούς, ΜΑΤ και ειδικές
δυνάµεις, πάντα βρίσκετε κονδύλια. Αυτή είναι η αλήθεια.

Ας δούµε και ορισµένα άλλα. Για µία δεκαετία, όλη τη δεκαε-
τία που διανύουµε, υπήρξαν πολύ υψηλοί ρυθµοί ανάπτυξης.
Αυτοί συνοδεύτηκαν από υψηλή κερδοφορία των µεγάλων επι-
χειρηµατικών οµίλων. Γράφονταν παντού επίσηµα στοιχεία ότι οι
ελληνικές επιχειρήσεις ήταν πρώτες σε κερδοφορία στην Ευρω-
παϊκή Ένωση και όλα αυτά γίνονταν σε µία εποχή που συµπιεζό-
ταν συνεχώς το βιοτικό επίπεδο των εργαζοµένων. Και βέβαια,
αυτά τα χρόνια προωθήθηκαν παραπέρα οι ανατροπές στις ερ-
γασιακές σχέσεις, τα ασφαλιστικά δικαιώµατα και µε την απε-
λευθέρωση στρατηγικών τοµέων της οικονοµίας, αλλά και µε την
ιδιωτικοποίηση τραπεζών, του ΟΤΕ, της ∆ΕΗ και άλλων επιχει-
ρήσεων. Τι κέρδισαν οι εργαζόµενοι σε αυτήν τη δεκαετία; Το µε-
γάλο κεφάλαιο κερδίζει στην περίοδο της ανάπτυξης, κερδίζει
και σήµερα στην περίοδο της κρίσης. Αυτοί που χάνουν -και χά-
νουν όχι από µόνοι, αλλά επειδή τους επιβάλλονται τέτοια αντι-
λαϊκά και αντεργατικά µέτρα- είναι οι εργαζόµενοι.

Βασικό επιχείρηµα και επωδός για κάθε αντεργατικό, αντιλαϊκό
µέτρο είναι από την πλευρά της Κυβέρνησης «για να σώσουµε τη
χώρα, για να σώσουµε την πατρίδα». Ποια πατρίδα σώσατε; Τα
µέτρα που παίρνετε είναι καταστρεπτικά για την εργατική τάξη,
για τα λαϊκά στρώµατα και κυρίως για τη νεολαία, τη νεολαία,
που όχι µόνο της ψαλιδίζετε καθηµερινά τα φτερά, αλλά την απα-
ξιώνετε συνολικά. Είναι σκληρά ταξικά µέτρα. Τα µέτρα σας σώ-
ζουν και ενισχύουν όχι την πατρίδα, αλλά το κεφάλαιο, τις
τράπεζες, τους εφοπλιστές, τους µεγάλους επιχειρηµατικούς
οµίλους. Την πατρίδα -γιατί το κεφάλαιο δεν έχει πατρίδα και το
αποδεικνύει καθηµερινά που σηκώνεται και φεύγει από τη χώρα
για να βρει µεγαλύτερο ποσοστό κέρδους- που αποτελείται από
τον εργαζόµενο λαό, ο οποίος µένει εδώ, αγωνίζεται εδώ, υπο-
φέρει εδώ, βασανίζεται εδώ µε αυτά τα µέτρα αυτού του προϋ-
πολογισµού που φέρατε, δεν την πλήττετε απλά, αλλά την
καταστρέφετε. Αυτή είναι η πραγµατικότητα.
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Μίλησε προηγούµενα ο Υπουργός Υγείας για περικοπές στον
τοµέα της υγείας, περικοπές, οι οποίες –λέει- δεν θα δηµιουρ-
γήσουν κανένα πρόβληµα. Ένα παράδειγµα θέλω να σας πω, το
οποίο έχουµε επαναλάβει, αλλά, δυστυχώς, συνεχίζεται και σή-
µερα: Στο Αττικό Νοσοκοµείο, που είναι πανεπιστηµιακό νοσο-
κοµείο, εξακολουθούν να βγάζουν ακτινογραφίες σε παιδικά
φιλµς γιατί δεν έχουν φιλµς. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. Και
µου λέτε ότι µε αυτές τις περικοπές θα σώσετε το λαό. ∆εν θα
σώσετε το λαό. Θα σώσετε αυτούς οι οποίοι καταστρέφουν το
λαό και θα τον καταστρέψετε µαζί.

Συχνά υψώνονται οι τόνοι ανάµεσα στη Νέα ∆ηµοκρατία και
το ΠΑΣΟΚ σε δευτερεύοντα διαδικαστικά θέµατα. Μιλάτε για
λάθη, για παραλείψεις, για αδράνειες, για ανθρώπους που ολι-
γώρησαν και οδηγήθηκε η χώρα στο δανεισµό και το µνηµόνιο.
Μα, για ποιον τα λέτε αυτά; Ούτε τα µικρά παιδιά δεν τα πιστεύ-
ουν. Αν δεν είναι συνειδητά ψέµατα αυτά που λέτε µεταξύ σας
και πολεµάτε πολύ συχνά µε «ξύλινα σπαθάκια», είναι αφελή. Θα
το ξαναπούµε: Η Ιρλανδία, η Πορτογαλία, η Ισπανία, η Ιταλία
έχουν πολύ υψηλά χρέη και πολύ µεγάλα ελλείµµατα. Είχαν και
εκεί τα ίδια λάθη και τις παραλείψεις;

Όχι, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ. Η βαθιά
καπιταλιστική κρίση δείχνει για άλλη µία φορά ότι το καπιταλι-
στικό σύστηµα, το οποίο υπηρετείτε µε φανατισµό, «έφαγε τα
ψωµιά» του. Βρίσκεται συνολικά σε παρακµή. Το κύριο είναι να
κατανοηθεί αυτή η αλήθεια από ακόµα περισσότερους εργάτες,
άλλους εργαζόµενους, από πλατιά λαϊκά στρώµατα και τη νεο-
λαία.

Εµείς, ως ΚΚΕ, σε αυτήν την κατεύθυνση δουλεύουµε για να
αποκαλυφθεί η πραγµατικότητα στα µάτια των εργαζοµένων, του
λαού, για να δηµιουργηθούν όροι, συνθήκες και προϋποθέσεις
για βαθύτερες αλλαγές µέχρι το επίπεδο της εξουσίας, για να
καρπώνονται οι εργαζόµενοι τον πλούτο που παράγουν, για να
σταµατήσει η εκµετάλλευση ανθρώπου από άνθρωπο, για µια
λαϊκή εξουσία όπου ο αφέντης θα είναι ο εργαζόµενος λαός, εκεί
όπου θα ικανοποιούνται οι σύγχρονες ανάγκες και οι απαιτήσεις
του λαού και όχι να λεηλατείται ο παραγόµενος πλούτος από µία
δράκα µεγαλοκαπιταλιστών.

Αυτά που ακούγονται ως ουτοπία, όπως είπε ο κ. Μαγκούφης
προηγουµένως, αργά ή γρήγορα θα είναι πραγµατικότητα. Για
ρίξτε µία µατιά στα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης σήµερα. Όλα τα
Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης στην Ευρώπη, χθες και σήµερα,
στέλνουν µαύρα µαντάτα για την κατάσταση της οικονοµίας σε
πολλές χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και στην Ελλάδα. Πολλά
σχετίζονται µε πολιτικά και οικονοµικά παιχνίδια, µε εκβιασµούς,
µε απειλές, µε κερδοσκοπία. Αυτό είναι το καπιταλιστικό σύ-
στηµα. Γι’ αυτό λέµε ξανά ότι ωριµάζουν οι προϋποθέσεις για
την ανατροπή του.

Θλίβεται, είπε ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ, αλλά µίλησε για το
χρέος αναλυτικά. Και πού κατέληξε; Είπε ότι για το χρέος φταίνε
οι αµοιβές των εργαζοµένων. Μεγαλύτερο ψέµα δεν θα µπο-
ρούσε να ειπωθεί!

Είπε, επίσης, ο εισηγητής του ΠΑΣΟΚ ότι η Αριστερά υποστη-
ρίζει από τη µια µεριά κάθε διεκδίκηση και από την άλλη ζητά
καινούργιες παροχές για την παιδεία και την υγεία.

Ναι, τα διεκδικούµε και τα παλεύουµε µαζί µε τους εργαζόµε-
νους, γιατί τα χρήµατα που δίνετε συνεχώς στο µεγάλο κεφά-
λαιο αφαιρούνται απ’ αυτά που έπρεπε να δίνονται στην παιδεία,
την υγεία, την πρόνοια, την κοινωνική ασφάλιση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
∆εν είναι ψέµα το ότι δίνετε στο µεγάλο κεφάλαιο. Είπαµε και

χθες ότι η Νέα ∆ηµοκρατία αποφάσισε να δώσει 28 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ στις τράπεζες, ενώ η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ απο-
φάσισε να δώσει 40 δισεκατοµµύρια ευρώ, δηλαδή 68
δισεκατοµµύρια ευρώ! Το 63% του δανείου που πήρατε, το δί-
νετε στις τράπεζες. Γι’ αυτό φωνάζαµε, γιατί µειώσατε παραπέρα
τη φορολογία στα µη διανεµόµενα κέρδη και τη φθάσατε στο
20%!

Αυτό φωνάζουµε εµείς εδώ και καιρό! ∆ώσατε και δίνετε
λεφτά στο µεγάλο κεφάλαιο και δεν έχετε για τους εργάτες και

τους συνταξιούχους! ∆ώσατε και δίνετε δισεκατοµµύρια ευρώ
για εξοπλιστικά νατοϊκά προγράµµατα, τα οποία δεν έχουν ου-
δεµία σχέση µε την καλώς εννοούµενη άµυνα και ασφάλεια της
χώρας. Είναι αµυντικά εξοπλιστικά συστήµατα, τα οποία είναι
συµβατά µ’ αυτά της Τουρκίας ή είναι κατ’ εντολήν του ΝΑΤΟ,
για να µπορεί να φθάνει πολύ µακριά η επεµβατική ιµπεριαλι-
στική δραστηριότητα του ΝΑΤΟ. Είναι δαπάνες και κονδύλια που
δίνετε για να υπάρχουν Έλληνες στρατιώτες και στρατιωτικοί
στο Αφγανιστάν, στο Ιράκ, στη Σοµαλία, στη Βοσνία και αλλού.
Και αυτά στο όνοµα της υπεράσπισης του µεγάλου κεφαλαίου.

Ναι, όλοι µαζί συµφωνείτε σ’ αυτήν την κατεύθυνση. Γι’ αυτό
λέµε ότι για άλλη µία φορά πρέπει να κάνουµε ως ΚΚΕ µία ακόµα
προσπάθεια να πείσουµε, όπως πείθουµε καθηµερινά –και πεί-
θονται πλατιές εργατικές και λαϊκές µάζες- για την ανάγκη όχι
απλώς µίας πάλης για τα καθηµερινά –ναι, αυτά τα στηρίζουµε-
αλλά µίας πάλης συνολικότερης για την ανατροπή αυτού του συ-
στήµατος που κατατυραννά και βασανίζει τη συντριπτικά µεγάλη
πλειοψηφία του λαού.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Συνεχίζουµε µε τον κ. ∆ρίτσα, Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο

του ΣΥΡΙΖΑ.
Κύριε ∆ρίτσα, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟ∆ΩΡΟΣ ∆ΡΙΤΣΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, ακυρώστε το. Μη µου

δίνετε το λόγο. Είχα ζητήσει αυτό το τρίλεπτο για να ζητήσω από
τον κύριο Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, τον κ. Παπουτσή,
να µου απαντήσει σε διάφορα θέµατα. Ο κύριος Υπουργός απο-
χώρησε και εποµένως δεν θα κάνω χρήση του δικαιώµατός µου.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Τότε το λόγο έχει ο
Υπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης.

Κύριε Σαχινίδη, έχετε το λόγο για δεκαοκτώ λεπτά.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙ∆ΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Σας ευ-

χαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε για τον προϋπολο-

γισµό του έτους 2011. Έχοντας παρακολουθήσει τις τοποθετή-
σεις των Βουλευτών της Αντιπολίτευσης και ιδιαίτερα της
Μείζονος, διαπιστώνω ένα περίσσευµα υποκρισίας και ένα τερά-
στιο έλλειµµα υπευθυνότητας και διάθεσης για αυτοκριτική.

Συνοψίζω τα επιχειρήµατα που ακούστηκαν, για να γίνουν κα-
τανοητές σε όλους οι θέσεις που υπερασπιζόµαστε.

Η πρώτη θέση της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης είναι η εξής:
Υποστηρίζετε, κύριοι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, ότι δεν
πρέπει να γίνεται καµµία αναφορά στην περίοδο 2004, γιατί η Κυ-
βέρνηση του ΠΑΣΟΚ έχει πλέον έργο δεκαπέντε µηνών. Εδώ,
όµως, υπάρχει ένα λογικό κενό. Τι θέλετε να πείτε; Λέτε ότι οι
πολιτικές µας επιλογές να µειώσουµε το έλλειµµα το 2010 από τα
36 δισεκατοµµύρια ευρώ στα 22 δισεκατοµµύρια ευρώ, να το µει-
ώσουµε περαιτέρω το 2011 στα 17 δισεκατοµµύρια ευρώ και τα
επόµενα χρόνια κάτω από τα 7 δισεκατοµµύρια ευρώ, είναι επι-
λογές ανεξάρτητες από τα πεπραγµένα της περιόδου 2004-2009;

∆ηλαδή, η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ αποφάσισε να προχωρήσει
σε µείωση µισθών και συντάξεων και να δηµιουργήσει αυτές τις
δυσκολίες στους Έλληνες πολίτες, χωρίς να υπάρχει λόγος,
χωρίς να υπάρχει κάποια αιτία; Και προχωρά σήµερα η Κυβέρ-
νηση του ΠΑΣΟΚ µε τον προϋπολογισµό του 2011 σε διαρθρω-
τικές παρεµβάσεις στο χώρο της υγείας ή στο χώρο των ∆ΕΚΟ,
χωρίς ξανά να υπάρχει κάποιος λόγος;

Αυτό θέλετε να φανεί, αφού η ιστορική σας αφήγηση για τις
σηµερινές µας επιλογές και αποφάσεις θα πρέπει, όπως ισχυρί-
ζεστε στη συζήτηση που γίνεται στη Βουλή, να αρχίσει από τον
Οκτώβριο του 2009. Μα, αν δεν υπήρχε κανένα πρόβληµα στην
οικονοµία της χώρας, γιατί φύγατε από την κυβέρνηση τροµο-
κρατηµένοι το 2009; Γιατί εν ώρα πτήσης επιλέξατε να κάνετε
άλµα στο κενό; Γιατί δεν συνεχίσατε να κυβερνάτε, αυξάνοντας
τις δαπάνες και µειώνοντας τους φόρους, όπως κάνατε και τα
προηγούµενα πεντέµισι χρόνια, ώστε να είστε αγαπητοί στους
πολίτες και να σας µνηµονεύουν εφ’ όρου ζωής;

Η αλήθεια, κύριοι συνάδελφοι, είναι απλή. Φύγατε γιατί στα
πεντέµισι χρόνια που ήσασταν στην κυβέρνηση θέσατε τη χώρα
σε επιτήρηση όχι µία αλλά δύο φορές. Αυξήσατε το έλλειµµα
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από 5,7% το 2003, στο 15,4% το 2009 και το χρέος από τα 167 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ, στα 300 δισεκατοµµύρια ευρώ. Και αυξή-
σατε το χρέος όχι εξαιτίας των τόκων από τα χρέη των
κυβερνήσεων του ΠΑΣΟΚ, όπως σας αρέσει να λέτε. Γιατί επί
των ηµερών σας το έλλειµµα της κεντρικής κυβέρνησης, χωρίς
τους τόκους, έφθασε από το 0,5 δισεκατοµµύριο ευρώ, στα 21
δισεκατοµµύρια ευρώ περίπου το 2009.

Επίσης, δεν αυξήθηκε το έλλειµµα γιατί κάνατε περισσότερες
επενδύσεις, γεγονός που όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα θα αποδε-
χόµασταν γιατί αυτές οι επενδύσεις θα ήταν ανταποδοτικές, θα
ενίσχυαν την παραγωγική υποδοµή της χώρας και θα βοηθού-
σαν την οικονοµία να πάει µπροστά. Το έλλειµµα αυξήθηκε από
τη σπατάλη που γινόταν σε όλα τα επίπεδα. Σας ακούω να δη-
λώνετε περήφανοι για το έργο της περιόδου 2004-2009. Γιατί
ακριβώς νιώθετε περήφανοι; Νιώθετε περήφανοι για το ότι οδη-
γήσατε τη χώρα για δεύτερη φορά µετά το 1993 σε βαθιά ύφεση;
Μήπως για το ότι αφήσατε το παραγωγικό πρότυπο της χώρας
να αποσαρθρωθεί σε µία περίοδο κρίσιµων ανακατατάξεων στον
παγκόσµιο καταµερισµό της εργασίας; Μήπως για το ότι αφή-
σατε τη χώρα να διολισθήσει στο µέτωπο της ανταγωνιστικότη-
τας, µε αποτέλεσµα το έλλειµµα στο ισοζύγιο τρεχουσών
συναλλαγών να φθάσει στο 14,5 % του ΑΕΠ το 2009; Μήπως για
το ότι αφήσατε τη χώρα γυµνή, απροετοίµαστη και µε καταρρα-
κωµένη τη διεθνή της αξιοπιστίας, για να αντιµετωπίσει τη µεγα-
λύτερη παγκόσµια µεταπολεµική κρίση;

Μήπως νιώθετε περήφανοι για το ότι στερήσατε τη χώρα από
οποιοδήποτε εργαλείο για την άσκηση πολιτικής; ∆ιότι σε µία Νο-
µισµατική Ένωση, το µόνο όπλο που έχει µία χώρα είναι το δη-
µοσιονοµικό όπλο. Με τι δηµοσιονοµικό όπλο να πάµε στον
πόλεµο, όταν το έλλειµµα είναι της τάξης του 15,4%;

Μιλάτε για άλλο µείγµα πολιτικής. ∆ηλαδή, τι προτείνετε ότι
πρέπει να κάνει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ; Να συνεχίσει να αυ-
ξάνει το έλλειµµα, για να αποφύγουµε την ύφεση; Και πού να
πάµε; Να πάµε στο 16%; Στο 17%; Στο 18%; Και πώς θα χρηµα-
τοδοτηθεί αυτό το έλλειµµα; Ποιος θα εξακολουθήσει να δανεί-
ζει µία υπερχρεωµένη χώρα, η οποία αµέριµνα θα εφαρµόζει µία
πολιτική ελλειµµάτων στο όνοµα της καταπολέµησης της ύφε-
σης;

Και ενώ ακόµα φοράτε το αλεξίπτωτο της ελεύθερης πτώσης
του 2009, έρχεστε στη Βουλή να µας κάνετε µαθήµατα διακυ-
βέρνησης του αεροσκάφους! Και αφού έχετε τη µαγική συνταγή
που µειώνει τα ελλείµµατα σε δύο χρόνια, γιατί δεν καθίσατε στο
πιλοτήριο να τα εφαρµόσετε όλα αυτά τα οποία ξέρετε και να
µηδενίσετε το έλλειµµα σε δύο χρόνια; Αφού σύµφωνα µε τα λε-
γόµενά σας, µπορεί η αξιοποίηση της ακίνητης περιουσίας να
αποδώσει 50 δισεκατοµµύρια ευρώ σε µηδενικό χρόνο, ποιος
σας εµπόδισε µέχρι το 2009 να το κάνετε;

Αφού έχετε στα χέρια σας τη µαγική λύση για θετικούς ρυθ-
µούς ανάπτυξης, γιατί δεν την εφαρµόσατε µέχρι τον Οκτώβριο
του 2009, για να κρατήσετε την οικονοµία έξω από την ύφεση;
Γιατί όταν έπρεπε να πατήσετε το γκάζι των αλλαγών, εσείς πα-
τήσατε το φρένο στις αλλαγές; Και γιατί ενώ έπρεπε να φρενά-
ρετε την ανταγωνιστική διολίσθηση, εσείς πατούσατε γκάζι για
να οδηγήσετε τη χώρα στον γκρεµό; Τελικά, φαίνεται ότι για πε-
ντέµισι χρόνια µπερδεύατε το φρένο µε το γκάζι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης, αν δεν αντιλαµβανόσασταν την Αίθουσα του Κοινοβουλίου
ως αίθουσα εξάσκησης της υποκριτικής τέχνης, παίζοντας χαρι-
τωµένα –κατά κοινή οµολογία- ρόλους από τη «Φρεναπάτη» του
Κορνέιγ, αν είχατε την αίσθηση του µέτρου και της πραγµατικό-
τητας, οφείλατε αυτές τις τρεις µέρες που συζητάµε στη Βουλή
να τοποθετηθείτε σ’ αυτά τα κρίσιµα ερωτήµατα και να αναγνω-
ρίσετε ότι πρέπει να συζητήσουµε όχι µόνο για την περίοδο 2004-
2009, αλλά και για το 1974 και µετά, τι κάναµε και αν το κάναµε
σωστά.

Έτσι θα δούµε τελικά ποια Ελλάδα παραδώσατε το 1981. Γιατί
µας ασκείτε κριτική για τα πεπραγµένα της περιόδου ’81-’89. Με
ποιους θεσµούς και µε ποια οικονοµία παραδώσατε την Ελλάδα
το 1981 και που έφτασε τελικά η χώρα. Πρέπει βήµα-βήµα να κά-
νουµε την αξιολόγηση, όχι για να επιµερίσουµε ευθύνες -αυτή
τη δουλειά την κάνει και θα συνεχίσει να την κάνει ο λαός- αλλά

για να µην επαναλάβουµε τα λάθη.
∆εν έχουµε απαντήσει γιατί κάθε χρονιά από το 1975 και µετά,

ήταν ελλειµµατικός ο προϋπολογισµός. Γιατί κάθε χρόνο τελικά
είχαµε αύξηση του χρέους; Γιατί κάθε χρόνο είχαµε απόκλιση
µεταξύ των στόχων και των πραγµατοποιήσεων στους προϋπο-
λογισµούς; Γιατί δεν δίναµε έµφαση στην ποιότητα των στοιχείων
αυτής της χώρας; Αυτά τα ερωτήµατα περιµένουν να απαντη-
θούν σε µια δύσκολη, αλλά ειλικρινή συζήτηση. Πρέπει να γίνει
επιτέλους αυτός ο απολογισµός µε ειλικρίνεια και διάθεση αυ-
τοκριτικής από όλους. Και απευθύνοµαι και στην Αριστερά, η
οποία έχει ως µόνιµη επωδό το γνωστό τροπάρι «Εσείς κυβερ-
νάτε, όχι εµείς». Το οποίο είναι αλήθεια, αλλά εσείς όλα αυτά τα
χρόνια έχετε υιοθετήσει και υποστηρίξει τα πιο ακραία αιτήµατα
που διατυπώνονται.

Κι ας καταθέσει ο καθένας τις προτάσεις του για το τι πρέπει
να κάνουµε για να ξεφύγουµε από την κρίση, µε την οποία βρί-
σκεται αντιµέτωπη η χώρα, ώστε οι θυσίες των πολιτών να µην
πάνε χαµένες και να µην έρθουµε εµείς και κάποιοι άλλοι µετά
από µας, µετά από κάποια χρόνια να συζητάνε ξανά για το τι
έφταιξε στη χώρα.

Εµείς αναλάβαµε τις ευθύνες µας και πήραµε αποφάσεις, δύ-
σκολες αποφάσεις που ταλαιπωρούν και δυσκολεύουν τους Έλ-
ληνες πολίτες. ∆ίνουµε µε τον προϋπολογισµό αυτό και µε το
µεσοπρόθεσµο πλαίσιο δηµοσιονοµικής πολιτικής που θα κατα-
θέσουµε στο πρώτο τρίµηνο του επόµενου χρόνου, τον οδικό δη-
µοσιονοµικό χάρτη της χώρας. Περιγράψαµε ποιο είναι το
παραγωγικό πρότυπο της χώρας, στο οποίο στοχεύουµε, για να
βγάλουµε τη χώρα από την ύφεση. Ένα πρότυπο που επιτρέπει
να έχουµε µια διατηρήσιµη ανάπτυξη, που περνά µέσα από την
αύξηση των εξαγωγών και την πραγµατοποίηση επενδύσεων.

Αυτή είναι η µόνη ανάπτυξη που διασφαλίζει σταθερά θέσεις
εργασίας και µισθούς. Είναι η µόνη που θα αποφέρει σταθερά
έσοδα µαζί µε την ενίσχυση των ελεγκτικών µηχανισµών για να
έχουµε τη δυνατότητα να χρηµατοδοτήσουµε την υγεία, την παι-
δεία και την πρόνοια. Είναι η µόνη που θα µας επαναφέρει στον
παγκόσµιο χάρτη ως µία χώρα σταθερή και αξιόπιστη, µε µία
ισχυρή οικονοµία.

Καταθέσαµε τα εργαλεία πολιτικής που θα µας βοηθήσουν να
υλοποιήσουµε αυτόν το µετασχηµατισµό. Πείτε µας εσείς ποια
πρόταση ακριβώς καταθέτετε, όχι γενικά και αόριστα; Απαντή-
στε στο ερώτηµα: «Να µειωθούν τα ελλείµµατα ναι ή όχι»; Εάν η
απάντησή σας είναι «ναι», να µας πείτε πώς. Με την περικοπή
των δαπανών; Και αν «ναι», από πού; Συγκεκριµένα βήµατα και
προτάσεις µε στόχο και ποσά. Με αύξηση των εσόδων; Αν πάλι
η απάντηση είναι «ναι», να µας πείτε πως και τι ποσά περιµένετε
να συγκεντρώσουµε από τον τρόπο τον οποίο εσείς καταθέτετε,
βήµα-βήµα, για να δούµε πώς προκύπτει αυτό το οποίο καταθέ-
τετε στο δηµόσιο διάλογο.

Μιλάµε όλοι σ’ αυτήν την Αίθουσα για ανάπτυξη, µιλάει η Κυ-
βέρνηση, µιλάει η Αντιπολίτευση, η οποία ελέγχει την Κυβέρνηση
και λέει ότι δεν παίρνει τα σωστά µέτρα και δεν κάνει τις σωστές
κινήσεις για να βοηθήσει την οικονοµία να βγει έξω από την
κρίση. Όλοι συµφωνούµε σε αυτό το θέµα, ότι, δηλαδή, τα προ-
βλήµατα της χώρας δεν θα λυθούν, δεν θα απαντηθούν, εάν δεν
καταφέρουµε να δροµολογήσουµε µια σταθερή, διατηρήσιµη
αναπτυξιακή διαδικασία. Μία ανάπτυξη, όµως, που δεν θα στη-
ρίζεται στην κατανάλωση, η οποία τροφοδοτείται από τον τρα-
πεζικό δανεισµό των ιδιωτών. Μία ανάπτυξη η οποία δεν θα
στηρίζεται στην κατανάλωση του κράτους, που τροφοδοτείται
από το δηµόσιο δανεισµό. Αλλά µία ανάπτυξη, η οποία θα περ-
νάει, όπως είπα και προηγουµένως, από την αύξηση των εξαγω-
γών, και από την προσέλκυση επενδύσεων, είτε από εγχώριους
επενδυτές είτε από επενδυτές του εξωτερικού.

Ρωτούµε τους συναδέλφους της Βουλής: «Εµείς καταθέσαµε
τις προτάσεις µας, καταθέσαµε µε ποιον τρόπο θέλουµε να επα-
ναφέρουµε την οικονοµία σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυξης, προ-
χωρούµε στη λήψη όλων των αναγκαίων διαρθρωτικών αλλα-
γών». Εσείς από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση λέτε ότι «αυτά
εµείς τα ψηφίζουµε». Αυτό µπορεί να είναι αλήθεια, αλλά δεν µας
λέτε, από πού θα βρεθούν τα χρήµατα για να συνεχίσει η χώρα
την πορεία της; ∆ιότι την ώρα που ψηφίζετε τις διαθρωτικές αλ-
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λαγές, λέτε ότι «όλα τα υπόλοιπα δεν τα ψηφίζουµε, γιατί είµα-
στε ενάντια στο µνηµόνιο», το οποίο δίνει τη δυνατότητα να έχει
η χώρα εκείνα τα χρήµατα που είναι αναγκαία για να συνεχίσει
την πορεία της. ∆ιότι τελικά αποδεικνύεται ότι όσα έχετε κατα-
θέσει µέχρι τώρα είναι τόσο γενικά και αόριστα και όπως λέει και
ο Όµηρος «µόλις εξέρχονται από το έρκος των οδόντων σας, γί-
νονται έπεα πτερόεντα». Κοινώς ποµφόλυγες και φληναφήµατα,
για να θυµηθούµε και τον ιστορικό ηγέτη της Ε∆Α Ηλία Ηλιού.

Ποια είναι η δεύτερη θέση, που διατυπώνουν οι Βουλευτές της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης; Λέει η ιστορική τους άφήγηση,
όπως την ακούµε αυτές τις ηµέρες στη Βουλή, ότι η Κυβέρνηση
του ΠΑΣΟΚ µε δική της υπαιτιότητα έχει οδηγήσει τη χώρα στη
συµφωνία των 110.000.000.000 ευρώ µε την τρόικα, στην οποία
συµµετέχει, λέει, και το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο. Για τη συµ-
µετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στο µηχανισµό δεν
ευθύνεται η ελληνική Κυβέρνηση, αλλά ήταν µια συνειδητή επι-
λογή των χωρών της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της Ευρωζώνης.

Αλλά, εν πάση περιπτώσει, αν έχετε αντιρρήσεις για τη συµ-
µετοχή του ∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στο µηχανισµό, είτε
τον ελληνικό είτε τον ευρωπαϊκό είτε αύριο-µεθαύριο το µόνιµο,
γιατί δεν βγαίνετε στα δηµόσια φόρα να πείτε στα κόµµατα µε τα
οποία έχετε αδελφικές σχέσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση, ότι
είστε αντίθετοι µε τη συµµετοχή του, ότι η Νέα ∆ηµοκρατία προ-
τείνει να υπάρχει ένας µηχανισµός, στον οποίο δεν θα συµµετέ-
χει το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο.

Εάν, λέει η αφήγησή σας στη συνέχεια, είχε ακολουθήσει η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ τις προτάσεις που κατέθεσε η Νέα ∆η-
µοκρατία, δεν θα είχε οδηγηθεί η χώρα εκεί. Για ποιες προτάσεις
µιλάτε; Η Νέα ∆ηµοκρατία, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπο-
στηρίζει ότι κακώς η Κυβέρνηση ενηµέρωσε την Ευρωπαϊκή
Ένωση τον Οκτώβρη του 2009 ότι το έλλειµµα ήταν της τάξης
του 12,9%.

Σύµφωνα µε τη Νέα ∆ηµοκρατία έπρεπε να κοροϊδέψουµε
τους «κουτόφραγκους» παίρνοντας από τις αγορές όσα δισεκα-
τοµµύρια περισσότερα µπορούσαµε και όσα ήταν διατεθειµένοι
αυτοί να µας δανείσουν και µετά, αφού εξασφαλίζαµε ένα ικα-
νοποιητικό απόθεµα, ώστε να µπορούµε να µείνουµε έξω από τις
αγορές, να αποκαλύψουµε ποιο ήταν το πραγµατικό έλλειµµα.
∆ηλαδή, η Νέα ∆ηµοκρατία προτείνει συνειδητά ότι η σωστή επι-
λογή για τη χώρα ήταν να τσακίσουµε ακόµα περισσότερο την
αξιοπιστία της χώρας στις διεθνείς αγορές.

Το γεγονός βέβαια ότι τελικά το έλλειµµα κατέληξε να είναι
όχι 8%, όχι 9%, όχι 10% και 12%, αλλά 15,4% το ξεπερνούν µε το
επιχείρηµα ότι «το ΠΑΣΟΚ το φούσκωσε και οι κουτόφραγκοι δέ-
χτηκαν για άλλη µία φορά ότι τους λέει η Κυβέρνηση του
ΠΑΣΟΚ». Το γεγονός ότι τα στοιχεία αυτά προέκυψαν από τον
επιτόπιο έλεγχο της EUROSTAT σε συνεργασία µε την ανεξάρ-
τητη ΕΛΣΤΑΤ και ότι για πρώτη φορά τα στοιχεία της χώρας δεν
συνοδεύονται από αστερίσκους, αποσιωπάται από τους Βου-
λευτές της Νέας ∆ηµοκρατίας. Γιατί αυτή είναι µία ενοχλητική
λεπτοµέρεια, που δεν είναι συµβατή µε τους µύθους που διακι-
νούν εντός και εκτός της Βουλής.

Αλήθεια, όταν συναντάται ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπο-
λίτευσης µε τους Πρωθυπουργούς, ηγέτες των αδελφών κοµ-
µάτων, οι οποίοι κάθε τρεις µήνες προσέρχονται στα Κοινο-
βούλια των χωρών τους και ζητούν από τους Βουλευτές τους να
ψηφίσουν την εκταµίευση των χρηµάτων για την Ελλάδα, διατυ-
πώνει αυτές τις καινοφανείς απόψεις; Τους λέει, για παράδειγµα,
ότι «το 2009 το έλλειµµα δεν ήταν αυτό το οποίο σας παρουσιά-
ζει η EUROSTAT, δεν ήταν αυτό το οποίο είπε η Κυβέρνηση ότι
είναι 15,4%, αλλά ήταν τελικά το 6% που δήλωσε η απερχόµενη
Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας τον Οκτώβριο του 2009».
Αυτά συνηθίζει να λέει ο Αρχηγός της Αξιωµατικής Αντιπολίτευ-
σης όταν συναντάται µε τους ηγέτες;

Και συνεχίζει η αφήγηση της Νέας ∆ηµοκρατίας: «Αν είχαµε
δανειστεί πριν ανακοινώσουµε τα στοιχεία, δεν θα µπαίναµε στον
µηχανισµό. ∆είτε για παράδειγµα -µας έλεγαν πριν από λίγο
καιρό- την περίπτωση της Ιρλανδίας». Και πριν αλέκτορα φωνή-
σαι, τρις…, η Ιρλανδία προσέφυγε στο µηχανισµό. Πείτε µας σή-
µερα ποια είναι η πρότασή σας; Ποια είναι η χώρα πρότυπο την
οποία θα θέλατε η Ελλάδα να ακολουθήσει προκειµένου να ξε-

περάσει τα προβλήµατα;
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η χώρα µας έπρεπε από µόνη

της να αντιµετωπίσει τα τεράστια προβλήµατά της χωρίς να χρει-
αστεί να τα περιγράψει το οποιοδήποτε µνηµόνιο. Γιατί ο βασι-
λιάς ήταν τελικά γυµνός. Γιατί η χώρα βρέθηκε παγιδευµένη σε
µία κερδοσκοπική επίθεση που εκµεταλλεύτηκε τις θεσµικές αδυ-
ναµίες της Ευρωζώνης, που επί χρόνια τώρα η χώρες της από-
φευγαν να αντιµετωπίσουν.

Αντί, λοιπόν, να συνεισφέρετε στην προσπάθεια της χώρας να
ξεφύγουµε από την κρίση και σε συνεργασία µε τις υπόλοιπες
ευρωπαϊκές χώρες, εσείς της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης µαζί
µε τα υπόλοιπα κόµµατα κηρύξατε «αντι-µνηµονιακό αγώνα». Εξι-
σώσατε τη ρητορική της Νέας ∆ηµοκρατίας µε τη ρητορική ορ-
γανώσεων της Επαναστατικής Αριστεράς που ονειρεύονται µια
παγκόσµια κατάρρευση του καπιταλισµού, για να αναλάβουν να
εκπληρώσουν τον ιστορικό τους ρόλο. Έχετε ενσωµατώσει στην
ιστορική αφήγηση της Νέας ∆ηµοκρατίας ταυτόχρονα την αφή-
γηση του Χάγιεκ και του Ζίζεκ, του Ποσάδας και του Ρειµόν Αρόν.

Η χώρα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, βρίσκεται σε πόλεµο.
Στον πόλεµο ειδικά όταν δεν έχεις υπεροπλία, µπορείς και πρέ-
πει να ακολουθήσεις και ανορθόδοξες τακτικές, γιατί αυτό που
έχει σηµασία δεν είναι οι οδηγίες που περιγράφει το εγχειρίδιο
πολέµου, αλλά το αποτέλεσµα.

Και όταν κάποια στιγµή, το 2013 «ντάλα µεσηµέρι» θα πάµε
στους πολίτες να τους εξηγήσουµε τι κάναµε, γιατί και πώς τα
καταφέραµε, δεν θα µας ρωτήσουν οι πολίτες, γιατί δεν ακο-
λουθήσαµε την οδηγία στη σελίδα 32 του εγχειριδίου περί διά-
ταξης στρατεύµατος εν ώρα µάχης.

Σας καλώ όλους λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να στη-
ρίξετε την προσπάθεια που κάνει αυτή τη στιγµή η χώρα. Να
αντιληφθείτε την κρισιµότητα των στιγµών και να υπερψηφίσετε
τον προϋπολογισµό.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Μετά τον κ. Σαχινίδη,

το λόγο έχει η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης του ΠΑΣΟΚ κ. Χρυσή
Αράπογλου.

ΧΡΥΣΗ ΑΡΑΠΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Καθώς είθισται να φέρνουµε τις ειδήσεις από την περιοχή µας,

θα σας δείξω τις δύο σηµερινές πρώτες ειδήσεις της Θεσσαλο-
νίκης. «Κραχ ανεργίας στη Θεσσαλονίκη», «Πανελλαδικό ρεκόρ
µε 16% στο τρίτο τρίµηνο», «Απέρριψαν το αίτηµα για ειδικό ανα-
κριτή στη µεγάλη και γνωστή πλέον υπόθεση της υπεξαίρεσης».
∆εν κρίνω βεβαίως τη νοµική πλευρά του θέµατος. Είναι οι δύο
µεγάλες, σηµερινές ειδήσεις της Θεσσαλονίκης. Μια γιγαντιαία
µαύρη τρύπα σε δηµοτικά ταµεία που τα προηγούµενα χρόνια
της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας δεν τάραζε τη νηφα-
λιότητα των δηµοσίων λειτουργών και όσοι τα καταγγέλλαµε,
έµοιαζε να βρισκόµαστε εκτός κλίµατος, κοινώς να χαλάµε, κύ-
ριοι πρώην Υπουργοί, την πιάτσα.

Και η ανεργία στο ζενίθ, αποτέλεσµα της άλλης µακαριότητας
του οικονοµικού αυτοµατισµού, γιατί και πάλι όσοι φωνάζαµε ότι
µπορούσε η «SIEMENS» να µείνει στην πόλη, όπως και τα Λιπά-
σµατα, όπως η «ΒΙΑΜΥΛ», µε απλές κυβερνητικές κινήσεις και
πρόνοιες της Νέας ∆ηµοκρατίας, έµοιαζε να ζούµε και πάλι εµείς
εκτός εποχής.

Αυτές οι δύο ειδήσεις µας δείχνουν το δρόµο του πολιτικού
καθήκοντος: Έλεγχος και ανάπτυξη.

Κυρίες και κύριοι, είναι τόσο κρίσιµη η κατάσταση της οικονο-
µίας και της λειτουργίας του κράτους που παρέλαβε η Κυβέρ-
νηση, που η κυρίαρχη προτεραιότητα ήταν και παραµένει να
σωθεί η χώρα. Και αυτόν τον αγώνα µόνο µαραθωνοδρόµοι µπο-
ρούν να τον τρέξουν. Η ιστορία θα αποτυπώσει τη διορατικότητα
και την τόλµη του Γιώργου Παπανδρέου να θέσει πρώτος ζητή-
µατα ευρωπαϊκού µηχανισµού στήριξης, αναδεικνύοντας κατ’ ου-
σίαν τα δοµικά ελλείµµατα του οικοδοµήµατος. Έτσι, η ανάγκη
αποκάλυψης ονοµάτων και πρακτικών για λόγους κοινωνικής δι-
καιοσύνης –γιατί δεν τα φάγαµε όλοι µαζί, κύριοι Υπουργοί- αλλά
και ορθής πολιτικής πρακτικής, παραµένει κοινωνικό αίτηµα που
περιµένει τη σειρά του.

Καλούµαστε σήµερα να ψηφίσουµε µε βαθιά συναίσθηση ευ-
θύνης και σε κλίµα χαµηλών κοινοβουλευτικών τόνων -είναι αλή-
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θεια- και συγκρατηµένης προσδοκίας τον κρατικό προϋπολογι-
σµό του ερχόµενου δύσκολου 2011.

Προσπερνώντας τα µεγέθη που µε διαύγεια τίθενται από το
Υπουργείο Οικονοµικών -και µάλιστα σε ένα καινούργιο θεσµικό
περιβάλλον µε ανεξάρτητη στατιστική αρχή, κανόνες διαφάνειας
και µηχανισµούς παρακολούθησης- αυτό που επιθυµώ να κατα-
θέσω στη σηµερινή συζήτηση είναι ότι πέραν όλων των άλλων,
έχουµε καθήκον όλοι µας να αλλάξουµε το δηµόσιο λόγο που
εκπέµπουµε και που αναπαράγεται και από τα µέσα ενηµέρω-
σης.

Κορυφαίο πολιτικό καθήκον είναι να λέµε την αλήθεια. Όµως,
το ύψιστο καθήκον µας, αγαπητοί συνάδελφοι, είναι να µην αφή-
σουµε τη χώρα να την καταλάβει ο φόβος. Αριθµοί, δισεκατοµ-
µύρια, ελλείµµατα, χρέη, spread, χρηµατιστήρια έχουν κατακυ-
ριεύσει τη ζωή των Ελλήνων.

Εάν διδάσκει κάτι η γιγαντιαία προσπάθεια της Κυβέρνησης
είναι η σχετικότητα του χρόνου. Το 2010 ο χρόνος συµπυκνώ-
θηκε. Νοοτροπίες, πολιτικές προτεραιότητες, δηµόσια ραθυµία,
βολικοί αυτοµατισµοί που χαρακτήρισαν δεκαετίες και βέβαια
χαώδη ελλείµµατα έπρεπε να ανατραπούν.

Η οικονοµική εξάρτηση της χώρας από διεθνή χρηµατοπιστω-
τικά κέντρα, σε συνδυασµό µε την ασύδοτη διαχείριση και σε
σχέση πάντα µε την αλλαγή εποχής, µας δείχνουν ένα δρόµο ο
οποίος είναι µονόδροµος: Να συµµαζέψουµε τη χώρα, αλλά και
να βάλουµε τις τουρµπίνες µπροστά, συµπυκνώνοντας το χρόνο
και αλλάζοντάς τα όλα τώρα και όχι µε διαδοχή προτεραιοτήτων,
κύριοι Υπουργοί. Ταυτοχρόνως!

Ο φετινός, όπως και ο περσινός προϋπολογισµός –και αυτό το
αναγνωρίζει και η Αντιπολίτευση- είναι ειλικρινής, σκληρός και
αναγκαίος. Όµως, σήµερα η δηµοσιονοµική περιστολή δεν µπο-
ρεί να είναι σηµερινή µόνο και αύριο να περιµένουµε την ανά-
πτυξη. Πρέπει να γίνουν ταυτοχρόνως.

Η Ελλάδα είναι σαν να βρίσκεται στο χείλος του γκρεµού σε
ένα έδαφος που υποχωρεί. Είναι εξαιρετικά σηµαντικό να ενι-
σχύσουµε το έδαφος. Όµως, το µεγάλο στοίχηµα είναι να δώ-
σουµε την προωθητική δύναµη να πηδήξουµε πάνω από το
γκρεµό µε εθνική αποφασιστικότητα και να περάσουµε απένα-
ντι. Και αυτό είναι χρέος όλων µας, της Κυβέρνησης, της Βουλής,
των κοµµάτων, των νέων συλλογικοτήτων, της Αυτοδιοίκησης.
Είναι ευθύνη διαβαθµισµένη αλλά κοινή.

Η λέξη στο σύγχρονο κόσµο, αρκετά αόριστη για να χωρά δη-
µόσιες και παραγωγικές νοοτροπίες και λειτουργίες αλλά και ιδι-
αιτέρως δυνατή για να εµπνέει συλλογικότητες και ατοµικές
διαφοροποιήσεις και πειραµατισµούς είναι καινοτοµία. Είναι και-
νοτοµία και εκσυγχρονισµός στην παραγωγή, καινοτοµία στη
διάθεση προϊόντων και στην αναζήτηση αγορών. Καινοτοµία του
ξεχασµένου αυτονόητου στην αγροτική παραγωγή, της µικρής
και ευλογηµένης ελληνικής καλλιέργειας και της µοναδικής βιο-
ποικιλότητας που είναι ταυτότητα, είναι ποιότητα, είναι υψηλή
τυποποίηση. Και, βέβαια, δεν είναι ούτε επιδοτήσεις αλλά ούτε
και ο χορός των φωτοβολταϊκών.

Καινοτοµία και αριστεία στην έρευνα και την εκπαίδευση, και-
νοτοµία στη διαχείριση των ορυκτών πόρων και των υδάτινων
πόρων. Καινοτοµία στη χωροταξία των πόλεων, αποµάκρυνση
από το µοντέλο των επεκτάσεων, υιοθέτηση των σύγχρονων από-
ψεων για τις συµπαγείς πόλεις. Καινοτοµία στη δηµόσια αντί-
ληψη τού τι θεωρούµε επένδυση.

Σηµαντικές οι προοπτικές των µεγάλων επενδύσεων, αλλά η
συζήτηση για τα συγκριτικά µας πλεονεκτήµατα ως χώρα κάποτε
πρέπει να γίνει συγκεκριµένη. Έχουµε το πιο δυνατό brand name
παγκοσµίως. Μνηµειακός πλούτος, ιστορία, πολυνησία, ∆ια-
σπορά, διακεκριµένοι Έλληνες, υψηλής αξίας διατροφή, αν-
θρώπινο δυναµικό, ορυκτός πλούτος, γεωθερµία! Όλα αυτά
πρέπει να αποτελέσουν τον κορµό καθετοποιηµένων επιχειρη-
σιακών σχεδίων που θα δώσουν ορµή στην τοπική και την εθνική
ανάπτυξη. Μαζί και πέραν του µνηµονίου, χρειαζόµαστε ένα
εθνικό σχέδιο ανάπτυξης µε διατρέχουσα την έννοια της καινο-
τοµίας και µε µέτρο αποδοτικότητας την καινοτοµία.

Καινοτοµία στον τρόπο λειτουργίας της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης.
Καινοτοµία για τα µέτρα µας, καινοτοµία -λογική κατάκτηση για
άλλους- στην αλλαγή της ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης. ∆εν αρκεί να µει-

ώνουµε αριθµητικά και οριζόντια το δηµόσιο τοµέα, αλλά να πα-
ρουσιάζουµε τεκµηριωµένες καταγραφές και επιστηµονικές αλ-
λαγές στα οργανογράµµατα και τα επιχειρησιακά σχέδια.
Καινοτοµία στον τρόπο λειτουργίας της πολιτικής.

Και χωρίς το µνηµόνιο είναι ολοφάνερο ότι η µεταβιοµηχανική
εποχή έχει ανάγκη από καινοτοµίες στη συλλογική λειτουργία,
στη λειτουργία των κοµµάτων και για την ουσία αλλά και για την
εικόνα µας.

Καινοτοµία στον τρόπο λειτουργίας της Βουλής. Εφαρµογή
και στα καθ’ ηµάς της ανοιχτής διαβούλευσης µε την κοινωνία, µε
την ίδρυση επιτροπών για το µέλλον µας, ανάλογες των «future
committee» άλλων χωρών, οι οποίες βρήκαν το κλειδί της ανά-
πτυξης.

Κυρίες και κύριοι, αγαπητοί συνάδελφοι, η ελπίδα και η πίστη
δεν είναι έννοιες µεταφυσικές. Είναι η κινητήρια δύναµη ατόµων
και λαών που πιστεύουν στη δύναµή τους. Η σύγχρονη ανάπτυξη
βασίζεται στην ηθική και υλική ενίσχυση των καλών ιδεών, δη-
λαδή της καινοτοµίας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Και το µήνυµα που πρέπει να εκπέµψουµε είναι η πίστη και η

ενθάρρυνση ότι θα τα καταφέρουµε, κάτι που αποτελεί το χρέος
µας στη νέα γενιά. Μόνο εάν τα παρακρατήµατα από τα εισοδή-
µατα γίνουν κεφάλαιο ενθάρρυνσης της νέας γενιάς, τότε µόνο
θα έχουµε πετύχει.

«Καλές γιορτές και καλή δύναµη για το 2011»!
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Ευχαριστούµε την κ.
Αράπογλου.

Το λόγο έχει ο κ. Χαρακόπουλος Μάξιµος, Βουλευτής της
Νέας ∆ηµοκρατίας στη Λάρισα.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011

αναµφίβολα έχει ιδιαίτερη σηµασία, καθώς η ελληνική κοινωνία
διανύει σήµερα τη δυσκολότερη φάση των τελευταίων δεκαετιών
και είναι ο πρώτος προϋπολογισµός που καταρτίζεται στη µετά
το µνηµόνιο εποχή.

Την ίδια ώρα, η ψυχολογία της κοινωνίας έχει φτάσει στο
ναδίρ, η απαισιοδοξία για το µέλλον της οικονοµίας και το αύριο
της χώρας έχει πάρει καθολικά χαρακτηριστικά.

Η απαξίωση του πολιτικού συστήµατος µε ανεύθυνες γενικεύ-
σεις που εξυπηρετούν αλλότριους σκοπούς δηµιουργεί τις προ-
ϋποθέσεις για θλιβερά επεισόδια, όπως η βάρβαρη επίθεση σε
βάρος του συναδέλφου Κωστή Χατζηδάκη.

Η βία και η κοινωνική αναταραχή το µόνο που επιτυγχάνουν
είναι να περιπλέκουν περαιτέρω τα αδιέξοδα της χώρας. Γι’ αυτό
και απαιτούνται λύσεις στα προβλήµατα της οικονοµίας, λύσεις
µε προοπτική, λύσεις προς όφελος του ελληνικού λαού και κυ-
ρίως της νέας γενιάς. Λύσεις, που, δυστυχώς, δεν δίνει ο προϋ-
πολογισµός που φέρνει η Κυβέρνηση, όπως δεν έδωσε και η
πολιτική που ακολουθείται όλο αυτό το χρόνο που το ΠΑΣΟΚ βρί-
σκεται στην εξουσία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ιστορία στην οποία ο Πρωθυ-
πουργός αναφέρθηκε έχει ήδη καταγράψει τα πραγµατικά γε-
γονότα. Οι ευθύνες της Κυβέρνησης του ΠΑΣΟΚ για το απόλυτα
αρνητικό, ζοφερό οικονοµικό τοπίο της χώρας είναι βαρύτατες.
Αρχικά ανέβαλε τη λήψη µέτρων για την αντιµετώπιση της διε-
θνούς κρίσης που χτύπησε την Ελλάδα. Αντ’ αυτού διόγκωσε
εσκεµµένα το έλλειµµα και διέσυρε µε µειωτικές δηλώσεις την
εικόνα της χώρας στο εξωτερικό.

Ποιο ήταν το αποτέλεσµα; Το αποτέλεσµα ήταν το πρόβληµα
χρέους να µετατραπεί σε κρίση δανεισµού µε την εκτόξευση των
spreads. Η διαπίστωση αυτή είναι πλέον µε τη βούλα της Κοµι-
σιόν. Καταθέτω στα Πρακτικά σχετικό δηµοσίευµα της εφηµερί-
δας «ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ», που αναφέρεται σε έκθεση της Ευρω-
παϊκής Επιτροπής που καταλογίζει ευθύνες στον Υπουργό Οικο-
νοµικών για τους χειρισµούς του, που είχαν ως αποτέλεσµα την
εκτίναξη των spreads.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μάξιµος Χαρακόπουλος κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
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βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ιεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Η Κυβέρνηση, χωρίς να διαπραγµατευτεί ουσιαστικά, κατέ-
φυγε στην ψήφιση του µνηµονίου, µε σειρά µέτρων, τα οποία επι-
καιροποιούνται πριν από τη λήψη κάθε νέας δανειακής δόσης.
Ενίοτε µε διαδικασίες µειωτικές για την αξιοπρέπεια της χώρας
οδηγηθήκαµε σε δυσµενέστερη οικονοµική κατάσταση. Με µο-
νοδιάστατη πολιτική, που περιλαµβάνει, κυρίως, έµµεσους φό-
ρους και περικοπές µισθών και συντάξεων πλήγηκαν πρωτίστως
τα πιο αδύναµα κοινωνικά στρώµατα της ελληνικής κοινωνίας.

Το αποτέλεσµα των λανθασµένων κυβερνητικών επιλογών
είναι η ασφυξία της αγοράς, ο πολλαπλασιασµός των λουκέτων,
η εκτίναξη της ανεργίας και η γενίκευση του αισθήµατος ανα-
σφάλειας στους πολίτες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έφυγε –βλέπω- ο συντοπίτης
µου Υφυπουργός Οικονοµικών κ. Σαχινίδης, αλλά καλό θα ήταν
να µας εξηγήσει κάποιος από την Κυβέρνηση γιατί όλες…

ΠΕΤΡΟΣ ΕΥΘΥΜΙΟΥ: Αν γνώριζε ότι θα µιλούσατε τώρα εσείς
ειδικά, θα παρέµενε.

ΜΑΞΙΜΟΣ ΧΑΡΑΚΟΠΟΥΛΟΣ: Καλό θα ήταν κάποιος από την
Κυβέρνηση, κύριε Ευθυµίου, επιτέλους, να µας απαντήσει γιατί
όλες οι προβλέψεις του κυβερνητικού επιτελείου µέχρι σήµερα
έχουν διαψευσθεί.

Η ύφεση στο 4% έχει παγώσει την αγορά. Τα έσοδα, αντί για
αύξηση 13,7%, έχουν πιάσει πάτο. Ο πληθωρισµός καλπάζει σχε-
δόν στο 5%. Η ανεργία σκαρφάλωσε στο 12,4%.

Σήµερα όλοι οι παραγωγικοί φορείς συνοµολογούν ότι η πο-
λιτική σας βυθίζει την οικονοµία στο φαύλο κύκλο της ύφεσης
και των χρεών, χωρίς να διαφαίνεται φως στο τούνελ.

Η κριτική -και µάλιστα οξεία- ακούγεται πια έντονα και από τα
κυβερνητικά έδρανα. Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ µεταφέρουν –και
έχουν χρέος να το κάνουν- την αντίδραση της κοινωνίας σε ό,τι
συντελείται. Ο Πρωθυπουργός θα πρέπει να εξηγήσει στην ελ-
ληνική κοινωνία πώς οι «µισθοί Βουλγαρίας» θα ενισχύσουν την
ανταγωνιστικότητα της ελληνικής οικονοµίας, πώς η απελευθέ-
ρωση των απολύσεων θα χτυπήσει τη Λερναία Ύδρα της ανερ-
γίας, πώς η διαγραφή των 24 δισεκατοµµυρίων χρωστούµενων
φόρων, που τελευταία ώρα αποσύρθηκε, θα βοηθούσε τα δηµό-
σια έσοδα και την ενίσχυση της διαφάνειας.

Τα µεγάλα λόγια και οι λεονταρισµοί, που το ΠΑΣΟΚ αρέσκε-
ται να χρησιµοποιεί, για να παραπλανά την κοινή γνώµη, ακού-
γονται όπως πραγµατικά είναι: κούφια λόγια.

Ακόµη και οι συνοδοιπόροι σας της «συµµαχίας των προθύ-
µων» φροντίζουν πια να κρατούν αποστάσεις, φοβούµενοι την
κοινωνική αποµόνωση και κατακραυγή. Απέναντι στην πολιτική
σας υψώνουν φωνή διαµαρτυρίας το σύνολο σχεδόν των παρα-
γωγικών τάξεων: έµποροι, βιοτέχνες, εργάτες, υπάλληλοι, αγρό-
τες. Ακόµη και αυτή η Εκκλησία της Ελλάδος εκφράζεται µε
λόγους πρωτοφανούς ανησυχίας για την κατάσταση της χώρας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει αµφιβολία ότι για
την υπέρβαση της κρίσης απαιτούνται µέτρα ανάπτυξης. Όµως,
για αναπτυξιακά µέτρα δεν βλέπουµε διαδικασίες κατεπείγοντος,
όπως ακολουθεί η Κυβέρνηση στα νοµοσχέδια για την περιστολή
µισθών, συντάξεων και την επιβολή νέων φόρων.

Αντίθετα, «τα ζώα µου αργά», κύριε Ευθυµίου, που λέµε στη
Θεσσαλία. Κάθε καθυστέρηση, όµως, σε αναπτυξιακές πρωτο-
βουλίες καθιστά δυσκολότερη την προσπάθεια για ανάκαµψη.

Η Νέα ∆ηµοκρατία έχει προτείνει σειρά µέτρων ανάπτυξης
που θα κινητοποιήσουν την οικονοµία µας: Τη µείωση των φο-
ρολογικών συντελεστών για την ενίσχυση των επενδύσεων, την
αποκλιµάκωση των ασφαλιστικών φορών, για να διατηρηθούν θέ-
σεις απασχόλησης, την επιδότηση των στεγαστικών δανείων για
την αναθέρµανση της οικονοµικής δραστηριότητας, στην οποία
απασχολούνται πάνω από εκατόν τριάντα επαγγέλµατα, την αξιο-
ποίηση της τεράστιας ανενεργούς ακίνητης περιουσίας του δη-
µοσίου.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Νέα ∆ηµοκρατία στήριξε κάθε
προσπάθεια διαρθρωτικών αλλαγών. Τώρα µαθαίνουµε για την
πρόθεση της Κυβέρνησης να µειωθούν οι µισθοί και στις ∆ΕΚΟ,
που είναι εισηγµένες στο Χρηµατιστήριο.

Η κίνηση αυτή, κύριοι Υπουργοί, θα είχε νόηµα, αν το κέρδος

που θα προκύψει πάει στον καταναλωτή, αν θα µειωθούν τα τι-
µολόγια της ∆ΕΗ ή της ΕΥ∆ΑΠ, έτσι ώστε οι καταναλωτές να
ανακουφισθούν και ο πληθωρισµός να αποκλιµακωθεί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χωρίς αντιπολιτευτική διάθεση,
αλλά µε ειλικρινή αγωνία για τη χώρα και τους πολίτες, καταλή-
γουµε στο συµπέρασµα ότι, δυστυχώς, και ο προϋπολογισµός
του 2011 δεν διαθέτει αναπτυξιακή προοπτική και θα αποδειχθεί
το ίδιο µη ρεαλιστικός και ανεφάρµοστος, όπως και ο προηγού-
µενος προϋπολογισµός του 2010. Το γεγονός αυτό συνεπάγεται
τη λήψη και νέων µέτρων σε συνθήκες εντεινόµενης οικονοµικής
κρίσης και κοινωνικής απογοήτευσης. Γι’ αυτό τον καταψηφίζω.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεχίζουµε µε τον κ.
Μάρκο Μπόλαρη, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ από το Νοµό Σερρών.

ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στις µέρες µας, σε µια εποχή

µεγάλης ρευστότητας διεθνώς, εµφανιζόµαστε, οµιλούντες από
του Βήµατος, πολύ σίγουροι και πολύ βέβαιοι. Εµφανιζόµαστε
αυτάρεσκοι. Γι’ αυτό να µου επιτρέψετε να αρχίσω την ενώπιόν
σας τοποθέτησή µου µε µια σειρά από ερωτήµατα, που απα-
σχολούν έτσι και αλλιώς την κοινωνία, τους πολίτες, την πατρίδα.

Λένε κάποιοι ότι αντιµετωπίζουµε κρίση και αναρωτιούνται αν
αυτή είναι κρίση δανεισµού ή κρίση χρέους. ∆ίληµµα; Κάποιοι
αναρωτιούνται ποιος φταίει γι’ αυτήν την κρίση. Είναι η κρίση µας
απλώς οικονοµική, δηµοσιονοµική ή έχει και άλλες διαστάσεις;
Σχετίζεται η οικονοµική και δηµοσιονοµική µας κρίση µε την αυ-
ξανόµενη απαξίωση των πολιτικών στη χώρα, στην Ευρώπη και
γενικότερα;

Είναι σκόπιµο και δόκιµο, µιλώντας κάποιος απ’ αυτό το Βήµα
στη συγκεκριµένη κορυφαία διαδικασία έγκρισης του προϋπο-
λογισµού, να µη χρησιµοποιεί αριθµούς, στοιχεία, συγκρίσεις και
στατιστικές; Προσφέρεται η συζήτηση για τον προϋπολογισµό
της χώρας σε αυτήν την κρίσιµη συγκυρία για την κατάθεση πο-
λιτικού προβληµατισµού; Στο τέλος, η έγκριση του προϋπολογι-
σµού είναι λογιστική, δηµοσιονοµική διαδικασία ή είναι πρώτιστα
πολιτική πρόκριση;

Λέω σύντοµα κάποια δυο-τρία αυτονόητα, για να προχωρήσω.
Η χώρα είναι σε περιδίνηση κρίσης. Η χώρα είναι στο χείλος µιας
χρεοκοπίας. Βέβαια, θα µου επιτρέψετε να υπογραµµίσω ότι
φθάσαµε σε αυτό το χείλος της χρεοκοπίας την εποχή που εί-
χαµε ολοκληρώσει την εκταµίευση από τρία κοινοτικά πλαίσια
στήριξης. Καταφέραµε δηλαδή, να φθάσουµε στα όρια της χρε-
οκοπίας, ενώ εκταµιεύσαµε κάποιες δεκάδες δισεκατοµµύρια
ευρώ από τα κοινοτικά ταµεία.

Θα µου επιτρέψετε µετά απ’ αυτά, αξιότιµες κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, να ισχυριστώ ενώπιόν σας ότι η χώρα δεν έφθασε
στο σηµείο αυτό, λόγω κρίσης ή αδυναµίας δανεισµού, αλλά
λόγω της εµµονής µας σε ένα λάθος µοντέλο ανάπτυξης. Σε ένα
αναπτυξιακό µοντέλο, που κόντρα στα αυτονόητα ζηµιώνει τη
χώρα και τους πολίτες. Σε ένα µοντέλο που δεν κατάφερε ακόµη
να διακρίνει τη διαφορά ανάµεσα στην Κυβέρνηση της χώρας
από τη διοίκηση της χώρας και που ακόµη παλεύει να διακρίνει
την Κυβέρνηση από το κόµµα.

Είµαστε µάρτυρες όλοι µας, αυτού του µοντέλου που επεχεί-
ρησε να θεµελιώσει την ανάπτυξη της πατρίδας µας στις επιδο-
τήσεις, χωρίς να υπάρχουν µηχανισµοί ελέγχου της ποιότητας
και της αξιοποίησης των χρηµάτων, στην κρατικοδίαιτη επιχει-
ρηµατικότητα που πολλαπλασίαζε αναιτιολόγητα τη δαπάνη του
έργου σε βάρος του κρατικού προϋπολογισµού, στην άκριτα επι-
δοτούµενη γεωργία, ενώ κατέρρεε η ποιότητα των προϊόντων
αγροδιατροφής, στις επιχειρήσεις που εδράζουν την ανταγωνι-
στικότητά τους στην φοροδιαφυγή ή την εισφοροδιαφυγή χωρίς
ορίζοντα και προοπτική εξωστρέφειας, στο κράτος που επιχει-
ρήσαµε να το µετατρέψουµε σε µηχανή ικανονοποίησης ανόµων
αιτηµάτων, ρουσφετιών, µε µηχανισµούς αναποτελεσµατικότη-
τας, αδιαφάνειας και διαφθοράς, στο κράτος που το µετατρέ-
ψαµε σε εργοδότη ξοδεύοντας πακτωλούς χρηµάτων για
«STAGE», επιχειρώντας να επιλύσουµε µε εσφαλµένο τρόπο τα
τεράστια ζητήµατα της ανεργίας, στο µοντέλο που κατέστρεψε
τα ιστορικά κέντρα των πόλεων, την Αθήνα, τη Θεσσαλονίκη, τις
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Σέρρες, στη λογική µιας αντιπαροχής εύκολου κέρδους, στο µο-
ντέλο που εφαρµόζουµε στην παιδεία στέλνοντας τα παιδιά µας
στο εξωτερικό, ενώ έπρεπε να είναι τα ελληνικά πανεπιστήµια κέ-
ντρο παιδείας και πολιτισµού.

Μέχρι το πρωί µπορεί κανείς να αναφέρει παραδείγµατα, θέ-
λοντας να περιγράψει αυτό το λάθος αναπτυξιακό µοντέλο, που
το υπηρετήσαµε µε λάθος πολιτικές προτάσεις και επιλογές,
όλοι µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λάθος ιδεολόγηµα, λάθος οι
επιλογές. Φτάσαµε στο χείλος της χρεοκοπίας. Οι ευθύνες, βέ-
βαια, δεν µοιράζονται εξίσου. Κάποιοι έχουν πολλές, κάποιοι λι-
γότερες. Ο Πρωθυπουργός, ο Γιώργος Παπανδρέου βάσιµα στη
συζήτηση επαναφέρει τα αυτονόητα και τα υπογραµµίζει, χωρίς
το φόβο του πολιτικού κόστους, χωρίς το φόβο µήπως ελεγ-
χθούµε εµείς στο ΠΑΣΟΚ για λάθη του παρελθόντος ή προκλή-
σεις που αποκαλύπτονται.

Είµαστε σε κρίση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή το
λάθος αναπτυξιακό µοντέλο έφτασε στα όριά του. ∆εν έφτασε το
πολιτικό σύστηµα στα όριά του. Το αναπτυξιακό µας µοντέλο κα-
τέρρευσε. ∆εν χρειάζεται να το σώσουµε, ούτε να το συντηρή-
σουµε. Άλλο µοντέλο χρειαζόµαστε. Το πολιτικό µας σύστηµα
µετρά τις αντοχές του, γιατί έχει πολιτικές ευθύνες για τις εσφαλ-
µένες αναπτυξιακές διαδροµές και στρατηγικές επιλογές της
χώρας. Το πολιτικό προσωπικό της χώρας σήµερα έχει ευθύνη
για την επιλογή και δόµηση άλλου αναπτυξιακού συστήµατος.
Στο µέτρο και στο βαθµό που αυτή η κρίσιµη επιλογή αναδει-
κνύεται, η χώρα αλλάζει, µπορεί να αλλάξει, µπορεί να ελπίζει
και οι πολιτικοί στη χώρα να σηµατοδοτούµε µε την καθηµερινή
µας δράση την καθοριστική αυτή αλλαγή, τιµώντας την εντολή
των πολιτών, για το παρόν και το αύριο της χώρας.

Εάν απεναντίας η επιλογή είναι, να δώσουµε µάχες οπισθο-
φυλακής, τόσο οι της πλειοψηφίας όσο και η αντιπολίτευση, ενός
συστήµατος αναπτυξιακού, ενός µοντέλου που σωριάστηκε,
απειλώντας να παρασύρει τη χώρα, τότε υπηρετούµε και την κα-
τάρρευση του ίδιου του πολιτικού συστήµατος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι Έλληνες έχοντας κάνει µία
διαδροµή πολλών δεκάδων αιώνων, έχουµε αντιµετωπίσει τα
αντίξοα κύµατα της ιστορικής συγκυρίας πολλές φορές και τα
καταφέραµε. Τώρα στη µάχη µπαίνουµε αλλάζοντας νοοτροπία,
αλλάζοντας στερεότυπα, όχι επειδή κάποιοι έτσι νοµίζουν ότι
πρέπει να το κάνουµε, αλλά επειδή ο δρόµος που ακολουθήσαµε
ως τώρα µας έβγαλε σε αδιέξοδο.

Αυτή τη φορά θα λειτουργήσουµε όχι µε προσµονή επιδοτή-
σεων, αλλά επενδύοντας έξυπνα στην καινοτοµία, στην ποιότητα
του προϊόντος, λειτουργώντας µε εξωστρέφεια, συνεπείς στη
φορολογική και ασφαλιστική υποχρέωση, αποφεύγοντας λογι-
κές της οριζόντιας διανοµής, υποστήριξης που σπαταλά χρή-
µατα, δυνάµεις, αδικεί όσους παρεµβαίνουν στοχευµένα,
ανταγωνιστικά, καινοτόµα, αξιώνοντας από την Κυβέρνηση να
οργανώσει τη διοίκηση µε διαφάνεια, µε αξιοκρατία, µε αξιολό-
γηση, απαιτώντας από τη δικαιοσύνη να αποδίδεται το δίκαιο,
χωρίς προφάσεις. ∆ηµοκρατία χωρίς σωστή απονοµή δικαιοσύ-
νης, δεν υπάρχει, είναι φενάκη.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρία Πρόεδρε, τελειώνω.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο τόπος δεν µπορεί να συνεχί-

σει µε την επαπειλούµενη µαζική κατάθλιψη. Μπορούµε µε τη
σωστή ανάλυση, µε σωστές πολιτικές, µε σωστή στρατηγική και
µε το νέο πατριωτισµό, που εισηγείται ο Πρωθυπουργός της
χώρας, να πετύχουµε. ∆εν είµαστε απλά αισιόδοξοι. Έχουµε τη
βεβαιότητα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Το λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Βλάχος, Βουλευτής Νοµού Αττι-
κής της Νέας ∆ηµοκρατίας.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ξεκινώ την οµιλία µου µε µία

αναφορά-δήλωση για όσα συµβαίνουν αυτές τις µέρες στην πε-

ριοχή µου. Καλώ, λοιπόν, την Κυβέρνηση να δώσει τέλος στην
αστυνόµευση της Κερατέας, να δώσει λύση αποδεκτή από την
τοπική κοινωνία, που θα βασίζεται στη δηµιουργία τοπικού συν-
δέσµου, που θα διαχειρίζεται µε σύγχρονη µέθοδο µόνο τα
απορρίµµατα της περιοχής και µόνο ένα µικρό µέρος να φτάνει
στους ΧΥΤΑ.

Όσο επιµένετε, κύριοι της Κυβέρνησης, µε την παρουσία δυ-
νάµεων καταστολής στη δηµιουργία ΧΥΤΑ, αναλαµβάνετε την ευ-
θύνη για ό,τι συµβαίνει και για ό,τι συµβεί.

Σε ό,τι µε αφορά, επειδή πιστεύω ότι υπάρχει λύση, θα αγωνι-
στώ µαζί µε τους πολίτες της Κερατέας, για να µην περάσουν
σχέδια που εξυπηρετούν συµφέροντα, που καταστρέφουν τον
τόπο µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πέρασαν δεκαπέντε µήνες από
τότε που το ΠΑΣΟΚ µε µία άνετη πλειοψηφία ήρθε στην εξου-
σία. Από τότε, που ούτε ο πιο απαισιόδοξος δεν υπολόγιζε ότι
θα φτάναµε σήµερα εδώ. Έπρεπε να περάσει αυτό το χρονικό
διάστηµα, για να απογυµνωθούν όλοι εκείνοι που πίστεψαν τότε
ότι µπορούν να φορτώσουν όλες τις αδυναµίες του κράτους
στην Κυβέρνηση της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Κανείς δεν πιστεύει πια ότι, το ΠΑΣΟΚ δεν γνώριζε τα πραγ-
µατικά στοιχεία χρέους και ελλείµµατος, διότι τάχα τα είχε απο-
κρύψει η τότε Κυβέρνηση. ∆εν ξέρετε γιατί αυξήθηκε το χρέος
τα προηγούµενα χρόνια ∆εν ξέρετε για το έλλειµµα τα νούµερα
που ακούγονταν τότε, ήταν εκτιµήσεις και ότι ο τελικός υπολο-
γισµός θα γινόταν στις αρχές του 2010, µετά το οικονοµικό κλεί-
σιµο της χρονιάς Όλα τα ξέρατε. Σας τα είχε πει στις κατ’ ιδίαν
συζητήσεις µε τους πολιτικούς Αρχηγούς ο τότε Πρωθυπουργός
Κώστας Καραµανλής.

Το σύνολο των οικονοµικών στοιχείων, όµως, το ξέρατε και µά-
λιστα, από την πιο υπεύθυνη πηγή, το ∆ιοικητή της Τράπεζας της
Ελλάδος. Αν ο κ. Προβόπουλος τότε σας είπε ψέµατα, αν σας
έκρυψε την αλήθεια, αν δεν γνώριζε τα πραγµατικά στοιχεία,
κακώς παραµένει στη θέση του. Και µη µου πείτε ότι έχει θητεία.
Αλλά πώς να αντικαταστήσετε έναν άνθρωπο, που και την αλή-
θεια σας είπε και σας προειδοποίησε

Συγκεκριµένα, το χρέος αυξήθηκε σχεδόν 100 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ, εκ των οποίων τα 80 δισεκατοµµύρια, σχεδόν το σύ-
νολο, πήγαν για αναχρηµατοδότηση υποχρεώσεων των κυβερ-
νήσεων του ΠΑΣΟΚ, στις οποίες, σηµειωτέον, συµµετείχε και ο κ.
Παπανδρέου, εκτός αν δεν ήξερε γιατί ταξίδευε πολύ. Φταίει, λοι-
πόν, αυτός που πήρε δάνεια τα οποία φαγώθηκαν ή αυτός που
δανείστηκε για την εξόφληση των χρεών

Και για το έλλειµµα, επιλέξατε να το ανεβάσετε από περίπου
8% -θυµίζω κι αυτό ήταν εκτίµηση- στο 12,7% µη εισπράττοντας
ή πληρώνοντας µη αναγκαίες για το 2009 υποχρεώσεις, περίπου
10 δισεκατοµµύρια ευρώ. Αν στο τέλος του 2009 είχαµε αυτά τα
10 δισεκατοµµύρια ευρώ, το έλλειµµα θα ήταν περίπου 8%. Σε
κάθε περίπτωση θα ήταν µονοψήφιο.

Εδώ αρχίζει ο φαύλος κύκλος και η δικιά σας ευθύνη. Πώς θα
παίρνατε όλα αυτά τα µέτρα, χωρίς το υψηλό ποσοστό ελλείµ-
µατος που, δήθεν, σας έκρυψε η Νέα ∆ηµοκρατία Έτσι διώξατε
τους δανειστές, αφού όπως αναφέρει και η έκθεση της Ευρω-
παϊκής Ένωσης, ο καταλύτης για την άνοδο των επιτοκίων δα-
νεισµού, τα περίφηµα spreads, ήταν η δική σας ανακοίνωση του
προσχεδίου προϋπολογισµού, που προέβλεπε έλλειµµα 12,7%
του ΑΕΠ. Ανοίξατε, λοιπόν, την πόρτα στην τρόικα. Επιλέξατε να
γίνει η χώρα πειραµατόζωο, αφού τη συνταγή που δοκιµάζουν
σε εµάς µε βελτιώσεις, την εφαρµόζουν σε άλλες χώρες.

Γιατί έγινε η Ελλάδα πειραµατόζωο Γιατί δεν έγινε κάποια
άλλη χώρα Γιατί η Κυβέρνηση της Ελλάδας, µιλώντας πολύ, συ-
κοφαντώντας µε υπερβολές τη χώρα και τους πολιτικούς της
αντιπάλους, παγιδεύτηκε σ’ αυτό το ρόλο. Είναι γνωστή η πα-
ραίνεση εκ µέρους της «WALLSTREET JOURNAL» για περιορι-
σµό των δηλώσεων του Πρωθυπουργού.

Εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, µιλούσατε πολύ. Εσείς οµολο-
γήσατε, πριν σας ρωτήσουν. ∆εν παλέψατε για την τιµή της
χώρας. Μα, να λέγατε και την αλήθεια! Όλες οι χώρες της Ευ-
ρωζώνης έπεσαν έξω στις εκτιµήσεις τους στον υπολογισµό του
ελλείµµατος. Γι’ αυτό αναθεώρησαν και τις εκτιµήσεις τους δύο
και τρεις φορές.
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Αυτό που για τις άλλες ευρωπαϊκές χώρες ήταν δικαίωµα, γιατί
για µας ήταν αµάρτηµα; Γιατί έπρεπε να µας λοιδορεί ολόκληρη
η οικουµένη; Ακόµη και αν έφταιγε η προηγούµενη κυβέρνηση,
γιατί δεν ζητήσατε εξηγήσεις από τον Κώστα Καραµανλή πριν
διαποµπεύσετε τη χώρα κατηγορώντας την ελληνική κυβέρνηση;
Έτσι φθάσαµε εδώ και το «παραµύθι» ότι παραλάβατε µία χώρα
που πήγαινε για χρεοκοπία ας τελειώσει.

Η Ελλάδα δεν χρεοκόπησε το 2009. Η Ελλάδα µπορούσε να
δανείζεται µε λογικά επιτόκια µέχρι τις αρχές του 2010. Οδηγη-
θήκαµε εδώ γιατί εσείς επιλέξατε –ή σας επέλεξαν- τη συγκε-
κριµένη πολιτική. Από το «πιστόλι πάνω στο τραπέζι» και το «δεν
ζητάµε χρήµατα» και όσα άλλα είπατε, παραδώσατε τη χώρα σε
ξένα χέρια.

Την ίδια ώρα που το «σπίτι» µας «καίγεται», ο κ. Παπανδρέου
ως Πρόεδρος της Σοσιαλιστικής ∆ιεθνούς θέλει να σώσει τον
κόσµο. Η χώρα έγινε ανυπόληπτη µε τη δική σας µαρτυρία και
τώρα βραβεύουν τον Πρωθυπουργό αυτής της ανυπόληπτης
χώρας. Αυτό µόνο ο κ. Παπανδρέου πρέπει να το καταλαβαίνει.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ∆’ Αντι-
πρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥ∆ΩΡΑΣ)

Θα πει κάποιος: «Υπήρχε άλλος δρόµος; ∆εν έπρεπε να παρ-
θούν µέτρα για διαρθρωτικές αλλαγές;». Μα, εµείς πρώτοι και
µόνοι µιλήσαµε γι’ αυτό. Τη συναίνεση που εσείς της Κυβέρνη-
σης τώρα ψελλίζετε –και λέω «ψελλίζετε» γιατί δεν την εννοείτε
και δεν µπορείτε να την εννοείτε γιατί δεν αποφασίζετε πια εσείς-
τη ζήταγε, πραγµατικά την εκλιπαρούσε ο Κώστας Καραµανλής
το 2009, τότε που εσείς δεν βλέπατε οικονοµική κρίση, τότε που
ζητούσατε εδώ και τώρα εκλογές, τότε που µας λέγατε να φύ-
γουµε και όταν άλλαξε η Κυβέρνηση µε απόφαση του ελληνικού
λαού, µας είπατε ότι το βάλαµε στα πόδια. Έχετε σύγχυση και
έλλειψη πολιτικής που σας οδηγεί σε επικίνδυνους ακροβατι-
σµούς.

Ας ξεχάσουµε όσα είπατε και κάνατε πριν τις εκλογές. Αν µετά
τις εκλογές ζητούσατε συναίνεση για την αντιµετώπιση της κα-
τάστασης, θα µας είχατε συµπαραστάτες. Εµείς και ως κυβέρ-
νηση και ως αντιπολίτευση λέγαµε και λέµε «ναι» στις
διαρθρωτικές αλλαγές. Εσείς έχετε πρόβληµα. Πρέπει να εξη-
γήσετε γιατί διαδηλώνατε πέρσι για να µην έλθουν οι Κινέζοι και
φέτος κατηγορείτε όποιον δεν τους χειροκροτεί δυνατά.

Πώς θα απαιτήσετε συναίνεση για προβλήµατα που πέρσι δεν
αναγνωρίζατε; Άλλα λέγατε πέρσι για την Ολυµπιακή, τον ΟΤΕ,
τα λιµάνια, τον ΟΣΕ και άλλα κάνετε φέτος. Πέρσι απειλούσατε
τους επενδυτές για να µην έλθουν και φέτος τους παρακαλάτε,
γι’ αυτό δεν σας πιστεύει κανείς. ∆εν είναι «στραβός ο γιαλός»,
απλά «στραβά αρµενίζετε». Απαξιώσατε το σύνολο της δηµόσιας
ζωής -κόµµατα, πολιτικούς, συνδικαλιστές- για να µπορέσετε να
υλοποιήσετε τα µέτρα που σας υποδεικνύουν. Λέω ότι σας υπο-
δεικνύουν επειδή εσείς µας είπατε ότι τα µέτρα είναι έξω από τη
δική σας λογική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για το µέλλον της
πατρίδας µας δεν µπορεί να στηρίζεται σε µια εµφύλια αντιπα-
ράθεση, ακόµα και αν την ευθύνη κατά τη γνώµη µας την έχει η
πλευρά της Κυβέρνησης µε τις πολιτικές της επιλογές. Χρέος
όλων είναι να συµβάλλουµε να ξεπεραστεί η περιπέτεια που ζει
η πατρίδα µας, µόνο που τον πρώτο λόγο σε µία τέτοια γνήσια
συναινετική πορεία τον έχει η πλευρά που ο ελληνικός λαός σ’
αυτή τη φάση όρισε σαν πλειοψηφία. Η Νέα ∆ηµοκρατία έτσι κι
αλλιώς µε βήµατα σταθερά µπαίνει και πάλι στο κέντρο της πο-
λιτικής ζωής. Η πρόταση του Αντώνη Σαµαρά γίνεται σιγά-σιγά
ελπίδα για τον κόσµο και αποκτά δυναµική δίνοντας την προο-
πτική που ζητά ο τόπος.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µίλησα για τον προϋπολογισµό
χωρίς οικονοµικά µεγέθη και αριθµούς γιατί πιστεύω ότι ακόµη
και σήµερα το πρόβληµα της χώρας είναι πολιτικό. Χρειάζεται
υπεύθυνη κυβέρνηση, χωρίς έπαρση και αλαζονεία. Χρειάζεται
όλοι να βάλουµε πλαφόν στη ζωή και στη συµπεριφορά µας, ιδι-
αίτερα όσοι αποφασίζουµε για τη ζωή των άλλων, πλαφόν όχι
µόνο προς τα πάνω αλλά κυρίως προς τα κάτω τόσο όσο να µην
στερείται κανείς τα απαραίτητα. Εσείς µιλάτε για αριθµούς κι
εµείς σας µιλάµε για ανθρώπους. Πατήστε επιτέλους στη γη και
θα µας βρείτε συµπαραστάτες.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Βλάχο και για το ευσύνοπτο του χρόνου.

Παρακαλείται ο γιατρός και Βουλευτής Θεσπρωτίας κ. Κα-
τσούρας του ΠΑΣΟΚ να λάβει το λόγο.

Κύριε συνάδελφε, έχω αυτή την εξοικείωση διότι είµαι Θε-
σπρωτός εκ πολιτογραφήσεως. Υπηρέτησα εκεί.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Ξέρετε, κύριε Πρόεδρε, ότι η πρώτη
θέση της χώρας, η Θεσπρωτία, σας περιµένει πάντα για φιλοξε-
νία.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σας ευχαριστώ πολύ.
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πολ-

λές φορές τους τελευταίους µήνες τα συνθήµατα των διαδηλω-
τών και οι ήχοι των συλλαλητηρίων ακούστηκαν µέχρι εδώ. Οι
Έλληνες, όπως και πολλοί άλλοι Ευρωπαίοι πολίτες, είναι οργι-
σµένοι µε όσα συµβαίνουν. Στην Αγγλία, τη Γαλλία, την Ιταλία -
και ποιος ξέρει πού αλλού σε λίγο- τα παιδιά είναι στους
δρόµους γεµάτα οργή γιατί νιώθουν ηττηµένα πριν δώσουν τη
µάχη τους, προσβεβληµένα που µοιραστήκαµε τους πόρους
τους αλλά και έτοιµα να αµφισβητήσουν τα πάντα.

Αυτό το συναίσθηµα δεν είναι επετειακό, ώστε να εκτονώνεται
κάθε ∆εκέµβρη. ∆εν ξεθυµαίνει εύκολα οργή που µε «τροφή» το
ψέµα «τράφηκε» τόσο καιρό. Αυτά τα παιδιά πλέον δεν µας εµπι-
στεύονται. Μας προσπερνούν και καταφεύγουν στο µέλλον µετά
το τέλος µιας εποχής που δύει, γιατί το παρόν που εµείς ορί-
ζουµε και οριοθετούµε αλλάζει διαρκώς, γιατί εκείνο που βαραί-
νει αυτό το παρόν είναι η µνήµη του παρελθόντος και ο φόβος
για το δρόµο που πήραµε.

Η φτώχεια, η ανέχεια, η καθήλωση δηµιουργούν αναπόφευ-
κτες «ρωγµές» στον κοινωνικό «ιστό». Μια γενικότερη κρίση αγ-
γίζει την ίδια τη µορφή, αν όχι και το περιεχόµενο των θεσµών. Οι
κυβερνώντες κινδυνεύουν να γίνουν κυβερνώµενοι, δράστες
αλλά και θύµατα µαζί καθώς διάφοροι, ανενόχλητα, περιφέρο-
νται ως «γκουρού» της οικονοµίας και επιχειρούν στην ουσία να
επιβάλουν τις δογµατικές εµµονές τους περί των αγορών, οι
οποίες δεν πρέπει να λειτουργούν κατ’ αυτούς ως συµπλήρωµα
αλλά ως υποκατάστατο της κύριας αγοράς, της πολιτικής και της
δηµοκρατίας.

Μας είπαν: «Είµαστε εδώ γιατί µας χρειάζεστε». Μας είπαν:
«Οι Έλληνες θα πρέπει να µάθουν να ζουν σύµφωνα µε τις δυ-
νατότητές τους». ∆εν µας είπαν ότι οι Ευρωπαίοι δεν ήθελαν τη
δηµιουργία δυνατοτήτων ελέγχου όταν καθιερώθηκε το ευρώ,
ούτε καν τον έλεγχο της Ευρωπαϊκής Στατιστικής Υπηρεσίας,
όπως αποκάλυψε ο Ροµάνο Πρόντι. Εµπεδώνουµε µόνοι µας
σιγά-σιγά µε τον πλέον επώδυνο τρόπο ότι το δικό µας έλλειµµα
αποτελεί επίσης και το πλεόνασµα κάποιων άλλων.

Ζούµε µια µεταβατική περίοδο, µια εποχή σκληρής οικονοµι-
κής πίεσης και προσαρµογής, όπου πολλά από τα προφανή αµ-
φισβητούνται. Χωρίς περιστροφές, δίχως υπεκφυγές τα µέτρα
που έλαβε η Κυβέρνηση είναι επώδυνα. Σε κάποιες περιπτώσεις
το δικαίωµα στην εργασία και σε µία αξιοπρεπή αµοιβή της
καθώς και η αξιοπρεπής σύνταξη πλήττονται και αυτή η οικονο-
µική πραγµατικότητα µας στοιχειώνει όλους. Είναι ένας εφιάλ-
της που πρέπει να τελειώσει γρήγορα. Το πόσο γρήγορα, θα
εξαρτηθεί από την απόδοση των µέτρων, την κοινωνική συναί-
νεση, την κυβερνητική συνέπεια, το διεθνές περιβάλλον, την εξω-
τερική µας πολιτική και τη δυνατότητα άρθρωσης διεθνών
συµµαχιών. Σύµφωνα µε το καλό «σενάριο» στο τέλος του νέου
έτους, αν δεν έχει µεσολαβήσει κοινωνικό χάος και πολιτική
αστάθεια, ενδέχεται να έχουµε αφήσει πίσω µας τις οξείες πα-
ρενέργειες µιας πρωτοφανούς και υπερταχείας προσαρµογής
της ελληνικής οικονοµίας σ’ ένα πιο λιτό και πιο πειθαρχηµένο
µοντέλο. Ένα ευνοϊκότερο επενδυτικό κλίµα θα αρχίσει να δια-
µορφώνεται, ικανό να συµβάλλει ουσιαστικά στην ανάκαµψη της
οικονοµίας και στην παραγωγή εθνικού πλούτου. Είναι µία
«αχτίδα φωτός» στο µακρύ «χειµώνα» του 2010.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, µία κοµφορµιστική αντιπολί-
τευση µοιάζει ακόµα φοβισµένη να πει την αλήθεια, όµως ούτε οι
µαζικές επιθέσεις εναντίον της Κυβέρνησης ούτε η σιωπή και η
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άκριτη συνηγορία υπέρ της βοηθούν στην επίλυση των προβλη-
µάτων. Ο τόπος έχει ανάγκη έστω και αργά τη δηµιουργία ενός
πραγµατικού δηµόσιου χώρου διαλόγου για τα σηµαντικά προ-
βλήµατά του, για το είδος της οικονοµίας που χρειαζόµαστε, για
το επίπεδο εκπαίδευσης και έρευνας, για την περιφερειακή του
ανάπτυξη που κινδυνεύει να γίνει κατ’ εικόνα και καθ’ οµοίωση
ενός εθνοκεντρικού κράτους, για το ενεργειακό ζήτηµα, για τα
εθνικά ζητήµατα, για την ειλικρινή αυτοκριτική των κοµµάτων.
Χρειάζεται, δηλαδή, ένα συνολικό σχέδιο που να ξεφεύγει από
τον ασφυκτικό κλοιό του εφήµερου και που θα στηρίζεται σ’ ένα
νέο κοινωνικό συµβόλαιο. Χωρίς αυτό, το έργο της Κυβέρνησης
γίνεται πιο δύσκολο. Πρέπει µόνη της να αγνοεί τις όποιες «κο-
ρώνες» που καθηλώνουν την κοινωνία στην ακινησία και το
τέλµα, να υλοποιήσει επώδυνες και τολµηρές αποφάσεις και µε-
ταρρυθµίσεις, «να βγάλει το φίδι από την τρύπα» και να λύσει
µέσα σε ελάχιστο χρονικό διάστηµα προβλήµατα δεκαετιών.

Όσο πόνο και ξεβόλεµα και αν προκαλούν οι αλλαγές αυτές,
οι περισσότεροι συµφωνούν ότι οι περισσότερες έπρεπε να
έχουν γίνει εδώ και χρόνια. «Σκόνταφταν» όµως στο πολιτικό κό-
στος.

Τώρα, λοιπόν, η Κυβέρνηση πρέπει να λύσει γόρδιους δε-
σµούς της ελληνικής οικονοµίας και κοινωνίας. Κατά τον ίδιο
τρόπο τα συνδικάτα και οι συνδικαλιστές, πληγωµένοι κι αυτοί
από το παρελθόν τους, αντί να δίνουν µάχες οπισθοφυλακής,
οφείλουν να κοιτάξουν το µέλλον και να εξασφαλίσουν την ασφα-
λέστερη, ταχύτερη και µαζικότερη µετάβαση στη νέα πραγµατι-
κότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι σίγουροι δρόµοι είναι ανύ-
παρκτοι. Είµαστε υποχρεωµένοι να δράσουµε, να σταθούµε τολ-
µηρά απέναντι στο πρόβληµα της χώρας, χωρίς να ξέρουµε την
έκβαση των προσπαθειών µας. Εικάζουµε ότι τα χειρότερα θα
περάσουν σύντοµα, αλλά αυτό θα το ξέρουµε µε σιγουριά στο
τέλος µιας µακράς διαδροµής. Προς το παρόν µόνο οι θυσίες
είναι ορατές.

Όµως για όσους ξεχνούν, να υπενθυµίσω ότι γι’ αυτήν την
προσπάθεια και σ’ αυτήν την προσπάθεια έχουµε ανάγκη τα χρή-
µατα µιας σύµβασης και για την εξασφάλισή τους απαιτείται η
εφαρµογή κάποιων όρων, που είναι συχνά σκληρότεροι απ’ αυ-
τούς που µπορεί να αντέξει η ελληνική κοινωνία και µοιάζουν
επαχθέστεροι απ’ αυτούς που µπορεί να υπερασπιστεί η Κυβέρ-
νηση.

Από την άλλη πλευρά πρέπει να αποκαταστήσουµε την τρω-
θείσα αξιοπρέπεια και αυτοσεβασµό του Έλληνα, να δείξουµε
ότι ο διάλογος µε τους άλλους δεν µας ξεπερνάει ως περαστι-
κούς και ότι δεν µας κυριεύει η αµηχανία, η έλλειψη επινόησης,
δηλαδή η αδυναµία να φέρουµε σε πέρας µια αποστολή. Χρειά-
ζεται να υπερβούµε τον εαυτό µας ή, όπως λέει ο Οδυσσέας στο
«Φιλοκτήτη» του Μίλερ, «τόσο βαθιά χωθήκαµε µέσα σε τούτη
την υπόθεση, παγιδευµένοι από το δικό µας και το ξένο βήµα,
που διέξοδο δεν έχουµε παρά αν τραβήξουµε το δρόµο παρα-
πέρα».

Ψηφίζω το σχέδιο νόµου της Κυβέρνησης για τον προϋπολο-
γισµό του οικονοµικού έτους 2011, γιατί, πέραν όλων των άλλων,
δεν υπάρχει τίποτε άλλο.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κατσούρα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελ-
λάδας από την Εύβοια κ. Γεώργιος Μαρίνος.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΡΙΝΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, οι εργατικές λαϊκές οικογένειες

έχουν απέναντί τους έναν ακόµη αντιλαϊκό, βάρβαρο προϋπολο-
γισµό, ο οποίος σε συνθήκες καπιταλιστικής κρίσης, κρίσης
υπερσυσσώρευσης κεφαλαίου, ολοµέτωπης επίθεσης κατά των
εργασιακών, ασφαλιστικών, κοινωνικών δικαιωµάτων, φορτώνει
το λαό µε νέα φορολογικά βάρη, µειώνει ακόµη περισσότερο τα
κονδύλια για τις κοινωνικές υπηρεσίες, αναδιανέµει τον πλούτο
που παράγουν οι εργαζόµενοι, υπέρ του µεγάλου κεφαλαίου.

Προχθές αντιµετωπίσαµε το νοµοσχέδιο που κατήργησε τις
κλαδικές συµβάσεις, έβαλε ταφόπλακα σε θεµελιώδη εργασιακά

δικαιώµατα και άνοιξε το δρόµο για τροµακτική µείωση των µι-
σθών και συνεπώς και των συντάξεων.

Την προηγούµενη περίοδο αντιµετωπίσαµε την κατάργηση
ασφαλιστικών δικαιωµάτων και άλλες αντιδραστικές αλλαγές
στην υγεία, στην πρόνοια, στην παιδεία, σε όλους τους τοµείς.
Συνολικά πρόκειται για στρατηγικού χαρακτήρα αλλαγές, που
έχουν αποφασιστεί στην Ευρωπαϊκή Ένωση µε τη συµµετοχή
των ελληνικών κυβερνήσεων και επιβάλλονται διαδοχικά αυτή
την περίοδο, αξιοποιώντας το µνηµόνιο της φτώχειας, τα ελ-
λείµµατα και το χρέος, που προκαλούνται από την πολιτική που
δίνει κίνητρα, προνόµια στην πλουτοκρατία και χρηµατοδοτεί τις
επιθετικές, ιµπεριαλιστικές ανάγκες του ΝΑΤΟ.

Η αντιλαϊκή αυτή πολιτική γίνεται συνεχώς και πιο επικίνδυνη.
Έχει οδηγήσει το λαό όχι µόνο σε σχετική εξαθλίωση, που εκ-
φράζει τη συνεχή διεύρυνση του χάσµατος ανάµεσα στη δύναµη,
τα κέρδη της πλουτοκρατίας και την κατάσταση των εργατικών
λαϊκών οικογενειών, αλλά και σε απόλυτη εξαθλίωση, που εκ-
φράζει τη χειροτέρευση στη ζωή τους σε σχέση µε την προη-
γούµενη περίοδο. Και αυτό την ώρα που µέσα στο 2009
πεντακόσιες µεγάλες επιχειρήσεις µετρούν κέρδη πάνω από 16
δισεκατοµµύρια ευρώ και η Κυβέρνηση χρηµατοδοτεί πολύ-
µορφα τους µεγάλους οικονοµικούς οµίλους.

Αυτό που πρέπει να κατανοηθεί βαθύτερα είναι το εξής βασικό
ζήτηµα. Το νήµα που διαπερνάει αυτή την κατάσταση, ο καθορι-
στικός παράγοντας που γεννάει και οξύνει τα λαϊκά προβλήµατα
είναι αυτός, ο ίδιος ο καπιταλιστικός δρόµος ανάπτυξης, που έχει
ως στόχο την ικανοποίηση των σύγχρονων αναγκών του µεγά-
λου κεφαλαίου, για να διατηρήσει την κερδοφορία του, να γίνει
πιο ανταγωνιστικός στις συνθήκες της κρίσης και να εκτιναχθεί
στις συνθήκες της ανάκαµψης, η οποία προβλέπεται ότι θα είναι
ασθενική και θα εµπεριέχει το σπέρµα µιας νέας κρίσης.

Η επιθετικότητα του συστήµατος και της στρατηγικής που το
υπηρετεί τονίζει ότι ο καπιταλισµός ως εκµεταλλευτικό σύστηµα
έχει ξεπεραστεί ιστορικά. Είναι σε παρακµή και γίνεται συνεχώς
και πιο αντιδραστικός, ό,τι και να ισχυριστούν το ΠΑΣΟΚ και η
Νέα ∆ηµοκρατία, αλλά και οι άλλοι διαχειριστές και απολογητές
του. ∆εν υπάρχει πολιτική διαχείρισης αυτού του σάπιου συστή-
µατος που θα λειτουργήσει προς όφελος του λαού. Και αυτό
αφορά τόσο το λεγόµενο «νέο παραγωγικό µοντέλο» του ΠΑΣΟΚ
όσο και τα διαχειριστικά µείγµατα, που προβάλλουν Νέα ∆ηµο-
κρατία και τα άλλα κόµµατα του ευρωµονόδροµου. Άλλωστε όλα
αυτά τα µοντέλα έχουν δοκιµαστεί και χειροτέρευσαν τη ζωή των
λαών στην Ιρλανδία, στην Νότια Κορέα, γενικότερα στους λεγό-
µενους «ασιατικούς τίγρεις» και σε άλλα καπιταλιστικά κράτη
που η αστική τάξη της Ελλάδας και οι πολιτικοί της εκφραστές
είχαν ως πρότυπα.

Οι προσδοκίες που καλλιεργεί η Κυβέρνηση και η Νέα ∆ηµο-
κρατία για την ανάκαµψη και την ανάπτυξη της οικονοµίας ως
παράγοντα επίλυσης των λαϊκών προβληµάτων διαψεύδονται και
µε την πείρα της προηγούµενης περιόδου, όπου βασικό στοιχείο
της πολύχρονης ανόδου της οικονοµίας ήταν η µεγάλη αύξηση
των κερδών της πλουτοκρατίας και η ένταση της κοινωνικής ανι-
σότητας.

Γι’ αυτό το Κοµµουνιστικό Κόµµα της Ελλάδας λέει µε ευθύνη
στην εργατική τάξη, στις λαϊκές δυνάµεις, ότι έχουν δοκιµαστεί
όλοι οι τρόποι διαχείρισης του εκµεταλλευτικού συστήµατος και
οδήγησαν σ’ αυτά τα χάλια. Τώρα είναι ώρα για σπουδαίες απο-
φάσεις, ώρα να ξεπεραστούν δισταγµοί, και οι εργατικές λαϊκές
δυνάµεις να κρίνουν τις εξελίξεις µε κριτήριο που αντιστοιχεί στα
δικά τους συµφέροντα, να οργανωθούν στα συνδικάτα και να πα-
λέψουν για τον ταξικό, αγωνιστικό προσανατολισµό τους, κατα-
δικάζοντας τον εργοδοτικό, κυβερνητικό συνδικαλισµό, να
οργανωθούν στους τόπους δουλειάς και κατοικίας, να συναντη-
θούν µε το ΠΑΜΕ, µε το Πανεργατικό Αγωνιστικό Μέτωπο και τις
άλλες αγωνιστικές συσπειρώσεις, που εκφράζουν τα συµφέρο-
ντα της αγροτιάς, των µικρών αυτοαπασχολούµενων της πόλης,
των γυναικών, της νεολαίας µας. Τώρα είναι η ώρα για σπουδαίες
αποφάσεις, για να συναντηθούν πλατιές λαϊκές δυνάµεις µε το
ΚΚΕ, που πρωταγωνιστεί στον ταξικό αγώνα διαθέτοντας επι-
στηµονικά επεξεργασµένη, εναλλακτική λύση, η οποία να τονίζει
ότι δεν είναι µοιραίο η εξουσία να είναι στα χέρια των λίγων, των
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τραπεζιτών, των βιοµηχάνων, των εφοπλιστών και των άλλων
τµηµάτων της πλουτοκρατίας.

Ο λαός έχει δύναµη και µπορεί να διεκδικήσει την εξουσία ως
προϋπόθεση για να οργανωθεί η οικονοµία µε κριτήριο τις λαϊκές
ανάγκες, µε εργαλεία την κοινωνικοποίηση των συγκεντρωµένων
µέσων παραγωγής, τον παραγωγικό συνεταιρισµό, τον κεντρικό
σχεδιασµό, τον εργατικό κοινωνικό έλεγχο. Αυτή είναι η λύση για
τον απολυµένο και τον άνεργο, για τις λαϊκές δυνάµεις που βα-
σανίζονται από την ανασφάλεια και την ανέχεια. Αυτή είναι η
λύση για την εξασφάλιση του δικαιώµατος της πλήρους, σταθε-
ρής εργασίας για όλους, την παροχή δωρεάν, αναβαθµισµένων
κοινωνικών υπηρεσιών, την αποδέσµευση της χώρας µας από
τους ιµπεριαλιστικούς οργανισµούς.

Αυτόν το δρόµο επιβάλλεται να ανοίξει ο λαός µας σε ρήξη µε
τις δυνάµεις του κεφαλαίου, µε αλλαγή του συσχετισµού δύνα-
µης, µε την πλήρη αποδυνάµωση του ΠΑΣΟΚ και της Νέας ∆η-
µοκρατίας, την οικοδόµηση της λαϊκής συµµαχίας ανάµεσα στην
εργατική τάξη, την αγροτιά, τα µεσαία στρώµατα της πόλης.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Μαρίνο.
Το λόγο έχει τώρα ο Αναπληρωτής Υπουργός Εθνικής Άµυνας

κ. Παναγιώτης Μπεγλίτης.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-

κής Άµυνας): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η συζήτηση για το σχέδιο του

προϋπολογισµού του 2011 διεξάγεται κάτω από πρωτόγνωρες
συνθήκες οικονοµικής και κοινωνικής κρίσης για την πατρίδα και
για το Μεταπολιτευτικό πολιτικό σύστηµα. Εάν για κάθε συνά-
δελφο Υπουργό η βασική και θεµελιώδης υποχρέωση είναι να
συµβάλει στην υπέρβαση της κρίσης µέσα από τη δηµοσιονο-
µική εξυγίανση, µέσα από τη συνδροµή κάθε Υπουργείου στον
εξορθολογισµό των δηµοσίων δαπανών, για την πολιτική ηγεσία
Εθνικής Άµυνας αυτή η ευθύνη είναι διπλή.

Πρώτον, οφείλουµε να συµβάλουµε από την πλευρά µας σε
αυτήν την αναγκαία δηµοσιονοµική εξυγίανση, ταυτόχρονα
όµως, υπερασπιζόµενοι θεµελιώδεις αρχές της πατρίδας µας,
την εθνική ανεξαρτησία, την εθνική ακεραιότητα, την ασφάλεια
και την άµυνα της Ελλάδας, διατηρώντας σε υψηλό βαθµό την
επιχειρησιακή ικανότητα, ετοιµότητα και αποτελεσµατικότητα
των Ενόπλων ∆υνάµεων, συγχρόνως δε, διατηρώντας σε υψηλό
επίπεδο τη διεθνή αξιοπιστία µας στη στρατιωτική διπλωµατία,
στην εξωτερική αµυντική πολιτική, στη συµµετοχή της Ελλάδας
σε διεθνείς αποστολές που καλύπτονται κάτω από τη νοµιµοποι-
ητική οµπρέλα των αποφάσεων του Συµβουλίου Ασφαλείας του
ΟΗΕ και της Ευρωπαϊκής Ένωσης, ένας στόχος διπλός, εξαιρε-
τικά δύσκολος, σύνθετος όταν πρόκειται να διαχειριστεις τόσο
ευαίσθητα και καίρια ζητήµατα που βρίσκονται στην καρδιά του
κράτους, στην καρδιά της εθνικής ασφάλειας και άµυνας της πα-
τρίδας µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ∆εκέµβριο του 2010 στη συ-
ζήτηση του προϋπολογισµού βάλαµε κάποιους βασικούς στό-
χους. Σήµερα µπορούµε να πούµε ότι αυτοί οι στόχοι έχουν
υλοποιηθεί. Γι’ αυτό, από αυτήν την πλευρά εκ µέρους της πολι-
τικής ηγεσίας του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας µπορώ να πω ότι
ο αµυντικός προϋπολογισµός, ο προϋπολογισµός του Υπουρ-
γείου Εθνικής Άµυνας αποτυπώνεται µε τον πιο ρεαλιστικό και
ειλικρινή τρόπο. Τους ίδιους ρεαλιστικούς και ειλικρινείς στό-
χους θέτουµε για το 2011. Και επειδή θέλω να είµαι σαφής σε
αυτό που λέω, θα ήθελα να σας παρουσιάσω έναν απολογισµό
του 2010 και βεβαίως µια προοπτική για τον προϋπολογισµό του
Υπουργείου µας το 2011:

Το Υπουργείο Εθνικής Άµυνας θα διαχειρίζεται το 2011 ένα
συνολικό προϋπολογισµό ύψους 4,8 δισεκατοµµύρια ευρώ που
αντιπροσωπεύει το 4% του προϋπολογισµού της γενικής Κυβέρ-
νησης, έναντι 6,73% το 2010, που αντιστοιχεί στο 2,13 του Ακα-
θάριστου Εγχώριου Προϊόντος. Με άλλα λόγια, έχουµε σε
πρακτικούς, ρεαλιστικούς όρους µια µείωση που υπερβαίνει τις
δυόµισι ποσοστιαίες µονάδες.

Ο προϋπολογισµός του Υπουργείου µας είναι µειωµένος κατά
20% σε σχέση µε το 2010 και κατά 25% σε σχέση µε το 2009. Η

µείωση αυτή αφορά όλα τα σκέλη του προϋπολογισµού του
Υπουργείου µας. Οι λειτουργικές δαπάνες ανέρχονται σε 993
εκατοµµύρια ευρώ, µειωµένες κατά 23% έναντι 0,94% το 2009
και 0,86% του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος για το 2010. Τα
εξοπλιστικά προγράµµατα ανέρχονται σε 1,6 δισεκατοµµύρια
ευρώ, µειωµένα κατά 20% και αντιπροσωπεύουν ουσιαστικά το
0,70% του Ακαθάριστου Εγχώριου Προϊόντος. Οι αποδοχές είναι
2,28 δισεκατοµµύρια, µειωµένες κατά 18,7% ποσοστό που αντι-
κατοπτρίζει τη µείωση των επιδοµάτων κατά 20% που έγινε µε
απόφαση της Κυβέρνησης µας το 2010.

Σηµειώνω, εξάλλου, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι πάνω
από το 46% του προϋπολογισµού του Υπουργείου καλύπτουν σή-
µερα οι ανάγκες για µισθούς και συντάξεις. Έχουµε δηλαδή, ένα
ισχυρό και σοβαρό ποσοστό ανελαστικών δαπανών στο Υπουρ-
γείο. Αυτό είναι µια απάντηση σε όλους εκείνους που βλέπουν
στις αµυντικές δαπάνες µόνο το σκέλος των αµυντικών εξοπλι-
σµών ή µόνο το σκέλος των λειτουργικών δαπανών.

Και επειδή αντιλαµβάνοµαι ότι ορισµένοι από τους συναδέλ-
φους ενδιαφέρονται και για το δηµόσιονοµικό έλλειµµα και για το
δηµόσιο χρέος, άρα ενδιαφέρονται για τις δαπάνες πληρωµών
και τις δαπάνες παραλαβών, σας ενηµερώνω ότι το 2011 το ύψος
των ετήσιων παραλαβών οπλικών συστηµάτων υπολογίζεται στα
770 εκατοµµύρια ευρώ που αντιπροσωπεύει το 0,33 του Ακαθά-
ριστου Εγχώριου Προϊόντος, έναντι 1,24 δισεκατοµµυρίων ευρώ
που αναµένουµε να κλείσει ο προϋπολογισµός το 2010. Υπενθυ-
µίζω ότι οι παραλαβές των οπλικών συστηµάτων για το 2009
ανήλθαν στα 2,9 δισεκατοµµύρια ευρώ. Με άλλα λόγια έχουµε
µια δραστική µείωση της ροής των παραλαβών για τα δύο δύ-
σκολα χρόνια 2010 και 2011, γεγονός ασφαλώς κρίσιµο για τη
γενική διαµόρφωση του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος. Και αυτό
µέσα από µια ορθολογική κατανοµή παραλαβών και πληρωµών
για τα επόµενα χρόνια, κάτι για το οποίο -δεν το καταλαβαίνω-
ασκήθηκε κριτική απ’ ό,τι είδα στα πρακτικά της Επιτροπής Οι-
κονοµικών Υποθέσεων από την Αξιωµατική Αντιπολίτευση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κρίση αυτή ορίζει το τέλος
µιας εποχής και σε αντιλήψεις, προσεγγίσεις, επιχειρήµατα σε
σχέση µε την Εθνική Άµυνα της χώρας. Για πάρα πολλά χρόνια
–και δεν είναι καθόλου πολιτικά τυχαίο- οι αµυντικές δαπάνες
αποτελούσαν «ταµπού» για τη Βουλή των Ελλήνων. Ποτέ δεν εί-
χαµε µια συζήτηση εδώ, κυρίως από τα κόµµατα εξουσίας που
κυβέρνησαν µετά το ‘74. Ψηφίζαµε τις αµυντικές δαπάνες χωρίς
κανέναν έλεγχο. Αυτό πιστεύω ότι τελειώνει σήµερα. Τελειώνει,
πρώτον, µε µια µείζονα κοινοβουλευτική και δηµοκρατική τοµή
που δεν είναι άλλη από τη θεσµοθέτηση της αρµόδιας Επιτροπής
για τον Έλεγχο των Αµυντικών Εξοπλισµών, µε τη νέα λογική που
διέπει γενικότερα τον προϋπολογισµό για την κατάρτιση των
τριετών προϋπολογισµών προγραµµάτων. Θα προσέθετα -και
αυτό στο πλαίσιο των µεγάλων αλλαγών και µεταρρυθµίσεων
που πρέπει να κάνουµε στη συνέχεια- και την ανάγκη να εξετά-
ζουµε µε µεγαλύτερη προσοχή, µε αυστηρότερο Κοινοβουλευ-
τικό Έλεγχο τις αµυντικές δαπάνες σε συνεργασία της ∆ιαρκούς
Επιτροπής Οικονοµικών Υποθέσεων και της Επιτροπής Αµυντι-
κών Εξοπλισµών. Πιστεύω ότι τόσο ο Πρωθυπουργός, όσο και η
Κοινοβουλευτική µας Οµάδα, την επόµενη περίοδο, στην επό-
µενη µεταρρύθµιση του Κανονισµού της Βουλής θα είµαστε θε-
τικοί για να επιφέρουµε νέες τοµές σε ένα πολύ κρίσιµο τοµέα
όπως είναι ο έλεγχος των αµυντικών δαπανών και εξοπλισµών.

∆ιότι γνωρίζουµε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι καλούµα-
στε να διαχειριστούµε ένα χώρο µε υψηλό βαθµό δυσπιστίας.
Καλώς ή κακώς. Και υπάρχει ένας υψηλός βαθµός δυσπιστίας
ακριβώς επειδή για πάρα πολλά χρόνια δεν υπήρξαν διαφανείς
κοινοβουλευτικές διαδικασίες, οι οποίες διασφαλίζονται σήµερα.
Και αυτό πιστώνεται στην Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, πιστώνεται
στον Πρωθυπουργό Γιώργο Παπανδρέου, µια µείζονα δηµοκρα-
τική τοµή σε ένα θέµα που µας αφορά όλους και συγκρατεί το εν-
διαφέρον της ελληνικής κοινωνίας και των πολιτών.

Μιλάµε όλοι για την ανάγκη διαχείρισης της δηµοσιονοµικής
κρίσης µέσα από τη µείωση των αµυντικών δαπανών και πολλές
φορές βλέπουµε ένα δίληµµα πολύ στενά και πολύ στατικά: Αύ-
ξηση ή µείωση των αµυντικών δαπανών;

Όµως πιστεύω –και αυτό έδειξε η εµπειρία της διαχείρισης του
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Υπουργείου Εθνικής Άµυνας τους τελευταίους δεκατέσσερις
µήνες- ότι µπορούµε να φτάσουµε στη µείωση των αµυντικών δα-
πανών µέσα από ένα γενναίο εξορθολογισµό των λειτουργικών
δαπανών και των δαπανών για τους αµυντικούς εξοπλισµούς,
εξορθολογισµός που ήταν είδος εν ανεπαρκεία, εκλογίκευση και
ορθολογισµός της διαχείρισης του Υπουργείου Άµυνας, που
ήταν είδη εν ανεπαρκεία για πάρα πολλά χρόνια.

Στο όνοµα της υπεράσπισης των εθνικών συµφερόντων της
χώρας, στο όνοµα µιας ανταλλακτικής διπλωµατικής αξίας από
τους αµυντικούς εξοπλισµούς, µε άλλα λόγια στο όνοµα της
«εξαγοράς» της εύνοιας και της υποστήριξης µεγάλων εταίρων,
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αλλά και των Ηνωµένων Πολιτειών
Αµερικής προχωρήσαµε οι κυβερνήσεις τα τελευταία χρόνια σε
αµυντικούς εξοπλισµούς µε µια λογική ποσοτική, µε µια λογική
εκτατική, χωρίς αυτή η αντίληψη, αυτή η προσέγγιση να στηρί-
ζεται στα στέρεα θεµέλια µιας εθνικής αµυντικής στρατηγικής,
µιας πολιτικής εθνικής άµυνας και ασφάλειας, που λαµβάνει υπ’
όψιν τις µεγάλες αλλαγές που συµβαίνουν στην περιφέρειά µας,
στην Ευρώπη, στο διεθνές σύστηµα. Μια προσέγγιση που είχε
ως αποτέλεσµα να σωρεύουµε αµυντικούς εξοπλισµούς, οι
οποίοι πολλές φορές ήταν σε αναντιστοιχία µε τις πραγµατικές
επιχειρησιακές και αµυντικές ανάγκες της χώρας. Και όλα αυτά
προστιθέµενα µε ένα πέπλο αδιαφάνειας, µε ένα πέπλο ανεξέ-
λεγκτου, λόγω της µη συµµετοχής και συµβολής του Κοινοβου-
λίου, της Εθνικής Αντιπροσωπείας.

Σήµερα τελειώνει µια ολόκληρη εποχή και µια καινούργια
εποχή αρχίζει και στο χώρο της εθνικής άµυνας. Νέες προσεγ-
γίσεις και νέες αντιλήψεις για το ρόλο των Ενόπλων ∆υνάµεων.
Οι Ένοπλες ∆υνάµεις ως σταθερός παράγοντας ισχύος, οι Ένο-
πλες ∆υνάµεις ταυτόχρονα ως παράγοντας που αναδεικνύουν
τον κοινωνικό τους ρόλο, οι Ένοπλες ∆υνάµεις ως παράγοντας,
επίσης, που συµβάλλει στην οικονοµική και κοινωνική ανάπτυξη
µέσα από την εµπέδωση αισθήµατος εθνικής ασφάλειας. Με
άλλα λόγια, οι Ένοπλες ∆υνάµεις παράγοντας παραγωγής αι-
σθήµατος ασφάλειας, αλλά και παράγοντας υπεράσπισης εθνι-
κών συµφερόντων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στο χώρο της εθνικής άµυνας
αλλάζουν όλα. Αλλάζουµε και εµείς οι ίδιοι. Αλλάζουν και οι αντι-
λήψεις που είχαµε ως κόµµα εξουσίας και ως Κυβέρνηση για
πολλά χρόνια που κυβερνήσαµε τον τόπο. Και πρέπει πάνω απ’
όλα να αλλάξουµε µια σειρά από αντιλήψεις που είχαµε για τον
περιβάλλοντα χώρο.

Τι σηµαίνει σήµερα απειλή για την Ελλάδα; Ποιες είναι οι πραγ-
µατικές απειλές; Πόσο συνδέονται οι παραδοσιακές απειλές µε
τις νέες απειλές που δηµιουργεί ένας περιβάλλων χώρος τρο-
µακτικής ρευστότητας; Παράλληλα, πώς αντιµετωπίζουµε και
διαχειριζόµαστε νέες προκλήσεις, νέους κινδύνους, νέες ασφα-
λώς απειλές;

Γιατί δεν αρκεί στον 21ο αιώνα να πορευτούµε αντιµετωπίζο-
ντας µε συµβατικά «όπλα» και προσεγγίσεις τον γνωστό παρα-
δοσιακό, εντός ή εκτός εισαγωγικών, εχθρό, την παραδοσιακή
αναθεωρητική απειλή. Γιατί πρέπει πάνω απ’ όλα να αντιµετωπί-
σουµε, να απαντήσουµε, να υπερβούµε κύριες αντιφάσεις, που
το ίδιο το πολιτικό σύστηµα και εµείς οι ίδιοι παρήξαµε και δυ-
στυχώς πολλές φορές συνεχίζουµε να παράγουµε. Γιατί εάν η
Τουρκία ορίζεται και σήµερα µε τους γνωστούς όρους του ’74
ως κυρίαρχη απειλή για τη χώρα, τότε θα πρέπει να αναθεωρή-
σουµε κύριες πλευρές της εθνικής στρατηγικής απέναντι στην
Τουρκία. Γιατί εάν βλέπουµε και σήµερα –και φοβάµαι ότι πολλοί
και σ’ αυτήν την Αίθουσα βλέπουν- απειλές από το Βορρά, τότε
πρέπει να ξαναδούµε πολλές από τις αντιλήψεις που είχαµε και
για τη χώρα µας και για το ρόλο που θέλει να παίξει η χώρα µας
και ασφαλώς για το ρόλο των Ενόπλων ∆υνάµεων.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει επανειληµµένα το κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλήξτε, κύριε
Υπουργέ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): Κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό τελειώνω.

Αυτό που τονίζω είναι ότι δεν έχουµε ανάγκη µόνο από τεχνο-
κρατικές αλλαγές, από µεταρρυθµίσεις µεγάλου βεληνεκούς,
που θα έχουν -και ήδη έχουν-ως αποτέλεσµα µειώσεις δαπανών,
εξορθολογισµό, επιχειρησιακή ενίσχυση, επιχειρησιακή αποτε-
λεσµατικότητα. Αυτό που κυρίως τονίζω ως ανάγκη για το πολι-
τικό σύστηµα, µια µεγάλη πολιτική, πολιτιστική αλλαγή στον
τρόπο που σκεφτόµαστε το ρόλο της Ελλάδας στον 21ο αιώνα,
στον τρόπο που προσλαµβάνουµε τον περιβάλλοντα χώρο, στον
τρόπο που προσλαµβάνουµε τους γείτονές µας, τους Ευρωπαί-
ους εταίρους µας, τις Ηνωµένες Πολιτείες Αµερικής.

∆ύσκολη προφανώς αποστολή, πλην όµως αναγκαία για
όλους, για να µπορέσουµε να µπούµε στη νέα εποχή, γιατί βε-
βαίως καταγράφουµε το τέλος µιας εποχής, αλλά για να δηµι-
ουργήσουµε τις ασφαλείς συνθήκες για τη νέα εποχή, χρειάζεται
µια «πολιτιστική επανάσταση» για όλους.

Άρα –και τελειώνω µε αυτό- έχουµε µπροστά µας το 2011 στο
χώρο του Υπουργείου της Εθνικής Άµυνας την ευθύνη, θα υλο-
ποιήσουµε µεγάλες αλλαγές, τόσο στη δοµή διοίκησης όσο και
στη δοµή δυνάµεων, τόσο στο ρόλο των αµυντικών βιοµηχανιών
όσο και στον κοινωνικό ρόλο των Ενόπλων ∆υνάµεων, αλλαγές
επιχειρησιακές, αλλά και αλλαγές αντιλήψεων, γιατί για εµάς οι
Ένοπλες ∆υνάµεις είναι µέρος της κοινωνίας, είναι δυναµικό
κοµµάτι της κοινωνίας. Οι ένστολοι πολίτες, στελέχη και πολιτικό
προσωπικό των Ενόπλων ∆υνάµεων, είναι ένα ζωντανό κοµµάτι
της ελληνικής κοινωνίας. ∆εν είναι έξω από την ελληνική κοινω-
νία, όπως για πάρα πολλά χρόνια υπήρχε αυτή η αντίληψη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Απεγκλωβιστείτε, κύριε
Υπουργέ. Χρησιµοποιώ στρατιωτικό όρο.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΜΠΕΓΛΙΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εθνι-
κής Άµυνας): Για πάρα πολλά χρόνια έγινε η διαχείριση των Ενό-
πλων ∆υνάµεων µε συντηρητικές αντιλήψεις.

Το 2011 θα είναι κρίσιµο για την πατρίδα, θα είναι κρίσιµο για
την Ελλάδα και την ελληνική κοινωνία, θα είναι ασφαλώς κρίσιµο
και για το χώρο του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας.

Θέλω να σας διαβεβαιώσω και εκ µέρους του συναδέλφου
Υπουργού κ. Βενιζέλου, ότι στο πλαίσιο των γενικών κυβερνητι-
κών οδηγιών, στο πλαίσιο των γενικών κατευθυντήριων γραµµών
του Πρωθυπουργού, θα υπερασπιστούµε µια πολιτική που εµπε-
δώνει το εθνικό αίσθηµα ασφάλειας, αλλά ταυτόχρονα µια πολι-
τική που παράγει µέρισµα ειρήνης, δηλαδή κοινωνικό µέρισµα
µέσα από τον εξορθολογισµό των αµυντικών δαπανών.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Μπεγλίτη.

Παρακαλείται ο κ. Ηλίας Θεοδωρίδης, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ
από το Νοµό Πέλλης, να λάβει το λόγο.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, νοµίζω ότι είµαστε σε µια απο-

φασιστική καµπή για τη χώρα, την οικονοµία, το λαό µας, την πο-
λιτική, την κοινωνία, τον πολιτισµό. Η κρίση µάς αλλάζει όλους,
άλλους λιγότερο, άλλους περισσότερο.

Αυτή η κρίση έχει δύο πυλώνες. Ο ένας είναι ο διεθνής πυλώ-
νας. Έχουν συµβεί τεράστιες µεταβολές στον παγκόσµιο χώρο,
όπου εµείς ήµασταν απλά θεατές. Πρώτη µεταβολή είναι η κα-
τάρρευση της Σοβιετικής Ένωσης και οι νέες αγορές που δηµι-
ουργήθηκαν. Την απουσία της Ελλάδας σε αυτόν τον τοµέα τη
ζω προσωπικά και τη ζουν οι αγρότες, η αγροτική παραγωγή σε
πολύ µεγάλο βαθµό.

∆εύτερον, η µεταβολή στην Ευρωπαϊκή Ένωση που εδώ και
δεκαπέντε χρόνια συντελείται και εµείς σήµερα ζούµε και νιώ-
θουµε αυτές τις συνέπειες. Ήταν πράγµατι πολύ µεγάλη υπό-
θεση αυτό που δεν προεβλέπετο πουθενά, η δηµιουργία αυτής
της δανειακής σύµβασης, η οποία θεωρείται από ένα µέρος του
Κοινοβουλίου δεδοµένη. Αυτή απαιτούσε µια διαπραγµάτευση
και είναι η κύρια διαπραγµάτευση που έγινε στην Ευρωπαϊκή
Ένωση.

Και βλέπω τώρα και από τον Πρωθυπουργό ότι αναλαµβάνει τη
συνέχεια αυτής της διαπραγµάτευσης, για να ανοίξουν ορίζο-
ντες µιας µακροχρόνιας δόµησης µηχανισµών στήριξης αδύνα-
µων ή προβληµατικών οικονοµιών, σε βάθος χρόνου, µε σταθερά
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χαρακτηριστικά, µε όλες τις µορφές που µπορεί να πάρει η στή-
ριξη, η οποία τέθηκε από πολλούς συναδέλφους και στην οποία
δεν θα επανέλθω.

Τρίτον, η σπουδαιότερη µεταβολή είναι ότι έχει υπάρξει τερά-
στια υπερσυσσώρευση κεφαλαίων σε ένα τµήµα της καπιταλι-
στικής οικονοµίας. Είναι ο χρηµατοπιστωτικός τοµέας, όπου είχε
κρίση ποσοστού κέρδους. Αυτή είναι µια τεράστια µεταβολή,
όπου σήµερα τις επιπτώσεις τις δέχονται λαοί, κυβερνήσεις,
κράτη, συνασπισµοί χωρών, ακόµη και νοµίσµατα.

Σ’ αυτήν τη κρίση παίρνουµε µια άλλη µεγάλη πρωτοβουλία µε
τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ και Πρωθυπουργό της χώρας, όπου
από το επίπεδο της σοσιαλιστικής διεθνούς βάζει ένα τεράστιας
σηµασίας ζήτηµα, το ζήτηµα της παγκόσµιας διακυβέρνησης για
να µπει τέρµα στην ασυδοσία αυτής της πλευράς του κεφαλαίου,
για να υπάρξει έλεγχος από τις πολιτικές των κυβερνήσεων
αυτής της πλευράς του παγκόσµιου κεφαλαίου.

Τα αποτελέσµατα ο λαός µας τα έζησε στο εσωτερικό της
χώρας, στο Χρηµατιστήριο. Τα ζούµε για δεύτερη φορά σε αυτή
την κρίση της χώρας στον παγκόσµιο χώρο από τις παγκόσµιες
επιδράσεις αυτού του κεφαλαίου, που κινείται απειλητικά, επι-
θετικά απέναντι σε «ελαττωµατικές» χώρες, απέναντι σε χώρες
που είναι «άρρωστες» οικονοµικά. Αυτές χτυπάει πρώτα. Αυτό
σήµερα το ζούµε σαν µια βασική παράµετρο της κρίσης, που
περνάει η χώρα.

Τέταρτον, υπήρξε µία παγκόσµια µεταβολή, η παγκοσµιοποί-
ηση σε συνθήκες διεθνούς σκληρού ανταγωνισµού µε νέους παί-
χτες στο παιχνίδι, όπως οι χώρες της Ασίας και της Νότιας
Αµερικής. Σε αυτές τις συνθήκες ανταγωνισµού η χώρα έµεινε
θεατής.

Πάµε τώρα στον εσωτερικό πυλώνα της κρίσης. Η Ελλάδα
ζούσε όλες αυτές τις δεκαετίες ως θεατής, ως παρατηρητής,
ζούσε στον εσωτερικό µικρόκοσµο της Ελλάδας. ∆εν αντιλαµ-
βανόταν το τι γινόταν γύρω της, ότι ο κόσµος ερχόταν πάνω-
κάτω. Σήµερα αρχίζει να συζητά για τις επιρροές, τις επιπτώσεις
αυτής της κρίσης στη χώρα.

Αγαπητοί φίλοι, όλα αυτά τα χρόνια στο εσωτερικό της η χώρα
κινήθηκε γύρω από ορισµένους παθολογικούς άξονες της πολι-
τικής, της οικονοµίας και της κοινωνίας: Πρώτον, µία εθνική απο-
µόνωση, δεύτερον, έναν κρατικό προστατευτισµό, τρίτον, ένας
υπερκαταναλωτισµός που δηµιουργούσε µόνο πρόσκαιρες συν-
θήκες µίας µη βιώσιµης ανάπτυξης, τέταρτον, µία κρατικοδίαιτη
οικονοµία, η οποία συντηρούσε ένα τεράστιο παρασιτικό, µετα-
πρατικό, εισαγωγικό, µέρος της οικονοµίας, το οποίο αυτό κα-
ταδίκασε τη χώρα σε αυτές τις συνθήκες.

Ζούµε, λοιπόν, σε συνθήκες τελικής κρίσης. Η χώρα όσον
αφορά τις κυκλικές οικονοµικές κρίσεις που πέρασε –γιατί δεν
είναι η πρώτη φορά που περνάει κρίση- µοιάζει µε έναν κοχλία,
κάθε στροφή και βυθίζεται προς το έδαφος. Και αυτή είναι η τε-
λική στροφή.

Αντιµετωπίσαµε τις προηγούµενες κρίσεις συγκυριακά, γιατί
κυριαρχούσε στις προηγούµενες κυβερνήσεις µια αντίληψη κα-
θαρά διαχειριστική και µόνον. Κινούνταν γύρω από το πλαίσιο
µιας λαϊκίστικης αντίληψης, ενός λαϊκισµού που κυριάρχησε ως
µετατροπή, ως µετεξέλιξη του πλατιού δηµοκρατικού αιτήµατος
του λαού µας, του µεταδικτατορικού αιτήµατος του λαού µας να
συµµετέχει στις κοινωνικές και στις πολιτικές εξελίξεις. Αυτό το
αίτηµα δέχθηκε έναν βαρύ εκτροχιασµό, έναν σοβαρό εκφυλι-
σµό.

Θέλω να αναφέρω, επίσης, ένα κεντρικό χαρακτηριστικό του
ελληνικού πολιτικού συστήµατος, που είναι στη βάση και έχει το
σύνολο των ευθυνών αυτής της κρίσης. Αυτό το χαρακτηριστικό
είναι ο πολιτικός µεταπρατισµός, που σηµαίνει την πλήρη εµπο-
ρευµατοποίηση των πολιτικών σχέσεων, από τη προσπάθεια από-
σπασης συλλογικά της συναίνεσης µέσα από την ικανοποίηση
λαϊκίστικων εκδηλώσεων –η πιο καλή εκδοχή- µέχρι το σύνολο
των ατοµικών και των συλλογικών συναλλαγών, που έφθαναν στα
επίπεδα του πολιτικού χρήµατος και της µίζας. Αυτό ήταν το πο-
λιτικό σύστηµα.

Η µεγάλη σπέκουλα γίνεται στις επιπτώσεις της κρίσης. Οι δύο
τουλάχιστον από αυτές είναι αναπόφευκτες. Η µία είναι η ανα-
πόφευκτη πτώση του βιοτικού επιπέδου του λαού και η ανεργία.

Αυτό είναι αναπόφευκτο αποτέλεσµα της σηµερινής κρίσης.
Μέχρι σήµερα διατηρούσαµε µονοψήφια νούµερα ανεργίας.

∆εύτερο αποτέλεσµα είναι η ύφεση. ∆εν µπορεί να πάει το
τρένο κατευθείαν στο σταθµό της ανάπτυξης. ∆εν µπορούµε µε
ελληνικές πονηριές να παρακάµψουµε το σταθµό της ύφεσης.
∆εν µπορούµε –και ως αυτό το σηµείο παραµένει λαϊκισµός ο
ισχυρισµός του αντιθέτου- να πάµε κατευθείαν στην ανάπτυξη.

Αλλά όταν αυτό επιχειρείται να µεταβληθεί και σε πολιτική
αποσταθεροποίηση, τότε αγγίζει τα όρια πολιτικού τυχοδιωκτι-
σµού. Το ζήσαµε στις τοπικές αυτοδιοικητικές εκλογές, όταν µε-
σούσης της κρίσης επιχειρήθηκε να µεταφερθεί αυτή η
αντιπαράθεση, µνηµόνιο-αντιµνηµόνιο, στο επίκεντρο, στην καρ-
διά των εκλογών για την αυτοδιοίκηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω. Υπάρχουν τρία προβλήµατα.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Καταλήγετε. Συµπε-

ραίνετε. Εάν αναλύσετε τρία προβλήµατα, θα βγούµε εκτός χρό-
νου.

ΗΛΙΑΣ ΘΕΟ∆ΩΡΙ∆ΗΣ: Τελειώνω σε ένα λεπτό.
Κλείνω µε το τελικό συµπέρασµα. Υπάρχει ένας τρόπος κατά-

κτησης της συναίνεσης του ελληνικού λαού. Αυτός ο τρόπος
είναι άµεσος και στοχεύει στην ουσιαστική συναίνεση του λαού.
Τι ζητάει ο λαός; Λέει ότι κάνουµε θυσίες, αλλά θέλουµε παράλ-
ληλα ουσιαστική καταπολέµηση της διαφθοράς, ολοκλήρωση
προσπαθειών κάθαρσης στο ελληνικό πολιτικό, κοινωνικό και οι-
κονοµικό στερέωµα. Πρέπει, λοιπόν, να υπάρξει κάθαρση και
αποκατάσταση του αισθήµατος δικαίου του ελληνικού λαού, το
οποίο εκκρεµεί. Αυτά πρέπει να δώσουµε στον ελληνικό λαό και
νοµίζω ότι αυτή η πορεία θα έχει αίσιο τέλος.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Θεοδωρίδη.

Το λόγο έχει η Βουλευτής Αργολίδας της Νέας ∆ηµοκρατίας,
αρχιτέκτων από το Μπέρκλεϊ, κ. Έλσα Παπαδηµητρίου.

ΕΛΣΑ ΠΑΠΑ∆ΗΜΗΤΡΙΟΥ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, πρέ-
πει να αρχίσω, όπως θα ακούσετε, απογοητεύοντας όσους χα-
ρακτήρισαν τη φετινή παρέµβασή µου για τη συζήτηση για τον
προϋπολογισµό -που µάλιστα χρονοθέτησαν στη χθεσινοβραδινή
συζήτηση- ως έχουσα, δηλαδή, ακουστεί στη Βουλή µε µπολντ
γράµµατα σε δηµοφιλέστατη στήλη έγκριτης εφηµερίδος «ως
κατεδάφιση του δικού της κόµµατος». Του δικού µου, δηλαδή,
κόµµατος…

Η προφητεία κινητοποίησε και κάποιους –ευτυχώς ελάχιστους-
Αργολιδείς, ηρακλειδείς της κοµµατικής νοµιµότητος και καθα-
ρότητος, που θα συνεχίσω να αγνοώ -πέραν αυτού- και µόνον
του βήµατος- όχι επειδή «ου γαρ οίδασι τι ποιούσι και τι λέγουσι»,
αλλά κυρίως επειδή κρίνω ότι αδικούν όσους δήθεν στηρίζουν
και δεν αξίζει κανένας τέτοια στήριξη.

Θα απογοητεύσω, λοιπόν, πολύ όσους µε ονειρεύτηκαν χθες
βράδυ πάνω σε τσάπα. Πρώτον, γιατί πάντα πίστευα –και πι-
στεύω και σήµερα- ότι η παράταξη που υπηρετώ είκοσι χρόνια µε
συνέπεια σε όλη τη διαχρονία της επένδυσε και ασκήθηκε στη
θεµελίωση, στην προσεκτική ανέγερση και βέβαιο ενίοτε, όπου
ήταν απαραίτητο και στην καθαίρεση και διορθωτική αναδόµηση
προβληµατικών δοµικών παρεµβάσεων από άλλους χώρους, που
κατά καιρούς υπήρξαν εντολοδόχοι του ελληνικού λαού.

∆εύτερον, θα τους απογοητεύσω, διότι το πεδίο που επιλέγω
να παρέµβω είναι αυτό της σηµερινής ευρωπαϊκής πραγµατικό-
τητας. Και αυτή φοβάµαι ότι είναι εξίσου προβληµατική, αν όχι
προβληµατικότερη από αυτή που βιώνουµε όλοι ως εθνική, ελ-
ληνική πραγµατικότητα και για να διευρύνω λίγο τη µατιά µου,
ως εθνική πραγµατικότητα πολλών, των περισσοτέρων ίσως,
κρατών-µελών της Ευρώπης.

∆ιότι, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα, όντως, δύσκολα που
αντιµετωπίζουν οι πολίτες των πληττοµένων χωρών, φοβούµαι
ότι είναι λιγότερο επικίνδυνα από την ωρολογιακή βόµβα που
απειλεί το ίδιο το ευρωπαϊκό οικοδόµηµα. Οι παλιοί Βουλευτές
σαν και εµένα θυµούνται τις συγκινητικές και σε ύφος εορταστι-
κές συνήθως συνεδριάσεις σ’ αυτήν την Αίθουσα, που ακολού-
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θησαν τις υπογραφές των Συνθηκών της Ρώµης -πριν από εµένα-
του Μάαστριχτ και εν τέλει της Λισαβόνας.

Η έννοια της συνοχής, οικονοµικής και κοινωνικής, που µας
υπέσχοντο, εµπεδώθηκε σε όλους µας ως το δίδυµο της ελπί-
δας για µία ευηµερούσα δηµοκρατική χώρα, µέλους µίας Ευρώ-
πης ηγετικής δύναµης, ισχυρής σε έναν κόσµο που στόχευσε
στα υψηλότερα ιδανικά που έχουν αρθρωθεί ποτέ και που τα
Ηνωµένα Έθνη, µε βασικούς εταίρους τις ΗΠΑ και την Ευρω-
παϊκή Ένωση σµίλεψαν προσεκτικά για όλους τους λαούς της
γης.

Θυµάµαι σ’ αυτήν την Αίθουσα δύο ιστορικές οµιλίες του άλ-
λοτε Πρωθυπουργού κ. Σηµίτη. Ήταν στους δύο πρώτους Προ-
ϋπολογισµούς των δύο κυβερνητικών θητειών του. Με εύγλωττα
και εξαιρετικά συµπαθητικά στοιχεία, στην κρίση µου, µε επιτη-
δευµένη σεµνότητα, ανεφέρθη στους οικονοµικούς θριάµβους
των διακυβερνήσεων ευθύνης του, ως κατακτήσεις της οικονο-
µικής συνοχής, προσθέτοντας και τις δύο φορές: «Αφοσιωθή-
καµε στο οικονοµικό σκέλος της συνοχής. Τώρα προχωρούµε
γρήγορα και αποφασιστικά για την κατάκτηση της κοινωνικής συ-
νοχής».

Η Ελλάδα, κυρίες και κύριοι, δεν συνάντησε ποτέ την κοινω-
νική συνοχή -δεν ξέρω πού της κρύφτηκε- η δε Ευρώπη ξέρουµε
ότι επένδυσε πολλά αλλά ανορθολογικά, όπως απεδείχθη. Και
σήµερα ξεδιάντροπα αναζητεί τρόπους για να την παρακάµψει,
στήνοντας τραπέζια επαναδιαπραγµάτευσης των ίδιων των
αρχών, των στόχων και των κριτηρίων, που πλαισίωσαν και ώθη-
σαν το µεγαλύτερο πολιτικό διακύβευµα του ίδιου του ανθρώπι-
νου πολιτισµού, όχι µόνο της ανθρώπινης ιστορίας, το διακύ-
βευµα της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Η ελληνική κρίση και όσες έπονται είναι τρανές αποδείξεις του
ισχυρισµού µου. ∆ιότι η κρίση νωρίτερα ή αργότερα θα περάσει,
αλλά οι επιπτώσεις της θα είναι τραγικές, φοβούµαι, αν πορευ-
τούµε µε τις φυγόκεντρες τάσεις της κ. Μέρκελ, που, ως Ανατο-
λικογερµανίδα, δεν διδάχθηκε όσα χαράχτηκαν µε πόνο στις
συνειδήσεις των δυτικών αδελφών της µετά το 1945. Θα είναι
πάρα πολύ επικίνδυνες οι εξελίξεις, αν θα πιάσουν τόπο οι κε-
ντροµόλες υποδείξεις του κ. Στρος Καν για µετάλλαξη του κρά-
τους µας ως κράτους κιµπούτς.

Και επειδή ο χρόνος είναι ελάχιστος και επειδή πιστεύω ότι οι
λύσεις είναι απαντήσεις σε ερωτήσεις που πρέπει να θέσουµε,
παρακαλώ να προβληµατιστούµε: Έχει αποδυναµωθεί πράγµατι
η Ευρώπη και αν, ναι, ποιοι ωφελούνται από αυτό; Είµαστε εµείς
άµοιροι της ευθύνης για την κατά Κίσινγκερ µετατόπιση του κέ-
ντρου βάρους λήψης των παγκοσµίων αποφάσεων -«όλων», λέει
ο Κίσινγκερ- από τον Ατλαντικό στον Ειρηνικό και τον Ινδικό. Είναι
η σηµερινή πολιτική ηγεσία της Ευρώπης και όλων των οργάνων
της αντάξια του οράµατος των εµπνευσµένων εκείνων ανθρώ-
πων δύο γενιών που θεµελίωσαν την Ευρώπη και δούλεψαν µέσω
και του ατυχήσαντος Ευρωσυντάγµατος για τη Συνθήκη της Λι-
σαβόνας;

Πιστεύει κανένας, αγαπητοί φίλοι, ότι εκείνη η Ευρώπη, η ενι-
αία πολιτική προσωπικότητα που οραµατιστήκαµε, ταυτίζεται µε
την κ. Κάθριν Άστον, που δεν της επιτρέπεται να µιλήσει σε Γε-
νική Συνέλευση του ΟΗΕ, που δεν καλείται να εκφέρει την ευ-
ρωπαϊκή άποψη στο ισραηλοπαλαιστινιακό απαράδεκτα
εξελισσόµενο ζήτηµα, καίτοι η Ευρώπη παραµένει η µεγαλύτερη
οικονοµικά βοηθούσα χώρα για την Παλαιστίνη;

Τι έχει υλοποιηθεί από εκείνους τους καταπληκτικούς λόγους
του Οµπάµα στην Πράγα και το Κάιρο;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ.
Πώς ερµηνεύτηκε η πρόσφατη απουσία από τη Μαδρίτη του κ.

Οµπάµα, αλλά και η παρουσία της κ. Κλίντον, αφότου ορκίστηκε
µόνο στις Βρυξέλλες ως έδρας του ΝΑΤΟ, όχι ως πολιτικής
έδρας της Ευρώπης; Και µετά, η επίσκεψή της µεταξύ των
χωρών του Συµβουλίου της Ευρώπης, µόνο στην Ελβετία και
στην Τουρκία που δεν είναι χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης;
Ποιες είναι σήµερα οι διατλαντικές σχέσεις σε σχέση µε τη
στάση των ισχυρών κρατών απέναντι στις αδύναµες; Ποια είναι
η ξεχωριστή σχέση και στάση των παραδοσιακών Ατλαντιστών

Ευρωπαίων;
Αν ήταν σήµερα ο Κολ, ο σηµερινός Γερµανός παίκτης, στο δι-

σεπίλυτο ευρωπαϊκό πάζλ, δεν θα αναλάµβανε, πιστεύετε και δεν
θα έπειθε, όχι µόνο τους Γερµανούς, αλλά και όλους τους Ευ-
ρωπαίους, ότι µε µόνο µεγάλη Ενωµένη Ευρώπη µπορεί να υπάρ-
ξει µεγάλη Γερµανία;

Αγαπητοί συνάδελφοι, θέλουµε ενωµένη συνεκτική δηµοκρα-
τική Ευρώπη και να ναι, µπορούµε επιτέλους να την οικοδοµή-
σουµε; «Ναι, µπορούµε», είναι η απάντηση και την εννοώ πολύ
περισσότερο από εκείνο το διαβόητο «Yes, we can».

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τελειώνοντας -
και επιτρέψτε µου- θέλω να κάνω µία µικρή πρόταση. ∆εν θα
ήταν καθόλου άστοχο για εµάς, ως εκπρόσωποι ενός λαού που
µας αµφισβητεί και µας προπηλακίζει -εντελώς άδικα, προσω-
πικά πιστεύω- να του δώσουµε το χέρι και να αξιοποιήσουµε µαζί
ένα δικό του δικαίωµα, κατάκτηση της Λισαβόνας, το European
Citizen’s Initiative, την πρωτοβουλία των Ευρωπαίων πολιτών. Ας
υπογράψουµε εµείς, οι τριακόσιοι, πρώτοι και ας τρέξουµε -ηλε-
κτρονικά, βεβαίως- για το ένα εκατοµµύριο υπογραφές που θα
απαιτηθούν, ζητώντας από το Ευρωπαϊκό Κέντρο να κρατηθεί
σταθερός και ολόισιος ο «γιαλός» της αλληλεγγύης, ο γιαλός
των συνθηκών της συνοχής, έστω και αν εµείς κακώς αρµενί-
σαµε, για λίγο ή για περισσότερο καιρό.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Παπαδηµητρίου.

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Λασιθίου και Γενικός Γραµ-
µατέας του ΠΑΣΟΚ κ. Μιχάλης Καρχιµάκης.

Ορίστε, κύριε Καρχιµάκη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η

Βουλή καλείται να ψηφίσει τον προϋπολογισµό µίας δύσκολης
χρονιάς, στο τέλος της οποίας τοποθετούµε την αρχή της ανά-
καµψης της ελληνικής οικονοµίας.

Οφείλω δε να επισηµάνω ότι µου έκαναν εντύπωση οι τοποθε-
τήσεις των συναδέλφων της Νέας ∆ηµοκρατίας: Μισές αλήθειες,
µεγάλα ψέµατα και πρωτοφανής επίδειξη έλλειψης µνήµης.

Αντιλαµβανόµαστε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ότι θέλετε
να ξεχάσετε, όσο γίνεται πιο γρήγορα, τα έργα και τις ηµέρες
της διακυβέρνησής σας, να ξεχάσετε πως οι πολιτικές σας είναι
αυτές που µας οδήγησαν στη σηµερινή κατάσταση. ∆υστυχώς,
όµως, για εσάς, παρά τα προβλήµατα, δεν το ξεχνά ο ελληνικός
λαός.

Και επιτρέψτε µου να φρεσκάρω λίγο τη µνήµη σας. Πήρατε
έλλειµµα περίπου 9,85 δισεκατοµµύρια ευρώ και το παραδώσατε
στα 36,2 δισεκατοµµύρια ευρώ. Σχεδόν το τριπλασιάσατε.

Πήρατε χρέος τα 170 δισεκατοµµύρια και το πήγατε στα 300.
Και φορτώσατε τη χώρα µε χρέος 130 δισεκατοµµύρια και πάνω
σε πέντε χρόνια. Ακόµα και την τελευταία χρονιά της διακυβέρ-
νησής σας, τη στιγµή που η κρίση κορυφωνόταν, καταφέρατε να
αυξήσετε τις δαπάνες του δηµοσίου κατά 10 δισεκατοµµύρια
ευρώ.

Κατά τ’ άλλα, εξακολουθείτε να εµφανίζεστε ως νοικοκύρη-
δες. Μετά, αντί να αναλάβετε τις ευθύνες σας, στηρίζοντας την
προσπάθεια που κάνουµε για να σώσουµε τη χώρα, αρχίσατε τις
κουτοπονηριές και τις υποκρισίες. Γιατί είναι κουτοπονηριά να
ισχυρίζεστε ότι δεν έτρεχε τίποτα, αρκεί να κρύβαµε την πραγ-
µατική κατάσταση της χώρας, να δανειζόµασταν και µετά να λέ-
γαµε την αλήθεια. Ξέρετε ότι αυτό θα έκανε ακόµα πιο δύσκολα
τα πράγµατα.

Είναι, επίσης, υποκριτική η στάση σας για το µνηµόνιο. Εντός
των συνόρων είστε πολέµιοί του. Μόλις βγαίνετε έξω, βάζετε
πολύ «µνηµόνιο στο κρασί σας». Καταστρέψατε τη χώρα και αρ-
νείσθε να συµµετάσχετε στην προσπάθεια για τη διάσωσή της,
ανεύθυνα κυβερνήσατε, ανεύθυνα αντιπολιτεύεστε.

Θα ήθελα να απευθυνθώ και στους συναδέλφους της Αριστε-
ράς. ∆ιακρίνεστε για την υπερβολική καταγραφή των ευθυνών
του ΠΑΣΟΚ. Εκεί που έχετε µια δυσκολία είναι να αναφερθείτε
στις ευθύνες της Νέας ∆ηµοκρατίας. ∆ύο φορές, µε ευθύνη της
Νέας ∆ηµοκρατίας, η χώρα µπήκε υπό επιτήρηση. Αυτό δεν το
έχετε αναφέρει ούτε µία φορά. Γιατί αυτή η δυσκολία;
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Ξέρετε ότι παραλάβαµε τη χώρα στα πρόθυρα της χρεοκο-
πίας. Γιατί δεν το λέτε; Και γιατί δεν λέτε στον ελληνικό λαό τι θα
σήµαινε χρεοκοπία; Γιατί δεν λέτε, ότι θα σήµαινε πως το κράτος
δεν θα µπορούσε να πληρώσει κανένα µισθό και καµµία σύνταξη;
Γιατί δεν λέτε ότι το µεγαλύτερο µέρος των ελληνικών επιχειρή-
σεων θα έκλεινε από τη µια µέρα στην άλλη; Ποιος θα ήταν τότε
ο µεγάλος χαµένος; Οι έχοντες και οι κατέχοντες ή οι εργαζό-
µενοι και οι άνθρωποι του καθηµερινού µόχθου; Θα υπήρχε µε-
γαλύτερη κοινωνική αδικία από το αποτέλεσµα που θα επέφερε
µια χρεοκοπία;

Αυτήν τη µεγάλη κοινωνική αδικία καταφέραµε να την απο-
τρέψουµε µε δύσκολες και οδυνηρές αποφάσεις, µε µεγάλο κό-
στος. Αλλά σας ρωτώ: υπάρχει µεγαλύτερο κόστος από τη
χρεοκοπία της χώρας; Για εµάς, που έχουµε µάθει να βάζουµε
πάνω από το κοµµατικό, το πατριωτικό συµφέρον, δεν υπάρχει.

Σήµερα, ένα χρόνο µετά, όλοι αναγνωρίζουν τη µεγάλη προ-
σπάθεια που κατέβαλε η χώρα µας, αναγνωρίζουν ότι οι θυσίες
του ελληνικού λαού δεν πάνε χαµένες, πιάνουν τόπο. Οι µόνοι
που δεν το αναγνωρίζουν είναι τα κόµµατα της Αντιπολίτευσης.
Επιµένετε να καλλιεργείτε κλίµα απαισιοδοξίας και µιζέριας. Επι-
µένετε να καλλιεργείτε ένα κλίµα ηττοπάθειας. Επιµένετε να περ-
νάτε στον ελληνικό λαό την καταστροφική άποψη πως ό,τι και να
κάνουµε, είµαστε χαµένοι από χέρι.

Εδώ βρίσκεται η µεγάλη µας διαφορά. Εµείς ούτε στην απο-
τυχία των προσπαθειών του ελληνικού λαού ποντάρουµε ούτε
την επιστροφή στη δραχµή οραµατιζόµαστε. Εµείς, σε αντίθεση
µε εσάς, πιστεύουµε στις δυνατότητες του ελληνικού λαού, στις
δυνατότητες της Ελλάδας.

Απ’ ό,τι βλέπετε -ό,τι και αν λέτε- τα καταφέρνουµε, µε κόστος,
µε πολιτικές δυσκολίες, αλλά τα καταφέρνουµε. Σώζουµε την Ελ-
λάδα από τη χρεοκοπία. Αλλάζουµε την Ελλάδα προωθώντας ρι-
ζικές αλλαγές παντού. ∆ιορθώνουµε παθογένειες δεκαετιών.

Θέλουµε από αυτό το Βήµα, παρά τις δυσκολίες και µε τη συ-
ναίσθηση ότι δεν είµαστε ούτε χαρούµενοι ούτε ευτυχισµένοι γι’
αυτά που παραλάβαµε, αλλά και γι’ αυτά που περνάµε, να στεί-
λουµε πραγµατικά ένα µήνυµα ευγνωµοσύνης, ελπίδας και αι-
σιοδοξίας σε κάθε Ελληνίδα και κάθε Έλληνα. Τα δύσκολα έχουν
περάσει. Βεβαίως, έχουµε ακόµη δρόµο. Έχουµε κι άλλα δύ-
σκολα µπροστά µας. Αλλά, δεν υπάρχει περίπτωση -ό,τι κι αν κά-
νετε, ό,τι κι αν λέτε- να µην τα καταφέρουµε.

Το 2011 θα είναι µία δύσκολη χρονιά αλλά και καθοριστική.
Αυτήν τη χρονιά δεν θα αρκεστούµε µόνο στην προσπάθεια να
βάλουµε τάξη στα οικονοµικά µας. ∆εν θα αρκεστούµε µόνο στην
προώθηση των µεγάλων διαρθρωτικών αλλαγών που έχει ανά-
γκη ο τόπος. Στόχος µας είναι µε σχεδιασµένες δράσεις να βοη-
θήσουµε αυτούς που πραγµατικά το έχουν ανάγκη. Και το
κάνουµε ήδη στο µέτρο του δυνατού. Και δέσµευσή µας είναι
στη δύσκολη αυτή διαδροµή, όσο πετυχαίνουµε τους στόχους
µας, όσο το επιτρέπουν τα οικονοµικά µας, να αποκαθιστούµε το
εισόδηµα αυτών που δεν έφταιγαν για την κρίση, αλλά «έβαλαν
πλάτη» για το ξεπέρασµά της.

Κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, µπορείτε να προφη-
τεύετε ό,τι θέλετε, αλλά για ένα να είστε σίγουροι. Εµείς δεν πρό-
κειται να λιποτακτήσουµε. Από το γήπεδο ούτε θα φύγουµε ούτε
θα πετάξουµε την µπάλα στην εξέδρα, ούτε θα είµαστε θεατές
µιας εθνικής προσπάθειας, την αποτυχία της οποίας θα προφη-
τεύουµε κάθε µέρα. Άλλωστε, όσοι επέλεξαν την τακτική αυτή
προσβλέποντας είτε την κατάρρευση της Κυβέρνησης είτε την
ολική τους επαναφορά, πήραν πρόσφατα αποστοµωτική απά-
ντηση από τον ελληνικό λαό και θα την πάρουν ξανά αν συνεχί-
σουν να επενδύουν στην αποτυχία της χώρας, στην αποτυχία του
αγώνα για τη σωτηρία της πατρίδας µας.

Εµείς, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δίνουµε καθηµερινά τη
µάχη µας και θα πετύχουµε όχι για εµάς, όχι για την εξουσία
αλλά για το καλό της Ελλάδας. Θα πετύχουµε για το καλό του
τόπου και για το καλό των ανθρώπων.

Μη γελάτε, αγαπητοί συνάδελφοι. Καταστρέψατε τον τόπο!
Σας ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Καρχιµάκη.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Βοιωτίας της Νέας ∆ηµοκρατίας κ.
Μιχαήλ Γιαννάκης.

Ορίστε, κύριε Γιαννάκη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΓΙΑΝΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Είναι κατανοητή η αγωνία του συναδέλφου που µόλις κατέ-

βηκε από το Βήµα. Άλλωστε, όλοι θυµόµαστε ότι ο συγκεκριµέ-
νος συνάδελφος ήταν αυτός που πρωτοστατούσε πεντέµισι
χρόνια σε ακραίο αντιπολιτευτικό λόγο και τώρα είναι υποχρεω-
µένος ό,τι κατήγγειλε όλο αυτό το διάστηµα, να το υπηρετήσει.
Όποια πρωτοβουλία πήρε η Κυβέρνησή µας προς την κατεύ-
θυνση της ανάπτυξης, προς την κατεύθυνση των διαρθρωτικών
αλλαγών, ο συγκεκριµένος συνάδελφος µε κάθε τρόπο, µε επί-
θετα που –αν θέλετε- ξέφυγαν από τον πολιτικό πολιτισµό, κα-
τήγγειλε καθηµερινά και τώρα είναι υποχρεωµένος ό,τι
κατήγγειλε µε ακόµη πιο βάρβαρο τρόπο να το υπηρετήσει. Άρα
η αγωνία του είναι κατανοητή.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δύο είναι τα βασικά –κατά την
άποψή µου- ερωτήµατα που πρέπει να απαντήσουµε: Ο συγκε-
κριµένος προϋπολογισµός έχει συνταχθεί όπως το Σύνταγµα ορί-
ζει και οι κανόνες της Κοινοβουλευτικής ∆ηµοκρατίας από την
Κυβέρνηση καθ’ ολοκληρίαν; Νοµίζω ότι η απάντηση είναι δεδο-
µένη. Τα βασικά στοιχεία του προϋπολογισµού, που σήµερα συ-
ζητάµε, σαφώς έχουν επιβληθεί από τους δανειστές µας, από
την τρόικα.

Ένα άλλο ερώτηµα: Τους τελευταίους µήνες οι Βουλευτές, η
Βουλή, αποφασίζουµε, συζητάµε ελεύθερα, ανεπηρέαστα, όπως
θα έπρεπε; Μπορεί ο Βουλευτής σήµερα να βρίσκεται κοντά
στην κοινωνία, κοντά στο λαό -ιδιαίτερα στις µεγάλες πόλεις- να
κυκλοφορεί δίπλα στον πολίτη, να συνδιαλέγεται µαζί του; Τα τε-
λευταία περιστατικά βίας εναντίον συναδέλφου δείχνουν το πρό-
βληµα που έχουµε να αντιµετωπίσουµε όλοι µας καθηµερινά. Και
το ερώτηµα που γεννάται είναι αν ο προϋπολογισµός αυτός δίνει
διέξοδο ή προσπαθεί αυτό το αρνητικό κλίµα να το γιατρέψει;
Νοµίζω πως όχι, γιατί είναι ένας Προϋπολογισµός που µόνο
ύφεση υπόσχεται στην ελληνική κοινωνία και την οικονοµία.

Πώς µπορείς να δώσεις ελπίδα στην ελληνική κοινωνία, πώς
µπορείς να ψηφίσεις έναν προϋπολογισµό, όταν η ίδια η Κυβέρ-
νηση αποδέχεται ότι το 2011 θα έχουµε διακόσιες χιλιάδες νέους
άνεργους; Το νούµερο είναι εφιαλτικό!

Θα µπορούσαµε να συµφωνήσουµε ή να διαφωνήσουµε µε τη
χθεσινή εγκύκλιο της Εκκλησίας της Ελλάδας που µιλά για χώρα
υπό κατοχή, αλλά είναι βέβαιο, αγαπητοί συνάδελφοι, ότι η Εκ-
κλησία σήµερα παίζει ένα σηµαντικό ρόλο. Αρκεί να επισκε-
φθούµε τις ενορίες µας και να δούµε πώς στέκονται οι χιλιάδες
ιερείς µας δίπλα στο χειµαζόµενο πολίτη, στην κοινωνία. Και θα
πρέπει αυτήν την προσπάθεια να την αγκαλιάσουµε όλοι και να
βοηθήσουµε ο καθένας από την πλευρά του.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πω µία παροµοίωση που πι-
στεύω ότι είναι εύστοχη. Αυτήν τη στιγµή, κάλλιστα µπορεί κά-
ποιος να παροµοιάσει την Κυβέρνηση µε το ναρκοµανή που όταν
έρχεται η ώρα να πάρει το δόση του, κάνει τα πάντα. Πολλές
φορές φθάνει ακόµα και στο έγκληµα. Γι’ αυτό βλέπουµε ότι δεν
υπάρχει σχέδιο. Βλέπουµε να λαµβάνονται αποφάσεις υπό το
βάρος και υπό την πίεση των δανειστών µας, µε ό,τι αυτό συνε-
πάγεται.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η ευθύνη είναι διαχρο-
νική και για να κάνεις κριτική στον πολιτικό σου αντίπαλο, πρέπει
να ξεκινήσεις κάνοντας αυτοκριτική. Πρέπει να παραδεχθούµε,
λοιπόν, ότι σαν παράταξη, παρ’ όλες τις προσπάθειες, παρ’ ότι
κληθήκαµε εµείς πρώτοι να αντιµετωπίσουµε αυτή τη βαθιά, την
παγκόσµια οικονοµική κρίση, δεν κάναµε τις προσπάθειες εκεί-
νες, ώστε να φέρουµε το επιθυµητό για όλους µας αποτέλεσµα.
Και καθυστερήσεις υπήρξαν και λάθη. Αυτό το αναγνωρίσαµε.
Άλλωστε, ο ελληνικός λαός µας τιµώρησε γι’ αυτές τις καθυστε-
ρήσεις που είχαµε και για τις λανθασµένες επιλογές.

Όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το ζητούµενο σήµερα
είναι πώς θα πάµε µπροστά και πώς θα υπάρξει ανάπτυξη. Και σ’
αυτόν τον τοµέα της ανάπτυξης, οι τράπεζες που θα έπρεπε να
ήταν µπροστά για να διοχετεύσουν τη ρευστότητα που ήδη
έχουν στην αγορά, δυστυχώς τις βλέπουµε απούσες.

Και εδώ θα πρέπει να τονίσουµε ότι και η Κυβέρνησή µας και
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η Κυβέρνησή σας φέρθηκαν απόλυτα πλουσιοπάροχα προς τις
τράπεζες. Εµείς πριν από ενάµιση χρόνο νοµοθετήσαµε 28 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ και εσείς άλλα 35 δισεκατοµµύρια ευρώ.
Πού βρίσκονται αυτά τα χρήµατα; Γιατί για τις τράπεζες δεί-
χνουµε µία ανοχή, υπάρχει µία οµπρέλα και ένα δίχτυ ασφαλείας
και κανένας δεν πιέζει τους τραπεζίτες, οι οποίοι την τελευταία
δεκαετία κάθε χρόνο περίπου διπλασιάζουν τα κέρδη τους; Γιατί
αυτήν την κρίσιµη στιγµή να µη βρεθούν δίπλα στην επιχείρηση,
δίπλα στον πολίτη;

Άρα η ευθύνη µας είναι τεράστια. Και επειδή όλο αυτό το διά-
στηµα συµφωνούµε ότι διέξοδος θα υπάρξει µόνο µέσα από την
ανάπτυξη, νοµίζω ότι αυτή τη στιγµή, δεκαπέντε µήνες µετά, µία
κυβέρνηση που δεν έχει καταφέρει να µας φέρει ένα αναπτυ-
ξιακό εργαλείο, έναν αναπτυξιακό νόµο, δείχνει πόσο πίσω είµα-
στε, πόσο έχουµε καθυστερήσει σε κρίσιµους τοµείς της
οικονοµίας µας.

Και επειδή ο τοµέας της ενέργειας και των φυσικών πόρων
είναι ένας τοµέας όπου, ευτυχώς, παρ’ όλη την κρίση, δείχνει να
υπάρχει έντονο επενδυτικό ενδιαφέρον, δυστυχώς και εκεί δεν
υπάρχει ενεργειακή στρατηγική. Υπάρχει ένα αφάνταστο αλα-
λούµ και ανεπίτρεπτες καθυστερήσεις.

Θα σας πω µόνο ένα παράδειγµα που δείχνει πώς λειτουργεί
και σχεδιάζει το ενεργειακό µέλλον της πατρίδας µας σήµερα η
Κυβέρνηση. Και µιλώ για την επένδυση στον Αστακό. Εκθέσατε,
κύριοι της Κυβέρνησης, τον ίδιο τον Πρωθυπουργό. Μας διαβε-
βαίωνε απ’ αυτό εδώ το Βήµα ότι η επένδυση θα προχωρήσει,
θα ολοκληρωθεί και δύο µέρες µετά ανακοινώθηκε η µαταίωση
της επένδυσης.

Όµως, δεν είναι µόνο αυτό. Πήρατε τη σκυτάλη από µία κυ-
βέρνηση που, τουλάχιστον, στον ενεργειακό τοµέα είχε να πα-
ρουσιάσει ένα τεράστιο έργο, µε τη διπλωµατία των αγωγών, µε
τον Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη, µε τον «South Stream», µε τις
συµφωνίες µε την Τουρκία, το Αζερµπαϊτζάν, τη Βουλγαρία, την
Ιταλία. ∆υστυχώς όλα αυτά έχουν καθυστερήσει.

Όσον αφορά τον Μπουργκάς-Αλεξανδρούπολη, υπάρχει ένα
νοµοσχέδιο για το οποίο πέντε φορές έχει βγάλει δελτίο Τύπου
το αρµόδιο Υπουργείο ότι θα το φέρει στη Βουλή και δεκαπέντε
µήνες τώρα ακόµα περιµένουµε.

Ο φορέας έρευνας και ανάπτυξης των υδρογονανθράκων είναι
άλλο ένα νοµοσχέδιο έτοιµο, που και αυτό το περιµένουµε δε-
καπέντε µήνες.

Επίσης, όσον αφορά στην απελευθέρωση της αγοράς ηλε-
κτρικής ενέργειας, έχουµε καθυστερήσει ανεπίτρεπτα. Μόλις σή-
µερα η Κυβέρνηση ανακοίνωσε το µοντέλο της απελευθέρωσης
που επέλεξε. Πρόκειται για ένα µοντέλο, για το οποίο είχαµε πα-
λέψει διαχρονικά στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Χαιρόµαστε που είναι
προς τη σωστή κατεύθυνση και εµάς µας βρίσκει σύµφωνους.

Όσον αφορά τη ∆ΕΗ, την ηλεκτρική ενέργεια, είχαµε ένα συ-
γκριτικό πλεονέκτηµα έναντι των ανταγωνιστών µας, δηλαδή τη
φθηνή ηλεκτρική ενέργεια. ∆υστυχώς, το τελευταίο διάστηµα
έχουµε απανωτές αυξήσεις. Είχαµε δύο φορές αύξηση του ΦΠΑ,
για πρώτη φορά ειδικό φόρο κατανάλωσης στην ενέργεια, φόρο
υπέρ των τελωνειακών, µεγάλη αύξηση του τέλους υπέρ ΑΠΕ και
από 1ης Ιανουαρίου νέα αύξηση στα τιµολόγια της ∆ΕΗ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε µία οικονοµία που βρίσκεται σε κρίση, αντί να διαφυλά-
ξουµε αυτό το αναπτυξιακό µας πλεονέκτηµα, δυστυχώς µε την
πολιτική σας οδηγείτε τα νοικοκυριά και τις επιχειρήσεις σε
ακόµα δυσκολότερες µέρες.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κύριε Πρόεδρε, κλείνοντας θα
ήθελα να µεταφέρω ένα µήνυµα αγωνίας από τους συµπολίτες
µου της Βοιωτίας, γιατί δυστυχώς πρόκειται για µία περιοχή
όπου στο παρελθόν υπήρχε έντονη ανάπτυξη –βιοµηχανική και
όχι µόνο- ενώ σήµερα χειµάζεται. Το εισόδηµα των αγροτών µει-
ώνεται δραµατικά, δεκάδες µεγάλες επιχειρήσεις και εκατοντά-
δες µαγαζιά ήδη κλείνουν και χιλιάδες συµπολίτες µου στη
Βοιωτία παίρνουν το δρόµο της ανεργίας.

Τελευταίο παράδειγµα αποτελεί η εταιρεία «ΠΕΤΖΕΤΑΚΗΣ»,
όπου διακόσιοι πενήντα εργαζόµενοι εδώ και πέντε µήνες είναι
απλήρωτοι και βρίσκονται ήδη στο δρόµο.

Όλα αυτά αποτελούν ένα εκρηκτικό µείγµα που, δυστυχώς,
καλούµαστε να το αντιµετωπίσουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δυστυχώς ο προϋπολογισµός

δεν δίνει απαντήσεις, δεν δίνει ελπίδα, αυτό δηλαδή που έχει
ανάγκη σήµερα η κοινωνία µας. Όταν µιλά και παραδέχεται η ίδια
η Κυβέρνηση ότι το 2011 θα έχουµε διακόσιες χιλιάδες άνερ-
γους, όπως είπα στην αρχή της οµιλίας µου, αυτό δείχνει το
δρόµο που έχουµε επιλέξει. Είναι ένας δρόµος που δεν οδηγεί
ούτε στην ανάπτυξη ούτε σε καλύτερες µέρες.

Θα θέλαµε να στηρίξουµε έναν κρίσιµο προϋπολογισµό όπως
είναι αυτός του 2011, ο πιο κρίσιµος µετά τη Μεταπολίτευση,
αλλά δυστυχώς, όταν ο ίδιος ο Πρωθυπουργός δεν µπορεί να
πείσει την Κυβέρνησή του, τους Βουλευτές του, καταλαβαίνετε
ότι για την Αξιωµατική Αντιπολίτευση είναι ακόµα πιο δύσκολο
να πειστεί.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Γιαννάκη.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο
επί προσωπικού.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Αυτές τις ώρες δεν
έχετε το λόγο, κύριε Καρχιµάκη. ∆εν υπάρχει προσωπικό. Είδα
λόγο, αντίλογο, λήξις! Σας παρακαλώ! Καλύτερα να µείνουµε σ’
ένα ήρεµο κλίµα.

ΜΙΧΑΛΗΣ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ: Μόνο για ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Παρακαλώ τον κ. Καρ-

χιµάκη να σεβαστεί την άποψη που έχει το Προεδρείο, η οποία
δεν τον αδικεί. Ευχαριστώ πολύ!

Το λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Πολιτισµού και Τουρισµού, κ.
Παύλος Γερουλάνος.

ΠΑΥΛΟΣ ΓΕΡΟΥΛΑΝΟΣ (Υπουργός Πολιτισµού και Τουρι-
σµού): Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συχνά
ακούω σ’ αυτήν την Αίθουσα, ακόµα και από Βουλευτές της δικής
µας παράταξης, τη φράση «και το 2011 θα είναι δύσκολη χρο-
νιά», εννοώντας βέβαια ότι το 2011 θα είναι η συνέχεια της προ-
σπάθειας µείωσης του χρέους και, άρα, ύφεσης της οικονοµίας.

Όµως, αυτή είναι η µισή αλήθεια, διότι για την Ελλάδα και για
κάθε Έλληνα το 2011 καµµία σχέση δεν θα έχει µε το 2010. Καµ-
µία σχέση δεν θα έχει και για την Κυβέρνηση. Το 2010 πήραµε
µέτρα που δεν θέλαµε να πάρουµε, για να σώσουµε την Ελλάδα
από τη χρεοκοπία. Τα µέτρα αυτά δεν ανήκαν στο πρόγραµµα
και στις αρχές του ΠΑΣΟΚ και δεν ανήκουν στις προγραµµατι-
κές δεσµεύσεις κανενός κόµµατος στο ελληνικό Κοινοβούλιο.
Όµως, αυτό ήταν το χρέος µας και το κάναµε µε πλήρη συνεί-
δηση του πολιτικού κόστους που θα είχαµε.

Το 2011 θα είναι µία διαφορετική χρονιά. Χωρίς να σταµατούν
οι δυσκολίες, το 2011 θα είναι µία χρονιά επιτάχυνσης της υλο-
ποίησης των πραγµατικών µας δεσµεύσεων, των δεσµεύσεων
του κινήµατός µας απέναντι στον Έλληνα πολίτη. Αν το 2010
ήταν η χρονιά που η χώρα έπρεπε να εξασφαλίσει το µηχανισµό
στήριξης, το 2011 θα είναι η χρονιά που θα εξασφαλίσουµε ότι
η κοινωνία µας θα είναι πιο δίκαιη, πιο παραγωγική, πιο δυναµική
στο διεθνές στερέωµα. Αν το 2010 ήταν η χρονιά που δέσποσαν
οι δεσµεύσεις της χώρας µας σε τρίτους, το 2011 θα είναι η χρο-
νιά κατά την οποία θα δεσπόσουν οι δεσµεύσεις του Πανελλή-
νιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος απέναντι στον ελληνικό λαό.

Με αποφασιστικά και γρήγορα βήµατα φεύγουµε από µια χρο-
νιά που έπρεπε να δείξουµε το έργο µας σε άλλους για να εξα-
σφαλίσουµε κονδύλια για την Ελλάδα και µπαίνουµε σε µια
χρονιά που ανοίγουµε νέους δρόµους για την Ελλάδα που µπο-
ρεί, για την Ελλάδα της ανάπτυξης.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΑΪΤΣΗΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΤΟΣ)

Θα αναφερθώ ειδικά στο Υπουργείο Πολιτισµού και Τουρι-
σµού. Είναι ένα από τα Υπουργεία που θα βρεθεί στην πρώτη
γραµµή της αναπτυξιακής προσπάθειας της Κυβέρνησης. Είναι
ένα πολύ καλό παράδειγµα της µετάβασης από µια χρονιά που
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έπρεπε να πάρουµε µέτρα που δεν θέλαµε, σε µια χρονιά που
υλοποιούµε το δικό µας αναπτυξιακό πρόγραµµα.

Πριν από ένα χρόνο δεσµευθήκαµε για ένα νέο µοντέλο οικο-
νοµικής και κοινωνικής ανάπτυξης βασισµένο στην ανάδειξη και
αξιοποίηση των συγκριτικών πλεονεκτηµάτων της Ελλάδας. Αυτή
ακριβώς τη λογική ακολούθησε η Κυβέρνηση όταν ένωσε τα
Υπουργεία Πολιτισµού και Τουριστικής Ανάπτυξης. Με τον πολι-
τισµό δώσαµε µια πολύ ισχυρή ταυτότητα στον τουρισµό µας.
Με τον τουρισµό δώσαµε µια νέα αναπτυξιακή δυναµική στην
αξιοποίηση του πολιτισµού. Ο κάθε τοµέας από µόνος του είναι
ένα από τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας, µαζί, όµως,
µπορούν να αποδειχθούν σε κεφαλαιώδη κινητήρια δύναµη της
οικονοµίας.

Θα περίµενε κανείς ότι µια τέτοια συνεργασία, τέτοιου µεγέ-
θους, χρειάζεται ένα εύλογο χρονικό διάστηµα για να ξεδιπλώσει
τη δυναµική της. Είµαστε περήφανοι που µόλις ένα χρόνο µετά
τη συνένωση των Υπουργείων η επιλογή αυτή έχει αποφέρει
απτά αποτελέσµατα που τονώνουν και τους δυο τοµείς.

Κινηθήκαµε στους τρεις άξονες που είχαµε εξαγγείλει. Πρώ-
τον, περιορίσαµε τις σπατάλες και εδραιώσαµε µηχανισµούς για
να τις εξαλείψουµε. ∆εύτερον, αναπτύξαµε εθνικά και περιφε-
ρειακά σχέδια συντονισµού των δράσεών µας σε όλους τους το-
µείς του Υπουργείου, αλλά και των άλλων Υπουργείων, ώστε να
πολλαπλασιάσουµε την αποτελεσµατικότητα των παρεµβάσεών
µας. Τρίτον, κινητοποιήσαµε προς την ίδια κατεύθυνση διαθέσι-
µες δυνάµεις που επιτελούν παράλληλο έργο για να µεγιστοποι-
ήσουµε την παρεµβατική µας ικανότητα. Αν σήµερα ο ορατός
απολογισµός µας εστιάζει ιδιαίτερα στον περιορισµό της σπα-
τάλης, αυτό συµβαίνει διότι διαφορετικά δεν θα µπορούσαµε να
µπούµε σε τροχιά ανάπτυξης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φέτος βάλαµε τάξη. Η ΕΡΤ, το
ΤΑΠΑ, η Εθνική Λυρική Σκηνή, το Φεστιβάλ Κινηµατογράφου
Θεσσαλονίκης, φορείς που η Νέα ∆ηµοκρατία µάς παρέδωσε σε
τραγική κατάσταση, είναι µερικοί µόνο από αυτούς που ξανα-
βρίσκουν σιγά-σιγά το βηµατισµό τους, χάρη στη µεθοδική δου-
λειά που κάνουµε. Τα στοιχεία µιλούν από µόνα τους. Σε ένα
µόλις χρόνο κάναµε την ΕΡΤ πλεονασµατική για πρώτη φορά
µετά από χρόνια. ∆εσµευθήκαµε ότι θα κοστίσει λιγότερο στον
Έλληνα φορολογούµενο και το πετύχαµε. Ήδη σήµερα αρχίζει
να αποπληρώνει υποχρεώσεις του παρελθόντος. Τη χρονιά που
έρχεται θα επικεντρωθούµε στην ποιότητα των υπηρεσιών που
προσφέρει στον Έλληνα φορολογούµενο ένα νέο πρόγραµµα
για να προσφέρει σοβαρή ενηµέρωση, κοινωνικό διάλογο,
έγκυρη πληροφόρηση και ποιοτική ψυχαγωγία.

Στον ΕΟΤ καταφέραµε µέσα σε ένα χρόνο να µειώσουµε το
χρέος των 120 εκατοµµυρίων προς ξένα Μέσα Μαζικής Ενηµέ-
ρωσης στα 55 εκατοµµύρια ευρώ και την ίδια ώρα να αποκατα-
στήσουµε τη σχέση µας µαζί τους.

Στο Φεστιβάλ Κινηµατογράφου Θεσσαλονίκης ανακαλύφθηκε,
µετά την αλλαγή της διοίκησης, χρέος προς ιδιώτες προµηθευ-
τές που ξεπερνούσε τα 6 εκατοµµύρια ευρώ. Για έναν οργανι-
σµό αυτό είναι τεράστιο ποσό, κυρίως σε µικροµεσαίες εταιρείες
της πόλης της Θεσσαλονίκης. ∆ροµολογήθηκε και εδώ ο διακα-
νονισµός και η εξόφληση των χρεών, γιατί πολιτική µας είναι να
µην πληρώνει τα σπασµένα της διακυβέρνησης Καραµανλή ο µι-
κρός επιχειρηµατίας και ο εργαζόµενος. Το φετινό Φεστιβάλ
ήταν από τα πιο πετυχηµένα των τελευταίων χρόνων, µε προϋ-
πολογισµό σηµαντικά µικρότερο από πέρυσι, αναδεικνύοντας
έτσι τη διαφορά µεταξύ της χλιδής και της σπατάλης της Νέας
∆ηµοκρατίας και της ποιότητας, που εµείς θέλουµε να αναδεί-
ξουµε.

Στη Λυρική, που παραλάβαµε στο πλαίσιο της χρεοκοπίας, µει-
ώσαµε τα έξοδα µισθοδοσίας από 21 εκατοµµύρια ευρώ στα 16
εκατοµµύρια ευρώ. Ρυθµίσαµε το χρέος για τις ασφαλιστικές ει-
σφορές και από τα 3.600.000 ευρώ σήµερα έχει πάει στο µισό
εκατοµµύριο ευρώ. ∆ιαπραγµατευτήκαµε και διακανονίσαµε τα
χρέη προς τους προµηθευτές µε όφελος 1 εκατοµµύριο ευρώ
και µειώσαµε το κόστος µισθωµάτων κατά 1,5 εκατοµµύριο
ευρώ. Η Λυρική δεν έχει βγει ακόµα από το τούνελ, κυρίες και
κύριοι, αλλά επιτέλους βλέπει φως.

Να πάµε τώρα στο χώρο του αθλητισµού. Στους Special

Olympics µειώσαµε τον προϋπολογισµό από 86 εκατοµµύρια
ευρώ σε 66 εκατοµµύρια ευρώ, αλλά το σηµαντικό δεν είναι
αυτό. Επαναδιαπραγµατευθήκαµε τη συµφωνία διοργάνωσης,
ώστε το κράτος να υποχρεούται πλέον να καλύψει µόνο τα 26
εκατοµµύρια ευρώ που δεσµεύθηκε και όχι το υπόλοιπο. Είχαµε,
δηλαδή, µείωση 40 εκατοµµυρίων από τον προϋπολογισµό της
Νέας ∆ηµοκρατίας.

Στους Μεσογειακούς Αγώνες επεξεργαζόµαστε ένα πρό-
γραµµα µείωσης του προϋπολογισµού τους. Καταφέραµε ήδη,
ακούστε τα νούµερα, µια µείωση από 168 εκατοµµύρια ευρώ στα
88 εκατοµµύρια ευρώ, που θα καλύψουν τόσο τους αγώνες όσο
και τα έργα, χωρίς να θιγεί η ποιότητα των αγώνων. Εξηγήστε
µας εσείς πώς έγινε αυτό. Μένει να µειώσουµε δραστικά το κό-
στος φιλοξενίας, για να είµαστε σίγουροι ότι οι αγώνες θα γίνουν
και θα γίνουν σωστά.

Αν πετυχαίνουµε τη µείωση που θέλαµε και εξασφαλίζαµε τα
χρήµατα, ο συνολικός προϋπολογισµός θα είχε µειωθεί από 318
εκατοµµύρια ευρώ σε κάτω από 140 εκατοµµύρια ευρώ, χωρίς
αρνητικό αντίκτυπο στους αγώνες, στην ποιότητα και το κύρος
της διοργάνωσης. Έτσι δίνουµε µια πραγµατική ελπίδα υλοποί-
ησης αυτού του εγχειρήµατος, το οποίο µπορεί να φέρει σηµα-
ντικά οφέλη για τη Θεσσαλία. Στο αµέσως προσεχές διάστηµα
θα είµαστε σε θέση να γνωρίζουµε αν µπορούµε να εξασφαλί-
σουµε κονδύλια για να υλοποιήσουµε το πρόγραµµα.

Χαρακτηριστικό, επίσης, παράδειγµα εξορθολογισµού αποτε-
λεί η µείωση των λειτουργικών δαπανών στο ΟΑΚΑ και στο ΣΕΦ.
Από τα 36,5 εκατοµµύρια ευρώ το 2009 πάµε το 2011 στα 23 εκα-
τοµµύρια ευρώ και έπεται συνέχεια. Είχαµε, δηλαδή, µείωση µε-
γαλύτερη από το 30%.

Την ίδια αποτελεσµατικότητα επιδείξαµε και σε άλλους επο-
πτευόµενους φορείς, όπως το Φεστιβάλ Αθηνών, το Εθνικό Θέ-
ατρο, το Κρατικό Θέατρο Βορείου Ελλάδος, χωρίς ουσιαστικά
να µειώσουµε την αποτελεσµατικότητά τους. Επίσης δροµολο-
γήσαµε την κατάργηση των φορέων όπως ο ΟΠΕΠ, το Έργο Πο-
λιτών, η ΑΓΡΟΤΗΜΑ εξοικονοµώντας εκατοµµύρια ευρώ για τον
Έλληνα φορολογούµενο.

Βεβαίως υπήρξαν και περιπτώσεις που η ασυδοσία σε βάρος
του δηµοσίου και το όργιο σπατάλης σε βάρος του Έλληνα φο-
ρολογούµενου ήταν τέτοιο που χρειάστηκε να ζητήσουµε τη συν-
δροµή της δικαιοσύνης. ∆ιενεργήσαµε σε συνεργασία µε τον
Επιθεωρητή-Ελεγκτή ∆ηµόσιας ∆ιοίκησης σειρά οικονοµικών,
διαχειριστικών, διοικητικών ελέγχων, στείλαµε έντεκα υποθέσεις
στον εισαγγελέα και αναµένουµε τώρα από τους δικαστικούς λει-
τουργούς να βγάλουν τις δικές τους αποφάσεις για το ποιες ευ-
θύνες αναλογούν και σε ποιους.

Επίσης, δηµιουργήσαµε αξιόπιστους µηχανισµούς µέσα στο
Υπουργείο, ώστε να διασφαλίσουµε πως δεν θα εµφανιστούν
ξανά φαινόµενα σπατάλης και διαφθοράς και ρουσφετιού. Το πιο
χαρακτηριστικό παράδειγµα είναι το Μητρώο Πολιτιστικών Φο-
ρέων, το οποίο έθεσε τέλος στη νοσηρή κατάσταση που είχε δη-
µιουργηθεί και αποσυµφόρησε το γραφείο του Υπουργού από
χιλιάδες αιτήµατα για ρουσφέτια που έφταναν από παντού.

Παράλληλα, βελτιώσαµε τη λειτουργία των κεντρικών υπηρε-
σιών του Υπουργείου. Μειώσαµε δραστικά τον αριθµό των επι-
τροπών και όσες κρατήσαµε, τις κάναµε άµισθες. Χαρακτη-
ριστικό παράδειγµα είναι στη Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού,
που και µόνο η κατάργηση τριάντα δύο επιτροπών εξοικονόµησε
3 εκατοµµύρια ευρώ στον Έλληνα φορολογούµενο.

Και, όµως, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το έργο που κάναµε
το 2010 δεν ήταν µείωση της σπατάλης, ήταν η δηµιουργία των
προϋποθέσεων για µια αναπτυξιακή πορεία τόσο για το Υπουρ-
γείο όσο και για τους τοµείς της κοινωνίας και της οικονοµίας
που µας αφορούν, έτσι ώστε να εξασφαλίσουµε ότι πράγµατι το
2011 θα είναι πολύ διαφορετικό από το 2010.

Αθόρυβα, αλλά πολύ αποτελεσµατικά επιταχύναµε τους ρυθ-
µούς του ΚΑΣ και του ΚΣΝΜ και ξεµπλοκάραµε επενδύσεις που
χρόνιζαν. Σε έναν µόλις χρόνο καταφέραµε να περάσουµε πάνω
από χίλιες οκτακόσιες υποθέσεις, αριθµός ρεκόρ στην ιστορία
του ΚΑΣ συγκρινόµενος ακόµα και µε την περίοδο προετοιµα-
σίας των Ολυµπιακών Αγώνων. Βρήκαµε διέξοδο σε ό,τι αφορά
τις αρχαιολογικές ανασκαφές, που σχετίζονται µε τα µεγάλα
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έργα και απελευθερώσαµε επενδύσεις η καθυστέρηση των
οποίων προκαλούσε απώλεια τεράστιων εσόδων και δώσαµε ερ-
γασία στο ελληνικό δηµόσιο.

Αξιοποιήσαµε µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο το ΕΣΠΑ στους
χώρους του πολιτισµού και του τουρισµού. Έχουν δηµοσιευτεί οι
προσκλήσεις συνολικού προϋπολογισµού 458 εκατοµµυρίων
ευρώ από την ώρα που αναλάβαµε. Εντός αυτών των προσκλή-
σεων έχουν ήδη ενταχθεί εκατόν εβδοµήντα τέσσερα έργα υπο-
δοµών, τα οποία υλοποιούνται από υπηρεσίες του Υπουργείου
Πολιτισµού και Τουρισµού σε συνολικό προϋπολογισµό 298 εκα-
τοµµυρίων ευρώ.

Επίσης, έχουν ενταχθεί δέκα έργα δράσεων φορέων σύγχρο-
νου πολιτισµού εποπτευοµένων από το Υπουργείο Πολιτισµού
και Τουρισµού, όπως η Έκθεση Βιβλίου Θεσσαλονίκης και η
Μπιενάλε του Κρατικού Μουσείου Σύγχρονης Τέχνης, συνολικού
προϋπολογισµού πάνω από 30 εκατοµµύρια. Σε φάση αξιολόγη-
σης βρίσκονται άλλα εκατόν πέντε τεχνικά δελτία συνολικού προ-
ϋπολογισµού 75 εκατοµµυρίων ευρώ, ενώ παράλληλα υπάρχει
µια µεγάλη δεξαµενή ώριµων έργων.

Στο κοµµάτι του τουρισµού υλοποιούµε µια σειρά από έργα,
τα οποία αφορούν τόσο σε υποδοµές όσο και σε ενισχύσεις επι-
χειρήσεων τουρισµού, µε στόχο τη βιώσιµη τουριστική ανάπτυξη
στο σύνολο της ελληνικής επικράτειας καθ’ όλη τη διάρκεια του
έτους. Και εδώ κληρονοµήσαµε µια απαράδεκτη κατάσταση,
συνδέσαµε, όµως, φορείς διαχείρισης των δυο Υπουργείων για
να µεταφέρουµε την τεχνογνωσία από το επιτυχηµένο πρό-
γραµµα ΕΣΠΑ του πολιτισµού στο ατροφικό ΕΣΠΑ του τουρι-
σµού.

Ίσως, όµως, το σηµαντικότερο έργο που πετύχαµε στο Υπουρ-
γείο, η σηµαντικότερη επένδυση για το µέλλον ήταν να φέρουµε
στο ίδιο τραπέζι όλους τους φορείς που µπορεί να βοηθήσουν
στο έργο που έχουµε µπροστά µας. Κάναµε την κρίση ευκαιρία
και φέραµε σε επαφή όλους εκείνους που πρέπει να συνεργα-
στούν για να εξασφαλίσουν την ανάπτυξη του προγράµµατός
µας.

Μέσα στο Υπουργείο η ΕΡΤ για πρώτη φορά συνεργάζεται µε
τον ΕΟΤ, ο ΟΠΑΠ συνεργάζεται µε τις Εφορείες Αρχαιοτήτων,
οι πολιτιστικοί φορείς της Θεσσαλονίκης συνεργάζονται κάτω
από ένα κοινό πρόγραµµα, που θα έχει αποτελέσµατα και για τον
τουρισµό, αλλά και µε εξωτερικούς φορείς, ο ΕΟΤ συνεργάζεται
συστηµατικά µε ανθρώπους του κλάδου, µε τον Απόδηµο Ελλη-
νισµό και ανθρώπους διαφήµισης που προσφέρουν αφιλοκερ-
δώς τη δουλειά τους. Οι φορείς του Υπουργείου Πολιτισµού και
Τουρισµού συνεργάζονται µε ιδιώτες για να γίνει η Αθήνα τουρι-
στικός προορισµός, µε πιο απτό παράδειγµα τη διοργάνωση του
Κλασικού Μαραθωνίου, την οποία είχαµε αφήσει το έλεός της
τόσα χρόνια. Η Τοπική Αυτοδιοίκηση συνεργάζεται µε τις υπη-
ρεσίες του Υπουργείου.

Με φορείς Τοπικής Αυτοδιοίκησης υπογράψαµε µόνο µέσα
στο 2010 συνολικά πενήντα τέσσερις προγραµµατικές συµβά-
σεις συνολικού ποσού πάνω από 25 εκατοµµύρια, που έχουν τη
µορφή χορηγίας προς το Υπουργείο Τουρισµού και αφορούν
τόσο αρχαιολογικά έργα όσο και δράσεις σύγχρονου πολιτισµού.

∆ηµιουργήσαµε, λοιπόν, µια µεγάλη συµµαχία δυνάµεων, ανα-
δείξαµε κοινούς αναπτυξιακούς στόχους και συνεργαστήκαµε
και µε άλλα Υπουργεία για να τους πετύχουµε.

Με το Υπουργείο Οικονοµικών προχωρήσαµε σε µείωση του
ΦΠΑ στα τουριστικά καταλύµατα στο 6,5%. Αυτό ήταν το πιο ανα-
πτυξιακό µέτρο που έχει ληφθεί σ’ αυτήν τη χώρα σε ό,τι αφορά
τον τουρισµό.

Με το Υπουργείο Θαλασσίων Υποθέσεων δροµολογήσαµε το
τέλος της στρέβλωσης που επέβαλε το καµποτάζ και ανοίγουµε
τις δυνατότητες ανάπτυξης της κρουαζιέρας.

Με το Υπουργείο Εξωτερικών απλοποιήσαµε τις διαδικασίες
για τη χορήγηση βίζας σε επισκέπτες από ραγδαία αναρριχώµε-
νες τουριστικές αγορές. Ενώ οι αφίξεις από τη Γερµανία και την
Αγγλία µειώθηκαν δραστικά λόγω της ύφεσης που υφίσταται η
Αγγλία και λόγω των σχέσεων µε τη Γερµανία τον τελευταίο
χρόνο, τις αναπληρώσαµε από τη Ρωσία, από τη Σερβία και το Ισ-
ραήλ.

Θέλω να ευχαριστήσω εδώ τους συναδέλφους για την εξαι-

ρετική συνεργασία τη χρονιά που µας πέρασε, καθώς και δύο
πολύτιµους συνεργάτες και συνοδοιπόρους του Υπουργείου Πο-
λιτισµού και Τουρισµού, τους κυρίους Τηλέµαχο Χυτήρη και
Γιώργο Νικητιάδη. Η συµβολή τους σ’ αυτό το τεράστιο έργο
είναι καθοριστική.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η άµεση και έµµεση συµβολή
του τουρισµού, του πολιτισµού, του αθλητισµού, αλλά πλέον και
των µέσων στο ακαθάριστο εθνικό προϊόν ξεπερνά το 20%. Φι-
λοδοξούµε να γίνει ακόµα µεγαλύτερο δηµιουργώντας συνέχεια
νέες ευκαιρίες, δηµιουργώντας συνεχώς συνθήκες συνεργασίας
και προοπτικής και απελευθερώνοντας τις δηµιουργικές δυνά-
µεις του τόπου από χρόνιες αγκυλώσεις.

Αν η χρονιά που πέρασε ήταν χρονιά συµµαζέµατος, η χρονιά
που έχουµε µπροστά µας είναι η χρονιά που κάνουµε πράξη τις
δεσµεύσεις µας για την ανάπτυξη.

Προσβλέπουµε στην επιτάχυνση της υλοποίησης του ΕΣΠΑ,
στην υλοποίηση των νέων προγραµµάτων προβολής και ανά-
πτυξης του τουρισµού, ένα για την Αθήνα, ένα για τη Θεσσαλο-
νίκη και ένα για την περιφέρεια γενικά.

Προσβλέπουµε στην αναβάθµιση των υπηρεσιών που παρέ-
χονται στους επισκέπτες των µνηµείων, στην επένδυση χρηµά-
των στον οπτικοακουστικό τοµέα, χάρη στα φορολογικά κίνητρα
και το αναπτυξιακό πλαίσιο που δηµιουργεί ο νέος νόµος για τον
κινηµατογράφο.

Προσβλέπουµε στην πλήρη ανάπτυξη του προγράµµατός µας
για το βιβλίο και τον ιδιωτικό τοµέα, µε στόχο τη µέγιστη δυνατή
εξωστρέφεια.

Προσβλέπουµε σε µετατάξεις που να µας επιτρέψουν να κρα-
τάµε ανοιχτά τα µνηµεία και τα µουσεία µας όλο το χρόνο και
όλη την ηµέρα.

Προσβλέπουµε, επίσης, στην πλήρη ανάπτυξη των νέων ερ-
γαλείων ηλεκτρονικής προώθησης του ΕΟΤ, αλλά και στην ανά-
πτυξη συνεργασιών µε τους φορείς για την προβολή της
Ελλάδας στο εξωτερικό.

Προσβλέπουµε στη δηµιουργία συνθηκών µέσα από τα προ-
γράµµατα για την ισόρροπη ανάπτυξη του τουρισµού σε όλη τη
χώρα και όλο το χρόνο, στην υλοποίηση διαφορετικών προ-
γραµµάτων προσέλκυσης επισκεπτών από κάθε χώρα ξεχωρι-
στά.

Προσβλέπουµε, επίσης, στην αξιοποίηση της περιουσίας µας,
αλλά και συγκεκριµένων ακινήτων, όπως του Ταε-Κβο-Ντο, σκο-
πός του οποίου είναι η ανάπτυξη του συνεδριακού τουρισµού,
αλλά και στην ευρύτερη αξιοποίηση της ολυµπιακής περιουσίας
µας από φορείς και οργανώσεις που ψάχνουν στέγη.

Μέσα στη χρονιά που έρχεται, θα οργανώσουµε και θα ανα-
πτύξουµε τις υπηρεσίες του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρι-
σµού, έτσι ώστε να αξιοποιήσουµε τα νέα δεδοµένα του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», µε αποκεντρωµένες υπηρεσίες Υπουργείου σε
κάθε περιφέρεια µέσα από ένα νέο οργανισµό.

Προσβλέπουµε σε ένα νέο πρόγραµµα λειτουργίας και ανά-
πτυξης των ∆ΗΠΕΘΕ, σε ενισχυµένες δοµές ελέγχου και πιστο-
ποίησης τουριστικών υπηρεσιών.

Το 2011 θα εντείνουµε, επίσης, την προσπάθειά µας να µπει
τέλος στις εκκρεµότητες, ώστε να δοθεί µια νέα προοπτική ανά-
πτυξης.

Με το ΥΠΕΚΑ θα προχωρήσουµε µε ταχείς ρυθµούς για την
ολοκλήρωση του χωροταξικού για τον τουρισµό.

Με τη Νέα Χάρτα θα δώσουµε ζωή στο όραµα της αναπλήρω-
σης των αρχαιολογικών χώρων που παραµελήθηκε τα τελευταία
χρόνια.

Με το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης προωθούµε το σχέδιο
νόµου για τον αγροτουρισµό.

Με το Υπουργείο Υγείας συνεργαζόµαστε για τη διαµόρφωση
πλαισίου για τον τουρισµό υγείας.

Τη χρονιά που έρχεται θα φέρουµε προς συζήτηση νοµοσχέ-
δια για τον αθλητισµό µε ειδική έµφαση στη βία και στο ντόπινγκ.
Θα φέρουµε νοµοσχέδια για τον ιαµατικό τουρισµό και τη µεί-
ωση της γραφειοκρατίας στις επενδύσεις του τουρισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπα και στο ξεκίνηµα ότι το
2011 δεν θα έχει καµµία σχέση µε το 2010. Αν το 2010 βάλαµε τα
θεµέλια για την ανάπτυξη, το 2011 είναι η ώρα να χτίσουµε την
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Ελλάδα που όλοι µας οραµατιστήκαµε. Τώρα είναι η κρίσιµη
στιγµή. Τώρα είναι η ώρα να αγωνιστούµε για την Ελλάδα, την
Ελλάδα που δεν πνίγεται στα προβλήµατά της, αλλά απελευθε-
ρώνει τις µεγάλες δυνατότητές της, τις δυνάµεις όλων µας.
Θέλει δουλειά για να κάνουµε το κράτος µας αποτελεσµατικό.
Θέλει δουλειά για να χτίσουµε µια γερή οικονοµία, να ζωντανέ-
ψουν ξανά οι προοπτικές της χώρας µας.

Εγώ δεσµεύοµαι να στηρίξω την προσπάθεια του κάθε Έλληνα
να δηµιουργήσει. ∆εσµεύοµαι να σταθώ απέναντι σε κάθε αδικία
και να ξεπεράσουµε τους εαυτούς µας και να δηµιουργήσουµε
την Ελλάδα που θέλουµε, µια Ελλάδα που ξέρει την αξία της, µια
Ελλάδα που µπορεί. Αυτά τα λόγια δεν είναι δικά µου. Είναι η πιο
ισχυρή προεκλογική και η πιο περιεκτική δέσµευση του Πρωθυ-
πουργού. Από αυτήν τη δέσµευση δεν έχουµε αλλάξει ούτε µία
λέξη. Το 2011 δεσµευόµαστε να αναδείξουµε την Ελλάδα που
θέλουµε, ώστε το 2012 να αρχίσουµε να βλέπουµε τα αποτελέ-
σµατα της δουλειάς µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
τον Υπουργό Πολιτισµού και Τουρισµού κ. Παύλο Γερουλάνο.

Το λόγο έχει για επτά λεπτά η κ. Μαρία Σκραφνάκη, Βουλευ-
τής Ηρακλείου του ΠΑΣΟΚ.

ΜΑΡΙΑ ΣΚΡΑΦΝΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, συζητάµε σήµερα στη Βουλή τον Προϋπολογισµό του
κράτους για το 2011 βιώνοντας όλοι ίσως τη δυσκολότερη οικο-
νοµική και κοινωνική κατάσταση που έχει περάσει ποτέ η χώρα
µας.

Θα έλεγα ότι ζούµε πραγµατικά κάτω από το καθεστώς ενός
ανελέητου και αδυσώπητου οικονοµικού πολέµου µε χιλιάδες θύ-
µατα, θύµατα κατά κύριο λόγο πολίτες από κάθε κοινωνικό
στρώµα, όπως εργαζόµενοι, συνταξιούχοι, άνεργοι, αγρότες,
κτηνοτρόφοι, µικροί και µεσαίοι επιχειρηµατίες σε κάθε µεριά
της Ελλάδας.

Τα αρνητικά επιτεύγµατα της Νέας ∆ηµοκρατίας τα συναντάµε
καθηµερινά µπροστά µας.

Επιτέλους, κύριοι της Νέας ∆ηµοκρατίας, σταµατήστε τους
λαϊκισµούς και τη µικροπολιτική και πείτε ένα «συγγνώµη» στον
ελληνικό λαό για την κατάσταση που µας οδηγήσατε. Πάρτε µια
φορά την ευθύνη και οµολογήστε ευθαρσώς ότι εσείς είστε οι
υπαίτιοι που βάλατε τη χώρα υπό καθεστώς επιτήρησης, εσείς
εκτοξεύσατε το έλλειµµα στο 15,4% του ΑΕΠ, εσείς παραδώσατε
καµµένη γη µε ένα χρέος στα 298 δισεκατοµµύρια ευρώ, από τα
168 δισεκατοµµύρια που παραλάβατε.

Ας αναλάβει τελικά ο καθένας τις ευθύνες του. Και εσείς τις
δικές σας, αλλά και εµείς αυτές που µας αναλογούν. Και επιτέ-
λους ας τιµωρηθούν και µερικοί πολιτικοί που πλούτισαν εκµε-
ταλλευόµενοι τη θέση τους, αλλά και οι πολίτες που λειτούρ-
γησαν εις βάρος του κοινωνικού συνόλου.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και ο Πρόεδρός µας Γιώργος Πα-
πανδρέου προσπαθούν τόσους µήνες να σώσουν τη χώρα από
τη χρεωκοπία. Πασχίζουν δυνατά και ακατάπαυστα να φέρουν
ξανά την ανάπτυξη και την ευηµερία στον τόπο µας.

Οφείλουµε όλοι µαζί σήµερα εδώ στη Βουλή να πούµε ένα µε-
γάλο «ευχαριστώ» στον ελληνικό λαό, γιατί χάρη στις δικές του
θυσίες η χώρα µπαίνει σήµερα στο δρόµο της οικονοµικής εξυ-
γίανσης.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, καταφέραµε µέσα σε ένα χρόνο
τη µεγαλύτερη δηµοσιονοµική προσαρµογή της τάξεως του 6%
του ΑΕΠ. Το έλλειµµα, λοιπόν, διαµορφώνεται στο 9,4% το 2010,
από 15,4% που ήταν το 2009.

Επίσης, καταφέραµε µε τη συνεχή προσπάθεια του Πρωθυ-
πουργού µας να κερδίσουµε σιγά-σιγά τη χαµένη αξιοπιστία της
χώρας µας. Μειώσαµε τις δαπάνες και τις σπατάλες του κράτους
κατά ένα µεγάλο ποσοστό.

Επίσης, πετύχαµε µεγάλες µεταρρυθµίσεις και σηµαντικές
διαρθρωτικές αλλαγές, οι οποίες έπρεπε να έχουν γίνει πολλά
χρόνια πριν, για να µη φτάσουµε στη σηµερινή δύσκολη συγκυ-
ρία για τη χώρα, όπως την ασφαλιστική µεταρρύθµιση για τη βιω-
σιµότητα του ασφαλιστικού συστήµατος, το νέο δικαιότερο
φορολογικό σύστηµα, τη διοικητική µεταρρύθµιση του «ΚΑΛΛΙ-

ΚΡΑΤΗ», τον εξορθολογισµό και τη βελτίωση στην απονοµή της
διοικητικής και ποινικής δικαιοσύνης, την καθολική υπαγωγή των
προσλήψεων στο ΑΣΕΠ, το Πρόγραµµα «∆ΙΑΥΓΕΙΑ», το θεσµικό
πλαίσιο για την προστασία των υπερχρεωµένων επιχειρήσεων
και νοικοκυριών, την απελευθέρωση των οδικών µεταφορών.
Τέλος, καταφέραµε να µειώσουµε τις δαπάνες στην υγεία κατά
20% και να θεσµοθετήσουµε την ολοήµερη λειτουργία των νο-
σοκοµείων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2011 θα είναι επίσης µια δύ-
σκολη χρονιά, γιατί πρέπει να συνεχιστεί η δηµοσιονοµική προ-
σαρµογή. Ο προϋπολογισµός του 2011 είναι ειλικρινής, είναι
κρίσιµος και αναγκαίος και είναι η προϋπόθεση για τη συνέχιση
των εκταµιεύσεων της δανειακής σύµβασης των 110 δισεκατοµ-
µυρίων ευρώ.

Κύριε Υπουργέ, στην εκτέλεση του Προϋπολογισµού του 2011
το βάρος µας πρέπει να πέσει στην αναθέρµανση της οικονο-
µίας, στην επαναφορά της χώρας σε θετικούς ρυθµούς ανάπτυ-
ξης, βασισµένους στα συγκριτικά πλεονεκτήµατα κάθε περιοχής,
αλλά και σε συντονισµένες, πολιτικές και δράσεις για να αντιµε-
τωπίσουµε την ανεργία που µαστίζει τους νέους µας.

Πρέπει ακόµη να πατάξουµε τη φοροδιαφυγή και τη φορο-
κλοπή, δηµιουργώντας αξιόπιστους µηχανισµούς.

Ακόµη πρέπει, κύριε Υπουργέ, να ψηφίσουµε άµεσα το νέο
αναπτυξιακό νόµο, για να δοθεί ώθηση σε νέες επενδύσεις και
στήριξη στις υφιστάµενες επιχειρήσεις. Είναι πολύ θετική η προ-
σπάθεια του Υπουργού Περιφερειακής Ανάπτυξης κ. Χρυσο-
χοΐδη για τη µείωση των τιµών σε βασικά αγαθά, αλλά αυτή η
πρωτοβουλία πρέπει να επεκταθεί ακόµη περισσότερο.

Θετική, επίσης, είναι η προσπάθεια του κ. Χρυσοχοΐδη για τη
δηµιουργία του Ταµείου Επιχειρηµατικότητας και Ανάπτυξης,
που θα χρηµατοδοτήσει τις επιχειρήσεις. Πρέπει, όµως, να πιε-
στούν και οι τράπεζες να µεταφέρουν τη ρευστότητα που τους
έδωσε το κράτος µε εγγυήσεις και µετρητά στην οικονοµία και
στις επιχειρήσεις.

Επίσης, πρέπει να προχωρήσουµε στην απλοποίηση των δια-
δικασιών αδειοδότησης των επιχειρήσεων, στη µείωση της γρα-
φειοκρατίας, στην απενεργοποίηση του fast track για την
προσέλκυση επενδύσεων και να αξιοποιήσουµε άµεσα τη δηµό-
σια περιουσία.

Επίσης, πρέπει να ρίξουµε το βάρος µας στην απορρόφηση
των πόρων του ΕΣΠΑ για την άµεση ωρίµανση και δηµοπράτηση
των προγραµµατισµένων έργων, τα οποία θα δώσουν θέσεις ερ-
γασίας και ανάπτυξης στη χώρα µας.

Η περιοχή µου, κύριε Υπουργέ, ο Νοµός Ηρακλείου, έχει δύο
συγκριτικά πλεονεκτήµατα, για τα οποία είναι υπερήφανη όλη η
Ελλάδα, τον τουρισµό και τη γεωργία. Εκεί πρέπει να δώσουµε
έµφαση στην ανάπτυξη στο Νοµό Ηρακλείου, συµπληρώνοντας,
βέβαια, κύριε Υπουργέ, και τις υποδοµές που µας λείπουν µε την
υλοποίηση του βόρειου οδικού άξονα και το διεθνές αεροδρό-
µιο Ηρακλείου στο Καστέλι.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, στόχοι του φετινού προϋπολο-
γισµού είναι να µειωθεί περαιτέρω το έλλειµµα και ο πληθωρι-
σµός να µειωθεί και να πέσει από το 4,7% στο 2,2%. Η φετινή
χρονιά θα είναι δύσκολη και ανηφορική, αλλά θα τα καταφέ-
ρουµε, θα αγωνιστούµε και θα βγούµε νικητές, όπως πάντα. Το
χρωστάµε στην Ελλάδα. Το χρωστάµε στα παιδιά µας. Γι’ αυτό
το λόγο στηρίζω και ψηφίζω τον προϋπολογισµό του Κράτους το
2011 και ζητώ µε αίσθηµα ευθύνης να το ψηφίσετε όλοι σας.

Εύχοµαι σε όλους καλές γιορτές, δύναµη, υποµονή, αισιοδο-
ξία και υγεία.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Μαρία Σκραφνάκη, Βουλευτή του ΠΑΣΟΚ από το Ηράκλειο
της Κρήτης.

Ο κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης, Βουλευτής Φλωρίνης της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, έχει το λόγο από του Βήµατος για
επτά λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Και εµείς, κύριε συ-

νάδελφε.
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ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙ∆ΗΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι, κατά τη συζήτηση του τελευταίου προϋπολογισµού της κυ-
βέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας, απευθυνόµενος στον κύριο
Παπανδρέου και τους Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, είχα ζητήσει να
µου υποδείξουν ποιος είναι ο µάγος τους που θα µετακινούσε
την Ακρόπολη στην Κίνα και το Σινικό Τείχος στην Αθήνα. Τέτοιες
µαγικές συνταγές έταζε τότε ο σηµερινός Πρωθυπουργός στον
ελληνικό λαό για τη λύση των προβληµάτων του.

Βέβαια, σήµερα τα πράγµατα είναι διαφορετικά. Το ΠΑΣΟΚ
είναι στην Κυβέρνηση και, φυσικά, µάγος δεν υπάρχει. Το
άκουσα πολλές φορές αυτές τις ηµέρες από τους Βουλευτές του
ΠΑΣΟΚ και από τον ίδιο τον κ. Παπακωνσταντίνου: «Μαγικό ρα-
βδάκι δεν υπάρχει». Όταν ήταν, όµως, στην Αντιπολίτευση αυτό
το πράγµα δεν ήθελε να το ξέρει. Συγγνώµη, αλλά και πρωθυ-
πουργικές αποφάσεις δεν υπάρχουν σήµερα απ’ όσο ξέρω, γιατί
οι πρωτοβουλίες ανήκουν στην τρόικα.

Κουράστηκα αυτές τις ηµέρες να ακούω από τους συναδέλ-
φους του ΠΑΣΟΚ ότι στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάνε για
σκοινί. Συµφωνώ απόλυτα. Και τις πέτρες να ρωτήσεις σε αυτήν
τη χώρα, θα σου πουν ποιος έφτιαξε τις κλαδικές, ποιος ζητούσε
πράσινες κάρτες, ποιος ασκούσε πολιτικές µε δανεικά και ποιος
έκανε τη δηµιουργική λογιστική. Και οι πέτρες το ξέρουν αυτό
το πράγµα. Γι’ αυτό µας κατηγορούσαν το προηγούµενο διά-
στηµα κάποιοι ψηφοφόροι µας, γιατί δεν ακολουθήσαµε την ίδια
εύκολη τακτική. Το έχω ακούσει εγώ πάρα πολλές φορές στα
τρία χρόνια που είµαι Βουλευτής. Το µόνο σίγουρο και αξιόπιστο
που έχει αυτή η Κυβέρνηση είναι ότι άλλα έλεγε χθες και άλλα
κάνει σήµερα.

Τέτοιες µέρες πέρυσι ο κ. Παπανδρέου διοργάνωνε φιέστες
για την οικονοµία στο Ζάππειο. «Είναι εύκολο» έλεγε, κύριοι συ-
νάδελφοι, «να µειώσουµε µισθούς και συντάξεις, για να ικανο-
ποιήσουµε προσωρινώς τις αντιλήψεις της διεθνούς οικονοµικής
ελίτ, που θεωρεί ότι εκεί είναι το πρόβληµα. Όµως, δεν είναι εκεί
το µεγάλο µας πρόβληµα». Παράλληλα, όµως, δήλωνε ότι η οι-
κονοµία µας βρίσκεται στην εντατική.

Ο Υπουργός Οικονοµικών, κινούµενος στο ίδιο µήκος κύµα-
τος, δήλωνε ότι η χώρα µοιάζει µε Τιτανικό. Ακολούθησε, συ-
στηµατικά, σειρά άστοχων ενεργειών και οι διεθνείς αγορές και
οι κερδοσκόποι άλλο που δεν ήθελαν.

Η οικονοµική κρίση µετατράπηκε σε κρίση δανεισµού και η
κρίση δανεισµού έγινε το απαραίτητο άλλοθι για την ένταξή µας
και την είσοδό µας στο ∆ΝΤ. Και εκεί ακόµη µε τα χέρια ψηλά,
χωρίς να διαπραγµατευτούµε σχεδόν τίποτα, µε λευκή σηµαία.

Όταν το Σεπτέµβριο του 2009 δηλώναµε ότι το έλλειµµα εξαι-
τίας της διεθνούς κρίσης µπορεί να έφθανε το 8%, αν δεν λαµ-
βάνονταν τα απαιτούµενα µέτρα, ήταν µια αλήθεια. Το
επιβεβαίωνει και ο ∆ιοικητής της Τραπέζης της Ελλάδος, ο
οποίος το Νοέµβριο του 2009 δήλωσε στη Βουλή πως έχει ενη-
µερώσει τους πολιτικούς Αρχηγούς, πως το έλλειµµα θα µεγά-
λωνε, αν δεν λαµβάνονταν τα απαραίτητα µέτρα.

Για τα µέτρα αυτά ο Κώστας Καραµανλής µε υπευθυνότητα
και εντιµότητα προκήρυξε τις πρόωρες εκλογές, ώστε να λάβει
νωπή εντολή. ∆εν έκρυψε τίποτα από την προεκλογική περίοδο,
όπου συνήθως τα πράγµατα ωραιοποιούνται και στρογγυλεύο-
νται. Μίλησε µε θάρρος για δυσάρεστα, αλλά αναγκαία µέτρα,
όταν, κύριοι συνάδελφοι, το ΠΑΣΟΚ έλεγε το περίφηµο «λεφτά
υπάρχουν», εννοώντας τα 30 δισ. ευρώ των ανείσπρακτων οφει-
λών προς το δηµόσιο, τα οποία πριν από λίγες µέρες χωρίς
ντροπή επιχείρησε να διαγράψει νύχτα, αλλά δεν τα κατάφερε.
Και δεν τα κατάφερε χάρη στην αντίδραση σύσσωµης της Αντι-
πολίτευσης, αλλά και στην οργή αρκετών δεκάδων δικών του
Βουλευτών, Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ. Γι’ αυτό τους τιµά αυτή η
ενέργεια τους συναδέλφους της Πλειοψηφίας.

Όσον αφορά το έλλειµµα, σαφώς στο τέλος του χρόνου πλη-
σίασε το 10%. Μπορεί να πέσαµε έξω στην πρόβλεψή µας.
Όµως, λόγω της διεθνούς κρίσης, µπορώ να σας θυµίσω ότι η
Ολλανδία προέβλεπε πλεόνασµα 1,2% και είχε τελικά έλλειµµα
5,4%, η Πορτογαλία προέβλεπε έλλειµµα 3,4% και είχε 9,3%, η
Μεγάλη Βρετανία 7,2% και είχε 11,4%. Εκεί, όµως, οι εκτιµήσεις
δεν ποινικοποιούνται, ώστε να διασύρονται οι χώρες τους.

Ακούσατε ποτέ τους Πρωθυπουργούς της Ιρλανδίας, της Πορ-

τογαλίας ή της Ισπανίας, που έχουν τα ίδια προβλήµατα , να απα-
ξιώνουν τις χώρες τους στο εξωτερικό µε τέτοιο συστηµατικό
τρόπο; Όµως, δεν αρκεστήκατε µόνο σε αυτό και στις δηλώσεις
σας. Φουσκώσατε το έλλειµµα τεχνητά και σήµερα πληρώνουµε
τις εγκληµατικές σας πολιτικές. Αυτά τα έχουµε αναλύσει πολλές
φορές.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο εισηγητής της
Νέας ∆ηµοκρατίας περιέγραψε µε σαφήνεια τις αστοχίες του
προϋπολογισµού. ∆εν θα αναφερθώ σε περισσότερες λεπτοµέ-
ρειες, όµως δεν µπορώ να µην αναφερθώ σε ένα θέµα που καίει
την περιοχή µας, τη δυτική Μακεδονία και τη Φλώρινα. Πρόκειται
για την εξοµοίωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης του πετρε-
λαίου θέρµανσης µε το πετρέλαιο κίνησης, κύριε Υφυπουργέ.

Αναλογίζεστε, κύριοι της Κυβέρνησης, τι πάτε να κάνετε;
Έχετε σκεφθεί τι σηµαίνει αυτό για τη δυτική Μακεδονία και για
το Νοµό Φλώρινας; Εξοµοιώνετε τους δυο µήνες του φθινοπώ-
ρου –ξέρω πολύ καλά τι λέω- της Νότιας Ελλάδας µε τους επτά
µήνες βαρύ χειµώνα της Φλώρινας. Βάζετε οριστικά ταφόπλακα
στην Ελλάδα των συνόρων. Αυτά δεν είναι λόγια του αέρα, αλλά
η πραγµατικότητα και θα σας το αποδείξω αµέσως.

Ελάτε, αγαπητοί συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να ζήσετε λίγες
µέρες –ο κύριος Πρόεδρος ζει στην Καστοριά και ξέρει- στη
Φλώρινα, για να νιώσετε το χειµώνα και στο µεδούλι σας, αλλά
και στην τσέπη σας.

Ενδεικτικά θα σας παραθέσω θερµοκρασίες των µηνών του
φθινοπώρου. Στις 2 Σεπτεµβρίου η θερµοκρασία ήταν 5,8 βαθ-
µοί, στις 10 Οκτωβρίου µείον 0,6, στις 30 Οκτωβρίου µείον 3,1,
στις 13 Νοεµβρίου 3,2, το ∆εκέµβριο µείον 4,5, µείον 18,5.

Καταλαβαίνετε τι γίνεται. Εάν η εξοµοίωση ανεβάσει την τιµή
του πετρελαίου θέρµανσης στα 1380 ευρώ, σύµφωνα µε τις ση-
µερινές τιµές, καταλαβαίνετε τι θα γίνει, όταν µε αυτές τις κλι-
µατολογικές συνθήκες η κατανάλωση αγγίζει το µισό τόνο
µηνιαίως. Πώς θα πληρώσει ο συνταξιούχος του ΟΓΑ, του ΟΑΕΕ,
των άλλων ταµείων, µε σύνταξη 300 ή 500 ευρώ; Πώς θα ζεστα-
θεί ο άνεργος και τα άτοµα µε ειδικές ανάγκες; Οι ασθενέστεροι
κυριολεκτικά θα σβήσουν και η µεσαία τάξη θα περάσει στην κα-
τηγορία των ασθενεστέρων.

∆εν έχω να σας πω περισσότερα. Καταθέτω στα Πρακτικά και
τις κλιµατολογικές συνθήκες στη Φλώρινα και το µισθό ενός
υπαλλήλου µε δώδεκα χρόνια προϋπηρεσίας, ο οποίος λαµβά-
νει 1135 ευρώ.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ευστάθιος Κωνσταντινίδης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της ∆ι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Πώς θα µπορέσει αυτός ο άνθρωπος να πληρώσει αυτό το πε-
τρέλαιο και να ζήσει; Ή Πρόεδρος της ΓΣΕΕ έπρεπε να είναι ή
Πρόεδρος της Α∆Ε∆Υ. Και µιλάµε για τη συντριπτική πλειοψη-
φία των κατοίκων του Νοµού Φλώρινας. Εάν οι άνθρωποι που δεν
µπορούν να ανταπεξέλθουν σήµερα να πληρώνουν τον τόνο 700
ευρώ, φανταστείτε πώς θα µπορέσουν να ανταπεξέλθουν, όταν
ο τόνος από 1/10/2011 θα γίνει 1.400 ευρώ, σύµφωνα µε τον προ-
ϋπολογισµό σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν έχω άλλο χρόνο. Μισό
λεπτό, κύριε Πρόεδρε. Εµείς και ο Αντώνης Σαµαράς έχουµε
έντιµα και υπεύθυνα δηλώσει στο παρελθόν ότι η Νέα ∆ηµοκρα-
τία δεν θα διστάσει να στηρίξει κάθε προσπάθεια σε κάθε πολι-
τική της Κυβέρνησης, που αφορά το εθνικό και συλλογικό
συµφέρον. Και αυτό το κάναµε πράξη. Έχουµε ψηφίσει τα µισά
νοµοσχέδια της Κυβέρνησης.

Αλλά πρέπει να θυµηθείτε εσείς, όταν ο Πρωθυπουργός σή-
κωνε τη γροθιά του και στις απεργίες και στις πορείες της ΓΣΕΕ
και της Α∆Ε∆Υ, αρνούµενος κάθε προοπτική διαρθρωτικών αλ-
λαγών, που σήµερα µας λέτε γιατί δεν τις κάναµε. Συµµέτοχοι,
όµως, στην πολιτική εξαπάτηση του ελληνικού λαού δεν θα γί-
νουµε.

Αναλογιστείτε, κύριοι συνάδελφοι –και µ’ αυτό κλείνω- πότε
έλεγε αλήθεια ο Πρωθυπουργός. Όταν τον Ιούνιο του 2009 δή-
λωνε στη συνέντευξή του ότι το ∆ΝΤ δεν φηµίζεται για την κοι-
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νωνική του δικαιοσύνη, ότι κόβει το µέλλον της χώρας και την
οδηγεί στην υπανάπτυξη σε µόνιµη βάση, ότι αν παγώσουµε τους
µισθούς, θα παγώσουµε την αγορά ή σήµερα που θέτει εκβια-
στικά διλήµµατα ΠΑΣΟΚ και ∆ΝΤ ή χρεοκοπία

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Ευχαριστούµε και
εµείς τον κ. Ευστάθιο Κωνσταντινίδη από τη Φλώρινα, Βουλευτή
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ακολουθεί η Βουλευτής Επικρατείας του ΠΑΣΟΚ κ. Ελένη Πα-
ναρίτη.

Ορίστε, κυρία Παναρίτη, έχετε επτά λεπτά από του Βήµατος.
ΕΛΕΝΗ ΠΑΝΑΡΙΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το

2011 θα είναι µία χρονιά εξαιρετικά κρίσιµη. Στο επόµενο δωδε-
κάµηνο θα κριθεί η έκβαση της µεγάλης προσπάθειας που
έχουµε κάνει µέχρι τώρα για τη δηµοσιονοµική εξυγίανση, θα κρι-
θεί αν θα αποδοθούν ή αν θα πάνε χαµένες οι σκληρές θυσίες
που υφίστανται όλοι οι Έλληνες, ανεξάρτητα.

Ο προϋπολογισµός που συζητάµε θέλει να σηµάνει τη µεγάλη
και οριστική στροφή, το πέρασµα σε µία νέα εποχή, όπου η οι-
κονοµία µας θα λειτουργεί χωρίς το βάρος των ελλειµµάτων και
µε τις διαρθρωτικές αλλαγές να πυροδοτούν µια καινούργια,
υγιή και βιώσιµη αναπτυξιακή πορεία. Η στροφή αυτή θα συντε-
λεστεί εάν πετύχουµε πέρα από την περικοπή των δαπανών, να
εξαφανίσουµε και τη διάχυτη µέχρι σήµερα αβεβαιότητα, να γίνει
κοινή πεποίθηση ότι δεν πάει άλλο, ότι βαδίζοντας το δρόµο του
χθες δεν θα φθάσουµε πουθενά, ότι µόνο αν στην κρίσιµη κοινή
προσπάθεια συµµετάσχουµε όλοι και αναλάβουµε όλοι τις ευ-
θύνες και το βάρος που µας αναλογεί. Τότε και µόνο τότε θα
δούµε φως στην άκρη του τούνελ.

Σκεφθείτε ότι καταφέραµε να ρίξουµε το έλλειµµα κατά έξι πο-
σοστιαίες µονάδες, µοναδικό επίτευγµα στην Ευρώπη, µια Ευ-
ρώπη που ακόµα ψάχνει να βρει τα βήµατά της. Το καταφέραµε
αυτό µε τόσες αντιδράσεις από µία κοινωνία αµήχανη, που δεν
είχε καµµία προετοιµασία για την πραγµατικότητα που υπήρχε
στη χώρα µας και µε µια Αντιπολίτευση που αρνείται να βάλει το
δάκτυλο στον τύπο των ήλων, πάνω σε ένα σώµα που τελικά είναι
το σώµα όλων µας. Φανταστείτε πόσο καλύτερα θα ήταν τα
πράγµατα, εάν υπήρχε ένα µίνιµουµ συναίνεσης και ένα µίνιµουµ
ειλικρίνειας.

Ασφαλώς καταλαβαίνω ότι η Αντιπολίτευση κάνει τη δουλειά
της, αλλά εδώ µιλάµε για πόλεµο επιβίωσης. Χρειάζεται µια στοι-
χειώδης συναίνεση. Όλοι θα βγούµε, ξέρετε, κερδισµένοι και πιο
ώριµοι από αυτό, τελικά. Το λέω εγώ, επειδή έχω ζήσει ανάλογες
προκλήσεις, έχω εργαστεί για την αντιµετώπισή τους και είµαι
πεπεισµένη ότι η διέξοδος χωρίς στοιχειώδεις συγκλίσεις, έστω
και βραχύβιες, δεν γίνεται ακόµα και σε περιβάλλον πολιτικών
που αποκλίνουν ιδεολογικά.

Όπως ο κάθε προϋπολογισµός, έτσι και τούτος που συζητάµε
αποτυπώνει ορισµένους πολιτικούς στόχους, µεταφράζοντάς
τους σε ένα οικονοµικό σχέδιο. Η συναίνεση θα βοηθούσε, ασφα-
λώς, να πετύχουµε κυρίως την πρόκληση της ανάπτυξης. Αλλά
και χωρίς αυτή είµαστε αποφασισµένοι να ανταποκριθούµε στη
λαϊκή εντολή για τη σωτηρία της χώρας, αυτήν την εντολή και
αυτό το πράγµα που κάνουµε εδώ και ένα χρόνο τώρα.

Για την Ελλάδα σήµερα αυτή είναι η µεγάλη πρόκληση, η ανα-
πτυξιακή. Αν την αντιµετωπίσουµε µε επιτυχία, τότε θα µπορέ-
σουµε να βγούµε από την ασφυξία και από το αδιέξοδο. Η
ελληνική κρίση δεν είναι ένα προϊόν κάποια υπερθέρµανσης,
όπως είναι άλλες κρίσεις σε άλλες χώρες. Έχει ιδιαίτερα χαρα-
κτηριστικά µε µία κεντρική αιτία, την τεράστια και ανακυκλού-
µενη απώλεια πόρων, λόγω ενός περίπλοκου διοικητικού και
νοµικού καθεστώτος, που δηµιουργεί ιδανικές συνθήκες και για
την επώαση της διαφθοράς.

Εκείνο, όµως, που έχει τώρα σηµασία είναι πώς θα βάλουµε
ξανά σε κίνηση τη µηχανή της οικονοµίας. Πώς θα τροφοδοτή-
σουµε την ανάπτυξη, όταν το πρόγραµµα δηµοσίων επενδύσεων
είναι αναγκαστικά συρρικνωµένο, εξαιτίας της αναγκαιότητας
της δηµοσιονοµικής προσαρµογής;

Θα το πετύχουµε απελευθερώνοντας την υγιή επιχειρηµατι-

κότητα από τα δεσµά των αγκυλώσεων, που µας καθηλώνουν
στις τελευταίες θέσεις του πίνακα της διεθνούς ανταγωνιστικό-
τητας. Είναι αυτή η λεωφόρος που θα µας οδηγήσει στην ανά-
πτυξη µε πολύ µεγάλο πολλαπλασιαστή. Σκεφθείτε ότι µόνο η
αλλαγή των διαδικασιών για την αδειοδότηση και την έναρξη λει-
τουργίας µίας επιχείρησης, θα απαλλάξει την παραγωγική οικο-
νοµία από ένα κόστος ίσο µε το 21% του ετησίου εισοδήµατος
κάθε Έλληνα πολίτη. Μάλιστα, αυτό µπορεί να γίνει µε µηδενικό
δηµοσιονοµικό κόστος.

Θα πετύχουµε την τροφοδότηση της ανάπτυξης µε την ενσω-
µάτωση της άτυπης οικονοµίας στην επίσηµη, ώστε να απελευ-
θερώσουµε οικονοµικούς και ανθρώπινους πόρους, τεράστιους,
ικανούς να βάλουν ξανά σε κίνηση την παραγωγική µηχανή της
χώρας. Έτσι µπορεί να αυξήσουµε τα έσοδα του κρατικού προ-
ϋπολογισµού µέχρι και 30%. Γιατί η άτυπη οικονοµία δεν είναι
µόνο η µαύρη οικονοµία, το χρήµα που παράγεται παράνοµα και
διακινείται υπόγεια. Είναι όλο εκείνο το χρήµα που ξοδεύεται,
χωρίς να φαίνεται σε µη παραγωγικές ανάγκες του κάθε επιχει-
ρηµατία και του κάθε πολίτη.

Θα πετύχουµε την ανάπτυξη ολοκληρώνοντας µια ριζική, σα-
ρωτική µεταρρύθµιση του κράτους και της λειτουργίας του, που
θα µας λυτρώσει οριστικά από την ιστορική παθογένεια της ελ-
ληνικής δηµόσιας διοίκησης, από τη δαιδαλώδη, αναχρονιστική,
δυσκίνητη κρατική γραφειοκρατία, από την απίστευτη πολυνο-
µία, από το χάος των υπηρεσιών που αλληλεπικαλύπτονται και
αλληλοσυγκρούονται, τους ασαφείς κανόνες, τις χρονοβόρες
διαδικασίες, τις αρµοδιότητες που ανήκουν και εδώ και εκεί και
σε όλους και σε κανέναν, µε µοναδικό αποτέλεσµα να µη βρίσκει
κανένας άκρη, όποιος προσπαθεί έντιµα να αναπτύξει επιχειρη-
σιακή δράση.

Θα το πετύχουµε κάνοντας το επιχειρησιακό κλίµα φιλικό και
ελκτικό, όχι µόνο για τους ξένους επενδυτές, αλλά κυρίως για
τους ντόπιους, για τους Έλληνες µικρούς, µεσαίους και µεγά-
λους επιχειρηµατίες, µε τη δραστική απλοποίηση της διαδικα-
σίας αδειοδότησης, µε ένα φορολογικό πλαίσιο που πρέπει
οπωσδήποτε να περιλαµβάνει και φορολογικές απαλλαγές, µε
συνείδηση ότι αυτόν το δρόµο βαδίζουµε, βασανιστικά και κά-
ποιες φορές µε αργό ρυθµό.

Θα ήθελα σήµερα από εδώ να υπερψηφίσω αυτόν τον προϋ-
πολογισµό.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Σας ευχαριστούµε
πολύ, κυρία Παναρίτη.

Ακολουθεί ο κ. Νικόλαος Καντερές Βουλευτής από τη Νέα ∆η-
µοκρατία του υπολοίπου Αττικής.

Να ετοιµάζεται η κυρία Αριάδνη Αγάτση του ΠΑΣΟΚ.
Κύριε Καντερέ, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΝΤΕΡΕΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι Υπουργοί και Βουλευτές, συζητούµε αυτές

τις ηµέρες το δεύτερο Προϋπολογισµό της Κυβέρνησης του
ΠΑΣΟΚ. Είναι, όµως, ο πρώτος προϋπολογισµός που καλείται να
κυρώσει η Βουλή στη νεότερη ελληνική ιστορία και ο οποίος κα-
ταρτίστηκε µέσα σε µια ιδιαίτερη, δυσµενή οικονοµική συγκυρία
και µετά από µια ασύλληπτη καταιγίδα εξελίξεων τους περασµέ-
νους µήνες.

Τα όσα συζητάµε πολιτικά, οικονοµικά και κοινωνικά, από τη
στιγµή που η χώρα προσέφυγε στο µηχανισµό στήριξης και την
υπογραφή του µνηµονίου αναµφίβολα θα στιγµατίσουν το µέλ-
λον της Ελλάδας και όλων των Ελλήνων για τουλάχιστον µια
γενιά. Είναι κατά συνέπεια, επιβεβληµένο η συζήτηση να ξεπε-
ράσει τα στενά όρια µιας «οικονοµικής ανάλυσης» των πεπραγ-
µένων, αλλά και των στόχων που θέτει η Κυβέρνηση για το
επόµενο οικονοµικό έτος.

Θεωρώ ότι ο ελληνικός λαός αυτές τις δύσκολες ώρες ζητά
συγκεκριµένες απαντήσεις σε κρίσιµα ερωτήµατα που βασανί-
ζουν το µυαλό του.

Το βασικότερο ερώτηµα είναι το πώς πρέπει να πορευτούµε
από δω και πέρα ώστε να απεγκλωβιστούµε το γρηγορότερο δυ-
νατόν απ’ αυτόν τον οικονοµικό και κοινωνικό εφιάλτη που ζούµε
σαν χώρα και σαν λαός.
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Εµείς σαν Νέα ∆ηµοκρατία λέµε εδώ και πάρα πολλούς µήνες
ότι χρειαζόµαστε ένα άλλο µείγµα πολιτικής. Καταθέσαµε προ-
τάσεις και σχέδιο το οποίο µ’ άλλες σκληρές και απαραίτητες µε-
ταρρυθµίσεις προβλέπει διάφορα αναπτυξιακά µέτρα που θα
δώσουν «ανάσα» και προοπτική σ’ ολόκληρη τη χώρα. Με τη δρα-
στική αντιµετώπιση της φοροδιαφυγής, µε την αποτελεσµατική
µείωση της σπατάλης του ελληνικού κράτους και την ουσιαστική
αξιοποίηση της περιουσίας του δηµοσίου θα µπορούσε να υπάρ-
ξει πραγµατική αντιµετώπιση των βασικών προβληµάτων της ελ-
ληνικής οικονοµίας, µείωση του δηµοσιονοµικού ελλείµµατος και
µείωση του δηµοσίου χρέους.

Ας εξετάσουµε όµως τις θέσεις και κυρίως τις πράξεις της Κυ-
βέρνησης. Στον προϋπολογισµό του 2010 η Κυβέρνηση δεν κα-
τάφερε να πιάσει ούτε ένα στόχο. ∆εσµευτήκατε για αύξηση των
εσόδων κατά 13,3% που µετά βίας τελικά ξεπερνά το 5%. Αν δεν
είχατε δροµολογήσει και την περαίωση, ούτε αυτό θα πιάνατε.
∆εσµευτήκατε για την είσπραξη διαφυγόντων φόρων και την πά-
ταξη της φοροδιαφυγής. «Άνθρακας» κι αυτός ο «θησαυρός». Οι
επενδύσεις και η ανάπτυξη βρίσκονται ολόκληρο το χρόνο «στην
κατάψυξη». Εδώ και ένα χρόνο η χώρα δεν έχει αναπτυξιακό
νόµο. Το ΕΣΠΑ έχει «βαλτώσει». Το 2009 ήµασταν πέµπτοι στην
απορρόφηση των κονδυλίων στην Ευρωπαϊκή Ένωση και το 2010
«κατρακυλήσαµε» στην εικοστή τρίτη θέση.

Το συµπέρασµα τελικά είναι ότι η µείωση του ελλείµµατος βα-
σίστηκε αποκλειστικά στην περικοπή µισθών και συντάξεων, στη
µείωση του Προγράµµατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων και στη µεί-
ωση κρίσιµων δαπανών στην παιδεία, στην υγεία και στην άµυνα.
«Στραγγαλίστηκε» η οικονοµία και η αγορά για να πετύχει το
ΠΑΣΟΚ για το 2010 τη λογιστική µείωση του ελλείµµατος. Αυτή
είναι η αλήθεια.

Επανειληµµένως έχουµε τονίσει ότι η πολιτική σας επικεντρώ-
νεται αποκλειστικά σε εισπρακτικά µέτρα και δεν δίνει καµία δυ-
νατότητα δηµιουργίας νέων οικονοµικών πόρων. ∆εν αφήσατε
στους πολίτες και στις επιχειρήσεις τα απαραίτητα περιθώρια
για να δηµιουργήσουν πάλι την αναγκαία επάρκεια πόρων για να
συνεχίσουν την ύπαρξή τους. Οι πολίτες δεν έχουν χρήµα για να
κινηθεί η αγορά. Οι επιχειρήσεις δεν µπορούν να ανταποκριθούν
στις υποχρεώσεις τους. Σαν επακόλουθο βλέπουµε µια «παγω-
µένη» αγορά, παντού λουκέτα και απολύσεις.

Κύριε Υπουργέ των Οικονοµικών, θέλω να σας παρακαλέσω
να σχολιάσετε τη δική σας προεκλογική δήλωση ότι ποτέ καµία
οικονοµία δεν έχει βγει από την ύφεση «παγώνοντας» µισθούς
και αυξάνοντας φόρους. Εµείς συµφωνούµε απόλυτα µ’ αυτή
σας τη διαπίστωση, όµως διαφωνούµε κάθετα µε την πολιτική
που τελικά ακολούθησε.

Η Κυβέρνηση µέσα στους τελευταίους µήνες έχει µειώσει τις
µέσες πραγµατικές ακαθάριστες αποδοχές κατά 17% στο δηµό-
σιο και κατά 8% στο σύνολο της οικονοµίας. Έχει αυξήσει τρεις
φορές τον ειδικό φόρο κατανάλωσης στα ποτά, τα τσιγάρα, τα
καύσιµα και δύο φορές το ΦΠΑ. Αυτή η πολιτική δεν έρχεται τε-
λικά σε πλήρη ρήξη µε τις ίδιες τις δηλώσεις σας, κύριε Υπουργέ;

Μία δεύτερη ερώτηση: Πριν από ένα µήνα δηλώνατε ότι τα
µέτρα που προβλέπονται στο προσχέδιο του προϋπολογισµού
και στο µνηµόνιο, δηλαδή τα 9,1 δισ, ήταν αρκετά για το 2011.
Τελικά, κύριε Υπουργέ, γιατί στον Προϋπολογισµό που καταθέ-
σατε στη Βουλή διαβάζουµε ότι απαιτούνται νέα µέτρα ύψους
14,3 δισεκατοµµύρια και όχι 9,1 δισεκατοµµύρια;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα µιλάµε για αριθµούς και
ποσοστά αλλά πολύ φοβάµαι ότι η Κυβέρνηση έχει ξεχάσει ότι
πίσω απ’ αυτούς τους αριθµούς βρίσκονται ανθρώπινες ζωές,
είτε αναφερόµαστε στα ποσοστά ανεργίας -που δυστυχώς ήδη
έχουν εκτιναχθεί πάνω από το 12% και µέσα στο 2011 προβλέ-
πεται να ξεπεράσουν το 16%- είτε αναφερόµαστε στις περικο-
πές δώρων και µισθών σε συνταξιούχους και ιδιωτικούς
υπαλλήλους των επτακοσίων, οκτακοσίων ή και εννιακοσίων
ευρώ. Οι αριθµοί ποτέ δεν θα µπορέσουν να αποτυπώσουν το
ανθρώπινο δράµα που ζει ένας άνεργος πατέρας που δεν µπορεί
να εξασφαλίσει τα αναγκαία για την οικογένειά του, µιας υπερή-
λικης γυναίκας που λαµβάνει την πενιχρή σύνταξη του ΟΓΑ που
δεν αρκεί ούτε για τα φάρµακά της ή ενός νέου ανθρώπου που
µετά από σπουδές και µεταπτυχιακά καλείται να ξεκινήσει τον

επαγγελµατικό του βίο µε αρχικό µισθό στα 592 ευρώ και αυτό
σε µια αγορά εργασίας που µαστίζεται από ανεργία και λουκέτα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις ηµέρες που εµείς συ-
ζητάµε στη Βουλή τον προϋπολογισµό του 2011 υπάρχουν εκα-
τοµµύρια Ελληνίδες και Έλληνες που αυτές τις γιορτές όχι µόνο
δεν µπορούν να αγοράσουν δώρα στους αγαπηµένους τους
αλλά δυστυχώς δεν µπορούν να πληρώσουν ούτε καν τα βασικά
είδη.

Αυτή είναι η Ελλάδα του 2010, η χώρα όπου τουλάχιστον ένας
στους πέντε Έλληνες ζει στην εξαθλίωση, κάτω από κάθε όριο
φτώχειας. Είναι ντροπή ανεξαρτήτως κοµµάτων και ιδεολογιών
που είτε λόγω αδυναµίας είτε λόγω σφαλµάτων επιτρέψαµε να
φτάσει η Ελλάδα ως εδώ. ∆εν το λέω αυτό για να αναδείξω ευ-
θύνες του ενός ή του άλλου πολιτικού χώρου, ούτε πρόκειται για
κάποιο τέχνασµα για την αποκατάσταση της εµπιστοσύνης των
πολιτών προς το πολιτικό σύστηµα. Αυτό το «τρένο» το χάσαµε
προ πολλού και θα περάσουν αρκετά χρόνια για να αποκατα-
σταθεί µια υποτυπώδης σχέση εµπιστοσύνης των πολιτών προς
τους πολιτικούς.

Στόχος µας πρέπει να είναι η διάσωση της Ελλάδας και των
πολιτών. Ο συγκεκριµένος προϋπολογισµός όµως δεν µας οδη-
γεί εκεί. Στον προϋπολογισµό του 2011 προβλέπεται ότι τα επό-
µενα δύο χρόνια το χρέος της χώρας θα αυξηθεί περαιτέρω κατά
65 δισ. ευρώ ή 30% του ΑΕΠ. Πώς άραγε θα καλυφθεί αυτό το
δυσθεώρητο ποσό που θα προστεθεί «στις πλάτες» του κράτους
και των πολιτών; Ζητάτε από τη Νέα ∆ηµοκρατία και τα υπόλοιπα
κόµµατα συναίνεση και σας απαντάµε ότι µε την αναπτυξιακή πο-
λιτική που ακολούθησε η Κυβέρνηση όλους τους περασµένους
µήνες και συνεχίζει να ακολουθεί, η συναίνεση είναι συνενοχή.
Κατά συνέπεια εµείς συνένοχοι σ’ αυτό το έγκληµα δεν θα γί-
νουµε.

Κλείνοντας θα πω ότι εµείς θα καταψηφίσουµε τον προϋπο-
λογισµό διότι στο κέντρο της πολιτικής µας βρίσκεται ο ασθενής
και όχι η πιθανή επιτυχία της επέµβασης.

Σας ευχαριστώ και καλές γιορτές.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Καλές γιορτές και
σε σας, αγαπητέ Νίκο Καντερέ.

Η κ. Αριάδνη Αγάτσα, Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ στο Νοµό Βοιω-
τίας, έχει το λόγο για επτά λεπτά.

ΑΡΙΑ∆ΝΗ ΑΓΑΤΣΑ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρία Υφυπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελ-

φοι, σήµερα σ’ αυτήν την Αίθουσα συζητάµε για τον προϋπολο-
γισµό του 2011. Για να φτάσουµε στη συζήτηση του νέου
προϋπολογισµού υπήρξε µία αγωνιώδης προσπάθεια της Κυ-
βέρνησης και προσωπικά του Γιώργου Παπανδρέου, επιτυγχά-
νοντας ταυτόχρονα τη µεγαλύτερη δηµοσιονοµική προσαρµογή
που έχει επιτευχθεί διεθνώς, µια προσαρµογή της τάξεως του
6% του ΑΕΠ.

Άκουσα µε προσοχή τους γενικούς και ειδικούς εισηγητές και
βεβαίως τους εισηγητές των κοµµάτων της Αντιπολίτευσης. ∆ια-
πίστωσα ότι η πλειοψηφία των συναδέλφων που τοποθετήθηκαν
µέχρι τώρα έχουν ως κοινή συνισταµένη -πέρα από οποιεσδή-
ποτε διαφοροποιήσεις- την αναγκαιότητα συστράτευσης για την
αντιµετώπιση της κρίσης που διέρχεται η πατρίδα µας. Ίσως
αυτή η κοινή συνισταµένη θα µπορούσε να είναι η απαρχή µιας
κοινής στάσης αντιµετώπισης των δύσκολων προβληµάτων της
χώρας µας. ∆υστυχώς διαπιστώνω πως για τις όποιες κοµµατικές
σκοπιµότητες δεν έχουµε επιλέξει όλοι και όλες το συλλογικό
αγώνα για να αντιστρέψουµε το κλίµα και τις συνέπειες της κρί-
σης ώστε να µετατρέψουµε την Ελλάδα σε χώρα ευνοµίας και
ανάπτυξης.

Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, για να κατατεθεί ο σηµε-
ρινός προϋπολογισµός για το 2011 η Κυβέρνηση και προσωπικά
ο Πρωθυπουργός της χώρας έχουν διατρέξει µεγάλη προσπά-
θεια, µία προσπάθεια δηµοσιονοµικής εξυγίανσης µε όντως επώ-
δυνα µέτρα που µας πονούν όλους, που όµως στοχεύουν στη
µείωση των δαπανών και την αύξηση των εσόδων, µέτρα διαρ-
θρωτικού χαρακτήρα που θα απαλλάξουν την ελληνική οικονοµία
από τις παρωχηµένες δοµές της οι οποίες αποτελούν εµπόδιο
για τις απαιτήσεις του σκληρού ανταγωνισµού που συνεπάγεται
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η συµµετοχή της χώρας µας στην Ευρωπαϊκή Ένωση.
Πρέπει όλοι και όλες να αναρωτηθούµε το γιατί. Τι παρέλαβε

ο Γιώργος Παπανδρέου µε την ανάληψη της ηγεσίας της χώρας;
Μήπως µία «ωρολογιακή βόµβα» που «έσκασε» στα χέρια µας;
Μήπως η προηγούµενη κυβέρνηση αναχώρησε εσπευσµένα για
να «σκάσει η βόµβα» σε µας;

Σε κάθε περίπτωση η κατάσταση της χώρας στα τέλη του 2009
ήταν δραµατική. Η αναθεώρηση των στοιχείων για το έλλειµµα
της γενικής κυβέρνησης από την EUROSTAT και η ενσωµάτωση
των νέων φόρων και οργανισµών στη γενική κυβέρνηση έφεραν
στο φως το πραγµατικό µέγεθος του δηµοσιονοµικού εκτροχια-
σµού της χώρας έως το 2009 µε το έλλειµµα να αναθεωρείται
από το 13,6% στο 15,4% του ΑΕΠ.

Το 2010 βρεθήκαµε µπροστά σε δεδοµένα που δεν µπορούσε
να φανταστεί ο νους του πολίτη: ένα τεράστιο, υπέρογκο έλ-
λειµµα στον κρατικό προϋπολογισµό, ένα τεράστιο δηµόσιο
χρέος. Αυτά µας στοίχισαν την αδυναµία πρόσβασής µας στις
διεθνείς αγορές για χρηµατοδότηση.

Μπροστά σ’ αυτήν την κατάσταση, µε τις πρωτοβουλίες και
την κινητικότητα του Γιώργου Παπανδρέου αποφύγαµε τη χρε-
οκοπία της χώρας. Πετύχαµε τη δηµιουργία ενός πρωτοφανούς
για τα ευρωπαϊκά δεδοµένα µηχανισµού στήριξης, αποτελούµε-
νου από τις χώρες-µέλη της Ευρωζώνης και το ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο. Εξασφαλίσαµε σωτήρια δανειοδότηση ύψους
110 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Σ’ αυτήν την προσπάθεια του Πρωθυπουργού συναντήσαµε
από την Αντιπολίτευση έλλειψη πολιτικής συνεννόησης και πα-
λιές νοοτροπίες, αδιέξοδες πολιτικές περασµένων δεκαετιών.
Όµως, χάρη στις θυσίες του ελληνικού λαού, στον οποίο οφεί-
λουµε την ευγνωµοσύνη µας, η χώρα µπαίνει σήµερα στο δρόµο
της δηµοσιονοµικής εξυγίανσης και ανακάµπτει η αξιοπιστία της
στο διεθνές επίπεδο.

Παρά τις δυσχέρειες και τα προβλήµατα που παραλάβαµε, κα-
ταφέραµε να φέρουµε σηµαντικά αποτελέσµατα. Η εµπιστοσύνη
προς την ελληνική οικονοµία έχει αρχίσει ήδη να ανακτάται, ενώ
βρίσκονται σε εξέλιξη µεγάλες διαρθρωτικές αλλαγές, που θα
διασφαλίσουν τα επόµενα χρόνια τη δηµοσιονοµική σταθερό-
τητα και την ενίσχυση της ανταγωνιστικότητας της χώρας.

Κύριε Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σ’ αυτήν τη συ-
ζήτηση για τον προϋπολογισµό του 2011 οφείλω να επισηµάνω
και να καταθέσω αναπτυξιακές δράσεις που έχει ανάγκη η εκλο-
γική µου περιφέρεια, τι αναµένουν δηλαδή οι πολίτες της Βοιω-
τίας, ενός νοµού της χώρας µας που µαστίζεται, όπως πολλοί
άλλοι, από οξυµµένα προβλήµατα που αναζητούν λύσεις. Η ψή-
φιση και η υλοποίηση του προϋπολογισµού για το 2011 θα πρέ-
πει να ξεκινήσει παράλληλα µε την υλοποίηση σηµαντικών
διαρθρωτικών παρεµβάσεων στις περιφέρειες.

Ειδικότερα για τη Βοιωτία θα ήθελα να επισηµάνω επιγραµ-
µατικά και στο λίγο χρόνο που έχω στη διάθεσή µου, πρώτον, τα
περιβαλλοντικά προβλήµατα, τα οποία είναι οξυµµένα. Παρά τις
προσπάθειες, συνεχίζεται η ρύπανση του Ασωπού µε βιοµηχα-
νικά απόβλητα. Ο κόσµος ανησυχεί.

Έχουµε σηµαντικά προβλήµατα µε τα επιφανειακά και υπόγεια
νερά σε µεγάλο µέρος της Βοιωτίας. Σοβαρό είναι το πρόβληµα
διαχείρισης των υδάτινων πόρων στη λίµνη Υλίκη και στην πα-
ράπλευρη Παραλίµνη.

Πρόσφατη έρευνα-σοκ του εργαστηρίου Χηµείας Τροφίµων
του Πανεπιστηµίου της Αθήνας προκαλεί την έντονη ανησυχία
και κυριαρχεί στους παραγωγούς της Βοιωτίας, τόσο για τα προϊ-
όντα τους αλλά και για την υγεία των ίδιων και των οικογενειών
τους.

Τα περιβαλλοντικά προβλήµατα της περιοχής και οι επιπτώ-
σεις τους τόσο στον τοµέα της γεωργίας όσο και σε όλους τους
τοµείς του νοµού συνδέονται άµεσα µε την ανάπτυξη της Βοιω-
τίας, δηλαδή τον τουρισµό, τον πολιτισµό και άλλα. Γι’ αυτό απαι-
τούνται άµεσες παρεµβάσεις και λύσεις. Το δικαίωµα στην υγεία,
την προστασία του περιβάλλοντος και την ποιότητα της ζωής
µας δεν είναι διαπραγµατεύσιµα.

Τα προβλήµατα της βιοτικής οικονοµίας είναι αρκετά έντονα.
Η διογκούµενη ανεργία του νοµού αγγίζει τους υψηλότερους δεί-
κτες της χώρας. Τα προβλήµατα της επιχειρηµατικότητας που

αντιµετωπίζει η Βοιωτία αναζητούν λύσεις και προοπτικές µέσα
από τον προϋπολογισµό και το ΕΣΠΑ. ∆εν αναζητούµε µια µικρή
ανάσα, αλλά µια νέα αναπτυξιακή πνοή και προοπτική.

Η γεωργία και ο τουρισµός είναι τοµείς αναγκαίοι στην πολυ-
µετωπική ανάπτυξη της Βοιωτίας -ανάπτυξη που θα διέπεται από
τις αρχές της αειφορίας και θα υπακούει στους περιβαλλοντι-
κούς όρους και κανόνες, όπως επανειληµµένα έχω επισηµάνει-
την ανάδειξη του πολιτισµού και της πολιτιστικής µας κληρονο-
µιάς, η οποία είναι πυλώνας ανάπτυξης και προοπτικής για τη
Βοιωτία, τη σχέση µας µε την Ιστορία, δηλαδή µε το παρελθόν
και µε το µέλλον.

Ο τόπος διαµορφώνει τη σχέση µας τόσο µε τον εαυτό µας
όσο και µε τους άλλους. Ο τόπος µας επιτρέπει να αντιληφθούµε
τόσο το τοπικό όσο και το παγκόσµιο. Ο πολιτισµός είναι κίνηση,
αντίληψη ζωής, ανάπτυξη.

Η παιδεία και η στήριξη, η διεύρυνση και η ανάπτυξη των προ-
νοιακών δοµών της Τοπικής Αυτοδιοίκησης για τη στήριξη των
ευπαθών κοινωνικών οµάδων, που πρώτοι απ’ όλους αντιµετωπί-
ζουν τα οικονοµικά προβλήµατα της κρίσης, οφείλουν να αντι-
µετωπιστούν µε γενναία πολιτική προσπάθεια.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω εµπιστοσύνη στον Πρωθυ-
πουργό της χώρας και την Κυβέρνηση. Η εισηγητική έκθεση για
τον προϋπολογισµό αποκαθιστά την αξιοπιστία των δηµοσίων οι-
κονοµικών. Αυτή την σηµαντική ώρα για το Κοινοβούλιο, στη συ-
ζήτηση του προϋπολογισµού για το 2011, έχουµε καθήκον να
συνειδητοποιήσουµε την αναγκαιότητα της προσπάθειας που κα-
ταβάλλει η Κυβέρνηση του Γιώργου Παπανδρέου. Θεωρώ ιστο-
ρική αυτή τη συγκυρία, µία συγκυρία µεγάλων αλλαγών. Είναι
όντως το τέλος µίας εποχής και η αυγή µίας νέας. Υπερψηφίζω
τον προϋπολογισµό, γιατί πιστεύω πως, παρά τις δυσκολίες,
παρά τις θυσίες του ελληνικού λαού, ανοίγει δρόµους προόδου
και ανάπτυξης. Θα προχωρήσουµε µε ειλικρίνεια, ευθύνη και
αξιοπιστία. ∆εν έχουµε άλλο δρόµο παρά µόνον µπροστά και
όλοι µαζί!

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Βαΐτσης Αποστολάτος): Κι εµείς ευχαρι-
στούµε. Aria fresca ήταν ο λόγος σας, κυρία Αγάτσα!

Το λόγο έχει τώρα ο Βουλευτής Ηρακλείου του ΣΥΡΙΖΑ, κ. Μι-
χαήλ Κριτσωτάκης, για επτά λεπτά.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Προϋπολογισµός, λοιπόν, εν µέσω κρίσης και θα έλεγα ότι

αυτή η κρίση είναι και του συστήµατος -κι αυτό φαίνεται καθαρά,
αφού αφορά σ’ όλη την Ευρώπη, σ’ όλο τον κόσµο, θα έλεγα, και
στις µεγάλες και ισχυρές χώρες αλλά και στις ανίσχυρες µικρές,
και στις νότιες και όχι µόνο αυτές- είναι όµως και µια κρίση δια-
χειριστική. Αυτό φαίνεται στην Ελλάδα. Η διαφορετικότητα στην
Ελλάδα της έντασης και του βάθους της κρίσης, αλλά και της
ποιότητας αυτής της κρίσης έχει να κάνει και µε τη διαχείριση, τη
δικοµµατική διακυβέρνηση µέχρι τώρα, όλα τα τελευταία χρόνια,
επί δεκαετίες. Νοµίζω ότι πρέπει να αναφερθούµε και στα δύο.
Εγώ τουλάχιστον έχω την άποψη ότι δεν πρέπει να αφήσουµε
κανένα από τα δύο έξω από την κριτική, όχι µόνο γιατί αυτό είναι
σωστό, αλλά και γιατί αυτό είναι και ισορροπηµένο και αυτό
βοηθά. Το να αναλύσεις κάτι, ένα πρόβληµα δηλαδή, νοµίζω ότι
είναι η αρχή της λύσης.

Το δεύτερο που θέλω να πω είναι ότι αυτή η κρίση δεν έπεσε
από τον ουρανό, αυτή η κρίση που µας αναγκάζει να έχουµε
αυτόν τον Προϋπολογισµό. Πάντα είχαµε προβλήµατα στους
προϋπολογισµούς. Όµως αυτή τη φορά νοµίζω ότι έχουµε έναν
διαφορετικό προϋπολογισµό. Και το θέµα είναι ποιος τη δηµι-
ούργησε, µε ποια συνταγή δηµιουργήθηκε, δηλαδή µε ποιο πο-
λιτικό σκηνικό, µε ποια κόµµατα στη διακυβέρνηση, µε ποια
πρόσωπα, µε ποιες πολιτικές. Και δεν θα εξορκιστεί, δεν θα µπει
µε τις ίδιες πολιτικές και µε το ίδιο πολιτικό σκηνικό στο περιθώ-
ριο αυτή η κρίση. ∆εν έγινε καµµία ουσιαστική κριτική -και αυτό
είναι µια παρατήρηση που νοµίζω ότι πρέπει να την κάνουµε- από
τους κυβερνήσαντες, από το ΠΑΣΟΚ και τη Νέα ∆ηµοκρατία ή
από τη Νέα ∆ηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ, για να µην στεναχωρήσω
και τον κ. Καρχιµάκη που λέει ότι δεν έχουµε ισορροπηµένη κρι-
τική. Αυτό µας µάρανε! Το θέµα δηλαδή δεν είναι η κρίση και το
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ποιος τη δηµιούργησε, αλλά είναι το ποιος από τους δυο έχει το
περισσότερο µερίδιο ευθύνης και εκεί «θα στάξει η ουρά του γαι-
δάρου», που λέει κι ο ελληνικός λαός! Κανείς δεν κάνει ούτε καν
αποτίµηση, πόσω µάλλον αντικειµενική, και δεν αναλαµβάνει την
ευθύνη του λογαριασµού. Κανείς από τους δύο δεν ρίχνει βάρος
αλλού, παρά µόνο σ’ αυτούς που δεν φταίνε, σ’ αυτούς που δεν
δηµιούργησαν αυτήν την κρίση. Θα σας πω ότι τα µέτρα που έρ-
χονται είναι σκληρά, αλλά θα σας πω επίσης κι ότι απ’ αυτήν την
κρίση αυτοί που δεν ωφελήθηκαν αλλά βλάφθηκαν, αυτοί θα την
πληρώσουν. Έχουν ήδη ξεκινήσει και θα συνεχίσουν.

Είναι, λοιπόν, ανεξέλεγκτος ο φετινός προϋπολογισµός. ∆εν
αναφέρει τίποτα για την παραγωγική βάση -προσέξτε το αυτό-,
που είναι µια από τις βασικές αιτίες που στην Ελλάδα έχουµε
αυτό το πρόβληµα. Το έλεγε ο αείµνηστος Ανδρέας Παπαν-
δρέου, ότι «καταναλώνουµε περισσότερα απ’ όσα παράγουµε».
Μειώνουµε συνεχώς αυτή την παραγωγική βάση και ο προϋπο-
λογισµός δεν έχει καµία –και προσέξτε το-, µα καµία αναφορά,
έστω και µικρή.

Όσον αφορά την ανάπτυξη, δεκατέσσερις µήνες τώρα δεν έχει
έρθει ο αναπτυξιακός νόµος και δεν µένουν χρήµατα βέβαια για
την ανάπτυξη µε αυτήν την πολιτική που ακολουθεί η Κυβέρνηση
ετούτη. Το ΕΣΠΑ καθυστερεί αδικαιολόγητα. Οι ελεγκτικοί µη-
χανισµοί δεν ενισχύονται. ∆εκατέσσερις µήνες έρχεται, αλλά δεν
φθάνει στην πόρτα της Αίθουσας αυτής το νοµοσχέδιο για το
ΣΕΠΕ. ∆εν ενδιαφέρουν οι έλεγχοι για την εργασία. ∆εν γίνονται
οι αναγκαίες παρεµβάσεις στον ΟΑΕ∆ και αλλού. Αντίθετα, γί-
νονται αρνητικές επεµβάσεις στον ΟΜΕ∆ και θα πω παρακάτω γι’
αυτό. Και το παράδειγµα που νοµίζω ότι είναι εξοργιστικό είναι τα
ευρωπαϊκά προγράµµατα για την απασχόληση. Και σε ερώτηση
του Ευρωβουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ κ. Νίκου Χουντή δίνεται µια απά-
ντηση από επίσηµα χείλη από την Ευρωπαϊκή Ένωση. Έχουµε
τον κ. Antor, ο οποίος εξ ονόµατος της Επιτροπής λέει ότι οι ρυθ-
µοί απορρόφησης των πόρων του ΕΚΤ από τη χώρα µας για τη
χρηµατοδότηση επιχειρησιακών προγραµµάτων κατά την προ-
γραµµατική περίοδο 2007-2013 είναι από µηδενικοί έως ελάχι-
στοι. Είναι 6,2%, για την απασχόληση και την ανεργία. Λέµε,
δηλαδή, ότι εκτός από λάθος πολιτική έχουµε και µια εξοργιστική
ολιγωρία στην απορρόφηση προγραµµάτων για την απασχό-
ληση. Έχουµε καταθέσει και µια ερώτηση στο ελληνικό Κοινο-
βούλιο. Περιµένουµε, αλλά δεν έρχεται απάντηση και γι’ αυτό.

Μια παρατήρηση θα κάνω. ∆είτε τι λέει το Οικονοµικό Επιµε-
λητήριο της Ελλάδας, που εκπροσωπεί ενενήντα δύο χιλιάδες οι-
κονοµολόγους και δείτε την πρώτη σελίδα της κριτικής που κάνει
σ’ ένα βιβλιαράκι που έχει πάει στις θυρίδες όλων µας.

Θα ήθελα να πω ακόµη ότι ο µνηµονιακός προϋπολογισµός
του 2011 είναι ο πιο εικονικός και ταυτόχρονα ο πιο βάρβαρος
προϋπολογισµός του ελληνικού κράτους µετά τον Β’ Παγκόσµιο
Πόλεµο. Και φέρνει και άλλα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ζ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑΚΗΣ)

Επιπλέον, πενήντα ∆ΕΚΟ θα αναγκαστούν να µπουν στο πρό-
γραµµα των περικοπών. Η Κυβέρνηση ψάχνει 14,3 δισεκατοµµύ-
ρια ευρώ µε σαράντα τρεις παρεµβάσεις. Από την άλλη µεριά,
έχουµε την αύξηση της συµµετοχής στα επείγοντα των δηµόσιων
νοσοκοµείων –το λέω, δεν είναι το µεγαλύτερο, αλλά είναι πολύ
ενδεικτικό- και θα πάει από τα 3 ευρώ στα 5 ευρώ. Αυτό το γρά-
φουν όλες οι εφηµερίδες. Και ξέρουµε ποιος τα διαρρέει αυτά.
∆εν το είπε σήµερα ο κ. Λοβέρδος στον απολογισµό που έκανε
στην οµιλία του. Ας το διαψεύσει, όµως, όποιος µπορεί, εν πάση
περιπτώσει, απ’ αυτήν την Κυβέρνηση.

Θα σας πω ότι τους τελευταίους µήνες δεχθήκαµε τη µεγαλύ-
τερη επίθεση όλων των εποχών στα εργασιακά, στα µισθολογικά
και στα ασφαλιστικά δικαιώµατα, τόσο στο δηµόσιο, όσο και στον
ιδιωτικό τοµέα. Μειώθηκαν µισθοί στο δηµόσιο και ευρύτερο δη-
µόσιο τοµέα, καταργήθηκαν δώρα Χριστουγέννων και Πάσχα,
µπήκαν οι βάσεις για την κατάργηση των συλλογικών συµβάσεων
εργασίας, καταργήθηκε ο κατώτατος µισθός, αυξήθηκε το όριο
των οµαδικών απολύσεων και µειώθηκε η αποζηµίωση λόγω από-
λυσης.

∆εν θα αναφέρω όλα αυτά που είχα σκοπό να πω. Τα έχουµε
ξαναπεί και νοµίζω ότι τα γνωρίζουµε όλοι. Θα αναφέρω όµως

ότι προωθείται η κατάργηση του σηµερινού ΟΜΕ∆ και του µο-
ναδικού νοµοθετήµατος που έτυχε της απόλυτης στήριξης τόσο
των κοµµάτων, όσο και των κοινωνικών συνοµιλητών και στη
θέση του έρχεται ένα σχέδιο νόµου, στο οποίο οι δικλείδες που
υπάρχουν οδηγούν στην κατάργηση της διαιτησίας και σε συν-
δυασµό µε τις άλλες ρυθµίσεις για τις συµβάσεις οδηγεί σε συλ-
λογικές διαπραγµατεύσεις που πηγαίνουν στο απόσπασµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Στο νέο οργανισµό οι διαιτητές-µεσολαβητές θα πρέπει να τύ-
χουν της οµόφωνης έγκρισης των προέδρων του ΣΕΒ, της ΓΣΕΕ,
της ΓΣΕΒΕΕ και της ΕΣΕΕ, καθώς και των εκπροσώπων εργοδο-
τών και εργαζοµένων στο διοικητικό συµβούλιο. Αν δηλαδή, δια-
φωνεί έστω και ένας από την εργοδοτική πλευρά, ο διαιτητής -
µεσολαβητής θα απορρίπτεται.

Θα παραλείψω και άλλα, γιατί δεν έχω κάνει καλή διαχείριση
του χρόνου.

Θα άξιζε να µιλήσει κανείς για την περιφέρεια της Κρήτης και
να το δει αυτό ως ένα θέµα «Κρήτη και προϋπολογισµός» και
«Κρήτη ως περίπτωση και ως ενδεικτικό παράδειγµα». Θα σας
πω ότι δεν φαίνεται σε αυτόν τον Προϋπολογισµό τίποτα για την
περιφέρεια, δεν αναφέρει τίποτα για την παραγωγική βάση, δεν
αναφέρει τίποτα για το βόρειο οδικό άξονα της Κρήτης, ένα έργο
από τη χούντα µέχρι τώρα που είναι ανεκτέλεστο, δεν λέει τίποτα
για τις πύλες εισόδου όπου δεν υπάρχει ούτε πρόχειρη στρατη-
γική, για το αεροδρόµιο δηλαδή του Ηρακλείου, για τους σχε-
διασµούς και το µεγάλο λιµάνι µε ασιατικούς και όχι ελληνικούς
σχεδιασµούς και φέρνετε τη λογική των Σ∆ΙΤ και των συµβάσεων
παραχώρησης για να πληρώσουµε τρίτη φορολογία µετά την
άµεση, την άδικη και βαριά, την έµµεση που είναι η µεγαλύτερη
στην Ευρώπη και να πάθουµε ότι γίνεται στην Αττική και στην
Ηπειρωτική Ελλάδα µε τα χαράτσια των διοδίων.

Οι Ανανεώσιµες Πηγές Ενέργειας µε την απόλυτη εµπορευ-
µατοποίηση και την έλλειψη δηµοκρατικού προγραµµατισµού
που αφήνει τον προγραµµατισµό στην αδηφάγα επιχειρηµατικό-
τητα κινδυνεύει από ευχή να γίνει κατάρα. ∆είτε το καλώδιο που
σχεδιάζεται προς το Βορρά, το καλώδιο προς το Νότο που δεν
το είχε αποφασίσει κανείς, αλλά το βλέπουµε στον Τύπο, τα επει-
σόδια και τις αδικίες στο Αποπηγάδι στα Χανιά. Και θα σας πω ότι
η έρευνα εκπέµπει sos από την περιφέρεια. Το ΙΤΕ λέει ότι δεν θα
µπορεί το 2011 να διαχειριστεί τα ευρωπαϊκά προγράµµατα. Μει-
ώνονται οι µισθοί των ερευνητών κατά 30%. Όλα αυτά τα λέτε
στο µνηµονιακό σας προϋπολογισµό, δεν λέτε, όµως, τίποτα για
τη διαχείριση των υδάτινων πόρων, που υπάρχει ο κίνδυνος προ-
στίµων, γιατί δεν εγκαθίσταται οι διαχειριστικές αρχές, δεν λέτε
τίποτα για τη διαχείριση των απορριµµάτων που είναι ένα θέµα
άλυτο, που δεν έχει στρατηγική, που δεν έχει χρήµατα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Τέλος, πέρα από την απαράδεκτη φορολογική περαίωση, προ-

ωθείτε και την περαίωση των ελεύθερων και δηµόσιων χώρων και
την πώληση της δηµόσιας περιουσίας και στην περιφέρεια. Να
θυµίσω τα επτακόσια πενήντα στρέµµατα της πρώην αµερικανι-
κής βάσης των Γουρνών. Να θυµίσω ότι τα swaps δεν προωθού-
νται και κινδυνεύει στο ∆ήµο Ινναχωρίου το Ελαφονήσι, δεν
υπάρχει πολιτική για το λάδι και δεν ακούτε τα αιτήµατα των
αµπελουργών.

Τέλος να σας πω ότι η Κνωσός δεν είναι στον κατάλογο των
µνηµείων της ανθρωπότητας της UNESCO και ούτε γι’ αυτό προ-
βλέπεται –που χρειάζεται- ένα κονδύλι για να θεραπευθεί αυτή η
ντροπή για την Κρήτη και για την Ελλάδα.

Επίσης, το Αρχαιολογικό Μουσείο του Ηρακλείου είναι τέσ-
σερα χρόνια κλειστό και προβλέπεται να παραµείνει για άλλα
δύο, εάν δεν ενισχυθεί.

Θα σας πω τελικά ότι ο πολιτισµός του µνηµονίου ή ο πολιτι-
σµός κάποιων είναι το µνηµόνιο; Φαίνεται ότι εκτός από τα θέ-
µατα τα εργασιακά, τα οικονοµικά και τα θέµατα της κρίσης...

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώστε σας
παρακαλώ, κύριε συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ: Αυτό είναι η τελευταία µου λέξη,
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κύριε Πρόεδρε.
...είναι και θέµα πολιτισµού, εν τέλει.
Ευχαριστώ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κ. Μιχαήλ Κριτσωτάκη, Βουλευτή Ηρακλείου του Συνασπισµού
Ριζοσπαστικής Αριστεράς.

Το λόγο έχει η κυρία Αφροδίτη Παπαθανάση, Βουλευτής Φω-
κίδος από το ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κ. Παπαθανάση, έχετε το λόγο.
ΑΦΡΟ∆ΙΤΗ ΠΑΠΑΘΑΝΑΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, κυρία και κύριοι Βουλευτές, οι περισσότεροι

συνάδελφοι από το Βήµα αυτό έκαναν αναφορά στις τελευταίες
ιδιαίτερες, δύσκολες συνθήκες της χώρας µας, δύσκολες συν-
θήκες και για τη χώρα και για τους πολίτες, κάτω από τις οποίες
λαµβάνει σήµερα συζήτηση ο προϋπολογισµός του 2011.

Βέβαια, η κατάσταση της χώρας σήµερα ούτε άχρωµη πολι-
τικά, ούτε τυχαία είναι. Και ούτε µε ευχές ή µαθητευόµενους µά-
γους που άλλα λέγουν εντός και άλλα εκτός της χώρας, ή µε
επιπόλαιες συστάσεις περί αναδιάρθρωσης του χρέους και επι-
στροφή στη δραχµή µπορούµε να κερδίσουµε τη µάχη µε το
χρόνο, τη µάχη µε τις ανοχές και τις αντοχές της κοινωνίας, τη
µάχη µε τον έλεγχο επί των δηµοσιονοµικών στοιχείων, τη µάχη
της χαµένης αξιοπιστίας και τέλος τη µάχη της ανάπτυξης.

Το ερώτηµα είναι: Θέλουµε να τα καταφέρουµε; Πιστεύουµε
ότι µπορούµε να βγούµε από την κρίση αυτή; Ακούµε διάφορα
και πολλά περί µείγµατος πολιτικής ή διαφορετικής στρατηγικής
επιλογής. Στο συγκεκριµένο χρόνο το ερώτηµα είναι: Τώρα, µέσα
στο χρόνο που τρέχει, τώρα που υπάρχει η πίεση, τί µπορώ να
κάνω και να µην µιλώ γενικώς και αορίστως για διάφορα ιδιαί-
τερα και ευχάριστα πράγµατα.

Αυτή η εποχή είναι ήδη διαφορετική. Αυτά τα χρόνια από εδώ
και πέρα, όλα θα είναι διαφορετικά. Και η ανάλυσή µας οφείλει
να είναι διαφορετική και να λάβει, επιτέλους, υπ’ όψιν τι συµβαί-
νει στην Ευρώπη και τι συµβαίνει στις διεθνείς εξελίξεις. ∆ιότι, οι
δυσάρεστοι αριθµοί πλέον δεν µπόρεσαν να µείνουν άλλο επι-
µελώς κρυµµένοι και επηρέασαν τόσο πολύ την εύθραυστη κα-
θηµερινότητά µας. Το τεράστιο έλλειµµα και χρέος επηρέασαν
τη ζωή µας, επηρέασαν τους µισθωτούς, τους συνταξιούχους και
τους νέους ανθρώπους. Η κατάρρευση του παραγωγικού µας
µοντέλου, ένα µοντέλο µε στρεβλώσεις, µε κατανάλωση και
υπερδανεισµό έδωσε τη χαριστική βολή σ’ αυτό που µέχρι τώρα
µας ήταν τόσο εύκολο και οικείο: Την τυπική, καλή ή κακή δια-
χειριστική στάση απέναντι σε όλους τους τοµείς. Και σ’ αυτό ανα-
φέρθηκε νωρίτερα ένας συνάδελφος, λέγοντας ότι πέρασαν τρία
Κοινοτικά Πλαίσια Στήριξης στη χώρα και παρ’ όλα αυτά αυτή η
χώρα έφθασε στα πρόθυρα χρεοκοπίας.

∆εν µπορούµε να µένουµε πλέον σε λεπτές ισορροπίες, στο
να µη θίξουµε και να µην θυµώσουµε κανέναν, τη στιγµή που εδώ
και δεκαετίες έπρεπε να έχουµε φέρει τα πάνω-κάτω. Ταυτό-
χρονα, η Ευρωζώνη, στην οποία ανήκουµε, είναι σε µία κρίσιµη
καµπή, σε ένα σηµείο που πρέπει να πάρει αποφάσεις για το µέλ-
λον της, αποφάσεις που θα κρίνουν όχι µονάχα το µέλλον όλης
της Ευρωζώνης, αλλά εν πολλοίς και το µέλλον της δικής µας
χώρας.

Το οικονοµικό περιβάλλον χαρακτηρίζεται σήµερα από ρευ-
στότητα και αστάθεια. Η κρίση χρέους που υπάρχει σε όλη την
Ευρώπη -και δεν είναι ίσως τόσο µεγάλη στη δική µας χώρα- χα-
ρακτηρίζει όλο και περισσότερες και µεγαλύτερες οικονοµίες
από τη δική µας. Η κερδοσκοπική επίθεση που γίνεται σε περι-
φερειακές οικονοµίες δηµιουργεί –αν και µε σαφή πολιτική υστέ-
ρηση της Ένωσης- την ανάγκη να υπάρξει µία νέα ρύθµιση στις
αγορές. Τίθενται σαφώς µη ευχάριστες επιλογές: Η δηµοσιονο-
µική εξυγίανση, η σταθεροποίηση, τα βήµατα για να πάµε στην
ανάπτυξη. Και αυτά δεν αφορούν µόνο τη δική µας χώρα, αλλά
ολόκληρη την Ευρώπη. Άρα, συµπεραίνουµε ότι η περίοδος της
ανεµελιάς τελείωσε άπαξ διαπαντός.

Η τόσο καταστροφική και επιπόλαιη για τους θεσµούς και τις
αξίες επένδυση στην κακώς εννοούµενη επικοινωνία, δηλαδή
µόνο στην προσωπική προβολή και επιβίωση έναντι της στάσης
ευθύνης, της ειλικρινούς πολιτικής συµπεριφοράς, της αλήθειας,

της ανάληψης των ευθυνών τελειώνει σύντοµα και αυτή, ακόµη
και εάν πολλοί από εµάς δεν το έχουν καταλάβει στο βαθµό που
θα έπρεπε. ∆ιότι, σήµερα είναι µία άλλη εποχή. ∆ιότι, σε πολλά
πράγµατα θα πρέπει να ξεκινήσουµε ξανά από την αρχή. ∆ιότι, η
ελληνική κοινωνία θα έχει αντοχή µόνο όσο ακούει αλήθειες -αν
και οι αλήθειες είναι δύσκολες και βαριές- και βλέπει σοβαρή
στάση στα πράγµατα, όσο βλέπει πολιτικούς που αναλαµβάνουν
την ευθύνη και δεν δραπετεύουν.

Το πρόβληµα της ελληνικής οικονοµίας και η κατάρρευση προ
των πυλών δεν δηµιουργήθηκε από το πουθενά, επιβαρύνθηκε
όµως ειδικά. Από το 2004 έως το 2009 πέντε Προγράµµατα Στα-
θερότητας δεν τηρήθηκαν. Πέντε προϋπολογισµοί έπεσαν έξω.
Υπήρξαν προβλήµατα και λανθασµένες πολιτικές επιλογές, κλη-
ρονοµιά, δυστυχώς, από την προηγούµενη κυβέρνηση. Και δυ-
στυχώς, αν και δεν ευθύνονται όλα τα στελέχη της Νέας ∆ηµο-
κρατίας, είναι πολλοί σήµερα που αρνούνται να αναλάβουν τις
ευθύνες που τους αναλογούν. Και δεν µιλάµε για όλες τις ευθύ-
νες, γιατί όλο το πολιτικό σύστηµα έχει ευθύνη γι’ αυτό που έχει
συµβεί, σίγουρα, όµως, αυτές που αναλογούν σε κάθε χώρο.

Είναι γνωστό –το έχουν πει πολλοί συνάδελφοι- τί έγινε το κρί-
σιµο έτος 2009. Το δηµοσιονοµικό έλλειµµα ξεπέρασε τα 36 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ, το πρωτογενές έλλειµµα τα 23 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, το δηµόσιο χρέος έφθασε τα 300 δισεκατοµµύρια
ευρώ.

Χωρίς ιστορικό προηγούµενο η κυβέρνηση της Νέας ∆ηµο-
κρατίας έστειλε λάθος στατιστικά στοιχεία στην Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή. Για ποιο λόγο;

Ανάλογο παράδειγµα έγινε µε τα χρέη των νοσοκοµείων. Στη
µία επίσηµη απάντηση προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή µιλούσε
για 2 δισεκατοµµύρια ευρώ χρέος, η έτερη επίσηµη απάντηση
προς το ελληνικό Κοινοβούλιο µιλούσε την ίδια περίοδο για 6 δι-
σεκατοµµύρια ευρώ χρέος.

Αυτό έφερε κρίση αξιοπιστίας. Και αυτό ήταν κάτι που πολύ
δύσκολα µπορούσε η ελληνική Κυβέρνηση, η Ελλάδα να ξεπε-
ράσει. Γνωρίζουµε ότι οι πόρτες των διεθνών αγορών έκλεισαν
τόσο για το δανεισµό της χώρας, όσο και για το δανεισµό των
τραπεζών. Και ο µηχανισµός διάσωσης δεν ήταν κάτι δεδοµένο.
Ο µηχανισµός διάσωσης στήθηκε µε πολύ δουλειά, µε διεθνείς
και πολιτικές επιλογές σε ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο, µε την
πολιτική διαπραγµάτευση που έγινε. Και τα στοιχεία που µας
έφεραν στο µηχανισµό στήριξης, µας οδήγησαν µόνο στο να πά-
ρουµε µία ανάσα, στο να µη χρεοκοπήσουµε. ∆εν µας οδήγησαν
αυτόµατα και δεν µας οδηγούν αυτόµατα σε εύκολες λύσεις και
καταστάσεις αποφυγής της κρίσης. Οι λύσεις για τα αδιέξοδα
της χώρας δεν θα είναι σύντοµες και για όλα τα διαρθρωτικά
προβλήµατα και τις στρεβλώσεις δεν θα είναι εύκολες οι λύσεις
αυτές.

Ήταν και είναι δουλειά και ευθύνη του πολιτικού δυναµικού,
που θέλει να αλλάξει τα πράγµατα και όχι των επώνυµων δηµο-
σιογράφων ή των πρωινών εκποµπών, το να αλλάξουν τα πράγ-
µατα. Είναι δική µας δουλειά να αλλάξουµε τα πράγµατα. Ήταν
και είναι δουλειά και ευθύνη του πολιτικού δυναµικού, που µπο-
ρεί να αναλάβει το πολιτικό κόστος και βάρος. ∆εν µπορούµε να
µείνουµε στο «καλώς έχει», στο «δικό µας έχει» ή στο «δικό µας
καλώς», όταν δίπλα µας χώρες και λαοί τρέχουν και αλλάζουν
και µας επηρεάζουν τόσο άµεσα και καθοριστικά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κατάσταση είναι διαφορετική.
Στην κατάσταση αυτή πρέπει να µιλήσουµε µε όρους ευθύνης,
µε όρους χρέους. Τα πράγµατα δεν θα είναι εύκολα. Αυτό το
αναγνωρίζει η κοινωνία. Θέλει, όµως, ειλικρινή στάση απέναντί
της.

Σας καλώ να υπερψηφίσετε τον προϋπολογισµό που έχει κα-
τατεθεί.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε την
κ. Αφροδίτη Παπαθανάση, Βουλευτή Φωκίδας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο κ. Σταµάτης ∆ηµήτριος, Βουλευτής Αιτωλοα-
καρνανίας της Νέας ∆ηµοκρατίας, για επτά λεπτά.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Ξέρετε, κύριοι Υπουργοί, σήµερα
διάβασα στο διαδίκτυο ότι έρχονται και άλλα µέτρα. Και τα µέτρα
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αυτά συνίστανται στη µείωση των µισθών στο δηµόσιο τοµέα και
στην επιµήκυνση του χρόνου εργασίας των δηµοσίων υπαλλή-
λων. Το λέω αυτό για να σας πω ότι το θεωρώ τουλάχιστον
άστοχο, µε την έννοια ότι δεν έχετε να µειώσετε τίποτε άλλο από
πλευράς µισθών, συντάξεων, εισοδηµάτων. Το µόνο που µπορεί
να µειώσει πλέον η Κυβέρνηση, είναι το προσδόκιµο ζωής των
Ελλήνων, έτσι ώστε να πετύχει να πληρώνονται ως συνταξιούχοι
για πολύ λίγο χρόνο. ∆υστυχώς, αυτή είναι η πραγµατικότητα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, «όσο πιο µακρύ είναι ένα αδιέ-
ξοδο, τόσο πιο πολύ µοιάζει µε δρόµο». Αυτή η φράση του Ντου-
ρόφσκι είναι η µοναδική διαπίστωση µε την οποία µπορεί κάποιος
σήµερα να αποδώσει την ουσία του προϋπολογισµού τον οποίο
συζητάµε σ’ αυτήν την Αίθουσα.

Μέσα σε ένα κλίµα γενικευµένης ύφεσης, µε αρνητικό πρό-
σηµο στο δείκτη ανάπτυξης, µε εκτιµήσεις στον αέρα, η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση επιχειρεί στη µέση ενός µεγάλου οικονοµικού
χειµώνα να προϋπολογίσει το «χιόνι», κάνοντας ασκήσεις επί
χάρτου, έχοντας ταυτόχρονα ξεχάσει ότι κανένας κυβερνήτης,
όπως λέει και ο Αγάθωνας, δεν πρέπει να ξεχνάει ο ίδιος ότι «τον
άρχοντα τριών δει µέµνησθαι». Τρία πράγµατα πρέπει να θυµά-
ται αυτός ο οποίος κυβερνάει, ότι πρώτον, επί ανθρώπων άρχει,
ότι κατά νόµο άρχει και ότι ουκ αεί άρχει.

Και εσείς, κύριοι της Κυβέρνησης, τα ξεχάσατε αυτά και τα
τρία. Ξεχάσατε πρώτα-πρώτα ότι κυβερνάτε ανθρώπους. Ξεχά-
σατε ύστερα ότι σήµερα τους κυβερνάτε µε νόµους, τους οποί-
ους οπωσδήποτε κάποτε θα κληθείτε να τους αιτιολογήσετε. Και
τέλος, µάλλον ξεχνάτε ότι δεν θα κυβερνάτε για πάντα. ∆υστυ-
χώς, χάσατε το µέτρο. Και όπως λέγεται: «πάντων χρηµάτων µέ-
τρον άνθρωπος».

Σήµερα συζητάµε έναν προϋπολογισµό που οδηγεί ακόµη πα-
ρακάτω τα χαµηλά όρια επιβίωσης για σηµαντικά τµήµατα της
ελληνικής κοινωνίας. Προσέξτε τη λέξη παρακαλώ. «Επιβίωσης»
λέω, όχι «διαβίωσης».

Καλείτε, κύριοι της Κυβέρνησης, τον ελληνικό λαό σε θυσίες,
όµως ξεχνάτε ότι η έννοια της θυσίας εµπεριέχει την προσφορά.
Και εσείς σήµερα οδηγείτε έναν ολόκληρο λαό στον πιο αρνη-
τικό καταναγκασµό, να το πω έτσι ήπια, της ιστορίας του. Εάν
σήµερα παγώσουµε τους µισθούς, θα παγώσουµε την αγορά.
Εάν αυξήσουµε τους φόρους στη µεσαία τάξη, θα µειώσουµε
την αγοραστική της δύναµη, θα βαθύνουµε την ύφεση, θα µειώ-
σουµε τα έσοδα του κράτους.

Αυτά δεν είναι δικά µου λόγια. Είναι σκέψεις και λόγια του κ.
Παπανδρέου, δύο, τρία χρόνια πριν. Τα επόµενα χρόνια –και
αυτό δεν το λέµε εµείς, εσείς το λέτε και ο λαός εκεί έξω το
ξέρει- το χρέος θα αυξάνεται συνεχώς. Το 2009 ήταν 290 δισε-
κατοµµύρια. Το 2010 θα φτάσει το 330 δισεκατοµµύρια. Το 2011
θα ξεπεράσει τα 348 δισεκατοµµύρια.

Αυτό, κύριοι της Κυβέρνησης, ξέρετε πώς λέγεται στην ιδιαί-
τερη πατρίδα µου; Λέγεται «τοκογλυφία». Και στη χώρα µου, απ’
όσο ξέρω, η τοκογλυφία τιµωρείται, είναι ποινικό αδίκηµα. ∆εν
νοµοθετείται. Τιµωρείται από τον ποινικό νόµο. Τα 110 δισεκα-
τοµµύρια που δανειστήκαµε από την Ευρωπαϊκή Ένωση και το
∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο µε κυµαινόµενο επιτόκιο 5% σή-
µερα, εκτινάσσουν στα ύψη τους τόκους, 12.325 το 2009, 12.260
το 2010, 15.920 το 2011. Ας τελειώσει κάποτε αυτό το παραµύθι,
ότι δήθεν όλα γίνονται για την εξάλειψη του δηµόσιου χρέους.

Τα επόµενα πέντε χρόνια, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, λή-
γουν τα δάνεια συνολικού ύψους 186 δισεκατοµµυρίων ευρώ.
Στην πλειοψηφία τους είναι τα δεκαετή δάνεια της Κυβέρνησης
Σηµίτη. Θυµάστε; «Η Ελλάδα των έργων». Θυµάστε αυτή τη
φράση; Ένα είναι σίγουρο. Τα 110 δισεκατοµµύρια του µνηµο-
νίου δεν τα καλύπτουν. ∆εν χρειάζεται να διαβάσει κανείς τον
προϋπολογισµό, αρκεί αν τον ξεφυλλίσει απλώς και θα γίνει µάρ-
τυρας µιας συνεχούς και αδιάλειπτης επανάληψης των υποτιθέ-
µενων ποιοτικών στόχων.

Θα ήθελα να σας πω, κύριοι Υπουργοί, ότι µόλις προχθές ανα-
κοίνωσε ο κ. Χρυσοχοΐδης το νέο αναπτυξιακό νόµο, ο οποίος θα
ισχύσει από τον Απρίλιο και θα αρχίσει βεβαίως, όπως καταλα-
βαίνουµε, να αποδίδει από το προσεχές φθινόπωρο. ∆ύο χρόνια
χωρίς αναπτυξιακό νόµο, δύο χρόνια χαµένα, µε µία απορρό-
φηση του ΕΣΠΑ που είναι µοναδική στα χρονικά, τόσο αργή, µε

τόσο επιβραδυντικούς ρυθµούς και επιπλέον χωρίς κανένα πρό-
γραµµα για την επαρχία, χωρίς κανένα πρόγραµµα για την περι-
φερειακή ανάπτυξη. Άραγε, δεν προβληµατίζεστε για το πού θα
πάει αυτός ο τόπος, πού θα πάει αυτή η περιφέρεια;

Η ανταγωνιστικότητα της οικονοµίας, η ανάπτυξη της επιχει-
ρηµατικότητας, η ανταποδοτικότητα των δηµοσίων υπηρεσιών.
Αυτοί ήταν οι πολιτικοί στόχοι. Συγνώµη για την ειρωνεία της
φράσης, αλλά δεν βρίσκω καταλληλότερη να αναφέρω. Αυτά,
άραγε, τα θέλετε και τα λέτε ή σας ξεφεύγουν.

Πώς, κύριοι, αυτές οι εκθέσεις ιδεών των οικονοµικών σας επι-
τελείων θα δώσουν αποτέλεσµα; Με την αύξηση των άµεσων
φόρων κατά 6,5%, µε την αύξηση των έµµεσων φόρων κατά
1,6%; Αυτό, κυρίες και κύριοι της Κυβέρνησης, είναι που εσείς
ονοµάζετε δίκαιο φορολογικό σύστηµα;

Άκουσα προχθές τον κ. Ντοµινίκ Στρος Καν. Τον ακούσαµε
όλοι στην Επιτροπή Οικονοµικών. Πρώτα απ’ όλα, µας είπε, ότι
τον καλέσατε, δεν ήρθε, δεν ζήτησε να έρθει. Ύστερα, µας είπε
ότι δεν φταίει ο γιατρός, φταίει η αρρώστια και τα φάρµακα που
πρέπει να πάρουµε για να γίνουµε καλά. Αυτή, άλλωστε, όπως
συνέχισε, είναι η δουλειά του γιατρού, να δίνει φάρµακα που δεν
αρέσουν. Όµως, απ’ ό,τι φαίνεται –έχετε ακούσει τη φράση- µε
τους εδώ βοηθούς του συγκεκριµένου γιατρού οδηγούµαστε
στην τραγική διαπίστωση ότι η εγχείριση επέτυχε, αλλά ο ασθε-
νής απεβίωσε.

Σήµερα, κυρίες και κύριοι, είµαστε αντιµέτωποι µε το ξεκλήρι-
σµα των αγροτών και την ποιοτική υποβάθµιση του πιο συρρι-
κνωµένου αγροτικού τοµέα που είχε ποτέ η χώρα. Η φτώχεια και
η ανεργία συνεχώς αυξάνονται. Ο πληθυσµός συγκεντρώνεται
στις πιο µεγάλες πόλεις της περιφέρειας χωρίς σχεδιασµό,
χωρίς τις αναγκαίες υποδοµές –σας είπα για τη περιφερειακή
ανάπτυξη- χωρίς τις κοινωνικές παροχές.

Όλα τα µεγάλα νοσοκοµεία της χώρας υπολειτουργούν. Τα µι-
κρότερα διαλύονται. Το γνωρίζετε αυτό πολύ καλά, κύριοι συνά-
δελφοι της Συµπολίτευσης.

Τα πανεπιστήµια και τα ΤΕΙ υποβαθµίζονται. Έχουµε και εδώ
έναν άλλο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» της παιδείας. Τα
τιµολόγια των ∆ΕΚΟ συνεχώς αυξάνονται. Η τοπική αυτοδιοί-
κηση ακροβατεί, σύµφωνα µε εκτιµήσεις, ανάµεσα σε χρέη του
µεγέθους των 1,7 δισεκατοµµυρίων ευρώ.

Ο «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗΣ», το πιο φιλόδοξο εγχείρηµα της σηµερινής
Κυβέρνησης, όπως λέτε, ετοιµάζεται να στερήσει άλλα 500 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Το χρηµατοδοτικό πρόγραµµα το οποίο θα στη-
ρίξει τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», παραµένει ακόµα στα χαρτιά ως
αδιευκρίνιστη εξαγγελία.

Πάµε επιπλέον σε καινούργιες αυξήσεις του ΦΠΑ; Είναι έτσι,
κύριε Υπουργέ; ∆ροµολογούνται αυξήσεις στις αντικειµενικές
αξίες των ακινήτων;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ολοκληρώνετε, τη
σκέψη σας, κύριε Σταµάτη.

∆ΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έρχονται νέες περικοπές; Επιβάλλονται ειδικοί φόροι κατα-

νάλωσης στο πετρέλαιο και στο φυσικό αέριο; Ξέρετε πόσοι Έλ-
ληνες θα κρυώσουν φέτος, γιατί δεν µπορούν να ανταποκριθούν
στα οικονοµικά µεγέθη του πετρελαίου θέρµανσης;

Θα ήθελα να µε συγχωρήσετε, αλλά µετά από όλα αυτά ο προ-
ϋπολογισµός που µας ζητάτε σήµερα να ψηφίσουµε, δεν ικανο-
ποιεί καν την ελάχιστη συνθήκη. ∆εν είναι ούτε καν εικονικός.
Είναι ένας προϋπολογισµός, ο οποίος έρχεται να εξαντλήσει
κάθε απόθεµα του Έλληνα πολίτη. ∆εν είναι απόθεµα χρηµάτων.
Αυτά, κύριε Υπουργέ, δεν υπάρχουν. Έρχεται να εξαντλήσει το
τελευταίο απόθεµα ελπίδας του λαού µας.

Κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης, στα χέρια σας κρατάτε
ένα σφουγγάρι, το οποίο το πιέζετε πάνω σε λιγοστές σταγόνες
µιας οικονοµίας, που της έχετε στερήσει τις πηγές, για να ρου-
φήξει αυτό το σφουγγάρι ό,τι έχει αποµείνει.

∆υστυχώς για εσάς µοιάζετε µε µαθητευόµενους µάγους, που
χορεύουν το χορό της βροχής διατυµπανίζοντας δεξιά και αρι-
στερά ότι όλα αυτά γίνονται για να βρέξει. Έξω, όµως, κυρίες
και κύριοι, έχει αρχίσει ήδη να χιονίζει και χωρίς να θέλω να επι-
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δείξω ικανότητες τις οποίες δεν έχω, επιτρέψτε µου να σας επι-
στήσω την προσοχή. Γιατί έξω φέτος, όπως δείχνουν τα πράγ-
µατα, θα έχουµε φέτος έναν πολύ κακό χειµώνα.

Και για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε -και ευχαριστώ για την
ανοχή σας- θα ήθελα να πω κάτι στον κύριο Υπουργό, ο οποίος
µίλησε προ ολίγου. Τον άκουσα µε προσοχή.

Θέσατε κάποια ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ. Μην τα θέτετε
αυτά τα ερωτήµατα. Ο ελληνικός λαός καταδίκασε τη Νέα ∆η-
µοκρατία. Σας έδωσε µία κυβέρνηση και µία πλειοψηφία µε δέκα
ποσοστιαίες µονάδες διαφορά. Ο ελληνικός λαός σας κάλεσε να
κυβερνήσετε, για να διορθώσετε τα πράγµατα.

Θα σας πω, όµως, και κάτι άλλο: Είναι δική σας η ευθύνη και
της Κυβέρνησης και των οικονοµολόγων, για το ποια θα είναι η
λύση και το ποιος είναι ο δρόµος. Σίγουρα ο δρόµος δεν είναι το
∆ΝΤ. ∆εν υπάρχουν µονόδροµοι. Και στη δηµοκρατία, όπως είχε
πει ο αείµνηστος Μπακογιάννης, ξέρετε πολύ καλά ότι δεν υπάρ-
χουν αδιέξοδα. Αναζητείστε, λοιπόν, εσείς να βρείτε τον άλλο
δρόµο. Εκτός και αν το ∆ΝΤ µας το επιβάλλατε για άλλους λό-
γους, οπότε πραγµατικά η κατάσταση είναι τραγική.

Ευχαριστώ πολύ, κύριοι συνάδελφοι.
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ. Σταµάτη.
Το λόγο έχει ο Βουλευτής Β’ Αθήνας του ΠΑΣΟΚ, κ. Χρήστος

Πρωτόπαπας, για επτά λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: ∆έκα λεπτά µίλησε ο προηγούµε-

νος συνάδελφος, κύριε Πρόεδρε. Είναι σίγουρο ότι είστε δίκαιος
και εποµένως, εάν χρειαστεί, θα µου δώσετε το χρόνο που δώ-
σατε στον κ. Σταµάτη.

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Βεβαίως, κύριε
Πρωτόπαπα.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΡΩΤΟΠΑΠΑΣ: Κύριε Σταµάτη, αγαπητέ συνά-
δελφε, σίγουρα η Νέα ∆ηµοκρατία καταδικάστηκε, όπως είπατε.
Αλλά συνεχίζει να υπάρχει και αυτό είναι καλό και θετικό για το
πολιτικό µας σύστηµα.

Ο σκοπός, όµως, της ύπαρξης ενός κόµµατος µέσα στο πολι-
τικό σύστηµα είναι να συµβάλλει για να ξεπεράσουµε αυτά τα
προβλήµατα που ανάγκασαν το λαό να το καταδικάσει. Όχι απλά
να κρίνει και να κατακρίνει, αλλά να συµβάλλει για να αντιµετω-
πισθούν. Αυτό φοβάµαι ότι η σηµερινή Νέα ∆ηµοκρατία δεν το
κάνει.

Όπως και να το κάνουµε, κύριε Πρόεδρε και αγαπητοί συνά-
δελφοι, είναι εύκολο, εύπεπτο και ως φαίνεται της µόδας σήµερα
να αυτοπροσδιορίζονται κόµµατα και παράγοντες της πολιτικής
ζωής ως αντιµνηµονιακοί. Για όλα, κατ’ αυτούς, φταίει το µνηµό-
νιο. Βρέθηκε ο κύριος ένοχος. Το γιατί έγινε το µνηµόνιο, το γιατί
φθάσαµε στο µνηµόνιο δεν απασχολεί ιδιαίτερα αυτή τη ρητο-
ρική. Το ποια είναι κατ’ αυτούς η λύση, δεν το γνωρίζουµε ακόµη
και φοβάµαι ότι ίσως δεν θα το µάθουµε ποτέ. ∆εν πιστεύω, βέ-
βαια, ότι µπορεί κανείς να είναι υπέρ της χρεοκοπίας!

Ναι, υπάρχουν προβλήµατα στον κόσµο. Σαφώς υπάρχουν και
είναι µεγάλα. Η φτώχεια και η ανεργία έχουν πάρει απειλητικές
διαστάσεις στην κοινωνία µας. Το µόνο, όµως, που δεν χρειαζό-
µαστε σήµερα –πιστέψτε µε- είναι οι µεγάλες και κενές κουβέ-
ντες, είναι τα ωραία λόγια που δεν έχουν περιεχόµενο. Είναι
δυστύχηµα ότι επέλεξε να ακολουθήσει αυτόν το δρόµο, αυτόν
το συρµό, θα έλεγα, ακόµα και η ανακοίνωση της Ιεράς Συνό-
δου, προφανώς µε την παρότρυνση κάποιων συντηρητικών κύ-
κλων, τύπου Άνθιµου.

∆εν προσφέρουν, όµως, λύση αυτού του είδους οι επίπλαστοι
διαχωρισµοί, «από εδώ το µνηµόνιο και από εκεί το αντιµνηµό-
νιο». Τι λέει το «από εκεί» και γιατί υπεγράφη το «από εδώ»; Και
ούτε µπορεί να πιστέψει κανείς ότι στα µάτια των πολιτών η
πραγµατικά αυτή άγονη ρητορική τον απαλλάσσει από τις ευθύ-
νες.

Όλοι µας καταδικάσαµε αυτό που έγινε µε τον εκλεκτό συνά-
δελφο κ. Χατζηδάκη, τους τραµπουκισµούς, που σε τελική ανά-
λυση δυσφήµισαν και την ίδια τη µεγάλη συγκέντρωση και
πορεία των εργαζοµένων. Αλλά ας πάρουµε και το µάθηµά µας,
ότι κανένας δεν µπορεί να έχει την αίσθηση ότι αν το πολιτικό
σύστηµα αποτύχει, ότι εάν το πολιτικό σύστηµα δεν δώσει λύ-
σεις σε αυτά που χρειάζεται ο κόσµος και στην πορεία της

χώρας, δεν θα αναλάβει ένα µεγαλύτερο ή µικρότερο, αλλά
σαφώς µέρος της ευθύνης. Αυτό ας το κατανοήσουµε όλοι!

Οι πολίτες απαιτούν –και σωστά- συγκεκριµένες απαντήσεις
στις δύσκολες στιγµές που βιώνουµε. ∆ιαµαρτύρονται έντονα και
είναι λογικό. Είµαι, όµως, βέβαιος, ότι οι περισσότεροι, ακόµα
και την ώρα που διεκδικούν και διαµαρτύρονται –και καλά κά-
νουν- κατανοούν και τις δυσκολίες και τις αναγκαιότητες, ανα-
ζητούν, όµως, την ασφάλεια αντί της αβεβαιότητας και του
φόβου, την αισιοδοξία, την ελπίδα και την προοπτική, αντί της
τυφλής σύγκρουσης και της απογοήτευσης που ορισµένοι καλ-
λιεργούν.

∆εν θεωρούµε αντίπαλο τη διαµαρτυρία των πολιτών, δεν θε-
ωρούµε αντίπαλες τις διεκδικήσεις τους. Στην πραγµατικότητα
αντίπαλοι των πολιτών δεν είναι ούτε η πολιτική ούτε εµείς οι πο-
λιτικοί, εφόσον όµως µπορέσουµε να αποδείξουµε ότι ο δρόµος
που επιλέγουµε, οδηγεί στην ασφάλεια, στη σταθερότητα, την
ανάπτυξη και την έξοδο από την κρίση. Αλλιώς µας πήρε και µας
σήκωσε.

Γι’ αυτό κι εµείς δεν θέλουµε τον κόσµο στη γωνία, δεν θέ-
λουµε την κοινωνία στη γωνία. Και τώρα γνωρίζουµε ότι αν και
µέσα στις δύσκολες στιγµές, µέσα στις αναγκαιότητες των κρί-
σιµων στιγµών πήραµε δύσκολες και επώδυνες αποφάσεις, ξε-
κινώντας –είναι αλήθεια- από τους µισθούς και τις συντάξεις,
είναι ώρα να ξαναβάλουµε τα πράγµατα στη θέση τους.

Για την Ελλάδα µονόδροµος είναι οι αλλαγές, οι αναδιαρθρώ-
σεις. Μόνο εάν αλλάξουν δοµές, νοοτροπίες, κατεστηµένα δε-
καετιών, θα πάµε µπροστά, θα αναπτυχθούµε, θα δηµιουργή-
σουµε θέσεις εργασίας, θα βρούµε τη νέα διακριτή θέση µας
µέσα στην Ευρώπη.

Ναι, οι αλλαγές γίνονται πιο βίαια από ό,τι θα γινόταν εάν ήµα-
σταν σε µια άλλη εποχή, αυτό είναι µία πραγµατικότητα. Αλλά
υπάρχει η πίεση των υποχρεώσεων. Η ουσία, όµως, δεν αλλάζει.
Έπρεπε να γίνουν και πρέπει να γίνουν. Αυτό δεν µας το επιβάλ-
λει η τρόικα, αυτό δεν πρέπει να µας το επιβάλλει το µνηµόνιο.
Αυτό είναι δική µας επιλογή. Είναι επιλογή ευθύνης απέναντι στο
µέλλον της χώρας και των παιδιών µας. Είναι δική µας επιλογή η
δηµοσιονοµική εξυγίανση.

Τι θα κάνουµε συναδέλφισσες και συνάδελφοι; Θα συνεχί-
σουµε να στηριζόµαστε στην Ελλάδα της φούσκας, του υπερ-
δανεισµού, της σπατάλης και της διαφθοράς; Επιχειρούµε να
ανταποκριθούµε στην απαίτηση του κόσµου για δίκαιη κατανοµή
του βάρους των θυσιών. Αυτό είναι επιβεβληµένο. Αλλά δεν
µπήκε έκτακτη εισφορά στα µεγάλα κέρδη; ∆εν µπήκε η φορο-
λόγηση των offshore, των βραχυπρόθεσµων χρηµατιστηριακών
συναλλαγών της µεγάλης ακίνητης περιουσίας;

Η εξυγίανση δεν αφορά µόνο µισθούς και συντάξεις. Αφορά
πια -και αυτό λέει ο νέος προϋπολογισµός- την αντιµετώπιση της
σπατάλης και της διαφθοράς, σε νοσοκοµεία, σε ασφαλιστικά
ταµεία, στους ΟΤΑ και στο δηµόσιο.

Ματαιοπονούν όσοι νοµίζουν ότι χωρίς υγιή και δυνατή οικο-
νοµία θα έρθει κανείς να κάνει ανάπτυξη, να βάλει τα λεφτά του
και ότι θα υπάρξει ιδιωτικός τοµέας που θα βάλει τα λεφτά του
σε µία άρρωστη και καταδικασµένη οικονοµία.

Ήρθε, όµως, η ώρα µετά τις θυσίες να µιλήσουµε ανοιχτά για
το συνολικό σχέδιο της πολιτικής µας, το σχέδιο για την ανόρ-
θωση της χώρας, την κοινωνική συνοχή, τη νέα σχέση µε τον πο-
λίτη. ∆εν υπάρχει µόνο το µνηµόνιο, αρκετά µιλήσαµε για µέτρα,
αλλά υπάρχουν και συγκεκριµένες κινήσεις, που σήµερα προω-
θούνται και αλλάζουν θετικά τη ζωή µας.

Σήµερα γίνεται πράξη η αλλαγή και ο εκσυγχρονισµός του
κράτους µε τον «ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», µε την αξιολόγηση, µε τη διαύ-
γεια και εν συνεχεία µε την κάρτα του πολίτη και τα ηλεκτρονικά
ΚΕΠ.

Σήµερα, που µιλάµε, προωθείται η διαφάνεια και η εξυγίανση
του πολιτικού µας συστήµατος στις µεγάλες συµβάσεις, στο
πόθεν έσχες και αµέσως µετά συνεχίζεται µε το νέο εκλογικό
νόµο και το νέο νόµο περί ευθύνης Υπουργών και µετά την ανα-
θεώρηση του Συντάγµατος.

Σήµερα γίνεται πράξη το νέο θεσµικό πλαίσιο για την ανάπτυξη
και τις επενδύσεις. Το fast track είναι πραγµατικότητα. Ο νέος
επενδυτικός νόµος κατατίθεται, το Εθνικό Ταµείο Επιχειρηµατι-
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κότητας, οι πράσινες επενδύσεις, το εθνικό σχέδιο για την εξω-
στρέφεια και η µεγάλη µεταρρύθµιση στην παιδεία, που δεν
έχουµε ακόµα τοποθετηθεί όλοι, που ανοίγει και ενσωµατώνει τη
σύγχρονη γνώση.

Σήµερα που µιλάµε, µέσα σε αυτές τις δυσκολίες και τα προ-
βλήµατα, αλλάζουµε και το κοινωνικό κράτος. Εξοικονοµούµε
πόρους από τη σπατάλη για δεκαεπτά µέτρα καταπολέµησης της
ανεργίας που αφορούν εξακόσιες πενήντα πέντε χιλιάδες ανέρ-
γους και εργαζοµένους, για την αναβάθµιση της πρωτοβάθµιας
υγείας, για την ανάπτυξη της κοινωνικής οικονοµίας και εν συνε-
χεία, την αναβάθµιση του ΣΕΠΕ, του Σώµατος Επιθεωρητών Ερ-
γασίας, ώστε να εγγυηθούµε, σε αντίθεση µε τους ισχυρισµούς
ορισµένων, την προστασία των δικαιωµάτων των εργαζοµένων.

Καλόδεχτη είναι η κριτική, αναγκαία για το πολιτικό µας σύ-
στηµα. Πρέπει να υπάρχει κριτική και να υπάρχει ισχυρή Αντιπο-
λίτευση, γιατί και εµείς λάθη κάνουµε και περιθώρια για
βελτιώσεις υπάρχουν. Πάντα υπάρχουν. Όµως, εµείς θα τα εξη-
γήσουµε αυτά στους πολίτες. Θα εξηγήσουµε το σχέδιό µας
στους πολίτες, θα µιλήσουµε ανοιχτά γι’ αυτό, θα δώσουµε τα
θετικά µηνύµατα που έχει ανάγκη και πάλι ο κόσµος για να πι-
στέψει, για να αισθανθεί την ελπίδα, την αισιοδοξία και την προ-
οπτική που θα τον βγάλει από το καβούκι του και θα τον
οδηγήσει µπροστά στην προσπάθεια που χρειάζεται η χώρα.

∆εν θέλουµε µόνο τη σιωπή ή την ανοχή κανενός. Έχουµε ανά-
γκη να µπει ενεργά η κοινωνία στο παιχνίδι και στην προσπάθεια
για να γίνουν αυτοί οι στόχοι πράξη. Και αν κάποιοι επιµένουν
στη στείρα άρνηση και στις κορώνες, δικαίωµά τους. Όµως,
εµείς θα συνεχίσουµε να επιδιώκουµε το διάλογο, τη διεύρυνση
του µετώπου της ευθύνης και της δηµιουργίας µε συνείδηση ότι
ναι, έχουµε την πρώτη ευθύνη -εµείς κυβερνάµε, έχουµε την ευ-
θύνη του κόστους διακυβέρνησης- αλλά χρειαζόµαστε όλους
στην προσπάθεια και οφείλουµε να συζητούµε, να ακούµε και να
υιοθετούµε ό,τι θετικό έχει να ειπωθεί για τη συνέχεια της δου-
λειάς µας.

Όλοι µας θα κριθούµε. Εµείς κοιτάµε τους πολίτες στα µάτια.
Έχουµε καθαρό στόχο. Έχουµε πλήρη συνείδηση των δυσκο-
λιών, αλλά και της πορείας µας. Έχουµε αισιοδοξία για το απο-
τέλεσµα. Γι’ αυτό κάνουµε αυτές τις µέρες ένα ακόµα βήµα στην
πολιτική µας, ψηφίζοντας µε πλήρη συνείδηση τον προϋπολογι-
σµό του 2011.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
Βουλευτή Β’ Αθήνας του ΠΑΣΟΚ, κ. Χρήστο Πρωτόπαπα.

Το λόγο έχει ο Βουλευτής Άρτας της Νέας ∆ηµοκρατίας, κ.
Κωνσταντίνος Παπασιώζος για επτά λεπτά.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΠΑΠΑΣΙΩΖΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτές τις µέρες καλούµαστε να

τοποθετηθούµε για το προτεινόµενο, από την Κυβέρνηση, προ-
ϋπολογισµό του 2011, ίσως τον κρισιµότερο προϋπολογισµό των
τελευταίων δεκαετιών, που καθορίζει σε µεγάλο βαθµό την πο-
ρεία του ελληνικού κράτους, δηλαδή, την πορεία της οικονοµίας
µας, τη συνοχή της κοινωνίας µας. Γι’ αυτό το λόγο και όχι µόνο,
οι ευθύνες όλων µας εδώ µέσα είναι µεγάλες για τη στάση που
θα κρατήσουµε απέναντι στον ελληνικό λαό και τις µελλοντικές
γενιές.

Η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ ήρθε πριν ένα χρόνο στην εξουσία
µε το σύνθηµα «Ή αλλάζουµε ή βουλιάζουµε». ∆ήλωνε διαρκώς
πως δεν θα γίνουν µειώσεις στους µισθούς ούτε θα υπάρξουν
νέοι φόροι, γιατί λεφτά υπάρχουν. ∆υστυχώς, όµως, για τον ελ-
ληνικό λαό που σας εµπιστεύτηκε, τίποτα από όσα εξαγγείλατε
προεκλογικά δεν κάνατε, εκτός ίσως από ένα, το να µας βουλιά-
ξετε πραγµατικά σε ένα κατάπτυστο µνηµόνιο.

Σήµερα, στην παρουσίαση του Προϋπολογισµού, µας λέτε
πως το 2010 η Ελλάδα πραγµατοποίησε τη µεγαλύτερη δηµο-
σιονοµική προσαρµογή που επιτεύχθηκε ποτέ στη χώρα µας και
η οποία ανέρχεται σε 6% του ΑΕΠ και πως ο προϋπολογισµός
του 2011 αποτελεί τη συνέχεια της µεγάλης προσπάθειας δηµο-
σιονοµικής εξυγίανσης που ξεκίνησε το 2010, µία από τις πιο κρί-
σιµες και σηµαντικές χρονιές στην ιστορία της χώρας µας.

Εγώ σας λέω πως το 2010 οδηγήσατε τη χώρα µας στη χει-

ρότερη οικονοµική κατάσταση της νεότερης ιστορίας της. Την
κατασυκοφαντήσατε διεθνώς, όπως δεν έκαναν οι χειρότεροι
εχθροί µας. Προκαλέσατε τη χειρότερη εξαθλίωση από την πε-
ρίοδο της Κατοχής στον ελληνικό λαό και φέρατε το ∆ιεθνές Νο-
µισµατικό Ταµείο να κυβερνήσει για τα επόµενα ποιος ξέρει πόσα
χρόνια.

Με τις πολιτικές σας µας καταντήσατε χώρα µειωµένης εθνι-
κής κυριαρχίας και αντί να σωπάσετε για το καλό της πατρίδας
µας, έχετε το θράσος να το παραδέχεστε και να ζητάτε ακόµα
µεγαλύτερες θυσίες από τον ελληνικό λαό.

Συνεχίζοντας, αγαπητοί συνάδελφοι, θεωρώ πως ο κάθε προ-
ϋπολογισµός πρέπει να είναι αναπτυξιακός και να διασφαλίζει
την κοινωνική συνοχή, να δίνει ευκαιρίες για επιχειρηµατική ανά-
πτυξη και να λειτουργεί ευεργετικά για την κοινωνική συνοχή, ιδι-
αίτερα για εκείνους τους συµπολίτες µας που αντιµετωπίζουν
έντονο πρόβληµα επιβίωσης.

∆υστυχώς, όµως, η παρούσα Κυβέρνηση µε τον προτεινόµενο
προϋπολογισµό, δείχνει πως δεν έχει την αντίληψη της σηµερι-
νής οικτρής κατάστασης που βρισκόµαστε, διότι αυτός δεν πλη-
ροί κανένα απολύτως από τα προαναφερόµενα βασικά κριτήρια.
∆εν δίνει λύση στα µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η οι-
κονοµία και η κοινωνία. Είναι αποκλειστικά ένας προϋπολογισµός
φοροκαταιγίδας, που θα επιφέρει ακόµα µεγαλύτερη εξαθλίωση
στους µισθωτούς και συνταξιούχους, ενώ θα αποτελειώσει και
τις τελευταίες ζωντανές επιχειρήσεις της χώρας.

Η επαναφορά του τεκµηρίου φορολόγησης των ελευθέρων
επαγγελµατιών και των ατοµικών επιχειρήσεων, η επιβολή ειδι-
κής εισφοράς σε κερδοφόρες επιχειρήσεις που είχαν κέρδη άνω
των 100.000 ευρώ κατά την οικονοµική χρήση 2009, η µεταφορά
στον υψηλό συντελεστή ΦΠΑ 23% του ενός τρίτου των αγαθών
και υπηρεσιών που είναι σήµερα στο 11%, η αύξηση των αντικει-
µενικών αξιών των ακινήτων κατά µέσο όρο 30% και εν τέλει, η
επιβολή πρόσθετων φόρων 4,5 δισεκατοµµυρίων ευρώ, είναι µε-
ρικά µόνο από τα µέτρα που εξαγγείλατε. Και αναφέρω πώς θα
λειτουργήσουν ως ταφόπλακα για ολόκληρη την οικονοµία, για
ολόκληρη την κοινωνία.

Μου κάνει, όµως, τροµερή εντύπωση πως δεν αντιλαµβάνεστε
πως οδηγείτε την οικονοµία σε εξαφάνιση και την κοινωνία σε
διάλυση.

Κύριοι της Κυβέρνησης, υποθηκεύσατε το µέλλον της Ελλά-
δας µε ένα µνηµόνιο, που κατάντησε τη χώρα µας έρµαιο των πι-
στωτών της στερώντας µας κάθε δικαίωµα παρέµβασης και
προστασίας.

Αν αµφιβάλλετε, αγαπητοί συνάδελφοι, διαβάστε καλά το µνη-
µόνιο, δείτε τι λέει η παράγραφος 1 του άρθρου 14: «Εφαρµο-
στέο δίκαιο και δικαιοδοσία για το χαρακτήρα της σύµβασης»,
πως αυτή διέπεται και ερµηνεύεται σύµφωνα µε το βρετανικό δί-
καιο. ∆εν απορήσατε γιατί µία ελληνική Κυβέρνηση να αποδεχθεί
ένα τέτοιο εξευτελισµό, απαξιώνοντας τους δικούς της θεσµούς,
αλλά και την ευρωπαϊκή της υπόσταση και να δεχθεί µία συµ-
φωνία που θα βασίζεται αποκλειστικά σε ξένο δίκαιο;

Όµως και η παράγραφος 5 του ιδίου άρθρου δεν αφήνει
πολλά περιθώρια για παρερµηνείες. Σε περίπτωση αδυναµίας
µας να ανταποκριθούµε στους πιστωτές µας, στερούµαστε κάθε
δικαίωµα ασυλίας των περιουσιακών µας στοιχείων, της πατρί-
δας µας.

Λέτε ότι κόπτεσθε για την πορεία της οικονοµίας, αλλά οι πρά-
ξεις σας το αντίθετο µας δείχνουν και µας βάζουν σε µεγαλύ-
τερη ύφεση. ∆εν κάνατε απολύτως τίποτε για να αξιοποιήσετε
την ακίνητη περιουσία του δηµοσίου, που θα µπορούσε να φέρει
αρκετά έσοδα στα ταµεία του κράτους. Αυτό, όµως, που κάνατε
ήταν να προβείτε σε ακόµα µεγαλύτερες µειώσεις στα εισοδή-
µατα των εργαζοµένων και των συνταξιούχων, να κόψετε το επί-
δοµα αλληλεγγύης το 2010, να ωθήσετε χιλιάδες µικροµεσαίες
επιχειρήσεις σε κλείσιµο και να δηµιουργήσετε δεκάδες χιλιάδες
νέους ανέργους.

Όσον αφορά τους αγρότες µας, ξεχάσατε τι κάνατε πριν ενά-
µιση χρόνο, που τους ξεσηκώνατε µε τα τρακτέρ στο Σύνταγµα
για τις δήθεν χαµηλές τιµές των προϊόντων τους. Τι κάνατε σή-
µερα; Τους εγκαταλείψατε στην τύχη τους και αντί να ντρέπεστε
που οδηγήσατε εκατοντάδες χιλιάδες νοικοκυριά στην εξα-
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θλίωση, τους εµπαίζετε και από πάνω.
Πηγαίνετε στην πατρίδα µου την Άρτα, να δείτε πώς τα βγά-

ζουν πέρα όλοι αυτοί οι άνθρωποι για να καταλάβετε σε τι συν-
θήκες ζουν. Είναι περισσότερο παρά ποτέ σήµερα ανάγκη η
λύση της αγροτικής µας πολιτικής µε ουσιαστικά µέτρα που θα
καταστήσουν τα ελληνικά αγροτικά προϊόντα ελκυστικότερα στη
διεθνή αγορά, πράγµα που σηµαίνει σωστές, στοχευµένες δρά-
σεις και όχι εξαγγελίες του αέρα.

Τα ίδια και χειρότερα θέλετε να κάνετε και στον ιδιωτικό
τοµέα, ώστε να διαµορφώσετε και εκεί νέες απεχθέστερες συν-
θήκες εργασιακού µεσαίωνα, που θα εξαθλιώσουν ακόµα περισ-
σότερο τους εναποµείναντες εργαζοµένους και θα οδηγήσουν
σε µεγαλύτερη ύφεση την οικονοµία µας.

Στα εθνικά µας θέµατα εγκαταλείψατε κάθε έννοια αξιοπρέ-
πειας, αφού πρώτα φροντίσατε να απαξιώσετε τους σηµαντικό-
τερους θεσµούς άµυνας και ασφάλειας της χώρας, τις Ένοπλες
∆υνάµεις και τα Σώµατα Ασφαλείας. Μας καταστήσατε χώρα µει-
ωµένης εθνικής κυριαρχίας και τώρα µας ζητάτε να συναινέ-
σουµε στις πολιτικές σας.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Ε, όχι, κύριοι δεν θα συναινέσουµε σε αυτό το κατρακύληµα,

σε αυτό τον σκόπιµο και απεχθή πόλεµο που έχετε ανοίξει µε την
ελληνική κοινωνία. ∆εν θα µας βρείτε συνένοχους σε αυτό το
έγκληµα που διαπράττετε στη χώρα.

∆ιότι όσο και να το θέλετε, κύριοι της Κυβέρνησης, η ιστορία
δεν παραγράφεται και η αλήθεια είναι πως για ακόµη µία φορά
µε τα ψέµατά σας εµπαίζετε τον ελληνικό λαό.

Πήρατε µία οικονοµία µε 9% έλλειµµα και το φτάσατε στο
13,6%. Πήρατε τα spreads στις εκατόν τριάντα µονάδες και τα
φθάσατε στις χίλιες. Επί µήνες δεν κάνατε απολύτως τίποτα για
να βελτιώσετε την κατάσταση της οικονοµίας, εκτός από το να
διασύρετε τη χώρα διεθνώς. Και θα µείνετε στην ιστορία ως η
ελληνική Κυβέρνηση που, µετά από πενήντα έξι χρόνια από την
Κατοχή, παρέδωσε εθνική κυριαρχία σε ξένα κέντρα.

Με τέτοιες πολιτικές που θέλετε να εφαρµόσετε καθίστασθε
επικίνδυνοι για το µέλλον της πατρίδας µας και το καλύτερο που
έχετε να κάνετε είναι να φύγετε το γρηγορότερο για το καλό
όλων µας.

Σας ευχαριστώ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κωνσταντίνο Παπασιώζο, Βουλευτή Άρτας της Νέας ∆ηµο-
κρατίας.

Το λόγο έχει ο κ. Σάββας Εµινίδης, Βουλευτής Καβάλας του
ΠΑΣΟΚ.

Ορίστε, κύριε Εµινίδη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΣΑΒΒΑΣ ΕΜΙΝΙ∆ΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2011 έχει χαρακτηριστεί ως

το κρισιµότερο και δυσκολότερο έτος για την οικονοµία και τη
χώρα των τελευταίων δεκαετιών. Στο κάλεσµα της Κυβέρνησης
για συµµετοχή στην εθνική προσπάθεια και για τη διάσωση και
ανάταξη της οικονοµίας ανταποκρίθηκε η συντριπτική πλειοψη-
φία των Ελλήνων πολιτών, εκτός από αυτούς που οδήγησαν τη
χώρα στην καταστροφή και δεν αποδέχονται καµµιά ευθύνη,
αλλά και κάποιους άλλους που, κατά παράδοση, εθελοτυφλούν
και προσπαθούν να πείσουν τον εαυτό τους ότι ζουν σε µία ει-
κονική πραγµατικότητα.

Όλους εσάς, αγαπητοί συνάδελφοι της ∆εξιάς, του ΚΚΕ, του
ΣΥΡΙΖΑ, σας αφήνουµε στην κρίση του ελληνικού λαού. Εµάς
µας ενδιαφέρει να δώσουµε µία ελπίδα, µία προοπτική σε αυ-
τούς που συνεισφέρουν τα µέγιστα και ιδιαίτερα στα µεσαία και
χαµηλά εισοδήµατα που πλήττονται περισσότερο από όλους και
η θυσία τους είναι ασύγκριτα µεγαλύτερη και δυσαναπλήρωτη
από όλους τους άλλους.

Σ’ αυτούς τους ανθρώπους, λοιπόν, πρέπει να πούµε ότι στο
τέλος του 2011 θα είµαστε σε θέση να τους δώσουµε ηµεροµη-
νία εξόδου από την κρίση. Ο κόσµος σήµερα πιστεύει ότι δεν
υπάρχει τέλος σ’ αυτό που ζει, ότι δεν υπάρχει ούτε καν φως στο
τούνελ. Αυτό, λοιπόν, οφείλουµε και έχουµε υποχρέωση να το

αλλάξουµε. Πρέπει να νιώσουν όλοι ότι υπάρχει έξοδος και ση-
µείο εκκίνησης µίας αντίστροφης διαδικασίας για να επιστρα-
φούν σε όσους αδικήθηκαν όλα όσα τους αφαιρέθηκαν.

Το µήνυµα που µπορούµε να στείλουµε σήµερα είναι ότι η χα-
µένη αξιοπιστία µας επανέρχεται και οι θυσίες θα πιάσουν τόπο.
Αυτό αποδεικνύεται και από το γεγονός ότι µετά από διαπραγ-
µάτευση αποφύγαµε την αύξηση του ΦΠΑ στο 23%, που προέ-
βλεπε το µνηµόνιο, για το 30% των προϊόντων. Και µάλιστα, το
Υπουργείο Ανάπτυξης ήρθε σε συµφωνία µε τριάντα έξι µεγάλες
επιχειρήσεις για απορρόφηση της αύξησης του 11% στο 13%
του ΦΠΑ και σε χίλια πεντακόσια δέκα προϊόντα και µείωση έως
38% σε εξακόσια εξήντα είδη πρώτης ανάγκης.

Το 2011 δεν θα υπάρξουν επιπλέον περικοπές σε µισθούς και
συντάξεις -και αυτό είναι ξεκάθαρο- ούτε περαιτέρω επιβαρύν-
σεις, πέραν όσων είχαµε δεσµευτεί και δεν θα γίνουν απολύσεις,
ενώ θα εφαρµοστούν και µέτρα κοινωνικής στήριξης, όπως η
πλήρης ιατροφαρµακευτική περίθαλψη στους ανέργους, αλλά
και σε άλλες ευπαθείς οµάδες.

Το 2010 καταφέραµε όλοι οι Έλληνες µαζί –και αυτό είναι το
σηµαντικότερο, γιατί όλοι οι Έλληνες µαζί µπορούµε- και µειώ-
σαµε το έλλειµµα κατά έξι µονάδες, 6%, από τα 36 δισεκατοµ-
µύρια σε 22.

∆εκατέσσερα δισεκατοµµύρια σε ένα χρόνο, κύριοι!
Για το 2011 ο στόχος είναι η δηµοσιονοµική προσαρµογή να

φθάσει το 2% του ΑΕΠ και έτσι από τα 22 να κατεβάσουµε στα
17 δισεκατοµµύρια το έλλειµµα. Η πρόσφατη αναθεώρηση των
δηµοσιονοµικών δεδοµένων από τη EUROSTAT αύξησε το έλ-
λειµµα το 2009. Αυτή η διαφορά θα καλυφθεί από παρεµβάσεις
του 2011 που θα αποδώσουν το 2011, από παρεµβάσεις που ήδη
προβλέπονται για το 2011, αλλά και από στοχευµένες διαρθρω-
τικές παρεµβάσεις στις ∆ΕΚΟ, στην υγεία, στα ασφαλιστικά τα-
µεία, στην επιδοµατική πολιτική και στη φοροδιαφυγή.

Παρ’ όλα αυτά, καταφέραµε ο προϋπολογισµός του 2011 να
περιλαµβάνει και αναπτυξιακές παρεµβάσεις, παραδείγµατος
χάριν, τη µεγάλη µείωση του ΦΠΑ στα ξενοδοχεία και τα φάρ-
µακα, τη µείωση του συντελεστή φορολόγησης των κερδών των
επιχειρήσεων, τα οποία επανεπενδύονται και την αναστολή της
εφαρµογής του πόθεν έσχες στην πρώτη κατοικία για δύο χρό-
νια για να τονώσουµε τον κλάδο της οικοδοµής.

Το 2011, όµως, µπορεί και θα χαρακτηριστεί έτος ανάπτυξης,
γιατί µε το νέο αναπτυξιακό και επενδυτικό νόµο, σε συνδυασµό
µε το Πρόγραµµα ∆ηµοσίων Επενδύσεων -για το οποίο τελικά
δεν θα υπάρχει µείωση, όπως προβλέπονταν στον προϋπολογι-
σµό για 500 εκατοµµύρια- αλλά και µε τη µεγαλύτερη απορρο-
φητικότητα του ΕΣΠΑ θα δώσουµε ώθηση για επανεκκίνηση της
οικονοµίας.

Όσον αφορά τον τοµέα του αθλητισµού θα ήθελα να πω δύο
λόγια. Η πρώτη µας προτεραιότητα ήταν να µπει µία τάξη στις
δαπάνες µέσω διαφανούς, µακροχρόνιου εθνικού προγραµµατι-
σµού. Ξεκίνησε ήδη η καταγραφή σωµατείων και αθλητών, αλλά
και αθλητικών εγκαταστάσεων, που θα συµβάλλει στον εξορθο-
λογισµό των έργων που θα χρηµατοδοτούνται ανά την επικρά-
τεια.

Θα ήθελα να πω, επίσης, δύο λόγια για τον παραµεληµένο
Νοµό Καβάλας. Θέλω να πιστεύω ότι θα υπάρχει ίση αντιµετώ-
πιση µε τους υπόλοιπους νοµούς της Περιφέρειας της Ανατολι-
κής Μακεδονίας και Θράκης. Θα πρέπει να επανέλθει η επιδό-
τηση του 12% στο κόστος εργασίας των επιχειρήσεων, να προ-
χωρήσουν τα έργα ανάπτυξης, όπως οι υποδοµές του νέου λι-
µανιού, καθώς και να υλοποιηθούν παρεµβάσεις, που βοηθούν
την ανάπτυξη, όπως η δηµιουργία του εφετείου, η αξιοποίηση
του παλιού νοσοκοµείου, αλλά και των άδειων στρατοπέδων της
πόλης από το ∆ήµο Καβάλας υπέρ της τοπικής κοινωνίας. Ένα
σηµαντικό βήµα έγινε αυτές τις ηµέρες µε την υπογραφή της
απόφασης για τη χρηµατοδότηση ενός µεγάλου έργου στο νέο
λιµάνι. Με τη χρηµατοδότηση των αναγκαίων έργων υποδοµής
στο λιµάνι, η Καβάλα µπορεί να γίνει, όχι µόνο εθνικός εµπορικός
κόµβος, αλλά και πύλη εισόδου του διεθνούς εµπορίου προς τα
Βαλκάνια και τη Νοτιοανατολική Ευρώπη. Ελπίζω σύντοµα να
έχουµε και άλλα τέτοια ευχάριστα νέα, όπως είναι η επένδυση
του Γυαλιού, γιατί ο Νοµός Καβάλας βιώνει την κρίση εδώ και
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πολλά χρόνια και µε αυτήν την Κυβέρνηση πρέπει να κάνει βή-
µατα µπροστά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο προϋπολογισµός του 2011
είναι ο κρισιµότερος των τελευταίων δεκαετιών και δεν µοιάζει
µε κανένα από τους προηγούµενους. ∆εν θα χαρακτηρίσει µόνο
όσους τον ψηφίσουν, αλλά και όσους δεν τον ψηφίσουν. Η ιστο-
ρία θα κρίνει και όσους βοήθησαν για να σωθεί η χώρα, αλλά και
όσους εύχονταν την καταστροφή.

Υπερψηφίζω τον προϋπολογισµό µε τη βεβαιότητα ότι δεν θα
ξεχαστούν ούτε αυτοί που συµµετείχαν στην εθνική προσπάθεια,
αλλά και ούτε αυτοί που είτε απείχαν, είτε την πολέµησαν.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειρoκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σάββα Εµινίδη, Βουλευτή Καβάλας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Κόλλιας, Βουλευτής Κορινθίας
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Έχετε το λόγο, κύριε Κόλλια, για επτά λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΟΛΛΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το φως στο τούνελ που βλέπει

η κυρία συνάδελφος, που µίλησε πριν από λίγο, δυστυχώς δεν
είναι η έξοδος, αλλά το τρένο που έρχεται κατά πάνω µας, γιατί
η αποτυχία της πολιτικής του ΠΑΣΟΚ, η πολιτική της ύφεσης,
του πληθωρισµού και της ανεργίας, αποτυπώνεται µε τον πιο ξε-
κάθαρο τρόπο στον δεύτερο προϋπολογισµό της Κυβέρνησης
του ΠΑΣΟΚ. Από τις εκλογές του 2009 µέχρι το µνηµόνιο και τον
προϋπολογισµό του 2011 µεσολάβησαν διγλωσσία, αστοχίες,
εµπαιγµός και ολιγωρία.

Τι να πρωτοθυµηθεί κανείς; Τις υποσχέσεις για αυξήσεις σε
µισθούς και συντάξεις πέρα από τον πληθωρισµό; Τα λεφτά που
υπήρχαν και στη συνέχεια χάθηκαν και τώρα θέλετε, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, να τα διαγράψετε;

Ξεχάσατε ότι «φουσκώσατε» το έλλειµµα του προϋπολογισµού
του 2009, προκειµένου να λέτε στη συνέχεια ότι το µειώνουµε; Τι
τέχνασµα κάνατε; Πήρατε τα έσοδα, τα πήγατε το 2010 και σπεύ-
σατε να πληρώσετε δαπάνες που δεν είχαν προϋπολογιστεί. Και
γιατί το κάνατε αυτό; Το κάνατε, βεβαίως, για να πλήξετε τη Νέα
∆ηµοκρατία.

Όµως, δεν πλήξατε το κόµµα µας, κύριε Υπουργέ, αλλά πλή-
ξατε την αξιοπιστία της χώρας. Την καταστήσατε αναξιόπιστη
και αφερέγγυα στα µάτια των Ευρωπαίων εταίρων µας και όχι
µόνο.

Και σαν να µην έφθανε αυτό, είχαµε και τις δηλώσεις περί Τι-
τανικού και αδυναµίας πληρωµών και οδηγήσατε τη χώρα σε δα-
νειακή κρίση. Τα spreads ήταν στις εκατόν τριάντα µονάδες το
Γενάρη του 2010 και τα φθάσατε, βεβαίως, σε ύψη δυσθεώρητα.
Να θυµηθούµε ότι ο Πρωθυπουργός µέσα στην ίδια εβδοµάδα
ζητούσε ευρωπαϊκή στήριξη, ταυτόχρονα απειλούσε ότι θα κα-
ταφύγει στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο, ενώ παράλληλα δή-
λωνε ότι η Ελλάδα δεν έχει ανάγκη από τη βοήθεια κανενός.

Να θυµηθούµε ότι το Φεβρουάριο η Κυβέρνηση απέκλεισε αύ-
ξηση του ΦΠΑ και ένα µήνα µετά τον εφάρµοσε. Ξεχάσατε ότι ο
Υπουργός Εργασίας κάθε τρεις και λίγο διαλαλούσε τα τρία «όχι»
και, βεβαίως στη συνέχεια υπέγραψε αύξηση των ορίων ηλικίας,
αύξηση των εισφορών, µείωση των συντάξεων.

Θυµηθείτε την απόσυρση που ξεκίνησε και αποσύρθηκε ή το
ΕΚΑΣ που δώσατε την πρώτη δόση και στη συνέχεια το πήρατε
πίσω.

Να θυµηθούµε ότι από το Μάιο υποτίθεται ότι θα ήταν έτοιµος
ο αναπτυξιακός νόµος. Ακόµα τον περιµένουµε! Αν περιµένετε
να τον φέρει ο Αϊ Βασίλης, νοµίζω ότι θα περιµένετε για πολύ,
κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ!

Θέσατε πολλές κόκκινες γραµµές, τις οποίες καταπατήσατε.
Είχατε βάλει πολλούς στόχους που τους χάσατε. Βάλατε στόχο
την αύξηση κατά 13,7% των κρατικών εσόδων. Όταν, όµως, εί-
δατε ότι τα νούµερα δεν σας βγαίνουν, αναθεωρήσατε το στόχο
στο 6%. Και είναι ζήτηµα αν και αυτό θα το πετύχετε!

Βάλατε στόχο τη µείωση των κρατικών δαπανών. Επειδή όµως
και εκεί αποτύχατε, στραφήκατε στην περικοπή του Προγράµ-
µατος ∆ηµοσίων Επενδύσεων. Από το προβλεπόµενο 4%, φθά-
σατε στο 11,3%, ενώ στην πραγµατικότητα η µείωση είναι 24,6%.

Η Κυβέρνηση απέτυχε να µειώσει το δηµοσιονοµικό έλλειµµα.
Ο στόχος του 36,9% κατέβηκε στο 30,2%. Και αυτό, βεβαίως, µε
λογιστικές αλχηµείες. Με ποιον τρόπο; Από τη µια µεριά «φου-
σκώσατε» το έλλειµµα του 2009 και από την άλλη, βεβαίως, δεν
πληρώνετε οφειλές προς τρίτους, το ύψος των οποίων φθάνει
πάνω από 10 δισεκατοµµύρια ευρώ!

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι του ΠΑΣΟΚ, κύριε Υπουργέ, ο
Υπουργός σας είχε δηλώσει ότι αν χρειαστεί να ληφθούν νέα
µέτρα, θα έχει αποτύχει. Ο προϋπολογισµός του 2011 είναι ακρι-
βώς αυτό, δηλαδή οµολογία αποτυχίας και συνταγή νέας ύφε-
σης. Τα µέτρα είναι έτσι σχεδιασµένα, ώστε να πλήξουν τους
πολλούς, δηλαδή τους κοινωνικά αδύναµους, τους οικονοµικά
ασθενέστερους.

Έχουµε νέα αύξηση του ΦΠΑ στα τρόφιµα και στα είδη πρώ-
της ανάγκης, στα είδη ευρείας κατανάλωσης, από το 11% στο
13%. Να σας θυµίσω ότι στη Γερµανία, στη Γαλλία, στην Ισπανία,
τα τρόφιµα εξαιρούνται από τον ενιαίο φόρο και ο συντελεστής
κυµαίνεται από 4% έως 7%.

Μέσα σε ένα χρόνο, η Ελλάδα έγινε η πιο ακριβή χώρα στο πε-
τρέλαιο κίνησης και τη βενζίνη. Και, βεβαίως, από το 2011 θα εί-
µαστε πιο ακριβοί και στο πετρέλαιο θέρµανσης. Θα ακολου-
θήσει το φυσικό αέριο και το ηλεκτρικό.

Έχουµε την περικοπή των οικογενειακών επιδοµάτων. Πού;
Στην Ελλάδα της υπογεννητικότητας! Στην Ελλάδα του γερα-
σµένου πληθυσµού και της µετανάστευσης!

Έχουµε έκτακτη εισφορά στις επιχειρήσεις που είχαν κέρδη
το 2009. Και, βεβαίως, στις περισσότερες περιπτώσεις, αυτά τα
κέρδη έχουν εξανεµιστεί.

Αλήθεια, κύριε Υπουργέ, ποιος θα επενδύσει σήµερα στην Ελ-
λάδα, όταν η φορολογία φθάνει το 55%, όταν οι ασφαλιστικές ει-
σφορές φθάνουν το 45% των ακαθάριστων αποδοχών του εργα-
ζόµενου, όταν οι έκτακτες εισφορές έχουν γίνει πάγια τακτική;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Να σας αναφέρω ότι στην Κορινθία η κατάσταση είναι τραγική.
Καθηµερινά χάνουµε δεκάδες θέσεις εργασίας στις µικρές και
τις µεγάλες επιχειρήσεις και τα καταστήµατα. Να αναφερθώ και
στους αγρότες που βιώνουν τραγικά αδιέξοδα, καθώς από τη µια
µεριά οι τιµές είναι στον πάτο και από την άλλη το κόστος είναι
στα ύψη. Με νόµο που ψηφίσατε µετατρέψατε τον ΕΛΓΑ από
έναν φορέα µε κοινωνικό περιεχόµενο που προστάτευε το εισό-
δηµα του αγρότη, σε µία ασφαλιστική εταιρεία που πληρώνει,
που αποζηµιώνει, όταν και εφόσον µπορεί και όταν έχει πλεονά-
σµατα.

Και βεβαίως ακόµα δεν ξέρουµε τι µας περιµένει. Πιθανόν να
µειωθούν οι συντάξεις ακόµα περισσότερο, όπως και οι µισθοί ή
να γίνουν απολύσεις στο δηµόσιο. Πιθανόν να έχουµε ακόµα την
κατάρρευση των εργασιακών δικαιωµάτων.

Η Κυβέρνηση δεν πήρε ούτε ένα µάθηµα από τις αποτυχίες
της. Έβαλε άµεσους φόρους που δεν µπορούν να πληρώσουν
οι πολίτες. Βάλατε έµµεσους φόρους που έχουν γονατίσει την
αγορά. ∆εν αξιοποιήσατε τίποτα από τη δηµόσια περιουσία. ∆εν
κάνατε ούτε ένα βήµα µπροστά ως προς την αποτελεσµατικό-
τητα του κράτους και των φοροεισπρακτικών µηχανισµών. Αντί-
θετα, σκάψατε βαθιά σε κάθε τσέπη, σε κάθε σπίτι, σε κάθε
ταµείο.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Καταψηφίζοντας αυτόν τον Προϋπολογισµό, καταψηφίζουµε
την πολιτική, µία πολιτική ατελέσφορη που δεν οδηγεί πουθενά,
παρά µόνο σε κοινωνικές αδικίες, οικονοµικό τέλµα και µακρά
οµηρία.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Κωνσταντίνο Κόλλια, Βουλευτή Κορινθίας της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας.

Το λόγο έχει τώρα η κ. Αγγελική Γκερέκου, Βουλευτής Κέρκυ-
ρας του ΠΑΣΟΚ.

Κυρία Γκερέκου, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΑΓΓΕΛΙΚΗ ΓΚΕΡΕΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
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Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το 2011, η χρονιά που έχουµε
µπροστά µας, είναι πράγµατι η κρισιµότερη χρονιά εδώ και δε-
καετίες για τη χώρα µας. Το 2010 βρεθήκαµε κυριολεκτικά στο
χείλος του γκρεµού, αλλά το χειρότερο το αποφύγαµε την τε-
λευταία στιγµή µε τις συντονισµένες προσπάθειες της Κυβέρνη-
σης και προσωπικά του Πρωθυπουργού της χώρας µας Γιώργου
Παπανδρέου, αλλά κυρίως µε την προσπάθεια και τη στήριξη του
ελληνικού λαού.

Όµως, η χρονιά που ακολουθεί είναι πιο κρίσιµη, γιατί σ’ αυτή
τη χρονιά θα κριθεί πραγµατικά αν όλες αυτές οι προσπάθειες,
αν όλες αυτές οι θυσίες που ζητήθηκαν και έγιναν από τους Έλ-
ληνες πολίτες θα µπορέσουν να εδραιωθούν και να οδηγήσουν
και πάλι τη χώρα σε θετικά πρόσηµα. Και, βέβαια, κανείς δεν πι-
στεύει πραγµατικά ότι ήδη βρισκόµαστε εκτός της ζώνης κινδύ-
νου, αλλά παραµένουµε ακόµη, δυστυχώς, στο κέντρο της.

Αγαπητοί συνάδελφοι, πιστεύω ότι η ουσία της συζήτησης του
Προϋπολογισµού του 2011 είναι η προσπάθεια αναζήτησης συµ-
φωνίας για τους βασικούς στόχους που πρέπει να πετύχουµε για
την επόµενη χρονιά. Όµως, θα πρέπει να πούµε και κάποια πράγ-
µατα µε το όνοµά τους, αν θέλουµε να πετύχουµε αυτή τη µε-
ταξύ µας συµφωνία.

Φυσικά και δεν είναι ευχάριστο σε κανέναν απολύτως να πα-
ρουσιάζει και να υποστηρίζει ένα οικονοµικό πρόγραµµα, το
οποίο προβλέπει ένα περιβάλλον ύφεσης σε ποσοστό 2,6% και
ένα ποσοστό ανεργίας αυξηµένο σε σχέση µε την προηγούµενη
χρονιά. Φυσικά και δεν υπάρχει κανείς που να µη θέλει να κάνει
τις περισσότερες δυνατές παροχές προς τους πολίτες. Φυσικά
και δεν υπάρχει κανείς που να µη θέλει σε τελική ανάλυση να
είναι αρεστός.

Προσωπικά θα συµφωνήσω µε όλους όσοι ανεξαρτήτως πα-
ρατάξεων υποστηρίζουν ότι το κλειδί στο όλο πρόβληµα, το αντί-
δοτο –αν θέλετε- σ’ αυτήν την επώδυνη πραγµατικότητα
βρίσκεται στην ανάπτυξη. Αν εκεί δεν ρίξουµε το βάρος και την
προσοχή µας, δεν υπάρχει δυνατότητα να ανακάµψουµε. Και
αυτό είναι σαφές.

Αυτός ο προϋπολογισµός, στο µέτρο του δυνατού και µε βάση
τα περιθώρια που έχουµε, είναι ένας προϋπολογισµός που θέτει
τις βάσεις της ανάπτυξης, µιας ανάπτυξης όµως ουσιαστικής,
στοχευµένης και ενταγµένης στα πλαίσια µιας εθνικής στρατη-
γικής που θα σπάσει τις παθογένειες του δαιδαλώδους συστή-
µατός µας.

Όµως, είναι γεγονός ότι αυτή τη στιγµή, το άλφα και το ωµέγα
των αναπτυξιακών δυνατοτήτων µας είναι ο βαθµός απορρόφη-
σης των κονδυλίων του ΕΣΠΑ. Από πλευράς Κυβέρνησης και αρ-
µοδίων Υπουργείων, η προσπάθεια είναι τεράστια και ήδη έχουµε
βελτιωµένα αποτελέσµατα, αλλά η επόµενη χρονιά είναι πολύ
κρίσιµη, όπως κρίσιµος είναι και ο ρόλος των εκλεγέντων νέων
δηµάρχων και περιφερειαρχών µε βάση τη διοικητική δοµή του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ», ο οποίος είναι µια πραγµατική επανάσταση στη
χώρα µας.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η προσπάθεια της ανάπτυξης
οφείλει να έχει τόσο εθνική, όσο και περιφερειακή, αλλά και το-
πική κατεύθυνση.

Στο εθνικό επίπεδο οι πρόσφατες ανακοινώσεις για την καθιέ-
ρωση και προώθηση των εθνικών brands, των εθνικών προϊόντων
µας και η καλλιέργεια ενός πνεύµατος εξωστρέφειας είναι εξαι-
ρετικά σηµαντική και είναι βέβαιο ότι θα έχει θετικά αποτελέ-
σµατα.

Σε τοπικό επίπεδο είναι απαραίτητη η δηµιουργία των τοπικών
ταυτοτήτων έτσι ώστε η ανάπτυξη να είναι στοχευµένη και απο-
τελεσµατική για να µην σπαταλούνται δυνάµεις και κονδύλια
χωρίς συγκεκριµένο σχέδιο. Στο σηµείο αυτό η συνεργασία Βου-
λευτών µε τους υπόλοιπους θεσµικούς φορείς της περιφέρειας
έχει ιδιαίτερη κρίσιµη σηµασία, κατά τη γνώµη µου, για την υπο-
βοήθηση και την επιτυχία του κυβερνητικού έργου.

Μία παρόµοια προσπάθεια δηµιουργίας µίας νέας τοπικής,
αναπτυξιακής ταυτότητας σε συνεργασία µε όλους τους φορείς
βρίσκεται τη στιγµή αυτή εν εξέλιξη στο νοµό µου, την Κέρκυρα
και οι προοπτικές της πρωτοβουλίας θέλω να πιστεύω ότι είναι
πραγµατικά ιδιαίτερα σηµαντικές. Άποψή µου βέβαια είναι ότι
αυτό πρέπει να συµβεί και σε περιφερειακό επίπεδο στην περι-

φέρεια Ιονίων νησιών και αυτό σε συνεργασία µε τους Επτανή-
σιους Βουλευτές και πιστεύω ότι αυτό θα γίνει.

Είναι, όµως, σαφής και η πρόθεση στήριξης ορισµένων κοµβι-
κών κλάδων της ελληνικής επιχειρηµατικότητας, όπως αναδει-
κνύεται µέσα από τον προϋπολογισµό και πολύ σωστά άλλωστε,
όπως για παράδειγµα η υπαγωγή των ξενοδοχειακών υπηρεσιών
σε καθεστώς µειωµένου ΦΠΑ, κάτι το οποίο άλλωστε και προ-
σωπικά υποστήριζα από την αρχή µε κάθε τρόπο. Και για να είµαι
απόλυτα ειλικρινής, άποψή µου ήταν και είναι το µέτρο αυτό να
αφορά και όλες τις υπόλοιπες κατηγορίες της τουριστικής επι-
χειρηµατικότητας. Οι συνθήκες, όµως, φαίνεται πως δεν επέ-
τρεψαν δυστυχώς κάτι τέτοιο.

Πάντως το συγκεκριµένο µέτρο είναι εξαιρετικά σηµαντικό σε
όλες τις τουριστικές περιοχές, όπως είναι και η πατρίδα µου, η
Κέρκυρα, αλλά και σε όλες τις περιοχές που αντιµετωπίζουν σο-
βαρό πρόβληµα µε την πορεία του τουρισµού και που πραγµα-
τικά η οικονοµία τους στηρίζεται µονοµερώς, θα έλεγα, σε αυτόν
τον τοµέα που λέγεται τουρισµός και τουριστική ανάπτυξη.

Φυσικά και δεν πρέπει να ξεχνάµε άλλωστε, ότι µέσα σε όλο
αυτό το δύσκολο περιβάλλον υπάρχουν και πράγµατα που έχουν
προχωρήσει και έχουν ολοκληρωθεί στις περιφέρειές µας. Και
πάλι επιτρέψτε µου το παράδειγµα να είναι από την Κέρκυρα,
όπου µετά από προσπάθειες ετών και ετών το νέο νοσοκοµείο
της Κέρκυρας επιτέλους ξεκίνησε τη λειτουργία του. Μάλιστα
είναι και ο Υφυπουργός εδώ παρών απόψε και έχει βιώσει από
πρώτο χέρι, όπως καταλαβαίνετε, όλη αυτή τη δύσκολη µετε-
γκατάσταση που χρόνια τώρα τόσο περιµέναµε, βελτιώνοντας
πραγµατικά µέρα µε την ηµέρα τις υπηρεσίες του προς τους πο-
λίτες. Φανταστείτε ένας νοµός, όπως η Κέρκυρα, τουριστικός να
έχει τριτοκοσµικής συνθήκης νοσοκοµείο, αν αυτό είναι δυνατόν.
Και, όµως, επιτέλους έχουµε το νέο µας νοσοκοµείο µέσα σε
αυτές τις πολύ δύσκολες συνθήκες για τη χώρα.

Θέλω να πιστεύω και είµαι σίγουρη, θα έλεγα, ότι αυτή την κρί-
σιµη στιγµή της έναρξης λειτουργίας του νέου νοσοκοµείου το
θέµα της επαρκούς στελέχωσής του θα λυθεί έγκαιρα σύµφωνα
µε τις δεσµεύσεις, οι οποίες έχουν αναληφθεί και είµαι σίγουρη
πως ο Υφυπουργός εδώ και ο Υπουργός, ο κ. Λοβέρδος, συµ-
φωνούν απόλυτα σε αυτό.

Αγαπητοί συνάδελφοι, η προσπάθεια είναι τεράστια, είναι δύ-
σκολη, είναι επώδυνη. Τίποτα, όµως, δεν πρέπει και δεν πρόκει-
ται να γίνει αυτόµατα, τίποτα δεν πρόκειται να γίνει από µόνο του
και τίποτα δεν µπορεί να γίνει µε τον εύκολο τρόπο. Χρέος µας
είναι να κοιτάζουµε µόνο µπροστά. Ήδη, το 2010, η χώρα µας
µείωσε το έλλειµµά της κατά 6 µονάδες του ΑΕΠ, επιτυγχάνο-
ντας τη µεγαλύτερη δηµοσιονοµική προσαρµογή που έχει πετύ-
χει ποτέ η χώρα. Ο δρόµος βέβαια είναι µακρύς ακόµη, αλλά
πιστεύω ότι µπορούµε, πλέον, να πούµε ότι ο στόχος µας έχει
ήδη αρχίσει να είναι ορατός στο βάθος της διαδροµής.

Στηρίζω, λοιπόν, αυτήν την προσπάθεια και κυρίως στηρίζω τις
θυσίες και τους κόπους των Ελλήνων πολιτών, που έχουν κάνει
µέχρι αυτή την στιγµή και µε τίποτα δεν πρέπει να πάνε χαµένοι.
Για το λόγο αυτό, υπερψηφίζω τον προϋπολογισµό για το 2011.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε πολύ
την κ. Αγγελική Γκερέκου, Βουλευτή Κερκύρας του ΠΑΣΟΚ.

Το λόγο έχει ο κ. Σωτήρης Χατζηγάκης, Βουλευτής Τρικάλων
της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Ορίστε, κ. Χατζηγάκη, έχετε το λόγο για επτά λεπτά.
ΣΩΤΗΡΗΣ ΧΑΤΖΗΓΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι αναµφισβήτητο και οµο-

λογείται από όλες τις πτέρυγες της Βουλής, ότι η χώρα µας έχει
µπει στη µεγαλύτερη κρίση, οικονοµική και όχι µόνο, που περνά
η χώρα αυτή τα τελευταία εξήντα µε εβδοµήντα χρόνια. Από
αυτή τη διαπίστωση προκύπτουν δύο ερωτήµατα. Το πρώτο είναι
πώς φθάσαµε σ’ αυτή την κατάσταση και το δεύτερο είναι εάν
µπορούµε να βγούµε από αυτόν τον λαβύρινθο και εάν, σε τε-
λική ανάλυση, η πολιτική που εφαρµόζει η Κυβέρνηση είναι
σωστή.

Στο πρώτο ερώτηµα για να ξεκαθαρίσουµε ορισµένα ψέµατα,
ορισµένες συκοφαντίες, ορισµένους λαϊκισµούς την προσπάθεια
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αποπροσανατολισµού της κοινής γνώµης, ότι για όλα φταίει η
πενταετία της Νέας ∆ηµοκρατίας, το ερώτηµα, το οποίο µπαίνει
είναι πώς φθάσαµε σε µία τέτοια κρίση χρέους, όπως είναι η ση-
µερινή; Πώς φθάσαµε σε αυτό το υψηλό επίπεδο;

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ο γνωστός διανοητής, διανο-
ούµενος, πολιτικός -όχι εν ενεργεία-, πολιτικοποιηµένος άνθρω-
πος, µεγάλος µουσικοσυνθέτης, ο Μίκης Θεοδωράκης, στη
διακήρυξή του λέει το εξής για το χρέος και είναι χαρακτηρι-
στικό, γιατί δεν το λέει ούτε κανένας δεξιός, ούτε κανένας νεο-
δηµοκράτης, ούτε κανένας άλλος, τον οποίο θα ήθελε η
Κυβέρνηση να τον απαξιώσει: «Στις αρχές της δεκαετίας του ’80
το δηµόσιο χρέος ήταν 32% του ΑΕΠ. Στο τέλος της δεκαετίας
του ’80, δηλαδή στις αρχές του ’90, το χρέος αυτό εκτινάχθηκε
στο 112%. Από το 1990 µέχρι το 2009 είχαµε κυβερνήσεις Μη-
τσοτάκη, Παπανδρέου, Σηµίτη, Κώστα Καραµανλή και το χρέος
ανέβηκε 20%. Και στο χρόνο που κυβερνάει το ΠΑΣΟΚ, στο
έλεγχο όλων, το χρέος ανέβηκε άλλο 10%». ∆ηλαδή, τι σηµαίνει
αυτό; Ότι από το 100% του χρέους, σε ποσοστιαίες µονάδες, το
80% είναι ευθύνη των κυβερνήσεων ΠΑΣΟΚ, 70% του Ανδρέα
Παπανδρέου και 10% του Γεωργίου Παπανδρέου και µόνο 20%
αυτού του χρέους ήταν των κυβερνήσεων όλων των άλλων. Αυτή
είναι η πραγµατικότητα.

Φθάσαµε εδώ, διότι για να λέµε την πραγµατικότητα, το πρό-
βληµα δεν είναι µόνο ελληνικό, το πρόβληµα προκλήθηκε από
τις τράπεζες, οι οποίες µε φθηνά επιτόκια έδιναν στον ιδιωτικό
τοµέα και δυστυχώς, ο ιδιωτικός τοµέας δεν έκανε τις κατάλλη-
λες επενδύσεις, απλώς κερδοσκοπούσε ο ίδιος.

Τρίτη αιτία που φθάσαµε εδώ είναι η πολιτική των καλούµενων
εκσυγχρονιστικών, στην πραγµατικότητα νεοφιλελεύθερων κυ-
βερνήσεων και πολιτικών, που εφαρµόστηκαν κατά τη 10ετία το
’90 έως το 2004. Οι κυβερνήσεις εκείνες, οι οποίες µείωσαν δρα-
µατικά τους φόρους και δηµιούργησαν προβλήµατα τύπου Ιρ-
λανδίας, αποδόµησαν τις εργασιακές σχέσεις, στο όνοµα, δήθεν,
της τόνωσης της ιδιωτικής πρωτοβουλίας µε αποτέλεσµα να δη-
µιουργηθεί ένα τεράστιο χρέος παγκόσµια, το οποίο έπληξε και
την Ελλάδα. Η ελληνική Κυβέρνηση του Κώστα Καραµανλή, κα-
ταρχάς, επιδότησε τις τράπεζες µε 28 δισεκατοµµύρια. Έρχεται
η σηµερινή Κυβέρνηση, η οποία κατηγορούσε και εµέµφετο την
προηγούµενη Κυβέρνηση ότι δίνει στις τράπεζες και δίνει άλλα
40 δισεκατοµµύρια και όλο αυτό το µεγάλο, το τεράστιο ποσό
έρχεται να το πληρώσει ποιος; Ο συνταξιούχος, ο µισθωτός, ο
φτωχός, ο λαός µέσω του Κράτους.

Εδώ, λοιπόν, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για να λέµε τα
πράγµατα µε το όνοµά τους, δεν σταµάτησε το θέµα. Ήρθε η
Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ και µε διάφορους ποµφόλυγες, µε διά-
φορα ψέµατα, είπε ότι έχουµε λεφτά, δηµιούργησε ένα τµήµα
αρνητικό στη διεθνή κοινή γνώµη, µε αποτέλεσµα στην Ελλάδα
να υπάρξει µία ζηµία οικονοµική και κυρίως µία ζηµία που αφορά
το δηµόσιο χρέος.

Τώρα, έρχοµαι στο δεύτερο ερώτηµα γιατί µε κυνηγάει και ο
χρόνος, το οποίο είναι πώς αντιµετωπίζεται η κρίση, αν αντιµε-
τωπίζει η Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, του κ. Παπανδρέου, την κρίση
σωστά. Κατ’ αρχάς να σας πω, θεωρητικά ποιοι δρόµοι υπάρ-
χουν. Σε µία τέτοια κρίση, δύο δρόµοι υπάρχουν: ο νεοφιλελεύ-
θερος και ο νεοκεϋνσιανιστικός δρόµος. Η Κυβέρνηση αυτή
εφαρµόζει τον νεοφιλελεύθερο δρόµο.

Εφαρµόζει το δρόµο των «golden boys», το δρόµο των χρη-
µατιστηρίων, εφαρµόζει εκείνο το δρόµο που δεν λαµβάνει κα-
θόλου υπ’ όψιν το κοινωνικό σώµα, τον κοινωνικό ιστό, µε
αποτέλεσµα να έχουµε αυτά τα αποτελέσµατα.

Ο άλλος δρόµος είναι η καλή εξυγίανση του δηµοσίου, οι επεν-
δύσεις µέσω του δηµοσίου -οι συνάδελφοι της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας µίλησαν για τον επενδυτικό νόµο, ο οποίος έρχεται και δεν
έρχεται- και η τόνωση της ζήτησης. Η τόνωση της ζήτησης,
όµως, δεν µπορεί να γίνει, όταν έχουµε σαφώς µείωση µισθών,
ηµεροµισθίων και όλων αυτών των στοιχείων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αυτή η πολιτική, η πολιτική του
∆ιεθνούς Νοµισµατικού Ταµείου στο οποίο οδηγηθήκαµε, µας
φέρνει ως αποτέλεσµα αυτής της κακής οικονοµικής συγκυρίας
την οποία βιώνουµε, αλλά δηµιουργεί και σχέση εξάρτησης και
υποτέλειας της χώρας απέναντι στους δανειστές µας. Νοµίζω

ότι το είπε ο κ. Παπασιώζος.
Θέλω, λοιπόν, να τονίσω και εγώ ότι ο κ. Κασσιµάτης, ο καθη-

γητής του συνταγµατικού δικαίου, ο εγκρατής νοµικός και επι-
στήµων, ο οποίος διετέλεσε και σύµβουλος του Ανδρέα
Παπανδρέου, λέει ότι η πολιτική που εφαρµόζεται σήµερα είναι
πολιτική «Σάιλοκ». ∆ηλαδή, κατηγορεί λίγο-πολύ τη σηµερινή Κυ-
βέρνηση σαν κυβέρνηση εθνικής µειοδοσίας, η οποία απεµπολεί
τα εθνικά µας συµφέροντα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Σε ένα λεπτό θα καταλήξω, κύριε Πρόεδρε.
Κλείνοντας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, και ως πολιτικός

του «µεσαίου χώρου» -όχι µόνο µε την έννοια του ήπιου και µε-
τριοπαθούς λόγου, αλλά και µε τον πραγµατικό προσδιορισµό
του µεσαίου χώρου, δηλαδή της υπέρβασης και της σύνθεσης
κατά την «εγγελιανή διαλεκτική» στο πολιτικό γίγνεσθαι- θέλω να
προτείνω τη δηµιουργία µιας πολιτικής πλατφόρµας εθνικής συ-
νεννόησης για την έξοδο της χώρας από την κρίση. Σ’ αυτό,
όµως, θα πρέπει να συµφωνήσουν όλα τα κόµµατα. Το θέλει
αυτό το ΠΑΣΟΚ; Το θέλει η Κυβέρνηση; Αν πραγµατικά το θέλει,
θα πρέπει να άρει όλα αυτά τα ψέµατα και τις συκοφαντίες που
έχει εκτοξεύσει όλο αυτό το διάστηµα κατά της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας και του Κώστα Καραµανλή. Και θα πρέπει κάποια στιγµή να
µετανιώσει για τη διαπόµπευση της χώρας και τους «εξυπναδι-
κισµούς» του κ. Παπακωνσταντίνου περί δήθεν «Τιτανικού», για
το ότι χρεωκοπήσαµε τη χώρα, για το πιστόλι στο τραπέζι κ.ο.κ..
Το εθνικό µέτωπο, λοιπόν, θα πρέπει να είναι ενιαίο και να µην
είναι διασπασµένο.

Κατά δεύτερον, συµφωνία δεν µπορεί να υπάρξει χωρίς να
υπάρξει κοινή απόφαση εξόδου από το ∆ιεθνές Νοµισµατικό Τα-
µείο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν υπάρχει σε ολόκληρη την
οικουµένη παράδειγµα χώρας που να µπήκε στο ∆ιεθνές Νοµι-
σµατικό Ταµείο και να βγήκε αλώβητη. Καµµία χώρα δεν σώθηκε.
Αυτά τα οποία λένε περί εθνικής σωτηρίας είναι κουβέντες του
αέρος. ∆εν υπάρχει καµµία χώρα! Ας µας υποδείξουν µία χώρα
που να µπήκε στο ∆ιεθνές Νοµισµατικό Ταµείο και να βγήκε
σωστή.

Αυτό σηµαίνει πως αν η Κυβέρνηση θέλει αυτή τη συνεννόηση,
θα πρέπει να σταµατήσει τα λεγόµενα «πάρτι τσαγιού», όπως και
να σταµατήσει την εφαρµογή ακραίων δογµάτων τύπου «shock»
κατά την Κλάϊν και δηµιουργικής καταστροφής κατά την θεωρία
του Σουµπέτερ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η φύση και η σπουδαιότητα των
προβληµάτων που αντιµετωπίζει σήµερα η χώρα είναι τέτοια που
δεν µπορεί να των επωµιστεί µόνο ένα κόµµα και όταν µάλιστα
αυτό το κόµµα είναι το νεοφιλελεύθερο άγριο αντιλαϊκό κόµµα,
όπως είναι το ΠΑΣΟΚ.

Προσωπικά τίθεµαι αλληλέγγυος σε κάθε σοβαρή και υπεύ-
θυνη πρόταση συναίνεσης και συνεννόησης. ∆ιαφορετικά, τα
πράγµατα καθίστανται ανεξέλεγκτα και επικίνδυνα.

Καλούµε, λοιπόν, την Κυβέρνηση να αναλάβει τις ευθύνες της.
Και όσο ακόµα είναι καιρός, την καλούµε να αναλάβει πρωτο-
βουλία για την οικοδόµηση αυτού του κλίµατος συναίνεσης και
εθνικής συνεννόησης, γιατί ένα τέτοιο κλίµα είναι αναγκαίο για να
βγει ο κόσµος από το αδιέξοδο.

Ωστόσο και µέχρι να υπάρξει αυτή η πρόταση, αυτή η κίνηση,
εµείς θα καταψηφίζουµε µε γνώµονα τη λογική και το συµφέρον
του τόπου εκείνα τα νοµοσχέδια και τις πολιτικές που θεωρούµε
ότι οδηγούν τη χώρα στην καταστροφή.

Κύριε Πρόεδρε, σας ευχαριστώ και για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας ∆ηµοκρατίας)

ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σωτήρη Χατζηγάκη, Βουλευτή Τρικάλων της Νέας ∆ηµοκρα-
τίας.

Το λόγο έχει για επτά λεπτά ο κ. Άγγελος Τόλκας, Βουλευτής
Ηµαθίας του ΠΑΣΟΚ.

ΑΓΓΕΛΟΣ ΤΟΛΚΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, συζητούµε
τον προϋπολογισµό του 2011 σε µία περίοδο οικονοµικής κρίσης
για την Ελλάδα και την Ευρώπη, σε συνέχεια της µεγάλης προ-
σπάθειας να αλλάξουµε όλα όσα µας κληροδότησε η κατάρ-
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ρευση µιας εποχής, η ανάγκη της χώρας για επανεκκίνηση και
για ριζικές αλλαγές και όχι για διακανονισµούς και εξυπηρετή-
σεις υπέρ ηµετέρων.

Πραγµατικά δεν θα µπω στον πειρασµό να τονίσω τις κατα-
στροφικές επιλογές και αντιλήψεις της τελευταίας διακυβέρνη-
σης της Νέας ∆ηµοκρατίας. Αυτές κανείς δεν µπορεί και κυρίως
δεν πρέπει να ξεχνά. Όµως, είναι υποκριτικό να παρουσιάζεται
σήµερα το κόµµα της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης περίπου σαν
περιπλανώµενος στοχαστής ή ιστορικός αφηγητής, σαν να µην
καταλαβαίνει τι συµβαίνει και κυρίως τι έχει κάνει και να κατηγο-
ρεί την Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ για το µνηµόνιο.

Το µνηµόνιο δεν είναι η αιτία του προβλήµατός µας. Είναι η
συνέπεια µας κακής πολιτικής. Είναι η δεύτερη επιβολή επιτή-
ρησης λόγω της διακυβέρνησης της Νέας ∆ηµοκρατίας.

Οφείλουµε να µιλήσουµε µε ειλικρίνεια και όχι µε αυταρέσκεια
για τη σηµερινή πραγµατικότητα. Θα πρέπει να είµαστε συνε-
πείς, ξεκάθαροι, δίκαιοι, αλλά και αποτελεσµατικοί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σε κανέναν δεν είναι ευχάριστη
η σηµερινή κατάσταση. Πολύ περισσότερο είναι δύσκολο για µας
να ερχόµαστε αντιµέτωποι µε πρωτόγνωρες καταστάσεις, δύ-
σκολες αποφάσεις για όλους που καµµία Κυβέρνηση, κανείς
Υπουργός, καµµιά κοινοβουλευτική πλειοψηφία δεν θα ήθελε να
αντιµετωπίζει.

Σήµερα ο κόσµος είναι φοβισµένος και βρίσκεται σε σύγχυση.
Όµως, ζητά µε αγωνία το βηµατισµό του. Υπάρχει το εξής µό-
νιµο ερώτηµα: Πού θα οδηγήσει αυτή η κατάσταση; Θα αποδώ-
σουν οι θυσίες; Υπάρχει ελπίδα;

Την ίδια αγωνία βιώνουν οι συµπολίτες µου στην Ηµαθία, ένα
νοµό µε ιδιαίτερα προβλήµατα, υψηλή ανεργία και συνεχή υπο-
βάθµιση, οι αγρότες που βλέπουν το εισόδηµά τους να συµπιέ-
ζεται συνεχώς ή να προσανατολίζεται σε άλλους κρίκους της
παραγωγικής διαδικασίας και που είχαν µάθει να λειτουργούν
κάτω από µία ιδιότυπη προστασία, οι έµποροι και οι επιχειρηµα-
τίες που βλέπουν την κίνηση στην αγορά να µειώνεται συνεχώς,
γιατί µέχρι σήµερα είχαν απέναντι την πολιτεία, οι εργαζόµενοι
που αντιµετωπίζουν το µέλλον τους µε ανασφάλεια, επειδή οι
επιχειρήσεις αντιµετωπίζουν εντεινόµενα προβλήµατα.

Και θα πρέπει να τονίσω και να δοθεί άµεση απάντηση στους
εργαζόµενους των Κλωστηρίων που περιµένουν ακόµα το τι θα
πράξει η πολιτεία µε τις υποσχέσεις που έχει δώσει και οι οποίες
πλήττουν την αξιοπιστία µας και την αποτελεσµατικότητά µας.

Αλήθεια, όµως, ποια θα όφειλε να είναι η απάντησή µας σε
όλες τις παραπάνω δυσκολίες; Θα έπρεπε να απαντήσουµε µε
παράνοµες επιδοτήσεις, µε κουτοπονηριές, µε ενισχύσεις αερι-
τζήδικων εγχειρηµάτων, µε πρόχειρα µέτρα και υποσχέσεις προ-
σλήψεων στο δηµόσιο, µε απάθεια και ανευθυνότητα, λες και το
κράτος είναι ένας τεράστιος κουµπαράς που κάθε στιγµή µπο-
ρούµε να παίρνουµε όσα θέλουµε και όσα µας βολεύουν; ∆η-
λαδή, θα έπρεπε να κάνουµε περίπου όλα αυτά τα οποία
οδήγησαν στη σηµερινή κρίση; Και δεν είναι µόνο οικονοµική η
κρίση, αλλά είναι κρίση πολιτική, κρίση κοινωνική και ηθική.

Επιλογή µας είναι να αναµετρηθούµε µε όλα τα παραπάνω, να
αναλάβουµε την ευθύνη και όχι να την αποφύγουµε φορτώνο-
ντας τις απαραίτητες αλλαγές στο µέλλον ή σε άλλους. Και αυτό
αποτελεί υπεύθυνη διακυβέρνηση και εντατική κοινοβουλευτική
δράση. Αποτελεί υπευθυνότητα και χρέος µας να πραγµατοποι-
ούµε όλες τις µεγάλες αλλαγές που δεν έγιναν, που οι πολίτες
ζητούν και η χώρα χρειάζεται, παρά τις αντιδράσεις κατεστηµέ-
νων συµφερόντων και συντηρητικών ιδεολογηµάτων.

Αυτός ο προϋπολογισµός κατατίθεται µετά από µία τιτάνια
προσπάθεια της Κυβέρνησης και του Πρωθυπουργού Γιώργου
Παπανδρέου για την αποκατάσταση της διεθνούς µας αξιοπι-
στίας. Μετά από σκληρές διαπραγµατεύσεις σε διεθνές και ευ-
ρωπαϊκό επίπεδο, η χώρα µας βρίσκεται στην πρώτη γραµµή του
ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος, αλλά και αναλαµβάνει πρωτοβου-
λίες για τη βελτίωση του οικονοµικού κλίµατος µέσα στην ίδια
την Ευρωπαϊκή Ένωση. Όµως, δοκιµάζονται όχι µόνο οι αντοχές
των πιο ευαίσθητων οικονοµιών, αλλά δοκιµάζεται και η πολιτική
βούληση των ισχυρών για το κοινό µας µέλλον.

Αυτός ο προϋπολογισµός είναι προϋπολογισµός αυστηρής δη-
µοσιονοµικής προσαρµογής. Περιλαµβάνει µέτρα για να απα-

ντήσουµε σε ένα έλλειµµα που έφτανε το 2009 στο 15,4% και σε
ένα εθνικό χρέος που έφτανε τα 300 δισεκατοµµύρια ευρώ.

Και τα δύο µεγέθη πρέπει να τα µειώσουµε. Να τα µειώσουµε,
εάν θέλουµε να ασκήσουµε άλλες πολιτικές, αυτές που πραγµα-
τικά θέλουµε. Να τα µειώσουµε όχι από αριθµολαγνεία, αλλά
επειδή δεν αφήνουν κανένα περιθώριο ανάπτυξης και ευηµερίας.

Ήδη µε αυτόν τον Προϋπολογισµό λαµβάνονται µέτρα ενί-
σχυσης της οικονοµίας, όπως η µείωση του ΦΠΑ στα φάρµακα
και στα ξενοδοχεία, η µείωση του συντελεστή φορολόγησης των
διανεµόµενων κερδών σε επιχειρήσεις, η χορήγηση επιδόµατος
θέρµανσης για τα στρώµατα που πλήττονται, αλλά και ευρύτε-
ρες πολιτικές πρωτοβουλίες, όπως η µείωση τιµών των προϊό-
ντων ή η µείωση ασφαλιστικών εισφορών σε επιχειρήσεις, δηλα-
δή πρωτοβουλίες που στοχεύουν στην ενίσχυση της οικονοµίας
µας.

Όµως, και σε όλα τα µεγάλα ζητήµατα απαντούµε µε σηµα-
ντικές πρωτοβουλίες, που συντείνουν στον ίδιο στόχο για µια νέα
και δυνατή Ελλάδα, στην ανάγκη για ταχύτερη δικαιοσύνη, για
την αντιµετώπιση της διαφθοράς και της εγκληµατικότητας, για
τη διευκόλυνση λειτουργίας των δικαστηρίων και των φυλακών,
για την απάντηση στο αίτηµα της κοινωνίας για εξάλειψη της ατι-
µωρησίας -απαντούµε µε συγκεκριµένους νόµους και µέτρα- για
την ποινική και διοικητική δίκη, αλλά και για τη διαµεσολάβηση σε
πολιτικές υποθέσεις.

Αναµορφώνουµε το σωφρονιστικό µας σύστηµα προς πιο δί-
καιες ρυθµίσεις, επιεικέστερες, πιο ανθρώπινες, πιο ευέλικτες,
αλλά και αποτελεσµατικές, µε ιδιαίτερη εύνοια για τα παιδιά και
τους ανήλικους εγκληµατίες.

Στην κακοδιοίκηση, στην ανοµία, στην αδιαφάνεια και στην κα-
τασπατάληση του δηµόσιου χρήµατος απαντήσαµε µε τον «ΚΑΛ-
ΛΙΚΡΑΤΗ», το νόµο «∆ΙΑΥΓΕΙΑ», το νόµο για την επιλογή προϊστα-
µένων, αλλά και µε την ηλεκτρονική διακυβέρνηση και την κάρτα
του πολίτη, που έρχεται το επόµενο διάστηµα.

Χρειάζεται να εντείνουµε την προσπάθειά µας µε αλλαγές στο
πολιτικό σύστηµα µέσα από τη Βουλή, από τα κόµµατα, µε την
αλλαγή του νόµου περί ευθύνης Υπουργών, µε µια γενναία συ-
ντακτική αναθεώρηση.

Η µεγάλη ανατροπή, όµως, γίνεται στην παιδεία. Εκεί βρίσκε-
ται το στοίχηµα της νέας Ελλάδας. Μετά από σηµαντικές πρω-
τοβουλίες έχουµε ανοίξει το διάλογο για τα ΑΕΙ και τα ΤΕΙ της
χώρας, µε σηµαντικές ανατροπές και όχι απλές αναθεωρήσεις
του υφιστάµενου πλαισίου.

Βάζουµε τρεις µεγάλες προτεραιότητες, που µέχρι σήµερα τα-
λανίζουν όχι µόνο την εκπαιδευτική κοινότητα, αλλά και ολό-
κληρη την κοινωνία µας: Αλλάζουµε τον τρόπο διοίκησης.
Ενισχύουµε την κινητικότητα και τη διεπιστηµονικότητα. ∆ιεθνο-
ποιούµε την ελληνική τριτοβάθµια εκπαίδευση. Με τον τρόπο
αυτό δηµιουργούµε ένα νέο, δυνατό, εξωστρεφές και ανταγωνι-
στικό περιβάλλον και δίνουµε αξία στα πτυχία µας και αναγνώ-
ριση των πτυχιούχων.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι εποχή ανάληψης ευθύνης
για όλους µας, πολίτες και πολιτικούς, φορείς και θεσµούς. Η
σηµερινή γενιά των νέων Ελλήνων είναι αυτή που έχει το µικρό-
τερο µερίδιο συµµετοχής στην κρίση. Το γεγονός αυτό, όµως,
δηµιουργεί µια κυρίαρχη ανάγκη: Να αγωνιστεί, ώστε να µη χα-
ρακτηριστεί ως γενιά της κρίσης, αλλά να χαρακτηριστεί ως
γενιά της ανατροπής και της ανάκαµψης.

Είναι οι πολίτες που σήµερα περνούν δύσκολα, που τους πλη-
γώνει αυτή η κατάσταση, που αναγκάζονται να σκέφτονται ακόµη
και το εξωτερικό ως λύση. Είναι αυτοί οι πολίτες που θα δηµι-
ουργήσουν το καλύτερο µέλλον τους.

Ελπίζω και θα αγωνιστώ ή µάλλον θα αγωνιστούµε, κύριε
Υπουργέ, ώστε ο Προϋπολογισµός του 2011 που υπερψηφίζουµε
να είναι ο τελευταίος µε αρνητικούς ρυθµούς, ώστε από τον επό-
µενο να στηρίξουµε κυρίως αυτούς που στήριξαν την αποφυγή
της χρεοκοπίας.

Είµαι αισιόδοξος ότι θα τα καταφέρουµε, γιατί πιστεύω στις
δυνάµεις της χώρας µας, γιατί το µέτρο της επιτυχίας στην Κυ-
βέρνηση, το µέτρο της επιτυχίας στο ΠΑΣΟΚ πρέπει να είναι –και
είναι- η ευηµερία των πολλών, η ανάπτυξη για όλους.

Σας ευχαριστώ.
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(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ)
ΠΡΟΕ∆ΡΕΥΩΝ (Αναστάσιος Κουράκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Άγγελο Τόλκα, Βουλευτή Ηµαθίας του ΠΑΣΟΚ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-

σουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 1.24’ λύεται η συνε-

δρίαση για σήµερα Τρίτη 21 ∆εκεµβρίου 2010 και ώρα 10.00’, µε
αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, νοµοθετική εργασία: α) Συ-
νέχιση της συζήτησης επί του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-

κονοµικών: «Κύρωση του κρατικού προϋπολογισµού και των προ-
ϋπολογισµών ορισµένων ειδικών ταµείων και υπηρεσιών οικονο-
µικού έτους 2011», β) Ψήφιση στο σύνολο του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Πολιτισµού και Τουρισµού: «Ενίσχυση και ανά-
πτυξη της κινηµατογραφικής τέχνης και άλλες διατάξεις» γ) Συ-
νέχιση της συζήτησης και ψήφιση του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου ∆ικαιοσύνης, ∆ιαφάνειας και Ανθρωπίνων ∆ικαιω-
µάτων: «Εξορθολογισµός και βελτίωση στην απονοµή της ποινι-
κής δικαιοσύνης», σύµφωνα µε την συµπληρωµατική ηµερήσια
διάταξη.

3094 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕ∆ΡΟΣ ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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